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یکشنبه ۵ مرداد ۱۳۹۹

 
July 26, 2020

چهارم ذیحجه ۱۴۴۱

مناسبت ها

۶ مرداد روز ترویج آموزش های فنی و حرفه ای
۷ مرداد مرداد روز،جشن مردادگان

۷ مرداد شهادت امام محمد باقر علیه السلام [ ٧ ذوالحجه ]
۸ مرداد روز بزرگداشت شیخ شهاب الدین سهروردی

۹ مرداد روز عرفه [ ٩ ذوالحجه ]
۱۰ مرداد عید سعید قربان [ ١٠ ذوالحجه ]

۱۰ مرداد جشن چله تابستان



 

1- 6 مرکز جوار کارگاهی فنی و حرفه اي در شیراز افتتاح شد - مطبوعات فارس

2- ضرورت توسعه فضاي قدرت تولید در کشور در مواجهه با تحریم ها - صنایع نیوز

3- فضایی شاد و مفرح براي بچه ها با اپلیکیشن "هُپ" - تیک

4- ارزش 125 هزار میلیارد تومانی نماد - بانکداري الکترونیک

5- بورس نماد شفافیت و فساد زدایی - گسترش صنعت معدن تجارت

6- مترو در شهریورماه به ایستگاه برج میلاد می رسد - روزنامه جام جم

7- اختصاص 450 واحد مسکن شهري براي خانوار هاي کم توان در سرایان - باشگاه خبرنگاران جوان

8- سرعت پرداخت وام ازدواج در کرمانشاه را بالا می بریم - آخرین خبر

9- واگذاري بلوك مدیریتی شرکت امید از طریق بورس - اکو نیوز

10- پرداخت 9 میلیارد و 900 میلیون ریال تسهیلات کرونایی در رفسنجان - خانه خشتی

11- جزئیات ریزش معدن خاك نسوز نیلچیان/ فوت یک معدنچی درپی ریزش سنگ - خبرگزاري مهر

12- تأسیس هنرستان دریانوردي در گلستان/تلاش براي توازن بین رشته اي - خبرگزاري مهر

13- فرماندار گناباد: افزایش نرخ حمل و نقل به بخش تولید آسیب می زند - ایرنا

14- مدیر امور شعب استان مازندران خبر داد؛ ایجاد بیش از1000اشتغال جدیددرمازندران با تسهیلات بانک توسعه تعاون -
روزنامه راه مردم

15- قدردانی رئیس سازمان بهزیستی کشور از بانک سپه - روزنامه تجارت

16- میزان وصول مطالبات این بانک در 4 ماهه نخست امسال 99 درصد افزایش یافته است - فکر اقتصادي

17- شوراي نگهبان نمی تواند بر عملکرد نمایندگان نظارت کند - آخرین خبر

18- ترخیص قطعات وارداتی خودرو از فرودگاه امام - آخرین خبر

19- کریدور ترانزیتی کتاي براي اتصال ایران به آسیاي میانه افتتاح شد - دانشجو

20- توزیع تسهیلات بانکی طرح هاي جهش تولید چهارمحال و بختیاري پیگیري شد - ایرنا

21- نماینده خلخال و کوثر: بیش از 100 هزار میلیارد تومان فرار مالیاتی داریم - ایرنا

22- پاي «اسکاي مال» به شورا باز شد/ «بله» شهردار به «رحیمی فر» - خبرگزاري فارس

23- رزومه داشتن یا رزومه ساختن - دانشجو

24- بازارچه تخصصی حمایت از تولیدات خانگی در رشت ایجاد می شود - 8 دي خبر

25- ایجاد اشتغال پایدار مدنظر است/ایجاد شغل بر اساس مهارت افراد و نیاز جامعه - خبرگزاري فارس

26- از آگهی هاي لاکچري تا جولانِ بازیگران - شعار سال

27- قدردانی رئیس سازمان بهزیستی کشور از بانک سپه - اعتبار نیوز

28- فضایی شاد و مفرح براي بچه ها با اپلیکیشن "هُپ" - اعتبار نیوز

29- دبیر اجرایی خانه کارگر مازندران: مرحوم سرحدي زاده از متدین ترین افراد جامعه کارگري بود - مازنی خبر

30- مهارت آموزي اقتصادي ترین نوع آموزش ها است - فصل اقتصاد



31- صالحی: نماز جمعه موجب همبستگی قلوب مسلمین می شود/ در جذب جوانان براي نماز جمعه موفق نبودیم - جاهد خبر

32- حمایت از کارگران فاقد بیمه و ساختمانی در ایام کرونا - امتداد نیوز

33- 4000 فرصت شغلی براي مددجویان ایلامی ایجاد شد - خبرگزاري مهر

34- ارزش افزوده یک گرم زهر «مار» برابر با 8 بشکه نفت است - خبرگزاري مهر

35- تاکید مقیمی بر بهره مندي از ظرفیت هاي کمیته امداد در توسعه صنعت خودرو - ایران اکونومیست

36- تخصیص تسهیلات براي اشتغال روستایی - شبکه خبر

37- ایجاد بیش از 1000 اشتغال جدید در استان مازندران با تسهیلات بانک توسعه تعاون - روزنامه تجارت

38- مدیرعامل بانک سپه خبر داد: واگذاري بلوك مدیریتی شرکت امید از طریق بورس - روزنامه تجارت

39- واگذاري بلوك مدیریتی شرکت امید از طریق بورس - روزنامه شروع

40- اعلام آمادگی براي همکاري با کشورهاي حوزه بالکان - ایسنا

41- بازدید سفیر ایران در کرواسی از دانشگاه علم و فرهنگ - اخبار علمی

42- دانش آموزان از فرآیند ثبت نام عقب نمانند - پانا

43- واکنش بسیج دانشجویی و نواصولگرایان به انتصاب بذرپاش - آخرین خبر

44- فضایی شاد و مفرح براي بچه ها با اپلیکیشن "هُپ" - شما و اقتصاد

45- اجراي طرح آموزش هاي دوگانه در اصفهان/افزایش ضریب اشتغالزایی - خبرگزاري مهر

46- امضاي تفاهم نامه بین جهاددانشگاهی گلستان و سازمان فضاي مجازي بسیج - ایسنا

47- ابراز رضایت دُربی بی از اقدامات صورت گرفته/ کمک روحانی مقیم قم به این خانواده - ایسنا

48- حمایت اتحادیه اروپا از پروژه هاي حمل و نقل فنلاند - ایمنا

49- تحمیل پروژه 4 میلیارد دلاري با هدف درآمد 700 هزار دلاري !/ «پالایش و پخش»: «گازمایع» خوراك پتروشیمی هاست

نه مخازن سوخت خودروها - انرژي نیوز

50- نماینده ولی فقیه در لرستان: مدیران استان باید مقابل ویژه خواران بایستند - تسنیم

51- واگذاري بلوك مدیریتی شرکت امید از طریق بورس - همراز

52- مصوبات ستاد تسهیل و کارگروه هاي استانی براي همه لازم الاجراست - روزنامه تجارت

53- تاکید مقیمی بر بهره مندي از ظرفیت هاي کمیته امداد در توسعه صنعت خودرو - ملیت

54- مدیریت منابع ارزي به نفع تأمین کالاهاي ضروري/افت 50 درصدي تقاضا براي ارز - روزنامه صبح اقتصاد

55- کاهش ازدواج ارتباط مستقیمی با مراسم پر هزینه دارد - وزارت ورزش و جوانان

56- مدیریت منابع ارزي به نفع تأمین کالاهاي ضروري - روزنامه جهان صنعت

57- مهار نقدینگی راه علاج ندارد - اقتصاد آنلاین

58- بهره مندي از ظرفیت هاي کمیته امداد در توسعه صنعت خودرو - گسترش صنعت معدن تجارت

59- تامین اجتماعی یک سازمان بیمه اي است - کیوسک خبر

60- بازارچه تخصصی حمایت از تولیدات خانگی در رشت ایجاد می شود - شبستان

61- روایت فعالیت هاي گروه جهادي «هم کاسه» - شهرآرا آنلاین

62- مشارکت در چرخه نیکی ابدي به جاي کمک بلاعوض - فصل اقتصاد



63- افتتاح رسمی کریدور ترانزیتی کتاي - ایبنا

64- راه اندازي چهار طرح ایجادي و توسعه اي با 9.3 هزار میلیارد ریال - ایرنا

65- رییس انجمن نمایش سمنان: صندوق حمایت از آثار هنري اقتصاد هنر را تقویت می کند - ایرنا

66- مرز تجاري چذابه پس از پنج ماه بازگشایی شد - روزنامه قدس

67- بنیاد برکت 2700 شغل براي کولبران کرمانشاه ایجاد می کند - روزنامه قدس

68- تاکید مقیمی بر بهره مندي از ظرفیت هاي کمیته امداد در توسعه صنعت خودرو - حزب االله نیوز

69- از کارگران فاقد بیمه حمایت می شود - اقتصاد آنلاین

70- فضایی شاد و مفرح براي بچه ها با اپلیکیشن "هُپ" - نبض نفت

71- دکتر صالحی: نماز جمعه موجب همبستگی قلوب مسلمین می شود/ در جذب جوانان براي نماز جمعه موفق نبودیم... -
سازمان انرژي اتمی ایران

72- آزمون امسال مرکز وکلا اوایل مهرماه برگزار می شود - خبرگزاري صدا و سیما

73- کرونا سفره خانوار ایرانی را کوچکتر کرد - جام نیوز

74- تفاهم نامه همکاري دانشگاه فنی و حرفه اي و استانداري البرز به امضاي طرفین رسید - اخبار علمی

75- همایش مجازي «تجلیل از کارآفرینان استان سمنان» برگزار می شود - بازار کار

76- نیاز واقعی واحدهاي صنعتی آموزش مهارتی است - خبرگزاري فارس

77- تامین اجتماعی یک سازمان بیمه اي است - تامین 24

78- آثار شیوع ویروس کرونا بر کسب و کار و رفاه خانوارها بررسی شد - تامین 24

79- نقش بارز مهارت آموزي در پایدارسازي مشاغل - تامین 24

80- فضایی شاد و مفرح براي بچه ها با اپلیکیشن "هُپ" - رصد اقتصادي

81- ایجاد بیش از 1000 اشتغال جدید در استان مازندران با تسهیلات بانک توسعه تعاون  - شما نیوز

82- واگذاري بلوك مدیریتی شرکت امید از طریق بورس - شما نیوز

83- کریدور «کتاي» جایگزینی براي دستیابی به بازارهاي آسیاي میانه - تین نیوز

84- فضایی شاد و مفرح براي بچه ها با اپلیکیشن "هُپ" - شما نیوز

85- قدردانی رئیس سازمان بهزیستی کشور از بانک سپه - شما نیوز

86- بازدید از دو واحد تولیدي احیاء شده در شهرك صنعتی ایلام - ایسنا

87- مرکز رشد دانشگاه فنی و حرفه اي فارس به زودي افتتاح می شود - ایسنا

88- برگزاري مراسم هاي عزاداري محرم در فضاي باز - شیعه

89- واگذاري بلوك مدیریتی شرکت امید از طریق بورس - تسنیم

90- استاندارچهارمحال و بختیاري: بانک ها براي پروژه هاي جهش تولید تامین منابع کنند - تسنیم

91- کارگاه هاي فنی و حرفه اي استان خراسان جنوبی 330 هزار ماسک تولید کردند - تسنیم

92- آثار شیوع کرونا بر کسب و کار و رفاه خانوارها بررسی شد - دنیاي معدن

93- قدردانی رئیس سازمان بهزیستی کشور از بانک سپه - آریا نیوز

94- دامداري درآمدزا - خبرگزاري صدا و سیما

95- همایش مجازي «تجلیل از کارآفرینان استان سمنان» برگزار می شود - تابناك خوزستان



96- پیام مدیر عامل سازمان منطقه ویژه پارس به مناسبت روز ترویج آموزش هاي فنی و حرفه اي - رویداد نفت

97- فضایی شاد و مفرح براي بچه ها با اپلیکیشن "هُپ" - سرمد نیوز

98- طرح آموزش دوگانه در مسیر برنامه هفتم توسعه - خبرگزاري فارس

99- اما و اگرهاي وام ودیعه مسکن - اتاق خبر

100- چرا همکاري هاي ایران و چین خوب و مفید است؟ - شعار سال

101- ایجاد 1000اشتغال جدید با تسهیلات بانک توسعه تعاون - پولی مالی

102- تاثیر کرونا بر اقتصاد خانواده - اقتصاد آنلاین

103- سرمایه صندوق ضمانت تعاون افزایش یافت - فصل اقتصاد

104- حمایت از کارگران فاقد بیمه و ساختمانی در ایام کرونا - فصل اقتصاد

105- رخنه «رکود» در تاروپود فرش همدان/بازارهاي جهانی از دست رفته است - خبرگزاري مهر

106- ارسال کالا به آسیاي میانه از طریق افغانستان و تاجیکستان - روزنامه کسب و کار

107- حوزه اشتغال با فقر مهارتی روبرو است - روزنامه کسب و کار

108- فرهنگ مهارت آموزي در میان خانواده ها نهادینه شود - ایسنا

109- باید نقش دانش و نوآوري را در پیشرفت اقتصاد نمایان کنیم - سیتنا

110- تاسیس 55 صندوق خرد زنان در خراسان جنوبی - باشگاه خبرنگاران جوان

111- صندوق قرض الحسنه بسیج فرصتی براي اشتغال جوانان - بسیج نیوز

112- شناسایی بیش از 400 بنگاه اقتصادي آسیب دیده از کرونا - خبرگزاري صدا و سیما

113- واگذاري بلوك مدیریتی شرکت امید از طریق بورس - ایلنا

114- تجمع کارگران سابق سیمان لوشان در محدوده معدن تخت آسمان/ درازاي واگذاري کارخانه، شغل می خواستیم - ایلنا

115- بیش از یک هزار نفر در طرح هاي گازرسانی کردستان اشتغال دارند - ایرنا

116- بیش از 146 میلیارد ریال به طرح هاي عمرانی جوانرود اختصاص یافت - ایرنا

117- سامانه آبیاري نوین براي کشاورزان پرهزینه است - ایرنا

118- فرماندار ابرکوه: هزار نفر در این شهرستان جذب بازار کار می شوند - ایرنا

119- قدردانی رئیس سازمان بهزیستی کشور از بانک سپه - ایلنا

120- اشتغالزایی بانوي کارآفرین در کارگاه خیاطی در لردگان + فیلم - خبرگزاري صدا و سیما

121- قدردانی سازمان بهزیستی از بانک سپه - نفت ما

122- جزئیاتی جدید از پرونده بدهی 8 هزار میلیاردي بنیاد شهید - شعار سال

123- هدف از افزایش انتقال آب از زاینده رود به کاشان تامین شرب است؟ - ایمنا

124- مهارت آموزي اقتصادي ترین نوع آموزش ها است - ایرنا

125- نقش دانش و نوآوري را در پیشرفت اقتصاد نمایان کنیم - اخبار علمی

126- بررسی آثار شیوع ویروس کرونا بر کسب و کار خانوارها توسط وزارت تعاون - موج

127- قدردانی رئیس سازمان بهزیستی کشور از بانک سپه - آریا نیوز

128- فاصله گذاري اجتماعی، چرخ اقتصاد را کند کرده است - روزنامه جهان صنعت



129- مترو در شهریورماه به ایستگاه برج میلاد می رسد - خبرگزاري مهر

130- بهره برداري از ایستگاه متروي برج میلاد در شهریورماه - گیتی آنلاین

131- تربیت نیروي انسانی ماهر هدف اصلی «طرح پویش» دانشگاه آزاد اسلامی است - آنا

132- بزرگترین چالش امروز بازار کار، نبود مهارت است - روزنامه پیام سپیدار

133- گسترش همکاري هاي جهاددانشگاهی و وزارت ورزش در ایجاد مراکز نوآوري و شتاب دهی جوانان - بازار کار

134- صندوق پژوهش و فناوري استان البرز راه اندازي شد - بازار کار

135- بهره مندي بیش از 560 هزار نفر از آموزش هاي جهاد دانشگاهی - بازار کار

136- اشتغال مستقیم 35000 نفر در نوار ساحلی - بازار کار

137- صدور گواهینامه صلاحیت اپراتوري؛ هدفگذاري آموزش - بازار کار

138- میل و توجه دانشگاه فنی و حرفه اي کشور به سمت تقاضاي نیروي بازار کار است - روزنامه پیام سپیدار

139- امضاي تفاهم نامه همکاري استانداري البرز با دانشگاه فنی و حرفه اي کشور - روزنامه پیام سپیدار

140- سرعت پرداخت وام ازدواج در کرمانشاه را بالا می بریم - تابناك

141- کدام کشور برنده بزرگ «جهان پساکرونا» خواهد بود؟ - دنیاي معدن

142- طرح ملی سه شنبه هاي تکریم در کانون هاي مساجد سیستان و بلوچستان درحال اجراست - ایرنا

143- فضایی شاد و مفرح براي بچه ها با اپلیکیشن "هُپ" - کیوسک خبر

144- قدردانی رئیس سازمان بهزیستی کشور از بانک سپه - ایستانیوز

145- فضایی شاد و مفرح براي بچه ها با اپلیکیشن "هُپ" - ایستانیوز

146- فضایی شاد و مفرح براي بچه ها با اپلیکیشن "هُپ" - ایران اکونومیست

147- چشم غره کرونا به اوقات فراغت دانش آموزان - پایگاه خبري وارش

148- استفاده از ظرفیت هاي هنري براي تبیین و تبلیغ اندیشه اسلامی در همدان - خبرگزاري قرآن

149- تقویت زیرساخت هاي گردشگري دریایی بندر کوهستک براي دوران پساکرونا/  بهره برداري از اسکله گردشگري این

بندر در هفته دولت/ استقبال از طرح هاي دریایی وبندري که در رونق معیشت جوامع محلی تاثیر گزار  باشد - وزارت راه و
شهرسازي

150- همدان نیاز به یک تعریف استراتژي مناسب دارد - خبرگزاري قرآن

151- جهاد دانشگاهی در شناسایی نیازهاي جامعه نقش مهمی دارد - خبرگزاري قرآن

152- واگذاري بلوك مدیریتی شرکت امید از طریق بورس - روزنامه نوآوران

153- قدردانی رئیس سازمان بهزیستی کشور از بانک سپه - روزنامه نوآوران

154- رابطه فرهنگ و صنعت نمایشگاهی در بهبود اقتصاد - گسترش صنعت معدن تجارت

155- تقویت زیرساخت هاي گردشگري دریایی بندر کوهستک براي دوران پساکرونا - ایران وي

156- تردد روزانه یک هزار کامیون از کرمانشاه به اقیلم کردستان/ قصرشیرین فرصت طلایی سرمایه گذاري است - خبرگزاري
فارس

157- افزایش نرخ ارز و اثرات آن بر تولید - اتاق بازرگانی ایران

158- صنعت گردشگري باید براي حراست از اشتغال حمایت شود - اتاق بازرگانی ایران

159- گزارش تصویري| نشست ترویجی رسانه اي کارآفرینی، موانع تولید و کرونا - خبرگزاري فارس



160- مدیرکل آموزش فنی وحرفه اي اصفهان: انطباق مدرك تحصیلی، شغل و صلاحیت حرفه اي در ایران نزدیک به صفر است
- تسنیم

161- انجمن هاي برتر دانشجویی دانشگاه یزد تجلیل شدند - یزدي نیوز

162- فاصله گذاري اجتماعی، چرخ اقتصاد را کند کرده است - اکو نیوز

5G -163 بستري براي فناوري هاي پیشرفته - کلیک

164- متقاضیان مشاغل خانگی تا 50 میلیون تومان وام می گیرند - جوان آنلاین

165- قدردانی رئیس سازمان بهزیستی کشور از بانک سپه - شما و اقتصاد

166- مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان البرز: فرهنگ مهارت آموزي در میان خانواده ها نهادینه شود - سپاهان نیوز

167- واگذاري بلوك مدیریتی شرکت امید از طریق بورس - شبستان

168- ایجاد 430 فرصت شغلی براي مددجویان روستانشین هرمزگانی - شبستان

169- از مهارت آموزي به 480 هزار سرباز تا ثبت 2400 محیط واقعی کار در پادگان ها /«سرباز ماهر» شوخی نیست -
خبرگزاري فارس

170- اخذ مرحله پنجم بودجه طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایري - روزنامه جمله

171- 2 هزار تن در صنایع دستی شاهرود فعالیت می کنند - ایرنا

172- ورود به چند نمونه از داروهاي کرونا تا سه هفته دیگر به بازار - همدان نیوز

173- مددجویان کمیته امداد چابهار روزانه 700 ماسک تولید می کنند - ایرنا

174- اسکله گردشگري دریایی بندرکوهستک هفته دولت بهره برداري می شود - ایرنا

175- 370 میلیارد ریال براي اشتغال مددجویان بهزیستی بوشهر ابلاغ شد - ایرنا

176- بیش از 6.5 میلیارد ریال وام به مددجویان اشنویه پرداخت شد - ایرنا

177- فاصله گذاري اجتماعی، چرخ اقتصاد را کند کرد - ایرنا

178- تخصص، لازمه کارآفرینی - باشگاه خبرنگاران جوان

179- 3020 میلیارد ریال تسهیلات اشتغالزایی روستایی به کهگیلویه و بویراحمد ابلاغ شد - کبنا نیوز

180- همایش مجازي تجلیل از کارآفرینان استان سمنان برگزار می شود - باشگاه خبرنگاران جوان

181- آثار شیوع کرونا بر کسب و کار و رفاه خانوارها بررسی شد - برنا نیوز

182- سرعت پرداخت وام ازدواج در کرمانشاه را بالا می بریم - پارس نیوز

183- کدام کشور برنده بزرگ «جهان پساکرونا» خواهد بود؟ - خبر داغ

184- سازمان فنی و حرفه اي آموزش هاي خود را به روز کند - شبستان

185- قدردانی رئیس سازمان بهزیستی کشور از بانک سپه - کیوسک خبر

186- امیري: سازمان فنی و حرفه اي آموزش هاي خود را به روز کند - فصل اقتصاد

187- بررسی دو سناریو درباره استفاده از ال پی جی در کشور - میزان

188- چرا صندوق ذخیره ایثارگران را تشکیل نمی دهید؟ - همشهري

189- مهار نقدینگی راه علاج ندارد - همشهري

190- صادرات بی فایده مرغ / عراق و افغانستان پول ایران را با ریال پس می دهند - روزنامه تجارت

191- عراق و افغانستان پول ایران را با ریال پس می دهند! - اکو فارس



192- همایش و نمایشگاه اقتصاد دیجیتال و اشتغال - اخبار علمی

193- وبینار نوآوري در بسته بندي محصولات و مدل ارائه در بازار - اخبار علمی

194- دستگاه قضا براي رفع موانع تولید و اشتغال جدیت دارد - رسا

195- غفلت ایران اسلامی از گردشگري دوست دار مسلمان - ایسنا

196- آغاز طرح ساماندهی و توانمندسازي کودکان کار و خیابان در تهران/ توضیح درباره محل نگهداري کودکان اتباع - ایلنا

197- چرا فعالیت اقتصادي بانوان متوقف می شود؟ - ایسنا

198- ورود مجلس به پرونده بدهی 8 هزار میلیاردي بنیاد شهید - آخرین خبر

199- متاسفانه تصمیمات دولت رویکرد بلند مدت ندارد/ نبود حمایت کافی از کسب وکارهاي متاثر از کرونا - بلاغ

200- امیري: سازمان فنی و حرفه اي آموزش هاي خود را به روز کند - ایرنا

201- یکهزار میلیارد ریال اعتبار کمیته امداد سمنان براي ایجاد سه هزار شغل - ایرنا

202- متقاضیان مشاغل خانگی تا 50 میلیون تومان وام می گیرند - شیعه

203- صدور اعتبارنامه صلاحیت براي رانندگان جاده اي - ایران اکونومیست

204- قدردانی رئیس سازمان بهزیستی کشور از بانک سپه - توریسم پرس

205- نقش بارز مهارت آموزي در پایدارسازي مشاغل حوزه حمل و نقل - ایران وي

206- ابزار ضربه متقابل در برابر آمریکا - خبر فوري

207- آموزش هاي مهارتی به دانش آموزان قمی به صورت مجازي ارائه می شود - قم پرس

208- هفتاد سالگی سازمان تامین اجتماعی - تامین 24

209- فاصله گذاري اجتماعی، چرخ اقتصاد را کند کرده است - قم پرس

210- مسیر حل چالش بیکاري از توسعه مهارت هاي فنی حرفه اي می گذرد - تامین 24

211- راهکار یک نماینده براي جایگزینی درآمد هاي نفتی - فردا نیوز

212- قدردانی رئیس سازمان بهزیستی کشور از بانک سپه - اخبار بانک

213- لزوم مدیریت یکپارچه معادن تکاب/خام فروشی مواد معدنی متوقف شود - خبرگزاري مهر

214- سختگیري در پرداخت تسهیلات کرونایی در بوشهر مشکلات ایجاد کرده است - خبرگزاري مهر

215- راهکار یک نماینده مجلس براي جایگزینی درآمدهاي نفتی - تابناك

216- تقدیر رئیس سازمان بهزیستی از بانک سپه - بنکر

217- تصمیمات دولت رویکرد بلندمدت ندارد/ از کسب وکارهاي متاثر از «کرونا» حمایت کافی نمی شود - خبرگزاري فارس

218- اجراي طرح کارورزي دانش آموختگان دانشگاهی - باشگاه خبرنگاران جوان

219- متقاضیان مشاغل خانگی تا 50 میلیون تومان وام می گیرند - روزنامه نوآوران

220- متقاضیان مشاغل خانگی تا 50 میلیون تومان وام می گیرند - روزنامه خبر جنوب

221- بررسی آثار شیوع ویروس کرونا بر کسب و کار و رفاه خانوارها - رکنا

222- فارغ التحصیلان بدون مهارت نمی توانند نیاز بازار کار را رفع کنند - ترجمان صبح

223- از توان فنی آمریکا و چین تا جذابیت هاي خاص روسیه؛ آلمان برنده بزرگ «جهانِ پساکرونا» - رشتکده

224- قدردانی رئیس سازمان بهزیستی کشور از بانک سپه - فراسو



225- برنامه ریزي کمیته امداد براي ایجاد 200 هزار شغل - شیعه

226- اجاره نشینی زیر سقف وام ودیعه - روزنامه آراز آذربایجان

5G -227 بستري براي فناوري هاي پیشرفته / اقتصاد دیجیتال آینده اقتصاد جهان است - خبرگزاري فارس

228- بسیاري از جوانان شغلی ندارند که بخواهند به ازدواج فکر کنند/ مجلس با ارائه طرح هاي دو فوریتی ترمز افزایش

قیمت را بکشد؛ سلمان ذاکر در گفت و گو با شفقنا - شفقنا

229- تاکنون بندي از قانون تسهیل ازدواج جوانان اجرایی نشده است/ با وجود مشکلات معیشتی جوانان هیچ مشوقی آمار

ازدواج را بالا نمی برد؛ عنابستانی در گفت و گو با شفقنا - شفقنا

230- آزادسازي 50 تا 60 ساعت از برنامه درسی - روزنامه اسکناس

231- جهش بزرگی در تکمیل زیرساخت هاي منطقه ویژه رخ خواهد داد - احتساب

232- بزرگ ترین باغ گیاه شناسی شرق کشور در فیروزه احداث می شود - روزنامه قدس

233- محمدي کرجی ران اعلام کرد : چهار اسکله بندرشهیدرجایی هفته دولت به بهره برداري می رسد - روزنامه نداي هرمزگان

234- متاسفانه تصمیمات دولت رویکرد بلند مدت ندارد/ نبود حمایت کافی از کسب وکارهاي متاثر از کرونا - روزنامه قدس

235- آثار شیوع ویروس کرونا بر کسب و کار و رفاه خانوارها بررسی شد - ایران اکونومیست

236- قدردانی رئیس سازمان بهزیستی کشور از بانک سپه - بانکداري ایرانی

237- مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان البرز: فرهنگ مهارت آموزي در میان خانواده ها نهادینه شود - آریا نیوز

238- توسعه همکاري هاي وزارتخانه هاي «راه و شهرسازي» و «تعاون، کار و رفاه اجتماعی» با رویکرد مهارت افزایی - پایگاه
دولت

239- نقش بارز مهارت آموزي در پایدارسازي مشاغل حوزه حمل ونقل - پایگاه دولت

240- اعطاي وام قرض الحسنه به 80 هزار بانوي سرپرست خانوار - رادیو گفت و گو

241- باز شدن گره کور مسکن با طرح اقدام ملی - شعار سال

242- فاصله گذاري اجتماعی، چرخ اقتصاد را کند کرده است - خبرگزاري مهر

243- امروز، آخرین مهلت ثبت نام نقل و انتقال دانشجویان دانشگاه آزاد - باشگاه خبرنگاران جوان

244- پتروشیمی لردگان نماد اشتغال و محرومیت زدائی - نفت ما

245- نمایندگانی از دانشگاه جامع علمی کاربردي استان آذربایجان شرقی در برنامه گجه لر حضور یافتند - دانشگاه جامع علمی
کاربردي

246- مرز تجاري چذابه پس از پنج ماه بازگشایی شد - انتخاب

247- بزرگ ترین باغ گیاه شناسی شرق کشور در فیروزه احداث می شود - ایسنا

248- صادرات کرمانشاه می تواند 10 میلیاردي شود، اگر... - ایسنا

249- صنعت گردشگري باید براي حراست از اشتغال حمایت شود - فصل اقتصاد

250- مرز تجاري چذابه بازگشایی شد - اقتصاد آنلاین
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6 مرکز جوار کارگاهی فنی و حرفه اي در شیراز افتتاح شد

منبع: مطبوعات فارسشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/05/05

 
همزمان با پنجمین روز از هفته ملی مهارت 6 مرکز جوار کارگاهی در شیراز به صورت نمادین افتتاح شد. 

مطبوعات فارس/ در این مراسم که ظهر یکشنبه با حضور مسئولان بخش خصوصی، رؤساي اتحادیه صنف الکتریک، درب و پنجره ساز
آهنی، تأسیسات مکانیکی و مسئولان اتاق اصناف استان و شهرستان کوار و در حاشیه جلسه ویدئو کنفرانس مهندس هاشمی، معاون
وزیر و رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور برگزار شد، مجوز مراکز جوار کارگاهی از سوي حشمت کوشکی، مدیرکل آموزش

 
فنی و حرفه اي استان فارس به آنان اهدا شد. 

مدیر کل آموزش فنی و حرفه اي فارس در این آئین نمادین افتتاح گفت: دامنه خدمات آموزشی سازمان آموزش فنی و حرفه اي
کشور بسیار وسیع بوده و این آموزش ها افراد قابل ملاحظه اي از جمله کارجویان، دانشجویان، سربازان، روستاییان و عشایر، زندانیان،

 
شاغلان صنایع و صنوف و بیشتر اقشار جامعه را پوشش می دهد. 

وي بیان کرد: تنها کانونی که در کشور بطور رسمی و متعهدانه خلأ مهارتی کارجویان را برطرف می کند سازمان آموزش فنی و حرفه

 
اي است. 

کوشکی ارتقا مهارت تکنسین ها، کارگران و کارکنان صنایع و صنوف را نیز یکی از اهداف آموزش هاي مهارتی در جهت توسعه و

 
شکوفایی مهارتی کشور بر شمرد و راه اندازي مراکز جوار کارگاهی را در این راستا دانست. 

مدیر کل آموزش فنی و حرفه اي فارس در پایان تاکید کرد: کوتاه ترین و مطمئن ترین راه براي رسیدن به اشتغال فراگیري آموزش

 
هاي مهارتی است. 



ضرورت توسعه فضاي قدرت تولید در کشور در مواجهه با تحریم ها

منبع: صنایع نیوزشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/05/05

مدیر عامل اسبق شرکت شهرك هاي صنعتی ایران درباره امضاي سند تفاهم نامه برنامه 25 ساله همکاري هاي جامع ایران و
چین معتقد است: قبل از آغاز این تفاهم باید طبق سیاست هاي توسعه اي کشور، برنامه ریزي براي واردات تکنولوژي در

اولویت قرار گیرد که با این اوصاف مدیریت این راهبرد تنها با مدیران اصلح قابل دفاع است.

شاید هنوز ابهامات زیادي بر سر تفاهم 25 ساله همکاري
هاي ایران و چین وجود داشته باشد، اما این واقعیت قابل
انکار نیست که براي ایجاد تحول اساسی در اقتصاد به ویژه
در بخش هاي صنعتی کشور باید اجازه سرمایه گذاري

 
کشورهاي صاحب نام  در کشور صادر شود. 

اول تیر ماه بود که رسانه ها از امضاي سند تفاهم برنامه
25 ساله همکاري هاي جامع ایران و چین در نشست هیات
وزیران خبر دادند و دقایقی بعد هم اعلام شد که رییس
جمهوري ظریف را مامور پیگیري این سند کرده است،
سندي که قرار بود اقتصاد ایران را در یکی از حساس ترین
برهه هاي تاریخی اش که غرب راه هر نوع صادرات و نقل و

 
انتقالات مالی را مسدود ساخته از مزایایی که سرمایه گذار هاي چینی برایش فراهم می کردند، بهره مند سازد. 

 
امروز ایران دغدغه توسعه یافتگی و الگو شدن را دارد و در حد کشور هاي دیگر نیاز به ارتباط با قطب هاي اقتصادي جهانی دارد. 

با توجه به اینکه چین به عنوان یک قطب اقتصادي مطرح است و بسیاري معتقدند تا سال 2050 به قدرتمندترین اقتصاد جهان

 
تبدیل خواهد شد، توسعه مناسبات ارتباطی ایران با چین در دوره تحریم ها چه دستاورد هایی براي اقتصاد ایران دارد؟ 

 
همکاري هاي ایران و چین چه دستاوردي براي اقتصاد کشور خواهد داشت؟ 

در همین رابطه امیررضا واعظ آشتیانی، معاون اسبق وزارت صنعت، معدن و تجارت در گفتگو با اقتصاد 24 گفت: وقتی این موضوع
مطرح شد آمریکا اولین واکنش خود را نسبت به آن نشان داد و این هراس با توجه به اینکه چینی ها از نقدینگی بسیار بالایی در

 
جهان برخوردار هستند و از سوي دیگر از لحاظ مسائل صنعتی نیز نام آور شده اند بیش از گذشته بروز داده شد. 

کارشناس مسائل صنعتی ادامه داد: ورود این کشور به اقتصاد و بازار ایران در تقابل با آمریکا بسیار حساس و غیر قابل باور بود چراکه
این زورآزمایی بزرگی با آمریکاست. با عملیاتی کردن این قرارداد می توانیم حرکت موتور اقتصاد کشورمان را بیشتر کنیم و آمریکایی

 
ها از این بابت نگران هستند. 

مدیر عامل اسبق شرکت شهرك هاي صنعتی ایران گفت: متاسفانه با فضاسازي رسانه هاي آمریکایی، برخی از مردم تصور کردند که
امضاي تفاهم نامه ایران و چین به نوعی غارت ثروت ملی ایران و واگذاري بخشی از مملکت است. چین هم وقتی با کشوري مثل ایران
قراردادي را منعقد می کند منافع بلندمدتی را در نظر گرفته است؛ چین که نمی آید در یک منطقه لبریز و بدون چشم انداز سرمایه

 
گذاري کند. چین در حال حاضر اهداف استراتژیک در این منطقه دارد. 

به گفته واعظ آشتیانی، سند همکاري هاي ایران و چین، یک همکاري همه جانبه در بخش هاي هاي مختلف از جمله انرژي، صنعت و
معدن، نیروگاه سازي، جهانگردي، سلامت، محیط زیست، مسائل امنیتی، نظامی و دفاعی و مسائل سیاسی است که می توان تمام این



 
موارد را به عنوان محرك اصلی اقتصاد دانست. 

واعظ آشتیانی با تاکید بر اینکه یکی از مزیت هاي مهم اقتصاد، در سرمایه گذاري خارجی مطرح است، گفت: زمانی که کشور ها به
واسطه شخصیت هاي حقوقی چه دولتی و چه غیر دولتی در کشوري سرمایه گذاري می کنند حداقل امتیازي که وجود دارد امنیت
آن کشور مورد تضمین قرار داده می شود، چراکه کشوري سرمایه گذاري کلان در کشور دیگري انجام می دهد این خودش یک
امنیت ایجاد می کند. این سرمایه گذاري ها موضوع اشتغال و توسعه اقتصاد را تضمین می کند. به طور قطع از بعُد بین الملل نیز اثر
خوبی دارد؛ چراکه چینی ها از ظرفیت اقتصادي بالایی برخوردارند و این می تواند براي کشورمان امتیاز بالایی در توسعه اقتصاد به

 
ویژه در بخش صنعت باشد. 

کارشناس مسائل صنعتی گفت: در این راهبرد مبتنی بر موازنه مثبت اگر تا حدودي نیازهایمان را از طریق چین تامین کنیم و باقی
نیازهایمان را از طریق توسعه مناسبات ارتباطی با سایر قدرت هاي جهانی تامین کنیم، این امر در واقع زمینه تحقق سیاست

 
خودکفایی در کشور فراهم می کند. 

مدیر عامل اسبق شرکت شهرك هاي صنعتی ایران گفت: چین با تکیه بر استراتژي ها و قدرت پولی و مدیریتی خود، توانسته حجم

 
قابل توجهی از بازار دنیا را به دست بگیرد و صادرات عظیمی از کالا به سراسر کشور هاي جهان داشته باشد. 

وي تصریح کرد: درحالی که ایران یکی از کشور هایی است، که حجم زیادي از واردات کالا را از چین دارد. هرچند امروز با افزایش نرخ
ارز، واردات کالا از چین هم دیگر توجیه اقتصادي زیادي ندارد و تنها در برخی موارد می توان به آن تکیه کرد و از اینرو باید به دنبال

 
هدف توسعه اقتصاد به ویژه در بخش صنعت و تولید باشیم. 

 
نقش پیمان ایران و چین در صنعت کشور 

معاون اسبق وزارت صنعت، معدن و تجارت با تاکید بر ضرورت توسعه صنایع مختلف در کشور گفت: یکی از مواردي که در واردات از
چین همچنان پابرجاست و نمی توان از آن صرف نظر کرد، واردات خط تولید و ماشین آلات از چین یا به عبارت دیگر واردات

 
تکنولوژي است. 

این کارشناس صنعتی بیان کرد: از آنجایی که ارتباطات ایران با چین نیز بسیار نزدیک و تاثیرگذار است، بر این اساس می توان پیش

 
بینی کرد که ایران با توجه به قدرت پولی و اقتصادي چین، در مراحل بعدي از فضاي اقتصادي دو طرفه بهره مند شود. 

واعظ آشتیانی تاکید کرد: باید با یک هدف گذاري کاملا منطقی و برپایه توسعه بر این عرصه ورود شود. عده اي معتقدند تفاهم نامه
همکاري هاي ایران و چین می تواند انتقال دانش و تکنولوژي به کشور را به همراه داشته باشد، اما این عوامل نیازمند ایجاد سیاست

 
قوي در اجراي هدف ها با انتصاب مدیران شایسته و قابل اعتماد است. 

مدیر عامل اسبق شرکت شهرك هاي صنعتی ایران با اشاره به ضرورت توسعه فضاي قدرت تولید در کشور در مواجهه با تحریم ها
گفت: براي قدرت نمایی ایران در عرصه بین الملل، نقش آفرینی در ایجاد امنیت در منطقه، ضرورت جلب توجه کشور ي که در عرصه
اقتصادي حرف اول را می زند حائز اهمیت است؛ از این رو امضاي سند همکاري 25 ساله ایران و چین می تواند بستر را براي رسیدن

 
به اهداف اقتصادي کشور فراهم کند. 

معاون اسبق وزارت صنعت، معدن و تجارت در پایان یادآور شد: قبل از آغاز این تفاهم باید طبق سیاست هاي توسعه اي، برنامه ریزي
براي واردات تکنولوژي در اولویت قرار بگیرد که با این اوصاف مدیریت این راهبرد تنها با مدیران اصلح قابل دفاع است.



فضایی شاد و مفرح براي بچه ها با اپلیکیشن "هُپ"

منبع: تیکشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/05/05

در روزهایی که بچه ها باید حتی الامکان براي رعایت ایمنی خود و جلوگیري از ابتلا به ویروس کرونا در خانه بمانند،
اپلیکیشن "هپ" کانون جوانه هاي بانک ملی ایران می تواند فضایی شاد و مفرح براي آموزش و سرگرمی آنها باشد.

در روزهایی که بچه ها باید حتی الامکان براي رعایت ایمنی خود و جلوگیري از ابتلا به ویروس کرونا در خانه بمانند، اپلیکیشن

 
"هپ" کانون جوانه هاي بانک ملی ایران می تواند فضایی شاد و مفرح براي آموزش و سرگرمی آنها باشد. 

به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، "هپ" کانون جوانه هاي بانک ملی ایران در کنار ایجاد محیطی سرگرم کننده، داراي بخش
هاي جذاب و آموزشی مانند مدرسه اقتصادي، مدرسه هوش مصنوعی، مدرسه کارآفرینی، مدرسه حقوقی، مدرسه همیار پلیس، بازي،

 
فیلم و کارتون، قصه و آهنگ و... است که می تواند براي بچه ها آموزش و سرگرمی را به صورت یکجا فراهم کند. 

در بخش «بازي» این اپلیکیشن، کاربر علاوه بر تفریح و سرگرمی، با فضاي کسب و کار و مفاهیم اقتصادي آشنا می شود و در بخش
«فیلم و کارتون» در کنار نمایش کارتون هاي روز دنیا، کودکان و نوجوانان می توانند با انیمیشن هاي جذاب، مفاهیم اقتصادي و مالی

 
را آموزش ببینند. 

«مدرسه اقتصادي» یکی از بخش هاي این اپلیکیشن است که اطلاعات بانکی و اقتصادي را در قالب ویدئوهاي جذاب و دیدنی به

 
کودکان و نوجوانان آموزش می دهد. 

«مدرسه هوش مصنوعی» با در اختیار گذاشتن ویدئوهاي آموزشی در خصوص ساخت ربات، خلاقیت نوجوانان را در زمینه هاي
رباتیک افزایش داده و کاربر پس از شرکت در آزمون هاي مجازي و کسب نمره قبولی می تواند در کلاس هاي حضوري آموزشی

 
ساخت ربات نیز شرکت کند. 

«مدرسه کارآفرینی» بر محور آموزش و توانمندسازي کارآفرینان نوجوان در محورهاي توسعه مهارت هاي فردي، سازمانی، بازرگانی و

 
فناوري اطلاعات و ارتباطات و در قالب فیلم، موشن گرافی، اینفوگرافی و متون آموزشی است. 

«مدرسه مشاوره و هدایت تحصیلی»، «مدرسه کسب و کار »، «مدرسه همیار پلیس»، «داستان هاي صوتی و آهنگ» و «بله» از دیگر

 
بخش هاي این اپلیکیشن است. 

واژه «هپ» مخفف «هوش پول ساز» است؛ این عبارت در لاتین به معناي «امید و آرزو» است و از سوي دیگر کلمه اي آشنا از یک

 
بازي نوستالژیک و قدیمی است. 

اپلیکیشن هپ از طریق سایت بانک به آدرس https://bmi.ir/landing/hope و سایت کانون جوانه ها به آدرس bmi.ir/kids و
کانال کانون در بله به آدرس kidsbankmelli@ قابل دانلود و نصب می باشد.



ارزش 125 هزار میلیارد تومانی نماد

منبع: بانکداري الکترونیکشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/05/05

مدیرعامل بانک سپه از واگذاري بلوك مدیریتی شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید با سرمایه ثبت شده 30 هزار
میلیارد ریال و با ارزش بازار بدون احتساب ارزش بلوك مدیریتی 125 هزار میلیارد تومانی از طریق بورس اوراق بهادار تهران

خبر داد.

به گزارش پایگاه خبري بانکداري الکترونیک، به نقل از روابط عمومی بانک سپه، محمدکاظم چقازردي ضمن اعلام خبر فوق
افزود: بانک سپه در نظر دارد در راستاي الزامات قانونی ماده 16 قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر ارتقاي نظام مالی کشور و همچنین
تاکید ریاست محترم جمهوري و وزارت محترم امور اقتصادي و دارایی 50 درصد به علاوه یک سهم از سهام شرکت گروه مدیریت

 
سرمایه گذاري امید را از طریق بازار بورس بهادار تهران عرضه کند. 

وي ضمن اشاره به تاسیس شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید توسط بانک سپه در سال 1380، این شرکت را یکی از اثربخش

 
ترین مجموعه هاي اقتصادي در سطح ملی و بین المللی خواند. 

 
ارزش 125 هزار میلیارد تومانی نماد ""و امید"" در بازار سرمایه 

چقازردي به هم افزایی و ارزش آفرینی شرکت امید در اقتصاد کشور اشاره و خاطرنشان کرد: این شرکت با نماد ""و امید"" با سرمایه
ثبت شده 30 هزار میلیارد ریال و با ارزش بازار بدون احتساب ارزش بلوك مدیریتی 125 هزار میلیارد تومانی یکی از بزرگترین

 
شرکت هاي هلدینگ چند رشته اي صنعتی در بازار بورس تهران در حال فعالیت است. 

به گفته مدیرعامل بانک سپه، پرتفوي سرمایه گذاري شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید در زمینه صنایع استخراج کانه هاي

 
فلزي، انرژي، واسطه گري مالی، سیمان و ... است. 

 
نقش کلیدي بزرگترین شرکت معدنی ایران در زنجیره فولاد کشور 

رئیس هیئت مدیره بانک سپه ضمن تاکید بر نقش کلیدي شرکت امید در زنجیره تولید فولاد کشور، تصریح کرد: شرکت گروه
مدیریت سرمایه گذاري امید با مالکیت 37.90 درصد شرکت هاي معدنی و صنعتی گل گهر، 39027 درصد چادرملوو 26.04 درصد

 
سنگ آهن گهرزمین، بزرگترین هلدینگ معدنی کشور محسوب می شود. 

وي افزود: شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید با سرمایه گذاري در زنجیره ارزش فولاد کشور از معدن تا فولاد ضمن نقش

 
آفرینی در اجراي طرح هاي ملی و بزرگ به اشتغال زایی در مناطق مختلف کشور کمک کرده است. 

 
امید؛ بزرگترین شرکت در صنعت ذخیره سازي نفت خام کشور 

مدیرعامل بانک سپه با بیان اینکه شرکت امید با پشتیبانی این بانک طی چند دهه اخیر در زمینه تولید محصولات استراتژیک در



کشور سرمایه گذاري کرده است گفت: با بهره برداري از طرح مخازن ذخیره سازي نفت خام جاسک تا پایان سال 1400، شرکت امید

 
با سهم بازار 40 درصدي بزرگترین شرکت در صنعت ذخیره سازي نفت خام کشور خواهد بود. 

وي یادآور شد : به اذعان بسیاري از کارشناسان راه اندازي شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید توسط بانک سپه گامی مهم براي

 
توسعه اقتصادي کشور به ویژه در حوزه نفت و معادن بوده و به توسعه اقتصادي و اشتغال زایی کمک شایانی کرده است. 

وي همچنین تصریح کرد: با اتخاذ تدابیر مدیریتی و هماهنگی در سطوح کلان مجموعه، این شرکت براي سهامداران نیز ارزش افزوده
مناسب و قابل توجهی را داشته و دارد. مدیرعامل بانک سپه در پایان اظهار داشت: آگهی عرضه بلوك مدیریتی سهام شرکت امید طی

هفته جاري انتشار خواهد یافت.



بورس نماد شفافیت و فساد زدایی

شماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/05/05
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

بردیا امیرتیموري - روزنامه نگار

 
بردیا امیرتیموري - روزنامه نگار 

یک اقتصاد روبه رشد و پویا در بستر سالم شکل می گیرد بورس در وهله اول یک بستر جلوگیري از شکل گیري رانت و فساد
اقتصادي است. شفافیت بورس یک ابزار مبارزه با فساد اقتصادي است بورس نماد شفافیت است و باعث می شود تا شرکت هاي
بورسی در اتاق شیشه اي شفافیت قرار بگیرند از آنجا که هر ناشر بورسی به ناچار باید همه اقدامات با اهمیت خود را در سامانه کدال

 
شفاف سازي کند و این اطلاعات در دسترس همگان و از جمله روزنامه نگاران قرار می گیرد. 

ناشران بورسی که همان شرکت هاي بورسی هستند باید در
نخستین فرصت در سامانه کدال اطلاع رسانی کنند این اطلاعات
شامل تمام خرید و فروش هاي مهم شرکت، تغییر در ترکیب
سهامداران و یا اعضاي هیات مدیره و اطلاعات تحصیلی اعضاي
هیات مدیره می شود عملکرد شرکت، گزارش سال مالی، طرح
هاي توسعه و... می پردازد. ترکیب اطلاعات سامانه کدال و سایت
مدیریت فناوري بورس تهران که میزان سهام سهامداران درصدي
شرکت ها در آن موجود است براي روزنامه نگاران پژوهشی و
فساد ستیز را به منبعی مطمئن تبدیل می کند که تا حد زیادي
می تواند باشد از بسیاري از پنهان کاري هاي منجر به فساد

 
سیستماتیک جلوگیري کند. 

از سوي دیگر افزایش و یا کاهش بیش از 50٪ درصدي ارزش
سهام در دوره هاي زمانی مشخص ناشران بورسی را ملزم به
برگزاري کنفراس اطلاع رسانی و پاسخ به پرسش هاي مطرح
شده در این سامانه کرده است که این موضوع میتواند هم به
شفافیت بیشتر منجر می شود و هم می تواند تا حد زیادي از
عدم پاسخگویی شرکت ها به رسانه ها می کاهد بی شک اگر
دسترسی روزنامه نگاران نیز به این سامانه براي طرح پرسش

 
فراهم گردد این سامانه میتواند نقش موثرتري ایفا کند. 



اما از فواید بورس براي فساد زدایی از اقتصاد کشور که بگذریم می توانیم به موضوع اقبال عمومی به بازار سرمایه و خوبی ها و بدي
هاي آن بپردازیم با آنچه در ادامه خواهیم گفت نگارنده می پندارد افزایش اقبال عمومی به بورس براي کشور یک نعمت است و شاید

 
از یکی از معدود اقدامات صحیح اقتصادي دولتمردان در چند دهه گذشته باشد. 

اما چرا افزایش اقبال به بازار سرمایه را نعمت می دانیم منتقدان به بازار سرمایه و از جمله برخی از اقتصاد دانان رشد فزاینده شاخص
بورس در 6 ماه گذشته را در قیاس با سایر بازارها مخاطره آمیز می دانند و این موضوع را آسیب زا می پندارند صاحبان این دیدگاه با
مقایسه رشد سایر بازار هاي مالی مثل مسکن و ارز در مدت مشابه را متناسب با رشد شاخص بورسی نداشته اند و این موضوع را به
عنوان پایه استدلال خود مطرح می کنند استدلالی که به جهات مختلف قابل نقد است این کارشناسان مبدا تحلیل زمانی خود را 6
ماه گذشته می دانند و با تعیین این مبدا یک خطاي محاسباتی را مرتکب می شوند در حالی که دلار ظرف کمتر از ده سال از قیمت
1000 تومان به حدود 25000 تومان رسیده است و نزدیک به 25 برابر شده است شاخص بورس تهران نیز در طول ده سال گذشته
تقریبا همین مقدار رشد داشته است اگر مبدأ خودرا سال 1359 انتخاب کنیم ظرف 40 سال بازار مسکن و ارز رشد بالاتري را تجربه

 
کرده اند وبورس در جا زده است. 

در حالی که در کشورهاي توسعه یافته و قدرت هاي اول اقتصادي دنیا ضریب سهامداري عامه مردم در بورس 45تا 50 درصد است در
کشورما این ضریب اکنون با فرض 5 میلیون که معاملاتی به نزدیک 7 درصد رسیده است هرعقل سلیمی حضور سرمایه مردم در بازار
سرمایه و تامین مالی پروژه هاي بزرگ که در نهایت به رشد و توسعه کشور منجر خواهد شد از دلالی و سوداگري در بازار مسکن و
دلار و سکه بهتر می دانند مردم در پی کاهش روز افزون ارزش پول ملی در پی پناهگاهی هستند تا از سرمایه خود دربرابر این کاهش

 
محافظت کنند آیا این پناهگاه می تواند جایی بهتر از بورس باشد که مستقیم با صنعت و اشتغال کشور مرتبط است. 

هرچند بازار بورس ظرفیت هاي بسیاري دارد اگر این اعتماد سازي مردم توسط دولت و حکومت ادامه یابد می تواند از در جهت
تکمیل پروژه هاي نیمه تمام و یا گسترش خطوط حمل ونقل ریلی و توسعه صنعت هوایی و در نهایت توسعه متوازن اقتصاد کشور

 
موثر باشد. 

نویسنده: بردیا امیرتیموري



مترو در شهریورماه به ایستگاه برج میلاد می رسد

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/05/05

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداري تهران با تشریح نحوه هزینه کرد اوراق مشارکت سال هاي 97 و 98، از بهره برداري
ایستگاه برج میلاد در خط 7 مترو در شهریورماه سال جاري خبر داد.

به گزارش جام جم آنلاین ، سید مناف هاشمی معاون
حمل ونقل و ترافیک شهرداري تهران گفت: در حال حاضر،
50 درصد از مجموع 910 میلیارد تومان اوراق مشارکت
سال 97 از سوي بانک آینده به حساب شهرداري تهران
واریز شده و الباقی نیز به زودي پرداخت می شود و این در
حالی است که در روز پایانی تیر ماه با مساعدت بانک
مرکزي، 1500 میلیارد تومان اوراق مشارکت سال 98 نیز
با عاملیت بانک رفاه کارگران منتشر شد و در حال حاضر،
شرکت هاي تامین سرمایه، این اوراق را خریداري کرده اند
و منابع حاصل به نام شهرداري تهران در بانک رفاه موجود

 
است. 

معاون شهردار تهران با تاکید بر اینکه منابع حاصل از اوراق مشارکت سال هاي 97 و 98 در خطوط 3، 6 و 7 مترو استفاده خواهند
شد، تصریح کرد: بهره برداري از 12 ایستگاه خطوط 6 و 7 مترو تا پایان سال جاري هدف گذاري شده اند که ایستگاه هاي برج میلاد،
امیرکبیر، شهید محلاتی، میدان قیام، اقدسیه، اکباتان و آهنگ و همچنین ایستگاه هاي واقع در مسیر خط 7 مترو به بهره برداري

 
خواهند رسید. 

هاشمی از افتتاح ایستگاه متروي برج میلاد و فاز دوم ایستگاه متروي شهید نواب صفوي در شهریورماه سال جاري خبر داد و گفت: بر
اساس برنامه زمان بندي هدف گذاري شده، در آبان ماه 4 ایستگاه، در آذرماه ایستگاه هاي اقدسیه و اکباتان، در دي ماه ایستگاه
آهنگ و در بهمن ماه 6 ایستگاه دیگر در خطوط 6 و 7 مترو به بهره برداري خواهند رسید و به طور حتم، تاثیر انتشار این اوراق و

 
وصول منابع مالی حاصل از آن را شهروندان پایتخت به چشم خواهند دید. 

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران با بیان اینکه 910 میلیارد تومان اوراق مشارکت سال 97 به متروي تهران اختصاص
یافته و از 1500 میلیارد تومان اوراق مشارکت سال 98، هزار میلیارد تومان به مترو و 500 میلیارد تومان به اتوبوسرانی تعلق خواهد
گرفت، گفت: شهر تهران به 4 هزار دستگاه اتوبوس نیاز دارد که بر این اساس، تأمین هزار دستگاه اتوبوس تا پایان سال هدف گذاري

 
شده است که امیدواریم در سایه حمایت دولت، این مهم نیز محقق شود. 

هاشمی به تاثیر منابع حاصل از اوراق مشارکت سال هاي 97 و 98 در بخش اشتغال و رونق تولید در شرکت واگن سازي تهران اشاره

 
کرد و گفت: قسمتی از این پول در قالب قرارداد تولید واگن با شرکت واگن سازي تهران دنبال خواهد شد. 

به گفته هاشمی، در حال حاضر قرارداد خرید 630 دستگاه واگن توافق شده با کشور چین در حال انجام است و به رغم مشکلاتی که



در این مسیر وجود دارد، فرآیند کار از سوي شهردار تهران در دست پیگیري است که به طور حتم، نیاز جدي تهران را برطرف خواهد

 
کرد. 

وي با اشاره به اینکه در عین حال، قرارداد تولید 105 دستگاه واگن با شرکت واگن سازي تهران را نیز دنبال خواهیم کرد، افزود: در
حال حاضر شرکت واگن سازي تهران هیچ قراردادي ندارد و آخرین واگن هاي تولیدشده از سوي این شرکت نیز هفته گذشته تحویل

 
شده است. 

معاون شهردار تهران با بیان اینکه تهران به بیش از 1450 دستگاه واگن به منظور خدمات رسانی بهتر به شهروندان نیاز دارد، تاکید
کرد: با تامین 1450 دستگاه واگن براي خطوط متروي تهران، به طور حتم ظرفیت موجود جابه جایی مسافر در خطوط مترو که در

 
حال حاضر تا قبل از شیوع کرونا 2 میلیون نفر در روز بود، به 4 تا 5 میلیون نفر در روز خواهد رسید. 

مناف هاشمی، مبنی بر تغییرات صورت گرفته در اجراي محدوده هاي طرح ترافیک و کنترل آلودگی هوا، گفت: در حال حاضر 50
درصد طرح ترافیک در حال اجراست چرا که پیش از این ساعت اجراي طرح هاي مذکور 6.30 صبح تا 19 بوده و اکنون ساعت اجراي
محدوده هاي طرح ترافیک و کنترل آلودگی هوا از ساعت 8.30 صبح تا 14.30 می باشد که این تغییرات به دلیل ملاحظات شرایط
کنونی انتشار ویروس کرونا و رعایت فاصله گذاري اجتماعی صورت گرفته است. اما در نهایت در خصوص اجرا شدن و نشدن طرح

محدوده هاي ترافیکی شهرداري تهران از تصمیمات ستاد ملی مقابله با کرونا تبعیت خواهد کرد.



اختصاص 450 واحد مسکن شهري براي خانوار هاي کم توان در سرایان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/05/05

مدیر کل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی خراسان جنوبی از اختصاص 450 واحد مسکن شهري براي خانوار هاي کم توان در
سرایان، آیسک و سه قلعه خبر داد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از بیرجند، آسمانی مقدم مدیر کل بنیاد مسکن
انقلاب اسلامی خراسان جنوبی در جلسه شوراي مسکن
گفت: 5 هزار واحد مسکن شهري براي افراد واجد شرایط
شهر هاي کمتر از 25 هزار نفر و ساکنین کم توان فاقد
مسکن در حاشیه شهر هاي بالاي 25 هزار نفر در نظر

 
گرفته شده است. 

او افزود: با اجراي این طرح خانوار هاي کم توان فاقد مسکن و یا ساکن بافت هاي فرسوده و یا داراي خانه غیرمقاوم و پرمخاطره در

 
مقابل حوادث از آن بهره مند خواهند شد. 

آسمانی مقدم گفت: به افراد متقاضی این طرح 50 میلیون تومان بصورت وام و 30 میلیون تومان هم بصورت بلاعوض تعلق خواهد

 
گرفت. 

 
بیشتر بخوانید 

- پیشرفت 90 درصدي احداث مسکن محرومان در خراسان جنوبی رسولی مقدم فرماندار سرایان نیز در این جلسه با اشاره به ساخت
مسکن محرومین در روستاهاي سرایان گفت: ساخت 746 واحد مسکن محرومین در تمامی روستا هاي شهرستان سرایان در شرایط

 
سخت اجرایی شده است. 

او افزود: طرح مسکن محرومین علاوه بر تامین مسکن مقاوم براي طبقه ي محرومین باعث ایجاد اشتغال، استحکام بنا و زیباسازي

 
مبلمان روستایی نیز شد. 

انتهاي پیام / ط آ



سرعت پرداخت وام ازدواج در کرمانشاه را بالا می بریم

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/05/05

 
سرعت پرداخت وام ازدواج در کرمانشاه را بالا می بریم 

ایسنا/ معاون امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان استان
کرمانشاه گفت: هرچند درحال حاضر هم یکی از شش
استان اول در پرداخت وام ازدواج به جوانان هستیم، اما در
تلاشیم با رفع موانع بتوانیم سرعت پرداخت وام ازدواج در

 
استان را بالاتر ببریم. 

محمد حسین زاده، معاون امور جوانان اداره کل ورزش و
جوانان استان کرمانشاه بااشاره به برخی موانع پیش روي ازدواج جوانان در کرمانشاه، اظهار کرد: اشتغال، مسکن و مشکلات اقتصادي

 
مهمترین عواملی هستند که در سالهاي اخیر تاخیر در ازدواج جوانان استان را رقم زده اند. 

وي با بیان اینکه براي اینکه براي رفع بخشی از مشکلات پیش روي ازدواج جوانان برنامه هایی را اجرا می کنیم، افزود: در بحث ایجاد
اشتغال براي جوانان هرساله با همکاري دو بانک عامل رسالت و کارآفرینی تسهیلاتی را به جوانانی که داراي طرح ها و ایده هاي

 
خلاقانه کارآفرینی هستند، اعطا می کنیم. 

وي اضافه کرد: براي امسال هم اخیرا رایزنی هایی با وزارتخانه داشته ایم تا اعتبارات لازم را براي پرداخت تسهیلات کارآفرینی با نرخ
سود چهار درصد به جوانان استان تخصیص دهند که موافقت شده و جوانانی که داري طرح و ایده هستند می توانند با مراجعه به این

 
دو بانک تسهیلات بگیرند. 

حسین زاده در ادامه از تلاش براي تسریع در پرداخت وام ازدواج به جوانان در آستانه ورود به زندگی مشترك هم خبر داد گفت: سال
گذشته با پرداخت وام ازدواج به 25 هزار جوان کرمانشاهی، ششمین استان کشور در پرداخت این تسهیلات بودیم و در تلاشیم با رفع

 
موانع موجود بتوانیم سرعت پرداخت تسهیلات به جوانان را افزایش دهیم. 

وي تاکید کرد: هرچند بانک هاي استان در پرداخت وام ازدواج به جوانان همکاري خوبی دارند، اما برخی از آنها در پرداخت وام ها

 
تاخیر دارند و برخی دیگر هم از زوجین دو ضامن می خواهند که درحال پیگیري براي رفع این دو مشکل هستیم. 

 
به گفته معاون امور جوانان استان از ابتداي امسال تاکنون حدود پنج هزار جوان کرمانشاه وام ازدواج گرفته اند. 

وي در ادامه اعلام کرد: در کنار فعالیت هایی که براي ایجاد اشتغال و اعطاي تسهیلات ازدواج به جوانان داریم، تلاش داریم با حمایت
خیرین ازدواج در استان براي جوانان بی بضاعتی که در آستانه ورود به زندگی مشترك هستند، جهیزیه تهیه کنیم.



واگذاري بلوك مدیریتی شرکت امید از طریق بورس

منبع: اکو نیوزشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/05/05

مدیرعامل بانک سپه از واگذاري بلوك مدیریتی شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید از طریق بورس خبر داد.

مدیرعامل بانک سپه خبرداد: واگذاري بلوك مدیریتی
شرکت امید از طریق بورس اقتصاد ایران: مدیرعامل بانک
سپه از واگذاري بلوك مدیریتی شرکت گروه مدیریت

 
سرمایه گذاري امید از طریق بورس خبر داد. 

 
به گزارش خبرگزاري اقتصادایران 

به گزارش خبرگزاري اقتصادي ایران،فرهاد دژپسند وزیر
امور اقتصادي و دارایی در اوایل مجلس کنونی در جلسه

علنی در گزارشی به نمایندگان مردم اعلام کرد: سرمایه گذاري امید تا پایان خرداد و گروه سرمایه گذاري توسعه ملی تا پایان تیر در

 
بورس عرضه می شود. 

از آن تاریخ گرچه خبرنگار فارس پیگیري فراروان انجام داد، ولی زمان عرضه بلوك مدیریتی «وامید» مشخص نبود و آخرین خبر این

 
بود که معاون وزیر گفت: نامه عرضه یک بلوك مدیریتی سرمایه گذاري امید به بورس ارائه شده و در نوبت عرضه قرار دارد. 

ارزش روز وامید در بورس که 5 درصد سهامش شناور بود، در اوایل خرداد 80 هزار میلیارد تومان و ارزش امروز این شرکت 129 هزار

 
میلیارد تومان است. 

 
واگذاري بلوك مدیریتی شرکت امید از طریق بورس 

 
مدیرعامل بانک سپه از واگذاري بلوك مدیریتی شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید خبر داد  

امروز پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه به نقل از محمد کاظم چقازردي مدیرعامل بانک سپه، از واگذاري بلوك مدیریتی شرکت گروه

 
مدیریت سرمایه گذاري امید از طریق بورس اوراق بهادار تهران خبر داد. 

محمدکاظم چقازردي افزود: بانک سپه در نظر دارد، در راستاي الزامات قانونی ماده 16 قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر ارتقاي نظام
مالی کشور و همچنین تاکید ریاست جمهوري و وزارت امور اقتصادي و دارایی 50 درصد به علاوه یک سهم از سهام شرکت گروه

 
مدیریت سرمایه گذاري امید با نماد «وامید» را از طریق بازار بورس بهادار تهران عرضه کند .  

وي ضمن اشاره به تاسیس شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید توسط بانک سپه در سال 1380، این شرکت را یکی از اثربخش

 
ترین مجموعه هاي اقتصادي در سطح ملی و بین المللی خواند. 



 
 ارزش 125 هزار میلیارد تومانی وامید در بازار سرمایه 

چقازردي به هم افزایی و ارزش آفرینی شرکت امید در اقتصاد کشور اشاره و خاطرنشان کرد: این شرکت با نماد "و امید" با سرمایه
ثبت شده 30 هزار میلیارد ریال و با ارزش بازار بدون احتساب ارزش بلوك مدیریتی 125 هزار میلیارد تومانی یکی از بزرگترین

 
شرکت هاي هلدینگ چند رشته اي صنعتی در بازار بورس تهران در حال فعالیت است. 

به گفته مدیرعامل بانک سپه، پرتفوي سرمایه گذاري شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید در زمینه صنایع استخراج کانه هاي

 
فلزي، انرژي، واسطه گري مالی، سیمان و.. است. 

 
 نقش کلیدي بزرگترین شرکت معدنی ایران در زنجیره فولاد کشور 

رئیس هیئت مدیره بانک سپه ضمن تاکید بر نقش کلیدي شرکت امید در زنجیره تولید فولاد کشور ، تصریح کرد: شرکت گروه
مدیریت سرمایه گذاري امید با مالکیت 37.90 درصد شرکت هاي معدنی و صنعتی گل گهر، 39027 درصد چادرملوو 26.04 درصد

 
سنگ آهن گهرزمین، بزرگترین هلدینگ معدنی کشور محسوب می شود. 

وي افزود: شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید با سرمایه گذاري در زنجیره ارزش فولاد کشور از معدن تا فولاد ضمن نقش

 
آفرینی در اجراي طرح هاي ملی و بزرگ به اشتغال زایی در مناطق مختلف کشور کمک کرده است. 

 
 امید؛ بزرگترین شرکت در صنعت ذخیره سازي نفت خام کشور 

مدیرعامل بانک سپه با بیان اینکه شرکت امید با پشتیبانی این بانک طی چند دهه اخیر در زمینه تولید محصولات استراتژیک در
کشور سرمایه گذاري کرده است، گفت: با بهره برداري از طرح مخازن ذخیره سازي نفت خام جاسک تا پایان سال 1400 ، شرکت
امید با سهم بازار 40 درصدي بزرگترین شرکت در صنعت ذخیره سازي نفت خام کشور خواهد بود .وي یادآور شد : به اذعان بسیاري
از کارشناسان راه اندازي شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید توسط بانک سپه گامی مهم براي توسعه اقتصادي کشور به ویژه در

 
حوزه نفت و معادن بوده و به توسعه اقتصادي و اشتغال زایی کمک شایانی کرده است. 

وي همچنین تصریح کرد: با اتخاذ تدابیر مدیریتی و هماهنگی در سطوح کلان مجموعه، این شرکت براي سهامداران نیز ارزش افزوده

 
مناسب و قابل توجهی را داشته و دارد. 

مدیرعامل بانک سپه در پایان اظهار داشت: آگهی عرضه بلوك مدیریتی سهام شرکت امید طی هفته جاري انتشار خواهد یافت.



پرداخت 9 میلیارد و 900 میلیون ریال تسهیلات کرونایی در رفسنجان

منبع: خانه خشتیشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/05/05

رئیس اداره کار، تعاون و رفاه اجتماعی شهرستان رفسنجان گفت: 9 میلیارد و 900 میلیون ریال به متقاضیان متضرر از کسب
و کار کرونا  در این شهرستان پرداخت شد. نوشته پرداخت 9 میلیارد و 900 میلیون ریال تسهیلات کرونایی در رفسنجان

اولین بار در پایگاه اطلاع رسانی خانه خشتی رفسنجان پدیدار شد.

رئیس اداره کار، تعاون و رفاه اجتماعی شهرستان رفسنجان
گفت: 9 میلیارد و 900 میلیون ریال به متقاضیان متضرر از

 
کسب و کار کرونا  در این شهرستان پرداخت شد. 

خانه » آخرین اخبار » پرداخت 9 میلیارد و 900 میلیون

 
ریال تسهیلات کرونایی در رفسنجان 

به گزارش خانه خشتی؛ محمود شریفی امروز در جلسه
کارگروه اشتغال در محل فرمانداري رفسنجان با بیان اینکه

در برآورد اولیه پیش بینی کرده بودیم که بیش از 3 هزار و 200 نفر در رفسنجان در سامانه اي که دولت براي قشر آسیب پذیر از
ناحیه کرونا جهت دریافت تسهیلات معرفی کرده است ثبت نام کنند، اظهار کرد: به کلیه این افراد واجد شرایط پیامک ارسال کردیم
تا براي تشکیل پرونده و ثبت نام در سامانه تسهیلات کرونایی اقدام کنند که ازاین تعداد 835 نفر ثبت نام کردند و در مجموع مبلغ 9

 
میلیارد و 900 میلیون ریال به آن ها پرداخت شد. 

رئیس اداره کار، تعاون و رفاه اجتماعی شهرستان رفسنجان تصریح کرد: نرخ سود این تسهیلات 12 درصد است و از مهرماه و آبان ماه

 
بازپرداخت این تسهیلات آغاز خواهد شد. 

شریفی با تاکید بر فعال شدن کارگروه اشتغال در شهرستان مبنی بر رسیدگی بر مشکلات و موانع متقاضیان تسهیلات، خاطرنشان
کرد: امسال تعهدي مبنی بر اشتغالزایی براي 2585 نفر در سامانه کارا داریم که باید ثبت نام کنند، سال قبل براي 1818 نفر که در

 
سامانه کارا ثبت نام کرده بودند تعهد داشتیم اشتغال ایجاد کنیم. 

وي افزود: در مجموع در کل شهرستان رفسنجان در راستاي اجراي طرح هاي اقتصاد مقاومتی از اسفند ماه سال گذشته تا کنون از
472 طرح با تقاضاي 471 میلیارد و 66 میلیون ریال 341 طرح با مبلغ 322 میلیارد و 754 میلیون ریال اجرا شده است و براي 510

 
نفر هم به طور مستقیم اشتغالزایی شده است. 

انتهاي پیام/



جزئیات ریزش معدن خاك نسوز نیلچیان/ فوت یک معدنچی درپی ریزش

سنگ

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/05/05

شهرکرد- ریزش سنگ در معدن خاك نسوز نیلچیان موجب مرگ یک معدنچی شد وهم اکنون دیگر معدنچیان در سلامت
کامل هستند.

شهرکرد- ریزش سنگ در معدن خاك نسوز نیلچیان
موجب مرگ یک معدنچی شد وهم اکنون دیگر معدنچیان

 
در سلامت کامل هستند. 

به گزارش خبرنگار مهر، معدن شهید نیلچیان پیش از ظهر
یکشنبه دچار ریزش می شود که در این حادثه شش نفر
در معدن محبوس می شوند. با توجه به اینکه ریزش در
این معدن زیاد بحرانی نبوده است و در حد افتادن چند
سنگ بوده است، به سرعت محبوس شدگان توسط دیگر

 
معدنچیان نجات می یابند. 

نیروهاي امدادي از جمله هلال احمر به منطقه اعزام می شوند که در میانه راه به علت بحرانی نبودن حادثه و نجات دیگر معدنچیان

 
به پایگاه امدادي باز می گردند. 

 
در این حادثه یکی از معدنچیان توسط ریزش سنگ دچار مصدومیت می شود و فوت می کند. 

 
ریزش سنگ از دیواره هاي معدن خاك نسوز باجیگران باعث فوت یک کارگر شد 

به گفته معاون امور معادن و صنایع معدنی سازمان صمت چهارمحال و بختیاري ریزش سنگ از دیواره هاي معدن خاك نسوز شهید

 
نیلچیان باعث فوت یکی از کارگران معدن شد. 

مهرداد قاسمی گفت: ریزش سنگ از دیواره هاي معدن خاك نسوز باجیگران باعث فوت یکی از کارگران معدن شد و هیچ از کارگران

 
این معدن دچار مصدومیت نشدند. 

مدیر کل ستاد مدیریت بحران چهارمحال و بختیاري در این زمینه به خبرنگار مهر بیان کرد: معدنچیان محبوس در کوتاه ترین زمان

 
نجات یافتند. 

 
وي تاکید کرد: متأسفانه یکی از کارگران به نام مجتبی جباري به علت ریزش سنگ دچار مصدومیت شدید می شود و فوت می کند. 



معدن شهید نیلچیان در 90 کیلومتري جنوب غربی شهرکرد در ارتفاعات پشتکوه بختیاري قرار گرفته است. این معدن هم اکنون
زمینه اشتغال مستقیم بیش از 100 نفر را فراهم کرده است.



تأسیس هنرستان دریانوردي در گلستان/تلاش براي توازن بین رشته اي

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/05/05

گرگان- معاون آموزش متوسطه آموزش و پرورش گلستان با بیان این که هنوز توزان بین رشته اي در استان ایجاد نشده
است، گفت: 40 درصد دانش آموزان گلستان در رشته هاي فنی وحرفه اي تحصیل می کنند.

گرگان- معاون آموزش متوسطه آموزش و پرورش گلستان
با بیان این که هنوز توزان بین رشته اي در استان ایجاد
نشده است، گفت: 40 درصد دانش آموزان گلستان در

 
رشته هاي فنی وحرفه اي تحصیل می کنند. 

به گزارش خبرنگار مهر، ابراهیم حاجیلري بعدازظهر
یکشنبه در جلسه شوراي آموزش و پرورش استان،
اظهارکرد: باید 50 درصد دانش آموزان را طبق برنامه ششم
توسعه به سمت رشته هاي کاردانش، هنرستان و فنی و
حرفه اي سوق دهیم و در حال حاضر این رقم در گلستان

 
40 درصد است که از میانگین کشوري پایین تر هستیم. 

وي افزود: با همکاري بین بخشی تلاش کردیم هنرستان هاي وابسته به دستگاه هاي مختلف اجرایی تاسیس شود و در حال حاضر
هنرستان کشاورزي با همکاري جهاد کشاورزي، هنرستان هوانوردي در گرگان و گنبدکاووس با همکاري سازمان دریانوردي و

 
هنرستان حمل و نقل با همکاري راهداري گلستان ایجاد شده و پیگیر احداث هنرستان هنرهاي زیبا در استان هستیم. 

حاجیلري اضافه کرد: ترسیم نقشه هاي شغلی رشته هاي هنرستانی، اولویت بندي ساخت و تجهیز هنرستان ها و کارگاه ها، همکاري
بین بخشی، ترویج و توسعه کارآفرینی و ایجاد فرصت شغلی از جمله اقدامات ما در خصوص گرایش دانش آموزان به سمت رشته هاي

 
فنی است. 

وي تصریح کرد: همکاري هاي خوبی با جهاد کشاورزي و فنی و حرفه اي داشته و امیدواریم میراث فرهنگی و ارشاد هم در زمینه
تاسیس هنرستان به ما کمک کنند.



فرماندار گناباد: افزایش نرخ حمل و نقل به بخش تولید آسیب می زند

منبع: ایرناشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/05/05

گناباد- ایرنا- فرماندار گناباد گفت: افزایش نرخ حمل و نقل به بخش تولید در زمینه هاي مختلف آسیب می زند و یکی از
مشکلات این بخش به شمار می رود.

گناباد- ایرنا- فرماندار گناباد گفت: افزایش نرخ حمل و نقل
به بخش تولید در زمینه هاي مختلف آسیب می زند و یکی

 
از مشکلات این بخش به شمار می رود. 

حامد قربانی روز یکشنبه در کارگروه اشتغال و سرمایه
گذاري گناباد افزود: براي کاهش این مشکل جلساتی با
حضور تولیدکنندگان و دست اندرکاران حمل و نقل براي
نزدیکی دیدگاههاي آنان به هم تشکیل و براي کاستن از

 
تبعات افزایش نرخ حمل و نقل در تولید تلاش می شود. 

وي ادامه داد: 15 واحد تولیدي بزرگ گناباد به دنبال شیوع کرونا با مشکلات اقتصادي مواجه شدند و با برگزاري ستاد تسهیل و رفع

 
موانع تولید و در بازدیدهاي میدانی، اقدامات براي کاهش تنگناهاي آنها در دست انجام است. 

فرماندار گناباد با اشاره به برخی القائات ناامیدکننده در حوزه هاي کار و کارگري گناباد از مسوولان ذیربط و اعضاي کارگروه اشتغال
این شهرستان خواست با کاهش بوروکراسی اداري و با بهره گیري از ظرفیتهاي گناباد معطلی سرمایه گذاران را کاهش و بستر جذب
سرمایه گذاري بیشتر را در این منطقه افزایش بدهند و به گونه اي وظایف خود را انجام دهند که خلاء در حوزه تولید و اشتغال ایجاد

 
نشده و هیچ واحد تولیدي در این بخشها دچار مشکل نشود. 

قربانی افزود: از همه ظرفیتها براي برطرف کردن مسائل و مشکلات بخش تولید و سرمایه گذاري در این شهرستان استفاده و فرش

 
قرمز جلوي پاي سرمایه گذاران پهن می کنیم. 

وي ادامه داد: هر شرکت و سرمایه گذاري که حاضر به سرمایه گذاري در گناباد شود حداکثر ظرف یک ماه با تسهیلگري نسبت به

 
روان سازي جذب سرمایه گذاري آنان اقدام می شود. 

فرماندار گناباد گفت: پیگیریهایی براي راه اندازي واحد تولیدي فروسیلیس منیزیم با سرمایه گذاري بخش خصوصی به میزان افزون بر
چهار هزار میلیارد ریال در ناحیه صنعتی کوثر گناباد در دست انجام است و با راه اندازي آن براي بیش از 200 نفر اشتغال ایجاد می

 
شود. 

قربانی افزود: باید از ظرفیتهاي تولیدات این شهرستان در بخشهاي مختلف و انرژیهاي پاك و پنلهاي خورشیدي براي رفع نیاز این



 
منطقه استفاده کرد تا بستر شکوفایی و رونق اقتصادي و اشتغال و کارآفرینی این منطقه بیش از پیش فراهم شود. 

وي با اشاره به تفاهم نامه بین بانک قرض الحسنه رسالت به عنوان یکی از معینهاي اقتصادي گناباد با دهیاریهاي این شهرستان ادامه
داد: در نتیجه این اقدام به زودي 100 هسته کار و تلاش در روستاهاي گناباد ایجاد می شود و این مساله نقش مهمی در رونق این

 
مناطق دارد. 

فرماندار گناباد گفت: با توجه به اهمیت تخصص و مهارت در بهره وري نیروي کار شوراي مهارت گناباد طی یک هفته گذشته برگزار و
تفاهمنامه اي بین اداره فنی و حرفه اي و مرکز رشد و فناوري این شهرستان منعقد شد و از هم افزایی و ظرفیت این بخشها براي

 
مهارت افزایی استفاده و از پرداخت تسهیلات به متقاضیان حمایت میشود. 

172 واحد صنعتی در بخشهاي صنایع کانی فلزي و غیرفلزي، صنایع غذایی، شیمیایی و سلولزي در شهرستان گناباد فعالیت دارند که
براي راه اندازي آنها هزار و 273 میلیارد ریال سرمایه گذاري شده و براي سه هزار و 284 نفر به طور مستقیم و دو برابر این تعداد به

 
طور غیر مستقیم اشتغال ایجاد شده است. 

سه شهرك و ناحیه صنعتی نیز با 447 هکتار زمین و 54 واحد فعال و 11 سردخانه و انبار و سیلو در شهرستان گناباد فعال است و از
مجموع چهار هزار و 700 واحد صنفی داراي پروانه کسب در شهرستان گناباد سه هزار و 400 واحد فعال است و حدود 500 شرکت

 
تعاونی با اشتغال بیش از 6 هزار و 500 نفر در این شهرستان فعالیت دارند. 

 
مرکز شهرستان 90 هزار نفري گناباد در فاصله 287 کیلومتري جنوب مشهد واقع است. 

 
برچسب ها 

 
- بانک قرض الحسنه رسالت 

 
- مشهد 

 
- تولید داخلی 

 
- گناباد 

- حمل و نقل عمومی



مدیر امور شعب استان مازندران خبر داد؛ ایجاد بیش از1000اشتغال

جدیددرمازندران با تسهیلات بانک توسعه تعاون

منبع: روزنامه راه مردمشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/05/05

مدیر شعب استان مازندران در جلسه اي با حضور اصحاب رسانه از اعطاي تسهیلاتی بالغ بر 754 میلیارد ریال در قالب طرح
اشتغال روستایی و عشایري، از سوي بانک توسعه تعاون در این استان خبر داد.



قدردانی رئیس سازمان بهزیستی کشور از بانک سپه

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/05/05

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رئیس سازمان بهزیستی کشور با ارسال نامه اي از ایفاي نقش مؤثر بانک سپه در
مسئولیت اجتماعی و اتخاذ رویکرد کارآفرینانه به منظور ایجاد اشتغال براي جامعه هدف تحت پوشش سازمان بهزیستی

تشکر و قدردانی کرد.

به گزارش پایگاه خبري تجارت آنلاین به نقل از پایگاه
اطلاع رسانی بانک سپه؛ در نامه دکتر وحید قبادي دانا
رئیس سازمان بهزیستی کشور خطاب به محمدکاظم
چقازردي مدیرعامل بانک سپه آمده است: «کارآفرینی،
موتور محرك رونق اقتصادي در جوامع مختلف است و
برخورداري مسئولان و دست اندرکاران در یک کشور از
رویکرد کارآفرینانه در نظام هاي مدیریتی در شرایط عادي
یک مزیت رقابتی و در وضعیت بحران یک راهبرد اساسی
محسوب می گردد. در همین راستا ضمن ابراز تشکر از

اهتمام جنابعالی و مدیران و کارکنان محترم آن بانک در ایفاي نقش مسئولیت اجتماعی و مساعدت اثربخش در اجراي تکلیف بند
(ب) تبصره 16 قانون بودجه سال 1398 که منجر به تحقق برنامه هاي کارآفرینی و اشتغال جامعه هدف تحت پوشش سازمان
بهزیستی گردید. توفیق روزافزون شما عزیزان را در تحقق فرمایشات مقام معظم رهبري (مدظله العالی) و سربلندي ایران اسلامی از
خداوند متعال مسئلت می نمایم. یقین دارم از طریق تعامل و همیاري مؤثر فی مابین در راستاي تحقق شعار تولید «جهش تولید»
بستر مناسبی در جهت تسهیل و تسریع حمایت هاي لازم و توانمند سازي و اشتغال افراد داراي معلولیت و مددجویان سازمان

بهزیستی فراهم گردد.»



میزان وصول مطالبات این بانک در 4 ماهه نخست امسال 99 درصد افزایش

یافته است

منبع: فکر اقتصاديشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/05/05

معاون نظارت، حقوقی و وصول مطالبات بانک صنعت و معدن: میزان وصول مطالبات این بانک در 4 ماهه نخست امسال 99
درصد افزایش یافته است بیژن اسدي معاون نظارت، حقوقی و وصول مطالبات بانک صنعت و معدن گفت: با تعامل مناسب

این بانک با مشتریان و عارضه یابی مؤثر بخش وصول مطالبات در خصوص واحدهاي (...) نوشته میزان ...

معاون نظارت، حقوقی و وصول مطالبات بانک صنعت و معدن: میزان وصول مطالبات این بانک در 4 ماهه نخست امسال 99

 
درصد افزایش یافته است 

بیژن اسدي معاون نظارت، حقوقی و وصول مطالبات بانک صنعت و معدن گفت: با تعامل مناسب این بانک با مشتریان و عارضه یابی
مؤثر بخش وصول مطالبات در خصوص واحدهاي تولیدي بدهکار، میزان وصولی هاي این بانک در 4 ماهه نخست سال جاري نسبت

 
به مدت مشابه سال گذشته 99 درصد افزایش یافته است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بانک صنعت و معدن، اسدي با بیان مطلب
فوق اظهار داشت: این بانک به دلیل ماهیت تخصصی و توسعه اي خود براي
اعطاي تسهیلات بر گزارش هاي توجیهی طرح و گزینش مشتریان بر اساس
اهلیت و صلاحیت آنان تمرکز دارد و براي وصول مطالبات نیز به لحاظ
حمایت از تولیدکنندگان و عدم تعطیلی بنگاه هاي تولیدي با محدودیت
هایی مواجه است با این وجود با تعامل مناسب با بدهکاران در پایان 4 ماهه
سال 98 میزان وصولی هاي این بانک 685 هزار میلیارد ریال بوده که این

 
رقم در پایان 4 ماهه سال 99 به رقم 870 هزار میلیارد ریال رسیده است. 

وي افزود: بررسی آمار مربوط به میزان وصول مطالبات در این بانک در پایان 12 ماهه سال 98 نشان می دهد ، با وجود مشکلات
ناشی از تحریم هاي ظالمانه اقتصادي وصول معوقات این بانک از رقم 78 هزار میلیارد ریال در پایان سال 97 به رقم 113 میلیارد
ریال در پایان سال 98 رسیده است که از رشد 45 درصدي برخوردار است و از ابتداي سال 99 تا پایان تیرماه نیز میزان وصولی ها به

 
رقم 54 هزار میلیارد ریال رسیده است. 

عضو هیأت عامل بانک صنعت و معدن تصریح کرد: بسیاري از بنگاه هاي تولیدي به دلیل شیوع ویروس کرونا و تحریم هاي ظالمانه
اقتصادي با مشکلات عدیده اي همچون نوسانات نرخ ارز، نرخ تسعیر، افزایش قیمت مواد اولیه و فقدان نقدینگی لازم براي عمل به
تعهدات خود و پرداخت اقساط وام هاي دریافتی دست به گریبان هستند و بانک ها از سویی باید منافع بانک را در نظر بگیرند و از
سوي دیگر محدودیت هایی در زمینه تعطیلی واحدهاي تولیدي و بیکاري نیروي کار وجود دارد که براي حفظ سطح تولید و اشتغال
در کشور و تحقق شعار جهش تولید می بایست شرایط مشتریان مد نظر قرار گیرد و در کنار آن مقوله وصول مطالبات را نیز به صورت

جدي در دستور کار قرار داد تا بتوان تسهیلات لازم را به همه متقاضیان اعطا نمود.



شوراي نگهبان نمی تواند بر عملکرد نمایندگان نظارت کند

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/05/05

 
شوراي نگهبان نمی تواند بر عملکرد نمایندگان نظارت کند 

فرهیختگان/ متن پیش رو در فرهیختگان منتشر شده و انتشار آن در

 
آخرین خبر به معناي تایید تمام یا بخشی از آن نیست 

جعفر قادري، نماینده مردم شیراز در مجلس شوراي اسلامی در گفت
وگو با «فرهیختگان» درباره جزئیات «طرح اصلاح و الحاق موادي به قانون نظارت بر رفتار نمایندگان» اظهار داشت: «این طرح در
فرآیند قانونگذاري قرار گرفته و قاعدتا باید در دستور کار کمیسیون آیین نامه نیز قرار بگیرد.» قادري درخصوص اینکه آیا این طرح
مستلزم تغییر در آیین نامه داخلی مجلس است یا خیر گفت: «قانون نظارت بر رفتار نمایندگان بایدها و نبایدهایی را وضع کرده است

 
اما این طرح آن را تکمیل می کند هرچند آقاي ابوترابی نیز طرحی با این مضمون داده است.» 

طراح طرح اصلاح و الحاق موادي به قانون نظارت بر رفتار نمایندگان با تاکید بر این که این طرح، ابعاد نظارت هیات رسیدگی به رفتار
نمایندگان را تکمیل می کند، یادآور شد: «درواقع این دو طرح کمک می کند نارسایی هاي موجود در این قانون رفع شود.» وي
درباره بازدارندگی این طرح و اینکه چطور ممکن است با اتمام این طرح نماینده اي از مجلس اخراج شود و امکان پیگیري تخلفات
نمایندگان نیز اظهار داشت: «این مسائل بیشتر مربوط به بایدها و نبایدها و آن طرحی است که آقاي ابوترابی پیشنهاد داده و باید از

 
ایشان سوال بشود.» 

 
باید بحث هدیه متعارف و غیرمتعارف مشخص شود 

قادري درخصوص نحوه سنجش دریافت هدایاي متعارف توسط نمایندگان طبق این طرح تصریح کرد: «در قانون نظارت بر رفتار
نمایندگان باید بحث هدیه متعارف و غیرمتعارف مشخص شود درحالی که درحال حاضر صرفا نمایندگان از دریافت هدیه نامتعارف

 
منع شده اند اما به معیار این سنجش اشاره نشده است که از این رو باید منظور دقیق از این اصطلاح مشخص شود.» 

نماینده مردم شیراز در مجلس درخصوص منع اشتغال به کار نمایندگان خارج از حیطه نمایندگی طبق این طرح اعلام کرد: «در
خیلی از حوزه ها پیشنهاد ما این بوده که اشتغال خارج از حیطه نمایندگی همچون حضور در شرکت هاي خصوصی و دولتی و
غیردولتی ممنوع شود.» به گفته وي حوزه تدریس و عضویت در هیات امناي دانشگاه ها و هیات امناي خیریه ها مجاز شمرده شده

 
است اما مابقی مشاغل اجازه داده نشده است. 

 
شوراي نگهبان نمی تواند بر عملکرد نمایندگان نظارت کند 

قادري درخصوص اینکه آیا طبق قانون شوراي نگهبان می تواند بر عملکرد نمایندگان نظارت کند، خاطرنشان کرد: «خیر، شوراي



 
نگهبان چنین امکانی ندارد و خود مجموعه نظارت بر رفتار نمایندگان باید این کار را برعهده بگیرد.» 

نماینده مردم شیراز در مجلس با بیان اینکه مشخص نبودن فعالیت هاي مجاز و غیرمجاز براي نمایندگان، منشأ فساد و بی اعتمادي
مردم به نمایندگان مجلس شده است، یادآور شد: «این طرح می تواند بسیاري از این ابهامات را برطرف کند و درصورت تصویب نهایی
این طرح، اشتغال به کار نمایندگان مجلس شوراي اسلامی در طول دوران نمایندگی در مشاغلی همچون مدیرعاملی و عضویت در

 
هیات مدیره شرکت ها، بانک ها، نهادها و موسسات دولتی، عمومی، غیردولتی و خصوصی ممنوع خواهد بود.» 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



ترخیص قطعات وارداتی خودرو از فرودگاه امام

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/05/05

 
ترخیص قطعات وارداتی خودرو از فرودگاه امام 

مهر/ مدیرکل منطقه آزاد و ویژه اقتصادي شهر فرودگاهی
امام خمینی (ره) از ترخیص تعدادي از قطعات کلیدي لازم
براي خودروسازان که از فرودگاه امام وارد شده بود، خبر

 
داد. 

فرزاد یادگاریان اظهار داشت: در راستاي تحقق شعار سال
جهش تولید و اهمیت توسعه صنعت خودروسازي در دوران
تحریم هاي ظالمانه و نیز در راستاي اعتمادسازي براي

صنعت گران کشور، شهر فرودگاهی امام خمینی (ره) روند ترخیص لوازم و قطعات کلیدي و کاربردي صنعت خودروسازي را تسهیل

 
کرده است. 

وي درباره روند ترخیص لوازم و قطعات کلیدي کاربردي از گمرك منطقه آزاد تجاري شهر فرودگاهی گفت: محموله هاي وارداتی
پیش نیاز ادامه فعالیت خط تولید کارخانه هاي صنعتی در کشور بوده و نقش مهم و تأثیرگذار در رونق هرچه بیشتر بخش صنعت

 
خودرو و در نتیجه ایجاد اشتغال در کشور دارد. 

به گفته یادگاریان، این اقدام از آنجایی اهمیت قابل توجهی دارد که تمامی مراودات بازرگانی خارجی به دلیل انتشار ویروس کرونا با

 
مشکل جدي مواجه شده اند. 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



کریدور ترانزیتی کتاي براي اتصال ایران به آسیاي میانه افتتاح شد

منبع: دانشجوشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/05/05

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو به نقل از
گمرك ایران، مدیرکل ترانزیت گمرك ایران اعلام کرد:
براي اولین بار دو کامیون از مبدا گمرك شهید رجایی
بندرعباس به مقصد قرقیزستان از مسیر افغانستان-

 
تاجیکستان در کریدور جایگزین کتاي ارسال شد. 

مصطفی آیتی اظهارداشت: کریدور کتاي از کشورهاي
قرقیزستان، تاجیکستان، افغانستان، ایران تشکیل شده و به
عنوان مسیر کوتاه و جایگزین براي ارسال کالا از بنادر

 
جنوبی ایران به کشورهاي آسیاي میانه راه اندازي شده است. 

وي افزود: به منظور توسعه کریدورهاي ترانزیتی و کاهش مسیر و هزینه ترانزیت کالا به مقصد کشورهاي آسیاي میانه، فعال کردن آن
از مسیر افغانستان و با استفاده از کارنه تیر، در دستور کار گمرك ایران با همکاري سازمان اکو، ایرو و اتاق بازرگانی قرار گرفت که با
توجه به اهمیت مسیر افغانستان در کریدورهاي منتهی به آسیاي میانه، در نیمه دوم سال 98 در دو مرحله از مسیر هند-چابهار-
افغانستان و مسیر بندرعباس-افغانستان- تاجیکستان با استفاده از سند کارنه تیر بصورت آزمایشی این مسیر افتتاح و به دلیل شناخت
مسیر و مزایاي آن براي شرکتهاي حمل ونقل، براي اولین بار 2 دستگاه کامیون که از مبدا بندرعباس بارگیري شده بود با خروج از

 
گمرك دوغارون و با عبور از افغانستان و تاجیکستان به مقصد قرقیزستان ادامه مسیر دادند. 

مدیرکل ترانزیت گمرك ایران در ادامه افزود: همچنین پنج دستگاه کامیون از مبدا ایران تحت صحابت کارنه تیر از طریق افغانستان به

 
مقصد تاجیکستان ارسال شد که با انجام تشریفات کارنه تیر در گمرك دوغارون رسما مسیر کتاي ( KTAI) افتتاح شد. 

آیتی در مورد اهمیت مسیر ایران در تجارت اظهار داشت: جمهوري اسلامی ایران به دلیل دسترسی کوتاه تر به آبهاي آزاد، اقتصادي
ترین مسیر براي ترانزیت کالاها به کشورهاي آسیاي میانه (CIS) است و توسعه مسیرهاي جدید از جمله کریدور کتاي با افزایش

 
سرعت ارسال کالا و کاهش هزینه ها، منجر به توسعه تجارت و نهایتا رشد اقتصادي منطقه خواهد شد. 

آیتی تصریح کرد:گمرك جمهوري اسلامی ایران، با اجراي پروژه هاي تیر الکترونیک (eTIR) با کشورهاي ترکیه (1394)، آذربایجان
(1398) و حمل ترکیبی اسلونی-ایران(1396)، هند-چابهار-افغانستان(1398) تلاش کرده است با توسعه ابزارها و مسیرهاي ترانزیتی

 
بستر لازم براي فعالین ترانزیت را فراهم کند. 

مدیرکل ترانزیت گمرك ایران تاکید کرد: توسعه ترانزیت، ضمن ایجاد درآمد و افزایش اشتغال منجر به گسترش مناسبات منطقه اي
خواهد شد، کنوانسیون گمرکی کارنه تیر مربوط به تضمین ترانزیت کالا بوده که 76 کشور از جمله اقتصادهاي بزرگ دنیا، چین،

 
اتحادیه اروپا عضو آن بوده و تسهیل کننده عبور کالا در کشورهاي مسیر هستند. 



توقف پذیرش کامیون ها در مرزهاي ترکمنستان، فعالیت هاي حمل ونقل و تجاري را بین ایران و آسیاي میانه مختل کرده بود که با
راه اندازي این کریدور مجددا فعالیت تجاري به این منطقه از مسیر جاده باز می گردد.



توزیع تسهیلات بانکی طرح هاي جهش تولید چهارمحال و بختیاري پیگیري شد

منبع: ایرناشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/05/05

شهرکرد- ایرنا- نحوه توزیع تسهیلات بانکی بین 14 طرح از مجموع 46 طرح جهش تولید چهارمحال و بختیاري روز یکشنبه
در نشست مشترك بین دستگاه هاي اجرایی و بانک هاي عامل این استان پیگیري شد.

شهرکرد- ایرنا- نحوه توزیع تسهیلات بانکی بین 14 طرح
از مجموع 46 طرح جهش تولید چهارمحال و بختیاري روز
یکشنبه در نشست مشترك بین دستگاه هاي اجرایی و

 
بانک هاي عامل این استان پیگیري شد. 

استاندار چهارمحال و بختیاري در این نشست با اشاره به
اهمیت اجراي به موقع طرح هاي جهش تولید استان اظهار
داشت: براي تحقق این مهم باید بین دستگاه هاي اجرایی

 
و بانک هاي عامل هماهنگی مطلوبی شکل گیرد. 

اقبال عباسی افزود: توزیع تسهیلات بانکی به نحوي باشد که طرح هاي برخوردار از تسهیلات بانکی جهش تولید با سایر طرح هاي
اشتغالزایی نظیر اشتغال فراگیر روستایی و عشایر هم پوشانی نداشته باشند و تمامی تسهیلات اختصاص یافته به استان در محل خود

 
جذب شود. 

وي تصریح کرد: به همین منظور ضروري است تا چهار دستگاه صنعت، معدن و تجارت، جهاد کشاورزي، شرکت شهرك هاي صنعتی
و میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري با بانک هاي عامل توزیع کننده تسهیلات جهش تولید نشست مشترك برگزار کنند تا در

 
خصوص چگونگی توزیع مناسب این تسهیلات همفکري و هماهنگی بیشتري انجام گیرد. 

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزي چهارمحال و بختیاري نیز در این نشست با اشاره به تصویب 46 طرح جهش تولید در استان،

 
افزود: این تعداد طرح با تامین 2 هزار و 200 میلیارد تومان اعتبار اجرا می شود. 

علی شهریارپور افزود: از مجموع طرح هاي جهش تولید استان، 14 طرح نیاز به تسهیلات بانکی به مبلغ یک هزار و 100 میلیارد

 
تومان دارند. 

وي تصریح کرد: تجهیز سه واحد کشتارگاه طیور، پرورش ماهی در قفس در کارون 4، توسعه کشت باغات در اراضی شیب دار، توسعه
کشت گیاهان دارویی، گل محمدي و زعفران، تولید الکل، توسعه خوشه خاتم، توسعه نیروگاه هاي تجدیدپذیر خورشیدي و نیروگاه
هاي برق آبی و تامین زیرساخت و توسعه کشت گلخانه اي از جمله 14 طرح مهم جهش تولید استان به شمار می رود که براي اجراي

 
آن تسهیلات بانکی نیز در نظر گرفته شده است. 



 
شهریارپور افزود: با تکمیل این 14 طرح تاثیرگذار در استان هشت هزار و 100 فرصت شغلی در استان ایجاد و تثبیت می شود. 

به گزارش ایرنا، در سفر اخیر رییس سازمان برنامه و بودجه به استان در 24 تیرماه تفاهم نامه اجراي 46 طرح جهش تولید بین این

 
سازمان و استانداري چهارمحال و بختیاري به امضاء رسید. 

براساس این تفاهم نامه ، 22 هزار و 640 میلیارد ریال اعتبار براي اشتغالزایی 12 هزار و 344 نفر در 17 طرح صنعت و معدن، 20

 
طرح کشاورزي و 9 طرح خدماتی هزینه می شود. 

 
برچسب ها 

 
- جهش تولید 

 
- چهارمحال وبختیاري 

 
- اعتبارات 

 
پروندهٔ خبري 

- سال 99؛ سال جهش تولید



نماینده خلخال و کوثر: بیش از 100 هزار میلیارد تومان فرار مالیاتی داریم

منبع: ایرناشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/05/05

اردبیل- ایرنا- نماینده مردم خلخال و کوثر در مجلس یازدهم، فرار مالیاتی را یکی عوامل مهم در بیماري و نارسایی اقتصادي
ایران عنوان کرد و گفت: بر اساس برآورد کارشناسان، هم اکنون بیش از 100 هزار میلیارد تومان فرار مالیاتی در کشور وجود

دارد.

 اردبیل- ایرنا- نماینده مردم خلخال و کوثر در مجلس
یازدهم، فرار مالیاتی را یکی عوامل مهم در بیماري و نارسایی اقتصادي ایران عنوان کرد و گفت: بر اساس برآورد کارشناسان، هم

 
اکنون بیش از 100 هزار میلیارد تومان فرار مالیاتی در کشور وجود دارد. 

میرغنی نظري روز یکشنبه در جلسه مشترك با مدیران دستگاه هاي زیر مجموعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در استان اردبیل
با اشاره به کسري بودجه 120 هزار میلیارد تومانی دولت اظهار کرد: از طریق وصول فرار مالیاتی، می توان بخش اعظمی از این کسري

 
بودجه کشور را تامین کرد. 

وي خواستار مشارکت همه 16 دستگاه نظارتی کشور براي حل مشکلات و بیماري اقتصادي کشور شد و ثبت نشدن امور دلالی در
سامانه ها و فهرست فعالیت اقتصادي مولد کشور را موجب غیرشفاف شدن عرصه اقتصادي دانست و بر شفاف تر شدن هر گونه

 
فعالیت اقتصادي تاکید کرد. 

 
قسمت عمده مشکلات اقتصادي کشور ناشی از تحریم است 

نظري همچنین قسمت عمده مشکلات اقتصادي کشور حتی در بعد داخلی را ناشی از تحریم دانست و اضافه کرد: در تبیین و بررسی

 
وضعیت اقتصادي کشور باید همه جوانب را دید و تنها کوبیدن دولت و متهم کردن قوه مجریه به ناکارآمدي درست نیست. 

وي بخشی از مشکلات کنونی کشور را مرتبط با مسائل داخلی داخلی و شرایط بین المللی ناشی از تحریم ظالمانه آمریکا عنوان کرد و
افزود: دولت تلاش خود را می کند ولی به خاطر شرایط سخت تحریم، حرکت و اقدامات دولت در حوزه اقتصادي کند بوده و چندان

 
کارساز نیست. 

نماینده خلخال و کوثر در مجلس شوراي اسلامی، همچنین اشتغال در عرصه عمومی، اشتغال فارغ التحصیلان دانشگاهی و بازاشتغال
بیکار شدگان در پی شیوع کرونا را سه دغدغه مسئولان کشور در امر اشتغال ذکر کرد و ادامه داد: شرکت هاي بزرگ نیمه دولتی و



 
عمومی در امر اشتغال آفرینی غایب بزرگ هستند. 

 
انتقاد از بی توجهی نهادهاي عمومی توانمند به سرمایه گذاري در مناطق محروم 

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی با انتقاد از بی توجهی نهادهاي عمومی توانمند به سرمایه گذاري در مناطق محروم
گفت: مدیریت عالیه سازمان تامین اجتماعی به خصوص در شرکت سرمایه گذاري تامین اجتماعی(شستا)، سازمان بازنشستگی
کشوري، بنیاد مستضعفان، ستاد اجرایی فرمان امام(ره) و بنیاد برکت، بیشتر در استان هاي برخوردار سرمایه گذاري کرده و به استان

 
ها و مناطق محروم بی توجه بوده اند. 

وي با تاکید بر ضرورت انجام تحقیق و تفحص از فعالیت و عملکرد این سازمانها، نهادها و شرکت ها گفت: اگر این شرکت ها و سازمان
ها، 2 درصد از سرمایه گذاري خود را در استان هاي کمتر برخوردار از جمله اردبیل انجام می دادند، الان وضعیت رفاه و توسعه در

 
کشور این گونه نبود. 

نظري، سرمایه گذاري نکردن این سازمان ها و شرکت ها در استان هاي غیر برخوردار از جمله اردبیل را خیانت به اهالی این منطقه
خواند و بیان کرد: نهادهایی مثل شرکت سرمایه گذاري تامین اجتماعی(شستا)، سازمان بازنشستگی کشوري، بنیاد مستضعفان، ستاد

 
اجرایی فرمان امام(ره)، اقدامات خوبی در استان هاي محروم و غیر برخوردار انجام نداده اند و باید پاسخگو باشند. 

وي با انتقاد از روند خصوصی سازي و واگذاري برخی بنگاه هاي اقتصادي به بخش خصوصی، واگذاري شرکت نئوپان خلخال با 300
نفر کارگر به بخش خصوصی و تعطیل شدن آن به دست خریدار و نیز واگذاري شرکت کشت و صنعت و دامپروري مغان خیانت به

 
بیت المال و اهالی شاغل خواند و خصوصی سازي را بیماري جدید عرصه اقتصادي ایران عنوان کرد. 

نماینده خلخال و کوثر همچنین با انتقاد از عملکرد بنیاد مستضعفان در رفع نابرابري از مستضعفان در کشور گفت: مدیران سابق این

 
تشکیلات اقدامات غیرقابل توجیهی انجام داده اند و امروز کسی دستش به آنها نمی رسد تا پاسخگوي اقدامات خود باشند. 

وي تاکید کرد: تا زمانی که سازمان هایی مثل شرکت سرمایه گذاري تامین اجتماعی(شستا)، سازمان بازنشستگی کشوري، بنیاد
مستضعفان، ستاد اجرایی فرمان امام(ره) در مناطق محروم سرمایه گذاري نکرده و براي حل مشکلات مردم، نمایندگان مردم را به

 
دولت حواله دهند، چیزي حل نمی شود و مشکلات مناطق محروم لاینحل باقی خواهد ماند. 

 
تلاش دولت براي حل مشکلات مردم قابل چشم پوشی نیست 

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس یازدهم، با بیان این که تلاش دولت براي حل مشکلات مردم قابل چشم پوشی نیست، گفت: دولت

 
تلاش خود را می کند و براي حل مشکلات مردم، همه باید به اندازه دولت تلاش کنند. 

وي با تاکید بر ضرورت تلاش همگانی براي بهتر شدن شرایط زندگی مردم و پرهیز از افتادن مردم در دام آسیب هاي اجتماعی و

 
افزایش رفاه اجتماعی گفت: براي تحقق این هدف، مجلس در کنار همه خادمان قرار دارد. 

نظري، برخورد با مدیران محلی و استانی بی توجه به مشکلات مردم را در راستاي عمل به وظیفه نظارتی نماینده دانست و بیان کرد:
مدیرانی که با پرخاش می گوینده " نماینده مجلس کیلویی چند؟" در واقع به راي مردم دهن کجی می کنند و در جهت حل

 
مشکلات مردم جایی در کنار منتخب آنها ندارند. 

وي اضافه کرد: مدیران شفاف، از فضاي مجازي و رسانه ها ترسی ندارند و براي خدمت به مردم باید در کنار منتخبان آنها قرار گیرند و

 
خود را جدا از مردم ندانند. 

نماینده مردم خلخال و کوثر در مجلس یازدهم، شان مجلس را نظارت عالیه بر دستگاه هاي اجرایی و اداري کشور دانست و گفت: هر
گونه پیگیري نمایندگان بر مبناي حس وظیفه انجام می شود و به معنی سلطه جویی نبوده و در راستاي عمل به وظیفه نظارتی و

 
تکلف قانونی است. 

 
تراکم و تعدد قانون، به یکی از مشکلات اداره کشور تبدیل شده است 

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس یازدهم، با بیان این که تراکم و تعدد قانون، به یکی از مشکلات اداره کشور تبدیل شده است، اضافه



کرد: ما براي اداره کشور مشکل قانون نداریم چرا که 12 هزار قانون براي اداره کشور تدوین و تصویب شده و ایران از نظر تصویب

 
قانون یکی از کشورهاي با تراکم بالاي قانون محسوب می شود. 

وي تاکید کرد: مجلس یازدهم بنا دارد تا از وضع قوانین موازي پرهیز کرده و بر امور نظارتی متمرکز شده و با هم افزایی در حوزه

 
اقتصادي و اجرایی، به حل مشکلات کشور کمک کند. 

نظري وضعیت اقتصادي کشور را بیمارگونه و نیازمند درمان با تلاش همه ارکان نظام دانست و بیان کرد: ظرفیت داخلی کشور براي
حل مشکلات بسیار بالاست و با این حالی که مشکلات اساسی و کلیدي داریم، در صورت تلاش و هم افزایی همه ارکان مدیریت

 
کشور در حوزه اقتصادي، رفاه نسبی در جامعه ایجاد شده و با این کار دیگر نیازي به کمک هاي سازمان هاي حمایتی نخواهد بود. 

نماینده مردم خلخال و کوثر، شدت مشکلات کشور را موجب ایجاد بار مالی بیشتر براي سازمان هاي حمایتی عنوان کرد و گفت: به
خاطر همین مشکلات، نهادهاي حمایتی از روي ناچاري به امور سطحی پرداخته و اقدامات روزمره انجام می دهند و از حل ریشه اي

 
مشکلات عاجز شده اند. 

 
 

 
بیشترین بار خدمات دولت به مردم بر دوش دستگاه هاي زیر مجموعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی قرار دارد 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اردبیل نیز در این جلسه گفت: بیشترین بار خدمات دولت اجتماعی و مراجعات مردمی بر

 
دوش دستگاه هاي زیر مجموعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی قرار دارد. 

قاسم رحیمی در جلسه مشترك مدیران دستگاه هاي زیر مجموعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در استان اردبیل با نماینده مردم
خلخال و کوثر در مجلس یازدهم افزود: پس از شیوع کرونا، 19 هزار نفر بیکار شدند و براي جبران بخشی از خسارت این زیان

 
دیدگان، هم اکنون 9 هزار نفر در استان اردبیل مقرري بیمه بیکاري ناشی از کرونا دریافت می کنند. 

وي بیان کرد: اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اردبیل، علاوه بر پرداخت پنج هزار و 350 میلیارد ریال تسهیلات براي
جبران خسارت بیکاري ناشی از کرونا و فعال سازي واحدهاي تولیدي، پرداخت تسهیلات در قالب طرح هاي ملی را نیز دنبال می

 
کند. 

رحیمی، پرداخت یک هزار و 270 میلیارد ریال براي 467 طرح در قالب طرح اشتغال فراگیر و پرداخت سه هزار و 100 میلیارد ریال
تسهیلات براي 2 هزار و 900 طرح اشتغالزا در قالب طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایري را از دیگر خدمات اداره کل تعاون، کار و

 
رفاه اجتماعی استان اردبیل در یک سال گذشته ذکر کرد. 

وي اضافه کرد: مرحله پنجم پرداخت تسهیلات در قالب طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایري براي استان اردبیل ابلاغ شده و در

 
همین راستا 800 میلیارد ریال تسهیلات به طرح هاي اشتغالزا پرداخت می شود. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اردبیل خواستار ایجاد خط اعتباري براي پرداخت تسهیلات طرح هاي خوداشتغالی شد و

 
گفت: این خط اعتباري باید در خود مجلس مصوب شده و براي اجرا به دولت ابلاغ شود. 



 
برچسب ها 

 
- مجلس شوراي اسلامی 

 
- سازمان تأمین اجتماعی 

 
- کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی 

 
- فرار مالیاتی 

 
- استان اردبیل 

- وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی



پاي «اسکاي مال» به شورا باز شد/ «بله» شهردار به «رحیمی فر»

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/05/05

به گزارش خبرگزاري فارس از همدان، پروژه تجاري
«اسکاي مال» به بحث داغ این روزهاي رسانه ها، مردم و
مسوولان تبدیل شده است، پروژه اي که گمانه زنی هاي
مختلف در ارتباط با آن باعث شد تا پاي آن به صحن شورا

 
باز شود. 

این پروژه در صحن شورا موافقان و مخالفانی دارد که
همین موضوع باعث شد شهردار همدان بعد از ظهر امروز

 
به منظور ارائه توضیحات پیرامون پروژه در صحن شورا حضور یابد و پاسخگوي ابهامات شود. 

عباس صوفی در این زمینه اظهار کرد: سرمایه گذار این طرح که یک پروژه مشارکتی با شرکت مخابرات است دو سال پیش به ما

 
مراجعه کرد و پیشنهاد ساخت یک هایپر در همدان را داد. 

وي گفت: قرار شد این پروژه با طی روال قانونی و اخذ مجوز از کمیسیون ماده 5 و مجوزهاي فنی در 6.5 طبقه و با پارکینگی به
ظرفیت یک هزار و 200 ماشین ساخته شود که سرمایه گذار به گفته خودش هزار میلیارد تومان در این پروژه سرمایه گذاري کرده

 
است. 

شهردار همدان ادامه داد: کمیسیون ماده 5 تمام کارهاي پروژه مانند ترافیک را به مشاور واگذار کرده و تنها مسئله اي که مانده بود

 
بحث صدور پروانه بود که به شورا پیشنهاد کردیم و شورا هم آن را مصوب کرد. 

 
صوفی: ما موظف به اجراي مصوبات ستاد اقتصاد مقاومتی هستیم 

وي ادامه داد: سرمایه گذار باید براي دریافت پروانه نقشه مورد تائید نظام مهندسی را تهیه می کرد، این مطلب را به سرمایه گذار
اعلام کردیم و برا اساس آن مشاور پروژه هم عنوان کرد که براي طراحی سازه و ساخت آن باید خاك برداري انجام شود که پاسخ ما

 
این بود که این کار امکان ندارد. 

صوفی تأکید کرد: سازمان نظام مهندسی هم به سرمایه گذار اعلام کرده بود شهرداري باید مجوز گودبرداري را بدهد، به دلیل بروز
این موضوع روند اجراي پروژه مسکوت ماند تا اینکه ستاد اقتصاد مقاومتی دادگستري استان در راستاي تسهیل امور سرمایه گذاري به

 
مسئله ورود کرده و خواست سریعتر پروژه انجام شود. 



وي ادامه داد: در این جلسه نمایندگان شورا، شهرداري، نظام مهندسی، سرمایه گذار و نماینده استانداري به عنوان نماینده ستاد
اقتصاد مقاومتی حضور داشتند و تصمیم بر این شد با نظارت سازمان نظام مهندسی و با بیمه کامل پروژه، شهرداري مجوز خاکبرداري

 
را بدهد تا بعد از آن سازمان نظام مهندسی مجوز طراحی سازه و عملیات آن را تایید کند. 

شهردار همدان گفت: همان طور که می دانید ستاد اقتصاد مقاومتی یک ستاد بالادستی است و ما هم باید مصوبات ابلاغی را اجرا

 
کنیم. 

 
رحیمی فر: شاید شورا بخواهد مقابل این پروژه بایستد و بابت آن هزینه هم بدهد 

وي افزود: در بخش تجهیز کارگاه هم به چون قرار است خاکبرداري کامل انجام شود به خاطر بروز برخی مسائل مانند رانش زمین،

 
شوراي ترافیک استان مصوب کرده تجهیز کارگاه تا پایان پروژه در پیاده رو باشد. 

صوفی با اشاره به همراهی ستاد اقتصاد مقاومتی و شوراي ترافیک در اجراي پروژه افزود: ما هم موظف به اجراي آن هستیم هرچند

 
معتقدیم باید این پروژه زودتر انجام می شد. 

علی رحیمی فر به عنوان رئیس کمیسیون فنی ـ عمرانی شورا در واکنش به سخنان شهردار گفت: اگر ما به عنوان شورا از شما

 
بخواهیم مانع از انجام عملیات گودبرداري شوید این کار را انجام می دهید؟ 

وي افزود: شما می گویید این پروژه مصوبه شوراي اقتصاد مقاومتی و ترافیک را دریافت کرده است اما شاید شورا بخواهد مقابل این

 
پروژه بایستد و بابت آن هزینه هم بدهد، در این صورت بگویید حاضرید مانع از گودبرداري شوید؟ 

 
شهردار در جواب رحیمی فر گفت: بله. 

رحیمی فر بیان کرد: این مسئله با مذاکره و... حل نمی شود یعنی اینکه حالا ما بگوییم سرمایه گذار پروژه را متوقف کند تا وقتی که

 
برود و پروانه کار را بگیرد، اتفاق خاصی نمی افتد. 

وي در ادامه جلسه با تبیین مصوبات جلسه اقتصاد مقاومتی بیان کرد: متأسفانه براي برخی انجام بعضی کارها تبدیل به یک رویه شده

 
درحالی که اجراي قانون براي ما اصل است. 

 
 فکر نمی کنم ستاد اقتصاد مقاومتی مجوز دهد کسی خلاف قانون کاري کند 

رئیس کمیسیون فنی ـ عمرانی شوراي شهر همدان با تأکید بر اینکه فکر نمی کنم ستاد اقتصاد مقاومتی مجوز دهد کسی خلاف

 
قانون کاري انجام دهد، افزود: ما نیز معتقدیم باید چرخ اقتصاد بچرخد اما قانون نیز باید رعایت شود. 

رئیس کمیسیون خدمات شهري شورا نیز با اشاره به اینکه سالیان سال است اجراي پروژه هاي بزرگ در همدان یک موضوع شکست
خورده است تصریح کرد: نباید در افکار عمومی بحثی را عنوان کنیم که به دنبال آن مردم بگویند باز کسی خواست کاري در اینجا

 
انجام دهد اما نگذاشتند. 



علی فتحی بیان کرد: پروژه خاك برداري «اسکاي مال» با توجه به حجم در نظر گرفته شده براي گودبرداري، احتمالاً دو سال زمان

 
ببرد پس چه لزومی دارد این کار متوقف شود تا براي آن پروانه کار صادر شود؟ 

 
فتحی: نباید جلوي کاري که با آن نزدیک به هزار نفر مشغول به کار می شوند را گرفت 

وي گفت: معتقدم نباید جلوي کاري که با آن نزدیک به هزار نفر مشغول به کار می شوند را به خاطر صدور پروانه که احتمالا این

 
مرحله نیز به دلیل ارائه طرح هاي مختلف چند سال طول بکشد گرفته شود. 

رئیس کمیسیون خدمات شهري شوراي شهر همدان تاکید کرد: اگر بخواهیم واقعا طبق قانون عمل کنیم باید وقتی جوانی به 18

 
سالگی می رسد دولت براي او مسکن و شغل تهیه کرده باشد حالا بگویید آیا واقعاً همیشه قانون اجرا شده است؟! 

وي بیان کرد: اینکه بخواهیم پروژه اي که تنها خاك برداري آن دو سال کار می برد را به خاطر پروانه ساخت متوقف کنیم عملاً روند

 
اجراي آن را به 9 سال دیگر موکول کرده ایم آن وقت چگونه می خواهیم بگوییم طرفدار اشتغال هستیم؟ 

فتحی گفت: معطل ماندن این پروژه روزانه باعث بیکار ماندن نزدیک 450 نفر در همدان می شود حالا اگر این صحبت ها به مذاق

 
برخی خوش نمی آید و یا لبخند ژکوند تحویلمان می دهند ما این کار آنها را بی احترامی به خودشان تلقی می کنیم. 

 
صورتجلسه ستاد اقتصاد مقاومتی نواقصی دارد که نمی توان آن را اجرا کرد 

 
رحیمی فر در پاسخ به فتحی گفت: صورتجلسه ستاد اقتصاد مقاومتی نواقصی دارد که نمی توان آن را اجرا کرد. 

وي افزود: در این مصوبه تمام مسئولیت گودبرداري و... به عهده مشاور است در حالی که مشاور تنها کار طراحی را انجام می دهد و

 
وارد کار اجرایی نمی شود. 

مولوي رئیس مرکز مطالعات شوراي شهر همدان نیز اظهار کرد: ما مخالفتی با اجراي پروژه نداریم اما اگر در حین گودبرداري اتفاقی

 
رخ دهد مشاور نمی تواند مسئولیت کار را بپذیرد چراکه او تعهدي در این خصوص ندارد. 

رئیس کمیسیون فرهنگی شورا نیز با بیان اینکه اجراي این پروژه بزرگ در این نقطه از شهر اثر منفی دارد افزود: با توجه به طولانی

 
بودن روند کار مردم زمان زیادي را درگیر این پروژه خواهند شد. 

رضوان سلماسی با تأکید بر اینکه اجراي چنین پروژه هاي عموماً براي کاهش مشکلات مردم هستند پس باید آسایش مردم هنگام
اجراي پروژه ها مد نظر باشد افزود: براي چنین طرح هایی باید مطالعات ترافیکی و زیست محیطی پیش از آغاز آن انجام شود که

 
امیدوارم این موضوع نیز موردتوجه قرارگرفته و نتایج آن اعلام شود. 

انتهاي پیام/3140/



رزومه داشتن یا رزومه ساختن

منبع: دانشجوشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/05/05

گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، احسان مدنی؛ نخستین روزهایی که نام مهرداد بذرپاش به عنوان یکی از گزینه هاي اصلی
ریاست دیوان محاسبات یازدهمین دوره مجلس شوراي اسلامی اعلام شد، بسیاري از ناظران سیاسی از سدِ قانونی مقابل او

نوشتند و تاکید کردند که باتوجه به لزوم برخورداري رییس دیوان از 20 سال سابقه ...

گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، احسان مدنی؛ نخستین
روزهایی که نام مهرداد بذرپاش به عنوان یکی از گزینه
هاي اصلی ریاست دیوان محاسبات یازدهمین دوره مجلس
شوراي اسلامی اعلام شد، بسیاري از ناظران سیاسی از سدِ
قانونی مقابل او نوشتند و تاکید کردند که باتوجه به لزوم
برخورداري رییس دیوان از 20 سال سابقه فعالیت و
مدیریت و نظارت، جوان محبوب پایداري ها و احمدي
نژادي ها نمی تواند به کرسی ریاست یکی از مهم ترین

 
نهادهاي نظارتی جمهوري اسلامی تکیه بزند. 

مهرداد بذرپاش با راي نمایندگان مجلس به عنوان رئیس دیوان محاسبات کشور انتخاب شد. در چند روز گذشته انتقادات زیادي
نسبت به انتخاب بذرپاش به عنوان رئیس دیوان محاسبات مطرح شده بود. در نهایت نمایندگان مجلس او را به عنوان رئیس دیوان
محاسبات انتخاب کردند. بذرپاش در ابتدا و در بیان برنامه هاي خود طی سخنانی عنوان کرد: مطالبه رهبر معظم انقلاب از مجلس
یازدهم را یادآور می شوم که بر دیوان محاسبات کشور تأکید فرمودند. وي گفت: کسی که از خود حساب نکشد حسرتش مستمر
خواهد بود. دیوان محاسبات کشور مصداق همین حسابرسی است. نهادي که درقانون اساسی با هدف نظارت ملت بر وضع مالی کشور
تعبیه شده است.گفتنی است براي انتخاب رئیس دیوان محاسبات نیاز به اکثریت نسبی مجلس یا همان بیش از یک سوم آراء

 
نمایندگان مجلس دارد. 

همه این جنجال ها کنار هم سبب شد تا بذرپاش پس از انتصابش به عنوان رییس دیوان محاسبات به دفاع از خود برآمده و با رد
مطالب مطرح شده، در توییتی بنویسد که «به عزیزان بسیجی و تمامی فعالان جنبش دانشجویی اطمینان می دهم هیچ یک از

 
فعالیت هاي تشکیلاتی ام را به عنوان سابقه کاري به مجلس ارایه نداده ام. 

بنده از سال 79 تا نیمه 82 در مراکز تحقیقاتی و پژوهشی دانشگاه صنعتی شریف مشغول به کار بوده و افتخار همکاري با شهید

 
مصطفی احمدي روشن را داشتم.» 

حامیان او در شبکه اجتماعی توییتر با انتشار نامه اي از «پژوهشکده سامانه هاي هوشمند صنعتی شهید رضایی»، سعی کردند تا

 
فعالیت او را به عنوان معاون آموزشی این پژوهشگاه، حد فاصل سال هاي 79 تا 82 تایید کنند. 



اما همین اقدام خود به دردسري تازه بدل شد؛ چراکه گروهی دیگر از کاربران شبکه هاي اجتماعی از بدون مهر بودن این نامه و
فقدان مخاطب در متن آن نوشتند، ولی در این میان پایگاه خبري دیده بان ایرانیان از اساس نامه منتشر شده را زیرسوال برد و نوشت
که «طبق آگهی تاسیس؛ این موسسه، سال 1392 ثبت و تاسیس شده است.» این پایگاه خبري همچنین مدعی شد که «سیدمحسن

 
دهنوي»، نماینده تهران «عضو هیات مدیره» این پژوهشکده است. 

کمیته دیوان محاسبات در کمیسیون برنامه و بودجه، براي ارزیابی داوطلبان ریاست دیوان محاسبات به هر یک از آنان 10 دقیقه
فرصت سخن گفتن داد و 5 دقیقه نیز براي پرسش و پاسخ به نمایندگان و هر یک از آنان وقت داد. پس از این گفتگوي ده دوازده
دقیقه اي با داوطلبان دست به رأي گیري زد و نفرات اول تا چهارم، آقایان مهرداد بذرپاش، عادل آذر، لطف االله فروزنده و ضرغام
صادقی براي معرفی به کمیسیون برگزیده شدند.اگر کمیته محترم وقت مناسب می گذاشت و براي کسب اطلاعات به مردم و به
منتقدان خوش سابقه دیوان محاسبات رجوع میکرد، اسناد زیادي به آنان می دادند تا درست تر قضاوت کنند؛ چنان که به دیده بان
دادند. ما از بیان نتایج بررسی اسناد، موقتا دست نگه میداریم. تنها به شرح اشکالی مهم میپردازیم که اگر گفته و جلوگیري نشود، بیم
بدعت تازه اي پیدا می شود که مسئولیت باز داشتن از آن بر عهده شماست. آن موضوع مهم، پذیرش داوطلبی آقاي بذرپاش در

 
کمیته مجلس، بدون داشتن شرایط احراز قانونی است. 

پذیرش داوطلبی آقاي بذرپاش از اساس غیرقانونی است. چرا که تبصره 1 ماده 51 قانون آئین نامه داخلی مجلس می گوید که
داوطلب باید حداقل بیست سال سابقه کار داشته باشد. در حالی که سابقه کار نامبرده به 17 سال هم نمی رسد.وقتی برادرانه به آقاي
بذرپاش تذکر داده شد که جنابعالی بیست سال سابقه کار ندارید و سابقه تراشی نیز در شان شما نیست و مصلحت آن است که
داوطلب نشوید تا اعتراضات برانگیخته نشود، گفت که من در سال 1378 در تاسیس فلان پژوهشگاه نقش مهمی داشتم؛ و بعدا در
بسیج دانشجویی سمت فرماندهی داشتم. در حالی که سابقه کار در عرف و متون حقوقی معناي روشنی دارد که رکن آن بیمه شدن

 
در مشمولین قانون کار است و غیر آن، و داشتن حکم استخدامی در مشمولان قوانین استخدامی دولتی است. 

البته کسر حق بیمه، در سازمان امور اداري و استخدامی کشور هم ملاك محاسبه سابقه خدمت است. در حالی که براي بسیجیان
چنین امتیازي مطلقا در نظر گرفته نشده است. قانون فرماندهی در بسیج دانشجویی و هر تشکل دانشجویی دیگر را اشتغال نمی
شمارد و تنها براي جبران زحمات دانشجو کسر خدمت سربازي دارد.در ارتباط با بخش دولتی، ماده 105 قانون مدیریت خدمات
کشوري سابقه خدمت را آن قسمت از خدمات کارمند میداند که در حالت اشتغال تمام وقت انجام شده باشد. تبصره 3 ماده 144
قانون استخدام کشوري مضمون مشابهی دارد. بند پ ماده1 آئین نامه اجرایی ماده 147 قانون استخدام کشوري، منظور از خدمات
تمام وقت را مشخص می کند. راي هیئت عمومی دیوان عدالت اداري هم که براي همه لازم الاتباع است، تاکید دارد که اشتغال
غیررسمی در دستگاه هاي اجرایی تنها اگر تمام وقت باشد جزو سابقه خدمت محسوب می شود.در ارتباط با مشمولان قانون کار،
سنوات خدمت افراد اصولاً از زمانی که مشمول قانون کار شناخته شده اند مبناي محاسبه قرار خواهد گرفت در طبقه بندي مشاغل
«براي احتساب تجربه بخش غیر دولتی ارائه گواهی سابقه کار با قید تاریخ شروع، استمرار، خاتمه و عنوان شغل مورد تصدي»
همچنین «ارائه لیست یا سیاهه ریز حقوقی سنوات خدمت معتبر و تائیدیه پرداخت کسور بازنشستگی یا سهم بیمه» ارائه گردد. حتی
تجربیات کسب شده در موسسات خارج از کشور نیز در صورتی به عنوان سابقه محسوب می شود که «در مشاغل تخصصی بوده و

 
بطور تمام وقت و در مقابل دریافت دستمزد حاصل شده باشد.» 

آقاي بذرپاش کدام یک از این گواهی و تأئیدیه ها را ارائه کرده است؟ بنابراین با هیچ منطقی آقاي بذرپاش 20 سال سابقه پیدا نمی
کند و کمیته محترم حق نداشت داوطلبی آقاي بذرپاش را بپذیرد. بلکه باید سابقه تراشی مزبور را رد میکرد.علاوه بر این کمیته
محترم توجه کرده است که تجربه و تحصیلات علمی آقاي بذرپاش با دیوان محاسبات که بازرسی مالی و حسابرسی کل نظام دیوانی



را بر عهده دارد چه تناسبی دارد؟ ممکن است بگویند قانون در این مورد حرفی نزده است، عقل هم ساکت بوده است؟ آیا عقل می
پذیرد که این چنین مسامحه هایی باعث شود کسانی بر کرسی صدارت دیوان تکیه زنند که بزرگترین سازمان نظارتی را همچنان
ناکارآمد اداره کنند، تا منابع مردم مظلوم کشور به جاي آنکه یکی از مصارفش مثلا، سرپناه ساختن براي گرسنگان بی سرپناه حاشیه

 
نشین تهران باشد، صرف کاخ هاي افسانه اي برخی از صاحب منصبان و مسئولان ناپاك دست و شکمباره در لواسانات گردد؟ 

 
احسان مدنی - فعال دانشجویی دانشگاه تهران 

انتشار یادداشت هاي دانشجویی به معناي تأیید تمامی محتواي آن توسط «خبرگزاري دانشجو» نیست و صرفاً منعکس کننده نظرات
گروه ها و فعالین دانشجویی است.



بازارچه تخصصی حمایت از تولیدات خانگی در رشت ایجاد می شود

منبع: 8 دي خبرشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/05/05

رئیس سازمان ساماندهی مشاغل شهري شهرداري رشت بر لزوم احداث بازارچه تخصصی حمایت از تولیدات خانگی در رشت
تاکید کرد و از آماده سازي بستر لازم جهت ایجاد این نوع بازارچه ها خبر داد. The post بازارچه تخصصی حمایت از

تولیدات خانگی در رشت ایجاد می شود appeared first on پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز.

 
 http://www.8deynews.com پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز

 
- اقتصادي 13ي3ي3/05/05 - 1ي0:51 

 
- کد خبر:511268 

رئیس سازمان ساماندهی مشاغل شهري شهرداري رشت خبر داد: بازارچه تخصصی حمایت از تولیدات خانگی در رشت ایجاد می شود
رئیس سازمان ساماندهی مشاغل شهري شهرداري رشت بر لزوم احداث بازارچه تخصصی حمایت از تولیدات خانگی در رشت تاکید

کرد و از آماده سازي بستر لازم جهت ایجاد این نوع بازارچه ها خبر داد. به گزارش 8دي،مرتضی عاطفی» در نشست هم اندیشی
احداث بازارچه تخصصی حمایت از تولیدات خانگی امروز در سازمان ساماندهی مشاغل شهري شهرداري رشت، بر استفاده از پتانسیل

 
دستگاه هاي اجرایی استان براي ارائه خدمات مناسب به تولیدکنندگان این نوع مشاعل تاکید کرد. 

وي با تاکید بر حمایت از محصولات خانگی و ایجاد بستر لازم براي فروش این نوع محصولات اظهارداشت: در شرایط اقتصادي امروز

 
لازم است از تولید محصولات خانگی و فروش آن حمایت شود. 

رئیس سازمان ساماندهی مشاغل شهري و فرآورده هاي کشاورزي شهرداري رشت با بیان اینکه ایجاد این بازارچه ها با توانمندسازي
بانوان، رونق اقتصاد خانواده را نیز به دنبال دارد تصریح کرد: مشاغل خانگی فرصتی براي رفع معضل بیکاري و ایجاد شغل هاي جدید

 
مبتنی بر خلاقیت، استعداد و کارآفرینی جوانان است که زمینه مشارکت آنان را در فعالیت هاي اقتصادي جامعه مهیا می سازد. 

عاطفی نبود بازار فروش را یکی از مشکلات اساسی مشاغل خانگی عنوان کرد و افزود: راه اندازي بازارچه هاي محصولات مشاغل

 
خانگی کمکی به ایجاد بازار فروش براي دستاوردهاي خانگی به ویژه دست سازه هاي بانوان است. 

گفتنی است، در این نشست ضمن بررسی راهکارهاي لازم جهت ایجاد بازارچه هاي فروش محصولات خانگی در راستاي حمایت از
مشاغل خانگی و درآمدزایی براي خانواده ها، مقرر شد، سازمان ساماندهی مشاغل شهري با مشارکت سازمان بسیج سازندگی و

 
دستگاه هاي ذیربط مکان هایی را جهت احداث شناسایی و آماده سازي کند. 

 
- بازارچه تخصصی 

 
- حمایت از تولیدات داخلی 

 
- مشاغل شهرداري رشت 

 
لینک در حافظه کپی شد! 



 
 -

 
 -

 
 -

 
 -

- اخبار مرتبط غربت داروهاي داخلی در سایه نسخه پیچی محصولات خارجی توسط پزشکان/چرا مردم داروهاي خارجی را اثربخش
تر می دانند؟ حمایت از تولید داخلی، اقتصاد ملی را تقویت می کند برگزاري بزرگترین نمایشگاه کشاورزي و غذایی خاورمیانه در
ایران خرید کالاي خوب و با کیفیت ایرانی قطعا در اولویت است/ لباس، نوشت افزار و کالاهاي جانبی را همیشه ایرانی می خرم ایران؛

 
کشوري عجیب در عدم حمایت جدي از تولیدات داخلی/ کدام مسئول در حمایت از کالا و کارگر ایرانی یقه پاره می کند؟! 

 
نظرات 

 
- دیدگاه هاي ارسال شده توسط شما، پس از تائید توسط پایگاه خبري تحلیلی 8دي در وبسایت منتشر خواهد شد. 

 
- پیام هایی که حاوي تهمت یا افترا باشد، منتشر نخواهد شد. 

ارسال نظر



ایجاد اشتغال پایدار مدنظر است/ایجاد شغل بر اساس مهارت افراد و نیاز

جامعه

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/05/05

به گزارش خبرگزاري فارس در کرج، تقی غیاثی تبار،
مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان البرز، عصر امروز،
در دومین جلسه شوراي مهارت استان البرز که با حضور
رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور در سالن شهداي
دولت برگزار شد، گفت: پروژه اشتغال مهارت محور در

 
استان البرز با پیشرفت خوبی همراه بود است. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان البرز ادامه داد: این
پروژه بر اساس ظرفیت هاي موجود استان البرز در بخش هاي دولتی و غیر دولتی در دو بخش کوتاه مدت (ویژه کارجویان ماهر) و
بلند مدت (ویژه کارجویان فاقد مهارت) از طریق تعاملات بین دستگاهی با محوریت استانداري البرز براي اشتغال کارجویان از طریق

 
مهارت و با هدف تقویت و توسعه اشتغالزایی پایدار در حال اجرا می باشد. 

غیاثی تبار افزود: به منظور امکان اجراي فراگیر پروژه با سرعت و دقت بالا و خصوصاً در شرایط کنونی که رعایت فاصله گذاري
اجتماعی از الزامات اصلی فرآیندهاي اجرایی پروژه می باشد، سامانه الکترونیکی اشتغال مهارت محور به نشانی
soe.alborztvto.ir  با قابلیت اخذ نیازهاي واحدها و بنگاه هاي اقتصادي به نیروي کار، ثبت نام کارجویان به تفکیک نوع اشتغال،

 
اطلاع رسانی، ارتباط با دبیرخانه و ... طراحی و پیاده سازي شد. 

وي در تشریح تهیه بانک اطلاعاتی مهارت آموختگان داراي گواهینامه مهارت اظهار داشت: از آنجا که در برنامه کوتاه مدت پروژه در
نظر است کارجویان ماهر به اشتغال برسند، لذا در اولین گام، مشخصات مهارت آموختگان البرزي که در حِرَف مختلف طی سال هاي
96، 97 و 98 موفق به اخذ گواهینامه مهارت شده اند از پورتال جامع سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور احصا و پس از پالایش ها

 
و راستی آزمایی هاي لازم، کارجویان ماهر شناسایی و جهت شرکت در فراخوان دعوت خواهند شد. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان البرز، طراحی و تدوین الگوي آموزشی خوداشتغالی محور، تغییر رویکرد آموزشی مرکز آموزش
فنی و حرفه اي خواهران الزهرا(س) به خوداشتغالی، ایجاد 27 کارگاه خوداشتغالی در 6 مرکز آموزشی، ایجاد اولین مرکز تخصصی
کارآفرینی و کسب و کار استان، اجراي رویدادهاي کار و فن در مراکز آموزش فنی و حرفه اي ، شناسایی و آموزش 25 نفر مربی
کارآفرینی، طراحی و برنامه ریزي دوره هاي تخصصی و آغاز فراخوان و ثبت نام کارجویان را بخشی از اقدامات انجام شده اداره کل در

 
راستاي اجراي پروژه اشتغال مهارت محور برشمرد. 

انتهاي پیام/ج



از آگهی هاي لاکچري تا جولانِ بازیگران

منبع: شعار سالشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/05/05

شعار سال : وقتی قرار است از ماجراي تبلیغات و آگهی تبلیغی صحبت کنیم باید نگاهی به تلویزیون هاي دنیا داشته باشیم
که خودشان را با آگهی بازرگانی نگه می دارند. در ایران هم یکی از منابع درآمدي براي صداوسیما چه مناسب و چه به قولِ

برخی از مدیران، تحمیل شده است. البته تلویزیون هم مثل خیلی چیزهاي دیگر ...

شعار سال : وقتی قرار است از ماجراي تبلیغات و آگهی تبلیغی صحبت کنیم باید نگاهی به تلویزیون هاي دنیا داشته باشیم که
خودشان را با آگهی بازرگانی نگه می دارند. در ایران هم یکی از منابع درآمدي براي صداوسیما چه مناسب و چه به قولِ برخی از
مدیران، تحمیل شده است. البته تلویزیون هم مثل خیلی چیزهاي دیگر مثل برنامه سازي و سریال سازي، میدانِ آگهی سازي را در
اختیار گروه هایی قرار داده که فقط به پول تجارت می اندیشند. سایه اقتصاد از دهه 80 بر آگهی هاي تلویزیون سایه افکنده و خبري
از نگاه فرهنگی نیست. از موقعی که کودکان بازیچه آگهی هاي تبلیغاتی شدند یا از ابزار زنانه براي نمایش و دیده شدن تبلیغات در

 
تلویزیون بهره برداري شد آن نگاهِ فرهنگی قابل اعتماد به تبلیغاتِ تلویزیون از بین رفت. 

 
 

 
اینجا رسانه ملی است یا... 

ما باید باور کنیم که اینجا رسانه ملی است نه شبکه هاي انگلیسی زبان! زیرا آنقدر از کلمات خارجی براي نام بردن از کالاهایمان و
فضاي لاکچري و لوکس و مفرح استفاده می کنیم که گویی آنتن، آنتن شبکه هاي خارجی است و نه ایرانی! شاید مسبب اصلی
گسترش روند سرمایه سالاري و لاکچري بازي، فضاي غیرقابل کنترل برخی صاحبان کالا و مؤسسات تبلیغاتی باشد که فقط به کسب
درآمد و میزان سود خودشان می اندیشند. اینجا هیچ خبري از توجه به مخاطبین نیست؛ البته اخیراً براساس گفته مدیر شبکه
آموزش، بخشنامه جدیدي را بازرگانی سازمان صداوسیما به شرکت هاي طرف قراردادش ابلاغ کرده که از حداکثر واژه هاي فارسی
براي تبلیغ کالاهایشان در تلویزیون استفاده کنند. هنوز کماکان آن کالاها و تبلیغات به همین نام هاي خارجی از تلویزیون پخش می

 
شوند، باید دید چه زمانی این ابلاغیه ها جدي گرفته می شود؟ 

تلویزیون در این سال ها نتوانسته اسپانسرها و حامیان مالی اش را درست هدایت کند و از طرفی هیچ وقت دست اندرکاران بخش
بازرگانی صداوسیما هم حاضر نبوده اند درباره پشت پرده ها و اتفاقات مختلف این حوزه صحبت کنند. اتفاقاً تلویزیون لازم است که
همه چیز را شفاف اعلام کند که چقدر به بازیگران براي تبلیغات داده می شود، آیا این دستمزدهاي نجومی براي چند تیزر تبلیغاتی،
حقیقت دارد؟ از طرفی دیگر، چرا آنقدر رها و بدون نظارت و کنترل، به قولِ برخی از مدیران، آگهی هاي لاکچري و مفرح به تلویزیون



 
تحمیل می شود و از ساختار فاخر فرهنگ تبلیغی در رسانه ملی خبري نیست؟ 

 
 

 
میز صبحانه لاکچريِ تلویزیون 

یک روز در تلویزیون گردي متوجه مشکل جدي می شویم که صاحبان سرمایه و دست اندرکاران این عرصه فراموش کرده اند،
تماشاگر اصلی "جعبه جادو" خانواده هاي ایرانی اند. تا برنامه و سریال مورد علاقه شان را می بینند آنقدر تبرّج و خودنمایی به چشم
شان می آید، آنقدر تجمل می بینند که گاهی اوقات آن کودك و نوجوان از پدرشان می خواهند آن کالا را داشته باشند. چرا باید
تلویزیون جمهوري اسلامی فضایی ضد اصول و ضد فرهنگ به خرد جامعه بدهد؟ از طرفی در تلویزیون برنامه اي می سازیم که سبک
زندگی ایرانی اسلامی را فریاد بزند و مخالف نمایش قصر و لباس ها و ماشین هاي آنچنانی نمایش خانگی ایم اما تبلیغاتی به هنگام
پخش فیلم و سریال و برنامه پخش می شوند که مخاطب را متحیّر می کند. وقتی میز صبحانه اي می بینند یا آشپزخانه و حتی لوازم
و ابزاري به نمایش درمی آیند همه گویاي لاکچري بازي تلویزیون اند. آیا آن فرهنگسازي سبک زندگی ایرانی- اسلامی را باور کنیم یا

 
این اصرار به تجمل؟! 

 
مصداق کودك آزاري؛ اشرافی گري و مخلّّ سبک زندگی 

استفاده بی رویه از کودکان براي تبلیغات، جزو مصادیق کودك آزاري است؛ نمایش تجمل و اشرافی گري از تلویزیون باعث می شود
خانواده هاي ایرانی که نمی توانند آن محصول را داشته باشند و مثلِ حسرت خورده هایی که پاي گیرنده هایشان بعضی تصاویر را در
سریال هاي خانگی می بینند و حسرتِ داشتن آن خانه ها و لباس ها و ماشین هاي آنچنانی را دارند اینجا هم با کالاي لوکسِ
آشپزخانه و خیلی از محصولات دیگر روبرو می شوند که با مشکلات اقتصادي امروز براي برخی از خانواده ها دست نیافتنی شده است.
انگار که مسئولین تلویزیون نمی دانند این دست فرمان در مدیریت تبلیغات، دست فرمان زیان باري براي اختلال در سبک زندگی
ایرانی اسلامی است. شبکه هاي ماهواره اي سال هاست این رویکرد را در دستور کار قرار داده اند اما تلویزیون جمهوري اسلامی باید
دستِ برتر نمایش سبک زندگی درست و اصولی براي خانواده هاي ایرانی باشد. نه خود سبک اشتباه غربی لاکچري و لوکس بازي

 
ترویج دهد! 



 
 

 
تاجرها و جولانِ بازیگرها 

این بناي غلط را عده اي تاجرِ صرف در تلویزیون جمهوري اسلامی گذاشته اند؛ آن خانه، میز صبحانه و غذا و لباس همچون
کاراکترهاي تبلیغی شبکه هاي خارجی اند، مگرنه بسیاري از ثروتمندان ایرانی هم چنین فضاي در زندگی شان ندارند. وقتی تجمل و
ترویج نامناسب اشرافی گري به مدل تبلیغی در تلویزیون تبدیل می شود، برخی از بازیگران که در روزگاري اپوزیسیون تلویزیون بوده
اند امروز با لباسِ مبلغ به تلویزیون برگشته اند و با چند تیزر تبلیغاتی، دستمزدهاي هنگفتی هم می گیرند. برخی از آنها در فضاي
سینما و تئاتر و حتی بازي در سریال هم کم پیدا شده اند، چون اعتقادشان از ابتدا براي هنرنمایی، بیشتر تجارت و کسب درآمد بوده

 
تا عرض اندامِ هنري! 

البته برخی هم در عرصه کارهاي سینمایی و تلویزیونی کم توفیق اند و یا بعضاً به حضور چند پلان و سکانس رسیده اند از این رو این
جلوه جدید هم برایشان منبع درآمد پرسودي است و هم فضایی براي دیده شدن مجدد. هنرپیشگان سینما هم زمانی منکر تبلیغات
می شدند و از مخاطبینشان در فضاي مجازي عذرخواهی می کردند و حالا چه شده در آگهی هاي بازرگانی جولان می دهند؟
تبلیغاتی که اصلاً قابل دفاع و موفقیت آمیز نیست. زیرا کدام آگهی و تبلیغات را سراغ دارید که به واسطه حضور فلان بازیگر ماندگار
شده است. در فضاي مجازي هم این اتفاق نیفتاده که به خاطر فلان هنرپیشه یا ورزشکار، این آگهی تبلیغی بیشتر دیده شود. این
تعدد حضور هنرپیشه ها و حتی ورزشکاران در آگهی هاي بازرگانی تلویزیون و به این سبکِ زردساختن تبلیغات، حرفه اي نیست و
فوت و فن خودش را دارد! صرف اینکه هنرپیشه اي بیاوریم و با آن آگهی تولید کنیم نقش بی کلام یا با کلام داشته باشد، براي آن

 
تبلیغات آگهی قرار بگیرد اینها همه اصول و قواعدي دارند که کمتر در تلویزیون به این چارچوب ها بها داده می شود. 



 
 

 
آگهی بازرگانی در مسیر غلط 

صداوسیمایی که آیین نامه مشخصی براي تبلیغات تلویزیونی دارد، به کسانی که آگهی تبلیغاتی شان را در اختیار تلویزیون قرار می
دهند در جریان این آیین نامه اند اما در عمل به گونه اي دیگر روي آنتن دیده می شوند. چرا که در همین آیین نامه نوشته شده که
از کودکان نباید در مقوله تبلیغات سوء استفاده شود و اگر می خواهید براي کودکان آگهی بسازید و یا از آنها به عنوان کاراکترهاي
نمایشی تبلیغات بهره ببرند باید اصولی را رعایت کنند. یا در مورد معرفی خوراکی ها و نوعِ پوشش و حجاب در تلویزیون هاي همه
کشورها قواعد و چارچوب هایی وجود دارد. منتها این آیین نامه کمتر شناخته شده و شاید به اشتباه بسیاري فکر می کنند فقط در
سینما یکسري مقرراتی وجود دارد. مثلاً در تولید فیلم ها از خشونت و استعمال دخانیات و سوء مصرف از موادمخدر و نوشابه هاي
الکلی پرهیز کنند یا حتی الامکان حجم تصویرسازي این نوع مسائل در فیلم هاي سینمایی کمتر باشد یا کنترل شده در این مسیر

 
قدم بردارند. 

در صورتی که تلویزیون ضوابطی براي خودش دارد و مثلِ سریال و برنامه تولیدي نه زنده، آگهی هاي تبلیغاتی را نیز قبل از پخش،
کنترل می کند اما اینکه چرا این قدر ضعیف و مسئله دارند به همان موضوعی برمی گردد که انگار ناظران با آگهی هاي بازرگانی
کاري ندارند و یا بازرگانی صداوسیما در جغرافیایی دیگر سِیر می کند؟! آن طور که ما می دانیم این کارگردان فلان فیلم سینمایی را
ساخته یا فلان سریال نمایش خانگی و تلویزیونی را تولید کرده در آگهی هاي تبلیغاتی این طور نیست و افرادي که در این عرصه قدم
برمی دارند و کارشان آگهی تبلیغاتی است از دیدِ مردم پنهان اند. کسانی که آگهی هاي تلویزیونی می سازند یا دست اندرکار و به

 
قولی سفارش بگیرند چهره هاي شناخته شده اي نیستند. 

در دهه 70 که تلویزیون به تازگی تولید آگهی تبلیغاتی را آغاز کرد چه کسانی اولین گام ها را برداشتند و هیچ تاریخچه خاصی در
این زمینه وجود ندارد. در دهه 60 که تلویزیون تبلیغات را حرکت رو به مصرف گرایی می دانست و از پخش آگهی خودداري می کرد.
واقعاً آن دوران که جادوي خاصی بر تلویزیون حاکم بود و هنوز هم شبکه هاي تلویزیونی دچار تعدد نشده بودند. هیچ شناسنامه و
تاریخچه اي از سازندگان و آثار تبلیغی وجود ندارد؛ اصطلاحاً آگهی هاي بازرگانی صاحبِ شناسنامه نیستند. زیرا این بستر شلخته و

 
نابسامانی است که آدم هاي درونش پراکنده اند. 

آنقدر جایگاه آگهی و تبلیغات در علم رسانه مهم است که می توان ساعت ها هم طراز با سریال و یا فیلم سینمایی، آن را مورد نقد و
پژوهش قرار داد. حتی آگهی بازرگانی می توان زمینه پایان نامه دانشگاهی شود! آگهی براي خودش هویت و شناسنامه دارد و محصول
رسانه اي به شمار می رود. چرا از مسئولین تلویزیون نمی خواهند که با آگهی بازرگانی مثل حیاط خلوت صرفاً پول درآوردن برخورد



نکنند؟ قبلاً موارد معدودي نقدهاي قابل توجه نسبت به آگهی هاي بازرگانی نوشته شده و درباره آن صحبت کرده اند. آگهی
تلویزیونی که دربردارنده مفاهیم کودك آزاري بوده و از تلویزیون پخش شده است. حتی به حذف و محدودیت پخش تبلیغات در

 
شبکه کودك منتج شد. تبلیغاتی که ربطی به کودکان ندارند و آیا ظلم نیست که آنقدر از کودکان استفاده ابزاري تبلیغی شود؟ 

 
 

 
تقلید نعل به نعل از خارجی ها 

چرا آنقدر آگهی بازرگانی در تلویزیون رها است و هیچ شیوه نامه اجرایی محکم براي ساخت این آیتم ها وجود ندارد؟ در صورتی که
تبلیغات شیوه نامه و نظارت مشخص و معینی برایش تعیین شده و باید ترفندهاي درستش رسانه اي شوند. ترفندهایی که روش هاي
درست و اصولی آگهی تبلیغاتی را معرفی می کنند و آن وقت این بخش از تلویزیون جدي گرفته می شود یا به قولی با ساخت درست
و اصولی اش به مخاطب تلویزیون احترام می گذارند. تقلید و غرب زدگی در سینما و برنامه سازي به آگهی هاي تبلیغاتی بیشتر
سرایت کرده و آنقدر نعل به نعل اتفاق می افتد که حواسمان نیست مضمون فرهنگ غربی را هم وارد فرهنگ ایرانی می کنیم. یعنی
ناخودآگاه یا خودآگاه سبک زندگی ایرانی اسلامی را با نمایشِ تبلیغات تلویزیونی زیر سؤال می بریم. لباس ها، خانه ها، تجهیزات

 
آشپزخانه و خیلی چیزهاي تجمل گرایانه دیگر، مصداق عینی اشاعه این فرهنگ غلط است. 

می گویند دنبالِ جذابیت در تبلیغیم؛ البته در چارچوب علم رسانه هم گفته شده "جان مایه آگهی تلویزیونی، جذابیت است." وقتی
آگهی تلویزیونی جذاب نباشد کسی نگاه نمی کند و آن کارکرد لازم را ندارد اما نه به سبکِ برخی از آگهی ها که تصاویر قرون
وسطایی را براي تبلیغِ کالاي تولید ایرانی استفاده می کنند. این عدم تناسب با فرهنگ ایرانی و غرب زدگی وحشتناك به چشم می

 
خورد. چرا که آن آرایش و لباس کاراکتر تبلیغی، کاملاً غربی اند. انگار هرچه غرب زده تر، شیک تر و جذاب تر! 

 
استفاده ابزاري از خانم ها! 

موضوع دیگر استفاده ابزاري از خانم ها در تبلیغات تلویزیونی است. زمانی که در اوایل راهِ ساخت آگهی هاي بازرگانی در دهه 70، ما
حضور زنان را در تبلیغات تلویزیون نداشتیم و جلوتر آمدیم به خصوص در دهه 80، دختر بچه ها در آگهی هاي بازرگانی به جايِ زنان
بالغ بزرگسال استفاده شدند. چون ضوابط تلویزیون اجازه نمی داد سراغ دختر بچه ها رفتند و جلوي دوربین جايِ خالی زن بزرگسال

 
را پُر کردند. به مرور زمان حضور زنان در آگهی هاي بازرگانی آزاد شد در صورتی که قبل از آن ممنوع بود. 

ابتدا خانم ها را با چهره معمولی به آگهی هاي بازرگانی آوردند و آرام آرام سر و کله زن هایی با چهره هاي جذاب پیدا شد و حالا در



سال هاي اخیر خانم هایی با چشمان رنگی مجوز حضور در آگهی هاي بازرگانی سیماي جمهوري اسلامی را پیدا کرده اند. وقتی
تاریخچه نانوشته آگهی هاي بازرگانی را ورق می زنیم متوجه کاهش خط قرمزها می شویم. مطابق الگوهاي غربی جوان گرایی و

 
زیبانمایی در تبلیغات تلویزیونی در دستور کار رسانه ملی قرار می گیرد و فرهنگ پول و اقتصاد بر همه چیز حاکم می شود. 

 
 

 
شاکی اسپانسرها و ذلت از مشارکت با بازرگانی 

در این میان حقیقت هایی هم وجود دارد که تلویزیون به قولِ برخی از مدیرانش مثل "سیدمرتضی میرباقري" معاون سیما گفته بود
که ما خودمان شاکی درجه یک اسپانسرها هستیم؛ متأسفانه حمایت هایی که باید از نظر بودجه اي بشود بسیار ضعیف است و به
نیمی از بودجه ما پاسخ نمی دهد پس ما مجبوریم نیمی از بودجه خود را از منابع غیردولتی به دست بیاوریم. به نظر ما دولت و
مجلس باید در یک جلسه بنشینند و با ما تصمیم گیري کنند و اگر این اتفاق نیفتد بحث مداخله اسپانسرها بیشتر خواهد شد. ما
خودمان شاکی درجه یک در بحث اسپانسرها هستیم. متأسفانه مداخله برخی اسپانسرها باعث می شوند به کار ما لطمه بخورد. ما به

 
صورت جدي در حال مقاومت هستیم واگر مقاومت نبود این مداخلات بیشتر از سوي اسپانسرها صورت می گرفت. 

این حرف ها قابل تأمل است؛ سیدمرتضی میرباقري چندي پیش در نشست با رئیس سازمان بازرسی کل کشور از تعبیر قابل تأملی
استفاده کرد و گفت: ما پخش برنامه هاي مشارکتی و مشارکت بخش بازرگانی در برنامه ها را ذلت می دانیم. معاون سیما با بیان
اینکه 60 درصد از بودجه رسانه ملی از طریق بخش بازرگانی تأمین می شود، گفت: ما پخش برنامه هاي مشارکتی و مشارکت بخش

 
بازرگانی در برنامه ها را ذلت می دانیم و متأسفانه هر چه می گذرد دولت سهم بازرگانی را در بودجه رسانه ملی پررنگ تر می کند. 



 
 

 
بررسی فضاي لاکچري آگهی هاي تلویزیون 

به سراغ یداالله سیفی قائم مقام شبکه ایران کالا، قائم مقام سابق در بازرگانی صداوسیما و مدیرکل آگهی هاي سابق رفتیم و او هم
گفته ها و ناگفته هایی درباره تبلیغات در تلویزیون داشت که به عنوان رئیس هیئت عالی اجرایی سازمان جهانی تبلیغات در ایران هم
گفتنی هایش قابل تأمل و کاربردي است. او درباره بحث استفاده از چهره هاي ورزشی و بازیگران که حضورشان این روزها در آگهی
هاي بازرگانی پررنگ تر شده به خبرنگار خبرگزاري تسنیم، گفت: بحث استفاده از چهره هاي ورزشی و بازیگران مطرح در آگهی هاي
تبلیغات 10 سال پیش مورد انتقاد و بحث بوده و حدود دو سال است که با اجازه وزارت ارشاد، در ابتدا بیلبوردهاي تبلیغی شان در

 
سطح شهر زده بشود و سپس این رویه در آگهی هاي رسانه اي دیداري و شنیداري تلویزیون باب شد. 

وي افزود: وقتی وزارت ارشاد این مجوز را داد صداوسیما از این فرصت استفاده کرده و می کند. منتها این حرف درست است که این
چهره ها نباید اغواگري کنند! اما اگر در راستاي کمک به تولیدکننده و صاحب کالا عمل کنند و بتوانند میزان فروش و رویه تولیدملی
کشور را به گردش بیندازند و بالا ببرند، اتفاق بزرگ و ارزشمندي است. اما اینکه فلان چهره و بازیگر را در سطح زندگی مفرح و
لوکسی نشان دهیم که فلان رستوران لاکچري می رود و یا با فلان لباس و در آپارتمان آنچنانی زیست می کند، اینها مواردي است

 
که در آگهی هاي بازرگانی تلویزیون باید کنترل شوند. 

سیفی درباره شوراي تخصصی بازبینی آگهی ها گفت: شاید کرونا باعث شده آن طور که باید و شاید شوراي تخصصی بازبینی آگهی ها
تشکیل جلسه ندهند. اساتید دانشگاه ها، مدیران پخش شبکه ها و گروه هاي مختلف اجتماعی بر نحوه ساخت و نمایشِ آگهی ها
نظارت دارند و در این جلسات شرکت می کنند. اگر حضور چهره هاي سرشناس در تبلیغ محصول و کالا به ما کمک می کند با فضاي
کنترل شده و اصولی تبلیغات در تلویزیون، آنها را نگه داریم به منافع اقتصادي کشور بیشتر کمک می کند تا درگیرِ تبلیغ آگهی ها در

 
فضاي مجازي بشوند که به خاطر نداشتنِ خط قرمز و چارچوب، اغواگري بیشتري اتفاق می افتد. 

 
 

 
دستمزدهاي هنگفت براي حداکثر 2 دقیقه تبلیغ 



وي در پاسخ به این سؤال که شنیده ایم بازیگران براي تیزر تبلیغاتی حداکثر 2 دقیقه، دستمزدهاي هنگفتی دریافت می کنند برخی
از گمانه زنی ها به مبلغ 40 میلیون هم می رسد صحت دارد یا خیر، تأکید کرد: ببینید از این دستمزدها می دهند و وجود دارد. البته
به تعداد تیزري که تصویربرداري می شود و به صورت داستان وار، سالیانه و انحصاري توافق می شود نیز برمی گردد. مثلاً یک روز
آفیش می کنند در همان روز تیزري تحت عنوان مواد غذایی چندین دقیقه تصویربرداري می کنند و 10 تا 20 تیزر تولید می شود.
بعضی از این چهره هاي مطرح و به نام، براساس مدت، قرارداد می بندند و اعلام می کنند مثلاً فلان مدت از من تیزر پخش شود و یا
براي ادامه اش باید قراردادي مجدد بسته شود و یا بعضی ها هم به گونه اي دیگر رفتار می کنند؛ همه چیز به نوع بستن قرارداد با

 
صاحبان کالا برمی گردد. 

قائم مقام سابق بازرگانی صداوسیما درباره فرآیند به کارگیري چهره ها در تبلیغ آگهی هاي بازرگانی، توضیح داد: چهره هایی که می
خواهند آگهی تبلیغ کنند توسط مبادي ذیربط و از طرف حفظ و صیانت سازمان صداوسیما، استعلام می شوند. خود صاحب آگهی
استعلام لازم را نیز به عمل می آورد. اگر خدایی ناکرده این چهره موارد خاصی داشته باشد و مطرح بشود، حتماً به دیده یا ندیده
شدن آن نشانِ تجاري کالا (برند) ضربه می زند. در نتیجه هم صاحب کالا استعلام خودش را از وزارت ارشاد و قوه قضائیه می گیرد و

 
هم صداوسیما از مبادي ذیربط و توسط مرکز صیانت سازمان صداوسیما و حراست، این کار را پیش می برد. 

 
رتبه بندي کانون هاي تبلیغاتی طرفِ قرارداد با تلویزیون 

او با اشاره به رتبه بندي کانون هاي تبلیغاتی طرفِ قرارداد با تلویزیون، تأکید کرد: شرکت هاي تبلیغاتی مجوزشان را از اداره کل
تبلیغات وزارت ارشاد می گیرد و ملاك عقد قرارداد همکاري با صداوسیما هم همین مجوزهاست. منتها سازمان صداوسیما رتبه بندي
درباره کانون هاي تبلیغاتی را در دستور کار قرار داده که ملاك عقد قرارداد و یا سطح قراردادها، همین شاخص هاي رتبه بندي است.
کانون یا شرکت تبلیغاتی تنها وظیفه اش این نیست که تیزر پخش کند آنها قراردادي که با صاحب کالا به عنوان برنامه تبلیغاتی
منعقد می کنند در واقع براساس رقباي بازار، میزان تولید، نشانِ تجاري و نوع محصولات هدف بندي می شود که چقدر سهم بازار
نصیب محصولات و نشان هاي تجاري تبلیغ شده می شود. بر اساس این چارچوب ها و ضابطه ها، رادیو و تلویزیون وارد قرارداد با

 
شرکت هاي تبلیغاتی می شوند. 

 
قراردادهاي درصد از فروش 

سیفی در خصوص قراردادهاي بازرگانی صداوسیما، توضیح داد: این قراردادها سه جانبه و یا دو جانبه بین سازمان صداوسیما و صاحب
کالا منعقد می شود. بر اثر این قرارداد کارمزدي از طرف بازرگانی به شرکت تبلیغاتی که بین 15 تا 25 درصد است، پرداخت می شود.
البته این درصدها که در ضوابط پذیرش یا پخش اداره کل بازرگانی به تفسیر آمده است. در این مسیر البته قراردادهاي درصد از
فروش هم باب شدند که باید براي ادامه این رویکرد ناموفق حتماً نظام مندي درستی اتفاق بیفتد؛ چون اصلاً نه از طرف سازمان و نه
طرف قراردادها، قابل کنترل نیستند. این اتفاق براي برخی از کالاها افتاده که خیلی جنبه موفقیت آمیزي نداشته است. البته این

 
مسیر هنوز ادامه دارد اما از نظام مندي خاصی برخوردار نیست. 



 
 

 
اصرار صاحبان کالا براي لاکچري بازي 

قائم مقام سابق بازرگانی سازمان صداوسیما در پاسخ به این سؤال که چرا این فضاي لاکچري با آگهی هاي بازرگانی تلویزیون عجین
شده؛ مصداق آن میز صبحانه و لوازم آشپزخانه لاکچري و خیلی چیزها ي دیگر، تصریح کرد: این را بدانید اول خواسته صاحبان کالا و
خدمات است. متأسفانه این فضا را پیش آورده اند؛ اولین چیزي هم که بعضاً صاحبان کالا می گویند من می خواهم محصول و نشان
تجاري ام در فضاي لاکچري نمایش داده شود. اگر توجه کنید این دیدگاه باعث شده در سنوات اخیر حتی اسامی نشان هاي تجاري
هم به حروف و اسامی لاتین تغییر کنند. دیگر کالاهاي ایرانی را با نام هاي خارجی بشناسانیم! مثلاً آدامسی را در تلویزیون و یا روغن
و شوینده اي را به نام هاي خارجی برگردانده اند و تبلیغ می کنند. صاحب آگهی این نوع رویه را می خواهد، چون در شبکه هاي
ترکیه اي و اروپایی دیده و احساس می کند این طور محصولش بهتر دیده می شود. دیدگاه بعدي که مطرح می شود آن صاحب کالا
می گوید کالاي من باید قابل رقابت با خارجی ها باشد، کالاي خارجی در آن فضا نمایش داده می شود و براي ما هم باید نمایش داده

 
شود. فشارهایی که به سازمان صداوسیما می آید که بپذیرد و به خواسته صاحب آگهی تن بدهد. 

وي افزود: می دانید که بر اساس آنچه در اعتبارات سازمان صداوسیما آمده بالغ بر 50 تا 55 درصد از اعتباراتش را باید از محل
درآمدهاي آگهی هاي تبلیغاتی بدست آورد که در سال 1399 این میزان 2200 میلیارد تومان است. در این برهه اقتصادي، صداوسیما
ناچار است به بعضی از این خواسته هاي صاحبان کالا تن بدهد؛ این کالا در فضاي مفرح و لاکچري نشان داده می شود، هرچند
سخت گیري هایی می شود و شوراي بازبینی آگهی ها جلوي خیلی از ساختارشکنی ها را می گیرد. پلان هایی حذف می شود تا در

 
آن شورا، کد آگهی صادر می شود. 

 
 



 
استفاده از خانم ها با المان هاي اسلامی و ایرانی 

سیفی در خصوص استفاده ابزاري از زنان براي بهتر دیده شدن آگهی هاي تلویزیون، گفت: به عنوان یک کارشناس می گویم شاید
استفاده از زنان در آگهی ها نه به عنوان ابزار، براي تبلیغ محصولات مورد استفاده زنان منعی نداشته باشد و حتی استفاده از خانم ها
در آگهی می تواند به عنوان المان هاي اسلامی و ایرانی اتفاق بیفتد. شما اگر آگهی هاي شبکه هاي عربی را نگاه کنید می بینید به
درستی تشخیص می دهید که این آگهی ها مربوط به کشورهاي عربی است. از پوشش و لباسی که به تن دارند این تشخیص براي
بیننده اتفاق می افتد. فرض بفرمایید آنچه که در آگهی هایمان وجود دارد فقط در آن روسري نشان می دهد که این آگهی مربوط به
کشور ایران است. اگر صداي آگهی را ببندید و کسی که اطلاعی از این آگهی ندارد، ببیند تشخیص اینکه این آگهی براي ایران است یا
کشور دیگر، سخت است. کپی کاري هاي خارجی باید ایرانی شوند؛ چرا که در واقع جملگی فرهنگ و آداب و رسوم غربی تبلیغ می

 
شود. 

 
پخش رایگان آگهی بازرگانی براي حمایت از تولید 

وي در خصوص رایگان پخش کردن آگهی هاي بازرگانی براي حمایت از تولیدملی و کالاي ایرانی تأکید کرد: از زمانی که آقاي علی
عسکري به عنوان رئیس صداوسیما انتخاب شدند بحث حمایت از تولید در دستور کار قرار گرفت. بر همین اساس شبکه ایران کالا
تأسیس شد و با وجود همه تنگناهاي بودجه اي این شبکه تا به امروز فعالیت خودش را دارد. از صاحبان کالا و خدمات حمایت می
کند، بسیاري از تولیدي هاي کوچک و متوسط با نشان هاي تجاري شان تبلیغ شدند. اما با تبلیغ این بنگاه ها باید اذعان کرد که
مشکل عمده این ها تنها تبلیغات نیست بلکه مواد اولیه ندارند و آن طور که باید و شاید از طریق دست اندرکاران این عرصه، موردِ

 
حمایت قرار نگرفتند. حتی قراردادهاي رایگان با بازرگانی صداوسیما هم کارساز نبود و یکی پس از دیگري تعطیل شدند. 

سیفی ادامه داد: سازمان صداوسیما آنچه در توانش بوده در زمینه حمایت از تولید انجام داده و همچنان با جشنواره هاي کارآفرینی و
توسعه برنامه سازي در شبکه ایران کالا، این رسالت را جلو می برد. حتی جالب است بدانید صاحبان کالا اذعان می کنند آن کارهایی
که سازمان صداوسیما براي ما انجام داده اند تاکنون متولیان اصلی تولید کشور انجام نداده اند. مثلاً ما نمایشگاه هاي بین المللی را
پوشش می دهیم. دو سال پیش مکاتبه اي را با سازمان توسعه و تجارت کردیم که نمایشگاه هاي خارجی که با نشان هاي ایرانی
برگزار می شود را به ما خبر بدهند و امکان حضور خبرنگار را فراهم کنند، ما پوشش بدهیم. اما در این زمینه هیچ همکاري نشد! آنچه
مهم است سازمانی مثل سازمان صنایع کوچک متولی حمایت از این بنگاه ها باشند متأسفانه عملکرد خوبی براي همکاري سازمان
صداوسیما نداشتند. اگر با سازمان صداوسیما همکاري می کردند قطعاً تأثیر بهتري می گرفتند، حداقل خیلی از این صنایع کوچک که

 
تقریباً تعدادشان به 63 هزار بنگاه می رسد تعطیل نمی شدند. 

 
وقتی اسپانسرها نرخ تعیین می کنند 

وي در پایان درباره عدم مدیریت درست اسپانسرها، گفت: عدم مدیریت درست اسپانسرها در تلویزیون باعث شد که هزینه ها و
دستمزدها بالا برود. اسپانسر خودش می گوید حاضرم هرچه قدر بدهم فلان مجري و برنامه ساز، این برنامه اي را که می خواهم کار
کنند. هزینه ها را صاحبان نشان هاي تجاري و اسپانسرها بالا بردند و کماکان هم بالا می برند. اگر سیستم ها و مدیریت ها ساماندهی
و نظارت درستی نداشته باشند. مثل خیلی از برنامه هاي پربیننده که مجریانی آورده اند و برنامه سازانی که شائبه هایی براي

 
دستمزدهاي آنچنانی و هنگفت به وجود آمد. باید این حضور اسپانسرها مدیریت شوند تا شاهد چنین شائبه هایی نباشیم. 
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قدردانی رئیس سازمان بهزیستی کشور از بانک سپه

منبع: اعتبار نیوزشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/05/05

عصر اعتبار- پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه: معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رئیس سازمان بهزیستی کشور با ارسال
نامه اي از ایفاي نقش مؤثر بانک سپه در مسئولیت اجتماعی و اتخاذ رویکرد کارآفرینانه به منظور ایجاد اشتغال براي جامعه

هدف تحت پوشش سازمان بهزیستی تشکر و قدردانی کرد.

به گزارش پایگاه خبري«عصر اعتبار»، در نامه دکتر وحید قبادي دانا رئیس سازمان بهزیستی کشور خطاب به محمدکاظم
چقازردي مدیرعامل بانک سپه آمده است: «کارآفرینی، موتور محرك رونق اقتصادي در جوامع مختلف است و برخورداري مسئولان و
دست اندرکاران در یک کشور از رویکرد کارآفرینانه در نظام هاي مدیریتی در شرایط عادي یک مزیت رقابتی و در وضعیت بحران یک
راهبرد اساسی محسوب می گردد. در همین راستا ضمن ابراز تشکر از اهتمام جنابعالی و مدیران و کارکنان محترم آن بانک در ایفاي
نقش مسئولیت اجتماعی و مساعدت اثربخش در اجراي تکلیف بند (ب) تبصره 16 قانون بودجه سال 1398 که منجر به تحقق برنامه
هاي کارآفرینی و اشتغال جامعه هدف تحت پوشش سازمان بهزیستی گردید. توفیق روزافزون شما عزیزان را در تحقق فرمایشات مقام
معظم رهبري (مدظله العالی) و سربلندي ایران اسلامی از خداوند متعال مسئلت می نمایم. یقین دارم از طریق تعامل و همیاري مؤثر
فی مابین در راستاي تحقق شعار تولید «جهش تولید» بستر مناسبی در جهت تسهیل و تسریع حمایت هاي لازم و توانمند سازي و

اشتغال افراد داراي معلولیت و مددجویان سازمان بهزیستی فراهم گردد.»



فضایی شاد و مفرح براي بچه ها با اپلیکیشن "هُپ"

منبع: اعتبار نیوزشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/05/05

عصر اعتبار- در روزهایی که بچه هابایدحتی الامکان براي رعایت ایمنی خودوجلوگیري ازابتلا به ویروس کرونادرخانه بمانند،
اپلیکیشن"هپ"کانون جوانه هاي بانک ملی ایران می تواند فضایی شادومفرح براي آموزش و سرگرمی آنها باشد.

به گزارش پایگاه خبري«عصر اعتبار» به نقل از ایبنا، ""هپ"" کانون جوانه هاي بانک ملی ایران در کنار ایجاد محیطی سرگرم
کننده، داراي بخش هاي جذاب و آموزشی مانند مدرسه اقتصادي، مدرسه هوش مصنوعی، مدرسه کارآفرینی، مدرسه حقوقی، مدرسه

 
همیار پلیس، بازي، فیلم و کارتون، قصه و آهنگ و... است که می تواند براي بچه ها آموزش و سرگرمی را به صورت یکجا فراهم کند. 

در بخش «بازي» این اپلیکیشن، کاربر علاوه بر تفریح و سرگرمی، با فضاي کسب و کار و مفاهیم اقتصادي آشنا می شود و در بخش
«فیلم و کارتون» در کنار نمایش کارتون هاي روز دنیا، کودکان و نوجوانان می توانند با انیمیشن هاي جذاب، مفاهیم اقتصادي و مالی

 
را آموزش ببینند. 

«مدرسه اقتصادي» یکی از بخش هاي این اپلیکیشن است که اطلاعات بانکی و اقتصادي را در قالب ویدئوهاي جذاب و دیدنی به
کودکان و نوجوانان آموزش می دهد. «مدرسه هوش مصنوعی» با در اختیار گذاشتن ویدئوهاي آموزشی در خصوص ساخت ربات،
خلاقیت نوجوانان را در زمینه هاي رباتیک افزایش داده و کاربر پس از شرکت در آزمون هاي مجازي و کسب نمره قبولی می تواند در

 
کلاس هاي حضوري آموزشی ساخت ربات نیز شرکت کند. 

«مدرسه کارآفرینی» بر محور آموزش و توانمندسازي کارآفرینان نوجوان در محورهاي توسعه مهارت هاي فردي، سازمانی، بازرگانی و

 
فناوري اطلاعات و ارتباطات و در قالب فیلم، موشن گرافی، اینفوگرافی و متون آموزشی است. 

«مدرسه مشاوره و هدایت تحصیلی»، «مدرسه کسب و کار »، «مدرسه همیار پلیس»، «داستان هاي صوتی و آهنگ» و «بله» از دیگر
بخش هاي این اپلیکیشن است. واژه «هپ» مخفف «هوش پول ساز» است؛ این عبارت در لاتین به معناي «امید و آرزو» است و از

 
سوي دیگر کلمه اي آشنا از یک بازي نوستالژیک و قدیمی است. 

اپلیکیشن هپ از طریق سایت بانک به آدرس https://bmi.ir/landing/hope و سایت کانون جوانه ها به آدرس bmi.ir/kids و
کانال کانون در بله به آدرس kidsbankmelli@ قابل دانلود و نصب می باشد.



دبیر اجرایی خانه کارگر مازندران: مرحوم سرحدي زاده از متدین ترین افراد

جامعه کارگري بود

منبع: مازنی خبرشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/05/05

ماهنامه سراسري تکرار / مهرآسا جانعلی پور: دبیر اجرایی خانه کارگر مازندران گفت: این روزها جامعه کارگري یکی از
دلسوزترین، صادق ترین، زحمت کش ترین و متدین ترین نیروهاي خود را از دست داد نصراالله دریابیگی در گفتگوي اختصاصی با

 
تکرار اظهار داشت: مرحوم ابوالقاسم سرحدي زاده 14 سال از دوران جوانی اش را در زندان رژیم (...) 

ماهنامه سراسري تکرار / مهرآسا جانعلی پور: دبیر اجرایی خانه کارگر مازندران گفت: این روزها جامعه کارگري یکی از دلسوزترین،

 
صادق ترین، زحمت کش ترین و متدین ترین نیروهاي خود را از دست داد 

نصراالله دریابیگی در گفتگوي اختصاصی با تکرار اظهار داشت: مرحوم ابوالقاسم سرحدي زاده 14 سال از دوران جوانی اش را در زندان
رژیم گذشته زیر شدیدترین شکنجه ها گذراند و به لحاظ ارتباطی که با شهید بهشتی داشت بعد از انقلاب، ریاست زندانها را بر عهده
گرفت و بعد از آن سه دوره نماینده مردم تهران، رئیس کمیسیون کار مجلس و وزیر کار در دوران ریاست جمهوري مقام معظم

 
رهبري بود. 

 
مرحوم سرحدي زاده، انسانی ساده اندیش بود 

وي در ادامه به ویژگی هاي خاص مرحوم سرحدي زاده اشاره کرد و گفت: بنده نزدیک به چهل سال وي را می شناختم و ارادت قلبی
داشتم . این مرحوم به حق حامی محرومین، مستضعفین و طبقات ضعیف جامعه بود. حقوق کارگران و استیفاي حقوق حقه کارگران

 
برایش مثل نماز واجب بود. 

عضو کانون عالی کارگران بازنشسته کشور با بیان اینکه سرحدي زاده انسانی ساده اندیش بود ، اظهار داشت: یکی از شاخص ترین و
بارزترین ویژگی وي، استفساریه تاریخی اش در مورد قانون کار بود که حضرت امام(ره) به خاطر آن استفساریه و اختلافی که قانون
کار بین مجلس و شوراي نگهبان به وجود آورد، دستور دادند مجمع تشخیص مصلحت نظام شکل گیرد یعنی دلیل تشکیل این

 
مجمع، استفساریه تاریخی مرحوم سرحدي زاده بود. 

نصراالله دریابیگی یادآور شد: سرحدي زاده، یکی از مؤسسین قانون کار در جمهوري اسلامی و بنیانگذار حزب اسلامی کار و نخستین

 
دبیر کل آن و کسی بود که بنُ کارگري را ابداع کرد و در زمان وزارتش به کارگران اهدا شد. 

 
ارتباطش با کارگران و قشر ضعیف، رابطه پدر و فرزندي بود 

وي خلوص ، ساده زیستی و حجب و حیاي مرحوم سرحدي زاده را مثال زدنی برشمرد و گفت: ارتباط مرحوم با قشر پایین دست و
طبقات ضعیف و زحمتکش جامعه ارتباط پدر و فرزندي بود و اعتقاد داشت که کارگران باید بهترین زندگی را داشته باشند و نزدیک

 
به هشت سال بیمار بود ولی یک جا ننشست و در همه جلسات حضور فعال داشت. 

نصراالله دریابیگی افزود: کسانی که با وي ارتباط نزدیک داشتند می دانند که سرحدي زاده از دل و جان و با اخلاص به مردم و طبقات

 
پایین عشق می ورزید و تمام هم و غمش این بود که مشکلات این قشر برطرف شود، یاد و نامش گرامی باد. 



 
جهش تولید یعنی شکوفایی اقتصاد 

دبیر اجرایی خانه کارگر استان مازندران در بخش دیگر از سخنانش به نامگذاري امسال با شعار جهش تولید از سوي مقام معظم
رهبري اشاره کرد و گفت: مفهوم این شعار یعنی کار، تلاش، توجه به سربازان تولید، عدالت، دلگرمی دادن به کارگر و اهمیت دادن به

 
کارآفرینی و کار. 

وي با بیان اینکه جهش تولید یعنی شکوفایی اقتصاد و تشویق همه مردم به از استفاده محصولات و تولیدات خارجی که امکان تولید
آن در داخل کشور مهیا است، اظهار داشت: توجه به کارگران، تولید کنندگان و اجراي عدالت اجتماعی جهش تولید را به دنبال دارد و
امسال از این جهت مهم است که هم تحریم ها و هم بیماري نحس کرونا مشکلات زیادي را براي کارگران به وجود آورده است و
بسیاري از کارگران کار خود را از دست دادند و امیدواریم فرمایشات امام گونه مقام معظم رهبري در قلب، روح و جسم جامعه بنشیند

 
وباعث عزت جامعه شود. 

 
مقام معظم رهبري در فرمایشات خود از نگرانی کارگران ابراز نگرانی فرمودند 

عضو کانون عالی کارگران بازنشسته کشور تصریح کرد: طی 40 سال گذشته امسال نخستین سالی است که قبل از اسفندماه، شوراي
عالی کار به تجمیع افزایش حقوق نرسید هم بخاطر کرونا و هم به خاطر اینکه گروه کارفرما و گروه دولت مواردي را مطرح کردند که

 
مورد تأیید جامعه کارگري قرار نگرفت و نتیجه اي حاصل نشد. 

در نهایت نامه هایی از طریق نهادهاي کارگري، دبیرهاي اجرایی خانه کارگر، کانون هاي بازنشستگان و شخص آقاي محجوب، دبیر
کل خانه کارگر و رئیس فراکسیون کارگري مجلس، اتحادیه پیشکسوتان، کانون بازنشستگان، کانون شوراها و انجمن هاي صنفی به
مقامات مختلف از جمله مقام معظم رهبري و رئیس جمهورارسال و در هفته کارگر که در ایران به صورت مجازي برگزار گردید،
مشکلات کارگران منعکس شد تا اینکه مقام معظم رهبري در فرمایشات خود از نگرانی کارگران ابراز نگرانی فرمودند و ابلاغ کردند و

 
وزارت کار هم مجبور شد با توجه به اینکه به این موضوع اعتقاد هم داشتند، افزایش حقوق را اصلاح کنند. 

رئیس هیات مدیره کانون کارگران بازنشسته مازندران یادآور شد: طی جلساتی که با شریعتمداري وزیرتعاون، کار و امور اجتماعی
داشتم وي اظهار نگرانی می کرد که خود ما هم از افزایش 21درصدي نگران هستیم. تا اینکه جلسه برگزار شد و 21 درصد به 26
درصد افزایش پیدا کرد و در کنار آن حق مسکن و بن خواربار و مسائل جانبی هم بیشتر شد و تقریباً باعث خرسندي است ولی تا

 
رسیدن به حد قانونی باز هم فاصله داریم. 

عضو شوراي عالی کارگران بازنشسته کشور با بیان اینکه کارگري که تازه مشغول کارمی شد حداقل دستمزدش با مصوبه دوم تقریبا
دو میلیون و 600 هزار تومان است در حالی که سبد هزینه یک خانواده 5نفره 4میلیون و 950 است، افزود: ولی باز هم دستشان درد
نکند چراکه با این کار امید و آرامشی را به جامعه کارگري بخشیدند و این حاصل زحمات همه تشکلات کارگري به ویژه پیام

 
امیدوارکننده رهبري و اعتقاد وزیر کار بود که در شوراي عالی کار محقق شد. 

 
حدود 70 درصد بازنشستگان حداقل بگیر هستند 

دریابیگی تصریح کرد: در بحث حقوق بازنشستگان نامه هایی از روز اول نوشته شد و طبق آن ما خواهان اجراي دو ماده 111و 96
قانون کار بودیم و در جلساتی که رسمی و غیر رسمی با وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی داشتیم از درد و رنج کارگران و بازنشستگان
گفتیم که در ایران از سه میلیون و 500هزار نفر بازنشسته تأمین اجتماعی حدود 70 درصد آن حداقل بگیر هستند و بازنشسته اي

 
که 30 سال کار کرد چگونه می تواند خانواده خود را با حقوق یک میلیون و ششصد هزار تومان اداره کند. 

 
در نهایت تفاهم شد براي حداقل ها 26 درصد و براي سایر سطوح 15 درصد به اضافه 166 هزارتومان در نظر گرفته شود . 



 
در فضاي مجازي به دلسوزان جامعه کارگري توهین می شود 

نصراالله دریابیگی در ادامه به بعضی ناملایمتی هاي دنیاي مجازي اشاره کرد و گفت: امروز در فضاي مجازي دستخوش حوادثی هستیم
که به ظاهر دلنشین است ولی در شرایط جنگ نابرابر هستیم و یک عده در فضاهاي مجازي با لحن توهین آمیز بسیاري از کسانی که

 
در 40سال گذشته براي نظام، انقلاب و تشکیلات کارگري زحمات فراوان کشیدند زیر سؤال می برند. 

وي با بیان اینکه هر مساله اي در ایران مثل قانون بنُ کارگري، قانون شوراها، بیمه بیکاري، الزام رایگان درمان تأمین اجتماعی،
استقرار نهادهاي کارگري را مدیون تلاش هاي کسانی هستیم که امروز به آنان توهین میشود ، افزود: اگر افرادي مثل سرحدي زاده ها

 
و محجوب ها و خانه کارگر و بخش کارگري حزب جمهوري اسلامی نبود، این همه اتفاقات خوب رخ نمی داد. 

وي توهین به بنیانگذاران تشکل هاي کارگري را محکوم کرد و گفت: چرا باید سرحدي زاده ها، ربیعی ها، کمالی ها، محجوب ها و
کسانی که بنیانگذار بودند و این راه را براي جامعه کارگري هموار کردند، زیر شدیدترین بمباران تبلیغاتی به ناحق که مورد رضاي خدا

 
هم نیست،قرار بگیرند. 

کسانی که انتقاد می کنند بگویند کجا براي کارگران خشتی روي هم گذاشتند ویا ساختمانی خریدند و یا در هفته کارگر پرچمی بلند

 
کردند. 

 
جامعه کارگري ایران بدون سرحدي زاده ها زنده نیست 

وي اضافه کرد: باید عنوان کنم همانطور که این انقلاب بدون نام امام(ره) در هیچ کجا نوشته نشده ، جامعه کارگري ایران نیز بدون

 
سرحدي زاده ها زنده نیست . 

خدارا شاکرم در تشکیلاتی کار می کنم که جز صداقت، کار، ایثار، خدمت به محرومان و جوانان ، آموزش به فرزندان کارگران در سایه
ولایت چیز دیگري از آنها ندیدم و اگر حرفهایی که منتقدین می زنند حقیقت داشت یک لحظه هم نمی ماندم و انتظار دارم اشخاصی

 
که از تشکیلات کارگري به جایی رسیدند در این مورد سکوت نکنند. 

 
جایگاه نمایندگان مجلس از هر جناحی که باشند قابل احترام است 

وي در بخش دیگري از سخنان خود به مجلس اشاره کرد و افزود: مجلس عصاره مردم و در رأس امور است. یعنی فرهنگ، تمدن
عصاره و پیکره یک جامعه است و جایگاه نمایندگان مجلس از هر جناحی که باشند قابل احترام است و این یعنی قلب تپنده جامعه

 
اسلامی و انسانی. 

تقسیم عادلانه ثروت و کوتاه شدن رابطه فقر و غنا، حمایت از کار، تولید، اشتغال و زندگی آبرومندانه مردم از ویژگی هاي یک مجلس

 
دلسوز است و مجلس قوي قطعا دولت و وزراي قوي را با خود همراه کرده و از ناهنجاري هاي اجتماعی جلوگیري می کند. 

 
راه اندازي بنُ کارگري و کمک هاي غیر نقدي را پیشنهاد می کنم 

دبیر اجرایی خانه کارگر مازندران تصریح کرد: یکی از راهکارهایی که من به نمایندگان مجلس پیشنهاد می کنم، راه اندازي بنُ
کارگري و کمک هاي غیر نقدي است که در قانون هم آمده است و کالاهایی مثل برنج، روغن، مرغ، گوشت، پنیر، شیر و کره که مورد
استفاده روزانه جامعه کارگري و بازنشستگی است، با ارز چهار هزارتومانی تأمین شود و از طریق شرکت هاي تعاونی اتحادیه امکان

 
توزیع شود. 



وي در پایان گفت: یکی از مشکلات جامعه کارگري، خصوصی سازي است و این روزها واگذاري مخابرات به نگرانی ما تبدیل شده و
نیروي کار از این وضع ناراحت هستند و اعتراض هم کردند . من به مجلس یازدهم خوشبین هستم وامیدوارم نمایندگان مجلس پیگیر

مشکلات این کارگران باشند.



مهارت آموزي اقتصادي ترین نوع آموزش ها است

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/05/05

فصل اقتصاد - ایرنا - کرج - رییس دانشگاه فنی و حرفه اي گفت: مهارت آموزي، اقتصادي ترین نوع آموزش ها است و باید
به عنوان یکی از شاخص هاي مهم در کشور مورد توجه قرار گیرد.

فصل اقتصاد - کرج - رییس دانشگاه فنی و حرفه اي گفت:
مهارت آموزي، اقتصادي ترین نوع آموزش ها است و باید
به عنوان یکی از شاخص هاي مهم در کشور مورد توجه

 
قرار گیرد. 

ابراهیم صالحی عمران روز یکشنبه در دومین نشست
شوراي مهارت در سالج اري و آیین انعقاد تفاهم نامه
همکاري با استانداري البرز با تبریک هفته ملی مهارت

اظهار داشت: یکی از اساسی ترین چالش ها در سیستم هاي آموزشی عرضه محور بودن است که باید تلاش شود به سمت تقاضا محور

 
بودن حرکت کنیم. 

 
وي تصریح کرد: باید آموزش هایی را ارائه دهیم که رشد اقتصادي و توسعه کشور را به درستی به پیش برد. 

 
وي ادامه داد: دانشگاه فنی وحرفه اي دانشگاهی ماموریت گرا و هدف اصلی آن تربیت تکنسین (کاردان) است.  

رییس دانشگاه فنی و حرفه اي گفت: باید تلاش شود تا از تجربه کشورهاي پیشرو در آموزش هاي مهارتی و فنی و حرفه اي به

 
بهترین نحو استفاده کنیم. 

صالحی عمران خاطر نشان کرد: مبناي اصلی تفاهم نامه با استانداري البرز این است که هم زمینه رشد کمی دانشکده ها و رشته هاي
متعدد و جمعیت دانشجویی را فراهم کنیم و هم از لحاظ کیفی بتوانیم زمینه هاي خوبی را براي فعالیت بیشتر دانشکده ها در استان

 
فراهم کنیم. 

وي ادامه داد: استان البرز با توجه به توانمندي زیاد صنعتی می تواند الگوي بسیار خوبی براي ارتباط مستقیم بین صنعت و دانشگاه

 
باشد. 

همچنین استاندار البرز با تبیین ظرفیت هاي صنعتی موجود در این استان گفت که از رشته هاي مهارتی که باعث رشد و توسعه

 
صنایع استان شوند مورد حمایت کامل قرار می گیرند. 

عزیزاله شهبازي با یادآوري رشد شرکت هاي دانش پ بنیان و تاثیر این مراکز در رشد صنعت اظهار امیدواري کرد تا جامعه به جاي

 
مدرك گرایی به سمت مهارت آموزي و تخصص حرکت کند.  

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري البرز نیز بزرگترین چالش امروز کشور در حوزه بازار کار را نداشتن مهارت شغلی عنوان کرد.
جهانگیر شاهمرادي اظهار داشت: با توجه به تغییر کارکرد و نگرش هاي امروز به حوزه کسب و کار که شاید بتوان عمده علت آن را

 
متاثر شدن دنیا از ویروس کووید 19 عنوان کرد؛ باید نگاهمان را نسبت به بازار کار و شرایط حاکم بر آن تغییر دهیم. 

 
وي افزود: در این راستا ابتدا باید نگاه آموزش محور داشته باشیم تا بتوانیم خود را براي تحولات جدید در این حوزه آماده کنیم. 

وي از راه اندازي صندوق پژوهش و فناوري استان با سرمایه گذاري بخش خصوصی براي حمایت از کسب و کار نوپا، ریسک پذیر و
شرکتهاي دانش بنیانی که ایده هاي تجاري سازي دارند؛ خبر داد و گفت: با نگاه ویژه استاندار محترم البرز به عنوان شخصیتی علمی



 
و دانشگاهی فرصت مغتنمی براي دانشگاهها فراهم شده است تا آموزش هاي خود را به سمت آموزش هاي نتیجه گرا سوق دهند. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري البرز با اشاره به ظرفیت ها و توانمندي هاي استان البرز با وجود 3 هزار و 500 واحد
صنعتی معتبر که بالغ بر 150 واحد آن داراي برند ملی و فراملی هستند، گفت: خوشبختانه توانسته ایم در سال گذشته 550 میلیون

 
دلار صادرات داشته و در سال جاري نیز رشد 26 درصدي را تجربه کنیم که نویدبخش آینده روشنی در حوزه اقتصادي استان است. 

همچنین اصغر ترکیان رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان البرز نیز به معرفی سیاست هاي این دانشگاه درباره کارآفرینی و مهارت
آموزي جوانان پرداخت و گزارشی از عملکرد دانشگاه استان در زمینه اشتغال و کارآرفرینی جوانان و ارتباط صنعت با دانشگاه

 
پرداخت.  

در این نشست تفاهم نامه همکاري اشتغال مهادت محور بین دانشگاه فنی و حرفه اي و استانداري استان البرز منعقد شد.



صالحی: نماز جمعه موجب همبستگی قلوب مسلمین می شود/ در جذب جوانان

براي نماز جمعه موفق نبودیم

منبع: جاهد خبرشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/05/05

معاون رییس جمهور در ارتباط با انتظار و توقعی که نسبت به رشد و تقویت نماز جمعه دارد، تصریح کرد: بر اساس شواهد و
قرائن می توان گفت که ما در جذب جوانان براي حضور مستمر در مراسم نماز جمعه چندان موفق عمل نکردیم.

 5 مرداد سالروز اقامه اولین نماز جمعه کشور در سال 58 است. در
این عمر بیش از 40ساله انقلاب اسلامی و چه در ابتداي انقلاب، اثناي
جنگ تحمیلی و حتی شرایط فعلی تریبون نماز جمعه به عنوان
عبادي ـ سیاسی ترین تریبون کشور، تاثیر شگرفی در جهت دهی
ملت ایران به سمت رهنمودهاي دینی مخصوصا در حوزه سیاسی

 
داشته است. 

در این باره با علی اکبر صالحی رئیس سازمان انرژي اتمی که سال ها

 
هم در دانشگاه و هم در مسئولیت هاي گوناگون جزو کارگزاران نظام بوده، به گفت وگو نشستیم. 

وي درباره اهمیت و جایگاه نماز جمعه با بیان اینکه بهترین مرجع براي تبیین و تشریح منزلت نماز جمعه، قرآن کریم است، اظهار
ِ لاَهِ مِن یوَْمِ الجُْمُعَهِ فَاسْعَوْا إلِىَ ذِکْرِ االلهَّ داشت: خداوند متعال در آیه 9 سوره شریفه جمعه می فرماید؛ یاَ أیَُّهَا الَّذِینَ آمَنُوا إذَِا نوُدِيَ للِصَّ
وَذَرُوا البَْیْعَ ذَالکُِمْ خَیْرٌ لَّکُمْ إنِ کُنتُمْ تعَْلَمُونَ. بدین معنی که اي مسلمانان هنگامی که روز جمعه نداي اذان سر داده می شود، با شتاب
به سوي نماز که ذکر جمیل حضرت حق است بشتابید. داد و ستد دنیوي را رها کنید و این آیین معنوي، اگر بدانید، براي شما بسی

 
سودمندتر است. 

وي تصریح کرد: خداوند متعال در این آیه شریفه نفرموده است که بر شما فرض و واجب عینی است اما توصیه موکد فرموده است.
چراي اصلی را خداوند می داند. زیرا فلسفه و علت اصلی وضع آیین ها و شرایع، نزد پروردگار بی همتاست اما ما می توانیم چنین

 
استنباط کنیم که دلیل اصلی اهمیت این آیین الهی در تحقق تجمع مسلمین است. 

 
 نماز جمعه موجب همبستگی قلوب مسلمین می شود 

قوا یعنی به حبل الهی و رشته ِ جَمیعًا وَلا تفََرَّ صالحی افزود: خداوند در آیه 103 سوره مبارکه آل عمران می فرماید؛ وَاعتَصِموا بحَِبلِ االلهَّ
محبت و مودّت او چنگ زنید، حول محور خدا اجتماع کنید و متفرق نشوید. نماز جمعه یکی از آیین ها و شعائر وضع شده از سوي
خداوند متعال است که موجب همبستگی قلوب مسلمین می شود. اگر به مجموعه روایات و تفاسیر مربوط به آیین نماز جمعه توجه
کنیم، می توان چنین استنباط کرد که خداوند متعال اسلام را دین وحدت و جماعت قرار داده است. این نکته درست است که باور به
خدا و دین، به یک اعتبار، امري فردي است اما اگر این باور در یک بستر اجتماعی نظام مند تحقق پیدا کند، تقویت می شود، نشر
پیدا می کند و ریشه هاي آن مستحکم تر می شود. هنگامی که مسلمانان در صفوف در هم فشرده در آیین نماز جمعه گرد هم می

 
آیند پیوندهاي ایمانی آنان تقویت می شود. از این رو، آیین نماز جمعه از  اهمیت راهبردي برخوردار است. 



 
نماز جمعه در حرکت تکاملی امت اسلامی از لوازم پیش برنده جامعه است 

رییس سازمان انرژي اتمی در خصوص نقش نماز جمعه در استقرار و تثبیت نظام مقدس اسلامی با اشاره به مفهوم دین به منزله یک
منظومه و یک نظام اجتماعی شامل مقررات، سنن، شعائر و مناسک که در بستر خداباوري تعریف و تبیین می شود، گفت: نماز جمعه
در حرکت تکاملی امت اسلامی یکی از لوازم پیش برنده جامعه است. مسلمین یک روز در هفته با شور و شوق ایمانی گرد هم می آیند
و خطیب جمعه معضلات و چالش هاي پیش روي جهان اسلام را تشریح می کند و به ارشاد و هدایت مردم می پردازد. البته خطیبان
جمعه در سراسر کشور به این نکته بسیار مهم عنایت دارند که بیانات این عزیزان در سطح وسیعی انعکاس می یابد. پس باید غور و
کنکاش کنند تا آنچه می گویند مستند و مبتنی بر توجیهات منطقی و احتجاجات عقلی باشد. در این زمانه، زبان سخن گفتن با
جوانان تفاوت یافته و آنها طالب احتجاج و استدلال هستند. توجیه و استدلال منطقی براي جوانان کار چندان سهلی نیست. براي
برقراري ارتباط با قشرهاي مختلف اجتماع باید از شیوه هاي نوین ارتباط کلامی بهره برداري نمود. خطیب جمعه باید در  تحبیب و

 
تألیف قلوب چیره دست باشد . 

وي در پاسخ به این سوال که از چه زمانی به نماز جمعه می رود؟ ضمن بیان اینکه نماز جمعه به دلیل توصیه موکّد الهی براي یک
مسلمان الزام آور است، گفت: هر دو پدربزرگ من در سلک روحانیون بودند. در کودکی پدربزرگ پدري ام می فرمود: شرکت در
مراسم نماز جمعه، واجب است. از کودکی این نکته در ذهن من نقش بسته است و همواره به عنوان یک امر واجب به این فریضه عمل
می کنم. بنده ایشان را مرشد خود می دانستم. زمانی که در خارج از کشور مشغول تحصیل و یا انجام وظیفه بودم تلاش می کردم تا
در مراسم نماز جمعه شرکت کنم. از جمله هنگامی که در جده و در سازمان کنفرانس اسلامی اشتغال داشتم، در مسجدي نزدیک
محل اقامت خود در نماز جمعه شرکت می کردم. خطیب جمعه آن مسجد از برادران اهل سنت و  اصالتاً اهل موریتانی بود و نکات
بسیاري را  از خطبه هاي آن عالم آموختم. به راستی که بیانات ایشان در فهم تعالیم اسلامی راهگشا بود. ایشان در ذکر مناقب و
مَحامد خاندان عصمت و طهارت نیز با فصاحت و از عمق جان سخن می گفت. آن بزرگوار در واقع، عالمی اهل تحقیق و پژوهش بود و

 
بنده همواره دعاگوي  ایشان هستم. 

وي در ادامه گفت: شرکت در نماز جمعه برکات زیادي نصیب انسان می کند. هم مسجدي ها در جده می دانستند که بنده شیعه
هستم. عده اي از این عزیزان از سادات بودند ولی در نزد اهل سنت، موسوم به شریف بودند. توفیق می شد که گاهی در مراسم  و

 
آیین هاي این دوستان یکدل حضور میافتم و شاهد دلبستگی و احترام فوق العاده آنان به اهل بیت(ع) بودم. 

صالحی افزود: با این باور نسبت به نماز جمعه همواره سعی می کنم تا جایی که ممکن است در صفوف نماز جمعه حضور پیدا کنم.
اگر در تهران باشم حتماً تلاش می کنم تا در این اجتماع باشکوه حضور یابم مگر اینکه وضعیت جسمی و مزاجی بنده، یاري نکند. در
شهرستان ها هم برخی اوقات از این توفیق بهره می برم. البته در دهه اول انقلاب با پدر مرحومم، همسر و بچه ها در این آیین روح
بخش حضور پیدا می کردیم. بعدها که فرزندانم بزرگ شدند و مسئولیت خودشان را داشتند، کمتر توانستیم بصورت خانوادگی در
مراسم نماز جمعه شرکت کنیم. یک بار که با خانواده در راه بودیم، انفجاري در محل اقامه نماز جمعه رخ داد. به همسرم گفتم اگر به

 
موقع حرکت کرده بودیم، شاید در جمع شهداء بودیم و بر خوان نعمت الهی نشسته بودیم. 

 
در جذب جوانان براي حضور مستمر در نماز جمعه موفق نبودیم  

معاون رییس جمهور در ارتباط با انتظار و توقعی که نسبت به رشد و تقویت نماز جمعه دارد، تصریح کرد: بنده گمان می کنم بر

 
اساس شواهد و قرائن می توان گفت که ما در جذب جوانان براي حضور مستمر در مراسم نماز جمعه چندان موفق عمل نکردیم. 



وي خاطرنشان کرد: سال هاي اول انقلاب به علت کثرت نمازگزاران در بلوار کشاورز نماز می خواندیم. یعنی این جمعیت انبوه ناگزیر
در خیابان هاي اطراف دانشگاه تهران جمع می شدند. بنده بر این باورم که خطیب جمعه باید به تبیین مسائل و موضوعات سیاسی
جهان اسلام و جمهوري اسلامی ایران بپردازد. اما باید مراقبت شود که مخاطبان احساس نکنند که، خطیب جمعه وارد دسته بندیهاي

 
سیاسی و حزبی شده است. 

 
خطیب نماز جمعه براي وصل کردن آمده نه فصل کردن 

صالحی گفت: خطیب نماز جمعه براي وصل کردن آمده است نه براي فصل کردن. در نماز جمعه جذب حداکثري و دفع حداقلی باید
بعنوان سیاست راهبردي مدنظر قرار گیرد. سلام و درود خدا بر روان پاك حضرت آیت االله طالقانی(ره) که یک عالم برجسته، قرآن
شناس چیره دست و قرآن پژوه  کم نظیر بود. ایشان در اولین نماز جمعه بعد از انقلاب خطبه اي از حضرت علی(ع) خواندند که در
بخشی از آن عبارتی با  تلفظ بسیار سخت بود؛ اما آن بزرگوار کاملاً زیبا آن بیانات نورانی مولاي متقیان (ع) را ادا کردند. (والذي بعثه

 
بالحق لتبلبلن بلبله و لتغربلن غربله و لتساطن سوط القدر) 

وي افزود: حضرت آقا در نماز جمعه واقعاً خطیبی چیره دست بودند. خطبه هاي سیاسی ایشان محمل و بستري براي تجمیع و تألیف

 
قلوب بود. مرحوم آیت االله هاشمی رفسنجانی(ره) هم خطیبی توانا بودند و ما واقعاً از بیانات ایشان استفاده  میکردیم. 

 
نماز جمعه نباید به ابزاري سیاسی و جناحی تبدیل شود 

رئیس سازمان انرژي اتمی گفت: سخنان این بزرگان واقعاً جاذبه و گیرایی داشت. اما الان می توان گفت که برخی ائمه جمعه استانها
تا حدي دچار سیاست زدگی شده اند و جبهه گیري می کنند. این رویکردها در شأن جایگاه نماز جمعه نیست. گاهی بنده احساس
می کنم که ساحت مقدس نماز جمعه، تبدیل به محل عقده گشایی عدّه اي علیه عدّه اي دیگر شده است. واقعاً باید مراقب باشیم که

 
نماز جمعه این آیین روحبخش به ابزاري سیاسی و جناحی تبدیل نشود که موجب خسران خواهد شد. 

صالحی با تاکید بر اینکه آداب و سنن صدر اسلام و خطبه هاي زیباي حضرت رسول(ص) و حضرت امیر مومنان علی(ع) را تا حدي
فراموش کرده ایم، به بیان خاطراتی از نماز جمعه مرکز فرهنگی ایرانیان در وین اتریش پرداخت و اظهار داشت: مدتی حضرت آیت االله
معزّي، بعنوان نماینده ولی فقیه در این مرکز نماز جمعه را برگزار می کردند و خطبه می خواندند. ایشان واقعاً اهل تدقیق و تحقیق

 
بودند و بیانات ایشان براستی، درس آموز بود. 

رییس سازمان انرژي اتمی در خصوص هجمه وارده به نماز جمعه در کشورمان از سوي دشمنان و بدخواهان، گفت: براي اینکه نماز
جمعه، رکن رکینی از نظام حکومتی اسلام است. نماز جمعه عمود خیمه اسلام است. اگر این عمود و ستون اصلی محکم باشد، خیمه

 
اسلام محکم و استوار پابرجا خواهد بود. دشمنان می خواهند به این عمود و خیمه آسیب وارد کنند. 

 
زبان خطیب جمعه باید روح نواز و وحدت آفرین باشد 

وي تصریح کرد: اتفاقاً به همین دلیل ما باید در انتخاب خطیب، محتواي خطبه و شئونات نحوه برگزاري نماز جمعه توجه ویژه داشته
باشیم. مسلمانان باید از حضور در نماز جمعه لذت ببرند. در انتخاب خطیب باید دقت لازم را بکار گرفت. خطیب باید آگاه، اهل
تحقیق و مطلع به مسائل زمان باشد. در استان ها علمایی داریم که آگاه و عالمند و اشراف دارند ولی چندان به حضور در مجامع و



محافل رسمی تمایل ندارند. باید این عزیزان را به میدان آورد. خطبه باید واقعاً داراي محتوا باشد. زبان خطیب جمعه باید روح نواز و

 
وحدت آفرین باشد و از زبان تفرقه انگیز و حزبی به دور باشد. 

صالحی تاکید کرد: نماز جمعه آنگونه که خداوند مقرر کرده است و آنگونه که حضرت رسول اکرم(ص) توصیف و تعبیر کرده است،

 
عامل وحدت مسلمین و همبستگی، همدلی و همزبانی امت اسلامی است. 

 
 اگر نماز جمعه وحدت آفرین نباشد، نظام و جامعه آسیب خواهد دید 

وي افزود: برکت در اجتماع مومنان و صفوف درهم تنیده موحّدان است. این عبارت زیبا را همه ما بارها شنیده ایم که «یداالله مع
الجماعه»؛  اگر تفرقه و تشتّت در کار باشد و نماز جمعه به محملی براي وحدت آفرینی تبدیل نشود، نظام ما و جامعه اسلامی آسیب

 
خواهد دید. 

معاون رییس جمهور در خصوص ارزیابی عملکرد نهاد سیاستگذاري ائمه جمعه کشور بویژه از زمانی که حضرت حجت الاسلام
والمسلمین حاج علی اکبري، مسئولیت این نهاد را به عهده گرفته اند، گفت: به دور از هرگونه مداهنه، میخواهم باورم را بر زبان جاري
کنم. چند باري که ایشان خطبه خواندند بنده بسیار لذت بردم. اولاً وقتی ایشان نماز می خوانند آیات قرآنی را با لهجه زیبا و با قرائت
بسیار دلنشین می خوانند بطوري که انسان دوست دارد قرائت این عزیز ادامه پیدا کند. این یک نعمت الهی است که ایشان از آن
برخوردارند. دوم اینکه واقعاً روي خطبه هایشان کار می کنند به گونه اي که ادب، متانت و انصاف در زبان و بیان ایشان رعایت می

 
شود. همچنین از افراط و تفریط بدورند. خداوند ایشان را براي ما و نظام مقدس اسلامی حفظ کند. 

 
وي اضافه کرد: در حال حاضر، چند تن از خطیبان ما در تهران بسیار عالی هستند اما به استان ها باید بیشتر رسیدگی شود. 

 
 حفظ شوکت و آبروي اسلام مقدّم بر جایگاه اشخاص است 

رییس سازمان انرژي اتمی گفت: در پایان مایلم به این نکته اشاره کنم که حفظ شوکت و آبروي اسلام عزیز، مقدّم بر جایگاه اشخاص
است. در شهرستان ها هم باید به گونه اي برنامه ریزي شود که اشخاص فاضل و عادل و برخوردار از سعه صدر و اهل محبت به ایراد

خطبه بپردازند و موجب وحدت و همدلی بیشتر شوند.



حمایت از کارگران فاقد بیمه و ساختمانی در ایام کرونا

منبع: امتداد نیوزشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/05/05

به گزارش پایگاه خبري امتداد ، هادي ابوي  اظهار کرد: علیرغم آنکه صاحبان بسیاري از کسب و کارها مشمول پرداخت
تسهیلات کرونا و بیمه بیکاري ایام کرونا شدند ولی کارگران ساختمانی و فصلی، دستفروشان و کارگران واحدهاي زیرپله اي

از این مزایا محروم ماندند و به دلیل عدم حمایت معیشت آنها دچار مشکل شد. وي ...

امتداد -دبیرکل کانون عالی انجمنهاي صنفی کارگران می گوید بسیاري از مشاغل خدماتی و فعالیتهاي ساختمانی به دلیل گسترش

 
کرونا با رکود و وقفه مواجه شدند و چون فاقد بیمه هستند، نتوانستند از مقرري بیمه بیکاري استفاده کنند. 

به گزارش پایگاه خبري امتداد ، هادي ابوي  اظهار کرد: علیرغم آنکه صاحبان بسیاري از کسب و کارها مشمول پرداخت تسهیلات
کرونا و بیمه بیکاري ایام کرونا شدند ولی کارگران ساختمانی و فصلی، دستفروشان و کارگران واحدهاي زیرپله اي از این مزایا محروم

 
ماندند و به دلیل عدم حمایت معیشت آنها دچار مشکل شد. 

وي ادامه داد: به جز توزیع بسته هاي معیشتی از سوي خیرین، نیروهاي بسیج، کمیته امداد و بهزیستی، مورد حمایت دیگري واقع

 
نشده اند و تسهیلات حمایتی کرونا شامل حالشان نشده است. 

 
تاثیر کرونا بر مشاغل خدماتی و فعالیتهاي ساختمانی 

 
  

دبیر کل کانون عالی انجمنهاي صنفی کارگران با اشاره به عدم تعادل عرضه و تقاضا در بازار کار اظهار کرد: به دلیل شرایط اقتصادي و
تاثیر کرونا بر بازار کار بسیاري از فعالیتهاي ساختمانی و کسب و کارهاي خدماتی با مشکل مواجه شده اند و طبیعی است که در
چنین شرایطی کارگران فاقد بیمه که عمدتا در کارگاههاي زیرپله اي کار می کنند ناچارند براي از دست ندادن کار و وابسته بودن

 
معاش به حقوق دریافتی، وضعیت بیمه خود را از کارفرما پیگیري نکنند. 

 
  

 
کارگران فاقد بیمه عمدتا افراد غیربومی و حاشیه نشین هستند  

ابوي بخش اعظمی از کارگران فاقد بیمه را افراد غیر بومی و از حاشیه شهرهاي دور و نزدیک دانست که براي تامین معاش خانواده به
شهرهاي بزرگ می آیند و گفت: با توجه به آنکه تعداد بازرسان کار و تامین اجتماعی براي مراجعه و بازرسی کارگاهها زیاد نیست لازم

 
است براي شناسایی این دسته از کارگران از ظرفیت انجمنها و تشکلهاي صنفی کارگري استفاده شود. 

به گزارش ایسنا، شیوع ویروس کرونا در ماههاي گذشته فعالیت بسیاري از کسب و کارها از جمله صنوف خدماتی را مختل و دچار
مشکل کرد و بر همین اساس برنامه حفظ اشتغال بنگاهها و حمایت از کارگران بیکار شده براي مقابله با اثرات کرونا بر بازار کار در
پیش گرفته شد؛ با این حال مقامات کارگري می گویند کارگران ساختمانی، کارگران فصلی و مشاغل زیرپله فاقد بیمه هنوز از

تسهیلات حمایتی پیش بینی شده در ایام کرونا بهره مند نشده اند.



4000 فرصت شغلی براي مددجویان ایلامی ایجاد شد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/05/05

ایلام-مدیرکل کمیته امداد ایلام گفت: سال گذشته چهار هزار فرصت شغلی براي مددجویان ایلامی ایجاد شده است.

ایلام-مدیرکل کمیته امداد ایلام گفت: سال گذشته چهار
هزار فرصت شغلی براي مددجویان ایلامی ایجاد شده است.

به گزارش خبرنگار مهر، قنبر موسی نژاد ظهر امروز
یکشنبه در دیدار با مدیر و معاونان سرپرستی یکی از بانک
هاي عامل استان ایلام گفت: ایجاد فرصت هاي شغلی براي
مددجویان، نیازمند همکاري دستگاه ها و خصوصاً بانک

 
هاي عامل این استان خواهد بود. 

وي با اشاره به اینکه سال گذشته حدود چهار هزار فرصت
شغلی براي مددجویان این نهاد ایجاد شده است گفت: امسال با اینکه با کمبود منابع مواجه هستیم اما نظر به اهمیت و ضرورت

 
اشتغالزایی براي نیازمندان و توانمندسازي آنان، ایجاد فرصت هاي شغلی افزایش قابل ملاحظه اي خواهد داشت. 

مدیرکل کمیته امداد استان ایلام با تقدیر از همکاري بانک هاي عامل استان ایلام در زمینه اشتغالزایی براي مددجویان کمیته امداد
گفت: این بانک سال گذشته با اختصاص 10 میلیارد تومان به همه تعهدات خود در زمینه تخصیص منابع اشتغالزایی براي مددجویان

 
کمیته امداد عمل کرده است و ما از همکاري هاي خوب این بانک در این زمینه سپاسگزاریم. 

وي با اشاره به اینکه اشتغالزایی از مهم ترین برنامه هاي کمیته امداد براي توانمندسازي خانواده هاي نیازمند است گفت: همکاري

 
بانک ها در زمینه تخصیص منابع یکی از مهم ترین ضروریات در تحقق این مهم خواهد بود. 

مدیرکل کمیته امداد استان ایلام در پایان تأکید کرد: با توجه به شرایط دشواري که به دنبال بیماري کرونا براي مردم و خصوصاً قشر
مددجو و نیازمند ایجاد شده است گفت: ایجاد آرامش نسبی براي این خانواده ها و کاستن از مشکلات آنان از برنامه هاي کمیته امداد

بوده که یکی از لازمه هاي تحقق این موضوع ایجاد اشتغال براي آنان است.



ارزش افزوده یک گرم زهر «مار» برابر با 8 بشکه نفت است

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/05/05

خوانسار- فرماندار خوانسار با بیان اینکه ارزش افزوده یک گرم زهر «مار» برابر با هشت بشکه نفت است، گفت: ظرفیت هایی
کشاورزي و صنعتی چنین گرانبها در خوانسار وجود دارد که کمتر دیده شده است.

خوانسار- فرماندار خوانسار با بیان اینکه ارزش افزوده یک
گرم زهر «مار» برابر با هشت بشکه نفت است، گفت:
ظرفیت هایی کشاورزي و صنعتی چنین گرانبها در

 
خوانسار وجود دارد که کمتر دیده شده است. 

به گزارش خبرنگار مهر، محمود مسلم زاده بعد از ظهر
یکشنبه در کارگروه مشترك اشتغال، سرمایه گذاري و رفع
موانع تولید شهرستان خوانسار اظهار داشت: زمین هایی که
براي ایجاد شهرك صنعتی واگذار شده بود اما در ایجاد
شهرك صنعتی دچار مشکل بود که در کارگروه اشتغال و

سرمایه گذاري شهرستان خوانسار که با حضور معاون اقتصادي استانداري برگزار شد مطرح و قرار شد در مدت چند ماه آینده انجام

 
شود تا شاهد اتفاقات خوبی در حوزه تولید شهرستان باشیم. 

وي با بیان اینکه در کارگروه اشتغال شهرستان خوانسار شناسایی نقاط ضعف و مشخص کردن نقاط قوت و تقویت آن ها دنبال شد،
گفت: مشکلات تولید کنندگان با بانک ها و دلایل همکاري نکردن برخی بانک ها از سوي رئیس بانک ها مطرح شد که معاون
هماهنگی امور اقتصادي استانداري اصفهان دستور دادند تا در استان در میز خدمت شهرستان این مشکلات پیگیري و رفع خواهد

 
شد. 

فرماندار خوانسار تصریح کرد: خوانسار با موقعیتی که در استان اصفهان دارد اگر درك مناسبی از ظرفیت هاي شهرستان داشته باشیم

 
پتانسیل هایی باید دنبال شود که در خود شهرستان است، الویت ها و ظرفیت هاي موجود در شهرستان باید مورد توجه قرار گیرد. 

وي تأکید کرد: در حوزه ارزش افزوده ها بخش خدمات، کشاورزي و صنعت شهرستان باید دیده شود، مثلاً در یکی از شهرستان هاي
استان تولید مار و زهر مار اشتغال ایجاد کرده است که البته ارزش افزوده بالایی دارد چراکه ارزش افزوده یک گرم زهر مار برابر با

 
هشت بشکه نفت است. 

مسلم زاده تأکید کرد: آمایش سرزمینی و سند و برش هایی که براي خوانسار ترسیم شده است پیش ران هاي خوبی در حوزه
اقتصادي و اجتماعی و کشاورزي دارد که قطعاً گام هاي مؤثري براي شهرستان برداشته خواهد شد.



تاکید مقیمی بر بهره مندي از ظرفیت هاي کمیته امداد در توسعه صنعت خودرو

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/05/05

ظرفیت هاي دانشجویان و فارغ التحصیلان کمیته امداد امام خمینی (ره)، می تواند در صنعت خودروي کشور به کار گرفته
شود.

به گزارش ایران اکونومیست به نقل از ایکوپرس- فرشاد
مقیمی، مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو در نشست با
رییس کمیته امداد با اعلام این مطلب، افزود: ایران خودرو
براساس مسوولیت هاي اجتماعی خود، می تواند از افراد

 
تحت پوشش کمیته امداد حمایت کند. 

وي با تاکید بر شناسایی ظرفیت هاي اثربخش، افزود: این
آمادگی وجود دارد که از توانمندي هاي افراد تحت پوشش
کمیته امداد، در زنجیره تولید خودرو از تامین تا خدمات
پس از فروش حتی در قالب ایده و فکر استفاده شود. از
ظرفیت افراد با تحصیلات مرتبط صنعت خودرو نیز می

 
توان در شرکت هاي دانش بنیان و پروژه هاي ساخت داخل بهره برد. 

سید مرتضی بختیاري در این دیدار با اشاره به تاریخچه تاسیس کمیته امداد امام خمینی (ره) با فاصله کوتاهی از پیروزي انقلاب، راه
اندازي این امداد را نشانگر اهمیت محرومان و ضعفا در ساختار و هرم جمهوري اسلامی دانست و گفت: ماموریت اصلی کمیته امداد

 
امام خمینی (ره) توانمندسازي محرومان است. 

وي افزود: حمایت از بیماران صعب العلاج و سالمندان به صورت دایم و همیشگی است، اما سایر افراد تحت پوشش را با ایجاد اشتغال

 
و درآمدزایی مورد حمایت قرار داده ایم. 

وي ایجاد اشتغال توسط کمیته امداد براي محرومان و افراد تحت پوشش را جلوتر از برنامه ششم توسعه خواند و گفت: این کمیته در
طول پنج سال موظف به ایجاد 350 هزار شغل بوده، اما درحالی وارد چهارمین سال برنامه توسعه می شویم که بیش از 500 هزار

 
شغل ایجاد کرده است. 

 
بختیاري افزود: از سال 74 تا پایان سال 97 بیش از 700 هزار خانواده خودکفا شده و از پوشش کمیته امداد خارج شده اند. 

وي با بیان این که درحال حاضر 81 هزار دانشجوي تحت پوشش کمیته امداد مشغول تحصیل هستند، خاطرنشان کرد: از این تعداد،
هزار دانشجو در مقطع دکتري تحصیل علم می کنند.



تخصیص تسهیلات براي اشتغال روستایی

منبع: شبکه خبرشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/05/05

6 هزار و 500 میلیاردتومان تسهیلات براي اشتغال روستایی تخصیص یافت.

 
6 هزار و 500 میلیاردتومان تسهیلات براي اشتغال روستایی تخصیص یافت. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شبکه خبر، بگفته دبیر کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید، امسال براي طرح توسعه پایدار اشتغال

 
روستایی 6 هزار و 500 میلیارد تومان تسهیلات پیش بینی و بخشی از آن تخصیص داده شده است. 

آقاي زالی افزود: از جمله تسهیلات ارزان قیمت، تبصره 18 از منابع مشترك صندوق و بانک هاي عامل است که سود آن براي مناطق
محروم 12 درصد و براي مناطق برخوردار 14 درصد خواهد بود.



ایجاد بیش از 1000 اشتغال جدید در استان مازندران با تسهیلات بانک توسعه

تعاون

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/05/05

مدیر شعب استان مازندران در جلسه اي با حضور اصحاب رسانه از اعطاي تسهیلاتی بالغ بر 754 میلیارد ریال در قالب طرح
اشتغال روستایی و عشایري، از سوي بانک توسعه تعاون در این استان خبر داد.

مدیر شعب استان مازندران بانک توسعه تعاون در جلسه
اي که با حضور جمعی از اصحاب رسانه برگزار شد، به
تشریح گزارش عملکرد شعب این استان در خصوص اعطاي

 
تسهیلات اشتغال روستایی و عشایري پرداخت. 

احمدي در این جلسه، ضمن تأکید بر اینکه پرداخت
تسهیلات اشتغال روستایی و عشایري از دو منظر کمیت و
کیفیت طرح هاي ارائه شده و نیز اثرات منطقه اي، مورد
تأکید و توجه بانک توسعه تعاون بوده است، گفت: علاوه بر
تلاش براي پاسخگویی حداکثري به طرح هاي ارائه شده از

سوي متقاضیان، موضوع نظارت جدي در اجرا در حین و حتی پس از اتمام، از اولویت هایی بوده که در دستور کار قرار داشته و به
لطف خدا بانک توسعه تعاون در این زمینه تاکنون عملکرد قابل قبولی ارائه نموده و تأکید مقام محترم استاندار بر این مطلب، صحت

 
عملکرد بانک توسعه تعاون در استان مازندران را به اثبات رسانده است. 

مدیر شعب بانک توسعه تعاون در استان مازندران بابیان این مطلب که طرح اشتغال روستایی و عشایري از طرح هاي ممتاز نظام
بانکی در سال هاي اخیر است و نرخ سود بی سابقه 4 و 6 درصدي در این طرح، فرصت بی بدیلی جهت توسعه و پایدارسازي اشتغال
فراهم ساخته است، افزود: در این طرح بزرگ طی 4 مرحله پیشین، 1028 طرح و پرونده موردبررسی کارشناسی قرار گرفت که از
میان 742 پرونده با بودجه اي بالغ بر 754 میلیارد ریال مورد تصویب قرار گرفتند و تعداد 7 پرونده بالغ بر 35 میلیارد ریال تسهیلات

 
درخواستی، در حال بررسی است. 

بر این اساس بیش از 88 درصد از مجموع سهمیه تخصیصی 860 میلیاردي به استان مازندران تاکنون تحقق یافته و تسهیلات اعطایی

 
بانک توسعه تعاون تاکنون منجر به اشتغال بیش از 1000 نفر در این استان شده است. 

وي در پایان تصریح نمود در خصوص طرح هاي جدید کارا لازم است متقاضیان ابتدا در سیستم کارا طبق شرایط، ثبت نام نموده و

 
بعد از ارجاع، پرونده ها از سوي بانک مورد رسیدگی قرار خواهند گرفت. 

https://ttbank.ir/s/mfanFB :آدرس کوتاه شده



مدیرعامل بانک سپه خبر داد: واگذاري بلوك مدیریتی شرکت امید از طریق

بورس

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/05/05

مدیرعامل بانک سپه از واگذاري بلوك مدیریتی شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید از طریق بورس اوراق بهادار تهران
خبر داد.

محمدکاظم چقازردي ضمن اعلام خبر فوق افزود: بانک
سپه در نظر دارد در راستاي الزامات قانونی ماده 16 قانون
رفع موانع تولید رقابت پذیر ارتقاي نظام مالی کشور و
همچنین تاکید ریاست محترم جمهوري و وزارت محترم
امور اقتصادي و دارایی 50 درصد به علاوه یک سهم از
سهام شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید را از طریق

 
بازار بورس بهادار تهران عرضه کند . 

وي ضمن اشاره به تاسیس شرکت گروه مدیریت سرمایه
گذاري امید توسط بانک سپه در سال 1380، این شرکت را یکی از اثربخش ترین مجموعه هاي اقتصادي در سطح ملی و بین المللی

 
خواند. 

 
ارزش 125 هزار میلیارد تومانی و امید در بازار سرمایه 

چقازردي به هم افزایی و ارزش آفرینی شرکت امید در اقتصاد کشور اشاره و خاطرنشان کرد: این شرکت با نماد "و امید" با سرمایه
ثبت شده 30 هزار میلیارد ریال و با ارزش بازار بدون احتساب ارزش بلوك مدیریتی 125 هزار میلیارد تومانی یکی از بزرگترین

 
شرکت هاي هلدینگ چند رشته اي صنعتی در بازار بورس تهران در حال فعالیت است. 

به گفته مدیرعامل بانک سپه پرتفوي سرمایه گذاري شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید در زمینه صنایع استخراج کانه هاي

 
فلزي، انرژي، واسطه گري مالی، سیمان و.. است. 

 
نقش کلیدي بزرگترین شرکت معدنی ایران در زنجیره فولاد کشور 

رئیس هیئت مدیره بانک سپه ضمن تاکید بر نقش کلیدي شرکت امید در زنجیره تولید فولاد کشور ، تصریح کرد: شرکت گروه
مدیریت سرمایه گذاري امید با مالکیت 37.90 درصد شرکت هاي معدنی و صنعتی گل گهر، 39027 درصد چادرملوو 26.04 درصد

 
سنگ آهن گهرزمین، بزرگترین هلدینگ معدنی کشور محسوب می شود. 

وي افزود.: شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید با سرمایه گذاري در زنجیره ارزش فولاد کشور از معدن تا فولاد ضمن نقش

 
آفرینی در اجراي طرح هاي ملی و بزرگ به اشتغال زایی در مناطق مختلف کشور کمک کرده است. 

 
امید؛ بزرگترین شرکت در صنعت ذخیره سازي نفت خام کشور 

مدیرعامل بانک سپه با بیان اینکه شرکت امید با پشتیبانی این بانک طی چند دهه اخیر در زمینه تولید محصولات استراتژیک در
کشور سرمایه گذاري کرده است گفت: با بهره برداري از طرح مخازن ذخیره سازي نفت خام جاسک تا پایان سال 1400 ، شرکت امید

 
با سهم بازار 40 درصدي بزرگترین شرکت در صنعت ذخیره سازي نفت خام کشور خواهد بود . 



وي یادآور شد : به اذعان بسیاري از کارشناسان راه اندازي شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید توسط بانک سپه گامی مهم براي

 
توسعه اقتصادي کشور به ویژه در حوزه نفت و معادن بوده و به توسعه اقتصادي و اشتغال زایی کمک شایانی کرده است. 

وي همچنین تصریح کرد: با اتخاذ تدابیر مدیریتی و هماهنگی در سطوح کلان مجموعه، این شرکت براي سهامداران نیز ارزش افزوده

 
مناسب و قابل توجهی را داشته و دارد. 

مدیرعامل بانک سپه در پایان اظهار داشت: آگهی عرضه بلوك مدیریتی سهام شرکت امید طی هفته جاري انتشار خواهد یافت.



واگذاري بلوك مدیریتی شرکت امید از طریق بورس

منبع: روزنامه شروعشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/05/05

مدیرعامل بانک سپه از واگذاري بلوك مدیریتی شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید خبر داد

پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه : مدیرعامل بانک سپه از واگذاري بلوك
مدیریتی شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید از طریق بورس

 
اوراق بهادار تهران خبر داد. 

محمدکاظم چقازردي ضمن اعلام خبر فوق افزود: بانک سپه در نظر
دارد در راستاي الزامات قانونی ماده 16 قانون رفع موانع تولید رقابت
پذیر ارتقاي نظام مالی کشور و همچنین تاکید ریاست محترم
جمهوري و وزارت محترم امور اقتصادي و دارایی 50 درصد به علاوه

 
یک سهم از سهام شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید را از طریق بازار بورس بهادار تهران عرضه کند . 

وي ضمن اشاره به تاسیس شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید توسط بانک سپه در سال 1380، این شرکت را یکی از اثربخش

 
ترین مجموعه هاي اقتصادي در سطح ملی و بین المللی خواند. 

چقازردي به هم افزایی و ارزش آفرینی شرکت امید در اقتصاد کشور اشاره و خاطرنشان کرد: این شرکت با نماد "و امید" با سرمایه
ثبت شده 30 هزار میلیارد ریال و با ارزش بازار بدون احتساب ارزش بلوك مدیریتی 125 هزار میلیارد تومانی یکی از بزرگترین

 
شرکت هاي هلدینگ چند رشته اي صنعتی در بازار بورس تهران در حال فعالیت است. 

به گفته مدیرعامل بانک سپه پرتفوي سرمایه گذاري شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید در زمینه صنایع استخراج کانه هاي

 
فلزي ، انرژي ، واسطه گري مالی ، سیمان و.. است. 

رئیس هیئت مدیره بانک سپه ضمن تاکید بر نقش کلیدي شرکت امید در زنجیره تولید فولاد کشور ، تصریح کرد: شرکت گروه
مدیریت سرمایه گذاري امید با مالکیت 37.90 درصد شرکت هاي معدنی و صنعتی گل گهر، 39027 درصد چادرملوو 26.04 درصد

 
سنگ آهن گهرزمین، بزرگترین هلدینگ معدنی کشور محسوب می شود. 

وي افزود.: شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید با سرمایه گذاري در زنجیره ارزش فولاد کشور از معدن تا فولاد ضمن نقش

 
آفرینی در اجراي طرح هاي ملی و بزرگ به اشتغال زایی در مناطق مختلف کشور کمک کرده است. 

مدیرعامل بانک سپه با بیان اینکه شرکت امید با پشتیبانی این بانک طی چند دهه اخیر در زمینه تولید محصولات استراتژیک در
کشور سرمایه گذاري کرده است گفت : با بهره برداري از طرح مخازن ذخیره سازي نفت خام جاسک تا پایان سال 1400 ، شرکت

امید با سهم بازار 40 درصدي بزرگترین شرکت در صنعت ذخیره سازي نفت خام کشور خواهد بود .



اعلام آمادگی براي همکاري با کشورهاي حوزه بالکان

منبع: ایسناشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/05/05

سفیر ایران در کرواسی، با حضور در دانشگاه علم و فرهنگ ضمن دیدار با رییس دانشگاه و اعضاي دفتر همکاري هاي علمی و
بین المللی، با برخی از ظرفیت ها و توانایی هاي این دانشگاه آشنا شد.

به گزارش ایسنا، دکتر سید سعید هاشمی در این نشست،
با معرفی برخی ظرفیت ها و توانمندي هاي دانشگاه، از
آمادگی براي همکاري با مراکز و دانشگاه هاي کرواسی و
کشورهاي حوزه بالکان در زمینه هاي علمی، آموزشی،

 
پژوهشی و کارآفرینی خبر داد. 

هاشمی گفت: براي ارائه خدمات و همکاري هاي آموزشی،
پژوهشی و کارآفرینی در قالب دوره هاي بلندمدت و
تخصصی کوتاه مدت در حوزه هاي نانو، گردشگري، فنی و
مهندسی، فناوري هاي نوین زیستی، هنر و معماري
آمادگی کامل هم به صورت حضوري(پس از پایان شرایط
اضطراري کرونا) و هم به صورت مجازي(در حال حاضر)

 
وجود دارد. 

وي با تاکید بر اهمیت گسترش زبان فارسی افزود: با توجه به تفاهم نامه منعقد شده بین دانشگاه علم و فرهنگ و موسسه دهخدا

 
آمادگی لازم براي گسترش زبان فارسی به صورت مجازي و حضوري نیز وجود دارد. 

پرویز اسماعیلی، سفیر ایران در کشور کرواسی، با اظهار خرسندي از حضور در یک «دانشگاه موفق» گفت: همکاري دانشگاه هاي ایران
با دانشگاه هاي کرواسی و تبادل دانش و تجربیات بین مراکز علمی دوکشور از اولویت هاي کاري است و تلاش داریم تا به عنوان پل

 
ارتباطی بین مراکز علمی و فناوري عمل کنیم. 

وي ادامه داد: استادان ایرانی که در دانشگاه هاي زاگرب هستند، به عنوان یک ظرفیت می توانند نقش موثري در ایجاد ارتباطات

 
علمی ایفا نمایند که در این زمینه حتما تلاش هاي لازم را انجام می دهیم. 

سفیر ایران در کرواسی بر تمایل ایجاد زمینه هاي مشترك کاري و علمی تاکید کرد و افزود: از هیچ تلاشی براي توسعه همکاري هاي
آموزشی، علمی و کارآفرینی بین دو کشور در زمینه آموزش هاي تخصصی، توسعه دامنه فعالیت استارتاپ هاي دانشگاهی و گسترش

 
زبان فارسی دریغ نخواهم کرد. 

بنا بر اعلام روابط عمومی دانشگاه علم و فرهنگ، اسماعیلی در پایان از برخی استارتاپ هاي دانشگاه علم و فرهنگ بازدید به عمل



 
آورد. 

انتهاي پیام



بازدید سفیر ایران در کرواسی از دانشگاه علم و فرهنگ

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/05/05

دانشگاه علم و فرهنگ

 
 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علم و فرهنگ؛ دکتر سید سعید هاشمی- رییس دانشگاه، در این نشست، ضمن معرفی برخی ظرفیت
ها و توانمندي هاي دانشگاه، از آمادگی براي همکاري با مراکز و دانشگاه هاي کرواسی و کشورهاي حوزه بالکان در زمینه هاي علمی،

 
آموزشی، پژوهشی و کارآفرینی خبرداد . 

هاشمی گفت: براي ارائه خدمات و همکاري هاي آموزشی، پژوهشی و کارآفرینی در قالب دوره هاي بلندمدت و تخصصی کوتاه مدت
در حوزه هاي نانو، گردشگري، فنی و مهندسی، فناوري هاي نوین زیستی، هنر و معماري آمادگی کامل هم به صورت حضوري(پس از

 
پایان شرایط اضطراري کرونا) و هم به صورت مجازي(درحال حاضر) وجود دارد . 

وي با تاکید بر اهمیت گسترش زبان فارسی گفت:با توجه به تفاهم نامه منعقده بین دانشگاه علم و فرهنگ و موسسه دهخدا آمادگی

 
لازم براي گسترش زبان فارسی به صورت مجازي و حضوري نیز وجود دارد. 

پرویز اسماعیلی،-سفیر ایران در کشور کرواسی- ضمن اظهار خرسندي از حضور در یک دانشگاه موفق گفت: همکاري دانشگاه هاي
ایران با دانشگاه هاي کرواسی و تبادل دانش و تجربیات بین مراکز علمی دوکشور از اولویت هاي کاري است و تلاش داریم تا به عنوان

 
پل ارتباطی بین مراکز علمی و فناوري عمل کنیم . 

 
 

وي افزود: استادان ایرانی که در دانشگاه هاي زاگرب هستند، به عنوان یک ظرفیت می توانند نقش موثري در ایجاد ارتباطات علمی

 
ایفا نمایند که در این زمینه حتما تلاش هاي لازم را انجام می دهیم . 



سفیر ایران در کرواسی بر تمایل ایجاد زمینه هاي مشترك کاري و علمی تاکید کرد و افزود: از هیچ تلاشی براي توسعه همکاري هاي
آموزشی، علمی و کارآفرینی بین دو کشور در زمینه آموزش هاي تخصصی، توسعه دامنه فعالیت استارتاپ هاي دانشگاهی و گسترش

 
زبان فارسی دریغ نخواهم کرد . 

 
وي در پایان از برخی استارتاپ هاي دانشگاه علم و فرهنگ بازدید به عمل آورد. 



دانش آموزان از فرآیند ثبت نام عقب نمانند

منبع: پاناشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/05/05

رعایت سلامت دانش آموزان از همان لحظه ثبت نام آغاز می شود

اصفهان (پانا)- محمدرضا ناظم زاده عنوان کرد دانش
آموزان پس از ثبت نام می بایست نسبت به ثبت درخواست

 
براي کتب درسی خود در سامانه ""سناد"" اقدام کنند. 

به گزارش اداره اطلاع رسانی و روابط عمومی اداره کل
آموزش و پرورش استان اصفهان، محمدرضا ناظم زاده
معاون آموزش متوسطه اداره کل آموزش و پرورش استان

در مصاحبه تصویري با اداره روابط عمومی اظهار کرد: با توجه به اینکه سال تحصیلی از 15 شهریور ماه آغاز می شود، لازم است
خانواده ها هر چه سریعتر نسبت به تعیین تکلیف ثبت نام فرزندانشان در پایه هاي ورودي (اول ابتدایی، هفتم متوسطه اول و دهم
متوسطه دوم) اقدام کنند تا همکاران ما در مدارس بتوانند براي تامین نیروي انسانی و کلاس بندي اقدامات لازم را انجام دهند. ضمن

 
این که در میان پایه ها ثبت نام بدون نیاز به حضور اولیا و توسط مدیران انجام می شود. 

وي افزود: با توجه به شرایطی که با آن روبرو هستیم اولویت اول آموزش و پرورش استان، سلامت دانش آموزان است؛ آمادگی اجراي
هرگونه فرضیه اي را در وضعیت هاي سفید، زرد و قرمز براي رعایت پروتکل هاي بهداشتی داریم و اولیا نگران سلامت فرزندان خود
نباشند. خانواده ها فرزندان را در نزدیک ترین مدرسه به محل سکونت خود ثبت نام کنند تا رعایت سلامت دانش آموزان از همان

 
لحظه ثبت نام آغاز شود. 

معاون آموزش متوسطه اداره کل آموزش و پرورش استان اصفهان تصریح کرد: متاسفانه هنوز حساسیت براي ثبت نام زودهنگام دانش
آموزان در پایه هاي ورودي به وجود نیامده که به همین دلیل از همکاران خواسته ایم که از طرق مختلف به خانواده ها اطلاع رسانی
کند تا دانش آموزان از فرآیند ثبت نام عقب نمانند؛ چرا که دانش آموزان پس از ثبت نام باید نسبت به ثبت درخواست براي کتب

 
درسی خود در سامانه "سناد" اقدام کنند. 

ناظم زاده ادامه داد: اگر ثبت نام دانش آموزان در مدارس و سپس براي کتب درسی به موقع صورت بگیرد می توانیم تا ابتداي
شهریورماه کتاب ها را تحویل دانش آموزان دهیم؛ همچنین از همکاران خواسته ایم تا در ثبت نام ها رعایت حال مردم شود و دغدغه

 
خانواده ها را براي ثبت نام در وضعیت کنونی برطرف کنیم. 

وي با اشاره به حساسیت مقطع تحصیلی پایه دهم براي دانش آموزان، تاکید کرد: خانواده ها در خصوص انتخاب رشته از تصمیمات
احساسی پرهیز کنند و رغبت سنجی و استعدادسنجی مناسبی براي فرزند خود داشته باشند، اولویت را آینده شغلی، کارآفرینی و



 
مسائلی قرار دهند که بتواند در آینده دانش آموز و کشور موثر واقع شود. 

معاون آموزش متوسطه اداره کل آموزش و پرورش استان خاطرنشان کرد: آمادگی ارائه هرگونه مشاوره را به خانواده ها و دانش آموزان
داریم تا تصمیمات احساسی اتخاذ نشود، در برخی شاخه هاي نظري شاهد حضور بیش از حد دانش آموزان هستیم که این اتفاق
باعث شده تا دانش آموز پس از اتمام تحصیل دچار سردرگمی و انفعال شود که باید خانواده ها از هم اکنون با تصمیماتی عقلانی،

 
فرزند خود را از این مسیر خارج کنند. 

محمدرضا ناظم زاده ثبت نام اصفهان



واکنش بسیج دانشجویی و نواصولگرایان به انتصاب بذرپاش

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/05/05

 
واکنش بسیج دانشجویی و نواصولگرایان به انتصاب بذرپاش 

شرق/ متن پیش رو در شرق منتشر شده و انتشار آن در آخرین خبر به

 
معناي تایید تمام یا بخشی از آن نیست 

حاشیه ها بر سر سوابق مهرداد بذرپاش ادامه دارد، درحالی که سه نهاد
بسیج دانشجویی دانشگاه شهید بهشتی، امیرکبیر و تهران با انتشار بیانیه یا

اعتراض در اکانت هاي خود در شبکه هاي اجتماعی به این انتصاب اعتراض کرده و حتی خواستار کناره گیري رئیس فعلی دیوان
محاسبات از سمت خود به واسطه استناد به سابقه فعالیتش در بسیج ذیل سوابق شغلی اش شده اند، برخی کاربران ارزشی و حامیان
جوان اصولگرایان هم در شبکه هاي مجازي به جمع معترضان این انتصاب پیوسته اند. یکی از آنها نوشته است: «رفقاي اصولگرا،
خدایی اگه اصلاح طلبان یکی مثل بذرپاش رو براي دیوان محاسبات معرفی می کردن چیکار باهاشون می کردیم؟». کاربر دیگري
نوشته است: «آقاي بذرپاش کاري که شما کردید ظلم به همه بسیجی هاییه که بی چشمداشت و خالصانه کار می کنن تا یه باري از
روي دوش انقلاب بردارن، امروز همه اونا باید جاي شما فحش بخورن و نیش و کنایه بشنون». کاربر دیگري نوشته است: «فارغ از
بحث صلاحیت یا عدم صلاحیت فرد مذکور، این شائبه که فعالیت در بسیج دانشجویی جزء 20 سال سابقه کاري ایشان محسوب شود،

 
توهینی بزرگ به فعالیت مخلصانه بسیجیان است. در صورت صحت، منتظر پاسخ جنبش دانشجویی باشید». 

این درحالی است که بذرپاش دو روز پیش در توییتی اطمینان داده بود «به عزیزان بسیجی و تمامی فعالان جنبش دانشجویی
اطمینان می دهم هیچ یک از فعالیت هاي تشکیلاتی ام را به عنوان سابقه کاري به مجلس ارائه نداده ام». اما گویا این توضیحات
کافی نبوده؛ آن هم درحالی که شبهه دیگري در رابطه با بحث اصالت مدرکی که او تحت عنوان سابقه کار از ابتداي سال 79 از
پژوهشکده شهید رضایی وابسته به دانشگاه شریف ارائه کرده، ایجاد شده است. برخی مستندات ارائه شده در شبکه هاي اجتماعی
شائبه هاي جدیدي را در ارتباط با گواهی اشتغال به کار او طرح کرده است. مانند اینکه او قاعدتا نمی توانسته در دوران دانشجویی
معاون تمام وقت آن مرکز باشد؛ چرا که یکی از شرایط احراز 20 سال سابقه کار براي پست ریاست دیوان محاسبات، کار تمام وقت با
رابطه استخدامی و پرداخت حق بیمه کامل است. با توجه به اینکه سه مؤسسه پژوهشی به نام شهید رضایی وجود دارد، این سؤال
پیش آمده که او از کدام یک از اینها گواهی اشتغال به کار گرفته است؛ درحالی که برخی اسناد حاکی از این است که تاریخ احداث
یکی از این سه پژوهشکده بعد از تاریخ اعلام شده در صدور گواهی اشتغال به کار بذرپاش است و فقط یکی از آنها سال 78 تأسیس
شده است. گواهی اي که بذرپاش ارائه کرده، لوگوي مؤسسه اي را دارد که سال 78 تأسیس شده اما نشانی پایین نامه گواهی متعلق
به مؤسسه اي است که سال 92 تأسیس شده است! اما الهام اکبري، استاد دانشگاه و همسر احمد نادري، نماینده تهران که این گواهی
را در شبکه هاي اجتماعی منتشر کرده گفته که مجلس به عنوان یک نهاد قانونی اصالت این مدرك را تأیید کرده است، این درحالی
است که خود بذرپاش هم در توییترش گفته که از سال 79 تا نیمه 82 در مراکز تحقیقاتی و پژوهشی دانشگاه صنعتی شریف مشغول
به کار بوده است. در بیانیه بسیج دانشگاه شهید بهشتی آمده بود: مطابق آیین نامه داخلی مجلس، از شرایط تصدي سمت ریاست
دیوان محاسبات کشور، دارابودن حداقل 20 سال سابقه کاري است که گمان می رود با توجه به شرایط سنی شما، این مورد لحاظ



نگردیده است! لطفا در اسرع وقت، به صورت صریح و شفاف در این رابطه با این نقض ظاهري قانون موضع گیري نموده و شفاف سازي
نمایید و همچنین اگر سوءاستفاده اي از فعالیت در بسیج دانشجویی صورت نگرفته، هرچه سریع تر این موضوع را به شکل مستند و
رسمی اعلام نمایید، وگرنه این امر توهینی آشکار به تشکل بسیج دانشجویی خواهد بود؛ و اگر چنانچه سوءاستفاده اي از این عنوان
صورت گرفته، خواهان کناره گیري شما از این سمت هستیم». بسیج امیرکبیر هم در توییترش نوشته است:«بسیج میقات پابرهنگان و
معراج اندیشه پاك اسلامی است که تربیت یافتگان آن، نام و نشان در گمنامی و بی نشانی گرفته اند». امام خمینی (ره) آنان که به
هر صورت بخواهند بسیج را دستاویز شهوات مادي و مقامی خودشان کنند، از ما نیستند. نمی گذاریم نام بسیج را به لجن بکشید ...»
مسئول بسیج دانشگاه شریف هم در توییتی نوشت: «حضور و فعالیت تو بسیج، تابع چیزي جز اعتقادات قلبی نیست. ما همین کارت
مرسوم بسیجی رو هم سال هاست توي بسیج شریف حذف کردیم، چه برسه به سابقه شغلی. آقا مهرداد هم می تونه دو، سه سال صبر
کنه. فرصت خدمت همیشه هست». بسیج دانشجویی دانشگاه تهران هم واکنشی در همین ارتباط در توییتر داشت که در برخی

 
خبرگزاري ها هم بازنشر شد اما بعدا هم توییت را حذف کردند و هم از روي خروجی خبرگزاري ها حذف شد. 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



فضایی شاد و مفرح براي بچه ها با اپلیکیشن "هُپ"

منبع: شما و اقتصادشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/05/05

شما و اقتصاد: در روزهایی که بچه ها باید حتی الامکان براي رعایت ایمنی خود و جلوگیري از ابتلا به ویروس کرونا در خانه
بمانند، اپلیکیشن "هپ" کانون جوانه هاي بانک ملی ایران می تواند فضایی شاد و مفرح براي آموزش و سرگرمی آنها باشد.

به گزارش شما و اقتصاد: به نقل از روابط عمومی بانک ملی ایران، "هپ" کانون جوانه
هاي بانک ملی ایران در کنار ایجاد محیطی سرگرم کننده، داراي بخش هاي جذاب و
آموزشی مانند مدرسه اقتصادي، مدرسه هوش مصنوعی، مدرسه کارآفرینی، مدرسه
حقوقی، مدرسه همیار پلیس، بازي، فیلم و کارتون، قصه و آهنگ و... است که می
تواند براي بچه ها آموزش و سرگرمی را به صورت یکجا فراهم کند. در بخش «بازي»
این اپلیکیشن، کاربر علاوه بر تفریح و سرگرمی، با فضاي کسب و کار و مفاهیم
اقتصادي آشنا می شود و در بخش «فیلم و کارتون» در کنار نمایش کارتون هاي روز
دنیا، کودکان و نوجوانان می توانند با انیمیشن هاي جذاب، مفاهیم اقتصادي و مالی

 
را آموزش ببینند. 

«مدرسه اقتصادي» یکی از بخش هاي این اپلیکیشن است که اطلاعات بانکی و اقتصادي را در قالب ویدئوهاي جذاب و دیدنی به

 
کودکان و نوجوانان آموزش می دهد.    

«مدرسه هوش مصنوعی» با در اختیار گذاشتن ویدئوهاي آموزشی در خصوص ساخت ربات، خلاقیت نوجوانان را در زمینه هاي
رباتیک افزایش داده و کاربر پس از شرکت در آزمون هاي مجازي و کسب نمره قبولی می تواند در کلاس هاي حضوري آموزشی

 
ساخت ربات نیز شرکت کند. 

«مدرسه کارآفرینی» بر محور آموزش و توانمندسازي کارآفرینان نوجوان در محورهاي توسعه مهارت هاي فردي، سازمانی، بازرگانی و

 
فناوري اطلاعات و ارتباطات و در قالب فیلم، موشن گرافی، اینفوگرافی و متون آموزشی است. 

«مدرسه مشاوره و هدایت تحصیلی»، «مدرسه کسب و کار »، «مدرسه همیار پلیس»، «داستان هاي صوتی و آهنگ» و «بله» از دیگر

 
بخش هاي این  اپلیکیشن است. 

واژه «هپ» مخفف «هوش پول ساز» است؛ این عبارت در لاتین به معناي «امید و آرزو» است و از سوي دیگر کلمه اي آشنا از یک

 
بازي نوستالژیک و قدیمی است. 

اپلیکیشن هپ از طریق سایت بانک به آدرس https://bmi.ir/landing/hope و سایت کانون جوانه ها به آدرس bmi.ir/kids و
کانال کانون در بله به آدرس kidsbankmelli@ قابل دانلود و نصب می باشد.



اجراي طرح آموزش هاي دوگانه در اصفهان/افزایش ضریب اشتغالزایی

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/05/05

اصفهان-مدیرکل فنی و حرفه اي استان اصفهان گفت: براي نخستین بار «آموزش هاي دوگانه» با ظرفیت پرداخت به اصناف
در اصفهان اجرا می شود که در افزایش ضریب اشتغالزایی در این استان نقش مهمی ایفا کند.

اصفهان-مدیرکل فنی و حرفه اي استان اصفهان گفت:
براي نخستین بار «آموزش هاي دوگانه» با ظرفیت پرداخت
به اصناف در اصفهان اجرا می شود که در افزایش ضریب

 
اشتغالزایی در این استان نقش مهمی ایفا کند. 

آرش اخوان طبسی در گفت و گو با خبرنگار مهر با اشاره
به «هفته ملی مهارت» اظهار داشت: با شیوع بیماري کرونا

 
برنامه هاي این هفته با رویکرد مجازي در حال اجراست. 

وي افزود: اصناف، صنایع، اتاق بازرگانی، خانه صنعت،
معدن و تجارت، اتحادیه ها و آموزشگاه هاي خصوصی و دستگاه هاي اجرایی نظیر آموزش و پرورش، سازمان جهاد کشاورزي، کمیته

 
امداد، شهرداري تعاملات سازنده اي در جهت هم افزایی با اداره کل فنی و حرفه اي استان اصفهان برداشته اند. 

مدیرکل فنی و حرفه اي استان اصفهان با اشاره به تبلیغات محیطی در سطح شهر با پیام «مهارت آموزي» تصریح کرد: این حرکت

 
بدیع می تواند در انتقال پیام اهمیت مهارت آموزي و کارآفرینی به شهروندان مؤثر باشد. 

وي اضافه کرد: براي نخستین بار «آموزش هاي دوگانه» با ظرفیت اصناف در استان اصفهان پدید آمده تا در افزایش ضریب اشتغالزایی

 
در استان اصفهان نقش مهمی ایفا کند. 

اخوان طبسی با بیان اینکه در استان اصفهان بالغ بر 53 مرکز دولتی و یک هزار و 250 آموزشگاه آزاد فنی و حرفه اي به فعالیت
مشغولند، گفت: سالانه 120 هزار نفر مهارت آموز در این مراکز فنی و حرفه اي آموزش می بینند و بالغ بر 23 میلیون نفر ساعت در

 
دوره هاي آموزشی متنوع شرکت می کنند. 

وي بیان داشت: امسال با شیوع بیماري کرونا این آمار با تغییراتی همراه است و بخش آموزشگاه هاي آزاد فنی و حرفه اي دچار ضرر

 
اقتصادي بابت شیوع این ویروس شد. 

 
آموزش هاي فنی و حرفه اي در اصفهان به شکل مجازي دنبال می شود 

مدیرکل فنی و حرفه اي استان اصفهان با تاکید بر پیشرو بودن اصفهان در ارائه آموزش هاي غیرحضوري تصریح کرد: آموزش هاي
مجازي در بخش دولتی و آزاد فنی و حرفه اي توانسته تهدید کرونا را به فرصت تبدیل کند. تغییر نگرش در شیوه هاي نوین آموزش و



مباحث و مشاغل جدید اعم از توسعه کسب و کارهاي دیجیتالی و مشاغل نوظهور و خوش آتیه در آینده از پیامدهاي مثبت شیوع این
ویروس منحوس بوده است.



امضاي تفاهم نامه بین جهاددانشگاهی گلستان و سازمان فضاي مجازي بسیج

منبع: ایسناشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/05/05

تفاهم نامه همکاري هاي علمی، فرهنگی و هنري، آموزشی، پژوهشی و فرهنگی و رسانه اي بین سازمان فضاي مجازي بسیج
استان و جهاددانشگاهی واحد گلستان به امضاء رسید.

هدف از انعقاد این تفاهم نامه استفاده از توانایی هاي علمی
و توسعه همکاري هاي اجرایی، علمی، فرهنگی و آموزشی
جهت استمرار ارتباط سازمان یافته بین طرفین به منظور

 
برطرف کردن نیازهاي متقابل است. 

برگزاري سمینار و کارگاه، اجراي رویدادهاي فضاي مجازي
و علمی، همکاري جهت بهره گیري از امکانات آموزشی و
برگزاري دوره هاي مشترك، تبادل اساتید جهت برگزاري
کارگاه ها و دوره هاي آموزشی، برگزاري نشست هاي علمی
مشترك و تبادل اطلاعات متقابل علمی - پژوهشی از

 
جمله زمینه هاي همکاري مشترك قیدشده در این تفاهم نامه است. 

استفاده از ظرفیت خبري خبرگزاري دانشجویان ایران (ایسنا) و خبرگزاري بین المللی قرآن (ایکنا) به منظور پوشش فعالیت هاي
مشترك، استفاده از ظرفیت مرکز افکارسنجی دانشجویان ایران (ایسپا)، استفاده از ظرفیت انتشارات جهاددانشگاهی، برگزاري
رویدادهاي علمی کارآفرینی، برگزاري کارگاه هاي مهارتی و تولید محتوا در حوزه فضاي مجازي از دیگر اقدامات مشترك یادشده در

 
این تفاهم نامه است. 

انتهاي پیام



ابراز رضایت دُربی بی از اقدامات صورت گرفته/ کمک روحانی مقیم قم به این

خانواده

منبع: ایسناشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/05/05

در پی انتشار گزارشی از وضعیت دُربی بی و شرایط سختی زندگی اش(در تاریخ یک تیرماه)، معاونت اجتماعی دادگستري
استان کرمان براي حل مشکل این زن 37 ساله ورود کرد.

به گزارش ایسنا،با حمایت و پیگیري رییس کل و معاون
اجتماعی دادگستري استان کرمان و مسئول قضائی در
شهرستان مربوطه، راهکارهاي لازم براي جلوگیري از
ازدواج اجباري دختر 12 ساله این خانواده اتخاذ و از این

 
مسئله جلوگیري شد. 

معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل
استان کرمان در گفت و گو با ایسنا درباره جزییات این

پرونده گفت: با ورود این معاونت و دستور مستقیم رییس دادگاه عمومی حوزه قضائی مربوطه موضوع اختلاف خانوادگی ناشی از
مداخلات غیرمعقول و غیر قانونی بستگان دختر 12 ساله براي ازدواج با فردي که علاقه اي به وي ندارد، در دستور کار فوري دادگاه

 
قرار گرفت. 

"سید مهدي قویدل" افزود: در این رابطه با احضار طرفین و صدور دستورات قضایی لازم براي مداخله فوري مشاورین و مددکاران
معاونت اجتماعی نیروي انتظامی و اداره بهزیستی راهکارهاي لازم براي حل موضوع و جلوگیري از تنش هاي بعدي و ورود آسیب به

 
این خانواده اتخاذ شد. 

به گزارش ایسنا، همچنین در پی انتشار این گزارش در خبرگزاري ایسنا، یک خیّر که روحانی مقیم قم است و سابقه فعالیت هاي

 
خیرخواهانه در جنوب استان کرمان را دارد، براي کمک به خانواده درُبی بی اعلام آمادگی کرد. 

این روحانی براي توزیع آرد در بین مردم نیازمند منطقه، راهی شرق استان کرمان شد و به طور مشخص به خانواده دُربی بی مبلغی

 
کمک نقدي پرداخت کرده و همچنین در بین مردم آرد توزیع کرده است. 

براساس این گزارش "سیدمهدي قویدل" معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري استان کرمان در گفت و گو با خبرنگار
ایسنا با تشکر از تلاش این رسانه در انعکاس مشکلات خانواده دُربی بی گفت: با انتشار این خبر تلاش ها براي حل مشکلات آغاز شد

 
و خوشبختانه با بازتاب خبر در سطح ملی، خیّران براي کمک به خانواده دُربی بی اعلام آمادگی کرده اند. 

وي افزود: با همکاري یکی از خیران، کمک به مردم نیازمند منطقه و دُربی بی استمرار خواهد داشت و این خیّر قرار است با یک تیم
در منطقه حضور یافته و با حمایت دستگاه قضائی استان کرمان اقداماتی در زمینه کارآفرینی و فعالیت هایی در حوزه هاي فرهنگی و

 
آموزشی صورت بگیرد. 



گفتنی است: در آخرین تماس با دُربی بی(ساعاتی قبل از انتشار این خبر)، وي از اقدامات صورت گرفته ابراز رضایت و از پیگیري ها

 
تشکر کرد و گفت: با مبلغ واریز شده براي دخترم پارچه و همچنین مواد غذائی خرید کرده ام. 

انتهاي پیام



حمایت اتحادیه اروپا از پروژه هاي حمل و نقل فنلاند

منبع: ایمناشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/05/05

اتحادیه اروپا در نظر دارد مبلغ 65 میلیون یورو براي توسعه پروژه هاي مختلف حمل و نقل در سراسر کشور فنلاند
هزینه کند.

 
حمایت اتحادیه اروپا از پروژه هاي حمل و نقل فنلاند 

 اتحادیه اروپا در نظر دارد مبلغ 65 میلیون یورو براي توسعه

 
پروژه هاي مختلف حمل و نقل در سراسر کشور فنلاند هزینه کند. 

به گزارش سرویس ترجمه ایمنا، نماینده کمیسیون اروپا در فنلاند از اختصاص بودجه 65 میلیون یورویی اتحادیه به دولت براي پیاده
سازي پروژه هاي مهم حمل و نقل در سراسر قلمرو کشور خبر داد. این سرمایه گذاري کلان نقش مهمی در بهبود وضعیت کشور در
دوران پساکرونا ایفا خواهد کرد چرا که نه تنها به کارآفرینی براي افرادي که در این دوران بیکار شده اند کمک می کند، بلکه انتظار

 
مردمی را که مشتاقانه پیگیر تکمیل نهایی بسیاري از این پروژه ها در نزدیکی محل زندگی خود بوده اند، به پایان می رساند. 

بخش بزرگی از بودجه 65 میلیون یورویی، یعنی چیزي بیش از 37 میلیون یورو، به منظور احداث مسیري یک ساعته براي قطار
تندرو، که کلانشهر هلسینکی را به بندر تورکو در جنوب کشور وصل می کند، هزینه خواهد شد. جزئیات این پروژه توسط وزیر حمل
و نقل و ارتباطات فنلاند در اوایل فوریه به دولت ارائه شد و حاکی از پروژه اي بسیار خلاقانه بود که قرار است کشوري دوستدار محیط

 
زیست در آینده ایجاد کند. 



 
 

یازده میلیون یورو نیز براي توسعه راه آهن شهر اسپو در جنوب کشور مورد استفاده قرار خواهد گرفت که این پروژه نیز بخشی از
پروژه اتصال هلسینکی به تورکو، که پیش از این ذکر شد، به حساب می آید. حدود 6 میلیون و 500 هزار یورو نیز براي اصلاح و

 
مدرن سازي خط راه آهن هلسینکی-تمپر هزینه خواهد شد. 

در نهایت، دولت فنلاند در نظر دارد بخشی از مبلغ اعطاشده توسط اتحادیه اروپا را براي توسعه قابلیت هاي دریایی از طریق پیاده
سازي چهار پروژه مهم مورد استفاده قرار دهد. بزرگ ترین پروژه در این بخش، شامل ابتکارات مشترك براي توسعه یک پروژه برق
ساحلی است که کشور و نمایندگان بندرهاي هلسینکی، کپنهاگ دانمارك، بندر آرهوس در دانمارك و سایر بنادر دریاي بالتیک را

 
گرد هم می آورد. 



تحمیل پروژه 4 میلیارد دلاري با هدف درآمد 700 هزار دلاري !/ «پالایش و

پخش»: «گازمایع» خوراك پتروشیمی هاست نه مخازن سوخت خودروها

منبع: انرژي نیوزشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/05/05

تحمیل پروژه 4 میلیارد دلاري با هدف درآمد 700 هزار دلاري !/ «پالایش و پخش»: «گازمایع» خوراك پتروشیمی هاست نه

 
مخازن سوخت خودروها 

direction:rtl;unicode-bidi:embed"> «محمد
رضایی»، مدیر پژوهش و فناوري شرکت ملی پالایش و پخش
فرآورده هاي نفتی ایران در یادداشتی، نوشت: ال پی جی یا گاز
مایع یکی از محصولات واحدهاي پالایش نفت خام، میعانات
گازي، پالایشگاه هاي گاز و واحدهاي پتروشیمی و متشکل از دو
ماده پروپان و بوتان است.(ساده ترین هیدروکربن هاي سه و
چهار کربنه) که تولید آن در ایران به کمتر از 10 میلیون تن در

 
سال می رسد. 

embed"> " times="">در حالی که میزان اندکی از گاز
مایع تولیدي در بخش خانگی مصرف و مابقی آن به صادرات اختصاص می یابد، این سوالات مطرح است که صرفه اصلی در کجاست؟
سیاست کشور براي ادامه تولید ال پی جی چه باید باشد؟ ال پی جی به عنوان بخشی از سبد سوخت یا کاربردهاي مناسب تري نیز
وجود دارد؟ براي پاسخ به این سوالها ابتدا لازم است مصرف ال پی جی را هم به عنوان جزئی از سبد سوخت هم به عنوان خوراك

 
پتروشیمی مورد بررسی دقیق قرار دهیم. 

embed"> " times="">ال پی جی به عنوان تامین کننده بخشی از سبد سوخت: در حال حاضر روزانه حدود 26 هزار تن گاز
مایع در کشور تولید می شود که انرژي آن معادل روزانه 36 میلیون لیتر بنزین است. از این میزان روزانه حدود 6 هزار تن در بخش
خانگی توزیع می شود و مابقی آن 20 هزار تن (معادل حدود 27 میلیون لیتر بنزین) قابلیت اضافه شدن به سبد سوخت خودرو را

 
داراست که البته با چالش هاي زیر روبروست: 

embed"> " times="">براي اضافه کردن این سوخت به سبد سوخت خودورها باید حداقل 2 هزار جایگاه سوخت ال پی جی
در کشور تاسیس شود که هزینه تمام شده آن با توجه به مباحث ایمنی و هزینه بر بودن ذخیره سازي ال پی جی از جایگاه سوخت
بنزین، بیشتر است. به طور مثال جایگاهی که در پایانه بیهقی توسط پیمانکار ژاپنی ساخته شد، به دلیل استانداردهاي بالا در بخش
ایمنی، حدود 4 میلیون دلار هزینه دربر داشت. این میزان براي جایگاههاي دیگر حتی با احتساب کاهش استانداردها، از یک میلیون
دلار، یعنی 25 میلیارد تومان (بدون حساب زمین و انشعابات آب و برق و گاز)، کمتر هزینه نخواهد شد. در واقع براي ساخت 2 هزار

 
جایگاه باید بیش از 50 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري کرد! 

embed"> " times="">در حال حاضر ظرفیت ذخیره سازي بنزین در کشور 3.5 میلیارد لیتر است، مصرف این فرآورده نیز



حدود 80 میلیون لیتر در روز، چنانچه گاز مایع وارد سبد سوخت کشور شود، باید حداقل به اندازه سی روز ظرفیت ذخیره سازي براي
آن در تمام نقاط کشور ایجاد شود. این نکته حایز اهمیت است که شرایط نگهداري ال پی جی نسبت به بنزین، نفت گاز و دیگر

 
فرآورده ها متفاوت است و در مخازن کروي و تحت فشار ذخیره سازي می شود، که ساخت این مخازن بسیار هزینه بر است. 

embed"> " times="">حمل و نقل گاز مایع نیز همانند ذخیره سازي آن، نسبت به فرآورده هاي نفتی دیگر بسیار دشوارتر و
هزینه برتر است. در صورت اضافه شدن گاز مایع به سبد سوخت خودرو، بایستی کامیون هاي گازکش استاندارد به ناوگان حمل و نقل
کشور اضافه شود؛ بنابراین شاهد تردد روزانه این کامیون ها در سطح شهرها خواهیم بود که با توجه به اشتغال زا بودن این فرآورده در

 
صورت بروز کوچکترین حادثه براي این نفتکش ها(حتی نفکش هاي استاندارد) خطرات جانی و مالی بسیاري در پی خواهد داشت. 

embed"> " times="">یکی دیگر از چالش هاي جدي در استفاده از سوخت گاز مایع براي خودروها تولید خودروهاي
استاندارد ال پی جی سوز است. در حال حاضر استانداردي براي تبدیل خودروها به دوگانه سوزي ال پی جی و یا تولید کارخانه اي
این خودروها وجود ندارد. افزون بر این موارد ال پی جی نسبت به بنزین و سایر سوختها اشتعالزایی بالاتري دارد، از اینرو به منظور
رعایت الزامات ایمنی در ساخت این خودروها هزینه تمام شده آن را به شدت افزایش می دهد و به سرمایه گذاري هنگفت در بخش

 
خودروسازي نیاز دارد . 

embed"> " times="">همچنین براي ورود هرچه سریعتر ال پی جی به سبد سوخت علاوه بر تولید خودروهاي کارخانه اي باید
همزمان تبدیل خودروهاي بنزین سوز به دوگانه سوز ال پی جی، در دست اقدام قرار گیرد (حداقل حدود سه میلیون خودرو) که

 
هزینه آن بالغ بر سی هزار میلیارد تومان می شود. 

embed"> " times="">گاز مایع به عنوان خوراك پتروشیمی: ال پی جی متشکل از پروپان و بوتان است که با ساخت واحد
PDHfont-family:" times=""> (Propane Dehydrogenationline-height:115%;font-family:"
times="">) پروپان آن به پروپیلن (خاویار صنعت پتروشیمی) تبدیل میشود. همچنین با ساخت واحد هیدروژن زدایی از بوتان آن
steam) محصولات بوتلین و بوتادین به دست می آید. افزون بر این گاز مایع میتواند به عنوان خوراك در واحدهاي شکست با بخار
crackerfont-family:" times="">) به عنوان بخشی از خوراك ترکیبی استفاده شود و محصولات اتیلن، پروپیلن، بوتیلن،
بوتادین و .... که خود به طور میانگین ارزشی به ازاي هر تن 760 دلار دارد را تولید کند. پروپیلن در زنجیره ارزش خود می تواند به
پلی پروپیلن و پروپیلن اکساید و آکریلونیتریل تبدیل شود که ارزش آنها به طور میانگین بالغ بر 1200 دلار بر تن است. بخش زیاد
اتیلن در زنجیره ارزش به پلیاتیلن تبدیل میشود که ارزش آن در حدود 860 دلار به ازاي هر تن است. بوتیلن به افزودنی هاي سوخت
نظیر آلکیلات و MTBEfont-family:" times=""> تبدیل میشود و بوتادین نیز در زنجیره ارزش می تواند به محصولات
12.0pt;line-height:115%;font-family:" times="">PBR و SBRfont-family:" times=""> تبدیل شود که

 
سبد محصولات آنها ارزشی معادل 1000 دلار در هر تن دارند. 

 
embed"> " times="">کدام یک به صرفه است؟! 

embed"> " times="">در اینجا نیاز است به صرفه اقتصادي استفاده از گاز مایع به عنوان سوخت در مقایسه با صرفه اقتصادي

 
آن به عنوان خوراك پتروشیمی ها نیز پرداخته شود. 

embed"> " times="">هم اکنون قیمت هر تن گاز مایع 35 دلار ارزانتر از بنزین و 30 دلار نیز ارزانتر از گازوئیل است، یعنی
در صورت جایگزینی روزانه 20 هزار تن گاز مایع با هرکدام از دو سوخت مذکور، حداکثر 700 هزار دلار در روز صرفه جویی ایجاد



خواهد شد؛ این در حالی است که براي ورود این فرآورده به سبد سوخت خودروها به سرمایه گذاري چهار میلیارد دلاري (هزینه
ساخت جایگاه، هزینه تبدیل حداقل سه میلیون خودرو، هزینه ساخت مخازن کروي در سراسر کشور، هزینه سرمایه گذاري در صنعت
خودروسازي و ....) نیاز داریم که تنها 250 میلیون دلار در سال درآمد حاصل از این سرمایه گذاري خواهد بود؛ بنابراین بازگشت

 
سرمایه این طرح حدود 16 سال به طول خواهد انجامید. 
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بینی بازار نیز دو گزینه اي است که نباید از قلم انداخت. در بیشتر کشورهاي دنیا استفاده از سوختهاي فسیلی در حال کاهش و
استفاده از خودروهاي برقی، هیدروژنی و هیبریدي، روز به روز در حال افزایش است. به طور مثال کشور انگلیس در سبد سوخت
خودروهاي خود براي سال 2040 استفاده از بنزین و گازوییل را منع کرده یا کشور ژاپن ساخت جایگاههاي هیدروژن براي استفاده
انبوه از این سوخت را در دستور کار خود قرار داده است. الانجی نیز به سرعت در حال جایگزین شدن با گازوییل در خودروهاي
سنگین میباشد. معنا و مفهوم این رویه جهانی چه می تواند باشد؟ کاهش تقاضا به بنزین و گازوییل و به تبع آن کاهش قیمت این دو

 
فرآورده. 

طرف دیگر تقاضا براي کامپوزیت، پلاستیک و فرآورده هاي پلیمري در دنیا رو به افزایش است؛ از اینرو استفاده از ال پی جی و نفتا در
صنعت پتروشیمی نیز در حال افزایش است. همین امر در سالهاي نه چندان دور باعث خواهد شد بنزین و گازوییل فاصله قیمتی

 
چندانی با این 2 فرآورده نداشته باشند. 
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بودن فرایند افزودن ال پی جی به سبد سوخت و نیز روند جهانی کاهش تقاضا براي بنزین و گازوئیل، ممکن است جایگزینی ال پی
جی به جاي بنزین و گازوییل در سالهاي آینده همان سود اندك را نیز نصیب کشور نکند و سرمایه گذاري چهار میلیارد دلاري به

 
ایجاد هیچ درآمدي براي کشور منجر نشود. 
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گذاري چهار میلیارد دلاري براي به دست آوردن هیچ... حال صرفه اقتصادي استفاده از گاز مایع به عنوان خوراك پتروشیمی را مورد
بخث قرار می دهیم. ارزش افزوده استفاده از گاز مایع به عنوان خوراك پتروشیمی و تولید محصولات نهایی قابل قیاس با استفاده از
steam آن در سبد سوخت نیست؛ زیرا سرمایهگذاري 3 ساله براي ساخت این واحدها و افزودن الپیجی به واحدهاي



crackerfont-family:" times=""> موجود در کوتاه مدت در صورت استفاده از کل گاز مایع مازاد کشور(7 میلیون تن) در

 
تولید سبد محصولات پتروشیمی بیش از 2 میلیارد دلار در سال عایدي نصیب کشور خواهد کرد. 
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توجه به دورنماي بازار و کاهش وابستگی به سوختهاي فسیلی در آینده نزدیک، کشور محکوم به ایجاد زیرساخت در چرخه پایین

 
دست این ماده با ارزش است. بنابراین با زیرساخت هاي ایجاد شده براي توزیع گاز مایع به عنوان سوخت خودروها چه باید کرد؟! 
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مزایاي استفاده از گاز مایع به عنوان خوراك پتروشیمی علاوه بر ایجاد ارزش افزوده بالاتر، اشتغالزایی و رونق تولید است؛ حال آنکه

 
استفاده از آن در سبد سوخت از چنین مزیتی برخوردار نیست. 
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توضیحات بالا مشخص شده که استفاده از ال پی جی به عنوان خوراك پتروشیمی صرفه بیشتري نسبت به جایگزینی آن با سوخت
دارد. اما این بدان معنی نیست که نباید براي جایگزینی سوخت بنزین و گازوییل در کشور چاره اي اندیشید. گاز طبیعی که در
خودروها به شکل گاز طبیعی فشرده (CNGfont-family:" times="">) مورد استفاده قرار می گیرد، ارزشی معادل 100 دلار

 
در هر تن دارد یعنی در حدد 250 دلار ارزانتر از بنزین و گازوییل و 220 دلار در هر تن ارزانتر از گاز مایع. 
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2500 جایگاه توزیع سی ان جی در کشور، زیرساخت عظیم انتقال در سراسر کشور که با صرف میلیاردها دلار هزینه ایجاد شده،
طراحی و ساخت خودروهاي پایه گازسوز از سالها قبل، امکان تبدیل خودروها به دوگانه سوزي سی ان جی با استاندارد ملی و ظرفیت

 
ایجاد شده براي ساخت مخازن سی ان جی از جمله مزایاي استفاده از سی ان جی در سبد سوخت است. 
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ایران بزرگترین ذخایر گاز دنیا را داراست، امکان جایگزینی گاز طبیعی به هر میزان در سبد سوخت با گازوییل یا بنزین وجود دارد. به
طور مثال اگر مقرر شود روزانه 40 میلیون لیتر بنزین یا گازوییل با سایر سوخت ها جایگزین شود، صرفه اقتصادي بر این است که

همه 40 میلیون لیتر با گاز طبیعی جایگزین شود تا اینکه بخشی از آن سی ان جی و بخشی دیگر با ال پی جی جابه جا شود.



نماینده ولی فقیه در لرستان: مدیران استان باید مقابل ویژه خواران بایستند

منبع: تسنیمشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/05/05

گروه استانها – نماینده ولی فقیه در لرستان وي با بیان اینکه در مقابل ویژه خواران باید محکم ایستاد گفت:مدیران استان در
برابر روابط نباید عقب نشینی کنند بلکه محکم ایستادگی کنند و ضوابط را حاکم کنند.

گروه استانها – نماینده ولی فقیه در لرستان وي با بیان
اینکه در مقابل ویژه خواران باید محکم ایستاد گفت:مدیران
استان در برابر روابط نباید عقب نشینی کنند بلکه محکم

 
ایستادگی کنند و ضوابط را حاکم کنند. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از خرم آباد، حجت الاسلام
والمسلمین سید احمد رضا شاهرخی ظهر امروز در مراسم
تجلیل از مدافعان سلامت لرستان با اشاره به سالروز
تشکیل اولین نماز جمعه در کشور اظهار داشت: نماز جمعه
از عنایت هاي خداوند متعال است چون تریبون نماز جمعه

 
متعلق به مردم و تریبونی براي انتقال در خواست هاي مردم به مسئولان است. 

وي ضمن تقدیر از پرستاران، کادر درمانی و کلیه کسانی که در مقابله با کرونا تلاش کردند افزود: مجاهدت هاي مدافعان سلامت

 
یادآور جهاد در جبهه هاي نور علیه ظلمت است که در شب هاي عملیات و زیر بمباران در خط مقدم حضور داشتند. 

نماینده ولی فقیه در لرستان عنوان کرد: در 8 سال دفاع مقدس دشمن مشخص بود و سنگرها به عنوان نقطه امن وجود داشتند ولی
در جنگ مقابله با کرونا نقطه امنی وجود ندارد و بر همین اساس مجاهدت کادر درمان بسیار سخت تر است و جاي تقدیر و تشکر

 
دارد. 

 
گزارش| 5 ماه تلاش بی وقفه مدافعان سلامت براي مردم ایران / گلایه از رفتارهاي غیرمنطقی برخی شهروندان + فیلم 

 
اعلام آمادگی طلاب و هیئتی هاي استان کرمان براي کمک به مدافعان سلامت 

 
انتقاد شدید معاون وزیر بهداشت از برگزاري عروسی در بحران کرونا / مدافعان سلامت گرفتار ویروس شده اند + فیلم 

وي بیان کرد: تلاش ها و مجاهدت هاي شبانه کادر درمان وپرستاران در راستاي مقابله با کرونا فراموش نخواهد شد همانگونه که رزم

 
دلاورمردان پس از گذشته 30 سال از دفاع مقدس فراموش نشده است. 

حجت الاسلام والمسلمین شاهرخی گفت: جهت مبارزه با ویروس منحوس کرونا کلیه گروه هاي انقلابی و جهادي، ادارات دولتی،

 
بسیج و نیروهاي نظامی و انتظامی به میدان آمدند و برگ هاي زرینی بر تاریخ لرستان اضافه کردند. 

وي با اشاره به اهمیت رعایت اصول بهداشتی و فاصله گذاري اجتماعی تصریح کرد: جهت مبارزه با ویروس کرونا باید اصول بهداشتی



 
و فاصله گذاري اجتماعی رعایت شود چرا که رعایت نکردن عمدي اصول بهداشتی حرام و تضعیف امت اسلامی است. 

نماینده ولی فقیه در لرستان خاطر نشان کرد: متاسفانه استان سال هاي زیادي به گونه اي اداره شده است که می توانست وضعیت
استان اینگونه نباشد و از جهت رشد، توسعه و پیشرفت پیشینه بهتري داشته باشیم در همین راستا باید شیوه هاي جدیدي را

 
پیگیري کنیم که آینده بهتري براي استان رقم بزند. 

وي اظهار داشت: متاسفانه در استان لرستان بخشی از مشکلات به این دلیل است که روابط جاي ضوابط را گرفته است و همه ما به

 
عنوان مسئولان انقلاب موظف هستیم ضوابط را بر روابط حاکم و سایسته سالاري را دنبال کنیم. 

حجت الاسلام والمسلمین شاهرخی گفت: در استان لرستان پس از انتخابات به یکباره شاهد دگرگونی در یک دستگاه هستیم و این

 
سوال پیش می آید که علت این تغییرات قبل و بعد از انتخابات چیست؟ 

وي با بیان اینکه در مقابل ویژه خواران باید محکم ایستاد تصریح کرد: مدیران استان در برابر روابط نباید عقب نشینی کنند بلکه
محکم ایستادگی کنند و ضوابط را حاکم کنند و ائمه جمعه نیز به عنوان مسئولان انقلاب با علم، درایت خودشان را وقف خدمت به

 
مردم کنند و سعی کنند شایسته سالاري را حاکم کنند. 

نماینده ولی فقیه در لرستان خاطر نشان کرد: امروز کشور ایران در جنگ اقتصادي است و هر کسی در حد توان خود باید براي
اشتغال و تولید قدم بردارد.



واگذاري بلوك مدیریتی شرکت امید از طریق بورس

منبع: همرازشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/05/05

به گزارش خبرگزاري تسنیم، محمدکاظم چقازردي ضمن اعلام خبر فوق افزود: بانک سپه در نظر دارد در راستاي الزامات
قانونی ماده 16 قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر ارتقاي نظام مالی کشور و همچنین تاکید ریاست محترم جمهوري و وزارت محترم
امور اقتصادي و دارایی 50 درصد به علاوه یک سهم از سهام شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید را از طریق بازار بورس بهادار
تهران عرضه کند . وي ضمن اشاره به تاسیس شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید توسط بانک سپه در سال 1380، این شرکت

 
را یکی از اثربخش ترین مجموعه هاي اقتصادي در سطح ملی و بین المللی خواند. 

 
ارزش 125 هزار میلیارد تومانی و امید در بازار سرمایه 

چقازردي به هم افزایی و ارزش آفرینی شرکت امید در اقتصاد کشور اشاره و خاطرنشان کرد: این شرکت با نماد "و امید" با سرمایه
ثبت شده 30 هزار میلیارد ریال و با ارزش بازار بدون احتساب ارزش بلوك مدیریتی 125 هزار میلیارد تومانی یکی از بزرگترین
شرکت هاي هلدینگ چند رشته اي صنعتی در بازار بورس تهران در حال فعالیت است.به گفته مدیرعامل بانک سپه پرتفوي سرمایه
گذاري شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید در زمینه صنایع استخراج کانه هاي فلزي، انرژي، واسطه گري مالی، سیمان و.. است.

 
نقش کلیدي بزرگترین شرکت معدنی ایران در زنجیره فولاد کشور 

رئیس هیئت مدیره بانک سپه ضمن تاکید بر نقش کلیدي شرکت امید در زنجیره تولید فولاد کشور ، تصریح کرد: شرکت گروه
مدیریت سرمایه گذاري امید با مالکیت 37.90 درصد شرکت هاي معدنی و صنعتی گل گهر، 39027 درصد چادرملوو 26.04 درصد
سنگ آهن گهرزمین، بزرگترین هلدینگ معدنی کشور محسوب می شود.وي افزود.: شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید با
سرمایه گذاري در زنجیره ارزش فولاد کشور از معدن تا فولاد ضمن نقش آفرینی در اجراي طرح هاي ملی و بزرگ به اشتغال زایی در

 
مناطق مختلف کشور کمک کرده است. 

 
امید؛ بزرگترین شرکت در صنعت ذخیره سازي نفت خام کشور 

مدیرعامل بانک سپه با بیان اینکه شرکت امید با پشتیبانی این بانک طی چند دهه اخیر در زمینه تولید محصولات استراتژیک در
کشور سرمایه گذاري کرده است گفت: با بهره برداري از طرح مخازن ذخیره سازي نفت خام جاسک تا پایان سال 1400 ، شرکت امید
با سهم بازار 40 درصدي بزرگترین شرکت در صنعت ذخیره سازي نفت خام کشور خواهد بود . وي یادآور شد : به اذعان بسیاري از
کارشناسان راه اندازي شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید توسط بانک سپه گامی مهم براي توسعه اقتصادي کشور به ویژه در
حوزه نفت و معادن بوده و به توسعه اقتصادي و اشتغال زایی کمک شایانی کرده است.وي همچنین تصریح کرد: با اتخاذ تدابیر
مدیریتی و هماهنگی در سطوح کلان مجموعه، این شرکت براي سهامداران نیز ارزش افزوده مناسب و قابل توجهی را داشته

 
و دارد.مدیرعامل بانک سپه در پایان اظهار داشت: آگهی عرضه بلوك مدیریتی سهام شرکت امید طی هفته جاري انتشار خواهد یافت. 

انتهاي پیام/





مصوبات ستاد تسهیل و کارگروه هاي استانی براي همه لازم الاجراست

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/05/05

دبیر ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور روز چهارشنبه اول مردادماه با سفر به استان آذربایجان غربی و بازدید از واحدهاي
تعطیل این استان با تولیدکنندگان و واحدهاي صنعتی دیدار و گفت و گو کرد.

ابتدا با حضور در واحد صنعتی ارومدشت و قوطی سازي
آرتمیا که محصولات خوراکی مانند کنستانتره میوه، رب
گوجه، آب میوه و مرباجات تولید می کرد و بیش از 12
سال است به دلیل معوقات بانکی تعطیل است، با مالک این
مجموعه دیدار کرده و از نزدیک در جریان مشکلات این
واحد صنعتی قرار گرفت که در جریان بازدید و با مذاکره
تلفنی با هیئت مدیره بانک ملی ایران مقرر شد واحد به
صورت اجاره در اختیار مالک قرار گرفته و مجدد به چرخه

 
تولید بازگردد. 

پس از این بازدید، دبیر ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور در جلسه کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید آذربایجان غربی که با
حضور استاندار و مسئولان استانی برگزار شد، شرکت کرد و ضمن ارائه راهکارهاي ستاد، براي بازگشایی هر چه سریع تر واحدهاي
صنعتی استان گفت: لازمه جهش تولید، همکاري تمام دستگاه هاي ذیربط، علی الخصوص سیستم بانکی است. متاسفانه برخی بانک

 
ها با اخذ سودهاي غیرقانونی، موانع زیادي را براي واحدهاي تولیدي ایجاد می کنند. 

همچنین در این جلسه، چند تن از صنعتگران و تولیدکنندگان نیز حضور داشتند و مشکلات واحدهاي صنعتی شان بررسی شد و

 
مصوباتی نیز براي رفع مشکل تولیدکنندگان به تصویب رسید. 

برنامه بعدي زالی، حضور در شرکت زاب سان، تولیدکننده بطري هاي سبک بود. این واحد صنعتی 14 سال است که آماده بهره
برداري شده بود، اما به دلیل تامین نشدن امکاناتی مانند گاز، آب و فاضلاب توسط شرکت شهرك هاي صنعتی استان شروع به کار

 
نکرده است. با بهره برداري از فاز اول این مجموعه صنعتی 40 نفر، و در فاز دوم نیز 800 نفر به آمار اشتغال استان اضافه خواهد شد. 
در حاشیه این بازدید، سرمایه گذاران مجموعه الکترو ایمن طرح نیز با دبیر ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور دیدار کرده و

 
مشکلات واحد صنعتی خود را با زالی در میان گذاشتند. 

پس از اتمام بازدیدهاي روز چهارشنبه، میثم زالی در دفتر دادستانی استان حضور یافت و با حبیبی دادستان آذربایجان غربی دیدار و
گفت و گو کرد. در این دیدار زالی با اشاره به مشکلات تولیدکنندگان در استان گفت: دادستانی ظرفیت قانونی خوبی براي رفع
مشکلات تولیدکنندگان دارد که اگر این ظرفیت به کار گرفته شود، حل مشکلات تولید سرعت بیشتري گرفته و شعار سال یعنی

 
جهش تولید که خواست مقام معظم رهبري و تمامی مسئولان ارشد کشور است در مسیر تحقق قرارخواهد گرفت. 

 
همچنین در این دیدار تعدادي از تولیدکنندگان استان نیز حضور داشتند و مشکلات خود را با دادستانی استان مطرح کردند. 

در پایان این دیدار لوحی منقش به بیانات امام علی(ع) در عهدنامه مالک اشتر به پاس تلاش هاي دستگاه قضا و دادستانی براي رفع

 
مشکلات تولید و صنعت، از سوي دبیر ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور به دادستان آذربایجان غربی اهداء گردید. 

 
بازدید از سه واحد صنعتی تولید مواد خوراکی و صنایع چوبی در روز دوم سفر زالی به ارومیه 



 
پنجشنبه دوم مرداد دومین روز سفر دبیر ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور نیز با چند بازدید همراه بود. 

زالی با بازدید از دو واحد صنعتی تولید مواد خوراکی و یک واحد صنعتی تولید مصنوعات چوبی، با مدیران و کارگران این واحدها

 
گفت و گو کرده و درجریان مشکلات و دغدغه هاي آنان قرار گرفت. 

دبیر ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور در پایان سفر خود به آذربایجان غربی با تأکید بر لازم الاجرا بودن مصوبات کارگروه رفع
موانع تولید استان براي دستگاه ها و شبکه بانکی، افزود: به موجب ماده 61 قانون رفع موانع تولید کارگروه هاي استانی موظف به حل

 
و فصل مشکلات بانکی واحدهاي تولیدي هستند. 

وي در ادامه با بیان اینکه یکی از مهم ترین انتظارات ما از دستگاه هاي اجرایی و شبکه بانکی در سال جهش تولید عمل به این قانون
است، تصریح کرد: توجه به مصوبات ستاد رفع موانع تولید استانی قطعاً نتایج مثبت فراوانی در زمینه اقتصادي و اجتماعی براي استان

 
به دنبال خواهد داشت. 

زالی تأکید کرد: اگر واحدهاي تولیدي به تولید خود ادامه داده و اشتغال را حفظ کند منافع آن به همه استان خواهد رسید لذا هم
شبکه بانکی و هم همه دستگاه ها باید مصوبات این ستاد را اجرایی کنند.



تاکید مقیمی بر بهره مندي از ظرفیت هاي کمیته امداد در توسعه صنعت خودرو

منبع: ملیتشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/05/05

ظرفیت هاي دانشجویان و فارغ التحصیلان کمیته امداد امام خمینی (ره)، می تواند در صنعت خودروي کشور به کار گرفته
شود.

به گزارش ملیت به نقل از ایکوپرس، فرشاد مقیمی، مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو در نشست با رییس کمیته امداد با

 
اعلام این مطلب، افزود: ایران خودرو براساس مسوولیت هاي اجتماعی خود، می تواند از افراد تحت پوشش کمیته امداد حمایت کند. 

وي با تاکید بر شناسایی ظرفیت هاي اثربخش، افزود: این
آمادگی وجود دارد که از توانمندي هاي افراد تحت پوشش
کمیته امداد، در زنجیره تولید خودرو از تامین تا خدمات پس از
فروش حتی در قالب ایده و فکر استفاده شود. از ظرفیت افراد با
تحصیلات مرتبط صنعت خودرو نیز می توان در شرکت هاي

 
دانش بنیان و پروژه هاي ساخت داخل بهره برد. 

سید مرتضی بختیاري در این دیدار با اشاره به تاریخچه تاسیس
کمیته امداد امام خمینی (ره) با فاصله کوتاهی از پیروزي انقلاب،

راه اندازي این امداد را نشانگر اهمیت محرومان و ضعفا در ساختار و هرم جمهوري اسلامی دانست و گفت: ماموریت اصلی کمیته

 
امداد امام خمینی (ره) توانمندسازي محرومان است. 

وي افزود: حمایت از بیماران صعب العلاج و سالمندان به صورت دایم و همیشگی است، اما سایر افراد تحت پوشش را با ایجاد اشتغال

 
و درآمدزایی مورد حمایت قرار داده ایم. 

وي ایجاد اشتغال توسط کمیته امداد براي محرومان و افراد تحت پوشش را جلوتر از برنامه ششم توسعه خواند و گفت: این کمیته در
طول پنج سال موظف به ایجاد 350 هزار شغل بوده، اما درحالی وارد چهارمین سال برنامه توسعه می شویم که بیش از 500 هزار

 
شغل ایجاد کرده است. 

 
بختیاري افزود: از سال 74 تا پایان سال 97 بیش از 700 هزار خانواده خودکفا شده و از پوشش کمیته امداد خارج شده اند. 

وي با بیان این که درحال حاضر 81 هزار دانشجوي تحت پوشش کمیته امداد مشغول تحصیل هستند، خاطرنشان کرد: از این تعداد،
هزار دانشجو در مقطع دکتري تحصیل علم می کنند.



مدیریت منابع ارزي به نفع تأمین کالاهاي ضروري/افت 50 درصدي تقاضا

براي ارز

منبع: روزنامه صبح اقتصادشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/05/05

به گزارش واحد اقتصادي خبرگزاري صبح اقتصاد  سامانه نیما که با هدف تامین ارز موردنیاز براي واردات فعال شده، بخشی
از ارز حاصل از صادرات را از صادرکنندگان دریافت کرده و بر اساس حواله هاي ارزي در اختیار واردکننده قرار می دهد. این

روش از حدود دو سال قبل و همزمان با از سرگیري، تحریم هاي آمریکا اجرایی ...

اتاق بازرگانی تهران در جدیدترین گزارش خود، به بررسی
وضعیت خرید و فروش ارز در سامانه نیما در چهار ماهه
ابتدایی امسال پرداخته و براوردها نشان از کاهش جدي

 
تقاضا براي خرید ارز از این سامانه دارد. 

به گزارش واحد اقتصادي خبرگزاري صبح اقتصاد  سامانه
نیما که با هدف تامین ارز موردنیاز براي واردات فعال شده،

بخشی از ارز حاصل از صادرات را از صادرکنندگان دریافت کرده و بر اساس حواله هاي ارزي در اختیار واردکننده قرار می دهد. این
روش از حدود دو سال قبل و همزمان با از سرگیري، تحریم هاي آمریکا اجرایی شد تا ارز موردنیاز براي واردات کالاهاي اولویت دار به

 
کشور تامین شود."مدیریت منابع ارزي به نفع تأمین کالاهاي ضروري" 

با وجود اصرار بانک مرکزي در ماه هاي گذشته بر لزوم بازگشت ارز به کشور و تغییر دستورالعمل هاي این بانک براي افزایش سهم
سامانه نیما از کل ارز صادراتی به ثبت رسیده، آمارها از چهار ماهه ابتدایی امسال نشان از کاهش جدي تقاضاي واردکنندگان براي

 
دریافت ارز در ماه هاي گذشته دارد. 

بر اساس اطلاعات ارائه شده از سوي اتاق بازرگانی تهران، در چهار ماهه ابتدایی امسال، صادرکنندگان حدودا چهار میلیارد و 240
میلیون یورو ارز حاصل از صادرات را به سامانه نیما وارد کرده اند که این عدد در قیاس با حدود پنج میلیارد و 992 میلیون یورو در

 
مدت مشابه سال گذشته، کاهش 28 درصدي را نشان می دهد. 

در سوي دیگر، واردکنندگان تنها دو میلیارد و 711 میلیون یورو از ارز ارائه شده در سامانه نیما را خریداري کرده اند که این عدد در

 
قیاس با پنج میلیارد و 402 میلیون یورو سال قبل، کاهشی حدودا 50 درصدي را نشان می دهد. 

به این ترتیب در سال جاري، ارز عرضه شده در سامانه نیما، 1.6 برابر تقاضاي موجود در بازار بوده است و در هر ماه به طور میانگین،

 
488 میلیون یورو، مازاد بر تقاضا، ارز در این بازار عرضه شده است. 

بررسی عملکرد ماهانه این سامانه نشان از افزایش قابل توجه عرضه در تیر ماه امسال دارد. بر اساس آمارهاي ارائه شده، در فروردین،



531 میلیون یورو ارز در نیما به فروش گذاشته شده و 414 میلیون یورو آن به فروش رفته است. در اردیبهشت یک میلیارد و 231
میلیون یورو ارز عرضه شده و 763 میلیون یورو خریداري شده است. در خرداد، میزان فروش یک میلیارد و 85 میلیون یورو و میزان
خرید 618 میلیون یورو بوده است و در تیر ماه عرضه ارز به بیش یک میلیارد و 446 میلیون یورو رسیده و 916 میلیون یورو آن نیز

 
به فروش رفته است. 

به این ترتیب به نظر می رسد، تاکید بانک مرکزي بر پایان یافتن مهلت صادرکنندگان براي بازگشت ارزشان به کشور تا پایان تیر ماه،
باعث شده، میزان عرضه در این ماه بسیار بالا رود اما از سوي دیگر با توجه به افزایش قابل توجه خرید ارز در تیر ماه، می توان امیدوار
بود که با وجود کرونا و همزمان با گشایش نسبی مرزهاي تجاري، امکان بازگشت به آمارهاي تجاري سال هاي قبل همچنان وجود

 
دارد."مدیریت منابع ارزي به نفع تأمین کالاهاي ضروري" 

رحیم زارع، عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس با اشاره به وضعیت بازار ارز و ضرورت حمایت از تولیدکننده واقعی در
شرایط فعلی، گفت: دولت باید با مدیریت صحیح بر بازار ارز ضمن تأمین نیازهاي ضروري کشور مایحتاج تولید را تأمین کرده و به این

 
ترتیب مهر پایانی بر دلالی ها در این بخش بزند. 

وي افزود: مدیریت مصارف ارزي کشور با در نظر گرفتن کاهش درآمدهاي ارزي باید به گونه اي باشد که ارز حاصل از صادرات براي
تأمین کالاهاي ضروري استفاده شود و در این زمینه بانک مرکزي هم در تلاش است که ارز ناشی از صادرات به چرخه اقتصادي

 
بازگردد که صرف تولید داخل شود که در نهایت به اشتغال کشور هم کمک خواهد کرد. 

نماینده مردم آباده در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه در مدیریت منابع ارزي و بازگشت ارز حاصل از صادرات دستگاه هاي
متولی باید با نظارت دقیق طبق قوانین مسیر بازگشت ارز به کشور را تسهیل کنند، افزود: در بحث واردات ما دچار مشکلاتی هستیم
که ارز کشور در مواردي براي واردات کالاهاي غیرضروري که در کشور نیز تولید مشابه دارد استفاده می شود که مجلس از دستگاه

 
هاي مرتبط این انتظار را دارد که با جدیت به این تخلف و کوتاهی رسیدگی کند. 

زارع با تاکید بر اینکه در این شرایط نابسامان، ارز به بهترین نحو و براي کالاهاي اساسی و ضروري باید هزینه شود، تصریح کرد: هزینه

 
کرد ارز در مسیري دیگر می تواند اقتصاد کشور را درگیر مشکلات عدیده کند. 

زارع با تاکید بر اینکه در همه جاي دنیا توجه به تولید، اقتصادي پویا را نوید می دهد، افزود: دولت باید با مدیریت صحیح بر بازار ارز

 
ضمن نیازهاي ضروري کشور مایحتاج تولید را تأمین کرده و به این ترتیب مهر پایانی بر دلالی ها در این بخش بزند. 

این عضو کمیسیون برنامه بودجه و محاسبات مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه بسیاري از تولیدات داخلی با ورود مواد اولیه و خام
از سایر کشورها ادامه حیات خواهند داد، تصریح کرد: دولت باید با اولویت گذاري در خصوص واردات مایحتاج بخش تولید نسبت به

 
اختصاص ارز مورد نیاز اقدام کند. 

زارع تاکید کرد: مجلس شوراي اسلامی نیز از بعد نظارتی و هم از بعد قانون گذاري تمام تلاش خود را براي استفاده صحیح منابع
ارزي به کار خواهد بست.



کاهش ازدواج ارتباط مستقیمی با مراسم پر هزینه دارد

منبع: وزارت ورزش و جوانانشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/05/05

عالیه شکربیگی، جامعه شناس گفت: رسم و رسوم ها و سنت هاي
دست و پا گیر و مراسم پرهزینه باعث شده خیلی از دخترها و پسرها
از ازدواج فرار کنند، اما باید بدانند عروسی هاي پر هزینه و به اصطلاح
لاکچري و سرویس هاي طلاي چندین میلیونی باعث خوشبختی هیچ
دختر و پسري در دنیا نشده که بخواهیم به خاطر آنها جلوي تشکیل

 
یک زندگی مشترك را بگیریم. 

به گزارش پایگاه خبري وزارت ورزش و جوانان، عالیه شکربیگی، جامعه شناس، با اشاره به نقش تجملات در کاهش ازدواج گفت: در
هر دوره و عصري شیوه هاي زندگی، سبک زندگی و ازدواج با توجه به ساختارهاي موجود در جامعه تغییر می کند و این فقط مختص

 
جامعه ایرانی نیست و در همه جاي جهان اینگونه است. 

او افزود: ما اکنون در دوره اي به سر می بریم که ارزش هاي مادي حاکم بر زندگی انسان ها شدند اما بحثی که به وجود می آید این
است که ما الان باید ارزش هاي مادي گرایانه را به عقب برانیم و مانع آن شویم یا اینکه آنها را همراهی کنیم و با فرزندان مان در
جهت برگزاري یک سري از مراسم ها که الان مُد شده، حرکت کنیم؟! اما این دو فرضیه الان که در جامعه ما رنگ و بوي مادیات
بسیار زیاد شده جوابگو نیست و باید فکر دیگري به حال آنها کرد چون نه می توانیم آنها را پَس بزنیم نه از پَس همراهی با آن برمی

 
آییم. 

این جامعه شناس با اشاره به اینکه طرفداران هزینه هاي لاکچري جمعیت 20 درصدي ایران هستند، ادامه داد: الان باوجود اینکه
تجملاتی از جمله عروسی هاي لاکچري، آرایشگاه هاي چندین میلیونی، فیلمبرداري هایی در کشورهاي خارجی، جهیزیه هاي یک
میلیارد تومانی و... که وجود دارد و بعضا در اینستاگرام می بینیم، توسط 20 درصد از مردم جامعه ما در حال انجام است و 80 درصد

 
از مردم ما توانایی برگزاري چنین مراسم هایی را ندارند. 

شکربیگی عنوان کرد: از بین این 80 درصد مردمی که توانایی برگزاري چنین مراسم هایی را ندارند می توان گفت فقط 15 درصد از
آنها به جاي اینکه مشغول شناخت یکدیگر و گذراندن وقت با یکدیگر باشند، در صف هاي دریافت وام قرار می گیرند و با برگزاري

 
چنین مراسم هایی سر خانه و زندگی خود می روند اما تا سال ها پس از تشکیل زندگی باید قسط و قرض پرداخت کنند. 

او افزود: متاسفانه یک فرهنگ غلطی به نام چشم و هم چشمی در ایران وجود دارد که مثلا وقتی دختر یا پسري می بیند کسی
چنین عروسی هایی گرفته است یا از فلان برند خاص جهیزیه خریده یا فیلمبردارش شخص خاصی بوده یا در کشور خاصی
فیلمبرداري عروسی اش انجام شده و.... حتما باید او هم چنین کارهایی را انجام دهد اما از آنجایی که توان مالی ندارد کلا از ازدواج

 
دست می کشد به همین دلیل ما شاهد کاهش ازدواج در کشور هستیم. 

شکربیگی با اشاره به لزوم فرهنگسازي ازدواج آسان اظهار کرد: متاسفانه هرچیزي که وارد ایران می شود فرهنگ آن وجود ندارد مانند
همین ازدواج آسان که سال هاست شعار آن را می دهیم اما چون فرهنگ آن وجود ندارد به اهداف خود نمی رسیم پس فرهنگ

 
سازي کردن و پرهیز از تجملات اولین گام در رسیدن به ازدواج آسان است. 

او با اشاره به اهمیت فراهم کردن زمینه هاي اقتصادي براي جوانان گفت: الان جوانان از لحاظ اقتصادي توانایی تشکیل خانواده ندارند



چون مسکن که اولین نیاز هر انسان است را نمی توانند تهیه کنند پس مسئولین باید در جهت ترویج ازدواج آسان ابتدا اشتغال و
مسکن جوانان را فراهم کنند تا آنها به راحتی وارد زندگی مشترك شوند پس این وام هاي 50 میلیون تومانی واقعا براي شروع زندگی

 
کافی نیست و دردي را دوا نمی کند. 

این جامعه شناس اظهار کرد: در بحث فرزندآوري هم همین گونه است یعنی ما باید ابتدا شرایطی را فراهم کنیم تا زوجین بتواند از

 
پَس هزینه هاي زندگی یک شخص دیگر هم بربیایند و امکانات لازم را براي او فراهم کنند. 

قطعا رسم و رسوم ها و سنت هاي دست و پا گیر پرهزینه باعث شده خیلی از دخترها و پسرها چون از پَس پرداخت آنها برنمی آیند
از ازدواج شان جلوگیري کنند و کلا به ازدواج فکر نکنند اما باید بدانند عروسی هاي پر هزینه و به اصطلاح لاکچري و سرویس هاي
طلاي چندین میلیونی باعث خوشبختی هیچ دختر و پسري در دنیا نشده که بخواهیم به خاطر آنها جلوي تشکیل یک زندگی

مشترك و چشیدن طعم خانواده را از دست بدهیم.



مدیریت منابع ارزي به نفع تأمین کالاهاي ضروري

منبع: روزنامه جهان صنعتشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/05/05

نماینده مجلس با اشاره به وضعیت بازار ارز و ضرورت حمایت از تولیدکننده واقعی در شرایط فعلی،گفت:دولت باید با مدیریت
صحیح بازار ارز ضمن تأمین نیازهاي ضروري کشور، مایحتاج تولید را تامین کند. نوشته مدیریت منابع ارزي به نفع تأمین

کالاهاي ضروري اولین بار در جهان صنعت نیوز. پدیدار شد.

نماینده مجلس با اشاره به وضعیت بازار ارز و ضرورت حمایت از تولیدکننده واقعی در شرایط فعلی،گفت:دولت باید با مدیریت

 
صحیح بازار ارز ضمن تأمین نیازهاي ضروري کشور، مایحتاج تولید را تامین کند. 

به گزارش جهان صنعت نیوز:  رحیم زارع، عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس با اشاره به وضعیت بازار ارز و ضرورت
حمایت از تولیدکننده واقعی در شرایط فعلی، گفت: دولت باید با مدیریت صحیح بر بازار ارز ضمن تأمین نیازهاي ضروري کشور

 
مایحتاج تولید را تأمین کرده و به این ترتیب مهر پایانی بر دلالی ها در این بخش بزند. 

وي افزود: مدیریت مصارف ارزي کشور با در نظر گرفتن کاهش درآمدهاي ارزي باید به گونه اي باشد که ارز حاصل از صادرات براي
تأمین کالاهاي ضروري استفاده شود و در این زمینه بانک مرکزي هم در تلاش است که ارز ناشی از صادرات به چرخه اقتصادي

 
بازگردد که صرف تولید داخل شود که در نهایت به اشتغال کشور هم کمک خواهد کرد. 

نماینده مردم آباده در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه در مدیریت منابع ارزي و بازگشت ارز حاصل از صادرات دستگاه هاي
متولی باید با نظارت دقیق طبق قوانین مسیر بازگشت ارز به کشور را تسهیل کنند، افزود: در بحث واردات ما دچار مشکلاتی هستیم
که ارز کشور در مواردي براي واردات کالاهاي غیرضروري که در کشور نیز تولید مشابه دارد استفاده می شود که مجلس از دستگاه

 
هاي مرتبط این انتظار را دارد که با جدیت به این تخلف و کوتاهی رسیدگی کند. 

زارع با تاکید بر اینکه در این شرایط نابسامان، ارز به بهترین نحو و براي کالاهاي اساسی و ضروري باید هزینه شود، تصریح کرد: هزینه

 
کرد ارز در مسیري دیگر می تواند اقتصاد کشور را درگیر مشکلات عدیده کند. 

زارع با تاکید بر اینکه در همه جاي دنیا توجه به تولید، اقتصادي پویا را نوید می دهد، افزود: دولت باید با مدیریت صحیح بر بازار ارز

 
ضمن نیازهاي ضروري کشور مایحتاج تولید را تأمین کرده و به این ترتیب مهر پایانی بر دلالی ها در این بخش بزند. 

این عضو کمیسیون برنامه بودجه و محاسبات مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه بسیاري از تولیدات داخلی با ورود مواد اولیه و خام
از سایر کشورها ادامه حیات خواهند داد، تصریح کرد: دولت باید با اولویت گذاري در خصوص واردات مایحتاج بخش تولید نسبت به

 
اختصاص ارز مورد نیاز اقدام کند. 

زارع تاکید کرد: مجلس شوراي اسلامی نیز از بعد نظارتی و هم از بعد قانون گذاري تمام تلاش خود را براي استفاده صحیح منابع

 
ارزي به کار خواهد بست. 



 
  

0/5 ( 0 نظر )



مهار نقدینگی راه علاج ندارد

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/05/05

سیل نقدینگی؛ موضوعی که طی سال هاي گذشته از سوي بسیاري از اقتصاددانان نسبت به وقوع آن به دفعات هشدار داده و
گفته شده این سیل در کمین است و اگر به موقع براي آن تدبیر نشود و ستاد مدیریت بحران قبل از وقوع، براي آن با

دستورالعمل مشخص و سازوکارهاي منطقی بر پایه اقتصاد تشکیل نشود، روزهاي تلخی را در ...

سیل نقدینگی؛ موضوعی که طی سال هاي گذشته از سوي
بسیاري از اقتصاددانان نسبت به وقوع آن به دفعات هشدار
داده و گفته شده این سیل در کمین است و اگر به موقع
براي آن تدبیر نشود و ستاد مدیریت بحران قبل از وقوع،
براي آن با دستورالعمل مشخص و سازوکارهاي منطقی بر
پایه اقتصاد تشکیل نشود، روزهاي تلخی را در اقتصاد ایران

 
رقم خواهد زد. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از همشهري، هم اکنون این سیل ویرانگر بخشی از اقتصاد ایران را دربر گرفته که مشخص نیست هنوز
هم براي کاهش آسیب هاي آن بتوان کاري کرد یا نه! حجم نقدینگی در سال 84 حدود 80هزار میلیارد تومان بوده که در سال 88 به
200هزار میلیارد، در سال 92 به 460هزار میلیارد و سال 97 به 1880هزار میلیارد تومان رسیده. این رقم در سال 98 از 2400هزار

 
میلیارد تومان عبور کرد تا شتاب رشد پول تقریبا 2برابر شتاب رشد شبه پول شود؛ عاملی که حاکی از پتانسیل تورمی نقدینگی دارد. 

اقتصادي که در بند دولت است اقتصاد ایران مبتنی بر تولید و یک اقتصاد آزاد نیست. محمد قلی یوسفی، اقتصاددان با بیان این
موضوع می گوید: «در اقتصادهایی که دولت آن را اداره می کند و متکی بر درآمد نفت است هزینه ها افزایش می یابد. چون مداخله
دولت و به تبع آن بوروکراسی گسترش پیدا می کند. در چنین اقتصادي هر زمان حاکم اراده کند می تواند پول چاپ یا سیستم بانکی
را وادار به دادن وام و اعتبار کند. از آنجاکه دولت همیشه کسري بودجه دارد طبیعی است گرفتن قرض از سیستم بانکی را افزایش
دهد. در نتیجه به تبع آن ما شاهد افزایش نقدینگی می شویم. بنابراین صرف نظر از اینکه چه کسی در راس دولت باشد به طور ذاتی
در اقتصادهایی مانند ایران که هم مبتنی بر منابع طبیعی نفت و گاز هستند و دولت به طور فعال در اقتصاد حضور دارد، ما شاهد

 
افزایش حجم نقدینگی خواهیم بود». 

در 40سال گذشته ما سالانه چیزي در حدود 25تا 30درصد رشد نقدینگی داشته ایم که این افزایش نقدینگی در ساختار موجود

 
کشور اجتناب ناپذیر است و کاهش قدرت خرید مردم، کاهش ارزش پول ملی و افزایش نرخ را به دنبال داشته است. 

این اقتصاددان می افزاید: «به دلیل تحریم هاي بین المللی درآمدهاي نفتی دولت کاهش پیدا کرده و فشار بر سیستم بانکی و بانک
مرکزي بیشتر شده. کرونا هم مزید بر علت شده تا با افزایش نقدینگی بیشتري مواجه باشیم. از سویی چون اقتصاد ایران مبتنی بر
تولید نیست و ما بیشتر کالاي وارداتی را مصرف می کنیم این پول سیال است و یک جا راکد نمی ماند؛ تا بخشی به سمت تولید برود



و کارخانه ها راه بیفتند و ارزش افزوده ایجاد کنند و اشتغال رونق بگیرد و منابع در این قسمت متمرکز شوند. در تجارت ما منابع
موقتا از یک بخش به بخش دیگر حرکت می کنند و ما شاهد افزایش ضریب فزاینده پولی هستیم که این هم باعث افزایش نقدینگی

 
می شود و تورم را افزایش می دهد». 

فرصتی وجود ندارد برخی اقتصاددانان می گویند حجم زیادي از تورم و نقدینگی در سال 97 خنثی شده بنابراین امسال می تواند
فرصت خوبی براي سیاستگذاري درست در این زمینه باشد اما یوسفی اعتقادي به این موضوع ندارد و عنوان می کند: «من چنین
تصوري ندارم. نقدینگی همچنان بوده و خواهد بود. زمانی ما می توانیم نقدینگی را مهار کنیم که تولیدمان افزایش پیدا کرده باشد،
آن هم با تولید کالا. زمانی نقدینگی مهار می شود که منجر به تورم و افزایش بی رویه قیمت سهام، ارز و طلا نشود، یا قدرت خرید
پایین نیاید. ولی سندي موجود نیست که نشان دهد نقدینگی در مسیر مهار قرار دارد. تورم امسال ناشی از عملکردهاي سال هاي قبل

 
است نه ناشی از نقدینگی امسال. ناشی از میزان نقدینگی و تولید سال هاي قبل است». 

او می افزاید: «این طور نیست که در یک سال تولید و نقدینگی با هم اتفاق بیفتند. بحرانی که هم اکنون داریم در آینده بیشتر از
اکنون اثرات تورمی خود را نشان می دهد. ضمنا در کشوري که تولید در صنعت و کشاورزي رو به کاهش است هیچ معنی اي نمی
دهد که بگوییم ما در حال کنترل تورم هستیم. مسئولانی که ادعا می کنند تورم را مدیریت کرده اند باید بگویند آیا تورم با دستور
مدیریت شده یا واقعا منجر به افزایش تولید و اشتغال شده است؟ شواهد نشان می دهد که تولید در صنعت و کشاورزي رو به کاهش

 
است». 

وضع بدتر می شود مهار نقدینگی سرگردان با استراتژي هاي کوتاه مدت، میان مدت و بلندمدت از راهکارهایی است که گاهی توسط
اقتصاددان ها و کارشناسان اقتصادي مطرح می شود اما یوسفی در این مورد معتقد است: «با این شرایط اقتصادي کشور، وضع از این
این بدتر هم خواهد شد. هیچ راهکار کوتاه مدت و بلندمدتی هم جوابگو نیست. به این دلیل که ما ساختار اقتصادي ناسالمی داریم که
در آن نقدینگی از یک بخش به بخش دیگر منتقل می شود و همانطور که گفتم در یک جا ثابت نمی ماند. این موضوع هم مشکلی
نیست که امسال ایجاد شده باشد تا ما به فکر درمان آن باشیم. این مشکل طی چهاردهه روي هم انباشته و در این کشور پیاده شده
است. بنابراین راه علاجی ندارد، مگر اینکه ما نوع مدیریت و تصمیم گیري را تغییر دهیم و طی یک تعامل سازنده با دنیا افزایش تولید
داشته باشیم تا بتوانیم کمبودهاي تکنولوژي را براي افزایش تولید از خارج وارد کنیم و صادرات را افزایش دهیم». وي حرکت
نقدینگی به سمت تولید از مسیر بورس و صندوق هاي سرمایه گذاري در بورس را به عنوان راهکاري کوتاه مدت در مهار نقدینگی
مؤثر نمی داند و می افزاید: «بورس هم جزئی از این سیستم معیوب اقتصادي است و خارج از آن نیست. تا زمانی که درآمد نفت در

 
اختیار دولت است و بانک مرکزي قدرت چاپ پول داشته باشد هرگز نمی توانیم نقدینگی و نرخ ارز را مهار کنیم». 

مشکلات شبه پول ها لجام گسیختگی در هزینه هاي دولت، بی انضباطی مالی، کسري بودجه در دولت هاي مختلف، مخارج دولت،
ناکارآمدي و کاهش بهره وري در بدنه و سیستم دولت از عوامل اصلی این حجم از نقدینگی فعلی به شمار می روند. بیش از
2000هزار میلیارد تومان نقدینگی سال گذشته، 1600هزار میلیارد تومان آن شبه پول است. شبه پول نقشی ضد تورمی در اقتصاد
یک جامعه ایفا می کند زیرا دارندگان آن لااقل براي مدتی از هزینه کردن آن منصرف شده اند. بنابراین اگر دولت ها بخواهند تورم را
کنترل کنند باید با اعمال سیاست هاي جذاب از قبیل افزایش نرخ سود سپرده هاي بانکی، پول موجود در جامعه را جذب کنند تا با
کاهش تقاضا تورم کنترل شود. یوسفی در مورد شبه پول می گوید: «شبه پول و پول نقد یک بازي است. مسئله نقدینگی، همان
کارتی است که مردم استفاده می کنند. چون مردم دیگر تمایلی به استفاده از پول نقد ندارند. مشکل شبه پول این است که ممکن
است یک سري محاسبات صوري اتفاق بیفتد، به طوري که معاملات روي کاغذ باشد اما صورت حقیقی به خود نگیرد. این مسئله
موجب می شود تا شبه پول ارزش پیدا کند. از طرفی شبه پول ها در سیستم بانکی است نه در یک بانک؛ یعنی بانک ها به یکدیگر

 
وام می دهند و در شرکت هاي دولتی سهام خرید و فروش می کنند؛ بدترین سیاستی که باعث افزایش ملک در جامعه شد». 



در همان 2 سال اول آغاز به کار دولت روحانی، بحرانی در سیستم پولی به وجود آمد که با ورشکستگی برخی مؤسسات مالی
غیربانکی مواجه شدیم. دولت بعدها از جیب مردم به آنها وام داد تا جلوي ورشکستگی شان گرفته شود. در این میان بانک هاي دیگر
هم در آستانه ورشکستگی بودند، چون مشکل سیستم پولی ما این بود که 15درصد منابعش را به دولت می داد و 15درصد دیگر را به
مشتریان ویژه اي که با نفوذ هستند. از ما بهترانی که معمولا هم پول ها را پس نمی دادند. در همان زمان 15درصد پول هم صرف
خرید ملک شده بود، به این امید که قیمت ملک افزایش پیدا کند و بانک ها بتوانند مشکلات را برطرف کنند. در برهه اي یکباره
قیمت ملک دچار رکود شد و بانک ها در آستانه ورشکستگی قرار گرفتند. چون کسی حاضر نبود این املاك را با قیمت بالا بخرد. به
همین دلیل در مرحله دوم دولت به سیستم بانکی اجازه داد قیمت ملک را به صورت بی رویه بالا ببرد و همین امر موجب افزایش
قیمت ملک در کشور شد. در این بین بانک ها نجات پیدا کردند و به سودآوري بالایی هم رسیدند اما این سیاست نادرست با تحمیل

 
هزینه به مردم توانست بانک ها را نجات دهد. 

در مجموع باید گفت؛ دیگر با ابزار سیاست هاي پولی و مالی سنتی نمی توان با تورم، رکود و بیکاري مقابله کرد. کشور به اقتصادي

 
بدون کسري بودجه، بدون حبس و آزادسازي نقدینگی و به کارگیري مدیران شایسته، آگاه و دلسور نیاز دارد. 

پربیننده ترین وام ویژه براي صاحبان سهام عدالت پرداخت وام ویژه براي 3میلیون خانوار آیین نامه سهام عدالت نهایی شد/ آزادسازي
60درصد از سهام عدالت براي فروش چرا قیمت دلار سلیمانیه و دبی مهم است؟ 5 خبر مهم اقتصادي 1399/5/3



بهره مندي از ظرفیت هاي کمیته امداد در توسعه صنعت خودرو

شماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/05/05
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

ظرفیت هاي دانشجویان و فارغ التحصیلان کمیته امداد امام خمینی (ره)، می تواند در صنعت خودروي کشور به کار گرفته
شود.

ظرفیت هاي دانشجویان و فارغ التحصیلان کمیته امداد امام خمینی (ره)، می تواند در صنعت خودروي کشور به کار گرفته

 
شود. 

 
خودرو 

فرشاد مقیمی، مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو در نشست با
رییس کمیته امداد با اعلام این مطلب، افزود: ایران خودرو
براساس مسوولیت هاي اجتماعی خود، می تواند از افراد تحت

 
پوشش کمیته امداد حمایت کند. 

وي با تاکید بر شناسایی ظرفیت هاي اثربخش، افزود: این
آمادگی وجود دارد که از توانمندي هاي افراد تحت پوشش
کمیته امداد، در زنجیره تولید خودرو از تامین تا خدمات پس از

فروش حتی در قالب ایده و فکر استفاده شود. از ظرفیت افراد با تحصیلات مرتبط صنعت خودرو نیز می توان در شرکت هاي دانش

 
بنیان و پروژه هاي ساخت داخل بهره برد. 

سید مرتضی بختیاري در این دیدار با اشاره به تاریخچه تاسیس کمیته امداد امام خمینی (ره) با فاصله کوتاهی از پیروزي انقلاب، راه
اندازي این امداد را نشانگر اهمیت محرومان و ضعفا در ساختار و هرم جمهوري اسلامی دانست و گفت: ماموریت اصلی کمیته امداد

 
امام خمینی (ره) توانمندسازي محرومان است. 

وي افزود: حمایت از بیماران صعب العلاج و سالمندان به صورت دایم و همیشگی است، اما سایر افراد تحت پوشش را با ایجاد اشتغال

 
و درآمدزایی مورد حمایت قرار داده ایم. 

وي ایجاد اشتغال توسط کمیته امداد براي محرومان و افراد تحت پوشش را جلوتر از برنامه ششم توسعه خواند و گفت: این کمیته در
طول پنج سال موظف به ایجاد 350 هزار شغل بوده، اما درحالی وارد چهارمین سال برنامه توسعه می شویم که بیش از 500 هزار

 
شغل ایجاد کرده است. 

 
بختیاري افزود: از سال 74 تا پایان سال 97 بیش از 700 هزار خانواده خودکفا شده و از پوشش کمیته امداد خارج شده اند. 



وي با بیان این که درحال حاضر 81 هزار دانشجوي تحت پوشش کمیته امداد مشغول تحصیل هستند، خاطرنشان کرد: از این تعداد،
هزار دانشجو در مقطع دکتري تحصیل علم می کنند.



تامین اجتماعی یک سازمان بیمه اي است

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/05/05

نشست مدیران دستگاه هاي اجرایی زیر مجموعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمان با مجمع نمایندگان استان
برگزار شد.

نشست مدیران دستگاه هاي اجرایی زیر مجموعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمان با مجمع نمایندگان استان

 
برگزار شد. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از اداره کل روابط عمومی سازمان
تامین اجتماعی، علی حسینی مدیرکل تامین اجتماعی استان
کرمان دراین نشست بیان کرد: اکنون در کشور 1 میلیون و 300
هزار نفر کارفرما بعنوان شرکاي اجتماعی این سازمان بدهی بالغ
بر 32 هزار میلیار تومان به این سازمان دارند و 1000 میلیارد

 
تومان از این مبلغ مربوط به 52 هزار کارگاه استان است. 

علی حسینی گفت:سازمان تامین اجتماعی با تحت پوشش قرار دادن 45 میلیون نفر از جمعت کشور، ماهیانه 12 هزار و 800 میلیارد
تومان تعهدات خود در قبال بیمه شدگان و مستمري بگیران دارد که 8 هزار و 800 میلیارد تومان آن تحت عنوان مستمري، 3 هزار

 
میلیارد تومان در حوزه درمان و هزار میلیارد تومان هزینه هاي پشتیبانی سازمان است. 

وي افزود: از این رو نگاه مسئولان و قانون گذاران به سازمان باید بیمه اي باشد نه حمایتی .منابع و درآمدهاي سازمان تامین اجتماعی
متعلق به کارگران و کارفرمایانی است که در طول سالهاي متمادي اقدام به پرداخت حق بیمه کرده اند و گاهی با تصویب برخی
قوانین هزینه ها و تعهداتی به سازمان تحمیل شده است که منابع آنها پیش بینی نشده است. سازمان تامین اجتماعی یک سازمان
حرفه اي وتخصصی در حوزه بیمه هاي اجتماعی است که می طلبد جهت وضع قوانین توسط قانون گزاران از نظرات کارشناسی و

 
تخصصی در این حوزه استفاد شود. 

حسن پور، رئیس مجمع نمایندگان استان در این نشست بیان داشت : همه دستگاه هاي اجرایی در برنامه هاي کارآفرینی و ایجاد
اشتغال در استان به مقوله تامین اجتماعی و پوشش بیمه افراد توجه ویژه داشته باشند.



بازارچه تخصصی حمایت از تولیدات خانگی در رشت ایجاد می شود

منبع: شبستانشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/05/05

عاطفی بر لزوم احداث بازارچه تخصصی حمایت از تولیدات خانگی در رشت تاکید کرد و از آماده سازي بستر لازم جهت ایجاد
این نوع بازارچه ها خبر داد.

عاطفی بر لزوم احداث بازارچه تخصصی حمایت از تولیدات خانگی در رشت تاکید کرد و از آماده سازي بستر لازم جهت ایجاد

 
این نوع بازارچه ها خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري شبستان از رشت، «مرتضی عاطفی» در
نشست هم اندیشی احداث بازارچه تخصصی حمایت از تولیدات
خانگی که امروز(یک شنبه، 5 مرداد) در سازمان ساماندهی
مشاغل شهري شهرداري رشت برگزار شد بر استفاده از پتانسیل
دستگاه هاي اجرایی استان براي ارائه خدمات مناسب به

 
تولیدکنندگان این نوع مشاعل تاکید کرد. 

رییس سازمان ساماندهی مشاغل شهري و فرآورده هاي کشاورزي شهرداري رشت با تاکید بر حمایت از محصولات خانگی و ایجاد
بستر لازم براي فروش این نوع محصولات اظهارداشت: در شرایط اقتصادي امروز لازم است از تولید محصولات خانگی و فروش آن

 
حمایت شود. 

وي با بیان اینکه ایجاد این بازارچه ها با توانمندسازي بانوان، رونق اقتصاد خانواده را نیز به دنبال دارد تصریح کرد: مشاغل خانگی
فرصتی براي رفع معضل بیکاري و ایجاد شغل هاي جدید مبتنی بر خلاقیت، استعداد و کارآفرینی جوانان است که زمینه مشارکت

 
آنان را در فعالیت هاي اقتصادي جامعه مهیا می سازد. 

عاطفی نبود بازار فروش را یکی از مشکلات اساسی مشاغل خانگی عنوان کرد و بیان داشت: راه اندازي بازارچه هاي محصولات مشاغل

 
خانگی کمکی به ایجاد بازار فروش براي دستاوردهاي خانگی به ویژه دست سازه هاي بانوان است. 

گفتنی است، در این نشست ضمن بررسی راهکارهاي لازم جهت ایجاد بازارچه هاي فروش محصولات خانگی در راستاي حمایت از
مشاغل خانگی و درآمدزایی براي خانواده ها، مقرر شد، سازمان ساماندهی مشاغل شهري با مشارکت سازمان بسیج سازندگی و

دستگاه هاي ذیربط مکان هایی را جهت احداث شناسایی و آماده سازي کند.



روایت فعالیت هاي گروه جهادي «هم کاسه»

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/05/05

روایت فعالیت هاي گروه جهادي «هم کاسه» که هدفش بهبود وضعیت همسایگان است

فرنود فغفور مغربی | شهرآرانیوز؛ واقعیت این است که وضعیت زندگی براي همه سخت شده است و براي بعضی سخت تر. در
این میان اگر کمک هاي افرادي که بضاعتی دارند نباشد، نمی توان تصور کرد تهی دستان چگونه زنده می مانند! براي تهیه مطالب
این شماره همراه با گروه «هم کاسه» شدم. گروهی با محوریت برنامه هاي خیریه که برنامه هایشان ویژه کمک به نقاط کم برخوردار
شهر مشهد است. اجازه خواستم من زنگ در خانه شان را بزنم. پیش کسوت خیریه همراهم بود و گفت: «در زاویه اي بایست که تو را
نبینند و تو هم آن ها را نبینی!» و توضیح داد: «هدف این است که ظرف یک بارمصرف غذا را بگیرند و دیگر هیچ». زنگ را زدم و در
با صدایی که کهنگی و فقر را در گوشم تکرار می کرد، باز شد. «بفرمایید» گفتم و «تشکر» شنیدم و در بسته شد. لحظه اي بعد جیغ

 
کودکی را شنیدیم. از آن جیغ هایی که معنایش این است که «آخ جون که غذا رسید.» 

گروه «هم کاسه» با محوریت «حسینیه انصارالعباس» در محله گاز، سال هاست براي تأمین غذا و معیشت تهی دستان فعالیت می
کند. آن ها در بخش تحصیلی به خانواده هاي کم درآمد کمک می کنند و در بخش کارآفرینی براي افرادي که می توانند در خانه کار
کنند و خودشان بار زندگی را بر دوش بگیرند هم اقدامات مثبتی در کارنامه دارند. کرونا و آسیب هاي دوچندانش به خانواده هاي کم
بضاعت باعث شده است اهالی «هم کاسه» سطح کمک رسانی شان را افزایش دهند. این گزارش به معرفی این گروه، سابقه آن و

 
آشنایی با خدمات متنوع گروه در گفتگو با مسئول فعلی خیریه «هم کاسه» اختصاص داده شده است. 

چندجمله اي درباره معرفی خود بگویید. مصطفی اسودي هستم و در محله گاز زندگی می کنم. تحصیلاتم در رشته معماري است و

 
معمار هستم و کارم طراحی ساختمان و اجراست. 

از گروه «هم کاسه» هم بگویید. این گروه با هدف کمک رسانی به خانواده هاي تهی دست بنیان گذاشته شده است و برنامه هایمان به
صورت روزمره در فضاي مجازي خبررسانی می شود. این گروه خیریه زیر پرچم هیئت مذهبی «انصارالعباس» است که سابقه اي
بیست وشش ساله در منطقه دارد. نشانی هیئت ما خیابان عبادي 73، فاطمیه 11 است. اکنون 160 خانوار را زیر پوشش قرار داده
ایم. این خانوار ها نه در یک نقطه خاص، بلکه در مناطق مختلف شهر هستند که شامل 11 مسیر مختلف می شود و بخشی از آن ها

 
در نقاط مختلف منطقه 3 قرار دارند. 

چه افرادي به شما در اجراي برنامه ها کمک رسانی می کنند؟ کار هایی این چنینی از جنس کار هاي جهادي است و دیگر شخص و
نفر در آن معنا ندارد و گروه است که با همت فوق العاده خود کار را پیش می برد. بچه هاي «هم کاسه» حدود 25 نفر هستند. افراد
باتوجه به توانایی هایشان در بخش هاي مختلف با «هم کاسه» همکار می شوند. عده اي در فضاي مجازي فعال اند و برنامه ها را به
صورت روزآمد خبررسانی و تبلیغ می کنند. عده اي هم اهل آشپزي هستند و کار پخت وپز غذا را برعهده دارند. افرادي هم در بخش
توزیع مشغول اند و در کنار این ها جمعی هم به شناسایی خانواده هاي نیازمند و مدیریت گروه مشغول اند. هرکدام چرخی را می
چرخانیم و نتیجه کار همان است که در ادامه با شما مطرح خواهم کرد. درعمل 2 نسل از افراد در هیئت مذهبی و گروه «هم کاسه»
بوده اند و هستند. نسل قبلی هم سن وسال هاي من بودند که بخشی از آن ها هنوز همکاري می کنند و نسل فعلی را هم جوانان



 
محله و منطقه تشکیل می دهند. «هم کاسه» خود را مدیون همه این افراد می داند. 

سابقه حسینیه به چه سالی برمی گردد؟ چه افرادي در ساخت و توسعه آن سهیم بودند؟ به خاطر دارم که من و 5 نوجوان دیگر در
سال 73 در خانه پدري ام جلسه قرآنی راه انداختیم. آن حرکت امروز در شکل خیریه اي عام المنفعه با نام «هم کاسه» که وابسته
هیئتی مذهبی است، ادامه دارد. خانه پدرم وقف نشده، اما درعمل به هیئت و این حرکت خیریه که نیاز ضروري جامعه در اقتصاد
سخت و شکننده امروز است، واگذار شده است. بخشی از خانه را به انبار «هم کاسه» و محل پخت و تهیه و بسته بندي ارزاق
اختصاص داده ایم. بخشی هم به محلی براي برگزاري برنامه هاي مذهبی اختصاص دارد که باتوجه به شیوع کرونا فعلا این بخش

 
تعطیل شده است. 

فعالیت هاي عمده حسینیه و خیریه چه بوده است؟ سعی ما بر این بوده است که حسینیه فقط جایی براي روضه خوانی و برنامه هاي
تبلیغی نباشد و در کنار این امور که مهم ترین وظایف حسینیه ها بوده و هست، به سایر مسائلی که در توانمان بوده است، پرداخته
ایم. آموزش مداحی و احکام را در قالب کلاس هایی براي علاقه مندان برگزار می کنیم. برنامه تفسیر نهج البلاغه را 3 سال مداوم
برگزار کرده ایم و هم اکنون به خطبه معروف متقین رسیده ایم. از ابتدا هم که هیئت راه اندازي شده است، نیت کرده بودیم و در
عمل هم به این مسئله می پرداختیم که هیئت ملجأ و مرکزي براي تهی دستان باشد و از طرف دیگر افرادي که امکان انفاق عمومی
دارند، این مرکز را بشناسند و کمک ها در این مرکز جمع آوري و به صورت مرتب به افراد نیازمند واقعی رسانده شود. همیشه به این
فکر کرده ایم که دست جوان ها را در کار خیر بگذاریم و به این واسطه از کج روي هایی که در این محدوده کم وبیش وجود دارد، دور
نگه داریم. به هرحال علم روان شناسی به ما می گوید اگر فردي را از کاري ناپسند نهی می کنید، باید به او جایگزینی مثبت هم

 
معرفی کنید. 

این هیئت و برنامه هایش همان جایگزین مثبتی است که سعی می کند قبل از گرفتارشدن جوان ها در راه ناصواب، برایشان
جایگزینی مثبت و موجه باشد. هیئت هم باعث مثبت نگهداشته شدن جوان ها می شود و همین نیروي مثبت جوانی می تواند کمک
رسان خانواده هایی باشد که مشکلات مختلف مالی و فرهنگی دارند. ما می خواهیم جوان هایی «امام حسینی (ع)» در این هیئت
بسازیم و به جامعه تحویل بدهیم. به نظرم در این بخش موفق بوده ایم. امروز حدود 25 جوان هجده تا بیست وسه ساله پاي کار
هیئت و «هم کاسه» هستند و شبانه روز به ما و در حقیقت هدف خوبی که انتخاب کرده اند کمک می کنند. هم اکنون 160 خانواده

 
را زیر پوشش قرار داده ایم و حدود 700 پرس غذا به صورت هفتگی پخت و توزیع می کنیم. 

افراد ضعیف جامعه را چگونه و بر چه اساسی شناسایی می کنید؟ این سؤال پرسش خیلی از افراد از ماست. چند نفر از بچه هاي
باتجربه تر را مأمور کردیم که باتوجه به آشنایی با محله و افراد، فهرست هایی از افراد تهی دست محله جمع آوري کنند. خانواده هایی
را در مناطق مختلف پیدا کردیم که نه تلویزیون دارند و نه یخچال. زندگی بدوي می کنند و حتی خوراك روزمره و لباسی که بشود با
آن به کوچه و بازار رفت را هم ندارند. دائم تمام فکروذکرمان همین افراد است که کمترین برخورداري هاي ممکن را ندارند. پایگاه
هاي بسیج در معرفی افراد به ما کمک کردند. واقعیت این است وقتی وارد کار می شوید، خودبه خود اطلاعاتی پیدا می کنید و راه
هاي بسته براي شما باز و افراد ناشناخته براي شما آشنا می شوند. خودمان هم وارد سرکشی به اوضاع محله شدیم و اطلاعات به
روزتري پیدا کردیم و مجموعه مخاطبان بزرگ تري نسبت به یافته هاي اولیه پیدا کردیم. اولین اولویت ما خانواده هاي بودند که
سرپرست مرد نداشتند و به علت این کمبود ممکن بود در دامن ناهنجاري هاي اجتماعی بیفتند. در گام بعدي به سراغ خانواده هاي

 
کهن سالی رفتیم که منبع تأمین مالی نداشتند. 

گروه سوم ما خانواده هایی بودند که سرپرستشان بیمار است و توانایی تأمین هزینه هاي روزمره را ندارد. بعد از تهیه فهرست ها و
جمع آوري اطلاعات، راستی آزمایی کردیم تا خانواده ها احیانا از دیگر منابع خیریه استفاده نکرده باشند و شامل پوشش خیریه هاي



مشابه نباشند و مصداق خانواده بی بضاعت باشند. به خانه هایشان رفتیم و در یخچالشان را باز کردیم و از دیگر همسایه هاي
نزدیکشان پرس وجو کردیم تا به یقین برسیم. 70 درصد خانواده هایی که پوشش می دهیم، سرپرست مرد ندارند و زنان باید
سرپرستی و تأمین معیشت فرزندان و احتمالا کهن سالان خانواده را برعهده بگیرند و به علت جمعیت یا عدم تخصص ویژه امکان کار

 
در بازار را هم ندارند. 

مهم ترین مشکلات مردم تهی دست چیست؟ ما اطلاعات خانواده هاي مخاطب «هم کاسه» را روي سامانه اي با دسترسی محدود قرار
داده ایم. در این سامانه بدون اینکه نام و نشانی آن ها را منتشر کنیم، آمار مخاطبان و نیاز هاي بررسی شده را به صورت روزآمد در
اختیار افرادي قرار می دهیم که منابع مالی «هم کاسه» هستند. درباره مخاطبان «هم کاسه» باید بگویم شاید باور نکنید که تنها
غذاي گرمی که به آن ها می رسد، همین غذایی است که بچه هاي «هم کاسه» می پزند و به خانه هاي آن ها هر روز پنجشنبه
تحویل می دهند. جدا از بحث خوراك و ارزاق که اشاره کردم، موضوعات دیگري نیز وجود دارد که مشکل نداشتن بیمه درمانی یکی

 
از آن هاست. 

در بین مخاطبان «هم کاسه» خانواده هایی که مهاجر هستند معمولا هیچ گونه بیمه اي ندارند و با یک بیماري ساده باید هزینه هاي
درمانی را به صورت آزاد پرداخت کنند که کم هم نیست. در کنار آن دارو هم امروز گران است و وقتی قرار باشد به صورت آزاد خریده
شود، گران تر است! یکی دیگر از مشکلات مخاطبان «هم کاسه» هزینه اي است که براي اجاره می پردازند. آن ها همواره در این
ترس هستند که نتوانند اجاره ماهانه را بپردازند و اسباب و وسایل مختصرشان سر ماه در کنار کوچه باشد! «هم کاسه» تنها براي
سیرکردن افراد تهی دست طراحی نشده است، بلکه در پی این هستیم که استعداد هاي نهفته خانواده ها را شکوفا کنیم تا خودشان

 
در طول زمان بتوانند از عهده مخارجشان بربیایند و به قول معروف ماهیگیري یادشان می دهیم. 

منابع مالی خیریه از کجا تأمین می شود؟ در قدم اول از فضاي مجازي و خانواده خودمان شروع کردیم. طرح «هم کاسه» را در صفحه
شخصی خودم در فضاي مجازي مطرح کردم. تعداد زیادي از همکارانم که همه مهندس هستند و خانواده ام که صفحه ام را می
دیدند، در این کار خیر وارد شدند. سطح کارمان را هم از همان اول گسترده نگرفتیم که به اصطلاح سنگ بزرگ نباشد. پخت 50
پرس غذا در هفته را هدف گذاري کردیم. دیدیم که کار راه افتاد. آنچه در ادامه مسیر به ما کمک ویژه اي کرد، مسئله «شفاف سازي»
حساب ها و برنامه ها بود. مردم در مسیر کمک رسانی، کار ما و مابه ازاي خارجی آن را می دیدند. من پیش از این با یکی از نهاد هاي
عمومی خیریه کشور همکاري می کردم و براي 400 کودك بی سرپرست حامی پیدا کردم. براي افراد ادامه دادن به این حمایت ها
سخت بود و می گفتند ما تو را می بینیم و به تو اعتماد داریم، اما نمی دانیم هزینه هایی که به آن نهاد داده می شود چه می شود.

 
درحالی که من یقین داشتم حمایت هاي مالی رسیده خرج همان بچه ها می شد. 

نتیجه اي که از آن تجربه گرفتم، این بود که باید بانی خیر خرج کرد هزینه اي را که به خیریه می دهد، ببیند. باید برایش یقین
حاصل شود که کارش مؤثر بوده است. ما هم در همین راستا شفاف سازي دقیقی داریم. هم منابع مالی مان را اعلام می کنیم و هم
خرج کرد ها را بیان می کنیم. از هر کاري هم که انجام می دهیم، عکس و گزارش می گیریم و در فضاي مجازي منتشر می کنیم. از
مرحله خرید تا جمع آوري کالا ها و پختن غذا و تأمین بسته ها و توزیع آن در هر مرحله عکس و فیلم می گیریم و هرروز منتشر می
کنیم. فضاي مجازي خدمت بزرگی به طرح خیریه «هم کاسه» کرد و همین فضایی که خیلی ها آن را نمی پسندند، براي ما خیرات
بیشتري را نسبت به توانایی اولیه مان جلب کرد. به دلیل شفافیتی که توضیح دادم، دائم بانیان خیر بیشتري براي همکاري با «هم
کاسه» پیدا می شوند و ما را یاري می کنند. بانیان هم شب ها با خیال راحت می خوابند و می دانند هزینه یا کمک کالایی که به
«هم کاسه» اهدا کرده اند در مسیر صحیحش هزینه شده است. از 20 خانواده اي که در شروع کار زیر پوشش «هم کاسه» بودند،

 
امروز به عدد 160 خانوار رسیده ایم. علاقه مندان می توانند ما را در تلگرام و اینستاگرام به نشانی ham_kase@ پیدا کنند. 



در دوره شیوع کرونا چه کرده اید؟ راستش کرونا در کنار همه مشکلاتی که براي تک تک افراد جامعه ایجاد کرده است و البته ما هم
از آن جدا نیستیم، براي ما نتایج مثبتی داشت. همین مصیبت عمومی و دامن گیر باعث شده است حس همدلی بین افراد هیئت
بیشتر شود، زیرا هدفی مهم را که مبارزه با کرونا و تبعاتش بود، در پیش رو داشتیم. الان حدود 800 نفر که در نیاز هاي اولیه زندگی
شان به واسطه بیکاري هاي کرونایی درمانده اند، از خدمات مختلف «هم کاسه» بهره مند هستند. همکاران «هم کاسه» در دوره کرونا
کمر هاي همت را محکم تر بستند. به نظرمان این دوره مانند دوره جبهه و جنگ در دهه 60 است. در این دوره فعالیت هایمان را
چندبرابر کردیم. رفتیم و تمرکزمان را بر کارگر هاي ساختمانی که عموما بیکار شده بودند، گذاشتیم. به آن ها و خانواده هایشان
غذاي گرم با کیفیت بالا دادیم و 300 بسته معیشتی که هرکدام حدود 300 هزار تومان ارزش کالایی داشت، براي تأمین مایحتاج

 
خانواده هایشان اهدا کردیم. در دوران کرونا ناگهان با حجم خانواده هایی که کرونا زندگی شان را به هم ریخته بود، مواجه شدیم. 

مثلا با طلبه اي آشنا شدیم که 2 بچه داشت و حالا هم کلاس هاي درسش تعطیل شده بود و هم از حوزه شهریه اي دریافت نمی
کرد. منبر ها و سخنرانی هایش هم به علت کرونا برگزار نمی شد و هیچ منبع تأمین معیشتی نداشت. او هم جزو مخاطبان «هم
کاسه» قرار گرفت. منظورم این است که کرونا وضعیت بسیار سختی را بر همه جامعه حاکم کرده است و گرانی هاي گذشته هم مزید
بر علت شده است و فقط باید با نگاه جهادي نگاه کرد و از جان و مال خود مایه گذاشت تا بلکه افرادي که کم توان هستند، بتوانند
اندکی بهتر زندگی کنند. پیش از بروز این بیماري فراگیر، هفته اي 600 تا 700 پرس غذا می پختیم، اما الان هفته اي 1200 پرس
غذا می پزیم. دقت کنید که کرونا براي همه ترسناك است و حتی افرادي که در «هم کاسه» کار می کنند، با ترس و لرز کار می
کنند. همه نگرانیم که در اثر رفت وآمد ها و همراهی با مخاطبان «هم کاسه» که بیشتر در نقاط ضعیف شهر که مشکلات بهداشتی
بیشتر است و رعایت نمی شود، دچار این بیماري خطرناك شویم. بین خودمان می گویم وظیفه امروز ما جهاد است، حتی اگر بیمار
شویم و بمیریم، چون در کار خدمت به مردم مستمند بودیم، شهیدیم. مگر فقط شهادت منحصر به 8 سال دفاع مقدس است؟ به نظر
همکاران «هم کاسه» هنوز در باغ شهادت باز است و هرکه به مردم با دل و جان خدمت کند و در این راه جان خود را از دست بدهد،

 
حتما شهید خواهد بود. 

در بخش کارآفرینی چه نکاتی دارید؟ باتوجه به اینکه مخاطبان «هم کاسه» در درجه نخست زنان سرپرست خانوار هستند، باید در
این بخش کاري می کردیم. البته همه زنان سرپرست خانوار مانند هم نیستند. گاهی با خانواده اي که 6 فرزند دارد، مواجهیم که
مردشان یا فوت کرده یا دچار بیماري سخت است. زن با 6 فرزند قدونیم قد چه کاري می تواند داشته باشد که هم تأمین مخارجشان
باشد و هم بتواند به کار هاي بچه ها برسد؟! البته زنان سرپرست خانواده اي هم هستند که هم کار بلدند و هم مجال کارکردن دارند.

 
براي این گروه تا جایی که بتوانیم کارآفرینی می کنیم تا خود فرد بتواند از پس زندگی و مخارجش بربیاید. 

همین دیروز براي یک خانم سرپرست خانواده که هنر خیاطی داشت، توانستیم با همت چند نفر از همراهان «هم کاسه» یک چرخ
خیاطی نو تأمین کنیم. البته براي اینکه حتما بودجه هزینه شده به مرحله سوددهی براي خانواده برسد، چرخ خیاطی را به شرط
امانت در اختیار فرد گذاشته ایم و اگر برآیند کار در 6 ماه آینده مثبت باشد، چرخ را به صورت دائمی در اختیارش خواهیم گذارد.
همین چندي قبل خانمی از مخاطبان «هم کاسه» گفته بود که من خیاط هستم، اما کارگاه ندارم. برایش اتاقی پیدا کردیم که هم
بتواند به کارش برسد و هم کنار بچه هایش باشد. واقعیت این است که کارآفرینی به بودجه زیاد و البته ارتباطات وسیع تري نیاز دارد

 
که تقریبا در توان خیریه هاي محلی نیست، مگر اینکه بتوانیم به صورت موردي در این بخش اقداماتی انجام دهیم. 

آیا به بخش تحصیل براي خانواده هاي بی بضاعت هم وارد شده اید؟ بله. اگر کودکی که در سن درس خواندن است، از این قافله عقب
بماند، تبدیل به فردي ناکارآمد می شود و همیشه باید زیر چتر خیریه ها و حامیان باشد. براي همین به این بخش توجه خاصی می
کنیم. هزینه تحصیل و رخت و لباس محصلان را هم «هم کاسه» برعهده می گیرد. معمولا پویش هایی هم زمان با شب عید یا شروع

 
سال تحصیلی راه اندازي می کنیم و با همکاري افراد، هزینه هاي تحصیلی و سایر هزینه هاي مرتبط را تأمین و اهدا می کنیم. 



نقش این کمک ها در زندگی شخصی خود و خانواده تان چه بوده است؟ هیچ موقع در دستگاه الهی با حضرت پروردگار معامله نکرده
ام. این طور نیست که توقع داشته باشم که اگر قدمی در راه «هم کاسه» برمی دارم، پس باید امداد آسمانی شامل حالم شود. یک
بزرگی سال ها قبل به من آموخت «در دستگاه خدا و اهل بیت (ع) معامله نکنید»، اما مگر می شود کار نیکی کرد و نتیجه مثبتی
حاصل نکرد؟! قرآن به ما یاد داده است که هر کار خوب ده برابر از طرف عالم غیب بازخورد مثبت در پی دارد. ولی دنبال حساب
وکتاب با صاحب این عالم نبوده ام و یقین دارم حساب وکتابش بهتر از هر حسابداري است. اگر قرار باشد روزي چشم انتظار باشم که
براي کار هاي خیر مزدي بگیریم، روزي است که دیگر هیچ آشنایی به کار آدم نمی آید و همه در برابر بارگاه خدا با اعمالمان ایستاده

 
ایم و در صف بهشت یا جهنم قرار گرفته ایم. 

خاطره اي از اهداي کمک ها هم دارید؟ چند وقت قبل پویشی برگزار کردیم براي چند خانم که نوزاد داشتند یا پابه ماه بودند و
مشکل تأمین لباس براي بچه هایشان داشتند. چون نمی دانستیم بچه هایشان پسر یا دختر هستند، لباس هایی خریدیم که براي هر
2 گروه نوزاد به کار بیاید. در همین بین مقداري لباس نو و مارك دار پسرانه که کیفیتی فوق العاده عالی داشت و مربوط به سن 4
سال بود به دستمان رسید. این لباس ها را عقب خودرو داشتم و، چون به درد سیسمونی و نوزاد نمی خورد، نگهداري می کردم تا در
زمان مناسب به فردي که در این بخش کمبودي داشته باشد، اهدا کنم. روزي براي خرید مواد اولیه پخت به مغازه یکی از همراهان
«هم کاسه» رفته بودم که پیرمردي همراه با پسري چهارساله آمد که لباس هاي پاره و کهنه ا ي داشت. پرسیدم ماجرا چیست و
پیرمرد گفت که مادر این بچه حامله بوده که تصادف کرده و بچه 8 ساعت در کنار جنازه مادرش زنده مانده است. من هیچ گاه به
بخش توزیع ارزاق نمی روم، چون دل و توانایی مواجه شدن مستقیم با فقر مردم را ندارم. همه لباس هایی که پشت خودروم بود سهم
این بچه شد و همه دقیق اندازه او بود. خیلی خوش حال شدم. بین خودمان بماند که خیلی خودم را جمع وجور کردم که همان جا

ننشینم و هاي هاي گریه نکنم. اینکه واسطه رساندن لباس ها به تن پسرکی یتیم شده بودم، برایم بهترین خاطره است.



مشارکت در چرخه نیکی ابدي به جاي کمک بلاعوض

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/05/05

فصل اقتصاد - بانک مهر ایران در چارچوب طرح همیاران مهر امکانی را فراهم کرده تا افراد خیّر بتوانند به جاي کمک
بلاعوض به افراد نیازمند، در توانمندسازي این افراد کمک کنند.

فصل اقتصاد - بانک مهر ایران در چارچوب طرح همیاران
مهر امکانی را فراهم کرده تا افراد خیّر بتوانند به جاي
کمک بلاعوض به افراد نیازمند، در توانمندسازي این افراد

 
کمک کنند. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از روابط عمومی بانک قرض
الحسنه مهر ایران، این بانک در راستاي توسعه و گسترش

فرهنگ قرض الحسنه و همسو با نیات خیرخواهانه هموطنان عزیز، اقدام به تأمین مالی جمعی، به منظور حمایت از نیازمندان تحت

 
عنوان «طرح همیاران مهر» کرده است. 

در این طرح، متقاضیان مبلغ مورد نظر خود را در قالب عقد صلح و به صورت بلاعوض در حسابی تعریف شده، نـزد بانک قرض
الحسنه مهر ایران واریز می کنند. بانک نیز متعهد می شود مبالغ اهدا شده از سوي خیرین را، به پرداخت تسهیلات به اقشار نیازمند
جامعه در زمینه هاي اشتغال، تأمین معیشت جوانان، بانوان سرپرست خانوار، درمان، تحصیل و همچنین بازسازي و توسعه روستاها و

 
مناطق محروم و ... تخصیص دهد. کارمزد وام ها در طرح همیاران مهر بین صفر تا 2 در صد است. 

این طرح کارکردهاي خیرخواهانه دیگري نیز در خود تعریف کرده است؛ به نحوي که از طریق آن می توان با اهداي برگه همیاران مهر
در مراسم ترحیم و بزرگداشت درگذشتگان، تحت عنوان باقیات و صالحات متوفی، به جاي هزینه خرید تاج گل و... این کار خیر و
انسان دوستانه را گسترش داد؛ عمل خیري که علاوه بر اینکه لبخندي به لب یک نیازمند می نشاند سبب آرامش روح متوفی می

 
شود. 

 
تلاش براي کاهش ناهنجاري هاي اجتماعی 

 
اهداف طرح همیاران مهر بانک مهر ایران را می توان این گونه برشمرد: 

 
- کمک به توسعه مناطق محروم از طریق پرداخت تسهیلات قرض الحسنه 

 
- کمک به رشد شاخص هاي بهداشت، درمان، آموزش و ... در سراسر کشور 

 
- ارتقاي فرهنگ نوع دوستی و قرض الحسنه در کشور 

 
- فرهنگ سازي خیر ابدي و در گردش براي نیازمندان در کشور 

 
- هدفمندسازي کمک هاي خیرین، به منظور تبدیل کمک هاي موقت و کوتاه مدت به کمک هاي دائمی و در گردش. 

علت اینکه بانک مهر ایران این طرح را اجرا کرده به این برمی گردد که ماهیت و فلسفه بانک مهر ایران، توانمندسازي نیازمندان است؛

 
چرا که این بانک باور دارد اجراي این طرح منجر به کاهش فاصله طبقاتی و به تبع آن ناهنجاري هاي اجتماعی می شود. 

مبالغ جمع آوري شده در چارچوب طرح همیاران مهر در زمینه هاي مختلف عام المنفعه به کار می رود؛ از جمله مواردي همچون:
اشتغال جوانان، بهداشت و درمان، اشتغال زنان سرپرست خانوار، اشتغال زندانیان جرایم غیرعمد، بازسازي و توسعه روستاها و مناطق



 
محروم و همچنین احیاي زیرساخت هاي سنتی مانند قنات ها، مراکز فرهنگی، تاریخی، هنري و... . 

لازم به یادآوري است مشارکت در طرح همیاران مهر به جاي کمک هاي بلاعوض به نیازمندان موجب می شود با پرداخت وام به
نیازمندان چرخه نیکی ابدي شده و ادامه داشته باشد. دیگر اینکه فرد می تواند با مشارکت در این طرح، استان یا شهرستانی را که
تمایل دارد پولش در آن منطقه هزینه شود انتخاب کند. این ویژگی مزیتی براي افرادي است که از کاستی هایی در برخی نقاط از

 
کشور مطلع هستند و می توانند با کار نیکشان به آبادسازي آن مناطق کمک کنند. 

 
امکان معرفی افراد نیازمند از سوي مشارکت کنندگان 

مشارکت در طرح همیاران مهر بانک مهر ایران بهره مندي از اجر معنوي و خیر دائمی از طریق چرخش مداوم مبلغ اهدایی بین تعداد
زیادي از نیازمندان را در پی دارد. بانک مهر ایران حتی این مورد را در نظر گرفته که مشارکت کننده قادر باشد فرد نیازمندي را
معرفی و وارد چرخه نیکی کند. بعد از مشارکت در طرح این امکان براي فرد مشارکت کننده با معرفی فرد نیازمند، وي را در لیست
مخاطبان طرح قرار دهد. بانک بعد از بررسی شرایط و بر اساس قرعه کشی به افراد نیازمند وام پرداخت می کند. با این حال افراد

 
نیازمند معرفی شده توسط خیرین، نسبت به سایرین براي دریافت وام قرض الحسنه در اولویت قرار دارند. 

 
نحوه مشارکت در طرح همیاران مهر مشارکت 

براي مشارکت همیاران مهر، اشخاص می توانند با مراجعه به وب سایت بانک مهر ایران به آدرس www.qmb.ir و ورود به صفحه

 
این طرح، براي مشارکت در آن اقدام کنند. 

همچنین امکان مشارکت به صورت خانوادگی نیز در این طرح فراهم شده است. اعضاي خانواده می توانند به نیت شادي روح
درگذشتگان خود در این طرح مشارکت کرده و با تعیین سرپرست خانواده کمک ها و خیرات هفتگی خود را جمع آوري کنند.
مشارکت کنندگان در این طرح می توانند افراد نیازمند را براي دریافت وام قرض الحسنه به بانک معرفی کنند یا اینکه در صورت عدم
شناخت افراد نیازمند، می توانند این امر را به بانک بسپارند تا بانک مبالغ جمع آوري شده را به سایر نیازمندان اختصاص دهد. در این

 
حالت بعد از پرداخت هر وام، پیامکی براي اطلاع اعضاي خانواده از پرداخت وام به آن ها ارسال می شود. 

تا کنون بیش از 3500 نفر در این طرح مشارکت کرده اند و بیش از 565 میلیارد ریال منابع جمع آوري شده و وام هایی به ارزش
460 میلیارد ریال به بیش از 1480 نفر پرداخت شده است. بخشی از این تسهیلات به افراد تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی

 
پرداخت شده است. 

 
مشارکت سازمانی و گروهی در طرح همیاران مهر 

خیریه ها، سازمان هاي مردم نهاد و... می توانند با مشارکت در طرح همیاران مهر، نیازمندان جامعه هدف خود را براي دریافت وام

 
قرض الحسنه به بانک معرفی کنند. 

طرح یادبود نیز در ذیل طرح همیاران مهر تعریف شده است. با مشارکت در طرح یادبود همیاران مهر، افراد می توانند مبلغ خرید تاج
گل براي مراسم ترحیم را که علاوه بر تحمیل هزینه زیاد، تأثیري در شادي روح متوفی ندارد، به صورت وام قرض الحسنه براي

 
توانمندسازي نیازمندان و توسعه کشور اختصاص دهند. 

 
از چرخه نیک ابدي چه می دانید؟ 

با توجه به اینکه مبالغ جمع آوري شده از طریق پرداخت وام قرض الحسنه به نیازمندان تعلق می گیرد، همزمان با بازپرداخت اقساط
توسط فرد نیازمند، این مبلغ به شخص دیگري تخصیص می یابد و این چرخه مدام تکرار می شود و در عمل شما به مدت نامحدود،

به بی نهایت نیازمند کمک می کنید.



افتتاح رسمی کریدور ترانزیتی کتاي

منبع: ایبناشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/05/05

مدیرکل ترانزیت گمرك ایران اعلام کرد: براي اولین بار دو کامیون از مبدا گمرك شهید رجایی بندرعباس به مقصد
قرقیزستان از مسیر افغانستان-تاجیکستان در کریدور جایگزین کتاي ارسال شد.

مدیرکل ترانزیت گمرك ایران اعلام کرد: براي اولین بار دو
کامیون از مبدا گمرك شهید رجایی بندرعباس به مقصد
قرقیزستان از مسیر افغانستان-تاجیکستان در کریدور

 
جایگزین کتاي ارسال شد. 

به گزارش ایبِنا، مصطفی آیتی اظهارداشت :کریدور کتاي از
کشورهاي قرقیزستان، تاجیکستان، افغانستان، ایران
تشکیل شده و بعنوان مسیر کوتاه و جایگزین براي ارسال

 
کالا از بنادر جنوبی ایران به کشورهاي آسیاي میانه راه اندازي شده است. 

وي افزود: به منظور توسعه کریدورهاي ترانزیتی و کاهش مسیر و هزینه ترانزیت کالا به مقصد کشورهاي آسیاي میانه، فعال کردن آن
از مسیر افغانستان و با استفاده از کارنه تیر، در دستور کار گمرك ایران با همکاري سازمان اکو، ایرو و اتاق بازرگانی قرار گرفت که با
توجه به اهمیت مسیر افغانستان در کریدورهاي منتهی به آسیاي میانه، در نیمه دوم سال 98 در دو مرحله از مسیر هند-چابهار-
افغانستان و مسیر بندرعباس-افغانستان- تاجیکستان با استفاده از سند کارنه تیر بصورت آزمایشی این مسیر افتتاح و بدلیل شناخت
مسیر و مزایاي آن براي شرکتهاي حمل ونقل، براي اولین بار 2 دستگاه کامیون که از مبدا بندرعباس بارگیري شده بود با خروج از

 
گمرك دوغارون و با عبور از افغانستان و تاجیکستان به مقصد قرقیزستان ادامه مسیر دادند. 

مدیرکل ترانزیت گمرك ایران در ادامه افزود:همچنین پنج دستگاه کامیون از مبدا ج. ا ایران تحت صحابت کارنه تیر از طریق

 
افغانستان به مقصد تاجیکستان ارسال شد که با انجام تشریفات کارنه تیر در گمرك دوغارون رسما مسیر کتاي( KTAI) افتتاح شد. 

آیتی در خصوص اهمیت مسیر ایران در تجارت اظهار داشت: جمهوري اسلامی ایران به دلیل دسترسی کوتاه تر به آبهاي آزاد،
اقتصادي ترین مسیر براي ترانزیت کالاها به کشورهاي آسیاي میانه (CIS) است و توسعه مسیرهاي جدید از جمله کریدور کتاي با

 
افزایش سرعت ارسال کالا و کاهش هزینه ها، منجر به توسعه تجارت و نهایتا رشد اقتصادي منطقه خواهد شد. 

آیتی تصریح کرد:گمرك جمهوري اسلامی ایران، با اجراي پروژه هاي تیر الکترونیک (eTIR) با کشورهاي ترکیه (1394)، آذربایجان
(1398) و حمل ترکیبی اسلونی-ایران (1396)، هند-چابهار-افغانستان(1398) تلاش کرده است با توسعه ابزارها و مسیرهاي ترانزیتی

 
بستر لازم براي فعالین ترانزیت را فراهم کند 

مدیرکل ترانزیت گمرك ایران تاکید کرد: توسعه ترانزیت، ضمن ایجاد درآمد و افزایش اشتغال منجر به گسترش مناسبات منطقه اي
خواهد شد، کنوانسیون گمرکی کارنه تیر مربوط به تضمین ترانزیت کالا بوده که 76 کشور از جمله اقتصادهاي بزرگ دنیا، چین،



 
اتحادیه اروپا، ... عضو آن بوده و تسهیل کننده عبور کالا در کشورهاي مسیر هستند 

گفتنی است، توقف پذیرش کامیون ها در مرزهاي ترکمنستان، فعالیت هاي حمل ونقل و تجاري را بین ایران و آسیاي میانه مختل
کرده بود که با راه اندازي این کریدور مجددا فعالیت تجاري به این منطقه از مسیر جاده باز می گردد.



راه اندازي چهار طرح ایجادي و توسعه اي با 9.3 هزار میلیارد ریال

منبع: ایرناشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/05/05

تهران- ایرنا- وزارت صنعت، معدن وتجارت آمار داد: دو ماهه امسال چهار طرح مهم ایجادي و توسعه اي در سطح کشور در
بخش معدن و صنایع معدنی راه اندازي که 9 هزار و 398.9 میلیارد ریال براي آن سرمایه گذاري و اشتغال بیش از 700 نفر

را بدنبال داشت.

تهران- ایرنا- وزارت صنعت، معدن وتجارت آمار داد: دو
ماهه امسال چهار طرح مهم ایجادي و توسعه اي در سطح
کشور در بخش معدن و صنایع معدنی راه اندازي که 9
هزار و 398.9 میلیارد ریال براي آن سرمایه گذاري و

 
اشتغال بیش از 700 نفر را بدنبال داشت. 

گزارش روز یکشنبه خبرنگار اقتصادي ایرنا برپایه جداول
آماري وزارتخانه یاد شده، طرح هاي مهم راه اندازي شده
ایجادي به آن گروه گفته می شود که میزان سرمایه گذاري

 
آنها از 60 میلیارد تومان بیشتر باشد. 

بررسی انجام شده گویاي آن است که از مجموع چهار طرح راه اندازي شده، سه طرح ایجادي با سرمایه گذاري چهار هزار و 837.9

 
میلیارد ریال و اشتغال 547 نفر را موجب شد. 

بیشترین سرمایه گذاري ایجادي از سه طرح مزبور براي توسعه بلور کاوه در استان مرکزي در بخش سایر محصولات کانی غیر فلزي به

 
میزان دو هزار و 359.2 میلیارد ریال بود که اشتغال 197 نفر را فراهم ساخت. 

همچنین در بخش کانه هاي فلزي در خراسان رضوي در قالب گروه معادن با سرمایه گذاري یکهزار و 682.6 میلیارد ریال، اشتغال

 
150 نفر را فراهم ساخت. 

علاوه براین در استان همدان یک مجموعه ایجادي تولید سرامیک با سرمایه گذاري 796.1 میلیارد ریال در دو ماهه نخست امسال راه

 
اندازي که موجب اشتغال 200 نفر شد. 

آمارهاي وزارت صنعت حاکی است در دوره این گزارش یک طرح مهم توسعه اي مربوط به فولاد ناب در استان آذربایجان شرقی (
تبریز) راه اندازي شد که چهار هزار و 561 میلیارد ریال آن براي آن سرمایه گذاري و در بخش فلزات اساسی اشتغال 162 نفر را

 
بدنبال داشت. 

وزارتخانه یاد شده مشخصه طرح هاي مهم توسعه اي را به طرح هایی قائل است که براي آنها بیش از 40 میلیارد تومان سرمایه



 
گذاري صرف شده باشد. 

به گزارش ایرنا، حسین مدرس خیابانی سرپرست وزارت صنعت، معدن وتجارت به تازگی با اشاره به 12 هزار و 500 طرح نیمه تمام با
پیشرفت 60 درصد در حوزه صنعت و معدن، گفته بود، تعداد سه هزار و 800 طرح از بین طرح هاي نیمه تمام که بالاي 80 درصد

 
پیشرفت داشتند، تکمیل شده است. 

 
وي افزود: باید از ظرفیت بخش خصوصی براي راه اندازي طرح هایی که دولت قادر به تکمیل آن ها نیست استفاده شود. 

سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: بخش خصوصی کشور قدرت آن را دارد که با مشارکت و با واگذاري طرح ها به آنها این

 
طرح ها را راه اندازي و به بهره برداري برساند. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- معاونت امور معادن و صنایع معدنی وزارت صنعت معدن و تجارت 

- حسین مدرس خیابانی



رییس انجمن نمایش سمنان: صندوق حمایت از آثار هنري اقتصاد هنر را تقویت

می کند

منبع: ایرناشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/05/05

سمنان-ایرنا-رییس انجمن هنرهاي نمایشی استان سمنان با اشاره به وجود مشکلات فراوان مالی هنرمندان گفت: ایجاد
صندوق حمایت از تولیدات هنري در تمامی حوزه ها از جمله هنر نمایش براي برون رفت از این مشکلات و تقویت اقتصاد

هنر ضرورت دارد.

سمنان-ایرنا-رییس انجمن هنرهاي نمایشی استان سمنان
با اشاره به وجود مشکلات فراوان مالی هنرمندان گفت:
ایجاد صندوق حمایت از تولیدات هنري در تمامی حوزه ها
از جمله هنر نمایش براي برون رفت از این مشکلات و

 
تقویت اقتصاد هنر ضرورت دارد. 

احمد مرادي حقیقی روز یکشنبه در نشستی با مدیرعامل
انجمن هنرهاي نمایشی کشور که به صورت ویدئو
کنفرانسی با روساي انجمن هاي نمایش استانها برگزار شد،
با برشمردن مسایل و مشکلات هنر نمایش، بر ضرورت

 
ایجاد صندوق حمایت از تولیدات هنري تاکید کرد. 

وي پیشنهاد داد: می توان با ایجاد صندوق حمایتی براي هنرمندان و ایجاد هیات مدیره اي براي آن، تنها بخشی از بودجه دستگاه ها،
سازمان ها و نهادهاي فرهنگی را با نظارت استانداري و نظر کارشناسان ادارات فرهنگ و ارشاد اسلامی به این صندوق اختصاص داد تا

 
در راه تولید آثار هنري هزینه شود. 

رییس انجمن هنرهاي نمایشی استان سمنان به همراه چند تن دیگر از روساي انجمن هاي نمایش همچنین خواستار پیگیري جبران
خلاء پیش آمده در تفاهم نامه میان ادارات کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان ها در پرداخت مطالبات هنرمندان استان ها در سال

 
هاي پیش و عقد تفاهم براي سال99 تاکید کردند. 

مدیر کل هنرهاي نمایش کشور در این جلسه بیان کرد: تفاهم نامه اي میان معاونت هنري و اداره کل هنرهاي نمایشی منعقد و سهم

 
ادارات کل در حمایت از تئاتر استان ها مشخص خواهد شد. 

 
قادر آشنا تاکید کرد: این تفاهم نامه در حال نهایی شدن است و شرح آن به زودي اعلام می شود. 

 
با وجود ممنوعیت اجراي نمایش از اسفندماه سال گذشته، 30 نمایش در سال 98 در استان سمنان به روي صحنه رفت. 

 .



 
برچسب ها 

 
- سمنان 

 
- هنرمند تئاتر 

 
- اشتغال زایی 

- نمایش



مرز تجاري چذابه پس از پنج ماه بازگشایی شد

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/05/05

اهواز -فرماندار دشت آزادگان گفت:دروازه تجاري چذابه به صورت عملیاتی و رسمی صبح روز یکشنبه پس از حدود پنج ماه
از شیوع ویروس کرونا بر روي کامیون هاي حامل کالاهاي صادراتی جمهوري اسلامی ایران به عراق باز شد.

اهواز -فرماندار دشت آزادگان گفت:دروازه تجاري چذابه به
صورت عملیاتی و رسمی صبح روز یکشنبه پس از حدود
پنج ماه از شیوع ویروس کرونا بر روي کامیون هاي حامل

 
کالاهاي صادراتی جمهوري اسلامی ایران به عراق باز شد. 

به گزارش قدس آنلاین،فرماندار دشت آزادگان گفت:دروازه
تجاري چذابه به صورت عملیاتی و رسمی صبح روز
یکشنبه پس از حدود پنج ماه از شیوع ویروس کرونا بر
روي کامیون هاي حامل کالاهاي صادراتی جمهوري

 
اسلامی ایران به عراق باز شد. 

حمید سیلاوي با بیان اینکه گمرك ، پایانه ، مرزبانی و گذرنامه در پایانه مرزي چذابه فعال شده اظهار داشت:مرز تجاري چذابه در
طول هفته بجز روزهاي تعطیل رسمی بر روي کامیون هاي حامل کالاهاي صادراتی باز خواهد بود و تلاش خواهد شد از این ظرفیت

مهم براي رونق اقتصادي و اشتغال در منطقه استفاده شود.



بنیاد برکت 2700 شغل براي کولبران کرمانشاه ایجاد می کند

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/05/05

کرمانشاه-معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت گفت: این نهاد ایجاد 8 هزار و 400 شغل جدید را در کرمانشاه
در دست اقدام دارد که از این تعداد، 2 هزار و 700 شغل به کولبران مناطق مرزي استان اختصاص یافته است.

کرمانشاه-معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد
برکت گفت: این نهاد ایجاد 8 هزار و 400 شغل جدید را
در کرمانشاه در دست اقدام دارد که از این تعداد، 2 هزار و
700 شغل به کولبران مناطق مرزي استان اختصاص یافته

 
است. 

به گزارش قدس آنلاین،معاون توسعه کارآفرینی اجتماع
محور بنیاد برکت گفت: این نهاد ایجاد 8 هزار و 400 شغل

 
جدید را در کرمانشاه در دست اقدام دارد که از این تعداد، 2 هزار و 700 شغل به کولبران مناطق مرزي استان اختصاص یافته است. 

«رضا راضی زاده» اعلام کرد: این نهاد همچنین اجراي 2 هزار و 800 طرح اشتغال زایی اجتماع محور را در سال 99 در 14 شهرستان
و 380 روستاي استان کرمانشاه در دستور کار دارد که منجر به ایجاد 8 هزار و 400 شغل خرد و خانگی خواهد شد.



تاکید مقیمی بر بهره مندي از ظرفیت هاي کمیته امداد در توسعه صنعت خودرو

منبع: حزب االله نیوزشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/05/05

حزب االله:ظرفیت هاي دانشجویان و فارغ التحصیلان کمیته امداد امام خمینی (ره)، می تواند در صنعت خودروي کشور به کار
گرفته شود.

به گزارش شبکه خبري تحلیلی حزب االله ، فرشاد مقیمی، مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو در نشست با رییس کمیته امداد
با اعلام این مطلب، افزود: ایران خودرو براساس مسوولیت هاي اجتماعی خود، می تواند از افراد تحت پوشش کمیته امداد حمایت

 
کند. 

وي با تاکید بر شناسایی ظرفیت هاي اثربخش، افزود: این آمادگی وجود دارد که از توانمندي هاي افراد تحت پوشش کمیته امداد، در
زنجیره تولید خودرو از تامین تا خدمات پس از فروش حتی در قالب ایده و فکر استفاده شود. از ظرفیت افراد با تحصیلات مرتبط

 
صنعت خودرو نیز می توان در شرکت هاي دانش بنیان و پروژه هاي ساخت داخل بهره برد. 

سید مرتضی بختیاري در این دیدار با اشاره به تاریخچه تاسیس کمیته امداد امام خمینی (ره) با فاصله کوتاهی از پیروزي انقلاب، راه
اندازي این امداد را نشانگر اهمیت محرومان و ضعفا در ساختار و هرم جمهوري اسلامی دانست و گفت: ماموریت اصلی کمیته امداد

 
امام خمینی (ره) توانمندسازي محرومان است. 

وي افزود: حمایت از بیماران صعب العلاج و سالمندان به صورت دایم و همیشگی است، اما سایر افراد تحت پوشش را با ایجاد اشتغال

 
و درآمدزایی مورد حمایت قرار داده ایم. 

وي ایجاد اشتغال توسط کمیته امداد براي محرومان و افراد تحت پوشش را جلوتر از برنامه ششم توسعه خواند و گفت: این کمیته در
طول پنج سال موظف به ایجاد 350 هزار شغل بوده، اما درحالی وارد چهارمین سال برنامه توسعه می شویم که بیش از 500 هزار

 
شغل ایجاد کرده است. 

 
بختیاري افزود: از سال 74 تا پایان سال 97 بیش از 700 هزار خانواده خودکفا شده و از پوشش کمیته امداد خارج شده اند. 

وي با بیان این که درحال حاضر 81 هزار دانشجوي تحت پوشش کمیته امداد مشغول تحصیل هستند، خاطرنشان کرد: از این تعداد،
هزار دانشجو در مقطع دکتري تحصیل علم می کنند.



از کارگران فاقد بیمه حمایت می شود

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/05/05

دبیرکل کانون عالی انجمنهاي صنفی کارگران می گوید بسیاري از مشاغل خدماتی و فعالیتهاي ساختمانی به دلیل گسترش
کرونا با رکود و وقفه مواجه شدند و چون فاقد بیمه هستند، نتوانستند از مقرري بیمه بیکاري استفاده کنند.

دبیرکل کانون عالی انجمنهاي صنفی کارگران می گوید
بسیاري از مشاغل خدماتی و فعالیتهاي ساختمانی به دلیل
گسترش کرونا با رکود و وقفه مواجه شدند و چون فاقد
بیمه هستند، نتوانستند از مقرري بیمه بیکاري استفاده

 
کنند. 

به گزارش اقتصاد آنلاین به نقل از ایسنا، هادي ابوي اظهار
کرد: علیرغم آنکه صاحبان بسیاري از کسب و کارها

مشمول پرداخت تسهیلات کرونا و بیمه بیکاري ایام کرونا شدند ولی کارگران ساختمانی و فصلی، دستفروشان و کارگران واحدهاي

 
زیرپله اي از این مزایا محروم ماندند و به دلیل عدم حمایت معیشت آنها دچار مشکل شد. 

وي ادامه داد: به جز توزیع بسته هاي معیشتی از سوي خیرین، نیروهاي بسیج، کمیته امداد و بهزیستی، مورد حمایت دیگري واقع

 
نشده اند و تسهیلات حمایتی کرونا شامل حالشان نشده است. 

تاثیر کرونا بر مشاغل خدماتی و فعالیتهاي ساختمانی دبیر کل کانون عالی انجمنهاي صنفی کارگران با اشاره به عدم تعادل عرضه و
تقاضا در بازار کار اظهار کرد: به دلیل شرایط اقتصادي و تاثیر کرونا بر بازار کار بسیاري از فعالیتهاي ساختمانی و کسب و کارهاي
خدماتی با مشکل مواجه شده اند و طبیعی است که در چنین شرایطی کارگران فاقد بیمه که عمدتا در کارگاههاي زیرپله اي کار می

 
کنند ناچارند براي از دست ندادن کار و وابسته بودن معاش به حقوق دریافتی، وضعیت بیمه خود را از کارفرما پیگیري نکنند. 

کارگران فاقد بیمه عمدتا افراد غیربومی و حاشیه نشین هستند ابوي بخش اعظمی از کارگران فاقد بیمه را افراد غیر بومی و از حاشیه
شهرهاي دور و نزدیک دانست که براي تامین معاش خانواده به شهرهاي بزرگ می آیند و گفت: با توجه به آنکه تعداد بازرسان کار و
تامین اجتماعی براي مراجعه و بازرسی کارگاهها زیاد نیست لازم است براي شناسایی این دسته از کارگران از ظرفیت انجمنها و

 
تشکلهاي صنفی کارگري استفاده شود. 

شیوع ویروس کرونا در ماههاي گذشته فعالیت بسیاري از کسب و کارها از جمله صنوف خدماتی را مختل و دچار مشکل کرد و بر
همین اساس برنامه حفظ اشتغال بنگاهها و حمایت از کارگران بیکار شده براي مقابله با اثرات کرونا بر بازار کار در پیش گرفته شد؛ با
این حال مقامات کارگري می گویند کارگران ساختمانی، کارگران فصلی و مشاغل زیرپله فاقد بیمه هنوز از تسهیلات حمایتی پیش

 
بینی شده در ایام کرونا بهره مند نشده اند. 



پربیننده ترین وام ویژه براي صاحبان سهام عدالت پرداخت وام ویژه براي 3میلیون خانوار آیین نامه سهام عدالت نهایی شد/ آزادسازي
60درصد از سهام عدالت براي فروش چرا قیمت دلار سلیمانیه و دبی مهم است؟ 5 خبر مهم اقتصادي 1399/5/3



فضایی شاد و مفرح براي بچه ها با اپلیکیشن "هُپ"

منبع: نبض نفتشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/05/05

در روزهایی که بچه ها باید حتی الامکان براي رعایت ایمنی خود و جلوگیري از ابتلا به ویروس کرونا در خانه بمانند،
اپلیکیشن "هپ" کانون جوانه هاي بانک ملی ایران می تواند فضایی شاد و مفرح براي آموزش و سرگرمی آنها باشد.

در روزهایی که بچه ها باید حتی الامکان براي رعایت ایمنی خود و جلوگیري از ابتلا به ویروس کرونا در خانه بمانند، اپلیکیشن

 
"هپ" کانون جوانه هاي بانک ملی ایران می تواند فضایی شاد و مفرح براي آموزش و سرگرمی آنها باشد. 

به گزارش نبض نفت به نقل از روابط عمومی بانک ملی ایران، "هپ" کانون جوانه هاي
بانک ملی ایران در کنار ایجاد محیطی سرگرم کننده، داراي بخش هاي جذاب و آموزشی
مانند مدرسه اقتصادي، مدرسه هوش مصنوعی، مدرسه کارآفرینی، مدرسه حقوقی، مدرسه
همیار پلیس، بازي، فیلم و کارتون، قصه و آهنگ و... است که می تواند براي بچه ها

 
آموزش و سرگرمی را به صورت یکجا فراهم کند. 

در بخش «بازي» این اپلیکیشن، کاربر علاوه بر تفریح و سرگرمی، با فضاي کسب و کار و
مفاهیم اقتصادي آشنا می شود و در بخش «فیلم و کارتون» در کنار نمایش کارتون هاي
روز دنیا، کودکان و نوجوانان می توانند با انیمیشن هاي جذاب، مفاهیم اقتصادي و مالی را

 
آموزش ببینند. 

«مدرسه اقتصادي» یکی از بخش هاي این اپلیکیشن است که اطلاعات بانکی و اقتصادي را در قالب ویدئوهاي جذاب و دیدنی به

 
کودکان و نوجوانان آموزش می دهد. 

«مدرسه هوش مصنوعی» با در اختیار گذاشتن ویدئوهاي آموزشی در خصوص ساخت ربات، خلاقیت نوجوانان را در زمینه هاي
رباتیک افزایش داده و کاربر پس از شرکت در آزمون هاي مجازي و کسب نمره قبولی می تواند در کلاس هاي حضوري آموزشی

 
ساخت ربات نیز شرکت کند. 

«مدرسه کارآفرینی» بر محور آموزش و توانمندسازي کارآفرینان نوجوان در محورهاي توسعه مهارت هاي فردي، سازمانی، بازرگانی و

 
فناوري اطلاعات و ارتباطات و در قالب فیلم، موشن گرافی، اینفوگرافی و متون آموزشی است. 

«مدرسه مشاوره و هدایت تحصیلی»، «مدرسه کسب و کار »، «مدرسه همیار پلیس»، «داستان هاي صوتی و آهنگ» و «بله» از دیگر

 
بخش هاي این اپلیکیشن است. 

واژه «هپ» مخفف «هوش پول ساز» است؛ این عبارت در لاتین به معناي «امید و آرزو» است و از سوي دیگر کلمه اي آشنا از یک

 
بازي نوستالژیک و قدیمی است. 



اپلیکیشن هپ از طریق سایت بانک به آدرس https://bmi.ir/landing/hope و سایت کانون جوانه ها به آدرس bmi.ir/kids و

 
کانال کانون در بله به آدرس kidsbankmelli@ قابل دانلود و نصب می باشد. 

برچسب ها: نبض نفت ، اپلیکیشن



دکتر صالحی: نماز جمعه موجب همبستگی قلوب مسلمین می شود/ در جذب

جوانان براي نماز جمعه موفق نبودیم...

منبع: سازمان انرژي اتمی ایرانشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/05/05

 
 .

گروه سیاسی خبرگزاري فارس: 5مرداد سالروز اقامه اولین
نماز جمعه کشور در سال 58 است. در این عمر بیش از
40ساله انقلاب اسلامی و چه در ابتداي انقلاب، اثناي
جنگ تحمیلی و حتی شرایط فعلی تریبون نماز جمعه به
عنوان عبادي ـ سیاسی ترین تریبون کشور، تاثیر شگرفی
در جهت دهی ملت ایران به سمت رهنمودهاي دینی

 
مخصوصا در حوزه سیاسی داشته است. 

در این باره با علی اکبر صالحی رئیس سازمان انرژي اتمی

 
که سال ها هم در دانشگاه و هم در مسئولیت هاي گوناگون جزو کارگزاران نظام بوده، به گفت وگو نشستیم. 

وي درباره اهمیت و جایگاه نماز جمعه با بیان اینکه بهترین مرجع براي تبیین و تشریح منزلت نماز جمعه، قرآن کریم است، اظهار
ِ لاَةِ مِن یوَْمِ الجُْمُعَۀِ فَاسْعَوْا إلِىَ ذِکْرِ االلهَّ داشت: خداوند متعال در آیه 9 سوره شریفه جمعه می فرماید؛ یاَ أیَُّهَا الَّذِینَ آمَنُوا إذَِا نوُدِيَ للِصَّ
وَذَرُوا البَْیْعَ ذَالکُِمْ خَیْرٌ لَّکُمْ إنِ کُنتُمْ تعَْلَمُونَ. بدین معنی که اي مسلمانان هنگامی که روز جمعه نداي اذان سر داده می شود، با شتاب
به سوي نماز که ذکر جمیل حضرت حق است بشتابید. داد و ستد دنیوي را رها کنید و این آیین معنوي، اگر بدانید، براي شما بسی

 
سودمندتر است. 

وي تصریح کرد: خداوند متعال در این آیه شریفه نفرموده است که بر شما فرض و واجب عینی است اما توصیه موکد فرموده است.
چراي اصلی را خداوند می داند. زیرا فلسفه و علت اصلی وضع آیین ها و شرایع، نزد پروردگار بی همتاست اما ما می توانیم چنین

 
استنباط کنیم که دلیل اصلی اهمیت این آیین الهی در تحقق تجمع مسلمین است. 

 
نماز جمعه موجب همبستگی قلوب مسلمین می شود 

قوا یعنی به حبل الهی و رشته ِ جَمیعًا وَلا تفََرَّ صالحی افزود: خداوند در آیه 103 سوره مبارکه آل عمران می فرماید؛ وَاعتَصِموا بحَِبلِ االلهَّ
محبت و مودّت او چنگ زنید، حول محور خدا اجتماع کنید و متفرق نشوید. نماز جمعه یکی از آیین ها و شعائر وضع شده از سوي
خداوند متعال است که موجب همبستگی قلوب مسلمین می شود. اگر به مجموعه روایات و تفاسیر مربوط به آیین نماز جمعه توجه
کنیم، می توان چنین استنباط کرد که خداوند متعال اسلام را دین وحدت و جماعت قرار داده است. این نکته درست است که باور به
خدا و دین، به یک اعتبار، امري فردي است اما اگر این باور در یک بستر اجتماعی نظام مند تحقق پیدا کند، تقویت می شود، نشر
پیدا می کند و ریشه هاي آن مستحکم تر می شود. هنگامی که مسلمانان در صفوف در هم فشرده در آیین نماز جمعه گرد هم می

 
آیند پیوندهاي ایمانی آنان تقویت می شود. از این رو، آیین نماز جمعه از اهمیت راهبردي برخوردار است. 

نماز جمعه در حرکت تکاملی امت اسلامی از لوازم پیش برنده جامعه است 



رییس سازمان انرژي اتمی در خصوص نقش نماز جمعه در استقرار و تثبیت نظام مقدس اسلامی با اشاره به مفهوم دین به منزله یک
منظومه و یک نظام اجتماعی شامل مقررات، سنن، شعائر و مناسک که در بستر خداباوري تعریف و تبیین می شود، گفت: نماز جمعه
در حرکت تکاملی امت اسلامی یکی از لوازم پیش برنده جامعه است. مسلمین یک روز در هفته با شور و شوق ایمانی گرد هم می آیند
و خطیب جمعه معضلات و چالش هاي پیش روي جهان اسلام را تشریح می کند و به ارشاد و هدایت مردم می پردازد. البته خطیبان
جمعه در سراسر کشور به این نکته بسیار مهم عنایت دارند که بیانات این عزیزان در سطح وسیعی انعکاس می یابد. پس باید غور و
کنکاش کنند تا آنچه می گویند مستند و مبتنی بر توجیهات منطقی و احتجاجات عقلی باشد. در این زمانه، زبان سخن گفتن با
جوانان تفاوت یافته و آنها طالب احتجاج و استدلال هستند. توجیه و استدلال منطقی براي جوانان کار چندان سهلی نیست. براي
برقراري ارتباط با قشرهاي مختلف اجتماع باید از شیوه هاي نوین ارتباط کلامی بهره برداري نمود. خطیب جمعه باید در تحبیب و

 
تألیف قلوب چیره دست باشد . 

وي در پاسخ به این سوال که از چه زمانی به نماز جمعه می رود؟ ضمن بیان اینکه نماز جمعه به دلیل توصیه موکّد الهی براي یک
مسلمان الزام آور است، گفت: هر دو پدربزرگ من در سلک روحانیون بودند. در کودکی پدربزرگ پدري ام می فرمود: شرکت در
مراسم نماز جمعه، واجب است. از کودکی این نکته در ذهن من نقش بسته است و همواره به عنوان یک امر واجب به این فریضه عمل
می کنم. بنده ایشان را مرشد خود می دانستم. زمانی که در خارج از کشور مشغول تحصیل و یا انجام وظیفه بودم تلاش می کردم تا
در مراسم نماز جمعه شرکت کنم. از جمله هنگامی که در جده و در سازمان کنفرانس اسلامی اشتغال داشتم، در مسجدي نزدیک
محل اقامت خود در نماز جمعه شرکت می کردم. خطیب جمعه آن مسجد از برادران اهل سنت و اصالتاً اهل موریتانی بود و نکات
بسیاري را از خطبه هاي آن عالم آموختم. به راستی که بیانات ایشان در فهم تعالیم اسلامی راهگشا بود. ایشان در ذکر مناقب و
مَحامد خاندان عصمت و طهارت نیز با فصاحت و از عمق جان سخن می گفت. آن بزرگوار در واقع، عالمی اهل تحقیق و پژوهش بود و

 
بنده همواره دعاگوي ایشان هستم. 

وي در ادامه گفت: شرکت در نماز جمعه برکات زیادي نصیب انسان می کند. هم مسجدي ها در جده می دانستند که بنده شیعه
هستم. عده اي از این عزیزان از سادات بودند ولی در نزد اهل سنت، موسوم به شریف بودند. توفیق می شد که گاهی در مراسم و آیین

 
هاي این دوستان یکدل حضور میافتم و شاهد دلبستگی و احترام فوق العاده آنان به اهل بیت(ع) بودم. 

صالحی افزود: با این باور نسبت به نماز جمعه همواره سعی می کنم تا جایی که ممکن است در صفوف نماز جمعه حضور پیدا کنم.
اگر در تهران باشم حتماً تلاش می کنم تا در این اجتماع باشکوه حضور یابم مگر اینکه وضعیت جسمی و مزاجی بنده، یاري نکند. در
شهرستان ها هم برخی اوقات از این توفیق بهره می برم. البته در دهه اول انقلاب با پدر مرحومم، همسر و بچه ها در این آیین روح
بخش حضور پیدا می کردیم. بعدها که فرزندانم بزرگ شدند و مسئولیت خودشان را داشتند، کمتر توانستیم بصورت خانوادگی در
مراسم نماز جمعه شرکت کنیم. یک بار که با خانواده در راه بودیم، انفجاري در محل اقامه نماز جمعه رخ داد. به همسرم گفتم اگر به

 
موقع حرکت کرده بودیم، شاید در جمع شهداء بودیم و بر خوان نعمت الهی نشسته بودیم. 

 
در جذب جوانان براي حضور مستمر در نماز جمعه موفق نبودیم 

معاون رییس جمهور در ارتباط با انتظار و توقعی که نسبت به رشد و تقویت نماز جمعه دارد، تصریح کرد: بنده گمان می کنم بر

 
اساس شواهد و قرائن می توان گفت که ما در جذب جوانان براي حضور مستمر در مراسم نماز جمعه چندان موفق عمل نکردیم. 

وي خاطرنشان کرد: سال هاي اول انقلاب به علت کثرت نمازگزاران در بلوار کشاورز نماز می خواندیم. یعنی این جمعیت انبوه ناگزیر
در خیابان هاي اطراف دانشگاه تهران جمع می شدند. بنده بر این باورم که خطیب جمعه باید به تبیین مسائل و موضوعات سیاسی
جهان اسلام و جمهوري اسلامی ایران بپردازد. اما باید مراقبت شود که مخاطبان احساس نکنند که، خطیب جمعه وارد دسته بندیهاي

 
سیاسی و حزبی شده است. 

 
خطیب نماز جمعه براي وصل کردن آمده نه فصل کردن 

صالحی گفت: خطیب نماز جمعه براي وصل کردن آمده است نه براي فصل کردن. در نماز جمعه جذب حداکثري و دفع حداقلی باید



بعنوان سیاست راهبردي مدنظر قرار گیرد. سلام و درود خدا بر روان پاك حضرت آیت االله طالقانی(ره) که یک عالم برجسته، قرآن
شناس چیره دست و قرآن پژوه کم نظیر بود. ایشان در اولین نماز جمعه بعد از انقلاب خطبه اي از حضرت علی(ع) خواندند که در
بخشی از آن عبارتی با تلفظ بسیار سخت بود؛ اما آن بزرگوار کاملاً زیبا آن بیانات نورانی مولاي متقیان (ع) را ادا کردند. (والذي بعثه

 
بالحق لتبلبلن بلبله و لتغربلن غربله و لتساطن سوط القدر) 

وي افزود: حضرت آقا در نماز جمعه واقعاً خطیبی چیره دست بودند. خطبه هاي سیاسی ایشان محمل و بستري براي تجمیع و تألیف

 
قلوب بود. مرحوم آیت االله هاشمی رفسنجانی(ره) هم خطیبی توانا بودند و ما واقعاً از بیانات ایشان استفاده میکردیم. 

 
نماز جمعه نباید به ابزاري سیاسی و جناحی تبدیل شود 

رئیس سازمان انرژي اتمی گفت: سخنان این بزرگان واقعاً جاذبه و گیرایی داشت. اما الان می توان گفت که برخی ائمه جمعه استانها
تا حدي دچار سیاست زدگی شده اند و جبهه گیري می کنند. این رویکردها در شأن جایگاه نماز جمعه نیست. گاهی بنده احساس
می کنم که ساحت مقدس نماز جمعه، تبدیل به محل عقده گشایی عدّه اي علیه عدّه اي دیگر شده است. واقعاً باید مراقب باشیم که

 
نماز جمعه این آیین روحبخش به ابزاري سیاسی و جناحی تبدیل نشود که موجب خسران خواهد شد. 

صالحی با تاکید بر اینکه آداب و سنن صدر اسلام و خطبه هاي زیباي حضرت رسول(ص) و حضرت امیر مومنان علی(ع) را تا حدي
فراموش کرده ایم، به بیان خاطراتی از نماز جمعه مرکز فرهنگی ایرانیان در وین اتریش پرداخت و اظهار داشت: مدتی حضرت آیت االله
معزّي، بعنوان نماینده ولی فقیه در این مرکز نماز جمعه را برگزار می کردند و خطبه می خواندند. ایشان واقعاً اهل تدقیق و تحقیق

 
بودند و بیانات ایشان براستی، درس آموز بود. 

رییس سازمان انرژي اتمی در خصوص هجمه وارده به نماز جمعه در کشورمان از سوي دشمنان و بدخواهان، گفت: براي اینکه نماز
جمعه، رکن رکینی از نظام حکومتی اسلام است. نماز جمعه عمود خیمه اسلام است. اگر این عمود و ستون اصلی محکم باشد، خیمه

 
اسلام محکم و استوار پابرجا خواهد بود. دشمنان می خواهند به این عمود و خیمه آسیب وارد کنند. 

 
زبان خطیب جمعه باید روح نواز و وحدت آفرین باشد 

وي تصریح کرد: اتفاقاً به همین دلیل ما باید در انتخاب خطیب، محتواي خطبه و شئونات نحوه برگزاري نماز جمعه توجه ویژه داشته
باشیم. مسلمانان باید از حضور در نماز جمعه لذت ببرند. در انتخاب خطیب باید دقت لازم را بکار گرفت. خطیب باید آگاه، اهل
تحقیق و مطلع به مسائل زمان باشد. در استان ها علمایی داریم که آگاه و عالمند و اشراف دارند ولی چندان به حضور در مجامع و
محافل رسمی تمایل ندارند. باید این عزیزان را به میدان آورد. خطبه باید واقعاً داراي محتوا باشد. زبان خطیب جمعه باید روح نواز و

 
وحدت آفرین باشد و از زبان تفرقه انگیز و حزبی به دور باشد. 

صالحی تاکید کرد: نماز جمعه آنگونه که خداوند مقرر کرده است و آنگونه که حضرت رسول اکرم(ص) توصیف و تعبیر کرده است،

 
عامل وحدت مسلمین و همبستگی، همدلی و همزبانی امت اسلامی است. 

 
اگر نماز جمعه وحدت آفرین نباشد، نظام و جامعه آسیب خواهد دید 

وي افزود: برکت در اجتماع مومنان و صفوف درهم تنیده موحّدان است. این عبارت زیبا را همه ما بارها شنیده ایم که «یداالله مع
الجماعه»؛ اگر تفرقه و تشتّت در کار باشد و نماز جمعه به محملی براي وحدت آفرینی تبدیل نشود، نظام ما و جامعه اسلامی آسیب

 
خواهد دید. 

معاون رییس جمهور در خصوص ارزیابی عملکرد نهاد سیاستگذاري ائمه جمعه کشور بویژه از زمانی که حضرت حجت الاسلام
والمسلمین حاج علی اکبري، مسئولیت این نهاد را به عهده گرفته اند، گفت: به دور از هرگونه مداهنه، میخواهم باورم را بر زبان جاري
کنم. چند باري که ایشان خطبه خواندند بنده بسیار لذت بردم. اولاً وقتی ایشان نماز می خوانند آیات قرآنی را با لهجه زیبا و با قرائت
بسیار دلنشین می خوانند بطوري که انسان دوست دارد قرائت این عزیز ادامه پیدا کند. این یک نعمت الهی است که ایشان از آن
برخوردارند. دوم اینکه واقعاً روي خطبه هایشان کار می کنند به گونه اي که ادب، متانت و انصاف در زبان و بیان ایشان رعایت می



 
شود. همچنین از افراط و تفریط بدورند. خداوند ایشان را براي ما و نظام مقدس اسلامی حفظ کند. 

 
وي اضافه کرد: در حال حاضر، چند تن از خطیبان ما در تهران بسیار عالی هستند اما به استان ها باید بیشتر رسیدگی شود. 

 
حفظ شوکت و آبروي اسلام مقدّم بر جایگاه اشخاص است 

رییس سازمان انرژي اتمی گفت: در پایان مایلم به این نکته اشاره کنم که حفظ شوکت و آبروي اسلام عزیز، مقدّم بر جایگاه اشخاص
است. در شهرستان ها هم باید به گونه اي برنامه ریزي شود که اشخاص فاضل و عادل و برخوردار از سعه صدر و اهل محبت به ایراد

 
خطبه بپردازند و موجب وحدت و همدلی بیشتر شوند. 

منبع خبر : دیپلماسی عمومی و اطلاع رسانی



آزمون امسال مرکز وکلا اوایل مهرماه برگزار می شود

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/05/05

علی بهادري جهرمی در مصاحبه اختصاصی با خبرنگار خبرگزاري صدا و سیما افزود:
متولی برگزاري آزمون امسال سازمان سنجش و آموزش کشور است و ثبت نام آزمون نیز
تا دوازدهم مرداد ادامه دارد و علاقه مندان می توانند با مراجعه به سایت سازمان

 
سنجش براي آزمون وکالت سال 99 ثبت نام کنند. 

وي گفت: هر داوطلب می تواند سه استان را به عنوان محل اشتغال خود انتخاب کند که
البته باید توجه داشته باشد در صورت قبولی فقط در آن استان هایی که پذیرفته شوند

 
حق تاسیس دفتر و فعالیت خواهد داشت. 

 
بهادري جهرمی ادامه داد: داوطلبان فقط استان هایی را انتخاب کنند که در آن استان ها امکان اشتغال آتی را داشته باشند. 

وي گفت: داوطلبان همانند سال هاي گذشته تا زمان صدور پروانه کارآموزي که در نهایتتا شهریور 1400 مهلت خواهند داشت، می
توانند مدارك لیسانس تحصیلی یا کارت پایان خدمت یا معافیت از خدمت را ارائه دهند یعنی در هنگام ثبت نام الزامی وجود ندارد که

 
مدارك تحصیلی یا معافیت و پایان خدمت را ارائه کنند. 

آقاي بهادري جهرمی افزود: دانشجویان ترم هاي آخر تحصیلی یا کسانی که در حین خدمت هستند در صورتی که تا شهریور ماه
خدمت آن ها تمام خواهد شد یا مدرك تحصیلی آن ها تا این بازه زمانی آماده خواهد شد، می توانند در آزمون ثبت نام کنند در غیر

 
این صورت پذیرش آن ها لغو خواهد بود. 

وي گفت: محل برگزاري آزمون نیز جمعه 4 مهرماه در حوزه هاي مراکز استان هاي سراسر کشور خواهد بود و نسبت به سال گذشته
نیز آزمون یک مقدار جلو افتاده است که البته سال گذشته نیز قصد داشتیم آزمون را مهرماه برگزار کنیم، اما شرایط برگزاري آزمون
فراهم نشد، اما امسال از فروردین ماه یعنی تعطیلات نوروز رسما اعلام کردیم که اوایل مهرماه آزمون امسال برگزار خواهد شد تا

 
داوطلبان آمادگی لازم را کسب کنند. 

رئیس مرکز وکلا کارشناسان رسمی و مشاوران خانواده قوه قضاییه گفت: حتی مرکز وکلاي قوه قضائیه دوره هاي آموزشی رایگانی را

 
در تعطیلات نوروز بخاطر کرونا در اختیار داوطلبان قرار داد که بیش از 7 هزار نفر از این دوره هاي آموزشی رایگان استفاده کردند. 

وي درباره ظرفیت پذیرش امسال گفت: طبق نیازسنجی حوزه هاي قضایی سراسر کشور و تصویب هیئت نظارت مرکز و پیشنهاد هاي
مراکز استان ها حدود 7 هزار نفر براي سال 99 مشخص شده است که ان شاء االله امسال این تعداد کارآموز وکالت را در صورت کسب

 
نمره لازم پذیرش خواهیم کرد. 

بهادر جهرمی گفت: آزمون مرکز وکلا از سال گذشته دو مرحله اي شده است که در واقع یک مرحله آزمون تستی است که در صورت
کسب نمره حدنصاب و راهیابی به مرحله دوم، یک مرحله نیز به صورت شفاهی تست گرفته خواهد شد، قبولی در مرحله اول به منزله

 
قبولی نهایی نیست و داوطلبان باید در هر دو مرحله حدنصاب لازم را کسب کنند. 

 
وي ادامه داد: کسانی که در هر دو مرحله نمره قبولی را کسب کنند پذیرفته شده نهایی خواهند بود. 

 
جذب 7 هزار کارآموز وکالت 

رئیس مرکز وکلا، کارشناسان رسمی و مشاوران خانواده قوه قضائیه: سال گذشته حدود 7 هزار نفر از کارآموزان وکالت را جذب کردیم

 
که امیدواریم امسال نیز تکرار شود. 



آقاي علی بهادري جهرمی با اعلام این خبر درباره نتایج آزمون وکالت مرکز وکلاي قوه قضائیه در سال 98 افزود: نتایج آزمون سال
گذشته به طور کامل اعلام شد که البته ما به خاطر بحران ناشی از کرونا با تأخیر نتایج آزمون را اعلام کردیم و همانند بقیه دستگاه ها

 
و نهاد ها درگیر آن بودیم. 

وي گفت: اکنون نتایج نهایی آزمون وکالت 98 در هر دو مرحله اعلام و نهایی شده است و ما فرآیند هاي کارآموزي را طی یکی دو ماه
آتی و در نهایت تا پایان شهریور که پیش از این گفتیم، اعلام خواهیم کرد و پذیرفته شدگان نیز مدارك تحصیلی یا گواهی پایان

 
خدمتشان را تا همان روز یعنی پایان شهریور ارائه خواهند کرد. 

رئیس مرکز وکلا، کارشناسان رسمی و مشاوران خانواده قوه قضائیه افزود: البته ما بخش هایی از فرآیند کارآموزي را آغاز کردیم و
دروس پیش نیاز را در همان سامانه "عدالت خانه" به پذیرفته شدگان ارائه کردیم و داوطلبان پذیرفته شده سال 98 در حال طی این

 
فرآیند هستند و آزمون پیش نیازشان را انجام می دهند. 

 
آقاي بهادري جهرمی گفت: امیدواریم با اتمام فرآیند استعلامات قانونی به زودي پروانه کارآموزي براي آن ها صادر شود. 

وي افزود: پارسال حدود 7 هزار کارآموز وکالت در مرکز وکلاي قوه قضائیه جذب شدند و توانستیم حدود 6 درصد از داوطلبان آزمون
وکالت را جذب کنیم یعنی از 107 هزار نفر شرکت کننده "داوطلب" حدود 7 هزار نفر را جذب کردیم که امیدواریم در لباس

 
کارآموزي وکالت ببینیم. 

رئیس مرکز وکلا، کارشناسان رسمی و مشاوران خانواده قوه قضائیه گفت: امیدواریم امسال نیز همین تعداد جذب کنیم و حدنصاب
مشارکت نیز بالا باشد، هر چه میزان مشارکت بالا باشد و تعداد داوطلبان بیشتر باشد سطح علمی داوطلبان به خاطر رقابت بالا می

 
رود. 

آقاي بهادري جهرمی گفت: امیدواریم امسال نیز همین حدود 6 درصد را از میان داوطلبان و شرکت کنندگان در آزمون پذیرش نهایی
کنیم.



کرونا سفره خانوار ایرانی را کوچکتر کرد

منبع: جام نیوزشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/05/05

وزارت کار در گزارشی به آثار شیوع ویروس کرونا بر کسب و کار و رفاه خانوارها پرداخت که در نتیجه گیري این گزارش آمده
است که بررسی رشد حقیقی هزینه خانوار در سال 98 نشانگراین است که سفره خانوار ایرانی کوچک تر شده است.

 
کرونا سفره خانوار ایرانی را کوچکتر کرد 

وزارت کار در گزارشی به آثار شیوع ویروس کرونا بر کسب و کار و رفاه خانوارها پرداخت که در نتیجه گیري این گزارش آمده است

 
که بررسی رشد حقیقی هزینه خانوار در سال 98 نشانگراین است که سفره خانوار ایرانی کوچک تر شده است. 

به گزارش سرویس اقتصادي جام نیـوز، شوك اقتصادي شیوع
ویروس کرونا در روزهاي پایان سال قبل، منجر به کاهش فروش
بسیاري از مشاغل و کسب وکارهاي مرتبط شد. در این میان
دولت با وعده بسته حمایتی سعی کرد اثرات منفی اقتصادي این

 
مساله را براي خانوارها موقتا تعدیل کند. 

شیوع ویروس کرونا در ایران نیز تاثیر بسیاري بر اقتصاد داخلی
داشته و خواهد داشت؛ به باور کارشناسان اقتصادي در ایران،

داستان کمی پیچیده تر است، زیرا علاوه بر آسیب هاي اقتصاد جهانی، اقتصاد ایران به دلیل وابستگی به نفت، تحریم هاي بین المللی،

 
رشد منفی اقتصاد، تورم بالا و ... آسیب هاي بیشتري را شاهد خواهد بود. 

اقتصاد ایران فشارهاي دوگانه تحریم و تبعات ویروس کرونا را همزمان تجربه می کند، هرچند اقتصاد دانان بر این باور هستند که
چنانچه سریعتر واکسنی براي کرونا یافت شود، افتها کمتر بوده و اقتصاد سریعتر به روال عادي بازمی گردد. در گزارشی که مرکز
پژوهش هاي مجلس منتشر کرده آمده است: اقتصاد ایران در حالی با معضل کرونا مواجه شده که متغیر هاي اقتصاد کلان وضعیت
مناسبی را نشان نمی دادند. براساس اعلام مرکز آمار ایران رشد اقتصادي در9 ماهه نخست سال 98، در حدود منفی 7.6 درصد و

 
رشد اقتصادي بدون نفت نیز تقریباً صفر بوده است. 

همچنین، نرخ تورم نقطه به نقطه نیز در پایان بهمن ماه 25دصد بوده است. از سوي دیگر دولت به لحاظ منابع در تنگنا قرار دارد و
کسري بودجه دولت یکی از معضلات مهم اقتصاد ایران براي سال 99 است. در چنین شرایطی، هزینه هاي تحمیل شده در اثر اپیدمی

 
کرونا و همچنین کاهش تولید ناشی از آن، می تواند اقتصاد را با تورم هاي بالاتر و رشد هاي اقتصادي پایین تر مواجه سازد. 

از بین رفتن برخی از مشاغل و یا کاهش شدید درآمد در برخی از بخش ها باعث کاهش رشد اقتصادي می شود و از طرف دیگر،

 
برخی مشاغل دیگر مانند تولیدات مواد بهداشتی و... در این بازه زمانی رشد بالایی خواهند داشت. 



شوك ناشی از کرونا، اقتصاد را هم با شوك عرضه و هم با شوك تقاضا مواجه می سازد. از یک طرف عرضه نیروي کار کاهش یافته و از
طرف دیگر در تأمین مواد اولیه تولید نیز مشکلاتی ایجاد شده است (شوك عرضه). شوك عرضه، شوك تقاضا را به همراه خواهد
داشت. تعطیلی کسب و کارها، منجر به تعدیل نیروي کار می شود و کاهش درآمد خانوار، کاهش تقاضا را به همراه دارد. از طرف دیگر

 
عدم اطمینان نسبت به آینده، خانوار را به تصمیم پس انداز بیشتر و به تعویق انداختن خرید اقلام غیرضروري ترغیب می کند. 

همین امر کاهش تقاضاي کل بیشتري را موجب می شود؛ بنابراین انتظار می رود رکود اقتصادي ناشی از شوك ارزي و تحریم ها
تشدید شود و لذا لازم است تا سیاست هاي حمایتی هم از خانوار و هم از کسب وکار صورت گیرد. در شرایطی که دولت با تنگناي
مالی مواجه بوده و علاوه بر کاهش درآمد هاي ناشی از تحریم و کاهش قیمت نفت و فرآورده هاي نفتی، با افزایش هزینه هاي

 
بهداشتی و درمانی ناشی از کرونا نیز رو به رو است، منابع براي سیاست هاي حمایتی به شدت محدود است. 

از این رو بسیار مهم است که سیاست هاي حمایتی، بهینه اتخاذ شده و از اجراي سیاست هاي حمایتی کور (نظیر تخصیص ارز
ترجیحی به برخی کالاها) اجتناب شود، زیرا به احتمال قوي، این منابع با هزینه تورم تأمین شده اند. بر این اساس سیاست هاي

 
افزایش تقاضاي کل از طریق جلوگیري از کاهش اشتغال و درآمد خانوار باید در اولویت قرار گیرند. 

اما حالا وزارت کار معاونت امور اقتصادي وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی با همکاري معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال و معاونت
رفاه اجتماعی ، در گزارش چهار فصلی، اثرات اقتصادي شیوع ویروس کرونا در سطح بین الملل، سیاست هاي اقتصادي کشورها در

 
مواجهه با این بحران، اقدامات حمایتی ایران در حوزه تولید و اشتغال را بررسی کرده است. 

در مقدمه این گزارش، ضمن اشاره به تکانه هاي اقتصادي فراگیري ویروس کرونا، به برخی از استراتژِي ها و سیاست هایی که کشورها
براي حمایت از خانوارها و اقشار آسیب پذیر اجرا کرده اند از جمله کمک مستقیم به خانوارهاي کم درآمد، کارکنان و افراد
خوداشتغال، پرداخت بیکاري، تعویق مهلت پر کردن اظهارنامه و پرداخت مالیات هاي شخصی، کاهش مالیات بر مصرف و املاك،
حمایت از هزینه هاي بهداشتی خانوار، تسهیل قوانین و الزامات کار پاره وقت، پرداخت حقوق دوران مرخصی استعلاجی مبتلایان،

 
کمک مالی و تعویق اجاره بهاي خانوارهاي آسیب دیده، ... پرداخته شده است. 

در ادامه این گزارش اثرات شیوع ویروس کرونا بر رشد اقتصادي به تفکیک مناطق مختلف جهان بررسی شده است.بر اساس تحقیقات
به عمل آمده ، پیش بینی هاي مختلف از رشد اقتصادي به تفکیک مناطق مختلف جهان نشان می دهد که در سال 2020 کشورهاي
منطقه اروپا بیشترین آسیب را از شیوع ویروس کرونا خواهد دید و براساس پیش بینی ماه آوریل صندوق بین المللی پول، تولید

 
ناخالص داخلی اروپا در سال 2020، به میزان 6.6 درصد کاهش می یابد. 

این گزارش می افزاید: براي کشورهاي خاورمیانه و آسیاي میانه نیز پیش بینی هاي صندوق بین المللی پول، رشد اقتصادي منفی را
نشان می دهد. براساس این پیش بینی، تولید ناخالص داخلی کشورهاي صادرکننده نفت این منطقه، در سال 2020 حدود 9.3-
درصد کاهش می یابد و این در حالی است که کاهش تولید ناخالص داخلی کشورهاي واردکننده نفت این منطقه، تنها در حدود 8.0-
درصد خواهد بود. یکی از عواملی که موجب کاهش بیشتر رشد اقتصادي در کشورهاي صادرکننده نفت این منطقه نسبت به

 
کشورهاي واردکننده می شود،کاهش شدید قیمت نفت ناشی از کمبود تقاضا است. 

اثرات شیوع ویروس کرونا بر بیکاري، فقر و رفاه اقتصادي نیز از دیگر مواردي است که در این گزارش، بررسی و عنوان شده است که بر

 
میزان بیکاري و سطح رفاه در کشورها نیز اثرات قابل ملاحظه اي داشته است. 



اقدامات حمایتی ایران در حوزه تولید و اشتغال و ابعاد تاثیرگذاري کرونا بر اقتصاد ایران بخش دیگر این گزارش است.بر اساس این
تحلیل، مجموعه اقداماتی نظیر طرح هاي فاصله گذاري اجتماعی که به منظور حفظ سلامت شهروندان اجرا شد به نوبه خود به کند
شدن چرخ اقتصاد و بروز رکود ، تعطیلی و نیمه تعطیلی واحدهاي اقتصادي و اخلال در زنجیره ارزش تولید و افزایش نا اطمینانی در

 
اقتصاد منجر شده است. 

 
نتیجه گیري 

بررسی تغییرات وضعیت رفاهی خانوار طی سال هاي گذشته حاکی از وضعیت آسیب پذیر خانوارها است. چنانچه متوسط هزینه
خانوارهاي شهري و روستایی به قیمت هاي ثابت تقریباً در 10سال اخیر یک روند نزولی را طی کرده است که به طور آشکار کوچک

 
شدن سبد مصرفی خانواررا نشان می دهد. 

اگر چه بررسی سایر ملاك ها همچون نسبت به هزینه هاي خوراکی به غیرخوراکی ،ضریب جینی و سایر شاخص هاي بررسی شده به
طور کلی روند نزولی وضعیت رفاهی خانوار و افزایش نابرابري را نمایش می دهد، اما به طور خاص مقایسه متوسط هزینه هاي
خانوارهاي شهري و روستایی به تفکیک دهک هاي هزینه اي نشان می دهد که رقم متوسط هزینه خانوار شهري و روستایی کشور
تقریباً با دهک هفتم هزینه اي شهري و روستایی به ترتیب تناسب دارد که معناي آن است که شش دهک هزینه اي در وضعیت بدتر

 
از متوسط جامعه قرار دارند. 

بررسی رشد حقیقی هزینه خانوار در دهک هاي هزینه اي در سال 98 نشانگر آن است که تمام دهک هاي هزینه اي با رشد حقیقی
منفی روبرو بوده اندك که به معناي آن است که سبد مصرفی خانوارهاي ایرانی کوچک تر شده است. اما با دقیق ترشدن در دهک
هاي هزینه اي، ملاحضه شد دهک اول شهري و روستایی به ترتیب رشدمنفی 16 و منفی17.2 درصدي و دهک دهم شهري و
روستایی به ترتیب رشد حقیقی منفی6.4 درصد و منفی 13.5 درصد را تجربه کرده اند که گویاي آن است که دهک هاي پایین

 
درآمدي از تورم آسیب بیشتري دیده اند. 

عوامل عمده اثر گذار بر وضعیت رفاه خانوار تورم و رشد اقتصادي است که در چند سال اخیر با شدت گرفتن تحریم ها از هر دو کانال
وضعیت رفاهی خانوارها آسیب دیده است . در چنین شرایطی بروز بحران همه گیري ویروس کرونا بی شک منجر به بدتر شدن رفاه
خانوار خواهد شد. چرا که از سویی به واسطه طرح هایی از جمله فاصله گذاري اجتماعی و همچنین رکود به وجود آمده، ناشی از

 
بحران، درآمد بسیاري از شاغلین کاهش یافته و در مواردي حتی با بیکار شدن صفر شده است. 

از سوي دیگر با توجه به اینکه درآمدهاي دولت نیز در نتیجه رکود ناشی از بحران و همچنین کاهش در درآمدهاي نفتی محدود شده
و از سوي دیگر بار هزینه اي جدیدي بر دوش دولت گذرده شده است. انتظار شدت گرفتن کسري بودجه دولت دور از ذهن نیست.
بنابر این انتظار می رود در ماه هاي آتی شاهد افزایش تورم باشیم. این دو موضوع در کنار یکدیگر بیش از پیش به افت وضعیت رفاهی

 
خانوار خواهد انجامید. 

 
تسنیم 

2025



تفاهم نامه همکاري دانشگاه فنی و حرفه اي و استانداري البرز به امضاي

طرفین رسید

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/05/05

دانشگاه فنی و حرفه اي

به گزارش اداره کل روابط عمومی، صبح امروز یکشنبه پنجم مرداد ماه سال جاري دومین جلسه شوراي
مهارت استان البرز به دکتر شهبازي استاندار البرز و با حضور دکتر ابراهیم صالحی عمران رئیس دانشگاه فنی وحرفه اي کشور،

 
فرمانداران ، مدیران کل و روساي دانشگاه هاي استان البرز در سالن شهداي دولت استانداري برگزار شد. 

بنابراین گزارش، براساس دستور کار ابلاغی جلسه در ابتداي این نشست مهندس ترکیان رییس دانشگاه فنی وحرفه اي استان البرز
ضمن معرفی و تدوین سیاست هاي دانشگاه فنی وحرفه اي استان در خصوص کارآفرینی و مهارت آموزي گزارشی از عملکرد دانشگاه

 
در زمینه اشتغال و کارآفرینی جوانان و ارتباط صنعت با دانشگاه ارایه داد. 

دکتر صالحی عمران در نشست مذکور با تبریک هفته ملی کارآفرینی و آموزش هاي فنی و حرفه اي با اشاره به اینکه دانشگاه فنی و

 
حرفه اي یک دانشگاه ماموریت گرا است هدف اصلی این مرکز علمی و مهارتی را تربیت تکنسین قلمداد کرد. 

وي اذعان کرد: باید از تجربیات کشورهاي پیشرو در آموزش هاي مهارتی و فنی و حرفه اي به نحو احسن بهره برد چرا که اقتصادي

 
ترین نوع آموزش ها آموزش هاي مهارتی است. 

رییس دانشگاه فنی و حرفه اي افزود: آموزش هاي فنی و حرفه اي از شاخص هاي اصلی توسعه پایدار در کشور است و یکی از اساسی
ترین چالش ها در سیستم هاي آموزشی عرضه محوري است که بایستی سعی شود به سمت تقاضا محوري حرکت کرده و آموزش

 
هایی ارائه شود که رشد اقتصادي و توسعه کشور را به همراه دارد. 

وي با اشاره به بند هاي تفاهم نامه منعقد شده فی ما بین دانشگاه و استانداري از جمله بررسی زمینه هاي رشد کمی دانشکده ها،
ایجاد رشته هاي جدید و جذب دانشجو خاطر نشان کرد: استان البرز با توجه به پتانسیل بالاي صنعتی که در خود جاي داده است می

 
تواند  پایلوت بسیار خوبی براي ارتباط مستقیم بین صنعت و دانشگاه باشد. 

دکتر شهبازي استاندار البرز در ادامه نشست به بیان ظرفیت هاي صنعتی موجود در استان البرز پرداخت و اعلام کرد: از رشته هاي

 
مهارتی که باعث رشد و توسعه صنایع استان گردد حمایت کامل انجام خواهیم داد. 

وي در ادامه  به رشد شرکت هاي دانش بنیان و تاثیر این مراکز در رشد صنعت پرداخت و اظهار امیدواري کرد با تغییر نگرش جامعه

 
از  مدرك گرایی به سمت مهارت آموزي زمینه اشتغال فارغ التحصیلان دانشگاهی فراهم آید. 



گفتنی است در پایان این نشست تفاهم نامه فی مابین دانشگاه فنی وحرفه اي و استانداري استان البرز به امضاء طرفین رسید.



همایش مجازي «تجلیل از کارآفرینان استان سمنان» برگزار می شود

منبع: بازار کارشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/05/05

مدیر کل کمیته امداد استان سمنان گفت: همایش مجازي «تجلیل از کارآفرینان استان سمنان» به مناسبت ششم مرداد ماه،
روز کارآفرینی و هفته مهارت به صورت همزمان در کمیته امداد و ادارات شهرستان ها به صورت ویدئو کنفرانس برگزار می

شود.

مدیر کل کمیته امداد استان سمنان گفت: همایش مجازي "تجلیل از کارآفرینان استان سمنان" به مناسبت ششم مرداد ماه،

 
روز کارآفرینی و هفته مهارت به صورت همزمان در کمیته امداد و ادارات شهرستان ها به صورت ویدئو کنفرانس برگزار می شود. 

به گزارش پایگاه خبري کمیته امداد، محسن مسعودیان راد، مدیر کل کمیته امداد استان سمنان با تاکید بر اجرایی شدن منویات
رهبري در سال جاري، خاطرنشان کرد: از آنجایی که یک سوم اشتغال کشور بر عهده کمیته امداد است، محقق کردن این امر و تحقق

 
شعار سال جاري مبنی بر جهش تولید بیش از پیش پیگیري می شود. 

وي از برگزاري همایش مجازي "تجلیل از کارآفرینان و خیران اشتغال استان سمنان" به مناسبت ششم مرداد ماه، روز کارآفرینی و
هفته مهارت به صورت همزمان در اداره کل کمیته امداد و ادارات شهرستان ها از طریق ویدئو کنفرانس خبر داد و گفت: الگوبرداري
سایر افراد از کارآفرینان از اهداف این همایش است چرا که رونق وافزایش کارآفرینی در جامعه منجر به افزایش اشتغال و کاهش نرخ

 
بیکاري می شود. 

محسن مسعودیان راد کمیته امداد را نهادي کارآفرین خواند و تصریح کرد: در سال گذشته 2666 طرح اشتغال براي مددجویان

 
کمیته امداد استان سمنان و کارآفرینان عرصه اشتغال با اعتبار 76 میلیاردو 741 میلیون تومان ایجاد شده است. 

وي محورهاي همایش را تجلیل از کارآفرینان برتر استان سمنان، خیرین حوزه اشتغال و عقد تفاهم نامه با اداره کل فنی وحرفه اي

 
استان سمنان برشمرد و گفت: تقدیر از کارآفرینان نقطه عطفی براي ورود جوانان باانگیزه به عرصه اشتغال خواهد بود. 

مدیر کل کمیته امداد استان سمنان از پیش بینی 3475 فرصت شغلی براي مددجویان و کارجویان در سال جاري خبر داد و گفت:
براي اجراي این تعداد طرح 102 میلیارد و 880 میلیون تومان اعتبار در قالب تسهیلات اشتغال زایی در نظر گرفته شده است.



نیاز واقعی واحدهاي صنعتی آموزش مهارتی است

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/05/05

به گزارش خبرگزاري فارس در کرج، عزیزاله شهبازي، استاندار البرز، عصر
امروز، در دومین جلسه شوراي مهارت استان البرز که با حضور رئیس دانشگاه
فنی و حرفه اي کشور در سالن شهداي دولت برگزار شد، ضمن گرامیداشت
هفته مهارت و کارآموزي، گفت: استان البرز استانی صنعتی است که با وجود 3
هزار و 500 واحد تولیدي و صنعتی ظرفیتی بسیار مناسب براي رشد و توسعه
اقتصادي کشور و به تبع آن کشور است که در صورت توجه به تامین منابع

 
انسانی حرفه اي و کارآمد می تواند به جایگاه واقعی خود در کشور دست یابد. 

استاندار البرز با اشاره به اینکه اقتصادي بودن آموزش و شغل ها می تواند بسترهاي لازم را براي تحقق شعار سال فراهم کند، افزود:
در حال حاضر نیاز صاحبان واحدهاي تولیدي، صنعتی، کشاورزي و خدماتی استان به نیروي کار ماهر ضرورتی است که در صورت

 
تحقق آن می تواند علاوه بر استفاده بهینه از ظرفیت هاي موجود اقتصادي راه را براي آینده اي روشن ترسیم نماید. 

وي با تاکید بر اینکه مهارت آموزي با تولید و عمل حاصل می شود، یادآور شد: ارائه آموزش هاي مهارتی به صورت 30 درصد تئوري

 
و 70 درصد عملی است که نیاز واقعی واحدهاي تولیدي و صنعتی است. 

استاندار البرز همچنین تصریح کرد: همه ما وظیفه داریم کاري کنیم که مهارت آموزي به جاي مدرك گرایی اسباب منزلت اجتماعی

 
شود تا بتوانیم با حرکت به سوي آموزش رشته هاي تحصیلی مهارتی و کارآفرینی نیاز امروز کشور را در حوزه اقتصاد برطرف نمائیم. 

انتهاي پبام/ج



تامین اجتماعی یک سازمان بیمه اي است

منبع: تامین 24شماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/05/05

نشست مدیران دستگاه هاي اجرایی زیر مجموعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمان با مجمع نمایندگان استان
برگزار شد.

 
تامین اجتماعی یک سازمان بیمه اي است 

نشست مدیران دستگاه هاي اجرایی زیر مجموعه وزارت تعاون، کار و رفاه

 
اجتماعی استان کرمان با مجمع نمایندگان استان برگزار شد. 

تامین 24 / علی حسینی، مدیرکل تامین اجتماعی استان کرمان دراین
نشست بیان کرد: اکنون در کشور یک میلیون و 300 هزار نفر کارفرما به
عنوان شرکاي اجتماعی این سازمان بدهی بیش از 32 هزار میلیار تومان به
این سازمان دارند و 1000 میلیارد تومان از این مبلغ مربوط به 52 هزار

 
کارگاه استان است. 

به گزارش اداره کل روابط عمومی سازمان تامین اجتماعی، علی حسینی گفت: سازمان تامین اجتماعی با تحت پوشش قرار دادن 45
میلیون نفر از جمعت کشور، ماهیانه 12800 میلیارد تومان تعهد در قبال بیمه شدگان و مستمري بگیران دارد که 8800 میلیارد

 
تومان آن تحت عنوان مستمري، 3 هزار میلیارد تومان در حوزه درمان و هزار میلیارد تومان هزینه هاي پشتیبانی سازمان است. 

وي افزود: از این رو نگاه مسئولان و قانون گذاران به سازمان باید بیمه اي باشد نه حمایتی؛ منابع و درآمدهاي سازمان تامین اجتماعی
متعلق به کارگران و کارفرمایانی است که در طول سال هاي متمادي اقدام به پرداخت حق بیمه کرده اند و گاهی با تصویب برخی
قوانین هزینه ها و تعهداتی به سازمان تحمیل شده که منابع آنها پیش بینی نشده است. سازمان تامین اجتماعی یک سازمان حرفه اي
وتخصصی در حوزه بیمه هاي اجتماعی است که می طلبد جهت وضع قوانین توسط قانون گزاران از نظرات کارشناسی و تخصصی در

 
این حوزه استفاد شود. 

حسن پور، رئیس مجمع نمایندگان استان در این نشست بیان داشت: همه دستگاه هاي اجرایی در برنامه هاي کارآفرینی و ایجاد
اشتغال در استان به مقوله تامین اجتماعی و پوشش بیمه افراد توجه ویژه داشته باشند.



آثار شیوع ویروس کرونا بر کسب و کار و رفاه خانوارها بررسی شد

منبع: تامین 24شماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/05/05

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، آثار شیوع ویروس کرونا بر کسب و کار و رفاه خانوارها و سیاست هاي حمایتی در ایران و
جهان را بررسی و در قالب گزارشی تحقیقی - تحلیلی منتشر کرد.

 
از سوي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی؛ 

 
آثار شیوع ویروس کرونا بر کسب و کار و رفاه خانوارها بررسی شد 

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، آثار شیوع ویروس کرونا بر کسب و کار و
رفاه خانوارها و سیاست هاي حمایتی در ایران و جهان را بررسی و در قالب

 
گزارشی تحقیقی - تحلیلی منتشر کرد. 

تامین 24 / معاونت امور اقتصادي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با
همکاري معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال و معاونت رفاه اجتماعی، در
گزارش چهار فصلی، اثرات اقتصادي شیوع ویروس کرونا در سطح بین
الملل، سیاست هاي اقتصادي کشورها در مواجهه با این بحران، اقدامات

 
حمایتی ایران در حوزه تولید و اشتغال را بررسی کرده است. 

در مقدمه این گزارش، ضمن اشاره به تکانه هاي اقتصادي فراگیري ویروس کرونا، به برخی از استراتژِي ها و سیاست هایی که کشورها
براي حمایت از خانوارها و اقشار آسیب پذیر اجرا کرده اند از جمله کمک مستقیم به خانوارهاي کم درآمد، کارکنان و افراد
خوداشتغال، پرداخت بیکاري، تعویق مهلت پر کردن اظهارنامه و پرداخت مالیات هاي شخصی، کاهش مالیات بر مصرف و املاك،
حمایت از هزینه هاي بهداشتی خانوار، تسهیل قوانین و الزامات کار پاره وقت، پرداخت حقوق دوران مرخصی استعلاجی مبتلایان،

 
کمک مالی و تعویق اجاره بهاي خانوارهاي آسیب دیده، ... پرداخته شده است. 

 
در ادامه این گزارش اثرات شیوع ویروس کرونا بر رشد اقتصادي به تفکیک مناطق مختلف جهان بررسی شده است. 

بر اساس تحقیقات به عمل آمده، پیش بینی هاي مختلف از رشد اقتصادي به تفکیک مناطق مختلف جهان نشان می دهد که در سال
2020 کشورهاي منطقه اروپا بیشترین آسیب را از شیوع ویروس کرونا خواهد دید و براساس پیش بینی ماه آوریل صندوق بین المللی

 
پول، تولید ناخالص داخلی اروپا در سال 2020، به میزان 6/6 درصد کاهش می یابد. 

این گزارش می افزاید: براي کشورهاي خاورمیانه و آسیاي میانه نیز پیش بینی هاي صندوق بین المللی پول، رشد اقتصادي منفی را
نشان می دهد. براساس این پیش بینی، تولید ناخالص داخلی کشورهاي صادرکننده نفت این منطقه، در سال 2020 حدود 9/3-
درصد کاهش می یابد و این در حالی است که کاهش تولید ناخالص داخلی کشورهاي واردکننده نفت این منطقه، تنها در حدود 8/0-
درصد خواهد بود. یکی از عواملی که موجب کاهش بیشتر رشد اقتصادي در کشورهاي صادرکننده نفت این منطقه نسبت به

 
کشورهاي واردکننده می شود، کاهش شدید قیمت نفت ناشی از کمبود تقاضا است. 

اثرات شیوع ویروس کرونا بر بیکاري، فقر و رفاه اقتصادي نیز از دیگر مواردي است که در این گزارش، بررسی و عنوان شده است که بر

 
میزان بیکاري و سطح رفاه در کشورها نیز اثرات قابل ملاحظه اي داشته است. 

 
اقدامات حمایتی ایران در حوزه تولید و اشتغال و ابعاد تاثیرگذاري کرونا بر اقتصاد ایران بخش دیگر این گزارش است. 



بر اساس این تحلیل، مجموعه اقداماتی نظیر طرح هاي فاصله گذاري اجتماعی که به منظور حفظ سلامت شهروندان اجرا شد به نوبه
خود به کند شدن چرخ اقتصاد و بروز رکود ، تعطیلی و نیمه تعطیلی واحدهاي اقتصادي و اخلال در زنجیره ارزش تولید و افزایش نا

 
اطمینانی در اقتصاد منجر شده است. 

براي دیدن این گزارش کلیک کنید.



نقش بارز مهارت آموزي در پایدارسازي مشاغل

منبع: تامین 24شماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/05/05

در فرآیند تبدیل علم و دانش به فن آوري و فن آوري به ثروت، آموزش هاي مهارتی جایگاه ویژه اي دارد که باید براي نیل به
آن، برنامه ریزي مدونی وجود داشته باشد.

 
نقش بارز مهارت آموزي در پایدارسازي مشاغل 

در فرآیند تبدیل علم و دانش به فن آوري و فن آوري به ثروت، آموزش هاي
مهارتی جایگاه ویژه اي دارد که باید براي نیل به آن، برنامه ریزي مدونی

 
وجود داشته باشد. 

تامین 24 / وزیر راه و شهرسازي با اشاره به جایگاه ویژه مهارت آموزي در
ثروت آفرینی، تحول و پیشرفته ماندگار را مستلزم تلاش مضاعف در تولید

 
علم دانست. 

به گزارش پایگاه خبري وزارت راه و شهرسازي، «محمد اسلامی» وزیر راه و شهرسازي با تبریک فرارسیدن هفته مهارت، تحرك در
تولید علم و فناوري و فعال کردن فرایند تبدیل علم و دانش به مهارت را از آثار تحولی در کشور خواند و بر ضرورت تعالی مهارت در

 
کشور تاکید کرد. 

وي تحول و پیشرفت ماندگار را، مستلزم تحرك و تلاش مضاعف در تولید علم و دانش خواند و افزود: در فرآیند تبدیل علم و دانش به
فن آوري و فن آوري به ثروت، آموزش هاي مهارتی جایگاه ویژه اي دارد که باید براي نیل به آن، برنامه ریزي مدونی وجود داشته

 
باشد. 

وي با اشاره به اینکه سهم آموزش هاي مهارتی در زندگی مردم و جامعه، باید قابل توجه باشد، عنوان کرد: ایمان داریم با اهتمام براي
تحقق مهارت آموزي در عرصه هاي مختلف از جمله مشاغل مرتبط با وزارت راه و شهرسازي، می توانیم مشاغل را پایدار و فرهنگ

 
مهارت آموزي را نهادینه کنیم. 

وزیر راه و شهرسازي با اشاره به اینکه با تفاهم نامه هایی که امروز منعقد شد، به دنبال توانمندسازي و مهارت آموزي در حوزه هاي
بازآفرینی، راهداري و حمل و نقل جاده اي و بنادر و دریانوردي هستیم، صنعت ساخت و ساز را نیز نیازمند مهارت آموزي خواند و با
اشاره به اینکه مهارت آموزي در این حوزه به صورت سنتی دنبال شده است، بر ضرورت مدون کردن مهارت هاي گسترده این حوزه

 
تاکید کرد. 

اسلامی گفت: نهادینه کردن مهارت هاي فنی و حرفه اي در حوزه حمل و نقل دریایی و جاده اي، سهم قابل ملاحظه اي در
پایدارسازي مشاغل و توسعه کارآفرینی خواهد داشت.



فضایی شاد و مفرح براي بچه ها با اپلیکیشن "هُپ"

منبع: رصد اقتصاديشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/05/05

در روزهایی که بچه ها باید حتی الامکان براي رعایت ایمنی خود و جلوگیري از ابتلا به ویروس کرونا در خانه بمانند،
اپلیکیشن ''هپ'' کانون جوانه هاي بانک ملی ایران می تواند فضایی شاد و مفرح براي آموزش و سرگرمی آنها باشد.

به گزارش رصداقتصادي به نقل از روابط عمومی بانک ملی
ایران، ""هپ"" کانون جوانه هاي بانک ملی ایران در کنار
ایجاد محیطی سرگرم کننده، داراي بخش هاي جذاب و
آموزشی مانند مدرسه اقتصادي، مدرسه هوش مصنوعی،
مدرسه کارآفرینی، مدرسه حقوقی، مدرسه همیار پلیس،
بازي، فیلم و کارتون، قصه و آهنگ و... است که می تواند
براي بچه ها آموزش و سرگرمی را به صورت یکجا فراهم

 
کند. 

در بخش «بازي» این اپلیکیشن، کاربر علاوه بر تفریح و
سرگرمی، با فضاي کسب و کار و مفاهیم اقتصادي آشنا می
شود و در بخش «فیلم و کارتون» در کنار نمایش کارتون
هاي روز دنیا، کودکان و نوجوانان می توانند با انیمیشن

 
هاي جذاب، مفاهیم اقتصادي و مالی را آموزش ببینند. 

«مدرسه اقتصادي» یکی از بخش هاي این اپلیکیشن است که اطلاعات بانکی و اقتصادي را در قالب ویدئوهاي جذاب و دیدنی به

 
کودکان و نوجوانان آموزش می دهد. 

«مدرسه هوش مصنوعی» با در اختیار گذاشتن ویدئوهاي آموزشی در خصوص ساخت ربات، خلاقیت نوجوانان را در زمینه هاي
رباتیک افزایش داده و کاربر پس از شرکت در آزمون هاي مجازي و کسب نمره قبولی می تواند در کلاس هاي حضوري آموزشی

 
ساخت ربات نیز شرکت کند. 

«مدرسه کارآفرینی» بر محور آموزش و توانمندسازي کارآفرینان نوجوان در محورهاي توسعه مهارت هاي فردي، سازمانی، بازرگانی و

 
فناوري اطلاعات و ارتباطات و در قالب فیلم، موشن گرافی، اینفوگرافی و متون آموزشی است. 

«مدرسه مشاوره و هدایت تحصیلی»، «مدرسه کسب و کار »، «مدرسه همیار پلیس»، «داستان هاي صوتی و آهنگ» و «بله» از دیگر

 
بخش هاي این اپلیکیشن است. 



واژه «هپ» مخفف «هوش پول ساز» است؛ این عبارت در لاتین به معناي «امید و آرزو» است و از سوي دیگر کلمه اي آشنا از یک

 
بازي نوستالژیک و قدیمی است. 

اپلیکیشن هپ از طریق سایت بانک به آدرس https://bmi.ir/landing/hope و سایت کانون جوانه ها به آدرس bmi.ir/kids و
کانال کانون در بله به آدرس kidsbankmelli@ قابل دانلود و نصب می باشد.



ایجاد بیش از 1000 اشتغال جدید در استان مازندران با تسهیلات بانک توسعه

تعاون 

منبع: شما نیوزشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/05/05

مدیر شعب استان مازندران در جلسه اي با حضور اصحاب رسانه از اعطاي تسهیلاتی بالغ بر 754 میلیارد ریال در قالب طرح
اشتغال روستایی و عشایري، از سوي بانک توسعه تعاون در این استان خبر داد.

مدیر شعب استان مازندران در جلسه اي با حضور اصحاب رسانه از اعطاي تسهیلاتی بالغ بر 754 میلیارد ریال در قالب طرح

 
اشتغال روستایی و عشایري، از سوي بانک توسعه تعاون در این استان خبر داد. 

به گزارش شمانیوز به نقل از روابط عمومی بانک ، مدیر شعب
استان مازندران بانک توسعه تعاون در جلسه اي که با حضور
جمعی از اصحاب رسانه برگزار شد، به تشریح گزارش عملکرد
شعب این استان در خصوص اعطاي تسهیلات اشتغال روستایی و

 
عشایري پرداخت. 

احمدي در این جلسه، ضمن تأکید بر اینکه پرداخت تسهیلات
اشتغال روستایی و عشایري از دو منظر کمیت و کیفیت طرح
هاي ارائه شده و نیز اثرات منطقه اي، مورد تأکید و توجه بانک
توسعه تعاون بوده است، گفت: علاوه بر تلاش براي پاسخگویی

حداکثري به طرح هاي ارائه شده از سوي متقاضیان، موضوع نظارت جدي در اجرا در حین و حتی پس از اتمام، از اولویت هایی بوده
که در دستور کار قرار داشته و به لطف خدا بانک توسعه تعاون در این زمینه تاکنون عملکرد قابل قبولی ارائه نموده و تأکید مقام

 
محترم استاندار بر این مطلب، صحت عملکرد بانک توسعه تعاون در استان مازندران را به اثبات رسانده است. 

مدیر شعب بانک توسعه تعاون در استان مازندران بابیان این مطلب که طرح اشتغال روستایی و عشایري از طرح هاي ممتاز نظام
بانکی در سال هاي اخیر است و نرخ سود بی سابقه 4 و 6 درصدي در این طرح، فرصت بی بدیلی جهت توسعه و پایدارسازي اشتغال
فراهم ساخته است، افزود: در این طرح بزرگ طی 4 مرحله پیشین، 1028 طرح و پرونده موردبررسی کارشناسی قرار گرفت که از
میان 742 پرونده با بودجه اي بالغ بر 754 میلیارد ریال مورد تصویب قرار گرفتند و تعداد 7 پرونده بالغ بر 35 میلیارد ریال تسهیلات

 
درخواستی، در حال بررسی است. 

بر این اساس بیش از 88 درصد از مجموع سهمیه تخصیصی 860 میلیاردي به استان مازندران تاکنون تحقق یافته و تسهیلات اعطایی

 
بانک توسعه تعاون تاکنون منجر به اشتغال بیش از 1000 نفر در این استان شده است. 

وي در پایان تصریح نمود در خصوص طرح هاي جدید کارا لازم است متقاضیان ابتدا در سیستم کارا طبق شرایط، ثبت نام نموده و
بعد از ارجاع، پرونده ها از سوي بانک مورد رسیدگی قرار خواهند گرفت.





واگذاري بلوك مدیریتی شرکت امید از طریق بورس

منبع: شما نیوزشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/05/05

مدیرعامل بانک سپه از واگذاري بلوك مدیریتی شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید از طریق بورس اوراق بهادار تهران
خبر داد.

مدیرعامل بانک سپه از واگذاري بلوك مدیریتی شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید از طریق بورس اوراق بهادار تهران

 
خبر داد. 

به گزارش شمانیوز به نقل از پایگاه خبري بانک سپه، محمدکاظم
چقازردي ضمن اعلام خبر فوق افزود: بانک سپه در نظر دارد در
راستاي الزامات قانونی ماده 16 قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر
ارتقاي نظام مالی کشور و همچنین تاکید ریاست محترم
جمهوري و وزارت محترم امور اقتصادي و دارایی 50 درصد به
علاوه یک سهم از سهام شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري

 
امید را از طریق بازار بورس بهادار تهران عرضه کند . 

وي ضمن اشاره به تاسیس شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید توسط بانک سپه در سال 1380، این شرکت را یکی از اثربخش

 
ترین مجموعه هاي اقتصادي در سطح ملی و بین المللی خواند. 

 
ارزش 125 هزار میلیارد تومانی و امید در بازار سرمایه 

چقازردي به هم افزایی و ارزش آفرینی شرکت امید در اقتصاد کشور اشاره و خاطرنشان کرد: این شرکت با نماد ""و امید"" با سرمایه
ثبت شده 30 هزار میلیارد ریال و با ارزش بازار بدون احتساب ارزش بلوك مدیریتی 125 هزار میلیارد تومانی یکی از بزرگترین

 
شرکت هاي هلدینگ چند رشته اي صنعتی در بازار بورس تهران در حال فعالیت است. 

به گفته مدیرعامل بانک سپه پرتفوي سرمایه گذاري شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید در زمینه صنایع استخراج کانه هاي

 
فلزي، انرژي، واسطه گري مالی، سیمان و.. است. 

 
نقش کلیدي بزرگترین شرکت معدنی ایران در زنجیره فولاد کشور 

رئیس هیئت مدیره بانک سپه ضمن تاکید بر نقش کلیدي شرکت امید در زنجیره تولید فولاد کشور ، تصریح کرد: شرکت گروه
مدیریت سرمایه گذاري امید با مالکیت 37.90 درصد شرکت هاي معدنی و صنعتی گل گهر، 39027 درصد چادرملوو 26.04 درصد

 
سنگ آهن گهرزمین، بزرگترین هلدینگ معدنی کشور محسوب می شود. 



وي افزود.: شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید با سرمایه گذاري در زنجیره ارزش فولاد کشور از معدن تا فولاد ضمن نقش

 
آفرینی در اجراي طرح هاي ملی و بزرگ به اشتغال زایی در مناطق مختلف کشور کمک کرده است. 

 
امید؛ بزرگترین شرکت در صنعت ذخیره سازي نفت خام کشور 

مدیرعامل بانک سپه با بیان اینکه شرکت امید با پشتیبانی این بانک طی چند دهه اخیر در زمینه تولید محصولات استراتژیک در
کشور سرمایه گذاري کرده است گفت: با بهره برداري از طرح مخازن ذخیره سازي نفت خام جاسک تا پایان سال 1400 ، شرکت امید

 
با سهم بازار 40 درصدي بزرگترین شرکت در صنعت ذخیره سازي نفت خام کشور خواهد بود . 

وي یادآور شد : به اذعان بسیاري از کارشناسان راه اندازي شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید توسط بانک سپه گامی مهم براي

 
توسعه اقتصادي کشور به ویژه در حوزه نفت و معادن بوده و به توسعه اقتصادي و اشتغال زایی کمک شایانی کرده است. 

وي همچنین تصریح کرد: با اتخاذ تدابیر مدیریتی و هماهنگی در سطوح کلان مجموعه، این شرکت براي سهامداران نیز ارزش افزوده

 
مناسب و قابل توجهی را داشته و دارد. 

مدیرعامل بانک سپه در پایان اظهار داشت: آگهی عرضه بلوك مدیریتی سهام شرکت امید طی هفته جاري انتشار خواهد یافت.



کریدور «کتاي» جایگزینی براي دستیابی به بازارهاي آسیاي میانه

منبع: تین نیوزشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/05/05

مدیرکل ترانزیت گمرك ایران اعلام کرد: براي نخستین بار دو کامیون از مبدا گمرك شهید رجایی (بندرعباس) در کریدور
«کتاي» به مقصد قرقیزستان از مسیر افغانستان- تاجیکستان عازم شد.

تین نیوز مدیرکل ترانزیت گمرك ایران اعلام کرد: براي نخستین بار دو کامیون از مبدا گمرك شهید رجایی (بندرعباس) در

 
کریدور «کتاي» به مقصد قرقیزستان از مسیر افغانستان- تاجیکستان عازم شد. 

به گزارش تین نیوز به نقل از ایرنا، روز یکشنبه گمرك ایران، «مصطفی آیتی» اظهارداشت: کریدور کتاي (KTAI) از کشورهاي
قرقیزستان، تاجیکستان، افغانستان و ایران تشکیل و به عنوان مسیر کوتاه و جایگزین براي ارسال کالا از بنادر جنوبی ایران به

 
کشورهاي آسیاي میانه راه اندازي شده است. 

این کریدور، به منظور توسعه کریدورهاي ترانزیتی و کاهش مسیر و هزینه ترانزیت کالا به مقصد کشورهاي آسیاي میانه، فعال کردن

 
آن از مسیر افغانستان و با استفاده از «کارنه تیر»، در دستور کار با همکاري سازمان اکو، ایرو و اتاق بازرگانی قرار گرفت. 

این کریدور با توجه به اهمیت مسیر افغانستان در کریدورهاي منتهی به آسیاي میانه، در نیمه دوم سال 98 در دو مرحله از مسیر
هند- چابهار- افغانستان و مسیر بندرعباس- افغانستان- تاجیکستان با استفاده از سند «کارنه تیر» به صورت آزمایشی افتتاح و به
دلیل شناخت و مزایاي آن براي شرکت هاي حمل ونقل، براي اولین بار دو دستگاه کامیون که از مبدا بندرعباس بارگیري شده بود با

 
خروج از گمرك دوغارون با عبور از افغانستان و تاجیکستان به مقصد قرقیزستان ادامه مسیر دادند. 

مدیرکل ترانزیت گمرك ایران با بیان اینکه پنج دستگاه کامیون از ایران از طریق افغانستان به مقصد تاجیکستان اعزام شد، اضافه کرد:

 
با انجام تشریفات «کارنه تیر» در گمرك دوغارون رسما مسیر کتاي (KTAI) افتتاح شد. 

وي در خصوص اهمیت مسیر ایران در تجارت، اظهار داشت: جمهوري اسلامی ایران به دلیل دسترسی کوتاه تر به آب هاي آزاد،
اقتصادي ترین مسیر براي ترانزیت کالاها به کشورهاي آسیاي میانه (CIS) است و توسعه مسیرهاي جدید از جمله کریدور کتاي با
افزایش سرعت ارسال کالا و کاهش هزینه ها، منجر به توسعه تجارت و در نهایت رشد اقتصادي منطقه خواهد شد و گمرك ایران، با
اجراي پروژه هاي تیر الکترونیک (eTIR) با کشورهاي ترکیه (1394)، آذربایجان (1398) و حمل ترکیبی اسلونی- ایران (1396)،
هند- چابهار- افغانستان (1398) تلاش کرده است با توسعه ابزارها و مسیرهاي ترانزیتی، بستر لازم براي فعالان ترانزیت را فراهم کند.

مدیرکل ترانزیت گمرك ایران تاکید کرد: توسعه ترانزیت، ضمن ایجاد درآمد و افزایش اشتغال منجر به گسترش مناسبات منطقه اي
خواهد شد، کنوانسیون گمرکی «کارنه تیر» مربوط به تضمین ترانزیت کالا بوده که 76 کشور از جمله اقتصادهاي بزرگ دنیا، چین و

 
اتحادیه اروپا عضو آن بوده و تسهیل کننده عبور کالا در کشورهاي مسیر هستند. 

توقف پذیرش کامیون ها در مرزهاي ترکمنستان، فعالیت هاي حمل ونقل را بین ایران و آسیاي میانه مختل کرده بود که با راه اندازي
این کریدور بار دیگر فعالیت تجاري به این منطقه از مسیر جاده باز می گردد. 



حالا که اینجا هستید... تین نیوز از مخاطبانش درخواست کوچک اما مهمی دارد. ما در پایگاه خبري صنعت حمل و نقل همواره سعی
داشتیم جامع ترین اخبار، تحلیل ها و گزارش ها را مطابق با واقعیات و توجه به اصل بی طرفی رسانه تهیه و اطلاع رسانی کنیم. اما
حوزه ي حمل و نقل بسیار گسترده است و پوشش دقیق و متمرکز همه ي آن کاري بس دشوار. بنابراین تصمیم براین گرفتیم که
روي بخش هایی از این حوزه بیشتر تمرکز کنیم که اولویت و دغدغه اصلی مخاطبانمان است و مشکلات این حوزه ها را با فوریت
بیشتري از مسئولان پیگیري کنیم. بنابراین پرسشنامه اي تهیه کردیم که اولویت شما در حوزه بزرگ حمل و نقل را مشخص می کند
حال تنها قدمی که مانده این است که با پر کردن این پرسشنامه ما را در این مسیر یاري کنید. «راه روشن است.»؛ اگر شما راهنماي

 
ما باشید. 

آخرین اخبار حمل و نقل را در پربیننده ترین شبکه خبري این
حوزه بخوانید



فضایی شاد و مفرح براي بچه ها با اپلیکیشن "هُپ"

منبع: شما نیوزشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/05/05

در روزهایی که بچه ها باید حتی الامکان براي رعایت ایمنی خود و جلوگیري از ابتلا به ویروس کرونا در خانه بمانند،
اپلیکیشن ''هپ'' کانون جوانه هاي بانک ملی ایران می تواند فضایی شاد و مفرح براي آموزش و سرگرمی آنها باشد.

در روزهایی که بچه ها باید حتی الامکان براي رعایت ایمنی خود و جلوگیري از ابتلا به ویروس کرونا در خانه بمانند، اپلیکیشن

 
""هپ"" کانون جوانه هاي بانک ملی ایران می تواند فضایی شاد و مفرح براي آموزش و سرگرمی آنها باشد. 

به گزارش شمانیوز به نقل از روابط عمومی بانک ملی ایران،
""هپ"" کانون جوانه هاي بانک ملی ایران در کنار ایجاد
محیطی سرگرم کننده، داراي بخش هاي جذاب و آموزشی مانند
مدرسه اقتصادي، مدرسه هوش مصنوعی، مدرسه کارآفرینی،
مدرسه حقوقی، مدرسه همیار پلیس، بازي، فیلم و کارتون، قصه
و آهنگ و... است که می تواند براي بچه ها آموزش و سرگرمی را

 
به صورت یکجا فراهم کند. 

در بخش «بازي» این اپلیکیشن، کاربر علاوه بر تفریح و
سرگرمی، با فضاي کسب و کار و مفاهیم اقتصادي آشنا می شود
و در بخش «فیلم و کارتون» در کنار نمایش کارتون هاي روز
دنیا، کودکان و نوجوانان می توانند با انیمیشن هاي جذاب،

 
مفاهیم اقتصادي و مالی را آموزش ببینند. 

«مدرسه اقتصادي» یکی از بخش هاي این اپلیکیشن است که اطلاعات بانکی و اقتصادي را در قالب ویدئوهاي جذاب و دیدنی به

 
کودکان و نوجوانان آموزش می دهد. 

«مدرسه هوش مصنوعی» با در اختیار گذاشتن ویدئوهاي آموزشی در خصوص ساخت ربات، خلاقیت نوجوانان را در زمینه هاي
رباتیک افزایش داده و کاربر پس از شرکت در آزمون هاي مجازي و کسب نمره قبولی می تواند در کلاس هاي حضوري آموزشی

 
ساخت ربات نیز شرکت کند. 

«مدرسه کارآفرینی» بر محور آموزش و توانمندسازي کارآفرینان نوجوان در محورهاي توسعه مهارت هاي فردي، سازمانی، بازرگانی و

 
فناوري اطلاعات و ارتباطات و در قالب فیلم، موشن گرافی، اینفوگرافی و متون آموزشی است. 

«مدرسه مشاوره و هدایت تحصیلی»، «مدرسه کسب و کار »، «مدرسه همیار پلیس»، «داستان هاي صوتی و آهنگ» و «بله» از دیگر
بخش هاي این اپلیکیشن است. 



واژه «هپ» مخفف «هوش پول ساز» است؛ این عبارت در لاتین به معناي «امید و آرزو» است و از سوي دیگر کلمه اي آشنا از یک

 
بازي نوستالژیک و قدیمی است. 

اپلیکیشن هپ از طریق سایت بانک به آدرس https://bmi.ir/landing/hope و سایت کانون جوانه ها به آدرس bmi.ir/kids و
کانال کانون در بله به آدرس kidsbankmelli@ قابل دانلود و نصب می باشد.



قدردانی رئیس سازمان بهزیستی کشور از بانک سپه

منبع: شما نیوزشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/05/05

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رئیس سازمان بهزیستی کشور با ارسال نامه اي از ایفاي نقش مؤثر بانک سپه در
مسئولیت اجتماعی و اتخاذ رویکرد کارآفرینانه به منظور ایجاد اشتغال براي جامعه هدف تحت پوشش سازمان بهزیستی

تشکر و قدردانی کرد.

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رئیس سازمان بهزیستی کشور با ارسال نامه اي از ایفاي نقش مؤثر بانک سپه در
مسئولیت اجتماعی و اتخاذ رویکرد کارآفرینانه به منظور ایجاد اشتغال براي جامعه هدف تحت پوشش سازمان بهزیستی تشکر و

 
قدردانی کرد. 

به گزارش شمانیوز به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه؛ در
نامه دکتر وحید قبادي دانا رئیس سازمان بهزیستی کشور خطاب
به محمدکاظم چقازردي مدیرعامل بانک سپه آمده است:
«کارآفرینی، موتور محرك رونق اقتصادي در جوامع مختلف است
و برخورداري مسئولان و دست اندرکاران در یک کشور از رویکرد
کارآفرینانه در نظام هاي مدیریتی در شرایط عادي یک مزیت
رقابتی و در وضعیت بحران یک راهبرد اساسی محسوب می

 
گردد. 

در همین راستا ضمن ابراز تشکر از اهتمام جنابعالی و مدیران و کارکنان محترم آن بانک در ایفاي نقش مسئولیت اجتماعی و
مساعدت اثربخش در اجراي تکلیف بند (ب) تبصره 16 قانون بودجه سال 1398 که منجر به تحقق برنامه هاي کارآفرینی و اشتغال

 
جامعه هدف تحت پوشش سازمان بهزیستی گردید. 

توفیق روزافزون شما عزیزان را در تحقق فرمایشات مقام معظم رهبري (مدظله العالی) و سربلندي ایران اسلامی از خداوند متعال
مسئلت می نمایم. یقین دارم از طریق تعامل و همیاري مؤثر فی مابین در راستاي تحقق شعار تولید «جهش تولید» بستر مناسبی در
جهت تسهیل و تسریع حمایت هاي لازم و توانمند سازي و اشتغال افراد داراي معلولیت و مددجویان سازمان بهزیستی فراهم گردد.»



بازدید از دو واحد تولیدي احیاء شده در شهرك صنعتی ایلام

منبع: ایسناشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/05/05

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان از دو واحد تولیدي چیپس «سیوان نادر» و شرکت پلیمرپلاست «هینا» مستقر
در شهرك صنعتی ایلام بازدید کرد.

مهندس «اقبال اسماعیلی» بعد از بازدید از این دو واحد
تولیدي اظهار کرد: این دو واحد صنعتی غیرفعال، در سه

 
ماه نخست امسال به چرخه تولید بازگشته اند. 

وي ادامه داد: واحد تولیدي چیپس «سیوان نادر» خط
تولیدي با ظرفیت 30 درصدي در سال جاري و اشتغال 12
نفر، واحد تولید مواد اولیه خود را در داخل استان تهیه و

 
روزانه 2 تن چیپس تولید می کند. 

اسماعیلی در بازدید از شرکت پلیمرپلاستیک هینا، تصریح
کرد: این واحد صنعتی تولید کننده انواع فیلم یک لایه
کشاورزي و فیلم شیرنیگ از پلی اتیلن، در حال حاضر
زمینه اشتغال 23 نفر را فراهم آورده و روزانه 10 تن

 
محصول تولید می کند. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان ایلام در پایان تصریح کرد: این دو واحد تولیدي از ظرفیت لازم براي صدور محصول به

 
کشورهاي همسایه برخوردار هستند. 

انتهاي پیام



مرکز رشد دانشگاه فنی و حرفه اي فارس به زودي افتتاح می شود

منبع: ایسناشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/05/05

معاون پژوهشی دانشگاه فنی و حرفه اي استان فارس با بیان اینکه مرکز رشد این دانشگاه در حال تجهیز است از افتتاح آن تا
یک ماه آینده خبر داد و گفت: این مرکز در محل دانشکده باهنر برپا خواهد شد.

عکس آرشیوي است. سید نظام حبیب پور یکشنبه 5
مرداد در جمع خبرنگاران، ضمن یادآوري اینکه ساختمان
مرکز رشد دانشگاه فنی و حرفه اي فارس، 700 متر مربع
مساحت دارد، افزود: این مرکز مرحله تجهیز را طی می
کند و راه اندازي آن بسترساز فعالیت هاي نوآورانه اساتید،

 
دانشجویان و شرکت هاي دانش بنیان خواهد بود. 

حبیب پور با تاکید بر اینکه دانشگاه فنی و حرفه اي به
عنوان یک دانشگاه مهارتی و کارآفرین وظیفه مهمی را در
این برهه زمانی بر عهده دارد، خاطرنشان کرد: در این

 
دانشگاه بخش عمده اي از دروس به صورت عملی و در راستاي ارتقاء مهارت دانشجویان ارائه می شود. 

او با اشاره به حمایت معاونت پژوهشی این دانشگاه از طرح هاي پژوهشی کاربردي و محصول محور، گفت: به روز رسانی و تامین
تجهیزات کارگاه ها و آزمایشگاه هاي استان فارس از سال گذشته شروع شده و تاکنون اعتبارات مناسبی به این موضوع اختصاص داده

 
شده است. 

این استاد دانشگاه با اشاره به تعطیلی دانشگاه ها به واسطه شیوع کروناویروس، خاطرنشان کرد: این موضوع فرصت مناسبی براي انجام

 
فعالیت هاي پژوهشی در کنار آموزش هاي مجازي براي اساتید و دانشجویان علاقه مند، فراهم کرده است. 

او با بیان اینکه 8 طرح پژوهشی مربوط به سال 98 اساتید این دانشگاه تکمیل شده است، انتشار فراخوان طرح هاي پژوهشی سال 99
را یادآور شد و گفت: براي فراهم کردن بستر ارتقاء مهارت ها، تفاهمنامه هایی با صنایع مختلف و سازمان هایی نظیر نظام مهندسی

 
منعقد شده و دوره هاي آموزش مهارتی به شکل مجازي در حال برگزاري است. 

حبیب پور گفت: در راستاي کارآفرینی و اشتغال دانش آموختگان این دانشگاه، سامانه ثبت نام پیش بینی شده است که با ارتباط
مناسبی که این دانشگاه با صنعت دارد تعداد زیادي از دانش آموختگان را در راستاي نیاز صنایع به صنعت معرفی و مشغول به کار

 
شده اند. 

انتهاي پیام



برگزاري مراسم هاي عزاداري محرم در فضاي باز

منبع: شیعهشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/05/05

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان همدان گفت: با توجه به شیوع کروناویروس، محرم امسال با محرم هاي گذشته متفاوت
خواهد بود و مراسم هاي عزاداري در فضاي باز و با حضور آحاد مردم برگزار خواهد شد.

 
 <

به گزارش «شیعه نیوز»، مدیرکل تبلیغات اسلامی استان همدان گفت: با توجه به شیوع کروناویروس، محرم امسال با محرم هاي

 
گذشته متفاوت خواهد بود و مراسم هاي عزاداري در فضاي باز و با حضور آحاد مردم برگزار خواهد شد. 

حجت الاسلام محمدهادي نظیري در نشست هم اندیشی حوزه هنري و تبلیغات اسلامی همدان براي اجراي برنامه هاي فرهنگی مؤثر
مشترك در استان همدان، تبلیغ و معرفی دین از زبان هنر را بسیار مؤثر و با اهمیت دانست و مطرح کرد: با توجه به شیوع کرونا،
محرم امسال با محرم هاي گذشته متفاوت خواهد بود و مراسم ها در فضاي باز و با حضور آحاد مردم برگزار خواهد شد و با اجراي

 
برنامه هاي هنري مانند پرده خوانی، تعزیه، تئاتر خیابانی می توان مفاهیم عمیقی از عاشورا و مراسم مذهبی را به جامعه القا کرد. 

وي هنر را لازمه نهادینه کردن فرهنگ اسلامی در جامعه بیان کرد و افزود: با اقدامات فرهنگی و هنري انجام شده در حوزه رزمایش
مؤمنانه، استان همدان با 14 میلیارد تومان مشارکت مردمی جایگاه خوبی در کشور دارد که می توان از این اقدامات فرهنگی شاخص

 
مردمی، آثار هنري تأثیرگذار تولید کرد. 

نظیري آموزش هایی چون فیلمنامه نویسی، ساخت مستند، داستان نویسی و ... به طلاب و مبلغان دینی را موجب تقویت و تعالی
عملکرد آنان دانست و اظهار کرد: برگزاري نمایشگاه هایی مناسب با محوریت غدیر و محرم، اقدامات پژوهشی در باب ریشه یابی برنامه
هاي مذهبی اصیل بومی در استان، فراخوان هاي هنري با رویکرد «تولید محوري» و ... از فعالیت هاي هنري تأثیرگذار در معرفی دین

 
به جامعه خواهد بود و این ظرفیت ها به خوبی در حوزه هنري موجود است. 

وي طرح «امام محله» در استان را از اقدامات قابل توجه تبلیغات اسلامی بیان کرد و گفت: در این طرح روحانی علاوه بر مسجد، امام
محله خود نیز خواهد بود و نسبت به رفع مشکلات اجتماعی، ایجاد اشتغال، شبکه سازي و افزایش همدلی اعضاي محله فعالیت

 
خواهد داشت و حوزه هنري با تجربه نگاري و مستندسازي تصویري و مکتوب می تواند در فرهنگسازي یاري رسان این اقدام باشد. 

رئیس حوزه هنري استان همدان نیز با بیان اینکه حوزه هنري با عنایت ویژهی مقام معظم رهبري و تکیه بر اندیشه بزرگانی چون
شهید سیدمرتضی آوینی، جایگاهی رفیع در حیطه هنر، ادبیات و فرهنگ کشور دارد، گفت: حوزه هنري استان نیز توجه خاصی به

 
هویت اندیشگانی دارد و تلاش دارد توان خود را براي تبیین هنري اندیشه اسلامی به کار گیرد. 

سیدمحمدباقر حسینی تعامل بیشتر حوزه هنري و اداره کل تبلیغات اسلامی را پربرکت و مطلوب دانست و با اشاره به طرح همکاري
مشترك، تصریح کرد: حوزه هنري می تواند در راهبري زیست بوم فرهنگی، تبلیغی نقش مهمی داشته باشد و بر این اساس، ضرورت

 
هم افزایی و بهره مندي از توانمندي هاي دوسویه در جهت پیشبرد اهداف مشترك بیش ازپیش احساس می شود. 



به گزارش روابط عمومی حوزه هنري استان همدان، وي زمینه همکاري مشترك بین دو نهاد را گسترده و متنوع اعلام کرد و گفت:
تعالی زیست بوم فرهنگی و هنري استان، استفاده از ظرفیت هاي هنري براي تبیین و تبلیغ اندیشه اسلامی، شناسایی شاخص هاي
دارالمؤمنین همدان، زمینه سازي براي حضور هسته هاي مردمی در حوزه فرهنگ و هنر، برپایی کارگاه ها و کانون هاي آموزشی و در

نهایت تولید آثار مکتوب و تصویري از جمله موضوعات مشترك براي همکاري روزافزون این دو نهاد ارزشی است.



واگذاري بلوك مدیریتی شرکت امید از طریق بورس

منبع: تسنیمشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/05/05

مدیرعامل بانک سپه از واگذاري بلوك مدیریتی شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید از طریق بورس اوراق بهادار تهران
خبر داد.

مدیرعامل بانک سپه از واگذاري بلوك مدیریتی شرکت
گروه مدیریت سرمایه گذاري امید از طریق بورس اوراق

 
بهادار تهران خبر داد. - اخبار اقتصادي - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم، محمدکاظم چقازردي ضمن
اعلام خبر فوق افزود: بانک سپه در نظر دارد در راستاي
الزامات قانونی ماده 16 قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر
ارتقاي نظام مالی کشور و همچنین تاکید ریاست محترم
جمهوري و وزارت محترم امور اقتصادي و دارایی 50 درصد
به علاوه یک سهم از سهام شرکت گروه مدیریت سرمایه

 
گذاري امید را از طریق بازار بورس بهادار تهران عرضه کند . 

وي ضمن اشاره به تاسیس شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید توسط بانک سپه در سال 1380، این شرکت را یکی از اثربخش

 
ترین مجموعه هاي اقتصادي در سطح ملی و بین المللی خواند. 

 
ارزش 125 هزار میلیارد تومانی و امید در بازار سرمایه 

چقازردي به هم افزایی و ارزش آفرینی شرکت امید در اقتصاد کشور اشاره و خاطرنشان کرد: این شرکت با نماد "و امید" با سرمایه
ثبت شده 30 هزار میلیارد ریال و با ارزش بازار بدون احتساب ارزش بلوك مدیریتی 125 هزار میلیارد تومانی یکی از بزرگترین

 
شرکت هاي هلدینگ چند رشته اي صنعتی در بازار بورس تهران در حال فعالیت است. 

به گفته مدیرعامل بانک سپه پرتفوي سرمایه گذاري شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید در زمینه صنایع استخراج کانه هاي

 
فلزي، انرژي، واسطه گري مالی، سیمان و.. است. 

 
نقش کلیدي بزرگترین شرکت معدنی ایران در زنجیره فولاد کشور 

رئیس هیئت مدیره بانک سپه ضمن تاکید بر نقش کلیدي شرکت امید در زنجیره تولید فولاد کشور ، تصریح کرد: شرکت گروه
مدیریت سرمایه گذاري امید با مالکیت 37.90 درصد شرکت هاي معدنی و صنعتی گل گهر، 39027 درصد چادرملوو 26.04 درصد

 
سنگ آهن گهرزمین، بزرگترین هلدینگ معدنی کشور محسوب می شود. 

وي افزود.: شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید با سرمایه گذاري در زنجیره ارزش فولاد کشور از معدن تا فولاد ضمن نقش

 
آفرینی در اجراي طرح هاي ملی و بزرگ به اشتغال زایی در مناطق مختلف کشور کمک کرده است. 



 
امید؛ بزرگترین شرکت در صنعت ذخیره سازي نفت خام کشور 

مدیرعامل بانک سپه با بیان اینکه شرکت امید با پشتیبانی این بانک طی چند دهه اخیر در زمینه تولید محصولات استراتژیک در
کشور سرمایه گذاري کرده است گفت: با بهره برداري از طرح مخازن ذخیره سازي نفت خام جاسک تا پایان سال 1400 ، شرکت امید

 
با سهم بازار 40 درصدي بزرگترین شرکت در صنعت ذخیره سازي نفت خام کشور خواهد بود . 

وي یادآور شد : به اذعان بسیاري از کارشناسان راه اندازي شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید توسط بانک سپه گامی مهم براي

 
توسعه اقتصادي کشور به ویژه در حوزه نفت و معادن بوده و به توسعه اقتصادي و اشتغال زایی کمک شایانی کرده است. 

وي همچنین تصریح کرد: با اتخاذ تدابیر مدیریتی و هماهنگی در سطوح کلان مجموعه، این شرکت براي سهامداران نیز ارزش افزوده

 
مناسب و قابل توجهی را داشته و دارد. 

مدیرعامل بانک سپه در پایان اظهار داشت: آگهی عرضه بلوك مدیریتی سهام شرکت امید طی هفته جاري انتشار خواهد یافت.



استاندارچهارمحال و بختیاري: بانک ها براي پروژه هاي جهش تولید تامین

منابع کنند

منبع: تسنیمشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/05/05

گروه استان ها- استاندار چهارمحال و بختیاري گفت: بانک ها باید براي طرح هاي جهش تولید در راستاي شعار امسال،
جهش تولید، تامین منابع کنند.

گروه استان ها- استاندار چهارمحال و بختیاري گفت: بانک
ها باید براي طرح هاي جهش تولید در راستاي شعار

 
امسال، جهش تولید، تامین منابع کنند. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از شهرکرد، اقبال عباسی ظهر
امروز در نشست بررسی پروژه هاي جهش تولید، اظهار
داشت: بانک ها براي اعطاي تسهیلات مربوط به طرح هاي
تولیدي در راستاي شعار امسال «جهش تولید» باید امسال
هم مانند سال هاي گذشته تامین منابع کنند چراکه هر

 
ساله منابعی به طرح هاي تولیدي اختصاص می یابد. 

وي با اشاره به اینکه 3 درصد از تسهیلات طرح هاي جهش تولید را دولت پرداخت می کند، افزود: نباید از تسهیلات بانکی ارزان

 
روستایی و عشایري براي تکمیل سایر پروژه هاي نیمه تمام استفاده نشود. 

 
دستگاه ها و ادارات چهارمحال و بختیاري مکلف به منع ارائه خدمات به افراد فاقد ماسک شدند 

 
قصه پرغصه هیئت ورزشی بیماران خاص چهارمحال و بختیاري؛ کسی حمایت نمی کند 

 
نبود اشتغال، تعداد ورزشکاران نابیناي چهارمحال و بختیاري را کاهش داد 

در ادامه این جلسه علی شهریارپور، رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي چهارمحال و بختیاري با بیان اینکه منابع بانکی استان 21
میلیارد تومان است، گفت: براساس تفاهم نامه اي که در زمان سفر اخیر معاون رئیس جمهور منعقد شد اجراي عملیاتی 46 پروژه در

 
دستور کار قرار گرفت. 

وي افزود: اعتبار در نظر گرفته شده براي این پروژه ها 2هزار و 200 میلیارد تومان بوده که هزار و 100 میلیارد تومان آن تسهیلات

 
بانکی است که باید از طریق بانک هاي عامل و موسسات مالی اعطا شود. 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي چهارمحال و بختیاري عنوان داشت: از مجموع 46 پروژه، 14 طرح از جمله تجهیز سه واحد
کشتارگاه، واحد پرورش ماهی سردآبی، توسعه کشت گل محمدي و گیاهان دارویی، پرورش ماهی در قفس، تامین تسهیلات سرمایه

 
ثابت طرح هاي استان، راه اندازي 20 واحد صنعتی غیرفعال و توسعه نیروگاه هاي تولید برق، نیاز به تسهیلات بانکی دارند. 

شهریارپور تصریح کرد: تسهیلات در گردش مورد نیاز این طرح ها 422 میلیارد تومان، تسهیلات سرمایه در گردش آن ها 700



 
میلیارد تومان و آورده شخصی نیز 900 میلیارد تومان است. 

وي خاطرنشان کرد: با اجراي طرح هاي این تفاهم نامه، 8هزار و 100 فرصت شغلی در استان ایجاد می شود.



کارگاه هاي فنی و حرفه اي استان خراسان جنوبی 330 هزار ماسک تولید

کردند

منبع: تسنیمشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/05/05

گروه استان ها- مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي خراسان جنوبی با اشاره به اجراي پروژه هاي عمرانی آموزشی در سطح
شهرستان هاي استان گفت: از ابتداي سال 330 هزار ماسک توسط کارگاه هاي خیاطی فنی و حرفه اي استان تولید شده

است.

گروه استان ها- مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي خراسان
جنوبی با اشاره به اجراي پروژه هاي عمرانی آموزشی در
سطح شهرستان هاي استان گفت: از ابتداي سال 330 هزار
ماسک توسط کارگاه هاي خیاطی فنی و حرفه اي استان

 
تولید شده است. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از بیرجند،حسین خوش آیند
پیش از ظهر امروز در مراسم تجلیل از منتخبین مهارت در
سال 98 که به صورت ویدئو کنفرانس برگزار شد با بیان
اینکه به روزرسانی کارگاه هاي آموزشی فنی حرفه اي در

دستور کار است گفت: در جهت تجهیز و به روز رسانی کارگاه ها نیز از سه سال گذشته آغاز به کار کردیم و این امر از شهرستان هاي

 
نهبندان، سربیشه و درمیان آغاز شده است. 

وي جامعه هدف فنی و حرفه اي را 18 گروه عنوان و بیان کرد: در طول یک سال گذشته در بخش دولتی و خصوصی 30 هزار نفر از

 
ظرفیت فنی حرفه اي استفاده کردند که در بحث فعالیت هاي آموزشی رشد خوبی داشته است. 

مدیرکل فنی و حرفه اي خراسان جنوبی تصریح کرد: در چهار ماهه اخیر نیز با توجه به شیوع ویروس کرونا تمام تلاش بر این بوده که

 
با رعایت فاصله گذاري اجتماعی کارگاه ها فعالیت و یا برگزاري کارگاه ها به صورت تلفیقی باشد. 

خوش آیند با بیان اینکه در این مدت براي 4 هزار و 724 نفر آموزش اجرا شده است خاطرنشان کرد: در بخش خصوصی نیز اقدامات

 
خوبی در این ایام انجام شده است. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي خراسان جنوبی از تولید 330 هزار ماسک توسط کارگاه هاي خیاطی فنی و حرفه اي استان از ابتداي
سال 99 خبر داد و یادآور شد: در دولت تدبیر و امید تلاش کردیم در هر شهرستان یک پروژه عمرانی آموزشی آغاز کنیم که در این

 
راستا از 11 پروژه سال هاي اخیر 9 پروژه تعیین تکلیف شد. 

خوش آیند بیان اینکه پروژه مرکز فنی و حرفه اي خواهران طبس در دهه فجر امسال بهره برداري خواهد رسید اظهار داشت: مرکز

 
آموزش فنی و حرفه اي دو منظوره شهرستان زیرکوه نیز در آینده به اتمام خواهد رسید. 



وي با اشاره به اینکه با اتمام این پروژه ها در سطح استان زیرساخت هاي آموزشی در بخش دولتی تکمیل خواهد شد افزود: در جهت
تجهیز و به روز رسانی کارگاه ها نیز از سه سال گذشته آغاز به کار کردیم و این امر از شهرستان هاي نهبندان، سربیشه و درمیان آغاز

 
شده است و در این راستا سعی می کنیم کارگاه هاي آموزشی را به روز رسانی کنیم. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي خراسان جنوبی با بیان اینکه به روزرسانی کارگاه هاي آموزشی فنی حرفه اي در دستور کار است
گفت: طرح جهادي خدمات فنی مهندسی فنی حرفه اي در سطح استان یک طرح جهادي بوده است که در 9 شهر شهرستان گروه
هاي جهادي شکل گرفت و نیازمندي هاي مناطق محروم برطرف شد و در این راستا 120 نفر از همکاران حضور داشتند و یک هزار و

 
492 خدمت در مناطق روستایی ارائه شده است. 

مشیرالحق عابدي معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري خراسان جنوبی هم ضمن تبریک هفته ملی مهارت اظهار داشت: اقدامات
آموزش فنی و حرفه اي در ایجاد مراکز جوار پادگانی، جوار زندان و جوار دانشگاه بسیار شایسته است و می تواند در راستاي تربیت

 
نیروهاي فعال براي مجموعه هاي کاري تاثیرگذار باشد. 

وي افزود: امید است با همت ویژه و پشتیبانی از بخش خصوصی براي ایجاد مراکز مهارتی بتوان با حمایت از بخش خصوصی به توسعه

 
برنامه هاي آموزش فنی و حرفه اي دست یافت. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري خراسان جنوبی با بیان اینکه تاکنون شاهد عملکرد مثبتی از اقدامات آموزش فنی و حرفه
اي در سطح استان بوده ایم بیان کرد: سازمان آموزش فنی و حرفه اي می تواند در بحث صنایع دستی و 11 رسته شغلی براي ایجاد

 
3 هزار شغل در استان نسبت به باز آموزي آموزش ها اقدام کند. 

 
آموزش هاي فنی و حرفه اي به صورت تدریجی در کرمانشاه آغاز شده است 

 
1492 نفر از روستائیان خراسان جنوبی از خدمات و آموزش هاي فنی و حرفه اي بهره مند شدند 

 
رئیس سازمان آموزش هاي فنی و حرفه اي کشور: نیازمند گفتمان ملی مهارت هستیم 

عابدي با تاکید بر اینکه آموزش هاي فنی و حرفه اي باید مستدام و مداوم باشد و از طریق این آموزش ها در راستاي آموزش برتر
براي نتیجه مطلوب تر اقدام کنیم تصریح کرد: با توجه به اینکه در استان قابلیت هاي ویژه اي براي کارآفرینی وجود دارد و برخی از

 
شهرستان ها مانند فردوس مجموعه هاي تخصصی خاصی هستند بهتر است در این زمینه بیشتر تلاش شود. 

وي خاطرنشان کرد: تبلیغات براي حضور کارآموزان براي ایجاد کارآفرینی مهم است که انشاالله این امر مورد توجه قرار گیرد و در این

 
راستا تبلیغات انجام شود. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري خراسان جنوبی با اشاره به درخواست رئیس کانون انجمن صنفی آموزشگاه هاي آزاد مبنی
بر حذف آموزش هاي موازي یادآور شد: هرچه ما بخش خصوصی را در راستاي افزایش توان آموزشی قدرتمند کنیم در این امر موفق

 
تر خواهیم بود. 

عابدي با بیان اینکه بخش خصوصی باید در بحث آموزش ابتدا نیاز بازار را در نظر گیرد اظهار داشت: خوشبختانه با پیگیري هاي

 
استاندار خراسان جنوبی بحث کمبود فضاهاي آموزشی در استان رو به اتمام است. 



معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري خراسان جنوبی با بیان اینکه براي 4 دوره متوالی استان خراسان جنوبی داراي رتبه برتر در
زمینه کاهش نرخ بیکاري بوده اظهار داشت این موضوع حاصل تلاش جمعی و بخش بزرگی از آن وابسته به همکاران آموزش فنی و

 
حرفه اي است که مهارت هاي مورد نیاز را به کارجویان ارایه کرده اند. 

فاطمه زهرا خالدي، رئیس کانون انجمن هاي صنفی آموزشگاه هاي آزاد نیز در این جلسه اظهار داشت: در حال حاضر 166 آموزشگاه

 
فعال در استان وجود دارد. 

وي اعطاي تسهیلات، تأمین زمین آموزشی، انجام بیمه مربیان آموزشگاه و حذف آموزش هاي موازي را از درخواست هاي این مراکز
عنوان و خاطرنشان کرد: حذف آموزش هاي موازي از درخواست هاي ما است زیرا این آموزش ها تیر خلاص آموزش هاي بخش

خصوصی خواهد بود.



آثار شیوع کرونا بر کسب و کار و رفاه خانوارها بررسی شد

منبع: دنیاي معدنشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/05/05

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، آثار شیوع ویروس کرونا بر کسب و کار و رفاه خانوارها و سیاست هاي حمایتی در ایران و
جهان را بررسی و در قالب گزارشی تحقیقی-تحلیلی منتشر کرد.

به نقل از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، با همکاري معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال و معاونت رفاه اجتماعی، در گزارش
چهار فصلی، اثرات اقتصادي شیوع ویروس کرونا در سطح بین الملل، سیاست هاي اقتصادي کشورها در مواجهه با این بحران، اقدامات

 
حمایتی ایران در حوزه تولید و اشتغال را بررسی کرده است. 

در مقدمه این گزارش، ضمن اشاره به تکانه هاي اقتصادي فراگیري ویروس کرونا، به برخی از استراتژِي ها و سیاست هایی که کشورها
براي حمایت از خانوارها و اقشار آسیب پذیر اجرا کرده اند از جمله کمک مستقیم به خانوارهاي کم درآمد، کارکنان و افراد
خوداشتغال، پرداخت بیکاري، تعویق مهلت پر کردن اظهارنامه و پرداخت مالیات هاي شخصی، کاهش مالیات بر مصرف و املاك،
حمایت از هزینه هاي بهداشتی خانوار، تسهیل قوانین و الزامات کار پاره وقت، پرداخت حقوق دوران مرخصی استعلاجی مبتلایان،

 
کمک مالی و تعویق اجاره بهاي خانوارهاي آسیب دیده، ... پرداخته شده است. 

 
در ادامه این گزارش اثرات شیوع ویروس کرونا بر رشد اقتصادي به تفکیک مناطق مختلف جهان بررسی شده است. 

بر اساس تحقیقات به عمل آمده، پیش بینی هاي مختلف از رشد اقتصادي به تفکیک مناطق مختلف جهان نشان می دهد که در سال
2020 کشورهاي منطقه اروپا بیشترین آسیب را از شیوع ویروس کرونا خواهد دید و براساس پیش بینی ماه آوریل صندوق بین المللی

 
پول، تولید ناخالص داخلی اروپا در سال 2020، به میزان 6/6 درصد کاهش می یابد. 

این گزارش می افزاید: براي کشورهاي خاورمیانه و آسیاي میانه نیز پیش بینی هاي صندوق بین المللی پول، رشد اقتصادي منفی را
نشان می دهد. براساس این پیش بینی، تولید ناخالص داخلی کشورهاي صادرکننده نفت این منطقه، در سال 2020 حدود 9/3-
درصد کاهش می یابد و این در حالی است که کاهش تولید ناخالص داخلی کشورهاي واردکننده نفت این منطقه، تنها در حدود 8/0-
درصد خواهد بود. یکی از عواملی که موجب کاهش بیشتر رشد اقتصادي در کشورهاي صادرکننده نفت این منطقه نسبت به

 
کشورهاي واردکننده می شود، کاهش شدید قیمت نفت ناشی از کمبود تقاضا است. 

اثرات شیوع ویروس کرونا بر بیکاري، فقر و رفاه اقتصادي نیز از دیگر مواردي است که در این گزارش، بررسی و عنوان شده است که بر

 
میزان بیکاري و سطح رفاه در کشورها نیز اثرات قابل ملاحظه اي داشته است. 

 
اقدامات حمایتی ایران در حوزه تولید و اشتغال و ابعاد تاثیرگذاري کرونا بر اقتصاد ایران بخش دیگر این گزارش است. 

بر اساس این تحلیل، مجموعه اقداماتی نظیر طرح هاي فاصله گذاري اجتماعی که به منظور حفظ سلامت شهروندان اجرا شد به نوبه
خود به کند شدن چرخ اقتصاد و بروز رکود، تعطیلی و نیمه تعطیلی واحدهاي اقتصادي و اخلال در زنجیره ارزش تولید و افزایش نا

اطمینانی در اقتصاد منجر شده است.



قدردانی رئیس سازمان بهزیستی کشور از بانک سپه

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/05/05

خبرگزاري آریا- معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رئیس سازمان بهزیستی کشور
با ارسال نامه اي از ایفاي نقش مؤثر بانک سپه در مسئولیت اجتماعی و اتخاذ رویکرد
کارآفرینانه به منظور ایجاد اشتغال براي جامعه هدف تحت پوشش سازمان بهزیستی

 
تشکر و قدردانی کرد. 

به گزارش آریا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه؛ در نامه دکتر وحید قبادي دانا رئیس سازمان بهزیستی کشور خطاب به
محمدکاظم چقازردي مدیرعامل بانک سپه آمده است: «کارآفرینی، موتور محرك رونق اقتصادي در جوامع مختلف است و برخورداري
مسئولان و دست اندرکاران در یک کشور از رویکرد کارآفرینانه در نظام هاي مدیریتی در شرایط عادي یک مزیت رقابتی و در وضعیت
بحران یک راهبرد اساسی محسوب می گردد. در همین راستا ضمن ابراز تشکر از اهتمام جنابعالی و مدیران و کارکنان محترم آن
بانک در ایفاي نقش مسئولیت اجتماعی و مساعدت اثربخش در اجراي تکلیف بند (ب) تبصره 16 قانون بودجه سال 1398 که منجر
به تحقق برنامه هاي کارآفرینی و اشتغال جامعه هدف تحت پوشش سازمان بهزیستی گردید. توفیق روزافزون شما عزیزان را در تحقق
فرمایشات مقام معظم رهبري (مدظله العالی) و سربلندي ایران اسلامی از خداوند متعال مسئلت می نمایم. یقین دارم از طریق تعامل
و همیاري مؤثر فی مابین در راستاي تحقق شعار تولید «جهش تولید» بستر مناسبی در جهت تسهیل و تسریع حمایت هاي لازم و

توانمند سازي و اشتغال افراد داراي معلولیت و مددجویان سازمان بهزیستی فراهم گردد.»



دامداري درآمدزا

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/05/05

چندقلوزایی، کاهش اتکا به مراتع و افزایش تولید گوشت از مزایاي مراکز و مجتمع هاي دامی است که می تواند رونق تولید و
کارآفرینی در روستا ها را به دنبال داشته باشد.

 
دامداري درآمدزا 

چندقلوزایی، کاهش اتکا به مراتع و افزایش تولید گوشت از مزایاي مراکز و مجتمع هاي دامی است که می تواند رونق تولید و

 
کارآفرینی در روستا ها را به دنبال داشته باشد. 

0:00



همایش مجازي «تجلیل از کارآفرینان استان سمنان» برگزار می شود

منبع: تابناك خوزستانشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/05/05

مدیر کل کمیته امداد استان سمنان گفت: همایش مجازي «تجلیل از کارآفرینان استان سمنان» به مناسبت ششم مرداد ماه،
روز کارآفرینی و هفته مهارت به صورت همزمان در کمیته امداد و ادارات شهرستان ها به صورت ویدئو کنفرانس برگزار می

شود.

به گزارش تابناك سمنان به نقل از پایگاه خبري کمیته
امداد، محسن مسعودیان راد، مدیر کل کمیته امداد استان
سمنان با تاکید بر اجرایی شدن منویات رهبري در سال
جاري، خاطرنشان کرد: از آنجایی که یک سوم اشتغال
کشور بر عهده کمیته امداد است، محقق کردن این امر و
تحقق شعار سال جاري مبنی بر جهش تولید بیش از پیش

 
پیگیري می شود. 

وي از برگزاري همایش مجازي «تجلیل از کارآفرینان و خیران اشتغال استان سمنان» به مناسبت ششم مرداد ماه، روز کارآفرینی و
هفته مهارت به صورت همزمان در اداره کل کمیته امداد و ادارات شهرستان ها از طریق ویدئو کنفرانس خبر داد و گفت: الگوبرداري
سایر افراد از کارآفرینان از اهداف این همایش است چرا که رونق وافزایش کارآفرینی در جامعه منجر به افزایش اشتغال و کاهش نرخ

 
بیکاري می شود. 

محسن مسعودیان راد کمیته امداد را نهادي کارآفرین خواند و تصریح کرد: در سال گذشته 2666 طرح اشتغال براي مددجویان

 
کمیته امداد استان سمنان و کارآفرینان عرصه اشتغال با اعتبار 76 میلیاردو 741 میلیون تومان ایجاد شده است. 

وي محورهاي همایش را تجلیل از کارآفرینان برتر استان سمنان، خیرین حوزه اشتغال و عقد تفاهم نامه با اداره کل فنی وحرفه اي

 
استان سمنان برشمرد و گفت: تقدیر از کارآفرینان نقطه عطفی براي ورود جوانان باانگیزه به عرصه اشتغال خواهد بود. 

مدیر کل کمیته امداد استان سمنان از پیش بینی 3475 فرصت شغلی براي مددجویان و کارجویان در سال جاري خبر داد و گفت:

 
براي اجراي این تعداد طرح 102 میلیارد و 880 میلیون تومان اعتبار در قالب تسهیلات اشتغال زایی در نظر گرفته شده است. 

 
ما را در شبکه هاي اجتماعی دنبال کنید: 

 
تلگرام تابناك سمنان 

 
اینستاگرام تابناك سمنان 



برچسب ها: استان سمنان ، کمتیه امداد سمنان ، تجلیل از کارآفرینان استان سمنان ، همایش ، تابناك سمنان



پیام مدیر عامل سازمان منطقه ویژه پارس به مناسبت روز ترویج آموزش هاي

فنی و حرفه اي

منبع: رویداد نفتشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/05/05

پیام مدیر عامل سازمان منطقه ویژه پارس به مناسبت روز
ترویج آموزش هاي فنی و حرفه اي ایرج خرم دل مدیر
عامل سازمان منطقه ویژه اقتصادي انرژي پارس در پیامی
روز ترویج آموزش هاي فنی و حرفه اي را به تلاشگران
عرصه مهارت آموزي تبریک گفت.متن پیام بدین شرح

 
است: 

ایرج خرم دل مدیر عامل سازمان منطقه ویژه اقتصادي
انرژي پارس در پیامی روز ترویج آموزش هاي فنی و حرفه

 
اي را به تلاشگران عرصه مهارت آموزي تبریک گفت.متن پیام بدین شرح است: 

 
تلاشگران فرهیخته عرصه مهارت آموزي 

 
با سلام و احترام 

نقش شایسته کارآفرینی و تاثیر آن در رشد و توسعه اقتصادي، توانمند سازي منابع انسانی، اشتغال زایی، استقرار و توسعه عدالت
اجتماعی، حضور گسترده و فعال در بازارهاي جهانی بر کسی پوشیده نیست. دستاورد راهبردي سیاست هاي کارآفرینانه،دو پیامد مهم
ایجاد اشتغال و پیشرفت است که هر دو در خدمت توسعه عدالت اجتماعی خواهند بود. کشورهاي مختلف نیز در دهه هاي اخیر با

 
توجه به نقش موثر و مثبت کارآفرینان اقتصادي در توسعه جامعه، بهره برداري از این توانمند ي را مورد توجه قرار داده اند. 

توسعه آموزشهاي فنی و حرفه اي در شرایط کنونی براي رشد اقتصادي ایران عزیز و به ویژه شتاب دهی به فرایند تولید امري حیاتی
است و در تربیت نیروي کار ماهر و متخصص مورد نیاز بخشهاي مختلف جامعه در راستاي تحقق شعار « هر ایرانی یک مهارت »نقش

 
موثري در ارتقاي بهره وري و توسعه پایدار خواهد داشت. 

اینجانب هفته ملی مهارت و ششم مرداد روز ملی کارآفرینی و آموزش هاي فنی و حرفه اي را به همه تلاشگران گرامی عرصه مهارت
آموزي تبریک و تهنیت عرض نموده، امیدوارم در پرتو آرمانهاي بنیانگذار جمهوري اسلامی ایران امام خمینی ( ره ) و با بهره گیري از
رهنمودهاي مقام معظم رهبري و هم افزایی توانمندي هاي کارآفرینان بتوانیم در این مسیر افتخار آفرینی، با گامهایی استوار حرکت

 
نمائیم. 

 
ایرج خرم دل 



مدیر عامل



فضایی شاد و مفرح براي بچه ها با اپلیکیشن "هُپ"

منبع: سرمد نیوزشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/05/05

در روزهایی که بچه ها باید حتی الامکان براي رعایت ایمنی خود و جلوگیري از ابتلا به ویروس کرونا در خانه بمانند،
اپلیکیشن "هپ" کانون جوانه هاي بانک ملی ایران می تواند فضایی شاد و مفرح براي آموزش و سرگرمی آنها باشد

به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، "هپ" کانون جوانه هاي
بانک ملی ایران در کنار ایجاد محیطی سرگرم کننده، داراي بخش
هاي جذاب و آموزشی مانند مدرسه اقتصادي، مدرسه هوش مصنوعی،
مدرسه کارآفرینی، مدرسه حقوقی، مدرسه همیار پلیس، بازي، فیلم و
کارتون، قصه و آهنگ و... است که می تواند براي بچه ها آموزش و

 
سرگرمی را به صورت یکجا فراهم کند. 

در بخش «بازي» این اپلیکیشن، کاربر علاوه بر تفریح و سرگرمی، با فضاي کسب و کار و مفاهیم اقتصادي آشنا می شود و در بخش
«فیلم و کارتون» در کنار نمایش کارتون هاي روز دنیا، کودکان و نوجوانان می توانند با انیمیشن هاي جذاب، مفاهیم اقتصادي و مالی

 
را آموزش ببینند. 

«مدرسه اقتصادي» یکی از بخش هاي این اپلیکیشن است که اطلاعات بانکی و اقتصادي را در قالب ویدئوهاي جذاب و دیدنی به

 
کودکان و نوجوانان آموزش می دهد. 

«مدرسه هوش مصنوعی» با در اختیار گذاشتن ویدئوهاي آموزشی در خصوص ساخت ربات، خلاقیت نوجوانان را در زمینه هاي
رباتیک افزایش داده و کاربر پس از شرکت در آزمون هاي مجازي و کسب نمره قبولی می تواند در کلاس هاي حضوري آموزشی

 
ساخت ربات نیز شرکت کند. 

«مدرسه کارآفرینی» بر محور آموزش و توانمندسازي کارآفرینان نوجوان در محورهاي توسعه مهارت هاي فردي، سازمانی، بازرگانی و

 
فناوري اطلاعات و ارتباطات و در قالب فیلم، موشن گرافی، اینفوگرافی و متون آموزشی است. 

«مدرسه مشاوره و هدایت تحصیلی»، «مدرسه کسب و کار »، «مدرسه همیار پلیس»، «داستان هاي صوتی و آهنگ» و «بله» از دیگر

 
بخش هاي این اپلیکیشن است. 

واژه «هپ» مخفف «هوش پول ساز» است؛ این عبارت در لاتین به معناي «امید و آرزو» است و از سوي دیگر کلمه اي آشنا از یک

 
بازي نوستالژیک و قدیمی است. 



اپلیکیشن هپ از طریق سایت بانک به آدرس https://bmi.ir/landing/hope و سایت کانون جوانه ها به آدرس bmi.ir/kids و
کانال کانون در بله به آدرس kidsbankmelli@ قابل دانلود و نصب می باشد.



طرح آموزش دوگانه در مسیر برنامه هفتم توسعه

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/05/05

به گزارش خبرگزاري فارس از اصفهان، آرش اخوان طبسی صبح امروز با حضور
در صد و سی و دومین جلسه علنی شوراي اسلامی شهر اصفهان اظهار کرد: در
مجموعه استان اصفهان 54 مرکز دولتی و هزار و 308 آموزشگاه فعال در بخش
خصوصی داریم و خدمات آموزشی به مردم ارائه می شود، همچنین 235
کارگاه ثابت شهري در مراکز دولتی داریم، کارگاه هاي سیار نیز بسته به

 
موضوعیت در روستاها، پادگان ها یا زندان ها جهت آموزش برپا می شود. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان اصفهان افزود: استان اصفهان بیشترین تعهد آموزشی را در بین ادارات کل آموزش فنی و
حرفه اي در کشور دارد، سالانه بیش از 20 میلیون نفرساعت تعهد آموزشی داریم که نیمی از آن در مراکز دولتی و نیم دیگر در
آموزشگاه هاي آزاد سطح شهر محقق می شود، همچنین حدود 60 هزار نفر را سالانه در مراکز دولتی و همین تعداد را هم در

 
آموزشگاه هاي آزاد پذیرش داریم. 

وي با اشاره به اینکه سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور حدود 5 هزار استاندارد شغلی را شناسایی و براي آن ها استاندارد آموزشی

 
نوشته است، گفت: در استان اصفهان حدود هزار و 500 مورد از این حرفه ها آموزش داده می شود. 

اخوان با بیان اینکه اصفهان به عنوان پیشانی فنی و حرفه اي در ادوار مختلف کارهاي شاخص داشته است، توضیح داد: در سال
گذشته و امسال 2 مورد از کارهایی که استان اصفهان انجام داده شاخص است و به عنوان مدل براي پیاده سازي در سطح ملی تعریف
شده است که عبارتند از آموزش دوگانه و صلاحیت حرفه اي که در راستاي این هدف بوده که گپ بین آموزش و صنایع و صنوف را

 
کم کنیم. 

مدیرکل فنی و حرفه اي استان اصفهان در ادامه مطرح کرد: پیش از این آموزش هاي فنی و حرفه اي به شیوه عرضه محور بود و بعد
از آن سیستم رهگیري اشتغال داشتیم، در همین راستا سیستم عرضه محور را به سیستم سفارش محور تبدیل کردیم و نیاز را از بازار،

 
صنایع و صنوف جمع می کنیم و سیستم آموزشی متناسب با نیاز را شروع می کنیم. 

وي با اشاره به اینکه سیستم آموزش دوگانه از نظام آموزشی دوئل آلمان الگو گرفته که بومی سازي ایران شده است، بیان کرد: در
سیستم قبلی آموزش ها 30 درصد تئوري و 70 درصد عملی بود که در فضاي کارگاه هاي فنی و حرفه اي اجرایی می شد اما در
آموزش دوگانه 30 تا 50 درصد آموزش عملی در محیط کارگاهی فنی و حرفه اي و از 50 تا 70 درصد در بین صنف و محیط واقعی

 
کار و صنعت با تجهیزات به روز صنایع برده می شود. 

اخوان در رابطه با مزیت هاي این طرح توضیح داد: این طرح باعث از بین رفتن کامل فاصله آموزش و بازار کار می شود، مدل هاي



مختلفی از این طرح در اتحادیه هاي مختلف از جمله اتحادیه هاي خدمات خودروي سبک و سنگین، عطاران و گیاهان دارویی، کافی

 
شاپ و رستوران داران و گروه صنعتی انتخاب اجرا شد. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان اصفهان ادامه داد: بهترین مدل در صنف خدمات خودروهاي سبک اصفهان بود، سال گذشته
18 شغل پیشنهاد شد و دوره اي براي این افراد در نمایندگی هاي سطح شهر اصفهان برگزار شد، اما اردیبهشت امسال در اوج

 
تعطیلی ها و کرونا درخواست 300 نیروي کار کردند که آموزش آن ها شروع شده است. 

وي در ادامه مطرح کرد: ایجاد شغل پایدار مورد دیگر مدنظر ماست، در این راستا طرح صلاحیت حرفه اي مطرح شد که براي شاغلان
صنایع و صنوف است و در صنایع بر اساس شایسته گزینی ورود می کنیم، در سیستم صلاحیت حرفه اي شغل و شایستگی هاي
مهارتی را تعریف می کنیم، در این سیستم از افراد تست گرفته می شود اگر موفق شد گواهی نامه داده خواهد شد اما اگر موفق نشد
و کسر مهارت داشت اینها پایه نیازسنجی آموزشی می شود، حسن بزرگ این طرح این است که مراحل و مسیرهاي ارتقاي شغلی

 
افراد را تعریف می کنیم. 

اخوان همچنین ابراز کرد: در کشور آلمان انطباق 3 آیتم مدرك تحصیلی افراد، شغل و داشتن صلاحیت حرفه اي و شایستگی هاي
احراز آن شغل 93 درصد و در ژاپن 86 درصد است، اما این عدد در کشور ما خیلی پایین است، چون در سیستم آموزشی ما افراد در

 
رشته اي درس خوانده و در بازار کار جذب رشته دیگري می شوند و از طرفی سیستم صلاحیت حرفه اي هم اجرا نمی شود. 

مدیرکل آموزشی فنی و حرفه اي استان اصفهان اضافه کرد: این طرح را به کشور ارائه داده ایم که در دستورکار سازمان مدیریت و

 
برنامه ریزي کشور است و روي صلاحیت حرفه اي ملی کار می کنند و براي برنامه هفتم توسعه کشور روي آن برنامه ریزي می کنند. 

وي در پایان گفت: در دوران کرونا در کارگاه هاي نساجی اداره کل فنی و حرفه اي استان اصفهان پارچه مخصوص ماسک تولید کرده
و در کارگاه هاي خیاطی ماسک دوخته شد، در سیستم آموزشی هم چند تغییر ایجاد شد و در مرحله اول آموزش مجازي را در حد
امکانات با کیفیت چشم گیري برنامه ریزي کردیم، همچنین بخشی از برنامه هاي آموزشی که نیازي به حضور افراد نداشت در فضاي
مجازي شروع شد، تنها آموزشی که در کشور تعطیل نشد آموزش هاي دوگانه اصفهان بود و در هر صنفی یک یا دو نفر براي آموزش

 
با حفظ فاصله گذاري اجتماعی حضور یافتند. 

انتهاي پیام/63088/ر20/



اما و اگرهاي وام ودیعه مسکن

منبع: اتاق خبرشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/05/05

دولت در سال پایانی دوران خدمتش سعی در انجام اقداماتی دارد تا علاوه بر اینکه بر نقدینگی در چارچوب اقتصاد کلان تاثیر
خواهد گذاشت، یک مزیت رفاهی هم براي مردم درنظر بگیرد. امري که طی هفت سال گذشته به آن کم توجهی شده و در سال
پایانی علاوه بر اینکه از طرق مختلف کسري بودجه خود را تامین می کند به اقشاري که در تنگناي شدید معیشتی قرار گرفته اند نیز
گوشه چشمی دارد. مسکن و اجاره مسکن یکی از مقولاتی است که دهک هاي پایین، کارگران و کارمندان را شدیدا نگران کرده و
شرایطی به وجود آورده که دولت ناچار اقدامی انجام می دهد تا بتواند بخشی از کسري درآمدي که پوشش اجاره را نمی دهد در قالب
تامین وام ودیعه مسکن تامین کند. به نظر می رسد به آثار این تصمیم به لحاظ اینکه در سال پایانی خدمت است، کم توجهی کرده و
فقط انتقال این پیام را که به فکر اقشار آسیب پذیر هست دنبال می کند، در صورتی که سیاست هاي اتخاذشده، کم معیشتی ها را
رقم زده است. نرخ 4200تومانی ارز که توسط دولت در سال 96 تعیین شد و هر وقت توسط بانک مرکزي رها می شود، سرسام آور
اوج می گیرد و بعد از مقداري کاهش نسبت به افزایش صورت گرفته تا حدودي تثبیت و باز طی ماه هاي بعد این روند ادامه دارد و
در نهایت رقم در سطح بالاتر قرار می گیرد. از آنجا که افزایش نرخ ارز در کنار نقدینگی لجام گسیخته اي که وجود دارد، نمی تواند
وارد تولید شود و سیاست هاي دولت و مجلس براي به کارگیري نقدینگی در اشتغال و سرمایه گذاري تولید و افزایش کالا ناکارآمد
بوده، دولت را بر آن داشت تا حداقل بخشی از نقدینگی موجود را به آزادسازي سهام عدالت اختصاص دهد تا در این برهه چنین
علائمی دیده شود که با توجه به همه گرانی ها، دهک هاي پایین جامعه هم احساس لذت موقتی از افزایش برگی که در اختیار دارند،
داشته باشند. همچنین به گروه هاي پایین جامعه امید و نوید می دهد که در بازار سرمایه سهم دارند. بنابراین اگر به فعالیت هاي
سال پایانی دولت دقت کنیم، از محل افزایش نقدینگی ها، نرخ ارز، سکه، خودرو، محصولات لوازم خانگی و به تبع آن همه کالا که
روند صعودي دارد، بخشی در قالب وام ودیعه مسکن با شروط گذاشته شده، پرداخت می شود تا به رضایت نسبی اقشار آسیب پذیري
بینجامد که ودیعه مسکن را در قالب وام دریافت و با نرخ تعیین شده 13 درصد، بازپرداخت می کنند. اما دولت چنین وجهی در
اختیار ندارد و قرار نیست از محل مالیات یا یکی از ردیف هاي بودجه کشور داده شود. چون آن ردیف ها هم خالی و هم مواجه با
کسري بودجه اي است که دولت با توسل به بانک مرکزي و افزایش پایه پولی بخشی از آن را تامین می کند. برخی از کسر بودجه ها
از بازار سرمایه یا بورس و برخی دیگر با انتشار اوراق بدهی تامین و برخی دیگر از طریق عملیات بازار باز صورت می گیرد. بنابراین در
سرفصل هایی که ظرفیت درآمدي وجود دارد، کفاف پرداخت چنین سازوکاري وجود ندارد و دولت با توسل به بانک مرکزي و نظام
بانکی سعی در تامین و پرداخت مبلغ وام ودیعه دارد. اما شکل گیري این تفکر از ناحیه خود دولت بود. وقتی نه تنها قیمت مسکن که
قیمت همه کالاها به تبع قیمت سهم در بازار سرمایه افزایش پیدا کرد، سقف افزایش اجاره بها توسط دولت تعیین و در تهران حداکثر
25 درصد اعلام شد. غافل از اینکه صاحبخانه ها با اتخاذ مکانیزم هایی هم 25 درصد تعیین شده در قراردادهاي رسمی بنگاه هاي

 
معاملاتی را گرفتند و هم رقمی که زیرمیز تلقی شود. 

آرمان ملی



چرا همکاري هاي ایران و چین خوب و مفید است؟

منبع: شعار سالشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/05/05

شعار سال: شاید هنوز ابهامات زیادي بر سر تفاهم 25 ساله همکاري هاي ایران و چین وجود داشته باشد، اما این واقعیت
قابل انکار نیست که براي ایجاد تحول اساسی در اقتصاد به ویژه در بخش هاي صنعتی کشور باید اجازه سرمایه گذاري کشور

هاي صاحب نام در کشور صادر شود. اول تیر ماه بود که رسانه ها از امضاي سند ...

شعار سال: شاید هنوز ابهامات زیادي بر سر تفاهم 25 ساله همکاري هاي ایران و چین وجود داشته باشد، اما این واقعیت قابل
انکار نیست که براي ایجاد تحول اساسی در اقتصاد به ویژه در بخش هاي صنعتی کشور باید اجازه سرمایه گذاري کشور هاي صاحب

 
نام در کشور صادر شود. 

اول تیر ماه بود که رسانه ها از امضاي سند تفاهم برنامه 25 ساله همکاري هاي جامع ایران و چین در نشست هیات وزیران خبر دادند
و دقایقی بعد هم اعلام شد که رییس جمهوري ظریف را مامور پیگیري این سند کرده است، سندي که قرار بود اقتصاد ایران را در
یکی از حساس ترین برهه هاي تاریخی اش که غرب راه هر نوع صادرات و نقل و انتقالات مالی را مسدود ساخته از مزایایی که سرمایه

 
گذار هاي چینی برایش فراهم می کردند، بهره مند سازد. 

 
امروز ایران دغدغه توسعه یافتگی و الگو شدن را دارد و در حد کشور هاي دیگر نیاز به ارتباط با قطب هاي اقتصادي جهانی دارد. 

با توجه به اینکه چین به عنوان یک قطب اقتصادي مطرح است و بسیاري معتقدند تا سال 2050 به قدرتمندترین اقتصاد جهان

 
تبدیل خواهد شد، توسعه مناسبات ارتباطی ایران با چین در دوره تحریم ها چه دستاورد هایی براي اقتصاد ایران دارد؟ 

 
همکاري هاي ایران و چین چه دستاوردي براي اقتصاد کشور خواهد داشت؟ 

در همین رابطه امیررضا واعظ آشتیانی، معاون اسبق وزارت صنعت، معدن و تجارت در گفتگو با اقتصاد 24 گفت: وقتی این موضوع
مطرح شد آمریکا اولین واکنش خود را نسبت به آن نشان داد و این هراس با توجه به اینکه چینی ها از نقدینگی بسیار بالایی در

 
جهان برخوردار هستند و از سوي دیگر از لحاظ مسائل صنعتی نیز نام آور شده اند بیش از گذشته بروز داده شد. 

کارشناس مسائل صنعتی ادامه داد: ورود این کشور به اقتصاد و بازار ایران در تقابل با آمریکا بسیار حساس و غیر قابل باور بود چراکه
این زورآزمایی بزرگی با آمریکاست. با عملیاتی کردن این قرارداد می توانیم حرکت موتور اقتصاد کشورمان را بیشتر کنیم و آمریکایی

 
ها از این بابت نگران هستند. 

مدیر عامل اسبق شرکت شهرك هاي صنعتی ایران گفت: متاسفانه با فضاسازي رسانه هاي آمریکایی، برخی از مردم تصور کردند که
امضاي تفاهم نامه ایران و چین به نوعی غارت ثروت ملی ایران و واگذاري بخشی از مملکت است. چین هم وقتی با کشوري مثل ایران
قراردادي را منعقد می کند منافع بلندمدتی را در نظر گرفته است؛ چین که نمی آید در یک منطقه لبریز و بدون چشم انداز سرمایه

 
گذاري کند. چین در حال حاضر اهداف استراتژیک در این منطقه دارد. 



به گفته واعظ آشتیانی، سند همکاري هاي ایران و چین، یک همکاري همه جانبه در بخش هاي هاي مختلف از جمله انرژي، صنعت و
معدن، نیروگاه سازي، جهانگردي، سلامت، محیط زیست، مسائل امنیتی، نظامی و دفاعی و مسائل سیاسی است که می توان تمام این

 
موارد را به عنوان محرك اصلی اقتصاد دانست. 

واعظ آشتیانی با تاکید بر اینکه یکی از مزیت هاي مهم اقتصاد، در سرمایه گذاري خارجی مطرح است، گفت: زمانی که کشور ها به
واسطه شخصیت هاي حقوقی چه دولتی و چه غیر دولتی در کشوري سرمایه گذاري می کنند حداقل امتیازي که وجود دارد امنیت
آن کشور مورد تضمین قرار داده می شود، چراکه کشوري سرمایه گذاري کلان در کشور دیگري انجام می دهد این خودش یک
امنیت ایجاد می کند. این سرمایه گذاري ها موضوع اشتغال و توسعه اقتصاد را تضمین می کند. به طور قطع از بعُد بین الملل نیز اثر
خوبی دارد؛ چراکه چینی ها از ظرفیت اقتصادي بالایی برخوردارند و این می تواند براي کشورمان امتیاز بالایی در توسعه اقتصاد به

 
ویژه در بخش صنعت باشد. 

کارشناس مسائل صنعتی گفت: در این راهبرد مبتنی بر موازنه مثبت اگر تا حدودي نیازهایمان را از طریق چین تامین کنیم و باقی
نیازهایمان را از طریق توسعه مناسبات ارتباطی با سایر قدرت هاي جهانی تامین کنیم، این امر در واقع زمینه تحقق سیاست

 
خودکفایی در کشور فراهم می کند. 

مدیر عامل اسبق شرکت شهرك هاي صنعتی ایران گفت: چین با تکیه بر استراتژي ها و قدرت پولی و مدیریتی خود، توانسته حجم

 
قابل توجهی از بازار دنیا را به دست بگیرد و صادرات عظیمی از کالا به سراسر کشور هاي جهان داشته باشد. 

وي تصریح کرد: درحالی که ایران یکی از کشور هایی است، که حجم زیادي از واردات کالا را از چین دارد. هرچند امروز با افزایش نرخ
ارز، واردات کالا از چین هم دیگر توجیه اقتصادي زیادي ندارد و تنها در برخی موارد می توان به آن تکیه کرد و از اینرو باید به دنبال

 
هدف توسعه اقتصاد به ویژه در بخش صنعت و تولید باشیم. 

 
نقش پیمان ایران و چین در صنعت کشور 

معاون اسبق وزارت صنعت، معدن و تجارت با تاکید بر ضرورت توسعه صنایع مختلف در کشور گفت: یکی از مواردي که در واردات از
چین همچنان پابرجاست و نمی توان از آن صرف نظر کرد، واردات خط تولید و ماشین آلات از چین یا به عبارت دیگر واردات

 
تکنولوژي است. 

این کارشناس صنعتی بیان کرد: از آنجایی که ارتباطات ایران با چین نیز بسیار نزدیک و تاثیرگذار است، بر این اساس می توان پیش

 
بینی کرد که ایران با توجه به قدرت پولی و اقتصادي چین، در مراحل بعدي از فضاي اقتصادي دو طرفه بهره مند شود. 

واعظ آشتیانی تاکید کرد: باید با یک هدف گذاري کاملا منطقی و برپایه توسعه بر این عرصه ورود شود. عده اي معتقدند تفاهم نامه
همکاري هاي ایران و چین می تواند انتقال دانش و تکنولوژي به کشور را به همراه داشته باشد، اما این عوامل نیازمند ایجاد سیاست

 
قوي در اجراي هدف ها با انتصاب مدیران شایسته و قابل اعتماد است. 

مدیر عامل اسبق شرکت شهرك هاي صنعتی ایران با اشاره به ضرورت توسعه فضاي قدرت تولید در کشور در مواجهه با تحریم ها
گفت: براي قدرت نمایی ایران در عرصه بین الملل، نقش آفرینی در ایجاد امنیت در منطقه، ضرورت جلب توجه کشور ي که در عرصه
اقتصادي حرف اول را می زند حائز اهمیت است؛ از این رو امضاي سند همکاري 25 ساله ایران و چین می تواند بستر را براي رسیدن

 
به اهداف اقتصادي کشور فراهم کند. 

معاون اسبق وزارت صنعت، معدن و تجارت در پایان یادآور شد: قبل از آغاز این تفاهم باید طبق سیاست هاي توسعه اي، برنامه ریزي



 
براي واردات تکنولوژي در اولویت قرار بگیرد که با این اوصاف مدیریت این راهبرد تنها با مدیران اصلح قابل دفاع است. 

شعارسال، با اندکی تلخیص و اضافات بر گرفته از پایگاه خبري تحلیلی اقتصاد24، تاریخ انتشار: 5 مرداد 1399 ، کدخبر: 73354 ،
www.eghtesaad24.ir



بانک توسعه تعاون + اخبار پولی مالی + اخبار بانک + تسهیلات
اعتباري

ایجاد 1000اشتغال جدید با تسهیلات بانک توسعه تعاون

منبع: پولی مالیشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1399/05/05

اخبار پولی مالی- تسهیلاتی بالغ بر 754 میلیارد ریال در قالب طرح اشتغال روستایی و عشایري، از سوي بانک توسعه تعاون
در استان مازندران اعطا شده است.

اخبار پولی مالی- تسهیلاتی بالغ بر 754 میلیارد ریال در
قالب طرح اشتغال روستایی و عشایري، از سوي بانک

توسعه تعاون در استان مازندران اعطا شده است.



تاثیر کرونا بر اقتصاد خانواده

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1399/05/05

وزارت کار در گزارشی به آثار شیوع ویروس کرونا بر کسب و کار و رفاه خانوارها پرداخت که در نتیجه گیري این گزارش آمده
است که بررسی رشد حقیقی هزینه خانوار در سال98 نشانگراین است که سفره خانوار ایرانی کوچک تر شده است.

وزارت کار در گزارشی به آثار شیوع ویروس کرونا بر کسب
و کار و رفاه خانوارها پرداخت که در نتیجه گیري این
گزارش آمده است که بررسی رشد حقیقی هزینه خانوار در
سال98 نشانگراین است که سفره خانوار ایرانی کوچک تر

 
شده است. 

به گزارش اقتصاد آنلاین به نقل از تسنیم، شوك اقتصادي شیوع ویروس کرونا در روزهاي پایان سال قبل، منجر به کاهش فروش
بسیاري از مشاغل و کسب وکارهاي مرتبط شد. در این میان دولت با وعده بسته حمایتی سعی کرد اثرات منفی اقتصادي این مساله را

 
براي خانوارها موقتا تعدیل کند. 

شیوع ویروس کرونا در ایران نیز تاثیر بسیاري بر اقتصاد داخلی داشته و خواهد داشت؛ به باور کارشناسان اقتصادي در ایران، داستان
کمی پیچیده تر است، زیرا علاوه بر آسیب هاي اقتصاد جهانی، اقتصاد ایران به دلیل وابستگی به نفت، تحریم هاي بین المللی، رشد

 
منفی اقتصاد، تورم بالا و ... آسیب هاي بیشتري را شاهد خواهد بود. 

اقتصاد ایران فشارهاي دوگانه تحریم و تبعات ویروس کرونا را همزمان تجربه می کند، هرچند اقتصاد دانان بر این باور هستند که
چنانچه سریعتر واکسنی براي کرونا یافت شود، افتها کمتر بوده و اقتصاد سریعتر به روال عادي بازمی گردد. در گزارشی که مرکز
پژوهش هاي مجلس منتشر کرده آمده است: اقتصاد ایران در حالی با معضل کرونا مواجه شده که متغیر هاي اقتصاد کلان وضعیت
مناسبی را نشان نمی دادند. براساس اعلام مرکز آمار ایران رشد اقتصادي در9 ماهه نخست سال 98، در حدود منفی 7.6 درصد و

 
رشد اقتصادي بدون نفت نیز تقریباً صفر بوده است. 

همچنین، نرخ تورم نقطه به نقطه نیز در پایان بهمن ماه 25دصد بوده است. از سوي دیگر دولت به لحاظ منابع در تنگنا قرار دارد و
کسري بودجه دولت یکی از معضلات مهم اقتصاد ایران براي سال 99 است. در چنین شرایطی، هزینه هاي تحمیل شده در اثر اپیدمی
کرونا و همچنین کاهش تولید ناشی از آن، می تواند اقتصاد را با تورم هاي بالاتر و رشد هاي اقتصادي پایین تر مواجه سازد. از بین
رفتن برخی از مشاغل و یا کاهش شدید درآمد در برخی از بخش ها باعث کاهش رشد اقتصادي می شود و از طرف دیگر، برخی

 
مشاغل دیگر مانند تولیدات مواد بهداشتی و... در این بازه زمانی رشد بالایی خواهند داشت. 

شوك ناشی از کرونا، اقتصاد را هم با شوك عرضه و هم با شوك تقاضا مواجه می سازد. از یک طرف عرضه نیروي کار کاهش یافته و از
طرف دیگر در تأمین مواد اولیه تولید نیز مشکلاتی ایجاد شده است (شوك عرضه). شوك عرضه، شوك تقاضا را به همراه خواهد



داشت. تعطیلی کسب و کارها، منجر به تعدیل نیروي کار می شود و کاهش درآمد خانوار، کاهش تقاضا را به همراه دارد. از طرف دیگر

 
عدم اطمینان نسبت به آینده، خانوار را به تصمیم پس انداز بیشتر و به تعویق انداختن خرید اقلام غیرضروري ترغیب می کند. 

همین امر کاهش تقاضاي کل بیشتري را موجب می شود؛ بنابراین انتظار می رود رکود اقتصادي ناشی از شوك ارزي و تحریم ها
تشدید شود و لذا لازم است تا سیاست هاي حمایتی هم از خانوار و هم از کسب وکار صورت گیرد. در شرایطی که دولت با تنگناي
مالی مواجه بوده و علاوه بر کاهش درآمد هاي ناشی از تحریم و کاهش قیمت نفت و فرآورده هاي نفتی، با افزایش هزینه هاي
بهداشتی و درمانی ناشی از کرونا نیز رو به رو است، منابع براي سیاست هاي حمایتی به شدت محدود است. از این رو بسیار مهم است
که سیاست هاي حمایتی، بهینه اتخاذ شده و از اجراي سیاست هاي حمایتی کور (نظیر تخصیص ارز ترجیحی به برخی کالاها)
اجتناب شود، زیرا به احتمال قوي، این منابع با هزینه تورم تأمین شده اند. بر این اساس سیاست هاي افزایش تقاضاي کل از طریق

 
جلوگیري از کاهش اشتغال و درآمد خانوار باید در اولویت قرار گیرند. 

اما حالا وزارت کار معاونت امور اقتصادي وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی با همکاري معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال و معاونت
رفاه اجتماعی ، در گزارش چهار فصلی، اثرات اقتصادي شیوع ویروس کرونا در سطح بین الملل، سیاست هاي اقتصادي کشورها در

 
مواجهه با این بحران، اقدامات حمایتی ایران در حوزه تولید و اشتغال را بررسی کرده است. 

در مقدمه این گزارش، ضمن اشاره به تکانه هاي اقتصادي فراگیري ویروس کرونا، به برخی از استراتژِي ها و سیاست هایی که کشورها
براي حمایت از خانوارها و اقشار آسیب پذیر اجرا کرده اند از جمله کمک مستقیم به خانوارهاي کم درآمد، کارکنان و افراد
خوداشتغال، پرداخت بیکاري، تعویق مهلت پر کردن اظهارنامه و پرداخت مالیات هاي شخصی، کاهش مالیات بر مصرف و املاك،
حمایت از هزینه هاي بهداشتی خانوار، تسهیل قوانین و الزامات کار پاره وقت، پرداخت حقوق دوران مرخصی استعلاجی مبتلایان،

 
کمک مالی و تعویق اجاره بهاي خانوارهاي آسیب دیده، ... پرداخته شده است. 

 
در ادامه این گزارش اثرات شیوع ویروس کرونا بر رشد اقتصادي به تفکیک مناطق مختلف جهان بررسی شده است. 

بر اساس تحقیقات به عمل آمده ، پیش بینی هاي مختلف از رشد اقتصادي به تفکیک مناطق مختلف جهان نشان می دهد که در
سال 2020 کشورهاي منطقه اروپا بیشترین آسیب را از شیوع ویروس کرونا خواهد دید و براساس پیش بینی ماه آوریل صندوق بین

 
المللی پول، تولید ناخالص داخلی اروپا در سال 2020، به میزان 6.6 درصد کاهش می یابد. 

این گزارش می افزاید: براي کشورهاي خاورمیانه و آسیاي میانه نیز پیش بینی هاي صندوق بین المللی پول، رشد اقتصادي منفی را
نشان می دهد. براساس این پیش بینی، تولید ناخالص داخلی کشورهاي صادرکننده نفت این منطقه، در سال 2020 حدود 9.3-
درصد کاهش می یابد و این در حالی است که کاهش تولید ناخالص داخلی کشورهاي واردکننده نفت این منطقه، تنها در حدود 8.0-
درصد خواهد بود. یکی از عواملی که موجب کاهش بیشتر رشد اقتصادي در کشورهاي صادرکننده نفت این منطقه نسبت به

 
کشورهاي واردکننده می شود،کاهش شدید قیمت نفت ناشی از کمبود تقاضا است. 

اثرات شیوع ویروس کرونا بر بیکاري، فقر و رفاه اقتصادي نیز از دیگر مواردي است که در این گزارش، بررسی و عنوان شده است که بر

 
میزان بیکاري و سطح رفاه در کشورها نیز اثرات قابل ملاحظه اي داشته است. 

 
اقدامات حمایتی ایران در حوزه تولید و اشتغال و ابعاد تاثیرگذاري کرونا بر اقتصاد ایران بخش دیگر این گزارش است. 



بر اساس این تحلیل، مجموعه اقداماتی نظیر طرح هاي فاصله گذاري اجتماعی که به منظور حفظ سلامت شهروندان اجرا شد به نوبه
خود به کند شدن چرخ اقتصاد و بروز رکود ، تعطیلی و نیمه تعطیلی واحدهاي اقتصادي و اخلال در زنجیره ارزش تولید و افزایش نا

 
اطمینانی در اقتصاد منجر شده است. 

نتیجه گیري بررسی تغییرات وضعیت رفاهی خانوار طی سال هاي گذشته حاکی از وضعیت آسیب پذیر خانوارها است. چنانچه
متوسط هزینه خانوارهاي شهري و روستایی به قیمت هاي ثابت تقریباً در 10سال اخیر یک روند نزولی را طی کرده است که به طور
آشکار کوچک شدن سبد مصرفی خانواررا نشان می دهد. اگر چه بررسی سایر ملاك ها همچون نسبت به هزینه هاي خوراکی به
غیرخوراکی ،ضریب جینی و سایر شاخص هاي بررسی شده به طور کلی روند نزولی وضعیت رفاهی خانوار و افزایش نابرابري را نمایش
می دهد، اما به طور خاص مقایسه متوسط هزینه هاي خانوارهاي شهري و روستایی به تفکیک دهک هاي هزینه اي نشان می دهد
که رقم متوسط هزینه خانوار شهري و روستایی کشور تقریباً با دهک هفتم هزینه اي شهري و روستایی به ترتیب تناسب دارد که

 
معناي آن است که شش دهک هزینه اي در وضعیت بدتر از متوسط جامعه قرار دارند. 

بررسی رشد حقیقی هزینه خانوار در دهک هاي هزینه اي در سال 98 نشانگر آن است که تمام دهک هاي هزینه اي با رشد حقیقی
منفی روبرو بوده اندك که به معناي آن است که سبد مصرفی خانوارهاي ایرانی کوچک تر شده است. اما با دقیق ترشدن در دهک
هاي هزینه اي، ملاحضه شد دهک اول شهري و روستایی به ترتیب رشدمنفی 16 و منفی17.2 درصدي و دهک دهم شهري و
روستایی به ترتیب رشد حقیقی منفی6.4 درصد و منفی 13.5 درصد را تجربه کرده اند که گویاي آن است که دهک هاي پایین

 
درآمدي از تورم آسیب بیشتري دیده اند. 

عوامل عمده اثر گذار بر وضعیت رفاه خانوار تورم و رشد اقتصادي است که در چند سال اخیر با شدت گرفتن تحریم ها از هر دو کانال
وضعیت رفاهی خانوارها آسیب دیده است . در چنین شرایطی بروز بحران همه گیري ویروس کرونا بی شک منجر به بدتر شدن رفاه
خانوار خواهد شد. چرا که از سویی به واسطه طرح هایی از جمله فاصله گذاري اجتماعی و همچنین رکود به وجود آمده، ناشی از

 
بحران، درآمد بسیاري از شاغلین کاهش یافته و در مواردي حتی با بیکار شدن صفر شده است. 

از سوي دیگر با توجه به اینکه درآمدهاي دولت نیز در نتیجه رکود ناشی از بحران و همچنین کاهش در درآمدهاي نفتی محدود شده
و از سوي دیگر بار هزینه اي جدیدي بر دوش دولت گذرده شده است. انتظار شدت گرفتن کسري بودجه دولت دور از ذهن نیست.
بنابر این انتظار می رود در ماه هاي آتی شاهد افزایش تورم باشیم. این دو موضوع در کنار یکدیگر بیش از پیش به افت وضعیت رفاهی

 
خانوار خواهد انجامید. 

پربیننده ترین وام ویژه براي صاحبان سهام عدالت پرداخت وام ویژه براي 3میلیون خانوار آیین نامه سهام عدالت نهایی شد/ آزادسازي
60درصد از سهام عدالت براي فروش چرا قیمت دلار سلیمانیه و دبی مهم است؟ 5 خبر مهم اقتصادي 1399/5/3



سرمایه صندوق ضمانت تعاون افزایش یافت

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1399/05/05

فصل اقتصاد - با اصلاح اساسنامه صندوق ضمانت سرمایه گذاري تعاون از سوي هیات وزیران، سرمایه این صندوق از محل
سود انباشته به مبلغ 1650 میلیارد ریال افزایش یافت.

فصل اقتصاد - با اصلاح اساسنامه صندوق ضمانت سرمایه
گذاري تعاون از سوي هیات وزیران، سرمایه این صندوق از
محل سود انباشته به مبلغ 1650 میلیارد ریال افزایش

 
یافت. 

هیات وزیران در جلسه یکم تیر ماه 1399 به پیشنهاد
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و به استناد ماده واحده

قانون استفساریه در خصوص اختیار اصلاح اساسنامه سازمان ها، شرکت ها و مؤسسات دولتی و وابسته به دولت، ماده (4) اساسنامه

 
صندوق ضمانت سرمایه گذاري تعاون را اصلاح کرد. 

بر این اساس، سرمایه صندوق مبلغ یک هزار و 650 میلیارد ریال است که به 16 میلیون و 500 هزار سهم یکصد هزار ریالی تقسیم

 
شده و تمامی آن متعلق به دولت است. افزایش سرمایه یادشده از محل سود انباشته تأمین شده است. 

مقام معظم رهبري در خرداد ماه سال 1384، به منظور ایجاد تحول اساسی در اقتصاد ملی، سیاست هاي کلی اصل 44 قانون اساسی
را با رویکرد کاهش نقش دولت در اقتصاد و افزایش نقش بخش غیردولتی، با اولویت بخش تعاون، در سه بند «الف»، «ب» و «ج» با

 
محوریت حضور مردم در اقتصـاد، به رؤساي قـواي سه گانه ابلاغ فرمودند. 

دولت نیز در راستاي سیاست هاي ابلاغی به منظور تأمین شرایط و امکانات اشتغال براي همه و تحقق عدالت اجتماعی و توزیع
عادلانه ثروت، اهتمام ویژه اي به ایجاد فضاي امن براي سرمایه گذاري و رفع موانع آن در بخش تعاون داشته است؛ به طوري که با
همکاري مجلس شوراي اسلامی و به موجب تبصره یک بند «و» ماده 9 قانون اصلاح موادي از قانون برنامه چهارم توسعه اقتصادي،
اجتماعی و فرهنگی جمهوري اسلامی ایران و در اجراي سیاست هاي کلی اصل 44 قانون اساسی مصوب 1387، علاوه بر تأسیس

 
بانک توسعه تعـاون، به ایجاد صندوق ضمانت سرمایه گذاري تعاون، به عنوان یک نهاد تخصصی در بخش تعاون اقدام کرده است. 

از آنجا که یکی از اصلی ترین موانع اعطاي تسهیلات اعتباري براي تعاونی ها، نداشتن وثایق کافی مورد نظر موسسات مالی و اعتباري
و بالا بودن ریسک سرمایه گذاري براي این بنگاهها است، صندوق ضمانت سرمایه گذاري تعاون، جهت توسعه بخش تعاون و رفع

 
موانع آن، از طریق اعتبارسنجی متقاضیان نسبت به صدور انواع ضمانت نامه اقدام می کند. 

سرمایه اولیه صندوق ضمانت سرمایه گذاري تعاون پیش از این مبلغ 1200 میلیارد ریال بود که با تصویب هیات وزیران به 1650

 
میلیارد ریال افزایش یافت. 

انتهاي پیام



حمایت از کارگران فاقد بیمه و ساختمانی در ایام کرونا

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1399/05/05

فصل اقتصاد - دبیرکل کانون عالی انجمنهاي صنفی کارگران می گوید بسیاري از مشاغل خدماتی و فعالیتهاي ساختمانی به
دلیل گسترش کرونا با رکود و وقفه مواجه شدند و چون فاقد بیمه هستند، نتوانستند از مقرري بیمه بیکاري استفاده کنند.

فصل اقتصاد - دبیرکل کانون عالی انجمنهاي صنفی
کارگران می گوید بسیاري از مشاغل خدماتی و فعالیتهاي
ساختمانی به دلیل گسترش کرونا با رکود و وقفه مواجه
شدند و چون فاقد بیمه هستند، نتوانستند از مقرري بیمه

 
بیکاري استفاده کنند. 

هادي ابوي اظهار کرد: علیرغم آنکه صاحبان بسیاري از
کسب و کارها مشمول پرداخت تسهیلات کرونا و بیمه بیکاري ایام کرونا شدند ولی کارگران ساختمانی و فصلی، دستفروشان و

 
کارگران واحدهاي زیرپله اي از این مزایا محروم ماندند و به دلیل عدم حمایت معیشت آنها دچار مشکل شد. 

وي ادامه داد: به جز توزیع بسته هاي معیشتی از سوي خیرین، نیروهاي بسیج، کمیته امداد و بهزیستی، مورد حمایت دیگري واقع

 
نشده اند و تسهیلات حمایتی کرونا شامل حالشان نشده است. 

 
تاثیر کرونا بر مشاغل خدماتی و فعالیتهاي ساختمانی 

دبیر کل کانون عالی انجمنهاي صنفی کارگران با اشاره به عدم تعادل عرضه و تقاضا در بازار کار اظهار کرد: به دلیل شرایط اقتصادي و
تاثیر کرونا بر بازار کار بسیاري از فعالیتهاي ساختمانی و کسب و کارهاي خدماتی با مشکل مواجه شده اند و طبیعی است که در
چنین شرایطی کارگران فاقد بیمه که عمدتا در کارگاههاي زیرپله اي کار می کنند ناچارند براي از دست ندادن کار و وابسته بودن

 
معاش به حقوق دریافتی، وضعیت بیمه خود را از کارفرما پیگیري نکنند. 

 
کارگران فاقد بیمه عمدتا افراد غیربومی و حاشیه نشین هستند 

ابوي بخش اعظمی از کارگران فاقد بیمه را افراد غیر بومی و از حاشیه شهرهاي دور و نزدیک دانست که براي تامین معاش خانواده به
شهرهاي بزرگ می آیند و گفت: با توجه به آنکه تعداد بازرسان کار و تامین اجتماعی براي مراجعه و بازرسی کارگاهها زیاد نیست لازم

 
است براي شناسایی این دسته از کارگران از ظرفیت انجمنها و تشکلهاي صنفی کارگري استفاده شود. 

شیوع ویروس کرونا در ماههاي گذشته فعالیت بسیاري از کسب و کارها از جمله صنوف خدماتی را مختل و دچار مشکل کرد و بر
همین اساس برنامه حفظ اشتغال بنگاهها و حمایت از کارگران بیکار شده براي مقابله با اثرات کرونا بر بازار کار در پیش گرفته شد؛ با
این حال مقامات کارگري می گویند کارگران ساختمانی، کارگران فصلی و مشاغل زیرپله فاقد بیمه هنوز از تسهیلات حمایتی پیش

 
بینی شده در ایام کرونا بهره مند نشده اند. 

انتهاي پیام



رخنه «رکود» در تاروپود فرش همدان/بازارهاي جهانی از دست رفته است

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1399/05/05

همدان-درحالی فرش همدان شهرتی جهانی دارد و 90 درصد فرش هاي بافت این استان تجاري هستند که این روزها
وضعیت صادرات فرش دستباف همدان در پس تحریم هاي ناعادلانه خوب نیست و بازارها از بین رفته است.

 همدان-درحالی فرش همدان شهرتی جهانی دارد و 90
درصد فرش هاي بافت این استان تجاري هستند که این روزها وضعیت صادرات فرش دستباف همدان در پس تحریم هاي ناعادلانه

 
خوب نیست و بازارها از بین رفته است. 

خبرگزاري مهر - گروه استان ها - عارفه سلیمانی: از گذشته تا امروز خانه هاي ایرانی حتی محقرترین آنها مفروش به فرش دستباف
بوده و فرش از زینت هاي خانه محسوب می شده تا جایی که همین موضوع فرش دستباف را جز میراث لاینفک ملی ایران قرار داده

 
است. 

اگر پازبرلک را به عنوان قدیمی ترین فرش ایرانی بدانیم قدمت قالیبافی در ایران به 500 سال قبل از میلاد یعنی بیش از 2 هزار سال
قبل بازمی گردد که بررسی وضعیت استان همدان در قالیبافی نیز نشان می دهد که همدان، پایتخت تاریخ و تمدن ایران از دیرباز
یکی از قطب هاي بافت فرش هاي باکیفیت بوده و به مرور زمان مورد توجه تجار و علاقمندان در خارج از کشور قرار گرفته و از همان

 
روزها فرش دستباف همدان شهرت خاصی پیدا کرده است. 

یکی از واقعیت هایی که خصوصیات بارز فرش همدان را گوشزد می کند بازار فرش این شهر است به گونه اي که وجود کاروانسراها و
کارگاه هاي قالیبافی در این شهر حکایت از رونق این حرفه از گذشته داشته و این روزها نیز هنوز بازار فرش همدان حفظ شده هر

 
چند کار و کاسبی مانند قبل نیست. 

فرش هاي ثبت شده استان همدان شامل فرش «کسب و ننج» و «ازندریان» متعلق به منطقه جوزان ملایر، فرش «شاخ گاوي» متعلق
به مهربان کبودرآهنگ و فرش «کله گلی» و «سالاري» مربوط به منطقه نهاوند است که هنوز هم بافندگان خاص خود را دارد بررسی
ها نشان می دهد فرش هاي ثبت شده استان همدان شامل فرش «کسب و ننج» و «ازندریان» متعلق به منطقه جوزان ملایر، فرش
«شاخ گاوي» متعلق به مهربان کبودرآهنگ و فرش «کله گلی» و «سالاري» مربوط به منطقه نهاوند است که هنوز هم بافندگان

 
خاص خود را دارد. 



کمی که به عقب می رویم با تشدید تحریم ها از سال 97 که شکل تازه اي به خود گرفت اغلب کالاهاي صادراتی کشور به خصوص
فرش دستبافت همدان در لیست سیاه صادراتی قرار گرفت و از همان سال ها با کاهش آمار صادرات فرش دستبافت همدان روبه رو

 
بودیم. 

همین موضوع سبب شد که این روزها وضعیت فرش دستبافت همدان شرایط خوبی نداشته باشد و اگر به موقع چاره اي براي حل

 
مشکلات آن نیندیشیم خسارت هاي جبران ناپذیري متحمل خواهیم شد. 

مردم قدرت خرید ندارند؛ این جمله را یکی از حجره داران در سراي گلشن در گفتگو با خبرنگار مهر گفت و ادامه داد: مردم از شیوع
ویروس کرونا در ترس و وحشت زندگی می کنند و دیگر خبري از حضور مردم براي خرید در این بازار نیست؛ قبلاً حتی مردم براي

 
دیدن فرش ها نیز به این سرا می آمدند که با شیوع ویروس کرونا خبري از آنها نیست. 

موسوي افزود: 15 سالی می شود که شغل پدرم را ادامه می دهم اما امسال اکثر فرش فروشی ها در همدان دچار مشکل شده اند که

 
در این زمینه دولت باید بسته هاي حمایت در نظر بگیرد. 

 
 

وي گفت: با اینکه قیمت فرش نسبت به سایر اجناس، چندان افزایش قیمت نیافته است اما با این وجود مردم، قدرت خرید فرش

 
دستباف را ندارند. 

کارشناسان فرش معتقدند اگر فرش را اگر از نگاه اقتصادي بررسی کنیم به ایجاد اشتغال و درآمد کمک قابل توجهی خواهد داشت و
در روزگاري که بیکاري و اشتغال به مسئله اول و مهم کشور تبدیل شده هنر صنعت فرش می تواند نقش مهمی در ایجاد اشتغال

 
پایدار ایفا کند. 

رئیس اداره فرش استان همدان در خصوص وضعیت فرش همدان در گفتگو با خبرنگار مهر با بیان اینکه سال گذشته، بیش از 600
نفر در استان همدان تحت پوشش آموزش هاي قالی بافی قرار گرفته اند، گفت: با برنامه ریزي هاي صورت گرفته شیوه هاي مختلفی

 
را براي حمایت از افراد فعال در این عرصه به کار می گیریم. 

 
50 هزار بافنده به صورت شناسنامه دار در استان همدان مشغول فعالیت هستند 



محمود خزندي با اشاره به اینکه در حال حاضر 50 هزار بافنده به صورت شناسنامه دار در استان همدان مشغول فعالیت هستند،
گفت: هر بافنده عضو تشکل هاي صنفی است و در سال گذشته بیش از 50 هزار متر مربع فرش دستبافت توسط بافنده هاي همدانی

 
تولید شده است. 

وي عنوان کرد: استان همدان ظرفیت هاي بالایی در تولید فرش دستبافت دارد که باید مورد شناسایی قرار گیرد کمااینکه توجه به

 
این بخش باعث ایجاد اشتغال و درآمد شده است. 

کیفیت نخ ها نسبت به قبل کاهش یافته و این موضوع می تواند در آینده تأثیر خوبی بر روي صادرات این کالا نداشته باشد رئیس
اداره فرش استان همدان با اشاره به تحریم هاي حاکم بر کشور گفت: خوشبختانه با مشکل کمبود مواد اولیه براي بافندگی مواجه
نیستم اما کیفیت نخ ها نسبت به قبل کاهش یافته و این موضوع می تواند در آینده تأثیر خوبی بر روي صادرات این کالا نداشته باشد.

وي با بیان اینکه بیشتر بافت هاي فرش دستبافت استان همدان به صورت دو در سه، دو زرع و یک زرع و نیم است، گفت: شیوه هاي
نقش پردازي، استفاده از رنگ هاي گرم مانند قرمز و لاکی، بافت فرش با پرزهاي بلند، تنوع در تولیدات، کیفیت، دوام و عمر بالا،
استفاده از شیرازه و متصل در حین بافت، داشتن گره متقارن و برخی مواقع فارسی در برخی مناطق و ضخامت و سنگینی مهمترین

 
مزیت فرش دستباف همدان است. 

خزندي با اشاره به اینکه دوره هاي آموزش بافندگی تأثیر مستقیم با میزان فروش فرش دارد، گفت: بافندگانی که در دوره هاي
بافندگی شرکت کرده اند تمامی نکات مهم بافندگی را رعایت می کنند و این امر باعث استقبال بیشتر قالی این افراد در بازار می شود.

 
 

رئیس اداره فرش استان همدان با بیان اینکه قیمت بالاي فرش دستباف باعث کاهش قدرت خرید مردم شده است، عنوان کرد:
تاکنون مذاکرات بسیاري با بانک ها در جهت رفع این مشکل انجام شده و به زودي تسهیلات به خریداران فرش دستباف داده می

 
شود که امیدواریم با پرداخت تسهیلات این مشکل حل شود. 

90 درصد فرش هاي بافت استان همدان تجاري هستند متأسفانه این روزهاي وضعیت صادرات فرش دستباف همدان خوب نیست
رئیس اتحادیه فرش فروشان همدان نیز در گفتگو با خبرنگار مهر گفت: با توجه به اینکه 90 درصد فرش هاي بافت استان همدان

 
تجاري هستند متأسفانه این روزهاي وضعیت صادرات فرش دستباف همدان خوب نیست. 

محسن قشمی با اشاره به اینکه فرش همدان شهرت جهانی دارد و هر صادر کننده فرش براي اینکه جنسش جور باشد، باید از فرش



همدان داشته باشد، افزود: همدان استانی است با 20 منطقه که هر یک از این مناطق، فرش مخصوص به خود را دارد و جزو فرش

 
هاي صادراتی هستند. 

وي تاکید کرد: یکی از بزرگترین مشکلات پیش روي صنعت فرش نبود بازار تعریف شده است چون بعد از تحریم هاي ظالمانه،
بازارهاي هدف را از دست دادیم و حال براي به دست آوردن مجدد این بازار نیازمند سیاست گزاري و توجه بیشتر به این حوزه

 
هستیم. 

قشمی افزود: تحریم منجر به رها شدن و سرگردانی صنعت فرش شد و تداوم این رویه موجب جایگزین شدن کشورهاي رقیب و به

 
دست گرفتن بازارهاي جهانی شد. 

 
فرش در بحث کرونا جزو مشاغل سخت در نظر گرفته نشده است 

رئیس اتحادیه فرش فروشان استان همدان با بیان اینکه در حوزه فرش مشکلات زیادي داریم، گفت: متأسفانه فرش در بحث کرونا

 
جزو مشاغل سخت در نظر گرفته نشده است و فروشنده و تولید کننده بسیار متضرر شده اند. 

وي با اشاره به اینکه فرش می تواند در تقویت اقتصاد کشورمان به شدت مؤثر باشد، گفت: متأسفانه میزان اثربخشی فرش در اقتصاد

 
کم است زیرا که به صادراتی بودن فرش توجه چندانی نشده است. 

 
 

رئیس انجمن فرش اتاق استان همدان نیز در گفتگو با خبرنگار مهر گفت: هم اکنون در استان همدان 50 هزار بافنده فرش فعالیت
دارند و بیشترین تولید فرش در استان همدان مربوط به روستاهاست و 70 تا 80 درصد فرش هاي موجود در بازار فرش این استان به

 
دست روستاییان بافته می شود. 

علی پناهی تعطیلی تعاونی فرش استان همدان را عامل اصلی به وجود آمدن مشکلات فرش همدان عنوان کرد، افزود: نبودن مواد
اولیه با کیفیت، کم بودن اجرت دستمزد بافندگان، بیمه نبودن قالیبافان، نبودن قالی باف ماهر و مهمترین آن نداشتن نقشه کش ماهر

 
از جمله مشکلات صنعت فرش استان است 

وي با اشاره به اینکه فرش همدان تولید ندارد و در بازار به سختی فرش همدان یافته می شود، گفت: اکنون تولید فرش دستباف و
بازار آن در همدان رونق پیشین خود را ندارد و روز به روز هم کمتر می شود هرچند پیش تر صنعت فرش دستباف در همدان رونق



 
داشت اما فرش ماشینی جایگزین فرش دستباف شده است. 

با این تفاسیر آنچه مسلم است همدان این گنجینه دار صنعت فرش دستباف کشور براي اینکه جایگاه اصلی خود را باز یابد نیازمند
حمایت جدي دولت و دست اندرکاران این صنعت و هنر ماندگار است لذا ایجاب می کند نه تنها مسئولان، که خود بافندگان نیز در

تحقق این هدف گام بردارند و نگذارند این هنر و صنعت به فراموشی سپرده شود.



ارسال کالا به آسیاي میانه از طریق افغانستان و تاجیکستان

منبع: روزنامه کسب و کارشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1399/05/05

به گزارش کسب و کار نیوز، مصطفی آیتی اظهار داشت: براي اولین بار دو کامیون از مبدا گمرك شهید رجایی بندرعباس به
مقصد قرقیزستان از مسیر افغانستان-تاجیکستان در کریدور جایگزین کتاي ارسال شد. وي گفت: کریدور کتاي از کشورهاي

قرقیزستان، تاجیکستان، افغانستان، ایران تشکیل شده و بعنوان مسیر کوتاه و جایگزین ...

کسب و کار نیوز - مدیرکل ترانزیت گمرك ایران گفت: براي اولین بار دو کامیون از مبدا گمرك شهید رجایی به مقصد

 
قرقیزستان از مسیر افغانستان-تاجیکستان در کریدور کتاي ارسال شد. 

به گزارش کسب و کار نیوز، مصطفی آیتی اظهار داشت: براي اولین بار دو کامیون از مبدا گمرك شهید رجایی بندرعباس به مقصد
قرقیزستان از مسیر افغانستان-تاجیکستان در کریدور جایگزین کتاي ارسال شد. وي گفت: کریدور کتاي از کشورهاي قرقیزستان،
تاجیکستان، افغانستان، ایران تشکیل شده و بعنوان مسیر کوتاه و جایگزین براي ارسال کالا از بنادر جنوبی ایران به کشورهاي آسیاي

 
میانه راه اندازي شده است. 

وي افزود: به منظور توسعه کریدورهاي ترانزیتی و کاهش مسیر و هزینه ترانزیت کالا به مقصد کشورهاي آسیاي میانه، فعال کردن آن
از مسیر افغانستان و با استفاده از کارنه تیر، در دستور کار گمرك ایران با همکاري سازمان اکو، ایرو و اتاق بازرگانی قرار گرفت که با
توجه به اهمیت مسیر افغانستان در کریدورهاي منتهی به آسیاي میانه، در نیمه دوم سال 98 در دو مرحله از مسیر هند-چابهار-
افغانستان و مسیر بندرعباس-افغانستان- تاجیکستان با استفاده از سند کارنه تیر بصورت آزمایشی این مسیر افتتاح و بدلیل شناخت
مسیر و مزایاي آن براي شرکتهاي حمل ونقل، براي اولین بار 2 دستگاه کامیون که از مبدا بندرعباس بارگیري شده بود با خروج از

 
گمرك دوغارون و با عبور از افغانستان و تاجیکستان به مقصد قرقیزستان ادامه مسیر دادند. 

مدیرکل ترانزیت گمرك ایران در ادامه افزود: همچنین پنج دستگاه کامیون از مبدا ایران تحت صحابت کارنه تیر از طریق افغانستان به
مقصد تاجیکستان ارسال شد که با انجام تشریفات کارنه تیر در گمرك دوغارون رسماً مسیر کتاي ( KTAI) افتتاح شد.وي در
خصوص اهمیت مسیر ایران در تجارت اظهار داشت: جمهوري اسلامی ایران به دلیل دسترسی کوتاه تر به آب هاي آزاد، اقتصادي
ترین مسیر براي ترانزیت کالاها به کشورهاي آسیاي میانه (CIS) است و توسعه مسیرهاي جدید از جمله کریدور کتاي با افزایش
سرعت ارسال کالا و کاهش هزینه ها، منجر به توسعه تجارت و نهایتاً رشد اقتصادي منطقه خواهد شد.آیتی تصریح کرد:گمرك
جمهوري اسلامی ایران، با اجراي پروژه هاي تیر الکترونیک (eTIR) با کشورهاي ترکیه (1394)، آذربایجان (1398) و حمل ترکیبی
اسلونی-ایران (1396)، هند-چابهار-افغانستان (1398) تلاش کرده است با توسعه ابزارها و مسیرهاي ترانزیتی بستر لازم براي فعالین

 
ترانزیت را فراهم کند. 

مدیرکل ترانزیت گمرك ایران تاکید کرد: توسعه ترانزیت، ضمن ایجاد درآمد و افزایش اشتغال منجر به گسترش مناسبات منطقه اي
خواهد شد، کنوانسیون گمرکی کارنه تیر مربوط به تضمین ترانزیت کالا بوده که 76 کشور از جمله اقتصادهاي بزرگ دنیا، چین،
اتحادیه اروپا، … عضو آن بوده و تسهیل کننده عبور کالا در کشورهاي مسیر هستند.گفتنی است توقف پذیرش کامیون ها در مرزهاي
ترکمنستان، فعالیت هاي حمل ونقل و تجاري را بین ایران و آسیاي میانه مختل کرده بود که با راه اندازي این کریدور مجدداً فعالیت

تجاري به این منطقه از مسیر جاده باز می گردد.





حوزه اشتغال با فقر مهارتی روبرو است

منبع: روزنامه کسب و کارشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1399/05/05

به گزارش کسب و کار نیوز، حسین فلاح نژاد در جلسه شوراي هماهنگی دستگاه هاي زیر مجموعه تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان که به مناسبت هفته ملی مهارت برگزار شد، اظهار کرد: متأسفانه در حوزه اشتغال با فقر مهارتی روبرو

هستیم و حتی بسیاري از فارغ التحصیلان دانشگاهی فارغ از اینکه مدارك تحصیلی خود را ... ...

کسب و کار نیوز - مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان البرز گفت: متأسفانه در حوزه اشتغال با فقر مهارتی روبرو هستیم

 
بسیاري از فارغ التحصیلان دانشگاهی هیچ گونه مهارتی ندارند. 

به گزارش کسب و کار نیوز، حسین فلاح نژاد در جلسه شوراي هماهنگی دستگاه هاي زیر مجموعه تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان
که به مناسبت هفته ملی مهارت برگزار شد، اظهار کرد: متأسفانه در حوزه اشتغال با فقر مهارتی روبرو هستیم و حتی بسیاري از فارغ
التحصیلان دانشگاهی فارغ از اینکه مدارك تحصیلی خود را دریافت می کنند، براي ورود به بازار کار در بخش هاي عمومی و
خصوصی هیچ گونه مهارتی ندارند.وي افزود: سالانه افراد زیادي از دانشگاه فارغ التحصیل می شوند ولی وقتی براي اشتغال مراجعه
می کنند متأسفانه مهارتی در آن شغل ندارند و این نشان می دهد که در دانشگاه ها بیشتر به مباحث نظري توجه شده و به مباحث

 
عملی و مهارتی براي آینده شغلی فرد کمتر پرداخته می شود. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان البرز با اشاره به اهمیت مهارت آموزي در حوزه اشتغال، گفت: به مسئله مهارت در
کشورمان در قیاس با بسیاري از کشورها کمتر توجه شده است.نژاد فلاح بیان کرد: در بسیاري از نقاط دنیا به افراد جوان داراي مهارت
براي کسب شغل اهمیت بسیار زیادي داده می شود، بنابراین در کشور ما هم باید برنامه ریزي ها به گونه اي باشد که این موضوع در
اولویت سرفصل هاي آموزشی قرار گیرد تا مسیر ارتقا از کسب مهارت آغاز شده و آموزش هاي مهارتی نیز از سنین پایین تر براي
افراد طراحی شود.وي ادامه داد: اگر امروز در جامعه آموزش هاي مهارتی نهادینه شود و نسبت به توانمندسازي جوانان اهتمام شود

 
شرایط اشتغال بهتر خواهد شد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان البرز با اشاره به اجراي طرح اشتغال مهارت محور از سوي اداره کل آموزش فنی وحرفه اي
استان به صورت پایلوت کشوري، عنوان کرد: خوشبختانه اجراي این مهم یک مسیر متعالی در جهت آموزش هاي مهارتی منجر به
اشتغال در کشور و استان البرز است. فلاح نژاد گفت: امیدواریم که در قالب اجراي این طرح با همکاري فنی حرفه اي و سایر دستگاه
هاي زیر مجموعه تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان البرز، اهداف مهارت در جهت توسعه اشتغال به ثمر برسد و گامی مهم در جهت

هدفمند شدن آموزش هاي مهارتی براي ایجاد اشتغال برداشته شود.



فرهنگ مهارت آموزي در میان خانواده ها نهادینه شود

منبع: ایسناشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1399/05/05

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان البرز گفت: یکی از موضوعاتی که در جامعه باید به آن بپردازیم نهادینه کردن
فرهنگ مهارت آموزي در میان خانواده ها براي پیشرفت آینده شغلی فرزندان است.

حسین فلاح نژاد در سومین جلسه شوراي هماهنگی
دستگاه هاي زیر مجموعه تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان
که روز یکشنبه پنجم مرداد به میزبانی اداره کل فنی
وحرفه اي استان به مناسبت هفته ملی مهارت در این اداره
کل برگزار شد، ضمن تبریک هفته ملی مهارت و کارآفرینی
به جامعه فنی وحرفه اي استان اظهار کرد: امروزه متاسفانه
در کشور در فضاي اشتغال با یک فقر مهارتی روبرو هستیم
و حتی بسیاري از فارغ التحصیلان دانشگاهی فارغ از اینکه
مدارك تحصیلی شان در چه رتبه و رشته اي است براي
ورودبه بازار کار چه در بخش خصوصی و یا دولتی

 
هیچگونه مهارتی ندارند . 

به گزارش ایسنا، وي افزود : سالانه افراد زیادي از دانشگاه فارغ التحصیل می شوند ولی وقتی براي اشتغال مراجعه می کنند متاسفانه
مهارتی براي شغل ندارند و این نشان می دهد که در دانشگاه ها بیشتر به مباحث نظري توجه می شود و به مباحث عملی و مهارتی

 
براي آینده شغلی فرد در سن اشتغال کمتر پرداخته می شود . 

فلاح نژاد با اشاره به اهمیت مهارت آموزي در اشتغال خاطر نشان کرد : مساله مهارت در سایر کشور ها خیلی بیشتر از کشور ما به آن
توجه شده است و در آن کشورها به افراد جوان داراي مهارت اهمیت بسیار زیادي براي کسب شغل می دهند، بنابراین در کشور ما نیز
باید برنامه ریزي ها به گونه اي باشند که این موضوع در اولویت سرفصل هاي آموزشی قرار گیرد تا مسیر ارتقا از کسب مهارت آغاز

 
شود و آموزش هاي مهارتی از سن پایین تر براي افراد طراحی شود. 

وي ادامه داد : اگر امروز در جامعه آموزش هاي مهارتی نهادینه شود و نسبت به توانمندسازي جوانان اهتمام شود شرایط اشتغال بهتر

 
خواهد شد. 

مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان البرز با اشاره به اجراي طرح اشتغال مهارت محور از سوي اداره کل آموزش فنی وحرفه اي
استان بصورت پایلوت در کشور گفت: استان البرز با طرح اشتغال مهارت محور که از سوي اداره کل فنی و حرفه اي استان مطرح و به
صورت پایلوت در کشور اجرا می شود خوشبختانه یک مسیر خوبی در جهت آموزش هاي مهارتی منجر به اشتغال در کشور و البرز
طی می کند و ما هم امیدواریم این طرح با همکاري فنی حرفه اي وسایر دستگاه هاي زیر مجموعه تعاون ،کارورفاه اجتماعی استان
البرز بتواند اهداف مهارتی خود را در جهت توسعه اشتغال به ثمر رساند وگامی مهم در جهت هدفمند شدن آموزش هاي مهارتی براي



 
ایجاد اشتغال برداشته شود. 

همچنین در این جلسه تقی غیاثی تبار مدیرکل آموزش فنی وحرفه اي استان نیز در خصوص فعالیت هاي این اداره کل در بخش
مهارت آموزي ونیز طرح اشتغال مهارت محور در استان و مزایاي این طرح در توسعه اشتغال البرز ونیز برنامه هاي هفته ملی مهارت
در استان گزارشی ارائه کرد وسایرمدیران کل و روساي دستگاه هاي اجرایی وبانک هاي زیر مجموعه تعاون ،کارورفاه اجتماعی نیز

موضوعات و پیشنهاداتی در حوزه مسئولیت خود را مطرح نموده و پس از بحث و بررسی مصوباتی براي اجرا صادر شد.



باید نقش دانش و نوآوري را در پیشرفت اقتصاد نمایان کنیم

منبع: سیتناشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1399/05/05

به گزارش سیتنا، معاون علمی و فناوري رییس جمهوري در این نشست، گفت:
همدان استان فوق العاده اي از نظر زیرساخت هاي طبیعی و انسانی است و قریب
به 100 هزار دانشجو و حدود 3 هزار هیات علمی دارد. اقتصاد دانش بنیان یک
نرم افزار است که روي سخت افزار کشور می نشیند. باید فرهنگ را تغییر دهیم.

 
متاسفانه نفت خیلی از زیرساخت هاي فرهنگی کشور را نابود کرد. 

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري ادامه داد: نفت به بچه هاي ما یاد داد که استخدام شوند و این کار را به یک ارزش تبدیل کرد
که باعث نابودي کارآفرینی شد. کشوري که 4 هزار سال تاریخ کارآفرینی، تجارت، اقتصاد، دانش و فناوري داشت به واسطه پول نفت

 
بسیاري از زیرساخت هاي فرهنگی خود را از دست داد.  

ستاري در ادامه بیان کرد: ما اگر به  بچه هاي خودمان بفهمانیم که معناي استخدام خیانت، کشتن نوآوري و از بین بردن اعتماد به
نفس است، قدم بزرگی برداشته ایم. در اقتصاد نفتی همه مشکلات با پول حل می شود. اگر پول داشته باشید اشتغال، سواد و فناوري

 
دارید در حالیکه اینها خریدنی نیست. 

 
ارزش دانش بیشتر از تامین ماده اولیه 

به گفته رییس بنیاد ملی نخبگان، دانش و فناوري خریدنی نیست بلکه یاد گرفتنی است. اما ما با آلوده شدن در اقتصاد نفتی این ها را
از دست دادیم. از جمله بخش هایی که به نفت آلوده شد دانشگاه هاي کشور بود. دانشگاهی که صددرصد پول خود را از دولت بگیرد

 
مثل صنعتی است که دولتی باشد. 

رییس ستاد فرهنگ سازي اقتصاد دانش بنیان معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري در ادامه بیان کرد: پژوهشی که از پول دولت
بیرون بیاید محصول نخواهد داشت و براي مردم مفید نیست. اگر می خواهید پژوهشی محصول محور داشته باشید باید سرمایه
گذاري بخش خصوصی را داشته باشید. پول دولت در زیرساخت هاي پژوهشی باید هزینه شود ولی کار پژوهشی با پول دولت،

 
محصول محور نیست. 

به گفته ستاري، در تاریخ کشور امروز بیشترین هزینه را در بخش آموزش داریم اما خروجی نمی گیریم. وقتی روي پژوهش هزینه می

 
کنید، باید 5 سال یا 10 سال بعد نتیجه آن را در زندگی مردم مشاهده کنید. 

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري ادامه داد: امروز قیمت یک کیلو بذر خیار و گوجه در دنیا از قیمت طلا بیشتر است. چون این
دانش است که به ماده اولیه قیمت و ارزش می دهد. دیگر نفت و زعفران به خودي خود ارزشی ندارند. مهم این است که چه چیزي از



 
این مواد می سازید. اینکه قرار است از این مواد چه رنگی، چه دارویی و چه عطري تولید شود مهم است. 

 
نوآوري بزرگ ترین نعمت 

ستاري افزود: برگ ترین موهبتی که خدا به انسان داده نوآوري است. اما نوآوري در جوامعی با اقتصاد زیرزمینی به راحتی سرکوب می

 
شود. کلید این قضیه و نگه داشتن نوآوري در میان جوانان در دست خود ما است. این کار هم با تغییر فرهنگ اتفاق می افتد. 

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري در بخش دیگري از سخنان خود بیان کرد: این که در استان از کشف یک معدن گچ خوشحال
شوید، خیلی تفاوت دارد با اینکه یک دانشجو را از دل دانشگاه هاي بزرگ تهران به استان خود بازگردانید. این خوشحالی بزرگ تر
است. این یک فرهنگ عمومی است که باید اصلاح شود. دانشگاه ها کلید حل مسایل استانی در خود استان هستند. مشکلات با دانش

 
و عقل در داخل خود استان حل می شود. راه حل ها بومی است. 

ستاري همچنین گفت: این راه حل ها در دست همین شرکت هاي دانش بنیان است. همه باید محیط کسب و کار و مجوزها را اصلاح
کنیم. دانشگاه و صنعت باید با همه امکانات خود پاي کار باشند. دانشگاهیان فراموش نکنند که با پول و مالیات مردم درس خوانده

 
اند. چون مردم فکر می کنند دانشگاهیان می توانند مشکلات کشور را حل کنند و توسعه دهند. 

 
دانشگاه محور توسعه استان ها 

رییس بنیاد ملی نخبگان افزود: دانشگاه باید محور توسعه استان باشد. ولی این زمانی اتفاق می افتد که عدد قابل توجهی از درآمد از
محل توسعه فناوري، قراردادهاي ارتباط با صنعت و شرکت هاي دانش بنیان تامین شود. دانشگاهی که صد در صد پول خود را از

 
دولت بگیرد هیچ تاثیري در جامعه ندارد. 

ستاري با تاکید بر اینکه باید جهت گیري دانشگاه ها اصلاح شود گفت: باید در کنار تغییر نگاه دانشگاه، نگاه صنعت و جامعه هم
اصلاح شود. اگر بخواهیم اقتصاد دانش بنیان را در یک جمله تعریف کنیم باید بگوییم که  اقتصاد دانش بنیان اقتصاد جوانانی است که

 
سرمایه هایشان در جیبشان نیست بلکه نوآوري و خلاقیت و قدرت ذهن آنها مهم است. 

رییس ستاد توسعه زیست فناوري معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري ادامه داد: در سال هاي اخیر اتفاقات خوبی در این حوزه
افتاده است. در حال حاضر بیش از 5 هزار شرکت دانش بنیان داریم که 120 هزار میلیارد تومان فروش دارند. امروز روي تابلوي بورس

 
35 شرکت دانش بنیان داریم. 

به گفته ستاري، ارزش شرکت هاي دانش بنیان در بورس حدود 180 هزار میلیارد تومان است. شاید 6 سال پیش اصلا فکر نمی

 
کردیم این اعداد در شرکت هاي دانش بنیان ثبت شود. این شرکت ها سالانه صادرات محصول هم به دیگر کشورها دارند. 

 
استفاده از توان دانش بنیان ها در شیوع کرونا 

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري همچنین بیان کرد: باید بین یک تحصیل کرده که با دانش خود ارزش آفرینی می کند با یک
فرد عادي تفاوت وجود داشته باشد. گاهی استارتاپ هاي خوب ما هفته اي بین 10 تا 15 درصد رشد می کنند. در همین روزهاي

 
کرونایی تعداد زیادي از شرکت هاي دانش بنیان رشد خوبی تجربه کردند. در بحران کرونا همین شرکت ها کشور را نجات دادند. 



ستاري در ادامه بیان کرد: در دوران شیوع کرونا همین جوانان با ابداعات و نوآوري هاي خود به داد کشور رسیدند. خودشان راه خود

 
را یافتند و قدم هاي خوبی در این زمینه برداشتند. مگر با وجود این افراد، کشور کمبودي حس کرد؟ 

وي در ادامه با اشاره به اینکه باید سیستم سنتی و بروکراسی را کنار بگذاریم، گفت: باید محیطی آماده کنیم که نیروي انسانی جوان

 
بتواند در آن توانایی هاي خود را شکوفا کند. 

ستاري با اعلام آمادگی معاونت علمی و فناوري براي کمک به توسعه زیرساخت هاي استان همدان، گفت: این توسعه زمانی اتفاق می
افتد که از توان دانش بنیان ها و جوانان استفاده کنید. کارهاي اداري دانش بنیان ها و جوانان استانی را در کمترین زمان انجام دهید.

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري معتقد است که این اقتصاد، اقتصاد آینده کشور است و ما در این حوزه در منطقه فوق العاده
هستیم. ما بزرگ ترین استارتاپ هاي نانو و زیست فناوري را منطقه را داریم. حوزه علم و فناوري از جمله حوزه هاي افتخار آفرین

 
ایران است. 

 
تدوین سند راهبردي توسعه استان همدان 

همچنین سعید شاهرخی استاندار همدان هم در این نشست، گفت: اولویت اول دولت فعلی توجه به معیشت، اشتغال و تولید است. ما

 
هم با این رویکر تلاش کردیم مجموعه مدیریت استان براي رسیدن به این هدف با برنامه و اصولی حرکت کنند. 

به گفته وي، همه مدیران استان همدان تلاش می کنند از هدر رفت منابع پیشگیري کنند با همین هدف هم سند راهبردي و

 
عملیاتی براي استان تعریف و تدوین شده است. 

شاهرخی همچنین تاکید کرد: هماهنگی خوبی بین ارکان نظام در استان وجود دارد و همین موضوع باعث شده کارها روان و خوب
پیش رود. این سند، فعالیت ها را قابل اندازه گیري می کند و همه مدیران در سطح استان و شهرستان ها بر مبناي اهداف تعیین شده

این سند فعالیت می کنند.



تاسیس 55 صندوق خرد زنان در خراسان جنوبی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1399/05/05

کارشناس مسئول امور زنان روستایی و عشایري سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی پیش بینی کرد امسال حدود 55
صندوق خرد زنان در استان تاسیس می شود.

میرزایی کارشناس مسئول امور زنان روستایی و عشایري
سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی در گفتگو با
خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
بیرجند ، گفت: پیش بینی می شود امسال حدود 55

 
صندوق اعتبارات خرد زنان در استان تاسیس شود. 

او افزود: ممکن است تاسیس این صندوق ها به دلیل شیوع

 
ویروس کرونا زمانبر باشد. 

 
میرزایی اظهار کرد: در حال حاضر 218 صندوق اعتبارات خرد زنان در استان فعال است. 

کارشناس مسئول امور زنان روستایی و عشایري سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی عنوان کرد: تعداد اعضاي این صندوق ها در

 
استان حدود 8 هزار و 22 نفر است. 

 
بیشتر بخوانید 

- «محرومان» شهري خراسان جنوبی خانه دار می شوند/ ساخت 5000 واحد مسکونی در حاشیه شهرها او تصریح کرد: این صندوق
ها براي دریافت تسهیلات به صندوق کارآفرینی امید معرفی شده اند تا پس از تکمیل پرونده از 20 تا 50 میلیون تومان تسهیلات

 
بهره مند شوند. 

میرزایی هدف از ایجاد صندوق هاي خرد زنان را افزایش ضریب دسترسی زنان روستایی کم درامد به تسهیلات اعتباري، توجه وتمرکز
به گروه هاي کم درآمد زنان روستایی، افزایش سطح درآمد زنان با اجراي پروژه هاي کوچک، توانا سازي زنان روستایی درانجام
کارگروهی، هدایت پس انداز هاي غیرمولد روستاییان به سرمایه هاي مولد، برنامه ریزي جهت اجراي پروژه هایی مبتنی برظرفیت

وامکانات وشرایط منطقه، شکست چرخه فقر ونجات خانوار روستایی از آن و توسعه وتثبیت مشاغل داراي بحران مالی اعلام کرد.



صندوق قرض الحسنه بسیج فرصتی براي اشتغال جوانان

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1399/05/05

نشست مسئولین صندوق هاي قرض الحسنه مردم یار و اشتغالزا با رئیس اداره کار، فرمانده سپاه پارسیان و رئیس صندوق
کارآفرینی امید برگزار شد.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري بسیج هرمزگان ،فرمانده
سپاه پارسیان از راه اندازي صندوق هاي قرض الحسنه
بسیج جهت پرداخت تسهیلات براي مقابله با بیکاري خبر

 
داد. 

دهدار رئیس اداره کار پارسیان، گفت: در سالی که توسط
مقام معظم رهبري به سال جهش تولید نامگذاري شده
است نقش کارگران به عنوان گردانندگان چرخه تولید
بسیار حائز اهمیت است و توجه به کارگران و برطرف

 
کردن مشکلات آنان گام اساسی در تحقق شعار امسال است. 

وي، بسیج و سپاه را عضو جدانشدنی جامعه کارگري دانست و همیاري و کمک هاي خیرخواهانه این نهاد انقلابی را در ایجاد امنیت و

 
بهبود معیشت آحاد جامعه مهم عنوان کرد. 

سرگرد پاسدار مجید رنجبري، فرمانده سپاه پارسیان گفت: کارگران مهمترین فعالان اقتصادي و اجتماعی جامعه محسوب می شوند و

 
چرخه هاي تولید و اقتصاد کشور با بهره گیري از وجود این افراد می چرخد و کارگران پایه و اساس توسعه کشور است. 

وي، توجه به بیمه کارگري و توجه به معیشت کارگران در این برهه زمانی که با شیوع ویروس کرونا خیلی از کارگران بیکار شده اند و

 
باید مسئولین مربوطه توجه ویژه اي به معیشت این کارگران داشته باشند. 

سرگرد رنجبري، تصریح کرد: در بحث اشتغالزایی با همکاري بسیج سازندگی، صندوق کارآفرینی امید و اداره کار رفاه و امور اجتماعی
از طریق ظرفیت صندوق هاي قرض الحسنه اشتغالزا و مردم یار بسیج با مشارکت مردم و بسیجیان تسهیلاتی تدارك دیده شده که از
این طریق با توانمند سازي مردم زمینه اشتغال جوانان فراهم شده و می توانند با دریافت تسهیلات براي خود و خانواده هایشان

 
اشتغازایی ایجاد کنند و با مسئله بیکاري مقابله نمایند. 

فرمانده سپاه پارسیان، با اشاره به اینکه در شرایط تحریم قرار داریم و باید این فضا شکسته شود بیان کرد: با مدیریت جهادي و
اخلاص می توان از سختی ها و تنگناها عبور کرد و همه مردم و مسئولان باید پاي کار بیایند تا بتوانیم موفق شویم.



شناسایی بیش از 400 بنگاه اقتصادي آسیب دیده از کرونا

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1399/05/05

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز آبادان ، خانم
سعیدي زاده در جلسه کار گروه اشتغال ، با بیان اینکه
496 بنگاه اقتصادي و تولیدي آسیب دیده از کرونا در
شهرستان آبادان شناسایی شده اند افزود: دستگاه هاي
ذیربط نیز همچنان در حال تحقیق و بررسی براي
شناسایی سایر اشخاص و بنگاه هاي تولیدي هستند که

 
نیاز به تسهیلات دارند و از کرونا آسیب دیده اند. 

- وي بررسی جرائم بیمارستان در حال تاسیس اروندان را دیگر موضوع مورد بررسی در این جلسه بیان کرد و گفت: این طرح می
تواند براي 600 نفر فرزصت شغلی ایجاد کند و کار گروه موانع تسهیلات استان در حال پیگیري موضوع است . معاون برنامه ریزي و
توسعه فرمانداري ویژه شهرستان آبادان بررسی کارخانه هاي تولید نمک و ماسک و نیز تولید داك که براي نخستین بار در شهرستان
راه اندازي می شود را از جمله طرحهاي بررسی شده در این جلسه بیان کرد و گفت: این طرحها هم اکنون در حال پیگیري براي اخذ

مجوز هستند.



واگذاري بلوك مدیریتی شرکت امید از طریق بورس

منبع: ایلناشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1399/05/05

مدیرعامل بانک سپه از واگذاري بلوك مدیریتی شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید از طریق بورس اوراق بهادار تهران
خبر داد.

مدیرعامل بانک سپه از واگذاري بلوك مدیریتی شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري

 
امید از طریق بورس اوراق بهادار تهران خبر داد. 

به گزارش ایلنا به نقل از روابط عمومی بانک سپه ، محمدکاظم چقازردي ضمن اعلام
خبر فوق افزود: بانک سپه در نظر دارد در راستاي الزامات قانونی ماده 16 قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر ارتقاي نظام مالی کشور و
همچنین تاکید ریاست محترم جمهوري و وزارت محترم امور اقتصادي و دارایی 50 درصد به علاوه یک سهم از سهام شرکت گروه

 
مدیریت سرمایه گذاري امید را از طریق بازار بورس بهادار تهران عرضه کند . 

وي ضمن اشاره به تاسیس شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید توسط بانک سپه در سال 1380، این شرکت را یکی از اثربخش

 
ترین مجموعه هاي اقتصادي در سطح ملی و بین المللی خواند. 

 
ارزش 125 هزار میلیارد تومانی و امید در بازار سرمایه 

چقازردي به هم افزایی و ارزش آفرینی شرکت امید در اقتصاد کشور اشاره و خاطرنشان کرد: این شرکت با نماد ""و امید"" با سرمایه
ثبت شده 30 هزار میلیارد ریال و با ارزش بازار بدون احتساب ارزش بلوك مدیریتی 125 هزار میلیارد تومانی یکی از بزرگترین

 
شرکت هاي هلدینگ چند رشته اي صنعتی در بازار بورس تهران در حال فعالیت است. 

به گفته مدیرعامل بانک سپه پرتفوي سرمایه گذاري شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید در زمینه صنایع استخراج کانه هاي

 
فلزي، انرژي، واسطه گري مالی، سیمان و.. است. 

 
نقش کلیدي بزرگترین شرکت معدنی ایران در زنجیره فولاد کشور 

رئیس هیئت مدیره بانک سپه ضمن تاکید بر نقش کلیدي شرکت امید در زنجیره تولید فولاد کشور ، تصریح کرد: شرکت گروه
مدیریت سرمایه گذاري امید با مالکیت 37.90 درصد شرکت هاي معدنی و صنعتی گل گهر، 39027 درصد چادرملوو 26.04 درصد

 
سنگ آهن گهرزمین، بزرگترین هلدینگ معدنی کشور محسوب می شود. 

وي افزود.: شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید با سرمایه گذاري در زنجیره ارزش فولاد کشور از معدن تا فولاد ضمن نقش

 
آفرینی در اجراي طرح هاي ملی و بزرگ به اشتغال زایی در مناطق مختلف کشور کمک کرده است. 



 
امید؛ بزرگترین شرکت در صنعت ذخیره سازي نفت خام کشور 

مدیرعامل بانک سپه با بیان اینکه شرکت امید با پشتیبانی این بانک طی چند دهه اخیر در زمینه تولید محصولات استراتژیک در
کشور سرمایه گذاري کرده است گفت: با بهره برداري از طرح مخازن ذخیره سازي نفت خام جاسک تا پایان سال 1400 ، شرکت امید

 
با سهم بازار 40 درصدي بزرگترین شرکت در صنعت ذخیره سازي نفت خام کشور خواهد بود . 

وي یادآور شد : به اذعان بسیاري از کارشناسان راه اندازي شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید توسط بانک سپه گامی مهم براي

 
توسعه اقتصادي کشور به ویژه در حوزه نفت و معادن بوده و به توسعه اقتصادي و اشتغال زایی کمک شایانی کرده است. 

وي همچنین تصریح کرد: با اتخاذ تدابیر مدیریتی و هماهنگی در سطوح کلان مجموعه، این شرکت براي سهامداران نیز ارزش افزوده

 
مناسب و قابل توجهی را داشته و دارد. 

مدیرعامل بانک سپه در پایان اظهار داشت: آگهی عرضه بلوك مدیریتی سهام شرکت امید طی هفته جاري انتشار خواهد یافت.



تجمع کارگران سابق سیمان لوشان در محدوده معدن تخت آسمان/ درازاي

واگذاري کارخانه، شغل می خواستیم

منبع: ایلناشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1399/05/05

کارگران سابق کارخانه سیمان لوشان در اعتراض به محقق نشدن وعده بازگشت به کارشان، مقابل ورودي معدن سنگ آهک
تخت آسمان سیمان لوشان تجمع کردند.

کارگران سابق کارخانه سیمان لوشان در اعتراض به محقق
نشدن وعده بازگشت به کارشان، مقابل ورودي معدن سنگ

 
آهک تخت آسمان سیمان لوشان تجمع کردند. 

به گزارش خبرنگاران ایلنا، برخی منابع کارگري در کارخانه
سیمان لوشان گفتند: شماري از کارگران سابق کارخانه
سیمان لوشان، امروز (یکشنبه 5 مرداد ماه) با تجمع در
محدوده ورودي معدن سنگ آهک در اعتراض به محقق
نشدن وعده بازگشت به کار خود از سوي خریدار کارخانه،

 
دست به تجمع زدند. 

از قرار معلوم مرداد ماه سال 92 بعد از اعلام تعطیلی کارخانه سیمان لوشان و بیکاري شمار زیادي از کارگران، همچنان 67 نفر منتظر
بازگشت به کار خود هستند. این کارگران مدعی هستند از سال 95 که این کارخانه با همه تجهیزات به همراه یک معدن بزرگ سنگ
آهک به یک پیمانکار سنگ فروخته شد، خریدار متعهد شد همه آنها را در این مجموعه مشغول کند که تا امروز و بعد از گذشت 4

 
سال، هنوز وعده کارفرما محقق نشده و او نیروي کار خود را از استان هاي دیگر جذب کرده است. 

کارگران این واحد صنعتی تعطیل شده، اظهار کردند: خریدار در حین واگذاري موظف شده بود در ازاي استخراج معادن سنگ آهک،
یک صنعت جدید در جوار معدن ایجاد و کارگران بیکار شده کارخانه را مشغول به کار کند، اما چند سال است پیمانکار؛ از معادن
سنگ این کارخانه در حاشیه شهر لوشان (کوه هاي آسمانسرا) سنگ (تراورتن) استخراج می کند اما طبق وعده اي که به شوراي
تامین شهرستان رودبار و سهامداران سابق کارخانه حین واگذاري داده بود، اقدامی در جهت راه اندازي کامل واحد جدید و اشتغال

 
نیمی از کارگران بیکار شده در واحد صنعتی صورت نمی دهد. 

کارگران سابق این کارخانه تاکید کردند: سال ها در این کارخانه زحمت کشیده ایم و به دلیل مهیا نبودن شرایط کار در منطقه
همچنان با چند سر عائله بیکار هستیم. چرا باید یک سرمایه دار غیربومی با نادیده گرفتن شرایط زندگی ما کارگران قدیمی و بومی،

 
نیروي کار غیربومی از استان هاي اصفهان، یزد و کرمان .. جذب کارخانه کند؟ 

کارگران با بیان اینکه خواسته کارگران باقیمانده سیمان لوشان اجراي تعهداتی است که خریدار کارخانه مطابق قانون در برابر کارگران
متعهد شده است، افزودند: آنچه مشخص است مسئولان شهرستانی موقع واگذاري اهلیت بخش خصوصی را براي اشتغال دوباره



 
کارگران تضمین نکرده بودند. 

به گفته کارگران این کارخانه؛ مسئولانی که حدود 4 تا 5 سال پیش مجري حراج زدن به اموال کارخانه سیمان لوشان بودند با
اقدامات غلط خود باعث فاصله گرفتن از تفکر عدالت محورانه قانون اساسی شدند و گواه این موضوع بیکاري ده ها کارگر و متلاشی

شدن بسیاري از کانون خانواده هاي آنان است.



بیش از یک هزار نفر در طرح هاي گازرسانی کردستان اشتغال دارند

منبع: ایرناشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1399/05/05

سنندج - ایرنا - مدیرعامل شرکت گاز کردستان گفت: در حال حاضر یک هزار و 300 نفر به صورت مستقیم در پروژه هاي
گازرسانی روستایی این استان مشغول به کار هستند.

سنندج - ایرنا - مدیرعامل شرکت گاز کردستان گفت: در
حال حاضر یک هزار و 300 نفر به صورت مستقیم در
پروژه هاي گازرسانی روستایی این استان مشغول به کار

 
هستند. 

احمد فعله گري روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
اظهار داشت: حدود 20 هزار نفر نیز به صورت غیرمستقیم
و در ارتباط با طرح هاي گازرسانی روستایی در مناطق

 
مختلف کردستان مشغول به فعالیت هستند. 

وي با بیان اینکه در حال حاضر 27 طرح گازرسانی در استان در حال اجرا است، افزود: اکنون در بانه 2، بیجار 3، دیواندره 3، دهگلان

 
1، سنندج 5، سقز 4، قروه 2، کامیاران 4، مریوان 2 و سروآباد یک طرح گازرسانی روستایی در حال انجام است. 

مدیرعامل شرکت گاز کردستان یادآور شد: نزدیک به 100 درصد پیمانکاران، کارگران و ناظران طرح هاي گازرسانی در حال اجراي

 
این استان بومی بوده و در هر پروژه حدود 50 نفر به طور مستقیم فعالیت دارند. 

فعله گري با بیان اینکه تاکنون به یک هزار و 298 روستاي استان گازرسانی شده است، اضافه کرد: براي گازرسانی به هر مشترك

 
روستایی و نصب علمک، 200 میلیون ریال اعتبار نیاز است. 

وي کار گازرسانی به مناطق روستایی کردستان را به دلیل سخت گذر بودن و وضعیت توپوگرافی منطقه دشوار عنوان کرد و گفت: این

 
استان از لحاظ گازرسانی به روستاها جزو 10 استان برتر کشور است. 

استان کردستان با یک میلیون و 603 هزار نفر جمعیت، داراي 10 شهرستان، 29 شهر، 31 بخش، 86 دهستان و یک هزار و 689
روستا است و در حال حاضر 542 هزار و 399 مشترك در بخش هاي خانگی، تجاري، صنعتی و عمومی از خدمات شرکت گاز استان

 
بهره مند هستند. 

 
برچسب ها 

 
- کردستان 



 
- گاز رسانی 

- اشتغال زایی



بیش از 146 میلیارد ریال به طرح هاي عمرانی جوانرود اختصاص یافت

منبع: ایرناشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1399/05/05

کرمانشاه- ایرنا- فرماندار جوانرود گفت: 146میلیارد و 441 میلیون ریال براي تکمیل و احداث پروژه هاي عمرانی به این
شهرستان در سال جاري اختصاص یافت.

کرمانشاه- ایرنا- فرماندار جوانرود گفت: 146میلیارد و 441
میلیون ریال براي تکمیل و احداث پروژه هاي عمرانی به

 
این شهرستان در سال جاري اختصاص یافت. 

رستگار یوسفی روز یکشنبه در جلسه کمیته برنامه ریزي
جوانرود افزود: این اعتبارات از محل اعتبارات استانی، توازن
و نفت و گاز براي عمران و آبادانی این شهرستان احتصاص

 
یافته است. 

وي اظهار داشت: اولویت برنامه هاي بودجه امسال اشتغال،
جهش تولید و پروژه هاي نیمه تمام شهري و روستایی

 
است. 

فرماندار جوانرود خاطرنشان کرد: طرح هایی همچون تکمیل جاده سلامت (گردشگري)، آبرسانی به شهر جوانرود و شهرك صنعتی،
کمربندي ساروخان، راه اندازي آمفی تئاتر روباز پارك هلانیه، بهسازي معابر شهر شروینه، آسفالت جاده روستاي ده توت، محوطه
سازي مسکن مهر مولوي، تقویت ایستگاه رادیو و تلویزیون صدا و سیما و پروژه هاي عمران شهري و روستایی از مهمترین طرح هاي

 
اولویت دار این شهرستان در سال جاري است. 

یوسفی با بیان اینکه بخشی از اعتبارات به صورت متمرکز در استان توزیع می شود، افزود: دستگاه هاي اجرایی شهرستان باید

 
اعتبارات استانی خود را از ادارات کل استانی طلب کرده و وجوه اختصاص یافته خود را دریافت کنند. 

وي یاد آور شد: اختصاص اعتبارات در سرفصل هاي مختلف براي تخصیص یافتن بندهاي آن مشخص است که باید در همان محل

 
هزینه شود. 

 
شهرستان جوانرود با بیش از 75 هزار نفر جمعیت در 86 کیلومتري شنال غرب کرمانشاه واقع شده است. 

 
برچسب ها 

 
- اشتغال زایی 



 
- کرمانشاه 

- جوانرود



سامانه آبیاري نوین براي کشاورزان پرهزینه است
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شاهرود – ایرنا - عضو هیأت مدیره بنیاد گندمکاران کشور گفت: برغم مفید بودن سامانه هاي نوین آبیاري ، اجرا و استفاده از
آن ها براي کشاورزان هزینه زیادي در بر دارد.

شاهرود – ایرنا - عضو هیأت مدیره بنیاد گندمکاران
کشور گفت: برغم مفید بودن سامانه هاي نوین آبیاري ،
اجرا و استفاده از آن ها براي کشاورزان هزینه زیادي در بر

 
دارد. 

محمد حسین خنکال روز یکشنبه در گفت و گو با ایرنا
افزود: دولت براي اجراي سامانه نوین آبیاري تسهیلات
خوبی پرداخت می کند، اما اجراي آن نیازمند زیرساخت
هایی از جمله ساخت کانال انتقال آب، استخر ذخیره آب و

 
تامین برق است که از توان مالی بیشتر کشاورزان خارج است. 

وي به استفاده از نوار آبیاري یا "تیپ " اشاره کرد و گفت : استفاده از این روش آبیاري نوین براي هر هکتار گندم 14 هزار متر نوار
لازم دارد ، تا سال گذشته براي خرید هر متر نوار آبیاري 85 تومان هزینه می شد اما اکنون هر متر از این نوار را می بایست 210

 
تومان خریداري کرد. 

دبیرخانه کشاورز استان سمنان ادامه داد: این نوارها یکبار مصرف و پلاستیکی بوده و براثر شدت گرما در طی یکسال از بین می روند

 
و براي سال بعد باید دوباره خریداري شوند. 

خنکال یکی از راه هاي کاهش مصرف آب را تشویق کشاورزان به تجهیز مزارع به سامانه هاي آبیاري نوین دانست و افزود: تمامی
کشاورزان منطقه شرق سمنان آمادگی تجهیز مزارع به این سیستم ها را دارند اما باید دستگاه هاي مربوطه زیر ساخت هاي آن را

 
مهیا سازند. 

وي گفت: پرداخت 17 و نیم میلیون تومان به عنوان کمک 85 درصدي دولت به ازاي هر هکتار به کشاورزان انجام می شود تا از

 
تحمیل هزینه هاي گزاف به کشاورزان و کاهش تولید جلوگیري گردد. 

عضو بنیاد گندمکاران کشور اظهار داشت : اعطاي تسهیلات دولت مشمول زمین هاي کشاورزي بالاي چهار هزار و 500 متر است و

 
شامل زمین کمتر از این مساحت نمی شود. 

خنکال با بیان اینکه جهاد کشاورزي هزینه ساخت استخر را نمی پذیرد و هزینه کرد از مرحله پمپاژ به بعد را قبول دارد، ابراز داشت:



اگر جهاد کشاورزي می خواهد پروانه برداشت را از 6 هزار ساعت به 3 هزار ساعت کار تقلیل دهد و برداشت را از 30 لیتر به 20 یا 15

 
لیتر برساند کشاورزان با مشکلات عدیده اي روبرو خواهند شد. 

عضو هیأت مدیره بنیاد گندم کاران کشور با اشاره به دستورالعمل ضریب تعدیل چاه هاي آب کشاورزي، گفت: با توجه به محدود
کردن برداشت آب از چاه ها، کشاورزان پنج ماه بیشتر نمی تواند برداشت آب داشته باشند این بدین معناست که اگر محصولی به

 
مانند چغندر که دستکم نیاز به هفت ماه آبیاري براي کامل شدن دارد، کشاورز 2 ماه دیگر را چه کند؟ 

خنکال با اشاره به کمبود اعتبار و بالا رفتن قیمت ارز ، ابراز داشت: بیشتر وسایل و تجهیزات سامانه آبیاري نوین ساخت داخل کشور

 
است اما با بالا رفتن قیمت دلار، قیمت آنها تا سه برابر افزایش یافته است. 

وي با بیان اینکه کشاورزان استان سمنان از اجراي دستورالعمل ها و بخش نامه هاي صادر شده توسط وزارت جهاد کشاورزي و وزارت
نیرو بیشترین ضرر را می کنند، تصریح کرد: استان هاي غربی، شمالی و جنوبی که نزدیک به آب هاي آزاد هستند و بارندگی سالیانه

 
خوبی دارند، مشکلی در اجراي این دستورالعمل ها ندارند. 

عضو هیأت مدیره بنیاد گندم کاران کشور ادامه داد: کشاورز با سرمایه گذاري که انجام داده، درخت و محصولی کاشته است و تمام

 
اقتصاد خانوارش را بر این مبنا گذاشته باید مسوولان نیز تدبیري بیاندیشند تا درآمد آنان مشخص و تضمین گردد. 

به گفته مدیر امور آب و خاك سازمان جهاد کشاورزي استان سمنان سامانه هاي نوین آبیاري در 34 هزار و 54 هکتار اراضی

 
کشاورزي استان در سال هاي اخیر به منظور مدیریت مصرف منابع آبی اجرا شده است. 

به گزارش ایرنا،از 9.7 میلیون هکتار وسعت استان سمنان 2 درصد اراضی کشاورزي است و حدود 45 هزار بهره بردار در بخش هاي

 
مختلف اشتغال دارند. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت جهاد کشاورزي 

 
- کشاورز 

 
- شاهرود 

 
- آبیاري 

 
- اراضی کشاورزي 

- وزارت نیرو
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یزد - ایرنا - فرماندار ابرکوه گفت: با رفع موانع و مشکلات سرمایه گذاري، تکمیل و راه اندازي واحدهاي تولیدي در دست
اجرا و تکمیل ظرفیت صنایع فعال و بهره برداري از 12 طرح اقتصادي در سال 1399، زمینه اشتغال هزار نفر از افراد جویاي

کار در این شهرستان فراهم می شود.

یزد - ایرنا - فرماندار ابرکوه گفت: با رفع موانع و مشکلات
سرمایه گذاري، تکمیل و راه اندازي واحدهاي تولیدي در
دست اجرا و تکمیل ظرفیت صنایع فعال و بهره برداري از
12 طرح اقتصادي در سال 1399، زمینه اشتغال هزار نفر

 
از افراد جویاي کار در این شهرستان فراهم می شود. 

به گزارش ایرنا ، محمد کاظمی نسب روز یکشنبه در
نشست کار گروه اشتغال و سرمایه گذاري شهرستان با
اشاره به اینکه سال 99 از سوي رهبر معظم انقلاب به
«جهش تولید» نامگذاري شد، افزود: مسوولان در راستاي

تحقق این شعار گام هاي بلندي برداشته اند و تا پایان سال جاري شاهد رونق اقتصادي و کاهش تعداد افراد جویاي کار در ابرکوه

 
خواهیم بود. 

وي ، واحد آماده سازي خاك 2 شرکت تولیدي کاشی سرامیک ، شرکت فرآوري محصولات لبنی با ظرفیت جذب روزانه 200 تن شیر
، ساخت بزرگترین مجتمع پرورش دام سبک و سنگین استان یزد در روستاي اسدآباد ، شرکت تهیه و بسته بندي صنایع غذایی، بهره
برداري از خط تولید مفتول کلاف در کارخانه فولاد سرمد و طرح فولادسازي در این واحد تولیدي را از جمله طرح هاي اقتصادي در

 
دست اجرا بیان کرد. 

 
افزون بر 10 پروژه صنعتی ، دامداري و گردشگري آماده بهره برداري در ابرکوه 

رییس کارگروه اشتغال ابرکوه در ادامه بدون اشاره به آمار بیکاري و تعداد افراد جویاي کار ،به راه اندازي مجتمع گلخانه اي و 2 واحد
پرورش مرغ در مجموع با ظرفیت 170 هزار قطعه نیز اشاره کرد و گفت: امسال در حوزه گردشگري ، مجتمع خدمات رفاهی پرهام،

 
فاز نخست دهکده گردشگري تیجرد، خانه قجري یا مصطفوي به بهره برداري می رسد. 

کاظمی نسب به حفظ اشتغال موجود و کاهش آمار بیکاري و جذب سرمایه گذاران و تکمیل ظرفیت هاي اشتغال موجود و رفع موانع

 
تولید و برنامه ریزي براي رونق و جهش تولید را از اهم برنامه هاي کارگروه اشتغال و سرمایه گذاري ذکر کرد. 

فرماندار ابرکوه همچنین با اشاره به اینکه تعدادي از صنوف و کارگاه هاي تولیدي و خدماتی در ایام کرونا به دلیل افزایش قیمت



کالاها و مواد اولیه و کاهش فروش آسیب جدي دیده اند، گفت: دولت براي حمایت از مشاغل آسیب دیده در زمان شیوع بیماري

 
کرونا تسهیلاتی را در نظر گرفته است . 

کاظمی نسب افزود: دستگاه هاي اجرایی و بانک هاي عامل نسبت به جذب اعتبار تسهیلات مشاغل آسیب دیده از کرونا ، به صورت

 
جدي موضوع را دنبال کنند. 

رییس کارگروه اشتغال ابرکوه ،اظهار کرد: بانک ها نقش بسیار مهم و اثرگذاري در ارائه وام مورد نیاز به مردم را دارند و خواستار در

 
اولویت قراردادن و تلاش حداکثري بانک هاي عامل براي پرداخت تسهیلات شد. 

 
استفاده از تمامی ظرفیت ها براي جذب سرمایه گذار 

وي با اشاره به تحریم ظالمانه دشمنان نظام و بروز بحران کرونا که مشکلات زیادي را بر جامعه و مردم تحمیل کرده است، افزود: بر
خلاف این همه مسائل و مشکلات باید از تمامی ظرفیت ها براي جذب سرمایه گذار و ایجاد اشتغال استفاده کنیم تا از بیکاري جوانان

 
کاسته شود. 

فرماندار ابرکوه با توجه به آمار بیمه شدگان تامین اجتماعی ، خاطرنشان کرد: وضعیت اشتغال شهرستان از سال گذشته تاکنون بسیار

 
مطلوب شده اما در عین حال مدیران دستگاه هاي اجرایی تلاش بیشتري براي ایجاد اشتغال کنند. 

 
پرداخت تسهیلات به کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا 

همچنین رییس اداره تعاون ، کار و رفاه اجتماعی ابرکوه در این نشست ، گفت: پرداخت تسهیلات حمایتی به کسب و کارهاي آسیب

 
دیده از کرونا یکی از سیاست هاي مهم وزارتخانه در راستاي حفظ اشتغال بنگاه ها و صیانت از نیروهاي کار موجود است . 

ناصر زارع افزود: واحدهاي کسب و کاري که در قالب کارفرمایی یا خویش فرمایی داراي لیست بیمه بوده و سال گذشته و هم اکنون
فعال هستند و پس از شیوع کرونا تعدیل نیرو نداشته اند، براي پرداخت دستمزد نیروي کار و تامین بخشی از هزینه هاي عملیاتی

 
خود، تسهیلات دریافت می کنند. 

دبیر کارگروه اشتغال ابرکوه خاطرنشان کرد: مبلغ این تسهیلات براي واحدهاي کسب و کار داراي لیست بیمه به ازاي هر شغل 12
میلیون تومان، براي رسته هایی که براساس مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا تعطیل شده اند به ازاي هر شغل 16 میلیون تومان و براي

 
رانندگان مسافربري درون و برون شهري 6 میلیون تومان است. 

وي اظهار کرد:کسب و کارهاي بدون پرونده بیمه نزد تامین اجتماعی که داراي مجوز از دستگاه بخشی باشد و سال گذشته و جاري

 
نیز فعال است، نیر می توانند از این تسهیلات بهره مند شوند . 

وي با بیان اینکه میزان وام در این واحدها براي اشخاص حقیقی خود اشتغالزایی 6 میلیون تومان است ، اضافه کرد: در کسب
وکارهایی که امکان اثبات رابطه کار فرما وکارگر وجود ندارند این مبلغ به کارفرما و در کسب وکارهایی که امکان اثبات رابطه کارفرما

 
و کارگر وجود دارد به ازاي هر شاغل در واحد هشت میلیون تومان پرداخت می شود. 



 
14 رسته شغلی مشمول دریافت تسهیلات است 

14 رسته شغلی از جمله مراکز تولید و توزیع غذاهاي آماده، مراکز گردشگري، حمل و نقل عمومی، تولید و توزیع پوشاك، مراکز
توزیع آجیل و خشکبار، باشگاه ها و مجتمع هاي ورزشی و آموزشگاه هاي رانندگی مشمول دریافت تسهیلات حمایتی در مقابل آسیب

 
هاي شیوع ویروس کرونا قرار دارد. 

 
فعالیت هزار و 180 واحد اقتصادي در ابرکوه 

هم اکنون هزار و 180 واحد اقتصادي صنعتی ، تولیدي ، خدماتی ، معدنی و کارگاه هاي ساختمانی داراي یک تا 300 کارگر در

 
شهرستان ابرکوه فعال است که در مجموع پنج هزار و 500 نفر در این واحدها مشغول به کارند. 

افزون بر 2 هزار واحد صنفی دیگر در ابرکوه به صورت خویش فرما در عرصه هاي مختلف اقتصادي مشغول به فعالیت هستند و مرکز

 
این شهرستان 55 هزار نفري در 140 کیلومتري جنوب غربی شهر یزد قرار دارد. 

همچنین به گفته سخنگوي وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی تاکنون 288 هزار و 839 نفر در کشور به طور قطعی به ویروس

 
کرونا مبتلا شده اند و با فوت 195 نفر در 24 ساعت گذشته، شمار افراد متوفی به 15 هزار و 484 نفر رسیده است. 

سیما سادات لاري دیروز( شنبه ) بیان کرد: در 24 ساعت گذشته تا ظهر چهارم مرداد 1399 و بر اساس معیارهاي قطعی تشخیصی،

 
2 هزار و 316 بیمار جدید مبتلا به کووید- 19 در کشور شناسایی شدند که از این تعداد هزار و 298 نفر بستري شده اند. 

معاون وزیر بهداشت گفت: تاکنون 251 هزار و 319 نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستان ها ترخیص شده اند و همچنین سه
هزار و 670 نفر از افراد مبتلا به کووید- 19 در وضعیت شدید این بیماري تحت مراقبت قرار دارند که تاکنون 2 میلیون و 302 هزار و

 
634 آزمایش تشخیص کووید- 19 در کشور انجام شده است. 

سخنگوي وزارت بهداشت با اعلام اینکه شرایط بهداشتی 25 استان در وضعیت قرمز یا هشدار قرار دارد، افزود: همانند روزهاي گذشته
مازندران، فارس، آذربایجان هاي شرقی و غربی، خراسان رضوي، البرز، خوزستان، لرستان، گلستان، کرمان، زنجان و ایلام در وضعیت
قرمز قرار دارد و شرایط در تهران، اصفهان، بوشهر، هرمزگان، قزوین، مرکزي، خراسان شمالی، همدان، خراسان جنوبی، سمنان،

 
سیستان و بلوچستان، اردبیل و کهگیلویه و بویر احمد هم در وضعیت هشدار است. 

سخنگوي وزارت بهداشت گفت: همچنان از مردم می خواهیم سه اصل پروتکل هاي بهداشتی شامل استفاده از ماسک، حفظ فاصله

 
فیزیکی 1.5 تا دو متري و شست و شوي مداوم دست ها را رعایت کنید. 

 
برچسب ها 

 
- جهش تولید 

 
- اشتغال زایی 

 
- اشتغال فراگیر 

 
- ابرکوه 



 
پروندهٔ خبري 

- کرونا در ایران؛ آخرین اخبار و گزارش ها



قدردانی رئیس سازمان بهزیستی کشور از بانک سپه

منبع: ایلناشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1399/05/05

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رئیس سازمان بهزیستی کشور با ارسال نامه اي از ایفاي نقش مؤثر بانک سپه در
مسئولیت اجتماعی و اتخاذ رویکرد کارآفرینانه به منظور ایجاد اشتغال براي جامعه هدف تحت پوشش سازمان بهزیستی

تشکر و قدردانی کرد.

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رئیس سازمان بهزیستی کشور با ارسال نامه اي
از ایفاي نقش مؤثر بانک سپه در مسئولیت اجتماعی و اتخاذ رویکرد کارآفرینانه به
منظور ایجاد اشتغال براي جامعه هدف تحت پوشش سازمان بهزیستی تشکر و قدردانی

 
کرد. 

به گزارش ایلنا و به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه؛ در نامه وحید قبادي دانا رئیس سازمان بهزیستی کشور خطاب به
محمدکاظم چقازردي مدیرعامل بانک سپه آمده است: «کارآفرینی، موتور محرك رونق اقتصادي در جوامع مختلف است و برخورداري
مسئولان و دست اندرکاران در یک کشور از رویکرد کارآفرینانه در نظام هاي مدیریتی در شرایط عادي یک مزیت رقابتی و در وضعیت
بحران یک راهبرد اساسی محسوب می گردد. در همین راستا ضمن ابراز تشکر از اهتمام جنابعالی و مدیران و کارکنان محترم آن
بانک در ایفاي نقش مسئولیت اجتماعی و مساعدت اثربخش در اجراي تکلیف بند (ب) تبصره 16 قانون بودجه سال 1398 که منجر
به تحقق برنامه هاي کارآفرینی و اشتغال جامعه هدف تحت پوشش سازمان بهزیستی گردید. توفیق روزافزون شما عزیزان را در تحقق
فرمایشات مقام معظم رهبري (مدظله العالی) و سربلندي ایران اسلامی از خداوند متعال مسئلت می نمایم. یقین دارم از طریق تعامل
و همیاري مؤثر فی مابین در راستاي تحقق شعار تولید «جهش تولید» بستر مناسبی در جهت تسهیل و تسریع حمایت هاي لازم و

توانمند سازي و اشتغال افراد داراي معلولیت و مددجویان سازمان بهزیستی فراهم گردد.»



اشتغالزایی بانوي کارآفرین در کارگاه خیاطی در لردگان + فیلم

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1399/05/05

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز چهارمحال و
بختیاري، خانم جلیل با استفاده از تسهیلات صندوق
کارآفرینی امیدآگاهی کارگاه خیاطی راه اندازي کرده و
زمینه اشتغال دائمی 10 نفر و آموزش تاکنون 40 نفر از

 
بانوان لردگانی را در این کارگاه فراهم کرده است. 

تولیدات این کارگاه خیاطی 15 درصد ارزانتر از قیمت بازار
در 15 فروشگاه لباس هاي زنانه، کودکانه و ورزشی عرضه

 
می شود. 

وي با ارائه درخواست دریافت تهسیلات 400 میلیون
تومانی براي توسعه کارگاه خیاطی اش می گوید: با این تسهیلات می تواند کسب و کار و اشتغال در کارگاه خود را به سه برابر افزایش

 
دهد. 

 
لردگان در فاصله 180 کیلومتري شهرکرد مرکز استان چهارمحال و بختیاري واقع شده است. 

 
 {sepehr_media_5113645_400_300$}

دانلود



قدردانی سازمان بهزیستی از بانک سپه

منبع: نفت ماشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1399/05/05

رئیس سازمان بهزیستی کشور از بانک سپه به پاس ایفاي نقش مسئولیت اجتماعی و اتخاذ رویکرد کارآفرینانه قدردانی کرد.

به گزارش آژانس رویدادهاي مهم نفت و انرژي""نفت ما
""، معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رئیس سازمان
بهزیستی کشور با ارسال نامه اي از ایفاي نقش مؤثر بانک
سپه در مسئولیت اجتماعی و اتخاذ رویکرد کارآفرینانه به
منظور ایجاد اشتغال براي جامعه هدف تحت پوشش

 
سازمان بهزیستی تشکر و قدردانی کرد. 

در نامه دکتر وحید قبادي دانا رئیس سازمان بهزیستی
کشور خطاب به محمدکاظم چقازردي مدیرعامل بانک سپه

آمده است: «کارآفرینی، موتور محرك رونق اقتصادي در جوامع مختلف است و برخورداري مسئولان و دست اندرکاران در یک کشور از
رویکرد کارآفرینانه در نظام هاي مدیریتی در شرایط عادي یک مزیت رقابتی و در وضعیت بحران یک راهبرد اساسی محسوب می

 
گردد. 

در همین راستا ضمن ابراز تشکر از اهتمام جنابعالی و مدیران و کارکنان محترم آن بانک در ایفاي نقش مسئولیت اجتماعی و
مساعدت اثربخش در اجراي تکلیف بند (ب) تبصره 16 قانون بودجه سال 1398 که منجر به تحقق برنامه هاي کارآفرینی و اشتغال

 
جامعه هدف تحت پوشش سازمان بهزیستی گردید. 

توفیق روزافزون شما عزیزان را در تحقق فرمایشات مقام معظم رهبري (مدظله العالی) و سربلندي ایران اسلامی از خداوند متعال
مسئلت می نمایم. یقین دارم از طریق تعامل و همیاري مؤثر فی مابین در راستاي تحقق شعار تولید «جهش تولید» بستر مناسبی در
جهت تسهیل و تسریع حمایت هاي لازم و توانمند سازي و اشتغال افراد داراي معلولیت و مددجویان سازمان بهزیستی فراهم گردد.»



جزئیاتی جدید از پرونده بدهی 8 هزار میلیاردي بنیاد شهید

منبع: شعار سالشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1399/05/05

شعار سال: مبلغی که در سال هاي اخیر بیشتر به واسطه تاخیر در پرداخت هزینه هاي درمانی، معوقات بیمه و بیمه تکمیلی
روي هم تلنبار شده است. همچنین اختصاص نیافتن به موقع بودجه مورد نیاز این نهاد توسط دولت باعث شده است،

بدهکاري این نهاد به بیمه دي، دانشگاه آزاد و... بر دغدغه ها و گرفتاري هایش بیفزاید. ...

شعار سال: مبلغی که در سال هاي اخیر بیشتر به واسطه تاخیر در پرداخت هزینه هاي درمانی، معوقات بیمه و بیمه تکمیلی
روي هم تلنبار شده است. همچنین اختصاص نیافتن به موقع بودجه مورد نیاز این نهاد توسط دولت باعث شده است، بدهکاري این
نهاد به بیمه دي، دانشگاه آزاد و... بر دغدغه ها و گرفتاري هایش بیفزاید. در گفتگو هاي مفصل و متعددي که ما پیش از این با
نمایندگان مجلس، اعضاي فراکسیون ایثارگران و کارشناسان انجام دادیم، تقریبا یا تحقیقا کسی نبود که مشکلات و کاستی هاي
کنونی بنیاد شهید را بی ارتباط با ورود این نهاد به فعالیت هاي اقتصادي و بنگاه داري نداند. این نمایندگان و کارشناسان معتقدند
اساسا بنیاد شهید نباید به عرصه بنگاه داري و فعالیت هاي اقتصادي وارد شود. یکی از این موارد گفت وگوي ما با حسن نوروزي
رئیس فراکسیون ایثارگران مجلس دهم و عضو کنونی این فراکسیون بود که وي در شهریور 98 به ما چنین گفت: «ورود بنیاد شهید
به فعالیت اقتصادي از اساس محل اشکال بود. همان گونه که براساس اصل 44 قانون اساسی دولت از بنگاه داري اقتصادي برحذر
داشته می شود، بنیاد شهید هم از اساس نباید در این کار ورود می کرد. اکنون زمان آن است که بنیاد شهید کلیه فعالیت هاي

 
اقتصادي خود را به آن بنیاد محول کند تا خود مجموعه اي خدماتی براي ایثارگران باقی بماند.» 

 
ورود مجلس جدید به ماجراي بنیاد 

با این حال دو نهاد بنیاد شهید و مجلس این روز ها را در شرایطی می گذرانند که هر دو تازه نفس هستند. هم مجلس یازدهم که
حدود دو ماه از عمر خود را می گذراند و هم بنیاد که رئیس جدید خود را از حدود دو ماه قبل شناخته است. آن طور که از خبر ها بر
می آید، فراکسیون ایثارگران که همین روز هاي قبل تشکیل شد، از همین ابتدا پیگیر امور خانواده شهدا و ایثارگران است. امیرآبادي
فراهانی عضو هیئت رئیسه مجلس و رئیس فراکسیون ایثارگران نتایج جلسه تازه فراکسیون ایثارگران با اوحدي رئیس بنیاد شهید را
این طور براي ما روایت کرده است: «براساس قول آقاي اوحدي در این نشست قرار شد، بنیاد شهید تا شهریور مشکلات خود را با
بانک دي و بیمه حل کند تا خدمات مناسب به همه خانواده شهدا و جانبازان ارائه شود. بعد از بحث و بررسی موارد مختلف مقرر شد،

 
بنیاد شهید تلاش کند تا اقداماتی را براي تسهیل امور خانواده ایثارگران، جانبازان و شهدا انجام دهد. 

بنیاد شهید اکنون مبلغ 8 هزار و 200 میلیارد تومان به خانواده شهدا، ایثارگران و جانبازان بدهی دارد که قرار است، این معوقات با

 
تدابیر انجام شده، پرداخت شود.» 

 
اوحدي: معوقات تا پایان دولت پرداخت می شود 

همزمان با این خبر هاي خوش که عطر امیدواري دارد، اوحدي رئیس بنیاد شهید هم روز هاي قبل در مراسم امضاي تفاهم نامه
تامین زمین و ساخت هزار و 700 واحد مسکن و سامان دهی اشتغال و کارآفرینی ایثارگران گفت: «پنج مصوبه در هیئت دولت براي
ایثارگران گرفته شده که از توجه مسئولان به جامعه ایثار گري حکایت دارد که انجام کلیه تعهدات، دیون و مطالبات جامعه ایثارگري
تا پایان دولت یکی از این مصوبات است.» به هر روي این وعده جدید براي پرداخت بدهی ها در این شرایط اقتصادي، در نوع خودش
می تواند وعده مهمی باشد و باید منتظر بمانیم مثلا آن مادر شهید که ماه هاست هزینه هاي بیمه تکمیلی خود را دریافت نکرده

 
سرانجام چه زمانی انتظارش تمام می شود. 



 
گفتگو 

 
عضو هیئت رئیسه فراکسیون ایثارگران: 

 
جلوي ورشکستگی هاي اقتصادي بنیاد باید گرفته شود 

محمد اکبري- اقبال شاکري عضو هیئت رئیسه فراکسیون ایثارگران مجلس به خراسان گفت: شرکت هاي اقتصادي زیان ده باید
هرچه سریع تر تعیین تکلیف شوند و بار آن از دوش مجموعه بنیاد برداشته شود. وي افزود: هیچ فعالیت اقتصادي فی نفسه بد نیست،
اما زمانی که فعالیت ها بد اجرا شود تبعات بد آن متوجه مجموعه متولی آن خواهد شد. شاکري یادآورشد: "مدیریت و نظارت" بر
بنگاه هاي اقتصادي بنیاد شهید و ایثارگران از اموري است که مدیریت جدید بنیاد و به طور خاص مجلس یازدهم با جدیت پیگیري

 
می شود و اصلاح امور فعالیت اقتصادي زیان ده بنیاد مطالبه جدي ما از این مجموعه است. 

رئیس کمیته تنقیح و اصلاح قوانین ایثارگران همچنین یادآور شد: در نشستی که به تازگی با رئیس جدید بنیاد شهید و ایثارگران
داشتیم آقاي اوحدي تاکید داشتند فعالیت بنگاه هایی که در جهت بهبود اقتصاد ایثارگران است نه تنها مشکلی ندارند بلکه در صورت
لزوم از آن ها حمایت هم خواهد شد، اما شرکت هاي اقتصادي زیان ده باید هرچه سریع تر تعیین تکلیف شوند و بار آن از دوش
مجموعه بنیاد برداشته شود. وي با تاکید براین که باید جلوي ورشکستگی ها به هرطریق گرفته شود، افزود: به نظر می رسد با

 
مدیریت جدید بنیاد خون تازه در رگ هاي این سازمان جاري شده است که به اصلاح امور و بهبود شرایط توجه دارد. 

شعار سال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از روزنامه خراسان، تاریخ انتشار: 5 مرداد 1399، کد خبر: 702182،
www.khorasannews.com



هدف از افزایش انتقال آب از زاینده رود به کاشان تامین شرب است؟

منبع: ایمناشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1399/05/05

به رغم ممنوعیت بارگذاري جدید بر حوضه آبریز زاینده رود و بلاتکلیفی طرح هاي انتقال آب سد و تونل کوهرنگ سه و
بهشت آباد، سهم انتقال آب از زاینده رود به کاشان افزایش یافت.

 
هدف از افزایش انتقال آب از زاینده رود به کاشان تامین شرب است؟ 

به رغم ممنوعیت بارگذاري جدید بر حوضه آبریز زاینده رود و
بلاتکلیفی طرح هاي انتقال آب سد و تونل کوهرنگ سه و بهشت

 
آباد، سهم انتقال آب از زاینده رود به کاشان افزایش یافت. 

به گزارش خبرنگار ایمنا، علی اکبر مرتضایی فرماندار ویژه کاشان
28 تیر امسال در نشست مشترك حفاظت از منابع شهرستان
هاي کاشان و آران و بیدگل از افزایش سهم انتقال آب زاینده رود
از 500 لیتر به 700 لیتر بر ثانیه خبر داد و اعلام کرد که مجوز
انتقال آب صادر و مصوب شده است و پیگیري ها براي اجرایی

 
شدن آن باید به جد انجام شود. 

اگرچه در این جلسه به طور دقیق هدف از افزایش انتقال آب از حوضه پر تنش زاینده رود به این منطقه مشخص نشده است اما
فرمانداران هر دو شهرستان با اشاره به کمبود شدید منابع آبی، توسعه کشاورزي، کارآفرینی، رونق کسب و کار و فراهم شدن زمینه
سرمایه گذاري را در این مناطق نیازمند تأمین آب دانستند. پیش از این در فروردین امسال نیز منصور غلامی معاون امور عمرانی
استانداري اصفهان گفته بود با توجه به اینکه امکان برداشت آب در 24 ساعت از چاه ها میسر نیست، مقرر شد تأمین آب آشامیدنی

 
مورد نیاز کاشان از زاینده رود به 700 لیتر بر ثانیه افزایش یابد. 

بر پایه آمارهاي موجود شهرستان کاشان با جمعیت بیش از 368 هزار نفر و شهرستان آران و بیدگل با جمعیت بیش از 103 هزار نفر
در منطقه کویري شمال استان اصفهان قرار دارند و اهالی 11 شهر و 66 روستا از توابع این دو شهرستان از خدمات شرکت آب و

 
فاضلاب کاشان بهره مند هستند. 

آب آشامیدنی مردم منطقه کاشان با افزون بر 350 لیتر در ثانیه آب انتقالی از رودخانه زاینده رود و 80 حلقه چاه عمیق و نیمه عمیق

 
با میزان آبدهی 2 تا 20 لیتر در ثانیه تأمین می شود. 

یک هفته پس از اعلام صدور مجوز براي افزایش انتقال آب از زاینده رود به کاشان، یک خبرنگار محلی د ر توییتی که آن را حذف
کرد، نوشت: " خبري خوش دیگر براي صنعت فولاد، با اعلام رسمی روابط عمومی فولاد مبارکه اصفهان به بنده هشتم مرداد زمان
کلنگ زنی طرح هاي توسعه فولاد امیرکبیر کاشان به ارزش میلیون ها یورو می باشد." مجوز جدید براي افزایش انتقال آب از زاینده
رود به منطقه کاشان در حالی صادر شده است که سال 1392 بر اساس بند (2) مصوبات 9 ماده اي دهمین جلسه شوراي عالی آب،



بارگذاري جدید بر منابع آب زاینده رود تا پیش از تعیین تکلیف تخصیص هاي استان ها (چهارمحال و بختیاري، اصفهان و یزد) و

 
شفاف سازي مصارف آب در این حوضه ممنوع شد. 

سهم آب انتقالی به کاشان از زاینده رود در شرایطی افزایش می یابد که طرح هاي انتقال آب سد و تونل سوم کوهرنگ و بهشت آباد
به اصفهان بلاتکلیف است و از سوي دیگر با توجه به پیش بینی ها حوضه آبریز زاینده رود از نظر بارش پاییز و زمستان گرم و خشکی
پیش رو دارد و از هم اکنون با تصویب برنامه سازگاري با کم آبی این استان، تمهیداتی نیز در همه بخش ها براي کاهش مصرف آب

 
در اصفهان در نظر گرفته شده است. 

در این پیوند عضو هیئت علمی دانشکده منابع طبیعی دانشگاه صنعتی اصفهان با بیان اینکه مجموع این تخصیص ها بر وضعیت
حوضه و رودخانه زاینده رود تأثیر می گذارد، گفت: مشکل اساسی این است که حساب و کتاب دقیقی درباره منابع و مصارف این
حوضه و رودخانه وجود ندارد که بتوانند نیازهاي واقعی بخش شهري و کشاورزي را که حقابه دار بودند، تأمین کنند و اضافه آن را به

 
جاي (حوزه) دیگري تخصیص دهند. 

بصیري در گفت و گو با خبرنگار ایمنا به افزایش سهم انتقال آب به کاشان و استان یزد اشاره و اظهار کرد: انتقال آب به یزد که قرار
بود 2 مترمکعب بر ثانیه باشد هم اکنون سه متر مکعب، 3 هزار لیتر بر ثانیه، منتقل می شود؛ سال ها است که می گویند به اصفهان
آب منتقل می کنیم اما چگونه و چه زمانی منتقل شود، مشخص نیست در حالی که پیشاپیش براي صنعت فولاد، یزد و شهرهاي

 
اطراف اصفهان آب برداشت می کنند و مصارف افزایش یافته اما هنوز تکلیف طرح هاي انتقال آب به این استان مشخص نیست. 

وي افزود: مردم اصفهان را سال هاست که منتظر انتقال آب گذاشتند در حالی که باید بر اساس مصوبات آب منتقل شود و پس از

 
آنکه به زاینده رود منتقل و حق برداشت شده حقابه داران تأمین شد به دیگر مناطق آب توزیع کنند. 

بصیري خاطرنشان کرد: سهم آب بسیاري از حقابه داران بخش کشاورزي براي صنعت، شرب و پمپاژهاي اصفهان و چهارمحال و
بختیاري در بالادست، استان یزد و شهرهاي اطراف صرف شده در حالی که هنوز منبعی جایگزین نشده است از این رو باید هر گونه

واگذاري جدید پس از بهره برداري از طرح هاي انتقال آب به زاینده رود باشد.



مهارت آموزي اقتصادي ترین نوع آموزش ها است

منبع: ایرناشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1399/05/05

ایرنا - کرج - رییس دانشگاه فنی و حرفه اي گفت: مهارت آموزي، اقتصادي ترین نوع آموزش ها است و باید به عنوان یکی از
شاخص هاي مهم در کشور مورد توجه قرار گیرد.

ایرنا - کرج - رییس دانشگاه فنی و حرفه اي گفت: مهارت
آموزي، اقتصادي ترین نوع آموزش ها است و باید به عنوان

 
یکی از شاخص هاي مهم در کشور مورد توجه قرار گیرد. 

ابراهیم صالحی عمران روز یکشنبه در دومین نشست
شوراي مهارت در سالج اري و آیین انعقاد تفاهم نامه
همکاري با استانداري البرز با تبریک هفته ملی مهارت
اظهار داشت: یکی از اساسی ترین چالش ها در سیستم
هاي آموزشی عرضه محور بودن است که باید تلاش شود

 
به سمت تقاضا محور بودن حرکت کنیم. 

 
وي تصریح کرد: باید آموزش هایی را ارائه دهیم که رشد اقتصادي و توسعه کشور را به درستی به پیش برد. 

 
وي ادامه داد: دانشگاه فنی وحرفه اي دانشگاهی ماموریت گرا و هدف اصلی آن تربیت تکنسین (کاردان) است. 

رییس دانشگاه فنی و حرفه اي گفت: باید تلاش شود تا از تجربه کشورهاي پیشرو در آموزش هاي مهارتی و فنی و حرفه اي به

 
بهترین نحو استفاده کنیم. 

صالحی عمران خاطر نشان کرد: مبناي اصلی تفاهم نامه با استانداري البرز این است که هم زمینه رشد کمی دانشکده ها و رشته هاي
متعدد و جمعیت دانشجویی را فراهم کنیم و هم از لحاظ کیفی بتوانیم زمینه هاي خوبی را براي فعالیت بیشتر دانشکده ها در استان

 
فراهم کنیم. 

وي ادامه داد: استان البرز با توجه به توانمندي زیاد صنعتی می تواند الگوي بسیار خوبی براي ارتباط مستقیم بین صنعت و دانشگاه

 
باشد. 

همچنین استاندار البرز با تبیین ظرفیت هاي صنعتی موجود در این استان گفت که از رشته هاي مهارتی که باعث رشد و توسعه

 
صنایع استان شوند مورد حمایت کامل قرار می گیرند. 

عزیزاله شهبازي با یادآوري رشد شرکت هاي دانش پ بنیان و تاثیر این مراکز در رشد صنعت اظهار امیدواري کرد تا جامعه به جاي

 
مدرك گرایی به سمت مهارت آموزي و تخصص حرکت کند. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري البرز نیز بزرگترین چالش امروز کشور در حوزه بازار کار را نداشتن مهارت شغلی عنوان کرد.
جهانگیر شاهمرادي اظهار داشت: با توجه به تغییر کارکرد و نگرش هاي امروز به حوزه کسب و کار که شاید بتوان عمده علت آن را

 
متاثر شدن دنیا از ویروس کووید 19 عنوان کرد؛ باید نگاهمان را نسبت به بازار کار و شرایط حاکم بر آن تغییر دهیم. 

 
وي افزود: در این راستا ابتدا باید نگاه آموزش محور داشته باشیم تا بتوانیم خود را براي تحولات جدید در این حوزه آماده کنیم. 

وي از راه اندازي صندوق پژوهش و فناوري استان با سرمایه گذاري بخش خصوصی براي حمایت از کسب و کار نوپا، ریسک پذیر و
شرکتهاي دانش بنیانی که ایده هاي تجاري سازي دارند؛ خبر داد و گفت: با نگاه ویژه استاندار محترم البرز به عنوان شخصیتی علمی



 
و دانشگاهی فرصت مغتنمی براي دانشگاهها فراهم شده است تا آموزش هاي خود را به سمت آموزش هاي نتیجه گرا سوق دهند. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري البرز با اشاره به ظرفیت ها و توانمندي هاي استان البرز با وجود 3 هزار و 500 واحد
صنعتی معتبر که بالغ بر 150 واحد آن داراي برند ملی و فراملی هستند، گفت: خوشبختانه توانسته ایم در سال گذشته 550 میلیون

 
دلار صادرات داشته و در سال جاري نیز رشد 26 درصدي را تجربه کنیم که نویدبخش آینده روشنی در حوزه اقتصادي استان است. 

همچنین اصغر ترکیان رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان البرز نیز به معرفی سیاست هاي این دانشگاه درباره کارآفرینی و مهارت
آموزي جوانان پرداخت و گزارشی از عملکرد دانشگاه استان در زمینه اشتغال و کارآرفرینی جوانان و ارتباط صنعت با دانشگاه پرداخت.

 
در این نشست تفاهم نامه همکاري اشتغال مهادت محور بین دانشگاه فنی و حرفه اي و استانداري استان البرز منعقد شد. 

 
برچسب ها 

 
- امضاي تفاهمنامه 

 
- البرز 

 
- دانشگاه فنی وحرفه اي 

- استانداري البرز



نقش دانش و نوآوري را در پیشرفت اقتصاد نمایان کنیم

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1399/05/05

بنیاد ملی نخبگان

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بنیاد ملی نخبگان؛ معاون علمی و
فناوري رییس جمهوري در این نشست، گفت: همدان استان فوق
العاده اي از نظر زیرساخت هاي طبیعی و انسانی است و قریب به
100 هزار دانشجو و حدود 3 هزار هیات علمی دارد. اقتصاد دانش
بنیان یک نرم افزار است که روي سخت افزار کشور می نشیند. باید
فرهنگ را تغییر دهیم. متاسفانه نفت خیلی از زیرساخت هاي

 
فرهنگی کشور را نابود کرد. 

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري ادامه داد: نفت به بچه هاي ما
یاد داد که استخدام شوند و این کار را به یک ارزش تبدیل کرد که
باعث نابودي کارآفرینی شد. کشوري که 4 هزار سال تاریخ کارآفرینی،
تجارت، اقتصاد، دانش و فناوري داشت به واسطه پول نفت بسیاري از

 
زیرساخت هاي فرهنگی خود را از دست داد. 

ستاري در ادامه بیان کرد: ما اگر به  بچه هاي خودمان بفهمانیم که معناي استخدام خیانت، کشتن نوآوري و از بین بردن اعتماد به
نفس است، قدم بزرگی برداشته ایم. در اقتصاد نفتی همه مشکلات با پول حل می شود. اگر پول داشته باشید اشتغال، سواد و فناوري

 
دارید در حالیکه اینها خریدنی نیست. 

 
ارزش دانش بیشتر از تامین ماده اولیه 

به گفته رییس بنیاد ملی نخبگان، دانش و فناوري خریدنی نیست بلکه یاد گرفتنی است. اما ما با آلوده شدن در اقتصاد نفتی این ها را
از دست دادیم. از جمله بخش هایی که به نفت آلوده شد دانشگاه هاي کشور بود. دانشگاهی که صددرصد پول خود را از دولت بگیرد

 
مثل صنعتی است که دولتی باشد. 

رییس ستاد فرهنگ سازي اقتصاد دانش بنیان معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري در ادامه بیان کرد: پژوهشی که از پول دولت
بیرون بیاید محصول نخواهد داشت و براي مردم مفید نیست. اگر می خواهید پژوهشی محصول محور داشته باشید باید سرمایه
گذاري بخش خصوصی را داشته باشید. پول دولت در زیرساخت هاي پژوهشی باید هزینه شود ولی کار پژوهشی با پول دولت،

 
محصول محور نیست. 



به گفته ستاري، در تاریخ کشور امروز بیشترین هزینه را در بخش آموزش داریم اما خروجی نمی گیریم. وقتی روي پژوهش هزینه می

 
کنید، باید 5 سال یا 10 سال بعد نتیجه آن را در زندگی مردم مشاهده کنید. 

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري ادامه داد: امروز قیمت یک کیلو بذر خیار و گوجه در دنیا از قیمت طلا بیشتر است. چون این
دانش است که به ماده اولیه قیمت و ارزش می دهد. دیگر نفت و زعفران به خودي خود ارزشی ندارند. مهم این است که چه چیزي از

 
این مواد می سازید. اینکه قرار است از این مواد چه رنگی، چه دارویی و چه عطري تولید شود مهم است. 

 
نوآوري بزرگ ترین نعمت 

ستاري افزود: برگ ترین موهبتی که خدا به انسان داده نوآوري است. اما نوآوري در جوامعی با اقتصاد زیرزمینی به راحتی سرکوب می

 
شود. کلید این قضیه و نگه داشتن نوآوري در میان جوانان در دست خود ما است. این کار هم با تغییر فرهنگ اتفاق می افتد. 

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري در بخش دیگري از سخنان خود بیان کرد: این که در استان از کشف یک معدن گچ خوشحال
شوید، خیلی تفاوت دارد با اینکه یک دانشجو را از دل دانشگاه هاي بزرگ تهران به استان خود بازگردانید. این خوشحالی بزرگ تر
است. این یک فرهنگ عمومی است که باید اصلاح شود. دانشگاه ها کلید حل مسایل استانی در خود استان هستند. مشکلات با دانش

 
و عقل در داخل خود استان حل می شود. راه حل ها بومی است. 

ستاري همچنین گفت: این راه حل ها در دست همین شرکت هاي دانش بنیان است. همه باید محیط کسب و کار و مجوزها را اصلاح
کنیم. دانشگاه و صنعت باید با همه امکانات خود پاي کار باشند. دانشگاهیان فراموش نکنند که با پول و مالیات مردم درس خوانده

 
اند. چون مردم فکر می کنند دانشگاهیان می توانند مشکلات کشور را حل کنند و توسعه دهند. 

 
دانشگاه محور توسعه استان ها 

رییس بنیاد ملی نخبگان افزود: دانشگاه باید محور توسعه استان باشد. ولی این زمانی اتفاق می افتد که عدد قابل توجهی از درآمد از
محل توسعه فناوري، قراردادهاي ارتباط با صنعت و شرکت هاي دانش بنیان تامین شود. دانشگاهی که صد در صد پول خود را از

 
دولت بگیرد هیچ تاثیري در جامعه ندارد. 

ستاري با تاکید بر اینکه باید جهت گیري دانشگاه ها اصلاح شود گفت: باید در کنار تغییر نگاه دانشگاه، نگاه صنعت و جامعه هم
اصلاح شود. اگر بخواهیم اقتصاد دانش بنیان را در یک جمله تعریف کنیم باید بگوییم که  اقتصاد دانش بنیان اقتصاد جوانانی است که

 
سرمایه هایشان در جیبشان نیست بلکه نوآوري و خلاقیت و قدرت ذهن آنها مهم است. 

رییس ستاد توسعه زیست فناوري معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري ادامه داد: در سال هاي اخیر اتفاقات خوبی در این حوزه
افتاده است. در حال حاضر بیش از 5 هزار شرکت دانش بنیان داریم که 120 هزار میلیارد تومان فروش دارند. امروز روي تابلوي بورس

 
35 شرکت دانش بنیان داریم. 

به گفته ستاري، ارزش شرکت هاي دانش بنیان در بورس حدود 180 هزار میلیارد تومان است. شاید 6 سال پیش اصلا فکر نمی

 
کردیم این اعداد در شرکت هاي دانش بنیان ثبت شود. این شرکت ها سالانه صادرات محصول هم به دیگر کشورها دارند. 



 
استفاده از توان دانش بنیان ها در شیوع کرونا 

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري همچنین بیان کرد: باید بین یک تحصیل کرده که با دانش خود ارزش آفرینی می کند با یک
فرد عادي تفاوت وجود داشته باشد. گاهی استارتاپ هاي خوب ما هفته اي بین 10 تا 15 درصد رشد می کنند. در همین روزهاي

 
کرونایی تعداد زیادي از شرکت هاي دانش بنیان رشد خوبی تجربه کردند. در بحران کرونا همین شرکت ها کشور را نجات دادند. 

ستاري در ادامه بیان کرد: در دوران شیوع کرونا همین جوانان با ابداعات و نوآوري هاي خود به داد کشور رسیدند. خودشان راه خود

 
را یافتند و قدم هاي خوبی در این زمینه برداشتند. مگر با وجود این افراد، کشور کمبودي حس کرد؟ 

وي در ادامه با اشاره به اینکه باید سیستم سنتی و بروکراسی را کنار بگذاریم، گفت: باید محیطی آماده کنیم که نیروي انسانی جوان

 
بتواند در آن توانایی هاي خود را شکوفا کند. 

ستاري با اعلام آمادگی معاونت علمی و فناوري براي کمک به توسعه زیرساخت هاي استان همدان، گفت: این توسعه زمانی اتفاق می
افتد که از توان دانش بنیان ها و جوانان استفاده کنید. کارهاي اداري دانش بنیان ها و جوانان استانی را در کمترین زمان انجام دهید.

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري معتقد است که این اقتصاد، اقتصاد آینده کشور است و ما در این حوزه در منطقه فوق العاده
هستیم. ما بزرگ ترین استارتاپ هاي نانو و زیست فناوري را منطقه را داریم. حوزه علم و فناوري از جمله حوزه هاي افتخار آفرین

 
ایران است. 

 
تدوین سند راهبردي توسعه استان همدان 

همچنین سعید شاهرخی استاندار همدان هم در این نشست، گفت: اولویت اول دولت فعلی توجه به معیشت، اشتغال و تولید است. ما

 
هم با این رویکر تلاش کردیم مجموعه مدیریت استان براي رسیدن به این هدف با برنامه و اصولی حرکت کنند. 

به گفته وي، همه مدیران استان همدان تلاش می کنند از هدر رفت منابع پیشگیري کنند با همین هدف هم سند راهبردي و

 
عملیاتی براي استان تعریف و تدوین شده است. 

شاهرخی همچنین تاکید کرد: هماهنگی خوبی بین ارکان نظام در استان وجود دارد و همین موضوع باعث شده کارها روان و خوب
پیش رود. این سند، فعالیت ها را قابل اندازه گیري می کند و همه مدیران در سطح استان و شهرستان ها بر مبناي اهداف تعیین شده

این سند فعالیت می کنند.



بررسی آثار شیوع ویروس کرونا بر کسب و کار خانوارها توسط وزارت تعاون

منبع: موجشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1399/05/05

آثار شیوع ویروس کرونا بر کسب و کار خانوارها توسط

 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی بررسی شد. 

به گزارش خبرگزاري موج، معاونت امور اقتصادي وزارت
تعاون ، کار و رفاه اجتماعی با همکاري معاونت توسعه
کارآفرینی و اشتغال و معاونت رفاه اجتماعی، در گزارش
چهار فصلی، اثرات اقتصادي شیوع ویروس کرونا در سطح
بین الملل، سیاست هاي اقتصادي کشورها در مواجهه با
این بحران، اقدامات حمایتی ایران در حوزه تولید و اشتغال

 
را بررسی کرده است. 

در مقدمه این گزارش، ضمن اشاره به تکانه هاي اقتصادي فراگیري ویروس کرونا، به برخی از استراتژِي ها و سیاست هایی که کشورها
براي حمایت از خانوارها و اقشار آسیب پذیر اجرا کرده اند از جمله کمک مستقیم به خانوارهاي کم درآمد، کارکنان و افراد
خوداشتغال، پرداخت بیکاري، تعویق مهلت پر کردن اظهارنامه و پرداخت مالیات هاي شخصی، کاهش مالیات بر مصرف و املاك،
حمایت از هزینه هاي بهداشتی خانوار، تسهیل قوانین و الزامات کار پاره وقت، پرداخت حقوق دوران مرخصی استعلاجی مبتلایان،

 
کمک مالی و تعویق اجاره بهاي خانوارهاي آسیب دیده، ... پرداخته شده است. 

 
در ادامه این گزارش اثرات شیوع ویروس کرونا بر رشد اقتصادي به تفکیک مناطق مختلف جهان بررسی شده است. 

بر اساس تحقیقات به عمل آمده، پیش بینی هاي مختلف از رشد اقتصادي به تفکیک مناطق مختلف جهان نشان می دهد که در سال
2020 کشورهاي منطقه اروپا بیشترین آسیب را از شیوع ویروس کرونا خواهد دید و براساس پیش بینی ماه آوریل صندوق بین المللی

 
پول، تولید ناخالص داخلی اروپا در سال 2020، به میزان 6/6 درصد کاهش می یابد. 

این گزارش می افزاید: براي کشورهاي خاورمیانه و آسیاي میانه نیز پیش بینی هاي صندوق بین المللی پول، رشد اقتصادي منفی را
نشان می دهد. براساس این پیش بینی، تولید ناخالص داخلی کشورهاي صادرکننده نفت این منطقه، در سال 2020 حدود 9/3-
درصد کاهش می یابد و این در حالی است که کاهش تولید ناخالص داخلی کشورهاي واردکننده نفت این منطقه، تنها در حدود 8/0-
درصد خواهد بود. یکی از عواملی که موجب کاهش بیشتر رشد اقتصادي در کشورهاي صادرکننده نفت این منطقه نسبت به

 
کشورهاي واردکننده می شود، کاهش شدید قیمت نفت ناشی از کمبود تقاضا است. 

اثرات شیوع ویروس کرونا بر بیکاري، فقر و رفاه اقتصادي نیز از دیگر مواردي است که در این گزارش، بررسی و عنوان شده است که بر



 
میزان بیکاري و سطح رفاه در کشورها نیز اثرات قابل ملاحظه اي داشته است. 

 
اقدامات حمایتی ایران در حوزه تولید و اشتغال و ابعاد تأثیرگذاري کرونا بر اقتصاد ایران بخش دیگر این گزارش است. 

بر اساس این تحلیل، مجموعه اقداماتی نظیر طرح هاي فاصله گذاري اجتماعی که به منظور حفظ سلامت شهروندان اجرا شد به نوبه
خود به کند شدن چرخ اقتصاد و بروز رکود، تعطیلی و نیمه تعطیلی واحدهاي اقتصادي و اخلال در زنجیره ارزش تولید و افزایش نا

اطمینانی در اقتصاد منجر شده است.



قدردانی رئیس سازمان بهزیستی کشور از بانک سپه

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1399/05/05

خبرگزاري آریا - معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و
رئیس سازمان بهزیستی کشور با ارسال نامه اي از ایفاي
نقش مؤثر بانک سپه در مسئولیت اجتماعی و اتخاذ رویکرد
کارآفرینانه به منظور ایجاد اشتغال براي جامعه هدف تحت

 
پوشش سازمان بهزیستی تشکر و قدردانی کرد. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی
بانک سپه؛ در نامه دکتر وحید قبادي دانا رئیس سازمان

بهزیستی کشور خطاب به محمدکاظم چقازردي مدیرعامل بانک سپه آمده است: «کارآفرینی، موتور محرك رونق اقتصادي در جوامع
مختلف است و برخورداري مسئولان و دست اندرکاران در یک کشور از رویکرد کارآفرینانه در نظام هاي مدیریتی در شرایط عادي یک

 
مزیت رقابتی و در وضعیت بحران یک راهبرد اساسی محسوب می گردد. 

در همین راستا ضمن ابراز تشکر از اهتمام جنابعالی و مدیران و کارکنان محترم آن بانک در ایفاي نقش مسئولیت اجتماعی و
مساعدت اثربخش در اجراي تکلیف بند (ب) تبصره 16 قانون بودجه سال 1398 که منجر به تحقق برنامه هاي کارآفرینی و اشتغال

 
جامعه هدف تحت پوشش سازمان بهزیستی گردید. 

توفیق روزافزون شما عزیزان را در تحقق فرمایشات مقام معظم رهبري (مدظله العالی) و سربلندي ایران اسلامی از خداوند متعال
مسئلت می نمایم. یقین دارم از طریق تعامل و همیاري مؤثر فی مابین در راستاي تحقق شعار تولید «جهش تولید» بستر مناسبی در
جهت تسهیل و تسریع حمایت هاي لازم و توانمند سازي و اشتغال افراد داراي معلولیت و مددجویان سازمان بهزیستی فراهم گردد.»



فاصله گذاري اجتماعی، چرخ اقتصاد را کند کرده است

منبع: روزنامه جهان صنعتشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1399/05/05

مجموعه اقداماتی نظیر طرح هاي فاصله گذاري اجتماعی که به منظور حفظ سلامت شهروندان اجرا شد به نوبه خود به کند
شدن چرخ اقتصاد و بروز رکود، تعطیلی و نیمه تعطیلی واحدهاي اقتصادي و... منجر شده است. نوشته فاصله گذاري

اجتماعی، چرخ اقتصاد را کند کرده است اولین بار در جهان صنعت نیوز. پدیدار شد.

مجموعه اقداماتی نظیر طرح هاي فاصله گذاري اجتماعی که به منظور حفظ سلامت شهروندان اجرا شد به نوبه خود به کند

 
شدن چرخ اقتصاد و بروز رکود، تعطیلی و نیمه تعطیلی واحدهاي اقتصادي و... منجر شده است. 

به گزارش جهان صنعت نیوز:  معاونت امور اقتصادي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با همکاري معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال
و معاونت رفاه اجتماعی، در گزارش چهار فصلی، اثرات اقتصادي شیوع ویروس کرونا در سطح بین الملل، سیاست هاي اقتصادي

 
کشورها در مواجهه با این بحران، اقدامات حمایتی ایران در حوزه تولید و اشتغال را بررسی کرده است. 

در مقدمه این گزارش، ضمن اشاره به تکانه هاي اقتصادي فراگیري ویروس کرونا، به برخی از استراتژِي ها و سیاست هایی که کشورها
براي حمایت از خانوارها و اقشار آسیب پذیر اجرا کرده اند از جمله کمک مستقیم به خانوارهاي کم درآمد، کارکنان و
افراد خوداشتغال، پرداخت بیکاري، تعویق مهلت پر کردن اظهارنامه و پرداخت مالیات هاي شخصی، کاهش مالیات بر مصرف و املاك،
حمایت از هزینه هاي بهداشتی خانوار، تسهیل قوانین و الزامات کار پاره وقت، پرداخت حقوق دوران مرخصی استعلاجی مبتلایان،

 
کمک مالی و تعویق اجاره بهاي خانوارهاي آسیب دیده، … پرداخته شده است. 

 
در ادامه این گزارش اثرات شیوع ویروس کرونا بر رشد اقتصادي به تفکیک مناطق مختلف جهان بررسی شده است. 

بر اساس تحقیقات به عمل آمده، پیش بینی هاي مختلف از رشد اقتصادي به تفکیک مناطق مختلف جهان نشان می دهد که در سال
2020 کشورهاي منطقه اروپا بیشترین آسیب را از شیوع ویروس کرونا خواهد دید و بر اساس پیش بینی ماه آوریل صندوق بین

 
المللی پول، تولید ناخالص داخلی اروپا در سال 2020، به میزان 6.6 درصد کاهش می یابد. 

این گزارش می افزاید: براي کشورهاي خاورمیانه و آسیاي میانه نیز پیش بینی هاي صندوق بین المللی پول، رشد اقتصادي منفی را
نشان می دهد. بر اساس این پیش بینی، تولید ناخالص داخلی کشورهاي صادرکننده نفت این منطقه، در سال 2020 حدود 9.3-
درصد کاهش می یابد و این در حالی است که کاهش تولید ناخالص داخلی کشورهاي واردکننده نفت این منطقه، تنها در حدود 8.0-
درصد خواهد بود. یکی از عواملی که موجب کاهش بیشتر رشد اقتصادي در کشورهاي صادرکننده نفت این منطقه نسبت به

 
کشورهاي واردکننده می شود، کاهش شدید قیمت نفت ناشی از کمبود تقاضا است. 

اثرات شیوع ویروس کرونا بر بیکاري، فقر و رفاه اقتصادي نیز از دیگر مواردي است که در این گزارش، بررسی و عنوان شده است که بر

 
میزان بیکاري و سطح رفاه در کشورها نیز اثرات قابل ملاحظه اي داشته است. 

 
اقدامات حمایتی ایران در حوزه تولید و اشتغال و ابعاد تأثیرگذاري کرونا بر اقتصاد ایران بخش دیگر این گزارش است. 



بر اساس این تحلیل، مجموعه اقداماتی نظیر طرح هاي فاصله گذاري اجتماعی که به منظور حفظ سلامت شهروندان اجرا شد به نوبه
خود به کند شدن چرخ اقتصاد و بروز رکود، تعطیلی و نیمه تعطیلی واحدهاي اقتصادي و اخلال در زنجیره ارزش تولید و

 
افزایش نا اطمینانی در اقتصاد منجر شده است. 

 
  

0/5 ( 0 نظر )



مترو در شهریورماه به ایستگاه برج میلاد می رسد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1399/05/05

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداري تهران با تشریح نحوه  هزینه کرد اوراق مشارکت سال هاي 97 و 98، از بهره برداري
ایستگاه برج میلاد در خط 7 مترو در شهریورماه سال جاري خبر داد.

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداري تهران با تشریح
نحوه  هزینه کرد اوراق مشارکت سال هاي 97 و 98، از
بهره برداري ایستگاه برج میلاد در خط 7 مترو در

 
شهریورماه سال جاري خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري مهر؛ سید مناف هاشمی معاون حمل
ونقل و ترافیک شهرداري تهران گفت: در حال حاضر، 50
درصد از مجموع 910 میلیارد تومان اوراق مشارکت سال
97 از سوي بانک آینده به حساب شهرداري تهران واریز
شده و الباقی نیز به زودي پرداخت می شود و این در حالی

است که در روز پایانی تیر ماه با مساعدت بانک مرکزي، 1500 میلیارد تومان اوراق مشارکت سال 98 نیز با عاملیت بانک رفاه
کارگران منتشر شد و در حال حاضر، شرکت هاي تامین سرمایه، این اوراق را خریداري کرده اند و منابع حاصل به نام شهرداري تهران

 
در بانک رفاه موجود است. 

معاون شهردار تهران با تاکید بر اینکه منابع حاصل از اوراق مشارکت سال هاي 97 و 98 در خطوط 3، 6 و 7 مترو استفاده خواهند
شد، تصریح کرد: بهره برداري از 12 ایستگاه خطوط 6 و 7 مترو تا پایان سال جاري هدف گذاري شده اند که ایستگاه هاي برج میلاد،
امیرکبیر، شهید محلاتی، میدان قیام، اقدسیه، اکباتان و آهنگ و همچنین ایستگاه هاي واقع در مسیر خط 7 مترو به بهره برداري

 
خواهند رسید. 

هاشمی از افتتاح ایستگاه متروي برج میلاد و فاز دوم ایستگاه متروي شهید نواب صفوي در شهریورماه سال جاري خبر داد و گفت: بر
اساس برنامه زمان بندي هدف گذاري شده، در آبان ماه 4 ایستگاه، در آذرماه ایستگاه هاي اقدسیه و اکباتان، در دي ماه ایستگاه
آهنگ و در بهمن ماه 6 ایستگاه دیگر در خطوط 6 و 7 مترو به بهره برداري خواهند رسید و به طور حتم، تاثیر انتشار این اوراق و

 
وصول منابع مالی حاصل از آن را شهروندان پایتخت به چشم خواهند دید. 

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران با بیان اینکه 910 میلیارد تومان اوراق مشارکت سال 97 به متروي تهران اختصاص
یافته و از 1500 میلیارد تومان اوراق مشارکت سال 98، هزار میلیارد تومان به مترو و 500 میلیارد تومان به اتوبوسرانی تعلق خواهد
گرفت، گفت: شهر تهران به 4 هزار دستگاه اتوبوس نیاز دارد که بر این اساس، تأمین هزار دستگاه اتوبوس تا پایان سال هدف گذاري

 
شده است که امیدواریم در سایه حمایت دولت، این مهم نیز محقق شود. 

هاشمی به تاثیر منابع حاصل از اوراق مشارکت سال هاي 97 و 98 در بخش اشتغال و رونق تولید در شرکت واگن سازي تهران اشاره

 
کرد و گفت: قسمتی از این پول در قالب قرارداد تولید واگن با شرکت واگن سازي تهران دنبال خواهد شد. 



به گفته هاشمی، در حال حاضر قرارداد خرید 630 دستگاه واگن توافق شده با کشور چین در حال انجام است و به رغم مشکلاتی که
در این مسیر وجود دارد، فرآیند کار از سوي شهردار تهران در دست پیگیري است که به طور حتم، نیاز جدي تهران را برطرف خواهد

 
کرد. 

وي با اشاره به اینکه در عین حال، قرارداد تولید 105 دستگاه واگن با شرکت واگن سازي تهران را نیز دنبال خواهیم کرد، افزود: در
حال حاضر شرکت واگن سازي تهران هیچ قراردادي ندارد و آخرین واگن هاي تولیدشده از سوي این شرکت نیز هفته گذشته تحویل

 
شده است. 

معاون شهردار تهران با بیان اینکه تهران به بیش از 1450 دستگاه واگن به منظور خدمات رسانی بهتر به شهروندان نیاز دارد، تاکید
کرد: با تامین 1450 دستگاه واگن براي خطوط متروي تهران، به طور حتم ظرفیت موجود جابه جایی مسافر در خطوط مترو که در

 
حال حاضر تا قبل از شیوع کرونا 2 میلیون نفر در روز بود، به 4 تا 5 میلیون نفر در روز خواهد رسید. 

مناف هاشمی، مبنی بر تغییرات صورت گرفته در اجراي محدوده هاي طرح ترافیک و کنترل آلودگی هوا، گفت: در حال حاضر 50
درصد طرح ترافیک در حال اجراست چرا که پیش از این ساعت اجراي طرح هاي مذکور 6.30 صبح تا 19 بوده و اکنون ساعت اجراي
محدوده هاي طرح ترافیک و کنترل آلودگی هوا از ساعت 8.30 صبح تا 14.30 می باشد که این تغییرات به دلیل ملاحظات شرایط
کنونی انتشار ویروس کرونا و رعایت فاصله گذاري اجتماعی صورت گرفته است. اما در نهایت در خصوص اجرا شدن و نشدن طرح

محدوده هاي ترافیکی شهرداري تهران از تصمیمات ستاد ملی مقابله با کرونا تبعیت خواهد کرد.



بهره برداري از ایستگاه متروي برج میلاد در شهریورماه

منبع: گیتی آنلاینشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1399/05/05

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداري تهران با تشریح نحوه هزینه کرد اوراق مشارکت سال هاي 97 و 98، از بهره برداري
ایستگاه برج میلاد در خط 7 مترو در شهریورماه سال جاري خبر داد.

به گزارش گیتی آنلاین به نقل از روابط عمومی معاونت
حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران؛ «سید مناف
هاشمی» صبح امروز در گفت وگوي زنده با شبکه خبر
گفت: در حال حاضر، 50 درصد از مجموع 910 میلیارد
تومان اوراق مشارکت سال 97 از سوي بانک آینده به
حساب شهرداري تهران واریز شده و الباقی نیز به زودي
پرداخت می شود و این در حالی است که در روز پایانی تیر
ماه با مساعدت بانک مرکزي، 1500 میلیارد تومان اوراق
مشارکت سال 98 نیز با عاملیت بانک رفاه کارگران منتشر
شد و در حال حاضر، شرکت هاي تامین سرمایه، این اوراق

 
را خریداري کرده اند و منابع حاصل به نام شهرداري تهران در بانک رفاه موجود است. 

معاون شهردار تهران با تاکید بر اینکه منابع حاصل از اوراق مشارکت سال هاي 97 و 98 در خطوط 3، 6 و 7 مترو استفاده خواهند
شد، تصریح کرد: بهره برداري از 12 ایستگاه خطوط 6 و 7 مترو تا پایان سال جاري هدف گذاري شده اند که ایستگاه هاي برج میلاد،
امیرکبیر، شهید محلاتی، میدان قیام، اقدسیه، اکباتان و آهنگ و همچنین ایستگاه هاي واقع در مسیر خط 7 مترو به بهره برداري

 
خواهند رسید. 

هاشمی از افتتاح ایستگاه متروي برج میلاد و فاز دوم ایستگاه متروي شهید نواب صفوي در شهریورماه سال جاري خبر داد و گفت: بر
اساس برنامه زمان بندي هدف گذاري شده، در آبان ماه 4 ایستگاه، در آذرماه ایستگاه هاي اقدسیه و اکباتان، در دي ماه ایستگاه
آهنگ و در بهمن ماه 6 ایستگاه دیگر در خطوط 6 و 7 مترو به بهره برداري خواهند رسید و به طور حتم، تاثیر انتشار این اوراق و

 
وصول منابع مالی حاصل از آن را شهروندان پایتخت به چشم خواهند دید. 

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران با بیان اینکه 910 میلیارد تومان اوراق مشارکت سال 97 به متروي تهران اختصاص
یافته و از 1500 میلیارد تومان اوراق مشارکت سال 98، هزار میلیارد تومان به مترو و 500 میلیارد تومان به اتوبوسرانی تعلق خواهد
گرفت، گفت: شهر تهران به 4 هزار دستگاه اتوبوس نیاز دارد که بر این اساس، تأمین هزار دستگاه اتوبوس تا پایان سال هدف گذاري

 
شده است که امیدواریم در سایه حمایت دولت، این مهم نیز محقق شود. 

هاشمی در بخش دیگري از گفت وگوي خود با شبکه خبر به تاثیر منابع حاصل از اوراق مشارکت سال هاي 97 و 98 در بخش
اشتغال و رونق تولید در شرکت واگن سازي تهران اشاره کرد و گفت: قسمتی از این پول در قالب قرارداد تولید واگن با شرکت واگن

 
سازي تهران دنبال خواهد شد. 

به گفته هاشمی، در حال حاضر قرارداد خرید 630 دستگاه واگن توافق شده با کشور چین در حال انجام است و به رغم مشکلاتی که
در این مسیر وجود دارد، فرآیند کار از سوي شهردار تهران در دست پیگیري است که به طور حتم، نیاز جدي تهران را برطرف خواهد

 
کرد. 



وي با اشاره به اینکه در عین حال، قرارداد تولید 105 دستگاه واگن با شرکت واگن سازي تهران را نیز دنبال خواهیم کرد، افزود: در
حال حاضر شرکت واگن سازي تهران هیچ قراردادي ندارد و آخرین واگن هاي تولیدشده از سوي این شرکت نیز هفته گذشته تحویل

 
شده است. 

معاون شهردار تهران با بیان اینکه تهران به بیش از 1450 دستگاه واگن به منظور خدمات رسانی بهتر به شهروندان نیاز دارد، تاکید
کرد: با تامین 1450 دستگاه واگن براي خطوط متروي تهران، به طور حتم ظرفیت موجود جابه جایی مسافر در خطوط مترو که در

 
حال حاضر تا قبل از شیوع کرونا 2 میلیون نفر در روز بود، به 4 تا 5 میلیون نفر در روز خواهد رسید. 

مناف هاشمی در پایان گفت و گوي خود در پاسخ به سوال خبرنگار شبکه خبر، مبنی بر تغییرات صورت گرفته در اجراي محدوده
هاي طرح ترافیک و کنترل آلودگی هوا، گفت: در حال حاضر 50 درصد طرح ترافیک در حال اجراست چرا که پیش از این ساعت
اجراي طرح هاي مذکور 6.30 صبح تا 19 بوده و اکنون ساعت اجراي محدوده هاي طرح ترافیک و کنترل آلودگی هوا از ساعت 8.30
صبح تا 14.30 میباشد که این تغییرات به دلیل ملاحظات شرایط کنونی انتشار ویروس کرونا و رعایت فاصله گذاري اجتماعی صورت
گرفته است . اما در نهایت در خصوص اجرا شدن و نشدن طرح محدوده هاي ترافیکی شهرداري تهران از تصمیمات ستاد ملی مقابله با

 
کرونا تبعیت خواهد کرد. 

انتهاي پیام/



تربیت نیروي انسانی ماهر هدف اصلی «طرح پویش» دانشگاه آزاد اسلامی

است

منبع: آناشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1399/05/05

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان اصفهان گفت: هدف اصلی طرح پویش دانشگاه آزاد اسلامی افزایش سطح مهارت
دانشجویان و تربیت نیروي انسانی ماهر براي اشتغال در صنایع است.

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان اصفهان گفت: هدف
اصلی طرح پویش دانشگاه آزاد اسلامی افزایش سطح
مهارت دانشجویان و تربیت نیروي انسانی ماهر براي
اشتغال در صنایع است. به گزارش خبرنگار خبرگزاري آنا از
شاهین شهر، پیام نجفی در نشست تخصصی توسعه
همکاري هاي دوجانبه دانشگاه آزاد اسلامی استان اصفهان
با شرکت پالایش و پخش فرآورده هاي نفتی اظهار کرد:
هدف اصلی طرح پویش دانشگاه آزاد اسلامی افزایش سطح
مهارت دانشجویان و تربیت نیروي انسانی ماهر براي

 
اشتغال در صنایع بوده که براي تحقق این مهم، تعاملات مؤثري با دستگاه هاي استان اصفهان انجام شده است. 

وي مهارت آموزي حین تحصیل دانشجویان را ضروري برشمرد و افزود: طرح پویش در دانشگاه آزاد اسلامی به دنبال مهارت آموزي
حین تحصیل دانشجویان بوده و قصد دارد تا دانشجویان در هفته دو روز در صنایع مورد نیاز مهارت کسب کنند و سه روز مابقی به

 
آموزش دانشجو در دانشگاه اختصاص یابد. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان اصفهان تعامل دوسویه دانشگاه و صنایع را براي حل مشکلات و معضلات صنعت مهم دانست و
تأکید کرد: در طرح پایش، دانشگاه آزاد اسلامی اقدام به ایجاد سامانه اولویت هاي پژوهشی صنایع و دستگاه ها کرده و پایان نامه ها

 
نیز بر اساس این اولویت ها برنامه ریزي خواهد شد. 

نجفی اضافه کرد: در دانشگاه آزاد اسلامی ساختار قوي و منسجم آموزشی و پژوهشی و ظرفیت غنی اعضاي هیئت علمی و استادان

 
وجود دارد و می تواند منجر به افزایش بهره وري در صنایع و به ویژه صنعت پالایشگاهی کشور شود. 

وي با اشاره به ضرورت دستیابی به فناوري جدید و خودکفایی در تولید محصولات و تجهیزات عنوان کرد: در طرح رویش بحث تولید
فناوري و نوآوري در دانشگاه آزاد اسلامی مدنظر قرار گرفته و می تواند زمینه تولید فرآورده هاي جدید نفتی و مشتقات آن در کنار

 
تولید قطعات و تجهیزات مورد نیاز فراهم شود. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان اصفهان ادامه داد: دانشگاه آزاد اسلامی واحد شاهین شهر به عنوان دانشگاه جوار صنعت به عنوان

 
حلقه ارتباطی زمینه حضور استادان و دانشجویان را در پالایشگاه اصفهان فراهم خواهد کرد. 



 
فعالیت هاي پژوهشی دانشگاه آزاد اسلامی در صنعت نفت و پالایشگاه توسعه یابد 

مدیرعامل شرکت پالایش و پخش فرآورده هاي نفتی اصفهان نیز تمرکز دانشگاه آزاد اسلامی در مباحث پژوهشی صنعت نفت را
خواستار شد و گفت: مشارکت استادان و دانشجویان دانشگاه آزاد اسلامی می تواند در حل مشکلات و معضلات صنعت پالایش نفت

 
مؤثر باشد. 

مرتضی ابراهیمی مطرح کرد: حضور دانشگاهیان در پالایشگاه نقش مهمی را در رشد و توسعه صنعت نفتی کشور ایفا خواهد کرد و

 
زمینه پویایی و پیشرفت را به خوبی فراهم می کند. 

وي با اشاره به مهیابودن زمینه ها و بسترهاي توسعه همکاري تبیین کرد: موضوعات طرح هاي پژوهشی مورد نیاز پالایشگاه اصفهان

 
مشخص است و تقویت تعامل دانشگاه و اداره پژوهش پالایشگاه ضروري به نظر می رسد. 

انتهاي پیام/4121/4062/



بزرگترین چالش امروز بازار کار، نبود مهارت است

بزرگترین چالش امروز بازار کار، نبود مهارت است

منبع: روزنامه پیام سپیدارشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1399/05/05

 
معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري البرز بزرگترین چالش امروز کشور در حوزه بازار کار را نداشتن مهارت شغلی عنوان کرد. 

جهانگیر شاهمرادي با بیان این مطلب در جلسه شوراي مهارت استان که به ریاست دکتر شهبازي استاندار البرز و با حضور دکتر
صالحی عمران رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور که به منظور امضاي تفاهم نامه همکاري اشتغال مهارت محور در سالن شهداي
دولت استانداري برگزار شد، اظهار داشت: با توجه به تغییر کارکرد و نگرش هاي امروز به حوزه کسب و کار که شاید بتوان عمده علت
آن را متاثر شدن دنیا از ویروس کووید 19 عنوان کرد؛ باید نگاهمان را نسبت به بازار کار و شرایط حاکم بر آن تغییر دهیم.وي افزود:

 
در این راستا اولین نگاه ما باید نگاه آموزش محور باشد تا بتوانیم خود را براي تحولات جدید در این حوزه آماده کنیم. 

این مسئول با اشاره به پروژه بزرگ اشتغال محور استان خاطر نشان کرد: به منظور تحقق سیاست هاي راهبردي در حوزه اشتغال،
تفاهم نامه اي با فنی و حرفه اي منعقد شد که هدف آن مهارت آموزي بیش از 10 هزار نفر شاغل در واحدهاي صنعتی استان
هستند، در دستور کار قرار گرفت.وي یادآور شد: حمایت از استارت اپ ها و شرکت هاي دانش بنیان به منظور توسعه فعالیتهاي
اقتصادي به صورت مجازي مورد توجه قرار گرفته است.شاهمرادي افزود: همچنین تفاهم نامه دیگري با همکاري معاونت علمی ریاست
جمهوري، شهرداري کرج و بنیاد نخبگان استان به منظور راه اندازي کارخانه نوآوري استان انجام شد که امیدواریم در آینده اي
نزدیک فعالیت خود را در سطح استان آغاز کند.وي از راه اندازي صندوق پژوهش و فناوري استان با سرمایه گذاري بخش خصوصی
براي حمایت از کسب و کار نوپا، ریسک پذیر و شرکتهاي دانش بنیانی که ایده هاي تجاري سازي دارند؛ خبر داد و گفت: با نگاه ویژه
استاندار محترم البرز به عنوان شخصیتی علمی و دانشگاهی فرصت مغتنمی براي دانشگاهها فراهم شده است تا آموزش هاي خود را
به سمت آموزش هاي نتیجه گرا سوق دهند.معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري البرز با اشاره به ظرفیت ها و توانمندي هاي
استان البرز با وجود 3 هزار و 500 واحد صنعتی معتبر که بالغ بر 150 واحد آن داراي برند ملی و فراملی هستند، گفت: خوشبختانه
توانسته ایم در سال گذشته 550 میلیون دلار صادرات داشته و در سال جاري نیز رشد 26 درصدي را تجربه کنیم که نویدبخش آینده

روشنی در حوزه اقتصادي استان است.



گسترش همکاري هاي جهاددانشگاهی و وزارت ورزش در ایجاد مراکز

نوآوري و شتاب دهی جوانان

منبع: بازار کارشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1399/05/05

با توجه به ایجاد مراکز نوآوري و شتاب دهی جوانان توسط سازمان تجاري سازي فناوري و اشتغال دانش آموختگان (ستفا) و
معاونت ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان که سال گذشته در 5 استان اجرایی شده بود، در نشستی با حضور وزیر

ورزش و جوانان و معاونان وي، گزارشی از روند اجرایی این طرح و دستاوردهاي آن ...

با توجه به ایجاد مراکز نوآوري و شتاب دهی جوانان توسط سازمان تجاري سازي فناوري و اشتغال دانش آموختگان (ستفا) و
معاونت ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان که سال گذشته در 5 استان اجرایی شده بود، در نشستی با حضور وزیر ورزش و

 
جوانان و معاونان وي، گزارشی از روند اجرایی این طرح و دستاوردهاي آن ارایه شد. 

به گزارش روابط عمومی سازمان تجاري  سازي فناوري و اشتغال دانش آموختگان جهاددانشگاهی، با توجه به ایجاد مراکز نوآوري و
شتاب دهی جوانان توسط سازمان تجاري سازي فناوري و اشتغال دانش آموختگان (ستفا) و معاونت ساماندهی امور جوانان وزارت
ورزش و جوانان که سال گذشته در 5 استان زنجان، ایلام، بوشهر، کردستان و هرمزگان اجرایی شده بود، در جلسه اي که 4 مرداد با

 
حضور وزیر ورزش و جوانان و معاونان برگزار شد، گزارشی از روند اجرایی این طرح و دستاوردهاي آن ارایه شد. 

در این نشست که با حضور دکتر طیبی رییس جهاددانشگاهی، دکتر بهروز بادکو رییس سازمان ستفاي این نهاد و مهندس بختیاري
معاون تجاري سازي و امور پارك ها و مراکز رشد ستفا برگزار شد، ابتدا دکتر طیبی گزارشی از آخرین شرایط تفاهم نامه امضاشده
بین جهاددانشگاهی و وزارت ورزش و جوانان در سال گذشته ارایه کرد و گفت: در زمینه ي آموزش، اشتغال جوانان و تولید مکمل

 
هاي غذایی می توانیم فعالیت هاي بیشتري را انجام دهیم. 

در این نشست دکتر مسعود سلطانی فر وزیر ورزش و جوانان ضمن موافقت با توسعه ي همکاري هاي مشترك با جهاددانشگاهی از
جمله ي اجراي طرح هایی هم چون ایجاد مراکز نوآوري و شتاب دهی جوانان، بر توسعه ي مراکز نوآوري و شکوفایی در سایر استان

 
هاي کشور تاکید کرد. 

در ادامه، دکتر بادکو ضمن معرفی مراکز نوآوري و شتاب دهی جوانان و دستاوردهاي آن در 5 استان زنجان، ایلام، بوشهر، کردستان و

 
هرمزگان، با توجه به تجارب اجراي پایلوت طرح، پیشنهادهایی را ارایه کرد. 

رییس سازمان ستفاي جهاددانشگاهی در ادامه افزود: در این طرح به سمتی حرکت کردیم تا در این 5 استان جوانانی که واجد
استعداد هستند؛ اما بنا به دلایل مختلف نتوانستند از امکانات، تسهیلات و حمایت هاي زیست بوم فناوري کشور استفاده کنند، با یک
سري رویدادهاي انگیزشی، ایده پروري و تیم سازي براي ورود به زیست بوم کسب وکار آماده کنیم و در ادامه بتوانیم با ارایه ي

 
آموزش ها، مشاوره ها و شبکه سازي، آن ها را در کسب وکارشان همراهی کنیم. 

مهندس تندگویان نیز در این نشست ضمن تشکر از زحمات جهاددانشگاهی در ایجاد این مراکز، افزود: اگر منابع بیشتر تخصیص یابد

 
قطعا شاهد دستاوردهاي بیشتري خواهیم بود. 

معاون ساماندهی امور جوانان در ادامه خواستار توسعه ي این طرح در تمامی استان هاي کشور شد.





صندوق پژوهش و فناوري استان البرز راه اندازي شد

منبع: بازار کارشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1399/05/05

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري البرز گفت: صندوق پژوهش و فناوري استان با سرمایه گذاري بخش خصوصی راه
اندازي شده است.

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري البرز گفت: صندوق پژوهش و فناوري استان با سرمایه گذاري بخش خصوصی راه

 
اندازي شده است. 

به گزارش خبرنگار مهر، جهانگیر شاهمرادي ظهر یکشنبه در جلسه شوراي مهارت استان که با حضور دکتر صالحی عمران رئیس
دانشگاه فنی و حرفه اي کشور که به منظور امضاي تفاهم نامه همکاري اشتغال مهارت محور در سالن شهداي دولت استانداري برگزار
شد، اظهار کرد: با توجه به تغییر کارکرد و نگرش هاي امروز به حوزه کسب و کار که شاید بتوان عمده علت آن را متأثر شدن دنیا از

 
ویروس کووید 19 عنوان کرد؛ باید نگاهمان را نسبت به بازار کار و شرایط حاکم بر آن تغییر دهیم. 

 
وي افزود: در این راستا اولین نگاه ما باید نگاه آموزش محور باشد تا بتوانیم خود را براي تحولات جدید در این حوزه آماده کنیم. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري البرز با اشاره به پروژه بزرگ اشتغال محور استان، گفت: به منظور تحقق سیاست هاي
راهبردي در حوزه اشتغال، تفاهم نامه اي با فنی و حرفه اي منعقد شد که هدف آن مهارت آموزي بیش از 10 هزار نفر شاغل در

 
واحدهاي صنعتی استان هستند، در دستور کار قرار گرفت. 

شاهمرادي یادآور شد: حمایت از استارت آپ ها و شرکت هاي دانش بنیان به منظور توسعه فعالیت هاي اقتصادي به صورت مجازي

 
مورد توجه قرار گرفته است. 

وي افزود: همچنین تفاهم نامه دیگري با همکاري معاونت علمی ریاست جمهوري، شهرداري کرج و بنیاد نخبگان استان به منظور راه

 
اندازي کارخانه نوآوري استان انجام شد که امیدواریم در آینده اي نزدیک فعالیت خود را در سطح استان آغاز کند. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري البرز از راه اندازي صندوق پژوهش و فناوري استان با سرمایه گذاري بخش خصوصی براي
حمایت از کسب و کار نوپا، ریسک پذیر و شرکت هاي دانش بنیانی که ایده هاي تجاري سازي دارند؛ خبر داد و گفت: با تحقق این

 
مهم فرصت مغتنمی براي دانشگاه ها فراهم شده است تا آموزش هاي خود را به سمت آموزش هاي نتیجه گرا سوق دهند. 

شاهمرادي با اشاره به ظرفیت ها و توانمندي هاي استان البرز با وجود سه هزار و 500 واحد صنعتی معتبر که بالغ بر 150 واحد آن
داراي برند ملی و فراملی هستند، گفت: خوشبختانه توانسته ایم در سال گذشته 550 میلیون دلار صادرات داشته و در سال جاري نیز

رشد 26 درصدي را تجربه کنیم که نویدبخش آینده روشنی در حوزه اقتصادي استان است.



بهره مندي بیش از 560 هزار نفر از آموزش هاي جهاد دانشگاهی

منبع: بازار کارشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1399/05/05

معاون آموزشی جهاد دانشگاهی گفت: طبق آخرین آمار از 16 فروردین تا 15 تیر بیش از 560 هزار نفر در قالب حدود 5
هزار و 700 کلاس درس از آموزش هاي جهاد بهره مند شدند.

معاون آموزشی جهاد دانشگاهی گفت: طبق آخرین آمار از 16 فروردین تا 15 تیر بیش از 560 هزار نفر در قالب حدود 5 هزار و

 
700 کلاس درس از آموزش هاي جهاد بهره مند شدند. 

محمد صادق بیجندي معاون آموزشی جهاد دانشگاهی در گفت وگو با خبرنگار حوزه دانشگاهی گروه علمی پزشکی باشگاه خبرنگاران
جوان، درباره مجموعه فعالیت هاي آموزشی جهاد دانشگاهی در طی 40 سال اخیر اظهار کرد: جهاد دانشگاهی در چهلمین سالگرد

 
تاسیس خود به عنوان یک نهاد علمی و پژوهشی توانسته است فعالیت هاي مختلفی در کشور انجام دهد. 

او افزود: در حال حاضر جهاد دانشگاهی در جایگاهی قرار گرفته است که می تواند عملکرد و فعالیت خوبی در حوزه آموزش از خود به

 
نمایش بگذارد. 

بیجندي تصریح کرد: اولین حوزه جهاد دانشگاهی "حوزه آموزش هاي آکادمیک یا آموزش عالی کشور" است که با دو زیر نظام
فعالیت می کند. در زیر نظام اول آموزش عالی که در خصوص آموزش غیر دولتی است؛ دو دانشگاه و 6 موسسه آموزش عالی وجود

 
دارد، در زیرنظام دوم جهاد دانشگاهی، مراکز آموزش عالی علمی_ کاربردي فعالیت می کنند. 

او با بیان اینکه در کشور داراي 40 مرکز علمی_ کاربردي هستیم، تاکید کرد: درحال حاضر در این مراکز حدود 48 هزار دانشجوي
شاغل به تحصیل در مقاطع مختلف داریم که این مدل آموزش در جهاد دانشگاهی به شکلی است که آموزش و پژوهش با یک دیگر

 
همراه هستند، یعنی سعی کرده ایم تا آموزش عالی در جهاد دانشگاهی با نگاه نو، واضح و کارآفرینانه به مباحث و موضوعات بنگرد. 

معاون آموزشی جهاد دانشگاهی ادامه داد: تمام مجموعه هاي آموزش عالی از قبیل ظرفیت هاي پژوهش، حوزه فرهنگ و حوزه
اشتغال جامعه در خدمت آموزش عالی جهاد دانشگاهی است تا افراد بتوانند به منظور توانمندسازي، ارتقاي کمیت و کیفیت آموزش

 
هاي خود را با استفاده از آن ها داشته باشند. 

 
توجه ویژه جهاد دانشگاهی به آموزش هاي مهارتی و تخصصی کوتاه مدت 

معاون آموزشی جهاد دانشگاهی درباره آموزش هاي مهارتی و تخصصی کوتاه مدت گفت: آموزش هاي مهارتی و تخصصی کوتاه مدت
از جمله آموزش هایی هستند که جهاد دانشگاهی به آن ها توجه ویژه دارد، بر همین اساس در جامعه علمی کشور به ما یک ماموریت
با عنوان متولی آموزش هاي نوین مهارتی و تخصصی به ویژه براي دانشجویان و دانش آموختگان داده شده است تا در این زمینه

 
عملکرد مثبت و حائز اهمیتی داشته باشیم. 

بیجندي ادامه داد: بیش از 700 دوره مهارتی در جهاد دانشگاهی تعریف شده است و در کارگروه هاي مربوطه در حوزه معاونت
آموزشی به تصویب رسیده است همچنین 169 مرکز آموزش هاي مهارتی و تخصصی در کشور آموزش داده می شوند و سالانه حدود

 
یک میلیون نفر از آموزش هاي کوتاه مدت جهاد دانشگاهی در مباحث مختلف بهره می برند. 

او گفت: بحث یادگیري الکترونیکی یکی دیگر از مباحثی است که در حوزه جهاد دانشگاهی به آن توجه می شود و از آن جایی که
حدود 10 سال پیش به آموزش هاي مجازي یا الکترونیکی ورود پیدا کرده ایم با بروز ناگهانی ویروس کرونا توانستیم از این ظرفیت
هایی که از قبل ایجاد شده بودند، استفاده کنیم و بسیاري از دوره هاي خود را در بستر فضاي مجازي با رعایت استاندارد هاي اولیه به

 
سرانجام برسانیم. 

معاون آموزشی جهاد دانشگاهی اظهار کرد: طبق آخرین آمار به دست آمده از 16 فروردین ماه تا 15 تیرماه بیش از 560 هزار نفر در
قالب حدود 5 هزار و 700 کلاس درسی از آموزش هاي جهاد دانشگاهی بهره مند شدند و به همین علت در تلاش هستیم تا روزانه



 
این روند را افزایش دهیم. 

بیجندي ادامه داد: تولید محتواي شاخص و مناسب از دیگر اقدامات جهاد دانشگاهی است که بسیار مورد توجه قرار گرفته است؛ چرا

 
که یکی از چالش هاي اصلی یادگیري الکترونیکی یا آموزش مجازي تولید محتواي درست، استاندارد و فاخر است. 

 
تولید محتواي فاخر در جهاد دانشگاهی 

او با بیان اینکه جهاد دانشگاهی به عنوان نهاد توسعه اي یکی از بحث هاي جدي خود را تولید محتواي فاخر می داند، تاکید کرد:
امیدواریم که ویروس کرونا تا مهر ماه نابود شود، در غیر اینصورت با داشتن امکانات، آمادگی تقدیم تولید محتواي فاخر به جامعه

 
ایرانی را خواهیم داشت. 

بیجندي گفت: یکی دیگر از اهداف جهاد دانشگاهی که باید در راستاي اهداف نظام به ویژه مقام معظم رهبري حرکت کند و دغدغه
هجوم فرهنگی و شبیخون فرهنگی را دارد نوشتن یک مجموعه کتاب آموزش زبان انگلیسی است که آن را از سال 1392 شروع کرده
ایم و امیدواریم که امسال این کتاب در چهلمین سال تاسیس نهاد دانشگاهی رو نمایی و بعد از آن وارد بازار شود؛ این کتاب تاییدیه

 
موسسه انگلستان را به عنوان بزرگ ترین موسسه نشر کتاب هاي آموزش زبان دنیا کسب کرده است. 

معاون آموزشی جهاد دانشگاهی تصریح کرد: موضوع آموزش کارکنان به منظور توانمند سازي کارکنان دولت یا نظام هاي اداري و

 
حتی بخش خصوصی یکی دیگر از بحث هاي جدي جهاد دانشگاهی است که قصد گسترش آن را داریم. 

بیجندي اظهار کرد: بر اساس مجوزي که در سال 1397 از سازمان امور اداري و استخدامی گرفته ایم، مرکز آزمونی را براي برگزاري
آزمون هاي ملی و استانی راه اندازي و تا کنون بیش از 9 آزمون ملی را در کشور برگزار کرده ایم که مورد رضایت کارفرما هاي

 
مختلف قرار گرفته است. 

او گفت: براي مثال، آزمون فراگیر ششم استخدامی کشور را با 220 هزار داوطلب، آزمون استخدامی آتش نشانی کشور را با حدود
106 هزار داوطلب و آزمون تجمیعی نهضت سوادآموزي، اداره ثبت اسناد و املاك را با حدود 48 هزار نفر و با رعایت تمامی پروتکل

هاي بهداشتی در 20 تیر 99 برگزار کردیم.



اشتغال مستقیم 35000 نفر در نوار ساحلی

منبع: بازار کارشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1399/05/05

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردي با اشاره اینکه مشاغل متنوعی در حوزه دریا وجود دارد که به بخش زیادي از آن
پرداخته نشده است، گفت: با همکاري سازمان آموزش فنی و حرفه اي می توان از ظرفیت هاي خالی این حوزه استفاده کرد.

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردي با اشاره اینکه مشاغل متنوعی در حوزه دریا وجود دارد که به بخش زیادي از آن پرداخته

 
نشده است، گفت: با همکاري سازمان آموزش فنی و حرفه اي می توان از ظرفیت هاي خالی این حوزه استفاده کرد. 

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردي با اشاره اینکه مشاغل متنوعی در حوزه دریا وجود دارد که به بخش زیادي از آن پرداخته نشده

 
است، گفت: با همکاري سازمان آموزش فنی و حرفه اي می توان از ظرفیت هاي خالی این حوزه استفاده کرد. 

به گزارش تین نیوز به نقل از پایگاه خبري وزارت راه و شهرسازي، محمد راستاد در حاشیه مراسم امضاي یادداشت تفاهم همکاري
میان سازمان بنادر و دریانوردي و سازمان آموزش فنی و حرفه اي که روز شنبه چهارم مردادماه برگزار شد با اشاره به ظرفیت هاي
متعدد و گسترده در حوزه دریا و نوار ساحلی کشور، گفت: می توان با همکاري مجموعه هاي مختلف و به خصوص سازمان آموزش

 
فنی و حرفه اي این ظرفیت ها را بالفعل کرد. 

او با بیان اینکه دریایی از فرصت ها در حوزه بندر و دریا وجود دارد و البته هنوز به مشاغل زیادي در این حوزه پرداخت نشده است،
افزود: حرفه هاي متنوعی در حوزه دریا وجود دارد که در تمام این سال ها به بخش زیادي از آن پرداخته نشده است؛ از این رو با بهره

 
گیري از ظرفیت هاي سازمان آموزش فنی و حرفه اي، می توان مشاغل جدیدي در حوزه دریا ایجاد کرد. 

به گزارش سازمان بنادر و دریانوردي، راستاد، ظرفیت هاي موجود در دریا و نوار ساحلی کشور را بیش از چیزي دانست که اکنون
مورد استفاده و بهره برداري قرار می گیرد و عنوان کرد: پتانسیل قابل توجهی در بخش دریا وجود دارد که می توان جمعیت را به
سمت آن سوق داد؛ در حال حاضر با بضاعت موجود در نوار ساحلی کشور و با حضور اپراتورها و سرمایه گذارانی که در صنایع ارزش

 
افزوده تولیدي حضور پیدا کرده اند، براي 35 هزار نفر به صورت مستقیم شغل ایجاد شده است. 

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردي با بیان اینکه در حوزه دریانوردي شاهد اتفاق هاي خوب و مثبتی هستیم، گفت: 120 هزار
دریانورد در قالب کنوانسیون هاي بین المللی، گواهینامه شایستگی دریافت کرده اند و این در حالی است که در بخش صنایع دریایی

 
ظرفیت هاي خالی بسیاري وجود دارد که هنوز از آن استفاده نشده است. 

او اطمینان داد، به واسطه تجربه ها و ظرفیت هایی موجود در سازمان آموزش فنی و حرفه اي، می توان از ظرفیت هاي خالی حوزه
دریا و ساحل بیش از گذشته استفاده کرد و در جهت تقویت نیروي انسانی این بخش گام برداشت.



صدور گواهینامه صلاحیت اپراتوري؛ هدفگذاري آموزش
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وزیر راه و شهرسازي بر ضرورت و اهمیت صدور گواهینامه صلاحیت اپراتوري در بخش حمل و نقل جاده اي کشور از طریق
ارائه آموزش حرفه اي و رتبه بندي رانندگان بار و مسافر تاکید کرد.

وزیر راه و شهرسازي بر ضرورت و اهمیت صدور گواهینامه صلاحیت اپراتوري در بخش حمل و نقل جاده اي کشور از طریق ارائه

 
آموزش حرفه اي و رتبه بندي رانندگان بار و مسافر تاکید کرد. 

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري صدا و سیما به نقل از روابط عمومی سازمان راهداري و حمل ونقل جاده اي، محمد اسلامی وزیر
راه و شهرسازي در آیین امضاي تفاهم نامه همکاري آموزشی میان این سازمان و سازمان آموزش فنی و حرفه اي با اشاره به اهداف
امضاي این تفاهم نامه گفت: با طراحی یک نقشه راه صحیح و اثربخش، آموزش در بخش حمل ونقل باید منجر به تربیت افرادي داراي
مهارت شغلی و عملکرد متناسب با نیاز بازار کار حرفه اي براي توسعه شاخص هاي کسب و کار شود. در این مسیر باید رتبه بندي
رانندگان بار و مسافر نیز لحاظ و از طریق ایجاد ارتباط با عملکرد دوران فعالیت در بازار کار، سوابق عملکرد مثبت یا منفی آن ها در

 
کارنامه رانندگان درج و مبناي اعتبار صدور گواهینامه صلاحیت شغلی و همچنین ادامه فعالیت آن ها باشد. 

وي با اشاره به نیاز کشور به شرکت هاي حمل و نقل بزرگ مقیاس تاکید کرد: این اقدام در راستاي ایجاد قدرت لجستیک ملی و
شرکت هاي توانمند داراي برند لجستیک هدفگذاري شده و در دست پیگیري است که یکی از الزامات اساسی تحقق آن، تربیت نیروي
انسانی حرفه اي براي مشاغل مختلف مورد نیاز از جمله رانندگان داراي مهارت و متعهد لازم براي جذب و فعالیت در نظام حمل و

 
نقل ترکیبی و لجستیک یکپارچه حرفه اي است. 

وزیر راه و شهرسازي گفت: در نظام حمل و نقل کشور باید شرکت هاي بزرگ مسئولیت راهبري بازار خدمات حمل ونقل را بر عهده

 
داشته باشند تا از وضعیت کنونی سنتی مبتنی بر مهارت تجربی به یک سیستم نوین برپایه ارزیابی عملکرد ارتقاء یابیم. 

 
معاون وزیر راه و شهرسازي: تشریح نقش حمل ونقل جاده اي در حوزه تولید و اشتغال 

آقاي عبدالهاشم حسن نیا معاون وزیر راه و شهرسازي و رئیس سازمان راهداري و حمل و نقل جاده اي در آیین امضاي تفاهم نامه با
سازمان فنی و حرفه اي با اشاره به نقش حمل ونقل جاده اي در زمینه اشتغال گفت: 90 درصد بار و مسافر از طریق حمل ونقل جاده
اي جابجا می شود و 800 هزار نفر وظیفه جابجایی بار و مسافر این حوزه را بر عهده دارند به گونه اي که ماحصل تلاش این قشر

 
زحمتکش، جابجایی سالانه بالغ بر 600 میلیون تن بار در جاده ها است. 

وي با بیان این که "جابجایی این حجم از کالا براي بخش صنعت و نظام تولید از اهمیت ویژه اي برخوردار است"، افزود: 4600

 
شرکت حمل و نقل مسافر به صورت 100 درصد خصوصی مسئولیت جابجایی مردم در سفر هاي برون شهري را بر عهده دارند. 

رئیس سازمان راهداري و حمل و نقل جاده اي اضافه کرد: در صورت ارتقاي کیفیت آموزش در بخش حمل و نقل جاده اي به واسطه

 
همکاري با سازمان فنی و حرفه اي، شاهد تحول شگرفی در حوزه بهره وري و توسعه اقتصادي کشور خواهیم بود. 

گفتنی است؛ تفاهم نامه همکاري آموزشی بین سازمان راهداري وحمل و نقل جاده اي و سازمان آموزش فنی و حرفه اي با حضور

 
وزراي راه و شهرسازي و تعاون، کار و رفاه اجتماعی امضاء شد. 

بر اساس این گزارش، ارتقاي مهارت و دانش فنی شاغلان و متقاضیان ورود به حوزه راهداري و حمل و نقل جاده اي، کاهش خسارت
هاي مالی و جانی ناشی از حوادث رانندگی جاده اي وافزایش رضایتمندي آحاد جامعه از خدمات نیروي انسانی حمل ونقل جاده اي از
اهداف امضاي این تفاهم نامه است و رانندگان حرفه اي ناوگان بار و مسافر (سبک و سنگین) در حوزه بین المللی، برون شهري و
روستایی، مدیران، متصدیان، مدیران فنی و کارکنان شرکت هاي حمل و نقل و مشاغل وابسته به حمل و نقل جاده اي متصدیان و



مسئولان فنی مراکز معاینه فنی کشور و مهمانداران شاغل در اتوبوس هاي بین شهري و پراتور هاي ماشین آلات و تجهیزات راهداري
و راه سازي جامعه، هدف آموزش در این تفاهم نامه همکاري محسوب می شوند.



میل و توجه دانشگاه فنی و حرفه اي کشور به سمت تقاضاي
نیروي بازار کار است

میل و توجه دانشگاه فنی و حرفه اي کشور به سمت تقاضاي نیروي بازار کار

است
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رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور با تاکید بر اینکه میل
و توجه دانشگاه فنی و حرفه اي کشور به سمت تقاضاي نیروي کار آموزش دیده است، گفت: دانشگاه فنی و حرفه اي کشور دانشگاهی

 
ماموریت گراست که وظیفه تربیت تکنسین نیروهایی که در تولید واقع می شوند بر عهده دارد. 

دکتر ابراهیم صالحی عمران رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور با بیان این مطلب در جلسه شوراي مهارت استان که به ریاست
دکتر شهبازي استاندار البرز در سالن شهداي دولت استانداري برگزار شد، ضمن تبریک روز ملی کارآفرینی و آموزش هاي فنی و
مهارتی اظهار داشت: امضاي این تفاهم نامه همکاري ماحصل پیگیري هاي مداوم استاندار محترم البرز است که با همت و پشتکار در
صدد تحقق اهداف و سیاست هاي دولت در حوزه تولید و اشتغال است.وي افزود: یکی از شاخص هاي توسعه در دنیاي امروز آموزش
هاي مهارتی است که خوشبختانه استانداري البرز با درك صحیحی از این موضوع در تلاش است تا با برقراري ارتباط تنگاتنگ میان
دانشگاه و صنعت زمینه رشد و توسعه اقتصادي استان را فراهم نماید.رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور تقاضا محوري و توجه به
تقاضاي بازار کار را بسیار حائز اهمیت عنوان کرد و گفت: باید از سوي دانشگاه فنی و حرفه اي کشور به سمتی حرکت کنیم که

خروجی آن منجر به اشتغال، رشد اقتصادي و بهره وري شود.



امضاي تفاهم نامه همکاري استانداري البرز با دانشگاه فنی و
حرفه اي کشور

امضاي تفاهم نامه همکاري استانداري البرز با دانشگاه فنی و حرفه اي کشور
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نماینده عالی دولت در استان البرز در آئین امضاي تفاهم

 
نامه همکاري میان استانداري البرز و دانشگاه فنی و حرفه اي کشور خواستار پیوند میان حوزه اقتصاد و دانشگاه شد. 

دکتر شهبازي با بیان این مطلب در جلسه شوراي مهارت استان که با حضور دکتر صالحی عمران رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي
کشور در سالن شهداي دولت استانداري برگزار شد، ضمن تبریک روز ملی کارآفرینی و آموزش هاي فنی و مهارتی اظهار داشت:
خوشبختانه حضور دکتر صالحی عمران در دانشگاه فنی و حرفه اي کشور یه عنوان دانشگاهی نسل سومی نوید بخش آینده روشنی در
این حوزه است که امیدواریم با تحقق مفاد پیش بینی شده در تفاهم نامه همکاري که چشم انداز آن ایجاد اشتغال مهارت محور براي
13 هزار جوان استان ظرف مدت سه سال است، شاهد تحولات چشمگیري در حوزه تولید و صنعت استان بر مبناي شاخص مهارت
باشیم.وي افزود: استان البرز استانی صنعتی است که با وجود 3 هزار و 500 واحد تولیدي و صنعتی ظرفیتی بسیار مناسب براي رشد
و توسعه اقتصادي کشور و به تبع آن کشور است که در صورت توجه به تامین منابع انسانی حرفه اي و کارآمد می تواند به جایگاه
واقعی خود در کشور دست یابد.دکتر شهبازي با اشاره به اینکه اقتصادي بودن آموزش و شغل ها می تواند بسترهاي لازم به منظور
تحقق شعار جهش تولید را فراهم کند، خاطر نشان کرد: در حال حاضر نیاز صاحبان واحدهاي تولیدي، صنعتی، کشاورزي و خدماتی
استان به نیروي کار ماهر ضرورتی است که در صورت تحقق آن می تواند علاوه بر استفاده بهینه از ظرفیت هاي موجود اقتصادي راه
را براي آینده اي روشن ترسیم نماید.وي با تاکید بر اینکه مهارت آموزي با تولید و عمل حاصل می شود، یادآور شد: آنچه امروز در
واحدهاي دانشگاهی فنی و حرفه اي تدریس می شود 30 درصد آموزش هاي تئوري و 70 درصد آموزشهاي عملی است که نیاز واقعی
واحدهاي تولیدي و صنعتی است.استاندار البرز همچنین تصریح کرد: همه ما وظیفه داریم کاري کنیم که مهارت آموزي به جاي
مدرك گرایی اسباب منزلت اجتماعی شود تا بتوانیم با حرکت به سوي آموزش رشته هاي تحصیلی مهارتی و کارآفرینی نیاز امروز
کشور را در حوزه اقتصاد برطرف نمائیم.به گفته وي در امضاي این تفاهم نامه بندهاي متعددي در خصوص تامین زیرساخت هاي
مورد نیاز جهت رشد و توسعه فعالیت هاي کمی و کیفی فنی و حرفه اي در استان از جمله تامین مکان مناسب، راه اندازي پردیس
فنی و حرفه اي و همچنین تجهیزات و امکانات مورد نیاز است که تامین اعتبارات ملی و استانی می توان به اهداف متعالی آن دست
یافت.دکتر شهبازي در پایان سخنان خود از نگاه ویژه مسئولان ملی در توجه به نقش و تاثیرگذاري استان البرز در معادلات کشوري

تقدیر و تشکر کرد و گفت: امیدواریم با تداوم این نگاه شاهد اتفاقات خوبی در سطح البرز و در حوزه هاي مختلف باشیم.



سرعت پرداخت وام ازدواج در کرمانشاه را بالا می بریم
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سرعت پرداخت وام ازدواج در کرمانشاه را بالا می بریم 

معاون امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان استان کرمانشاه گفت: هرچند درحال حاضر هم یکی از شش استان اول در پرداخت وام

 
ازدواج به جوانان هستیم، اما در تلاشیم با رفع موانع بتوانیم سرعت پرداخت وام ازدواج در استان را بالاتر ببریم. 

به گزارش خبرگزاري تابناك کرمانشاه به نقل از ایسنا،محمد حسین زاده به مناسبت هفته ازدواج بااشاره به برخی موانع پیش روي
ازدواج جوانان در کرمانشاه، اظهار کرد: اشتغال، مسکن و مشکلات اقتصادي مهمترین عواملی هستند که در سالهاي اخیر تاخیر در

 
ازدواج جوانان استان را رقم زده اند. 

وي با بیان اینکه براي اینکه براي رفع بخشی از مشکلات پیش روي ازدواج جوانان برنامه هایی را اجرا می کنیم، افزود: در بحث ایجاد
اشتغال براي جوانان هرساله با همکاري دو بانک عامل رسالت و کارآفرینی تسهیلاتی را به جوانانی که داراي طرح ها و ایده هاي

 
خلاقانه کارآفرینی هستند، اعطا می کنیم. 

وي اضافه کرد: براي امسال هم اخیرا رایزنی هایی با وزارتخانه داشته ایم تا اعتبارات لازم را براي پرداخت تسهیلات کارآفرینی با نرخ
سود چهار درصد به جوانان استان تخصیص دهند که موافقت شده و جوانانی که داري طرح و ایده هستند می توانند با مراجعه به این

 
دو بانک تسهیلات بگیرند. 

حسین زاده در ادامه از تلاش براي تسریع در پرداخت وام ازدواج به جوانان در آستانه ورود به زندگی مشترك هم خبر داد گفت: سال
گذشته با پرداخت وام ازدواج به 25 هزار جوان کرمانشاهی، ششمین استان کشور در پرداخت این تسهیلات بودیم و در تلاشیم با رفع

 
موانع موجود بتوانیم سرعت پرداخت تسهیلات به جوانان را افزایش دهیم. 

وي تاکید کرد: هرچند بانک هاي استان در پرداخت وام ازدواج به جوانان همکاري خوبی دارند، اما برخی از آنها در پرداخت وام ها

 
تاخیر دارند و برخی دیگر هم از زوجین دو ضامن می خواهند که درحال پیگیري براي رفع این دو مشکل هستیم. 

 
به گفته معاون امور جوانان استان از ابتداي امسال تاکنون حدود پنج هزار جوان کرمانشاه وام ازدواج گرفته اند. 

وي در ادامه اعلام کرد: در کنار فعالیت هایی که براي ایجاد اشتغال و اعطاي تسهیلات ازدواج به جوانان داریم، تلاش داریم با حمایت

 
خیرین ازدواج در استان براي جوانان بی بضاعتی که در آستانه ورود به زندگی مشترك هستند، جهیزیه تهیه کنیم. 

حسین زاده افزود: تاکنون کارهاي خوبی در این زمینه در استان انجام گرفته و خیرین در شهرستانهاي مختلف پاي کار آمده اند و

 
امیدواریم بتوانیم با حضور تعداد بالایی از خیرین، بیشتر در این حوزه فعالیت داشته باشیم. 

وي در بخش دیگري از این گفت و گو بااشاره به برگزاري کارگاه هاي مختلف پیش از ازدواج در استان، گفت: طی سال گذشته حدود



370 کارگاه آموزش پیش از ازدواج را در سطح استان برگزار کردیم که بیشتر جامعه هدف ما هم دانشجویان، سربازها و قشرهاي
مختلفی از جوانان بودند و امسال هم این برنامه را با قوت بیشتري ادامه خواهیم داد.



کدام کشور برنده بزرگ «جهان پساکرونا» خواهد بود؟

منبع: دنیاي معدنشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1399/05/05

روچیر شارما در نیویورك تایمز نوشت: بیایید کشوري را تصور کنید که یک قدرت بزرگ اقتصادي در غرب است، جایی که
ویروس کرونا دیر در آن شیوع پیدا کرد، اما دولت به جاي انکار آن و تأخیر در مقابله، به سرعت نسبت به آن واکنش نشان داد. دولت
این کشور آماده بود تا با آزمایش و ردیابی افراد آلوده به سرعت منحنی ابتلا را مسطح کرده و میزان مرگ و میر را نسبت به میانگین
دیگر کشور هاي صنعتی غرب پایین تر نگه دارد. مهار ویروس کرونا اگرچه باعث رکود و تعطیلی مقطعی اقتصاد کشور شد، اما شرایط
به سرعت با بیکاري حدودا 6 درصدي به حالت عادي بازگشت. واکنش رهبر این کشور به قدري عالی بود که با وجود اینکه وي به

 
فردي خسته کننده و قابل پیش بینی تبدیل شده، اما میزان محبوبیت اش بعد از این بحران از 40 درصد به 70 درصد افزایش یافت. 

به گزارش دنیاي معدن به نقل از «انتخاب»، در ادامه این مطلب آمده است: آنچه شرح داده شد تصویر آلمان تحت صدراعظمی آنگلا
مرکل است. محبوبیت فزاینده او امروز جناح هاي سیاسی راست افراطی و چپ افراطی را به حاشیه رانده است. دولت خانم مرکل با
همه کشور ها همکاري کرده تا بیماري کروناویروس را کنترل کند، از سوي دیگر وي با اعضاي اتحادیه اروپا نیز به منظور ایجاد

 
صندوقی جهت کمک به کشور هاي آسیب دیده از بحران کرونا به توافق رسیده است. 

نقاط قوت امروز آلمان نشان می دهد که این اقتصاد بزرگ و قدرتمند احتمالا در جهان پس از همه گیري کرونا رشد دوباره اي را
تجربه کند. ویروس کرونا اکنون در حال تسریع بحران ملی اقتصاد هایی است که پیش تر از بحران مالی جهانی سال 2008 آسیب

 
دیده بودند. این روز ها تنها اقتصاد و کسب و کار هاي اینترنتی از رونق مطلوبی برخوردار هستند. 

اما پرسش این جا است که کدام کشور ها در این چشم انداز اقتصادي تغییر شکل یافته در دوران پساکرونا شکوفا می شوند؟ در حال
حاضر آمریکا و چین علی رغم تکنولوژي و توان فنی بدهی هاي زیادي داشته و دولت هاي آن ها به دلیل سوء مدیریت در برخورد با
این بیماري به شدت مورد انتقاد قرار گرفته اند. در این بین شرایط ویتنام امیدوارکننده به نظر می رسد. کشور دیگر روسیه است،
اقتصاد این کشور نیز جذابیت هاي خاص خود را دارد. ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسیه سال ها در تلاش است تا کشور خود را از

 
فشار مالی خارجی خارج و جایگاه خود در دنیاي رو به پیشرفت و جهانی سازي را دوباره بیابد. 

اما احتمالاً برنده بزرگ این رقابت آلمان خواهد بود. واکنش برلین به بیماري همه گیر کرونا نقاط قوت قبلی این کشور را برجسته تر
از قبل کرده است: دولتی کارآمد، بدهی پایین، صنعت قدرتمند و صادرات پررونق که حتی با سقوط تجارت جهانی باز از اقتصاد کشور
محافظت می کند. این شرایط آلمان ظرفیت فزاینده اي براي این کشور به منظور ایجاد شرکت هاي فنی داخلی در دنیاي تحت سلطه

 
آمریکایی ها و غول هاي اینترنتی چینی ایجاد می کند. 

در حالی که سایر کشور ها نگران این هستند که موج بیکاري هاي اخیر ممکن است جنبه دائمی به خود بگیرد، بیشتر کارگران آلمانی
امروز در لیست حقوق و دستمزد قرار دارند، سیستم دولتی که قرن ها است به شرکت ها کمک می کند تا در بحران هاي موقتی روي

 
به تعدیل نیرو نیاورند. آلمان طی سالیان اخیر توانست جنبه هاي مطلوب خدمات اجتماعی را افزایش دهد. 

همه گیري کروناویروس قدرت آنگلا مرکل را احیا و وي را به یکی از بهترین رهبران تاریخ کشور تبدیل کرده است. از آنجا که آلمان با



مازاد بودجه دولتی وارد بحران همه گیري کرونا شد، همزمان برلین می تواند با پرداخت مستقیم به خانواده ها، کاهش مالیات، ارائه
وام هاي تجاري و سایر کمک هاي اقتصادي در برابر این بحران ایستادگی کند. حجم این کمک ها به میزان 55 درصد از تولید

 
ناخالص داخلی یا تقریباً چهار برابر بیشتر از اقتصاد خود آلمان است. 

با این حال، آلمان از تعهد خود به تعریف بودجه هاي متوازن دست نمی کشد. از آنجا که بخش عمده اي از این هزینه ها به لطف پس
انداز حاصل شده، انتظار نسبی این است که بدهی عمومی آلمان افزایش یابد، اما این بدهی فقط به نسبت 82 درصد از تولید ناخالص

 
داخلی بار بدهی بسیار کمتري نسبت به آمریکا و سایر کشور هاي بسیار توسعه یافته بر عهده برلین می گذارد. 

آمار از این می گویند که اکنون آلمان در زمان کندتر شدن روند تجارت جهانی به صادرات صنعتی به دیگر کشورها، به ویژه چین
وابسته است. آلمان که از این آسیب پذیري خود آگاه است، در تلاش بوده تا صادرکنندگان پیشرو خود یعنی شرکت هاي بزرگ
اتومبیل سازي را مدرن کند. آلمان اخیرا خودروسازان کشور را تحت فشار قرار داده تا به جاي ساخت خودرو هاي بنزینی سودآور به
سمت ساخت اتومبیل هاي برقی حرکت کنند. اکنون برخی شهر ها مثل اشتوتگارت استفاده از موتور هاي دیزلی قدیمی را در

 
محدوده شهر ممنوع کرده اند. 

آلمان اکنون براي تبدیل شدن به یک قدرت فنی با مولفه هاي رقابتی تر، تا حدودي تلاش هاي خودش را متوقف کرده است. آلمان
امروز به همان اندازه که آمریکا یعنی 3 درصد تولید ناخالص داخلی به تحقیق و توسعه اختصاص می دهد دقیقا همین قدر صرف
برنامه هاي توسعه اي می کند. برلین برنامه اي طولانی مدت براي ایجاد یک اکوسیستم کارآفرینی شبیه به دره سیلیکون دارد، برنامه

 
اي که در آن سرمایه گذاري ها حکایت از فعالیت هاي نویدبخش می دهد. 

طرح نجات اقتصادي آلمان شامل 56 میلیارد دلار به منظور شروع پروژه هایی است که می توانند صنایع سنتی را با استفاده از هوش
مصنوعی و سایر فناوري هاي جدید بهینه سازي کنند. آلمان اخیرا در کنار فرانسه اعلام کرد که هدف پیش روي آن ها ایجاد یک ابر

 
اینترنت براي اروپا به منظور رقابت با آمریکا و چین است. 

آلمان یک جامعه پیر و در عین حال محافظه کار است و منتقدان معتقدند که روند تغییرات کند گذشته یک اشتباه بوده است. در
اوایل دهه 2000، هنگامی که آلمان به عنوان کشور بیمار اروپا شناخته می شد، این کشور اصلاحاتی در بازار کار اتخاذ کرد که
وضعیت آن به عنوان پایدارترین اقتصاد این قاره احیا شد. هرچه همه گیري کرونا سرعت دیجیتالی شدن و جهانی سازي را کند و

بدهی هاي جهانی را بالا می برد، آلمان ایستادگی بیشتري از خودش نشان می دهد.



طرح ملی سه شنبه هاي تکریم در کانون هاي مساجد سیستان و بلوچستان

درحال اجراست

منبع: ایرناشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1399/05/05

زاهدان- ایرنا- مسئول دبیرخانه کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد سیستان و بلوچستان گفت: طرح ملی سه شنبه هاي
تکریم با هدف تجلیل از خانواده هاي شهدا در این استان درحال اجراست.

زاهدان- ایرنا- مسئول دبیرخانه کانون هاي فرهنگی و
هنري مساجد سیستان و بلوچستان گفت: طرح ملی سه
شنبه هاي تکریم با هدف تجلیل از خانواده هاي شهدا در

 
این استان درحال اجراست. 

حجت الاسلام مهدي پودینه روز یکشنبه در نشست خبري
با اصحاب رسانه اظهار داشت: این طرح به منظور احیاي
کارکرد فرهنگی اجتماعی مساجد در محلات و تکریم و
توجه به فعالان حوزه فرهنگی اجتماعی و دینی محلات به

 
ویژه خانواده معظم شهدا و ایثارگران در تابستان سال جاري در حال برگزاري است. 

وي افزود: اجراي این طرح فرصت مناسبی را براي ارتباط نسل جوان با خانواده شهدا فراهم کرده تا این قشر بی واسطه با راه و اهداف

 
شهدا آشنا شوند. 

مسئول دبیرخانه کانون هاي فرهنگی هنري مساجد سیستان و بلوچستان از برگزاري جشنواره «روح مقاومت» خبر داد و گفت: در
این رویداد وصیت نامه شهدا در قالب هاي متنوع هنري بازخوانی و منعکس می شود و شیوه اي جذاب براي معرفی این شخصیت

 
هاي فرزانه به نسل جدید است. 

وي اضافه کرد: جشنواره بین المللی «روح مقاومت» با هدف ترویج روحیه مقاومت و آشنایی با وصایاي شهدا که گنجینه هاي معنوي

 
هستند در سطح ملی و بین المللی برگزار می شود. 

پودینه افزود: علاقه مندان به شرکت در این رویداد تا 31 شهریور سال جاري فرصت دارند آثار خود را در قالب دل نوشته، خاطره
نویسی، عکس، صوت، نماهنگ، فیلم موبایلی، عکس نوشت از وصیت نامه شهدا را از طریق فضاي مجازي به آدرس

 
bachehayemasjed.ir ارسال کنند. 

مسئول دبیر خانه کانون هاي فرهنگی، هنري مساجد سیستان و بلوچستان از برگزاري طرح ملی تابستانه «فهما» در مساجد سیستان
و بلوچستان خبر داد و افزود: این طرح ملی مختص برنامه هاي غنی سازي اوقات فراغت اعضاي کانون هاي فرهنگی، هنري مساجد
است که با موضوعات قرآن، عترت، احکام، اخلاق، عقاید، اطلاع رسانی و ارتباطات، سلامت و تندرسی، تولید علم، قرآنی و ارزش و

مناسبت هاي ملی و مذهبی، تولید و اشتغال و تکنولوژي ارتباطات با رعایت تمامی پروتکل هاي بهداشتی درحال برگزاري است. 



وي افزود: برنامه هاي این طرح ملی در سه حوزه شبستان فرهنگ، شبستان هنر و شبستان نوآوري از 10 تیر به مدت 2 ماه درحال
برگزاري است به طوري که ویژه برنامه هاي متنوعی نظیر همایش، جشنواره و کارگاه در بخش هاي کتاب، رسانه، سرود، فیلم،

 
کارآفرینی، فن آوري و نمایش تدارك دیده شده است. 

 
برچسب ها 

 
- مسجد 

 
- سیستان و بلوچستان 

 
- ستاد عالی هماهنگی و نظارت بر کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد کشور 

- شهدا



فضایی شاد و مفرح براي بچه ها با اپلیکیشن "هُپ"

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1399/05/05

در روزهایی که بچه ها باید حتی الامکان براي رعایت ایمنی خود و جلوگیري از ابتلا به ویروس کرونا در خانه بمانند،
اپلیکیشن "هپ" کانون جوانه هاي بانک ملی ایران می تواند فضایی شاد و مفرح براي آموزش و سرگرمی آنها باشد.

در روزهایی که بچه ها باید حتی الامکان براي رعایت ایمنی خود و جلوگیري از ابتلا به ویروس کرونا در خانه بمانند، اپلیکیشن

 
"هپ" کانون جوانه هاي بانک ملی ایران می تواند فضایی شاد و مفرح براي آموزش و سرگرمی آنها باشد. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از روابط عمومی بانک ملی ایران،
"هپ" کانون جوانه هاي بانک ملی ایران در کنار ایجاد محیطی
سرگرم کننده، داراي بخش هاي جذاب و آموزشی مانند مدرسه
اقتصادي، مدرسه هوش مصنوعی، مدرسه کارآفرینی، مدرسه
حقوقی، مدرسه همیار پلیس، بازي، فیلم و کارتون، قصه و آهنگ
و... است که می تواند براي بچه ها آموزش و سرگرمی را به

 
صورت یکجا فراهم کند. 

در بخش «بازي» این اپلیکیشن، کاربر علاوه بر تفریح و
سرگرمی، با فضاي کسب و کار و مفاهیم اقتصادي آشنا می شود

و در بخش «فیلم و کارتون» در کنار نمایش کارتون هاي روز دنیا، کودکان و نوجوانان می توانند با انیمیشن هاي جذاب، مفاهیم

 
اقتصادي و مالی را آموزش ببینند. 

«مدرسه اقتصادي» یکی از بخش هاي این اپلیکیشن است که اطلاعات بانکی و اقتصادي را در قالب ویدئوهاي جذاب و دیدنی به

 
کودکان و نوجوانان آموزش می دهد.    

«مدرسه هوش مصنوعی» با در اختیار گذاشتن ویدئوهاي آموزشی در خصوص ساخت ربات، خلاقیت نوجوانان را در زمینه هاي
رباتیک افزایش داده و کاربر پس از شرکت در آزمون هاي مجازي و کسب نمره قبولی می تواند در کلاس هاي حضوري آموزشی

 
ساخت ربات نیز شرکت کند. 

«مدرسه کارآفرینی» بر محور آموزش و توانمندسازي کارآفرینان نوجوان در محورهاي توسعه مهارت هاي فردي، سازمانی، بازرگانی و

 
فناوري اطلاعات و ارتباطات و در قالب فیلم، موشن گرافی، اینفوگرافی و متون آموزشی است. 

«مدرسه مشاوره و هدایت تحصیلی»، «مدرسه کسب و کار »، «مدرسه همیار پلیس»، «داستان هاي صوتی و آهنگ» و «بله» از دیگر

 
بخش هاي این  اپلیکیشن است. 

واژه «هپ» مخفف «هوش پول ساز» است؛ این عبارت در لاتین به معناي «امید و آرزو» است و از سوي دیگر کلمه اي آشنا از یک

 
بازي نوستالژیک و قدیمی است. 

اپلیکیشن هپ از طریق سایت بانک به آدرس https://bmi.ir/landing/hope و سایت کانون جوانه ها به آدرس bmi.ir/kids و
کانال کانون در بله به آدرس kidsbankmelli@ قابل دانلود و نصب می باشد.



قدردانی رئیس سازمان بهزیستی کشور از بانک سپه

منبع: ایستانیوزشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1399/05/05

ایستانیوز: معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رئیس سازمان بهزیستی کشور با ارسال نامه اي از ایفاي نقش مؤثر بانک
سپه در مسئولیت اجتماعی و اتخاذ رویکرد کارآفرینانه به منظور ایجاد اشتغال براي جامعه هدف تحت پوشش سازمان

بهزیستی تشکر و قدردانی کرد.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بازارهاي مالی(ایستانیوز)؛ در نامه دکتر وحید قبادي دانا رئیس سازمان بهزیستی کشور خطاب به
محمدکاظم چقازردي مدیرعامل بانک سپه آمده است: «کارآفرینی، موتور محرك رونق اقتصادي در جوامع مختلف است و برخورداري
مسئولان و دست اندرکاران در یک کشور از رویکرد کارآفرینانه در نظام هاي مدیریتی در شرایط عادي یک مزیت رقابتی و در وضعیت
بحران یک راهبرد اساسی محسوب می گردد. در همین راستا ضمن ابراز تشکر از اهتمام جنابعالی و مدیران و کارکنان محترم آن
بانک در ایفاي نقش مسئولیت اجتماعی و مساعدت اثربخش در اجراي تکلیف بند (ب) تبصره 16 قانون بودجه سال 1398 که منجر
به تحقق برنامه هاي کارآفرینی و اشتغال جامعه هدف تحت پوشش سازمان بهزیستی گردید. توفیق روزافزون شما عزیزان را در تحقق
فرمایشات مقام معظم رهبري (مدظله العالی) و سربلندي ایران اسلامی از خداوند متعال مسئلت می نمایم. یقین دارم از طریق تعامل
و همیاري مؤثر فی مابین در راستاي تحقق شعار تولید «جهش تولید» بستر مناسبی در جهت تسهیل و تسریع حمایت هاي لازم و

توانمند سازي و اشتغال افراد داراي معلولیت و مددجویان سازمان بهزیستی فراهم گردد.»



فضایی شاد و مفرح براي بچه ها با اپلیکیشن "هُپ"

منبع: ایستانیوزشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1399/05/05

ایستانیوز: در روزهایی که بچه ها باید حتی الامکان براي رعایت ایمنی خود و جلوگیري از ابتلا به ویروس کرونا در خانه
بمانند، اپلیکیشن "هپ" کانون جوانه هاي بانک ملی ایران می تواند فضایی شاد و مفرح براي آموزش و سرگرمی آنها باشد.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بازارهاي مالی(ایستانیوز) ، ""هپ"" کانون جوانه هاي بانک ملی ایران در کنار ایجاد محیطی
سرگرم کننده، داراي بخش هاي جذاب و آموزشی مانند مدرسه اقتصادي، مدرسه هوش مصنوعی، مدرسه کارآفرینی، مدرسه حقوقی،
مدرسه همیار پلیس، بازي، فیلم و کارتون، قصه و آهنگ و... است که می تواند براي بچه ها آموزش و سرگرمی را به صورت یکجا

 
فراهم کند. 

در بخش «بازي» این اپلیکیشن، کاربر علاوه بر تفریح و سرگرمی، با فضاي کسب و کار و مفاهیم اقتصادي آشنا می شود و در بخش
«فیلم و کارتون» در کنار نمایش کارتون هاي روز دنیا، کودکان و نوجوانان می توانند با انیمیشن هاي جذاب، مفاهیم اقتصادي و مالی

 
را آموزش ببینند. 

«مدرسه اقتصادي» یکی از بخش هاي این اپلیکیشن است که اطلاعات بانکی و اقتصادي را در قالب ویدئوهاي جذاب و دیدنی به

 
کودکان و نوجوانان آموزش می دهد. 

«مدرسه هوش مصنوعی» با در اختیار گذاشتن ویدئوهاي آموزشی در خصوص ساخت ربات، خلاقیت نوجوانان را در زمینه هاي
رباتیک افزایش داده و کاربر پس از شرکت در آزمون هاي مجازي و کسب نمره قبولی می تواند در کلاس هاي حضوري آموزشی

 
ساخت ربات نیز شرکت کند. 

«مدرسه کارآفرینی» بر محور آموزش و توانمندسازي کارآفرینان نوجوان در محورهاي توسعه مهارت هاي فردي، سازمانی، بازرگانی و

 
فناوري اطلاعات و ارتباطات و در قالب فیلم، موشن گرافی، اینفوگرافی و متون آموزشی است. 

«مدرسه مشاوره و هدایت تحصیلی»، «مدرسه کسب و کار »، «مدرسه همیار پلیس»، «داستان هاي صوتی و آهنگ» و «بله» از دیگر

 
بخش هاي این اپلیکیشن است. 

واژه «هپ» مخفف «هوش پول ساز» است؛ این عبارت در لاتین به معناي «امید و آرزو» است و از سوي دیگر کلمه اي آشنا از یک

 
بازي نوستالژیک و قدیمی است. 

اپلیکیشن هپ از طریق سایت بانک به آدرس https://bmi.ir/landing/hope و سایت کانون جوانه ها به آدرس bmi.ir/kids و
کانال کانون در بله به آدرس kidsbankmelli@ قابل دانلود و نصب می باشد.



فضایی شاد و مفرح براي بچه ها با اپلیکیشن "هُپ"

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1399/05/05

در روزهایی که بچه ها باید حتی الامکان براي رعایت ایمنی خود و جلوگیري از ابتلا به ویروس کرونا در خانه بمانند،
اپلیکیشن "هپ" کانون جوانه هاي بانک ملی ایران می تواند فضایی شاد و مفرح براي آموزش و سرگرمی آنها باشد.

به گزارش ایران اکونومیست به نقل از روابط عمومی بانک ملی ایران، "هپ" کانون
جوانه هاي بانک ملی ایران در کنار ایجاد محیطی سرگرم کننده، داراي بخش هاي
جذاب و آموزشی مانند مدرسه اقتصادي، مدرسه هوش مصنوعی، مدرسه کارآفرینی،
مدرسه حقوقی، مدرسه همیار پلیس، بازي، فیلم و کارتون، قصه و آهنگ و... است که

 
می تواند براي بچه ها آموزش و سرگرمی را به صورت یکجا فراهم کند. 

در بخش «بازي» این اپلیکیشن، کاربر علاوه بر تفریح و سرگرمی، با فضاي کسب و
کار و مفاهیم اقتصادي آشنا می شود و در بخش «فیلم و کارتون» در کنار نمایش
کارتون هاي روز دنیا، کودکان و نوجوانان می توانند با انیمیشن هاي جذاب، مفاهیم

 
اقتصادي و مالی را آموزش ببینند. 

«مدرسه اقتصادي» یکی از بخش هاي این اپلیکیشن است که اطلاعات بانکی و اقتصادي را در قالب ویدئوهاي جذاب و دیدنی به

 
کودکان و نوجوانان آموزش می دهد. 

«مدرسه هوش مصنوعی» با در اختیار گذاشتن ویدئوهاي آموزشی در خصوص ساخت ربات، خلاقیت نوجوانان را در زمینه هاي
رباتیک افزایش داده و کاربر پس از شرکت در آزمون هاي مجازي و کسب نمره قبولی می تواند در کلاس هاي حضوري آموزشی

 
ساخت ربات نیز شرکت کند. 

«مدرسه کارآفرینی» بر محور آموزش و توانمندسازي کارآفرینان نوجوان در محورهاي توسعه مهارت هاي فردي، سازمانی، بازرگانی و

 
فناوري اطلاعات و ارتباطات و در قالب فیلم، موشن گرافی، اینفوگرافی و متون آموزشی است. 

«مدرسه مشاوره و هدایت تحصیلی»، «مدرسه کسب و کار »، «مدرسه همیار پلیس»، «داستان هاي صوتی و آهنگ» و «بله» از دیگر

 
بخش هاي این اپلیکیشن است. 

واژه «هپ» مخفف «هوش پول ساز» است؛ این عبارت در لاتین به معناي «امید و آرزو» است و از سوي دیگر کلمه اي آشنا از یک

 
بازي نوستالژیک و قدیمی است. 

اپلیکیشن هپ از طریق سایت بانک به آدرس https://bmi.ir/landing/hope و سایت کانون جوانه ها به آدرس bmi.ir/kids و
کانال کانون در بله به آدرس kidsbankmelli@ قابل دانلود و نصب می باشد.



چشم غره کرونا به اوقات فراغت دانش آموزان

منبع: پایگاه خبري وارششماره خبر:  147  |  تاریخ: 1399/05/05

تهران- وارش نیوز- چشم غره کرونا به اوقات فراغت دانش آموزان در حالی رعایت پروتکل هاي بهداشتی در برنامه هاي
تابستانی را یادآوري می کند که همچنان شک و تردیدهایی در مورد فعالیت هاي حضوري وجود دارد.

چشم غره کرونا به اوقات فراغت دانش آموزان تهران- وارش نیوز- چشم غره کرونا به اوقات فراغت دانش آموزان در حالی رعایت
پروتکل هاي بهداشتی در برنامه هاي تابستانی را یادآوري می کند که همچنان شک و تردیدهایی در مورد فعالیت هاي حضوري وجود

 
دارد. 

به گزارش وارش نیوز/ هرساله و با فرا رسیدن تعطیلات تابستانی
و تمام شدن سال تحصیلی، دستگاه هاي و نهادهاي مربوطه براي
پرکردن اوقات فراغت دانش آموزان برنامه ریزي کرده و کلاس
هاي متنوعی را برگزار می کنند اما امسال کرونا سبب شد تا
شکل برنامه ریزي براي اوقات فراغت تابستانی دانش آموزان

 
تغییر کند. 

برنامه ریزان استان تهران گوشه چشمی به وضعیت شیوع کرونا
دارند و اجراي برنامه هاي متنوع حضوري در شهرستان هایی با وضعیت سفید را ضمن رعایت توصیه هاي بهداشتی و فاصله اجتماعی
مورد تاکید قرار می دهند اما به نظر می رسد با توجه به وضعیت شیوع کرونا در مناطق مختلف استان، بیشتر برنامه ها به صورت

 
غیرحضوري و مجازي اجرا شود. 

معاون پرورشی و تربیت بدنی اداره کل آموزش و پرورش شهرستان هاي استان تهران می گوید: برنامه اوقات فراغت دانش آموزان در
شهرستان هایی که داراي وضعیت مطلوب تري از نظر شیوع ویروس کرونا باشد به صورت حضوري برگزار می شود اما هم باید پروتکل

 
هاي بهداشتی رعایت شود و هم تاییدیه لازم از ستاد پیشگیري از شیوع ویروس کرونا در استان و شهرستان اخذ گردد. 

سیدمجتبی هاشمی با تاکید بر اینکه برنامه هاي اوقات فراغت دانش آموزان در شهرستان هاي استان تهران براي حفظ سلامت و
پیشگیري از شیوع ویروس کرونا به صورت غیرحضوري برگزار می شود، اظهار داشت: امسال تعداد پایگاه هاي فعال در زمینه اجراي

 
برنامه هاي اوقات فراغت دانش آموزان هزار و 458 مورد است و 350 هزار نفر را پذیرش می کند. 

هاشمی یادآور شد: پایگاه هاي فعال در حوزه اوقات فراغت دانش آموزان طی ایام تعطیلات تابستانی شامل مدارس منتخب و داوطلب،
کانون هاي فرهنگی و تربیتی، دارالقرآن ها، مراکز مشاوره، سالن هاي ورزشی و پژوهش سراهاست که فعالیت آنها از 14 تیرماه آغاز

 
شده است و تا پایان مرداد ماه امسال ادامه می یابد. 

معاون پرورشی و تربیت بدنی اداره کل آموزش و پرورش شهرستان هاي استان تهران افزود: فضاي مجازي فرصتی را براي حضور



 
خانواده هاي دانش آموزان فراهم کرده است و آنها هم می توانند از برنامه هاي این شبکه بهره مند شوند. 

 
آغاز کارگاه هاي آموزشی غیرحضوري کتابخانه ها 

مدیرکل کتابخانه هاي عمومی استان تهران می گوید: از ابتداي مردادماه امسال برنامه هاي ویژه ایام تابستان براي سه سطح مخاطبان
کودك و نوجوان، والدین و کتابداران به صورت کارگاهی و غیرحضوري آغاز شد و اجراي آنها تا نیمه اول شهریورماه ادامه خواهد

 
داشت. 

هادي ناصري طاهري افزود: این برنامه تابستانی دور دوم برنامه هاي آموزش غیرحضوري کتابخانه هاي عمومی است و دوره اول این

 
برنامه ها در فروردین سال جاري و همزمان با اوج گیري شیوع کرونا به صورت مجازي و از طریق سامانه آموزش آنلاین برگزار شد. 

وي ادامه داد: در این دوره 16 کارگاه آموزشی و 10 جلسه محفل ادبی فیض برگزار شد که بیش از 550 نفر با توجه به نوع کارگاه و

 
ظرفیت هایی که اساتید هر کارگاه براي آن تعیین کردند، آموزش دیدند. 

وي با اشاره به تعطیلی نشدن فعالیت فرهنگی کتابخانه هاي عمومی در ایام کرونا، افزود: هرچند به دلیل شیوع کرونا براي حفظ
سلامت اعضا و کتابداران، فعالیت هاي فرهنگی حضوري در کتابخانه ها تعطیل است اما در این مدت تلاش کردیم برنامه هاي

 
آموزشی با موضوعات کاربردي و جدیدي را از طریق فضاي مجازي براي مخاطبان برگزار کنیم. 

این مسئول حوزه فرهنگی گفت: در دوره دوم برگزاري این برنامه ها و با هدف ارتقاي فرهنگ عمومی و مهارت هاي فردي و اجتماعی

 
مخاطبان، برگزاري کارگاه هاي متنوعی برنامه ریزي شده است. 

ناصري افزود: آموزش اقتصاد در قالب شعر و داستان براي کودکان و نوجوانان، کارگاه کتاب، بازي و شعر، کارگاه آموزش مصرف

 
صحیح انرژي از جمله کارگاه هایی است که براي اوقات فراغت تابستانی دانش آموزان برگزار می شود. 

مدیرکل کتابخانه هاي عمومی استان تهران ادامه داد: آموزش مفاهیم قرآنی در قالب قصه گویی به کودکان و نوجوانان و کارگاه هاي

 
آشنایی با تکنیک هاي داستان نویسی براي نوجوانان از دیگر برنامه هاي ایام تابستانی براي مخاطبان نوجوان است. 

وي خاطر نشان کرد: آشنایی با کارآفرینی و روش هاي علمی راه اندازي کسب وکار خانگی، پرورش کودکان سالم و مسئولیت پذیر،
کارگاه مشاوره فرزندآوري و مباحث مربوط به مشکلات تربیتی از جمله برنامه هاي ایام تابستان و اوقات فراغت براي والدین به شمار

 
می رود. 

ناصري طاهري با اشاره به لزوم ارتقاي مهارت هاي کتابداران، بیان: در این دوره تابستانی برگزاري کارگاه هاي دانش افزایی و مهارت

 
افزایی براي کتابداران با توجه به اقتضائات دوران کرونایی در نظر گرفته شده است. 

 
فعالیت هاي پررنگ اما در بیشتر موارد غیرحضوري 

مدیرکل کانون پرورش فکري کودکان و نوجوانان استان تهران می گوید: فعالیت هاي تابستانی کانون پرورش فکري کودکان و
نوجوانان استان تهران در دو بخش مجازي شامل آنلاین و آفلاین و حضوري به صورت محدود با رعایت پروتکل هاي بهداشتی انجام



 
می شود. 

فاطمه تنهایی خاطر نشان کرد: مراکز کانون استان تهران دو بخش فعالیت عمومی رایگان و پرداخت حق عضویت سالانه و فعالیت

 
تخصصی از طریق با پرداخت شهریه در طول تابستان اوقات فراغت دانش آموزان را پوشش می دهد. 

وي با تاکید بر اینکه هدف از برگزاري طرح تابستانی به شکل موجود استفاده حداکثري گروه هاي سنی مختلف است، افزود: به همین
منظور تخفیف ویژه 50 درصدي براي کودکان و نوجوانان با نیازهاي ویژه اعم از نابینا، ناشنوا، کم شنوا، معلولان جسمی حرکتی و
تخفیف 20 درصدي براي همه متقاضیان در برخی عناوین هنري در نظر گرفته شده و علاقه مندان با مراجعه به سایت kpf.ir استان

 
تهران از چگونگی آن مطلع می شوند. 

مدیرکل کانون پرورش فکري کودکان و نوجوانان استان تهران با بیان اینکه بیش از 250 مربی فرهنگی و هنري در 60 مرکز استان
تهران مجري طرح تابستانی کانون هستند، عنوان کرد: فعالیت هاي عمومی مراکز کانون استان تهران در هشت عنوان قصه گویی،
کتابخوانی، شناخت مفاخر سرزمین و وقایع، معرفی و بحث کتاب، تمرین نقد و گفت وگو، آشنایی با قرآن و حدیث و نشریه نگاري و
فعالیت هاي تخصصی شامل 54 عنوان کارگاه تخصصی از جمله کاردستی، نمایش، عکاسی، نقاشی، عروسک سازي، سفال، نجوم و

 
انیمیشن در نظر گرفته شده است. 

وي با اشاره به برگزاري کارگاه برخط طرح «حال خوش زندگی» افزود: هدف از این فعالیت پرداختن به هویت ایرانی اسلامی از طریق

 
مهارت هاي شاد بودن، جرات مندي، برقراري و تثبیت روابط مثبت، امیدوار بودن و خودباوري است. 

گرایش اوقات فراغت دانش آموزان به فضاي مجازي نیز از نظر کارشناسان خالی از ایراد نیست زیرا آنان درست در زمانی که به تحرك

 
نیاز دارند، باید براي ساعت ها پاي رایانه بنشینند و به اصطلاح اوقات فراغت را طی کنند. 

 
فضاي مجازي فرد را محدود می کند 

یک روانشناس با اشاره به افزایش مدت زمان حضور فرزندانمان در پاي رایانه، می گوید کرونا سبب شد علاوه بر تفریح، آموزش و
تعلیم هم به سمت فضاي مجازي حرکت کند اما باید بدانیم که فضاهاي بسته و محدود ارتباطات موجب بروز آسیب می شود و فرد را

 
از اجتماعی شدن دور می کند. 

محمدرضا ایمانی تاکید می کند که «حضور در کلاس هاي درسی و جمعی زمینه اي براي آموزش و فراگیري در راستاي سازگاري با

 
محیط و حل مشکلات را فراهم می کند». 

این مدرس دوره هاي مهارت زندگی و رفتارشناسی عنوان کرد: ارتباطات میان فردي یادگیرنده طی سال تحصیلی و با حضور در

 
مدرسه تقویت می شود و در حل مسائل و تعارضات اجتماعی و دفاع از خود و منطق زندگی به مرحله مهارت افزایی می رسد. 

وي یادآور شد: یادگیري و رشد شخصیت و پختگی با کلاس هاي حضوري شکل می گیرد اما در فضاي بسته اینترنتی فقط فرد

 
آموزش هایی را به صورت محدود کسب می کند. 

به گزارش ایرنا جولان کرونا در تابستان امسال سبب شده که اوقات فراغت دانش آموزان به گونه اي متفاوت تر از سال هاي گذشته



 
رقم بخورد و در بیشتر موارد به سمت فضاي مجازي سوق داده شود. 

اکنون جاي خلاقیت در زمینه فعالیت هاي مجازي نیز بیش از پیش احساس می شود و نظر می رسد برنامه ریزان اوقات فراغت با
توجه به آسیب هاي فضاي مجازي از جمله «کم تحرکی» باید به دنبال نوآوري در زمینه رفع این آسیب ها باشند.



استفاده از ظرفیت هاي هنري براي تبیین و تبلیغ اندیشه اسلامی در همدان

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1399/05/05

نشست هم اندیشی حوزه هنري و تبلیغات اسلامی استان همدان، جهت برنامه ریزي، استفاده از پتانسیل هاي موجود و هم
افزایی روزافزون در اجراي برنامه هاي فرهنگی مؤثر برگزار شد.

نشست هم اندیشی حوزه هنري و تبلیغات اسلامی استان همدان، جهت برنامه ریزي، استفاده از پتانسیل هاي موجود و هم

 
افزایی روزافزون در اجراي برنامه هاي فرهنگی مؤثر برگزار شد. 

به گزارش ایکنا از همدان، به نقل از پایگاه اطلاع رسانی حوزه
هنري استان همدان، نشست هم اندیشی حوزه هنري و تبلیغات
اسلامی استان همدان، جهت برنامه ریزي، استفاده از پتانسیل
هاي موجود و هم افزایی روزافزون در اجراي برنامه هاي فرهنگی

 
مؤثر برگزار شد. 

حجت الاسلام محمدهادي نظیري، مدیرکل تبلیغات اسلامی
استان همدان در این نشست تبلیغ و معرفی دین از زبان هنر را
بسیار مؤثر و با اهمیت دانست و گفت: با توجه به شیوع ویروس
کرونا، محرم امسال با محرم هاي گذشته متفاوت خواهد بود و
مراسم در فضاي باز و با حضور آحاد مردم برگزار خواهد شد و با

اجراي برنامه هاي هنري مانند پرده خوانی، تعزیه، تئاتر خیابانی می توان مفاهیم عمیقی از عاشورا و مراسم مذهبی را به جامعه القا

 
کرد. 

نظیري، هنر را لازمه نهادینه کردن فرهنگ اسلامی در جامعه بیان کرد و افزود: با اقدامات فرهنگی و هنري انجام شده در حوزه
رزمایش مؤمنانه، استان همدان با 14 میلیارد تومان مشارکت مردمی جایگاه خوبی در کشور دارد که می توان از این اقدامات فرهنگی

 
شاخص مردمی، آثار هنري تأثیرگذار تولید کرد. 

وي آموزش هایی چون فیلم نامه نویسی، ساخت مستند، داستان نویسی و ... به طلاب و مبلغان دینی را موجب تقویت و تعالی
عملکرد آنان دانست و اظهار کرد: برگزاري نمایشگاه هایی مناسب با محوریت غدیر و محرم، اقدامات پژوهشی در باب ریشه یابی برنامه
هاي مذهبی اصیل بومی در استان، فراخوان هاي هنري با رویکرد «تولید محوري» و ... از فعالیت هاي هنري تاثیرگذار در معرفی دین

 
به جامعه خواهد بود و این ظرفیت ها به خوبی در حوزه هنري موجود است. 

نظیري طرح «امام محله» در استان همدان را از اقدامات قابل توجه تبلیغات اسلامی استان همدان بیان کرد و گفت: در این طرح
روحانی علاوه بر مسجد، امام محله خود نیز خواهد بود و نسبت به رفع مشکلات اجتماعی، ایجاد اشتغال، شبکه سازي و افزایش
همدلی اعضاي محله فعالیت خواهد داشت و حوزه هنري با تجربه نگاري و مستند سازي تصویري و مکتوب می تواند در فرهنگ

 
سازي، یاري رسان این اقدام باشد. 

رئیس حوزه هنري استان همدان نیز با بیان اینکه حوزه هنري با عنایت ویژه¬ي مقام معظم رهبري و تکیه بر اندیشه بزرگانی چون
شهید سید مرتضی آوینی، جایگاهی رفیع در حیطه هنر، ادبیات و فرهنگ کشور دارد گفت: حوزه هنري استان نیز، توجه خاصی به

 
هویت اندیشگانی دارد و تلاش دارد توان خود را براي تبیین هنري اندیشه اسلامی به کار گیرد. 

سیدمحمدباقر حسینی تعامل بیشتر حوزه هنري و اداره کل تبلیغات اسلامی را پربرکت و مطلوب دانست و با اشاره به طرح همکاري



مشترك، تصریح کرد: حوزه هنري می تواند در راهبري زیست بوم فرهنگی- تبلیغی نقش مهمی داشته باشد و بر این اساس، ضرورت

 
هم افزایی و بهره مندي از توانمندي هاي دوسویه در جهت پیشبرد اهداف مشترك بیش ازپیش احساس می شود. 

وي زمینه همکاري مشترك بین دو نهاد را گسترده و متنوع اعلام کرد و گفت: تعالی زیست بوم فرهنگی و هنري استان، استفاده از
ظرفیت هاي هنري براي تبیین و تبلیغ اندیشه اسلامی، شناسایی شاخص هاي دارالمومنین همدان، زمینه سازي براي حضور هسته
هاي مردمی در حوزه فرهنگ و هنر، برپایی کارگاه ها و کانون هاي آموزشی و در نهایت تولید آثار مکتوب و تصویري ازجمله

 
موضوعات مشترك براي همکاري روزافزون این دو نهاد ارزشی است. 

 
در پایان این نشست دستورالعمل همکاري مشترك تنظیم شد. 

انتهاي پیام



تقویت زیرساخت هاي گردشگري دریایی بندر کوهستک براي دوران

پساکرونا/  بهره برداري از اسکله گردشگري این بندر در هفته دولت/ استقبال

از طرح هاي دریایی وبندري که در رونق معیشت جوامع محلی تاثیر گزار 

باشد

منبع: وزارت راه و شهرسازيشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1399/05/05

مدیرکل بنادر و دریا نوردي هرمزگان گفت: در بنادر استان هرمزگان از هرگونه طرح وبرنامه اي که با محوریت فعالیت هاي
دریاپایه تدوین شده ودر رونق معیشت جامعه محلی تاثیر گزار باشد استقبال می کنیم .

در بازدید از بندر کوهستک عنوان شد: تقویت زیرساخت هاي گردشگري دریایی بندر کوهستک براي دوران پساکرونا/  بهره
برداري از اسکله گردشگري این بندر در هفته دولت/ استقبال از طرح هاي دریایی وبندري که در رونق معیشت جوامع محلی تاثیر

گزار  باشد مدیرکل بنادر و دریا نوردي هرمزگان گفت: در بنادر
استان هرمزگان از هرگونه طرح وبرنامه اي که با محوریت فعالیت
هاي دریاپایه تدوین شده ودر رونق معیشت جامعه محلی تاثیر
گزار باشد استقبال می کنیم . به گزارش خبرنگار پایگاه خبري
وزارت راه و شهرسازي، مدیرکل بنادر و دریا نوردي هرمزگان که
حسین رئیسی منتخب مردم شرق استان در مجلس یازدهم را در
سفر به بندر کوهستک همراهی می کرد برلزوم شتاب بخشیدن
به فعالیت هاي توسعه دریا محور هم راستا با فعالیت هاي
شیلاتی و صیادي دراین بندر تاکید کردو گفت: از هرگونه طرح
وبرنامه اي که با محوریت فعالیتهاي دریاپایه تدوین شده ودر

 
رونق معیشت جامعه محلی تاثیر گزار باشد استقبال می کنیم . 

حسین رئیسی نماینده مردم شرق استان در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه توجه مجلس یازدهم به تقویت معیشت مردم با

 
اجراي پروژه هاي مهمی معطوف شده که هم براي جوانان منطقه ایجاد اشتغال نماید و هم ارزش افزوده درپی داشته باشد. 

وي اظهارداشت: موضوع مورد مطالعه در مجلس توانمند سازي جوامع محلی مناطق است تا ضمن ایجاد فرصت هاي جدید شغلی

 
براي جوانان بتوانیم با رفع موانع و چالش ها، مشاغلی که سفره معیشت مردم منطقه در گذشته بوده است را تقویت کنیم . 

منتخب مردم شرق استان هرمزگان در مجلس یازدهم با بیان اینکه در راستاي توسعه بنادر کوچک چون کوهستک در سه بخش
برنامه هایی خود را دنبال خواهیم کرد، عنوان داشت: با شیوه هاي نوین آبزي پروري، مثل پرورش ماهی درقفس، پرورش ماهی در
ساحل و پرورش میگو تلاش خواهیم کرد، مجوزهایی را براي آن دسته از متقاضیانی که تاکنون موفق به اخذ مجوز فعالیت نشده اند

 
دریافت نماییم . 

"حسین رئیسی" حفظ و بهبود ذخایر آبزیان، توسعه تجارت دریایی و توسعه زیر ساختهاي بنادر شرق استان را از مهمترین برنامه



هاي کاري خود عنوان کرد و اظهارداشت: افزون بر این موارد پروژه هاي بزرگ صنعتی در حوزه نفت و همچنین احداث شهرك هاي
صنعتی در منطقه جانمایی شده که گسترش دهنده ظرفیت اقتصادي منطقه و ایجاد ارزش افزوده را در برخواهد داشت و می تواند

 
کمک شایانی به توانمندي سازي جامعه محلی کند. 

 
تمرکز سازمان بنادر و دریانوردي بر روي بنادر کوچک و بزرگ سواحل مکران 

مدیر کل بنادر و دریانوردي هرمزگان نیز در این سفر بر لزوم شتاب بخشیدن به فعالیتهاي دریا محور هم راستا با فعالیت هاي شیلاتی
و صیادي در منطقه تاکید کرد و گفت: از هر گونه طرح و برنامه اي که با محوریت فعالیت هاي دریا پایه ارائه شود و در رونق معیشت

 
جامعه محلی تاثیر گزار باشد استقبال می کنیم. 

علی رضا محمدي کرجی ران با اشاره به قابلیت هاي گردشکري دریایی بندر کوهستک و بنادر شرق استان تقویت زیرساخت هاي
گردشگري دریایی بندر کوهستک براي دوران پساکرونا درکنار توسعه فعالیت هاي تجاري را یکی از مهمترین اولویت هاي کاري خود
برشمرد و خاطر نشان کرد: باتوجه به تمرکز برنامه ششم توسعه برروي سواحل مکران سازمان بنادر و دریانوردي برنامه هاي جامع و

 
توسعه اي را براي بنادر کوچک این منطقه در دست اجرا دارد . 

مدیر کل بنادر و دریانوردي هرمزگان در بخش دیگري از سخنان خود به اتمام ساخت یک فروند اسکله با طول 20 ، عرض 5 و ارتفاع
یک متر به منظور انجام خدمات گردشگري دریایی در بندر کوهستک اشاره کرد و از بهره برداري از این اسکله در هفته دولت سال

 
جاري خبر داد . 

در سفر به بندرکوهستک که روز گذشته 4 تیر ماه صورت گرفت حمید رضا محمد حسینی مدیر اداره بنادر و دریانوردي شهید باهنر

 
و محمد رضا پور رجبی معاون فنی و نگهداري اداره کل بنادر و دریا نوردي هرمزگان، محمدي کرجی ران را همراهی می کردند . 

شایان ذکر است بندر کوهستک بندري با کاربري صیادي در فاصله 140 کیلومتري بندرعباس واقع شده است و علاوه بر فعالیت هاي
صیادي لنج هاي باري نیز در این بندر تردد نموده و از رویه ملوانی در امر واردات کالا استفاده می شود .



همدان نیاز به یک تعریف استراتژي مناسب دارد

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1399/05/05

نماینده مردم همدان و فامنین در مجلس شوراي اسلامی خطاب به اعضاي شوراي شهر همدان، گفت: چندین طرح بزرگ و
استراتژیک را تعریف کنید تا شهر را متحول کنیم.

نماینده مردم همدان و فامنین در مجلس شوراي اسلامی خطاب به اعضاي شوراي شهر همدان، گفت: چندین طرح بزرگ و

 
استراتژیک را تعریف کنید تا شهر را متحول کنیم. 

به گزارش ایکنا از همدان، به نقل از روابط عمومی شوراي
اسلامی شهر همدان، بیست وهشتمین صحن شوراي اسلامی
شهر همدان با حضور اعضاي شوراي شهر و حمیدرضا حاجی
بابایی، نماینده مردم همدان و فامنین در مجلس شوراي اسلامی
با محوریت هم اندیشی براي رفع مشکلات و موانع مدیریت

 
شهري برگزار شد. 

حمیدرضا حاجی بابایی، نماینده مردم همدان و فامنین در
مجلس شوراي اسلامی در این نشست گفت: اعضاي شوراي شهر
ظرفیت بالایی دارند که هم باید آن را باور کنند و هم از این

 
مهم، حداکثر بهره برداري را داشته باشند. 

وي با تأکید بر اینکه بزرگترین ظلم به مردم این است که مسئولان از ظرفیت خود در راستاي خدمت رسانی استفاده نکنند، گفت:
مغز دموکراسی در کشور زمانی نهادینه می شود که ظرفیت هاي همدیگر، پذیرفته شود که بیش از اینها، ظرفیت هاي همکاري

 
مشترك و تأثیرگذار در استان همدان وجود دارد تا بتوانیم با همراهی و همگامی، قدم هاي بلند و موثرتري برداریم. 

حاجی بابایی با تأکید بر اینکه باید فضاي جدیدي را پیش روي خود باز کنیم؛ اظهار کرد: تکمیل قطعه نهایی راه آهن همدان هم
عملیاتی خواهد شد که اینگونه پروژه ها، با تعاریف بزرگ استانی و ملی پیش رفته است؛ زیرا تا زمانی که حرف هاي بزرگ زده نشود،

 
این کشور با روزمرگی به جایی نخواهد رسید. 

وي با بیان اینکه جایگاه مردم همدان و موقعیت استان از منظر محوري و قطب فرهنگی و تاریخی در کشور ویژه است؛ تأکید کرد:
نمایندگان مجلس و شورا مجبورند به اندازه تاریخ همدان و بزرگی آن، فکر کنند که اگر در غیر این صورت قدم برداریم، جرم و ظلم

 
است؛ در مجموع اجازه نداریم کوچک تر از آن، کاري انجام دهیم که در غیر این صورت، نماینده همدان نیستیم. 

حاجی بابایی افزود: ممکن است اشتباه کنم؛ اما براي منافع خودم نیست و براي هیچ مسئولی دست نیاز دراز نکرده ام و احساس نیاز

 
هم نمی کنم. 

وي با بیان اینکه براي دستیابی به امکانات بیشتر در شهر همدان، نخست باید همدان را بزرگ کنیم که این مهم، حق طبیعی مردم
منطقه است؛ عنوان کرد: بر اساس تجربه می دانم که هر چقدر سفره بزرگ تر بیندازیم، همانقدر هم چیده می شود، از این رو ظرفیت
خود را تعریف کنید که به یک همفکري و هم گرایی برسیم تا در همدان بزرگ، امکانات بیشتري را جذب کنیم؛ البته در این تعریف

 
باید هم قانون گذاري و هم اجرا با هم حرکت کنند. 

حاجی بابایی با بیان اینکه 40 درصد جمعیت استان همدان در شهر همدان گنجانده شده است؛ هر آنچه در توان داریم براي توسعه
این شهر به کار خواهیم گرفت. 



 
همدان به بلوغ سیاسی و اجتماعی رسیده است 

وي با تأکید بر اینکه جامعه همدان به بلوغی سیاسی و اجتماعی رسیده است که سرمایه کشور محسوب می شود، گفت: مجلس
یازدهم محکوم به موفقیت است و اگر به مردم خدمت نکند، به زمین می خورد، همچنین خوشبختانه مردم ما شعارطلب نیستند و

 
خدمت را می بینند. 

نماینده مردم همدان و فامنین در مجلس شوراي اسلامی خطاب به اعضاي شوراي شهر همدان، گفت: چندین طرح بزرگ و

 
استراتژیک را تعریف کنید تا شهر را متحول کنیم؛ زیرا معتقدم باید کار را زخمی کرد تا آغاز شود. 

حاجی بابایی با اشاره به پیگیري براي احداث بیمارستان هزار تختخوابی در شهر همدان، گفت: همدان در صورت احداث این طرح

 
بزرگ، مدیریت بهداشت و درمان منطقه را بر عهده می گیرد و قطب بهداشت کشور خواهد بود. 

وي همچنین از طرح احداث مدرسه حیات طیبه در شهر همدان استقبال کرد و وعده داد: در صورت تحویل زمین، سومین مدرسه

 
حیات طیبه در حد یک دانشگاه با اعتبار 10 میلیارد تومان احداث خواهد شد. 

حاجی بابایی با اشاره اینکه 3 طرح بزرگ شهر همدان از جمله موزه هنرهاي معاصر، تالار 4 هزار نفري و مرکز انیمیشن کشور
(پردیس سینمایی) پس از گذشت چندین سال و با وجود تصویب ردیف بودجه ملی بر روي زمین مانده است؛ در خواست کرد: با هم
اندیشی براي رفع موانع این مسائل، ضریب قدرت کارها را افزایش دهیم تا مباحث اثربخش، سریع تر پیش روي کند. همچنین احداث

 
موزه هگمتانه به عنوان یک مخزن بزرگ دیدنی، چهره شهر را متحول می کند. 

وي با اشاره به استقرار جمعیت حداقل 400 هزار نفري در محلات آسیب پذیر شهر همدان از از شهرك ولی عصر(عج) گرفته تا کوي
وحدت و منوچهري، گفت: در بافت این مناطق را هیچ شخص و بودجه اي نمی تواند متحول کند؛ بلکه استراتژي مناسب تعریف شود

 
که در این صورت چه بخواهیم و نخواهیم، متحول می شود. 

نماینده مردم همدان و فامنین در مجلس با اشاره به ظرفیت هاي خوبی که در حوزه منابع فروش اوراق مشارکت به مبلغ 250 هزار
میلیارد تومان در اختیار دولت وجود دارد، گفت: هر منطقه اي که قدم بلندتري بردارد، در صورت رعایت قوانین، سهم بهتري نصیب

 
آنها خواهد شد و به طور قطع مشکلی براي هیچ پروژه اي نخواهیم داشت، به شرطی که راهکار مناسب را یافت. 

حاجی بابایی ضمن تأکید بر پیگیري وضعیت استخدام نیروهاي شهرداري، با اشاره به طرح مدیریت یکپارچه شهري، اظهار کرد: این
طرح، اقدام استراتژیکی و تحول بزرگی است که نظام را وارد فضاي جدید تصمیم گیري می کند؛ از این رو در این زمینه دولت هم

 
باید مجاب شود تا به جمع بندي برسیم. 

وي با تأکید بر تعیین تکلیف طرح جامع شهر همدان، گفت: گویا آمارگیري نفوس و مسکن سال 1400 اجرایی نخواهد شد؛ اما با
توجه به اینکه مجموعه مدیریت شهري در صورت نبود آمار به روزتر متضرر خواهد شد، اعتباري را به منظور آمارگیري در سطح شهر

 
همدان اختصاص دهید. 

 
امیدواریم همدان؛ قطب «گردشگري سلامت» شود 

رئیس شوراي اسلامی شهر همدان نیز نمایندگان مجلس را مدافع شوراي شهر و شهرداري و همچنین حضور حاجی بابایی در صحن

 
شورا را دلگرمی براي پیشروي مطلوب تر اقدامات محوله برشمرد. 

کامران گردان خطاب به حاجی بابایی، نماینده مجلس با بیان اینکه طرح ها و لایحه هاي بزرگی در دوره 20 ساله خدمت خود براي
شهر همدان داشته است؛ گفت: از افتخارات استان همدان محسوب می شود که به عنوان نماینده ملی مطرح هستید و البته این مهم،

 
توقع ها را در راستاي توسعه هر چه بهتر شهر و استان همدان و ارتقاي نقش عملکردي آن، افزایش داده است. 

وي ابراز امیدواري کرد: با توجه به پیگیري هاي مجدانه نماینده باسابقه مجلس در راستاي به ثمرنشستن بیمارستان هزار تختخوابی،

 
قطار شهري و تکمیل بیمارستان اکباتان، همدان به قطب «گردشگري سلامت» تبدیل شود. 

گردان با اشاره به همراهی نماینده دهم و یازدهم مجلس در حوزه بازگشت سهم ارزش افزوده و اصلاح ساختار نیروهاي انسانی
شهرداري ها، درخواست داشت: متأسفانه مدت هاست که جایگاه شوراها توسط برخی نمایندگان مجلس تضعیف می شوند و در
مجموع نمایندگان مردم در پارلمان شهري را رقباي خود می دانند؛ از این رو پیگیري مدیریت یکپارچه شهري جزو مطالبات حوزه



 
مدیریت شهري است که امیدواریم به سرانجام برسد. 

رئیس شوراي شهر همدان افزود: انتظار می رود در جریان پیگیري مسائل نمایندگان مجلس هم قرار گیریم تا در صورت امکان در

 
حوزه استحفاظیه، همراهی بهتري داشته باشیم. 

وي گفت: از آنجایی که بحران اقتصادي تأثیرات منفی خود را بر روي درآمد شهرداري ها داشته است؛ با این وجود شوراي شهر سعی
داشته طرح هاي مناسبی را براي توسعه زیرساختی و متوازن در تمامی مناطق شهر همدان در نظر گیرد که خوشبختانه در این راستا
طرح هاي اثرگذاري مانند شهاب «شفافیت شوراي شهر و شهرداري همدان؛ ابزار بهره وري»، شهر دوستدار کودك، شوراي اجتماعی
محله، فکه «فرهنگسراي کسب وکار و کارآفرینی شهر همدان»، بهنام «برند همدانی، نماد افتخار ملی» و... به نتیجه مطلوب رسیده

 
اند. 

وي با اشاره به حضور افراد متخصص و باتجربه در شوراي شهر، بیان کرد: تمام همت شوراي شهر بر این محور بود تا تمامی مصوبات
شورا و طرح هاي شهرداري با قوانین منطبق شود که در این بین، بیش از 90 درصد مصوبات شوراي شهر در کمیته انطباق فرمانداري

 
همدان مورد تأیید قرار گرفته است. 

گردان با تأکید بر اینکه تمامی اقداماتی که در حوزه پیشبرد کارهاي مردم است، به روز هستیم تا کاري در این حوزه بر روي زمین

 
نماند؛ افزود: علی رغم تمامی مشکلات پیش رو، سعی بر این بوده است تا رضایت نسبی شهروندان را جذب کنیم. 

وي با اشاره به اینکه در صورت تزریق اعتبار به تقاطع غیرهمسطح شهید سردار همدانی، این طرح نیز بزودي به اتمام خواهد رسید؛
گفت: با توجه به اینکه نبض کشور در دست نماینده همدانی مجلس است، انتظار می رود براي این طرح فراشهري، بودجه ملی

 
دریافت شود که این مهم براي توسعه و آبادانی شهر و استان همدان نیز تأثیرگذار است. 

 
بهره گیري از ظرفیت نمایندگان مجلس براي توسعه پایدار شهر 

رئیس مرکز پژوهش هاي شوراي شهر همدان هم با بیان اینکه حاجی بابایی در هر دوره خدمت، همواره نقطه امید مردم همدان بوده
و سالهاست مورد اعتماد آنان است؛ گفت: انتظار می رود مباحث اقتصادي و تغییر شرایط حاکم بر جامعه که آستانه تحمل مردم را کم

 
تر کرده است، مورد توجه ویژه مجلس یازدهم قرار گیرد. 

وي از نماینده مردم همدان و فامنین در مجلس درخواست کرد تا در تصمیم گیري هاي کلان کشور، شرایطی فراهم شود تا همه

 
مردم به صورت تساوي از منافع کشور بهره مند شود؛ زیرا این مردم هستند که همیشه براي دفاع از انقلاب، در خط مقدم هستند. 

مولوي در ادامه با اشاره به اینکه مصوبه شـوراي شهر سنندج مبنی بر جذب و دریافت 60 میلیـارد تومان اوراق مشارکت در راستاي
توسعه و آبادانی شهر و نـوسـازي نـاوگان حـمـل ونقـل عمـومـی در دولت مصوب و اجرایی شد؛ درخواست کرد: این مهم به صورت
ویژه پیگیري شود تا شهرداري همدان از محل فروش اوراق مشارکت نیز بهره مند شود؛ زیرا مردم همدان در سطح کشور سومین یا

 
چهارمین استان سپرده گذار محسوب می شود که تأثیر بسیاري هم در رونق اقتصادي دارد. 

رئیس مرکز پژوهش هاي شوراي شهر همدان همچنین اظهار کرد: هزینه احداث و تعمیر و نگهداري 3 تقاطع غیرهمسطح شهر
همدان؛ شهید قهاري، پل غدیر فرهنگیان و شهید سردار همدانی که عملکرد فراشهري و استانی و ملی دارند، از جیب مردم همدان

 
است؛ از این رو انتظار می رود اعتبارات این طرح ها از طریق منابع ملی کشور در نظر گرفته شود. 

مولوي افزود: به منظور پیگیري بودجه تکمیلی و منابع مورد نیاز این 3 طرح بزرگ شهري انتظار می رود از طریق وزارت کشور،

 
سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي کشور، ریاست جمهوري و یا بودجه مناطق محروم اقدام شود. 

 
وي ابراز امیدواري کرد از ظرفیت نمایندگان مجلس براي توسعه پایدار شهر همدان بهره مند شویم. 

 
بهره گیري از ظرفیت مجلس براي توسعه شهر 

شهردار همدان هم در این نشست ابراز امیدواري کرد با همراهی تمامی اعضاي شوراي شهر و نمایندگان مجلس، گام هاي بلندي را در

 
یک سال باقی مانده شوراي پنجم داشته باشیم. 

عباس صوفی افزود: علی رغم مشکلات اقتصادي و کاهش درآمدهاي شهرداري ها، توجه ویژه به منطقه توانمندسازي، ارتقاي کیفیت

 
کار و پیگیري جدي حوزه عمرانی و... انجام شده است. 



وي با اشاره به پیگیري جدي حوزه قطار شهري در شهر همدان، گفت: اعتبار قطار شهري در بودجه دیده شده که کار در حال

 
پیشروي است و امیدواریم آغاز به کار کریدور قطار شهري را همراه با ظرفیت قانونی داشته باشیم. 

شهردار همدان با تأکید بر اینکه باید هر چه سریع تر طرح جامع همدان به منظور تعیین تکلیف توسعه شهر مشخص شود؛ ابراز

 
امیدواري کرد با بهره گیري از ظرفیت نمایندگان مجلس شاهد توسعه شهر همدان باشیم. 

صوفی اظهار کرد: اختصاص 50 میلیارد تومان از محل فروش اوراق مشارکت براي توسعه حمل و نقل عمومی و تسویه بدهی هاي

 
شهرداري از طریق تهاتر نیز از جمله اقدامات قابل توجه مدیریت شهري است. 

انتهاي پیام



جهاد دانشگاهی در شناسایی نیازهاي جامعه نقش مهمی دارد

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  151  |  تاریخ: 1399/05/05

نماینده مردم لردگان و خانمیرزا در مجلس شوراي اسلامی گفت: نقش جهاد دانشگاهی را در شناسایی نیازهاي جامعه مهم
تلقی کرد و ادامه داد: نسبت به جهاد دانشگاهی خوش بین هستیم و این نهاد در مباحث نرم افزاري و سخت افزاري نیز

ظرفیت و قابلیت هاي زیادي از خود بروز داده است.

نماینده مردم لردگان و خانمیرزا در مجلس شوراي اسلامی گفت: نقش جهاد دانشگاهی را در شناسایی نیازهاي جامعه مهم
تلقی کرد و ادامه داد: نسبت به جهاد دانشگاهی خوش بین هستیم و این نهاد در مباحث نرم افزاري و سخت افزاري نیز ظرفیت و

 
قابلیت هاي زیادي از خود بروز داده است. 

حسین بامیري، نماینده مردم لردگان و خانمیرزا در مجلس
شوراي اسلامی در گفت وگو با ایکنا از چهارمحال وبختیاري،
تعهد و تخصص نیروهاي به کار گرفته شده در جهاد دانشگاهی را
از مزیت هاي شاخص این نهاد برشمرد و اظهار کرد: استخدام و
فعالیت نیروهاي مقید همواره مورد درخواست و تاکید رهبر
انقلاب بوده است که اقدامات مثبت و مناسب این دستگاه گویاي
به کارگیري نیروهاي انسانی متعهد و متخصص در مباحث علمی
است که خوشبختانه ارزیابی مناسبی می توان از جهاد دانشگاهی

 
به نسبت دیگر سازمان ها داشت و وجود این شاخص ها نشان از برخاسته شدن این دستگاه از دل انقلاب است. 

نماینده مردم لردگان و خانمیرزا در مجلس شوراي اسلامی نقش جهاد دانشگاهی را در شناسایی نیازهاي جامعه مهم تلقی کرد و
ادامه داد: نسبت به جهاد دانشگاهی خوش بین هستیم و این نهاد در مباحث نرم افزاري و سخت افزاري نیز ظرفیت و قابلیت هاي

 
زیادي از خود بروز داده است. 

وي ورود جهاد دانشگاهی به مباحث دانش بنیان و کارآفرینی را قابل ستایش عنوان کرد و افزود: با افزایش ارتباط میان دانشگاه ها و

 
جهاد دانشگاهی، دانشجویان می توانند از مهارت هاي جهاد دانشگاهی به منظور آمادگی براي ورود به بازار کار استفاده کنند. 

بامیري اطمینان و اعتماد مردم نسبت به جهاد دانشگاهی را از مولفه هاي مثبت این نهاد دانست و اضافه کرد: اثربخشی پتانسیل هاي

 
جهاد دانشگاهی در زندگی مردم مشهود است و لازم است اقدامات موثر آن بیشتر به گوش مردم برسد. 

وي با تاکید بر اینکه باید از ظرفیت هاي جهاد دانشگاهی بهره برد، اضافه کرد: آموزش هایی که در جهاد دانشگاهی ارائه می شوند،

 
مهارتی، کاربردي و در قالب آموزش هاي رسمی هستند. 



این نماینده مجلس بیشترین نمود فعالیت هاي جهاد دانشگاهی را در بخش هاي آموزشی و پژوهشی عنوان و اظهار کرد: در سال هاي
اخیر گسترش و تنوع مباحث آموزشی بسیار مناسب بوده و لازم است هر استان با توجه به امکانات و ظرفیت هاي مختص خود

 
گستردگی خدمات را افزایش دهد. 

انتهاي پیام



واگذاري بلوك مدیریتی شرکت امید از طریق بورس

منبع: روزنامه نوآورانشماره خبر:  152  |  تاریخ: 1399/05/05

مدیرعامل بانک سپه خبر داد: واگذاري بلوك مدیریتی شرکت امید از
طریق بورس مدیرعامل بانک سپه از واگذاري بلوك مدیریتی شرکت

 
گروه مدیریت سرمایه گذاري امید خبر داد 

نوآوران آنلاین-پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه: مدیرعامل بانک سپه از
واگذاري بلوك مدیریتی شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید از

 
طریق بورس اوراق بهادار تهران خبر داد. 

محمدکاظم چقازردي ضمن اعلام خبر فوق افزود: بانک سپه در نظر دارد در راستاي الزامات قانونی ماده 16 قانون رفع موانع تولید
رقابت پذیر ارتقاي نظام مالی کشور و همچنین تاکید ریاست محترم جمهوري و وزارت محترم امور اقتصادي و دارایی 50 درصد به

 
علاوه یک سهم از سهام شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید را از طریق بازار بورس بهادار تهران عرضه کند . 

وي ضمن اشاره به تاسیس شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید توسط بانک سپه در سال 1380، این شرکت را یکی از اثربخش

 
ترین مجموعه هاي اقتصادي در سطح ملی و بین المللی خواند. 

 
ارزش 125 هزار میلیارد تومانی و امید در بازار سرمایه 

چقازردي به هم افزایی و ارزش آفرینی شرکت امید در اقتصاد کشور اشاره و خاطرنشان کرد: این شرکت با نماد ""و امید"" با سرمایه
ثبت شده 30 هزار میلیارد ریال و با ارزش بازار بدون احتساب ارزش بلوك مدیریتی 125 هزار میلیارد تومانی یکی از بزرگترین

 
شرکت هاي هلدینگ چند رشته اي صنعتی در بازار بورس تهران در حال فعالیت است. 

به گفته مدیرعامل بانک سپه پرتفوي سرمایه گذاري شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید در زمینه صنایع استخراج کانه هاي

 
فلزي، انرژي، واسطه گري مالی، سیمان و.. است. 

 
نقش کلیدي بزرگترین شرکت معدنی ایران در زنجیره فولاد کشور 

رئیس هیئت مدیره بانک سپه ضمن تاکید بر نقش کلیدي شرکت امید در زنجیره تولید فولاد کشور ، تصریح کرد: شرکت گروه
مدیریت سرمایه گذاري امید با مالکیت 37.90 درصد شرکت هاي معدنی و صنعتی گل گهر، 39027 درصد چادرملوو 26.04 درصد

 
سنگ آهن گهرزمین، بزرگترین هلدینگ معدنی کشور محسوب می شود. 

وي افزود.: شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید با سرمایه گذاري در زنجیره ارزش فولاد کشور از معدن تا فولاد ضمن نقش

 
آفرینی در اجراي طرح هاي ملی و بزرگ به اشتغال زایی در مناطق مختلف کشور کمک کرده است. 



 
امید؛ بزرگترین شرکت در صنعت ذخیره سازي نفت خام کشور 

مدیرعامل بانک سپه با بیان اینکه شرکت امید با پشتیبانی این بانک طی چند دهه اخیر در زمینه تولید محصولات استراتژیک در
کشور سرمایه گذاري کرده است گفت: با بهره برداري از طرح مخازن ذخیره سازي نفت خام جاسک تا پایان سال 1400 ، شرکت امید

 
با سهم بازار 40 درصدي بزرگترین شرکت در صنعت ذخیره سازي نفت خام کشور خواهد بود . 

وي یادآور شد : به اذعان بسیاري از کارشناسان راه اندازي شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید توسط بانک سپه گامی مهم براي

 
توسعه اقتصادي کشور به ویژه در حوزه نفت و معادن بوده و به توسعه اقتصادي و اشتغال زایی کمک شایانی کرده است. 

وي همچنین تصریح کرد: با اتخاذ تدابیر مدیریتی و هماهنگی در سطوح کلان مجموعه، این شرکت براي سهامداران نیز ارزش افزوده

 
مناسب و قابل توجهی را داشته و دارد. 

مدیرعامل بانک سپه در پایان اظهار داشت: آگهی عرضه بلوك مدیریتی سهام شرکت امید طی هفته جاري انتشار خواهد یافت.



قدردانی رئیس سازمان بهزیستی کشور از بانک سپه

منبع: روزنامه نوآورانشماره خبر:  153  |  تاریخ: 1399/05/05

قدردانی رئیس سازمان بهزیستی کشور از بانک سپه نقش مؤثر بانک
سپه در مسئولیت اجتماعی و اتخاذ رویکرد کارآفرینانه به منظور ایجاد

 
اشتغال براي جامعه تحت پوشش بهزیستی 

نوآوران آنلاین-پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه: معاون وزیر تعاون، کار و
رفاه اجتماعی و رئیس سازمان بهزیستی کشور با ارسال نامه اي از

ایفاي نقش مؤثر بانک سپه در مسئولیت اجتماعی و اتخاذ رویکرد کارآفرینانه به منظور ایجاد اشتغال براي جامعه هدف تحت پوشش

 
سازمان بهزیستی تشکر و قدردانی کرد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه؛ در نامه دکتر وحید قبادي دانا رئیس سازمان بهزیستی کشور خطاب به محمدکاظم
چقازردي مدیرعامل بانک سپه آمده است: «کارآفرینی، موتور محرك رونق اقتصادي در جوامع مختلف است و برخورداري مسئولان و
دست اندرکاران در یک کشور از رویکرد کارآفرینانه در نظام هاي مدیریتی در شرایط عادي یک مزیت رقابتی و در وضعیت بحران یک
راهبرد اساسی محسوب می گردد. در همین راستا ضمن ابراز تشکر از اهتمام جنابعالی و مدیران و کارکنان محترم آن بانک در ایفاي
نقش مسئولیت اجتماعی و مساعدت اثربخش در اجراي تکلیف بند (ب) تبصره 16 قانون بودجه سال 1398 که منجر به تحقق برنامه
هاي کارآفرینی و اشتغال جامعه هدف تحت پوشش سازمان بهزیستی گردید. توفیق روزافزون شما عزیزان را در تحقق فرمایشات مقام
معظم رهبري (مدظله العالی) و سربلندي ایران اسلامی از خداوند متعال مسئلت می نمایم. یقین دارم از طریق تعامل و همیاري مؤثر
فی مابین در راستاي تحقق شعار تولید «جهش تولید» بستر مناسبی در جهت تسهیل و تسریع حمایت هاي لازم و توانمند سازي و

اشتغال افراد داراي معلولیت و مددجویان سازمان بهزیستی فراهم گردد.»



رابطه فرهنگ و صنعت نمایشگاهی در بهبود اقتصاد

شماره خبر:  154  |  تاریخ: 1399/05/05
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

یک فعال صنعت نمایشگاهی ضمن تاکید بر اینکه در شرایط کنونی فرهنگ سازي در رعایت پروتکل هاي بهداشتی بسیار
حائز اهمیت است، رابطه فرهنگ و صنعت نمایشگاهی در اعتلاي اقتصاد را تشریح کرد.

یک فعال صنعت نمایشگاهی ضمن تاکید بر اینکه در شرایط کنونی فرهنگ سازي در رعایت پروتکل هاي بهداشتی بسیار حائز

 
اهمیت است، رابطه فرهنگ و صنعت نمایشگاهی در اعتلاي اقتصاد را تشریح کرد. 

 
نمایشگاه  

عموما اصول و ارزش هاي فرهنگی شکل دهنده اقتصاد هستند و عملاً اقتصاد را نمی توان مستقل از فرهنگ دانست. با این حال شیوع
ویروس کرونا و تغییري که این ویروس در سبک زندگی و فعالیت هاي تجاري مردم در اقصی نقاط دنیا به وجود آورده بیش از گذشته
رابطه فرهنگ و اقتصاد را ملموس تر کرده است. رعایت پروتکل هاي بهداشتی نیاز به فرهنگ شخصی و البته فرهنگ سازي دارد.

 
بقاي صنعت کشور و امر تولید نیز در گرو فرهنگ است. 

خبرنگار گسترش نیوز به همین منظور گفت و گویی را با حسین میر ظفر جویان نویسنده کتاب هاي تخصصی در حوزه صنعت
نمایشگاهی و استاد دانشگاه ترتیب داده و نظر وي در خصوص رابطه فرهنگ و اقتصاد و اعتلاي صنعت نمایشگاهی را جویا شده است

 
که در ادامه می خوانید: 

حسین میرظفرجویان در ابتداي این گفتگو اظهار داشت: کتاب مدیریت جامع نمایشگاهی حاصل تجربیات و مطالعات بنده در حوزه
هاي متعدد و همچنین تجربیاتی که در برگزاري نمایشگاه در خارج از کشور داشته ام است تا شاید براي فعالین حوزه صنعت

 
نمایشگاهی مفید واقع شود. 



 
 

وي افزود: این کتاب در مورد صفر تا صد برگزاري نمایشگاه ها در داخل و خارج از کشور است که البته توضیحاتی نیز در خصوص
موضوع اسپانسرینگ و غیره نیز در این کتاب موجود است؛ برخی مطالعات تطبیقی در رابطه با کشورهاي رو به توسعه نیز در فصل

 
دوم این کتاب آورده شده است. 

وي در ادامه گفت: کتاب نمایشگاه هاي جهانی (اکسپو)، اصول سرپرستی و مدیریت، طراحی و غرفه آرایی نمایشگاه ها و فنون

 
برگزاري نمایشگاه ها نیز از دیگر کتاب هایی است که توسط اینجانب در حوزه صنعت نمایشگاهی به چاپ رسیده است. 

تدریس رشته صنعت نمایشگاهی در دانشگاه این فعال صنعت نمایشگاهی در ادامه با اشاره به تدریس رشته صنعت نمایشگاهی در
دانشگاه هاي علمی کاربردي کشور خاطرنشان کرد: رشته مدیریت نمایشگاه در کشورهاي پیشرفته مانند آلمان و کشورهاي اروپایی به
عنوان کرسی هاي دانشگاهی تدریس می شود و در کشور ما بعد از مدت ها و در سال 1388 پایه گذاري تدریس این رشته توسط
اینجانب و چند نفر از دوستان با کسب مجوز از دانشگاه علمی کاربردي آغاز شد. دوره هاي آموزشی این رشته بخش هاي مختلفی
دارد که تجار می توانند از آن بهره برداري کنند. بخشی از این دوره ها در حوزه مارکتینگ و بخشی نیز در حوزه برگزاري و مدیریت

 
نمایشگاه ها و بخش دیگر نیز در مورد روش هاي مختلف در مشتري مداري است که در این دوره ها قرار دارد. 

تاثیر شیوع ویروس کرونا در صنعت نمایشگاهی میر ظفر جویان در بخش دیگري از صحبت هاي خود به تاثیر شیوع ویروس کرونا در
صنعت نمایشگاهی اشاره کرد و گفت: کلیه فعالیت هاي اقتصادي دنیا تحت تاثیر شیوع این ویروس قرار گرفته است از همین رو شیوع
این ویروس صنعت نمایشگاهی را که نیازمند تجمع افراد و مذاکرات رو در رو است را بسیار تحت تأثیر قرار داده است به طوري که
طبق برآوردي که سازمان جهانی نمایشگاه ها انجام داده است صنعت نمایشگاهی از شیوع ویروس کرونا نزدیک به 200 میلیارد یورو

 
خسارت دیده است. 

وي با اشاره به اینکه خاصیت نمایشگاه ها مذاکرات رو در رو و برخورد افراد با یکدیگر براي ارائه محصولات و خدمات است، گفت:
اصولاً با برگزاري نمایشگاه ها به صورت مجازي مخالف هستم چرا که این احساس در نمایشگاه هاي مجازي به جز فروشگاه هایی که
کالاهاي خاص با استانداردهاي خاص دارند به هیچ عنوان جاري و ساري نیست؛ لذا با توجه به شرایطی که در کشور ما و بعضی از
کشورهاي پیشرفته به وجود آمده باید بتوانیم پروتکل هاي بهداشتی را به نحو احسن استفاده کنیم و سعی کنیم از تجمعات
غیرضروري جلوگیري کنیم تا بتوانیم دوباره چرخه فعالیت هاي نمایشگاهی را به حرکت درآوریم تا از این طریق موجب فعال شدن



 
چرخه تولید و اشتغال در کشور نیز شویم. 

رابطه فرهنگ و صنعت نمایشگاهی در اعتلاي اقتصاد وي افزود: این موضوع علاوه بر اینکه تاثیرات مختلفی را بر فرهنگ و اقتصاد ما
دارد مستقیماً روي فروش کالاها نیز تاثیر گذار خواهد بود از همین رو ما نسبت به تدوین پروتکل هایی براي برگزاري نمایشگاه ها
اقدام کردیم که این پروتکل ها پس از تدوین مورد تصویب و تایید وزارت بهداشت نیز قرار گرفت. از همین رو سعی کرده ایم که با
عملیاتی کردن این پروتکل ها بعضی از فعالیت هاي نمایشگاهی را انجام دهیم اما در این خصوص نیازمند به این هستیم که جامعه ما
نیز این پروتکل ها را رعایت کرده و به عبارتی فرهنگ سازي در این خصوص اتفاق بیفتد. از همین رو باید فرهنگ سازي در راستاي
ارتقاي سطح بهداشت و رعایت پروتکل ها در سطح کشوري نیز داشته باشیم. همچنین فعالیت هایی که براي اقتصاد، فرهنگ،
ارزآوري و تولیدات صنعتی مثمرثمر هستند نیز باید یک پروتکل بهداشتی خاص و ویژه براي خود تعریف کنند تا از این طریق بتوانیم

 
فعالیت نمایشگاهی را مجدداً توسعه بخشیم. 

میرظفرجویان در ادامه تاکید کرد: در شرایط کنونی فرهنگ سازي در رعایت پروتکل هاي بهداشتی بسیار حائز اهمیت است، چرا که

 
ادامه فعالیت هاي صنعتی در گرو رعایت همین پروتکل ها است. 

این فعال صنعت نمایشگاهی در ادامه با اشاره به اینکه صنعت نمایشگاهی از شیوع ویروس کرونا ضربه بسیار سنگینی را متحمل شد
است، خاطر نشان کرد: بسیاري از کشورهاي اروپایی تا پایان سال 2020 فعالیت هاي نمایشگاهی خود را یا تعطیل یا بسیار کم کرده
اند بعضی از کشورها نیز به صورت جسته و گریخته در حال برگزاري نمایشگاه هاي خود هستند که ما نیز با توجه به برنامه پیش
بینی شده از شهریور ماه سال جاري با رعایت پروتکل هاي بهداشتی اقدام به تسریع در گردش چرخه فعالیت هاي نمایشگاهی

 
خواهیم کرد. 

میر ظفر جویان با اشاره به اینکه بیش از 60 درصد فروش کالاها در کشور آلمان از حوزه نمایشگاه ها است، اظهار کرد: این کشور
براي فروش محصولات خود از روش هاي مختلف مانند اینترنت، تبلیغات مجازي، تلفن فکس و.. استفاده می کنند پس در نتیجه
کشورهایی که از این قبیل موارد براي فروش محصولات خود استفاده می کنند ضربه کمتري را از شیوع ویروس کرونا متحمل خواهند

 
شد. 

این فعال صنعت نمایشگاهی در پایان با اشاره به اینکه صنعت نمایشگاهی یک صنعت زودبازده است، گفت: این صنعت می تواند نمود
بسیار مناسب و خوبی را در اقتصاد، اشتغال و کاهش بیکاري داشته باشد؛ چرا که به سرعت می تواند با کسب نیرو اشتغال ایجاد کند.
صنعت نمایشگاهی برخلاف دیگر صنعت ها می تواند با فراهم کردن بستر مناسب براي مشارکت کنندگان و تولیدکنندگان موجب

اعتلاي اقتصادي کشور شود.



تقویت زیرساخت هاي گردشگري دریایی بندر کوهستک براي دوران پساکرونا

منبع: ایران ويشماره خبر:  155  |  تاریخ: 1399/05/05

بندر کوهستک بندري با کاربري صیادي در فاصله 140 کیلومتري بندرعباس واقع شده است و علاوه بر فعالیت هاي صیادي
لنج هاي باري نیز در این بندر تردد ...

بندر کوهستک بندري با کاربري صیادي در فاصله 140 کیلومتري
بندرعباس واقع شده است و علاوه بر فعالیت هاي صیادي لنج
هاي باري نیز در این بندر تردد نموده و از رویه ملوانی در امر

 
واردات کالا استفاده می شود . 

به گزارش پرتال حمل و نقل ، مدیرکل بنادر و دریانوردي
هرمزگان گفت : در بنادر استان هرمزگان از هرگونه طرح و برنامه
اي که با محوریت فعالیت هاي دریاپایه تدوین شده و در رونق

 
معیشت جامعه محلی تاثیر گذار باشد استقبال می کنیم . 

مدیرکل بنادر و دریانوردي هرمزگان که حسین رئیسی منتخب مردم شرق استان در مجلس یازدهم را در سفر به بندر کوهستک
همراهی می کرد بر لزوم شتاب بخشیدن به فعالیت هاي توسعه دریا محور هم راستا با فعالیت هاي شیلاتی و صیادي در این بندر
تاکید کرد و گفت : از هرگونه طرح و برنامه اي که با محوریت فعالیت هاي دریاپایه تدوین شده و در رونق معیشت جامعه محلی تاثیر

 
گزار باشد استقبال می کنیم . 

حسین رئیسی نماینده مردم شرق استان در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه توجه مجلس یازدهم به تقویت معیشت مردم با
اجراي پروژه هاي مهمی معطوف شده که هم براي جوانان منطقه ایجاد اشتغال نماید و هم ارزش افزوده درپی داشته باشد . موضوع
مورد مطالعه در مجلس توانمند سازي جوامع محلی مناطق است تا ضمن ایجاد فرصت هاي جدید شغلی براي جوانان بتوانیم با رفع

 
موانع و چالش ها ، مشاغلی که سفره معیشت مردم منطقه در گذشته بوده است را تقویت کنیم . 

منتخب مردم شرق استان هرمزگان در مجلس یازدهم با بیان اینکه در راستاي توسعه بنادر کوچک چون کوهستک در سه بخش
برنامه هایی خود را دنبال خواهیم کرد ، عنوان داشت : با شیوه هاي نوین آبزي پروري، مثل پرورش ماهی در قفس ، پرورش ماهی در
ساحل و پرورش میگو تلاش خواهیم کرد ، مجوزهایی را براي آن دسته از متقاضیانی که تاکنون موفق به اخذ مجوز فعالیت نشده اند

 
دریافت نماییم . 

""حسین رئیسی"" حفظ و بهبود ذخایر آبزیان ، توسعه تجارت دریایی و توسعه زیرساخت هاي بنادر شرق استان را از مهمترین
برنامه هاي کاري خود عنوان کرد و اظهار داشت : افزون بر این موارد پروژه هاي بزرگ صنعتی در حوزه نفت و همچنین احداث
شهرك هاي صنعتی در منطقه جانمایی شده که گسترش دهنده ظرفیت اقتصادي منطقه و ایجاد ارزش افزوده را در بر خواهد داشت

 
و می تواند کمک شایانی به توانمندي سازي جامعه محلی کند . 



 
تمرکز سازمان بنادر و دریانوردي بر روي بنادر کوچک و بزرگ سواحل مکران 

مدیر کل بنادر و دریانوردي هرمزگان نیز در این سفر بر لزوم شتاب بخشیدن به فعالیت هاي دریا محور هم راستا با فعالیت هاي
شیلاتی و صیادي در منطقه تاکید کرد و گفت : از هر گونه طرح و برنامه اي که با محوریت فعالیت هاي دریا پایه ارائه شود و در رونق

 
معیشت جامعه محلی تاثیر گزار باشد استقبال می کنیم . 

علی رضا محمدي کرجی ران با اشاره به قابلیت هاي گردشکري دریایی بندر کوهستک و بنادر شرق استان تقویت زیرساخت هاي
گردشگري دریایی بندر کوهستک براي دوران پساکرونا در کنار توسعه فعالیت هاي تجاري را یکی از مهمترین اولویت هاي کاري خود
برشمرد و خاطرنشان کرد : با توجه به تمرکز برنامه ششم توسعه بر روي سواحل مکران سازمان بنادر و دریانوردي برنامه هاي جامع و

 
توسعه اي را براي بنادر کوچک این منطقه در دست اجرا دارد . 

مدیر کل بنادر و دریانوردي هرمزگان در بخش دیگري از سخنان خود به اتمام ساخت یک فروند اسکله با طول 20 ، عرض 5 و ارتفاع
یک متر به منظور انجام خدمات گردشگري دریایی در بندر کوهستک اشاره کرد و از بهره برداري از این اسکله در هفته دولت سال

 
جاري خبر داد . 

در سفر به بندر کوهستک که روز گذشته 4 تیر ماه صورت گرفت حمید رضا محمد حسینی مدیر اداره بنادر و دریانوردي شهید باهنر

 
و محمد رضا پور رجبی معاون فنی و نگهداري اداره کل بنادر و دریا نوردي هرمزگان ، محمدي کرجی ران را همراهی می کردند . 

شایان ذکر است بندر کوهستک بندري با کاربري صیادي در فاصله 140 کیلومتري بندرعباس واقع شده است و علاوه بر فعالیت هاي
صیادي لنج هاي باري نیز در این بندر تردد نموده و از رویه ملوانی در امر واردات کالا استفاده می شود .



تردد روزانه یک هزار کامیون از کرمانشاه به اقیلم کردستان/ قصرشیرین

فرصت طلایی سرمایه گذاري است

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  156  |  تاریخ: 1399/05/05

به گزارش خبرگزاري فارس در کرمانشاه، هدایت حاتمی
امروز در جلسه بررسی مشکلات مرزي و چگونگی توسعه
صادرات به که با حضور حیدري و رشیدي نمایندگان
استان در مجلس شوراي اسلامی و نیز نماینده اتحادیه
میهنی کردستان و نماینده اتاق بازرگانی اقلیم کردستان
برگزار شد به اهمیت روابط اقتصادي ایران و عراق و به

 
دیرینگی آن اشاره کرد. 

وي اظهار داشت: تردد روزانه یک هزار و 200 کامیون از مرزهاي استان کرمانشاه به اقلیم کردستان نشانگر اهمیت بالاي تجارت مرزي

 
بین استان کرمانشاه با اقلیم کردستان است و از این رو نباید تجارت مرزي در مرزهاي مشترك به هیچ وجه منحل و یا تضعیف شود. 

 
  

معاون اقتصادي استاندار کرمانشاه گفت: سرمایه گذاري در منطقه ویژه اقتصادي قصرشیرین براي تقویت همکاري هاي مشترك می
تواند بسیار مفید و موثر باشد و از این رو از هر گونه سرمایه گذاري در این منطقه توسط سرمایه گذاران کشور عراق بخصوص اقلیم

 
کردستان استقبال و حمایت می کنیم و امکانات لازم را در اختیار آن ها قرار می دهیم. 

وي یکی از مشکلات همکاري هاي اقتصادي را قوانین دوگانه اقلیم با دولت مرکزي عراق برشمرد و بیان کرد: در بسیاري از تفاهمات
شکل گرفته با اقلیم کردستان با مشکل برخوردیم که دلیل آن اختلاف بین قوانین اقلیم با دولت مرکزي عراق بوده که مسئولین اقلیم
براي ثبات و تقویت این تفاهمات در ابتدا باید اختلافات خود را با دولت مرکزي حل کنند تا بتوانیم با اطمینان بیشتري سطح

 
همکاري ها را بیشتر کنیم. 

حاتمی گفت: یکی از درخواست هاي مسئولین بازرگانی اقلیم از ما بازگشایی مرز «تیله کو» در سرپل ذهاب است که نمایندگان استان
در مجلس نیز بر آن تاکید دارند که ما هم آمادگی آن را داریم، اما به شرطی که اختلاف نظرها با دولت مرکزي حل شود و به یک

 
جمع بندي مشترك برسند که در آینده بازرگانان دو طرف دچار مشکل نشوند. 

 
  

نماینده اتاق بازرگانی اقلیم کردستان نیز در این دیدار ضمن ابراز خرسندي از حضور در کشور ایران، گفت: ما هیچگاه ایران را یک
کشور جدا از خود ندانسته ایم و آن را خانه خود می دانیم و بر همین اساس هرگونه همکاري با ایران براي ما بسیار با اهمیت تر از

 
همکاري با دیگر کشورهاست. 

وي افزود: با مطالعاتی که در خصوص منطقه ویژه اقتصادي قصرشیرین انجام داده ایم حاضر به هرگونه سرمایه گذاري در این منطقه
هستیم و یکی از درخواست هاي مهم ما از مقامات جمهوري اسلامی بازگشایی مرز تیله کو است که ما هم به نوبه خود مذاکراتی را با



 
دولت مرکزي عراق انجام خواهیم داد تا مشکلات موجود حل شود و بتوانیم از ظرفیت این مرز استفاده کنیم. 

 
نماینده اقلیم: آماده هرگونه سرمایه گذاري هستیم 

نماینده اتحادیه میهنی کردستان نیز در سخنانی، گفت: هر دو طرف باید در ایجاد امکانات و زیرساخت ها همسویی و هماهنگی داشته

 
باشند و دو طرف مرز باید این امکانات را براي تسهیل در تجارت مرزي آماده کنند. 

وي در پایان، گفت: روابط تجاري اقلیم با ایران سابقه تاریخی زیادي دارد و سرمایه گذاران این منطقه آماده هرگونه سرمایه گذاري در
مرزهاي مشترك با ایران هستند و از لحاظ فرهنگی نیز مردم کُرد اقلیم سنخیت و وجوه مشترك فرهنگی بسیاري با ایران دارند که

 
این بسیار حائز اهمیت است. 

شهریار حیدري، نماینده مردم قصرشیرین در مجلس شوراي اسلامی نیز با اشاره به مشترکات فرهنگی مناطق کردنشین ایران با اقلیم
،گفت: ما هزینه هاي بسیار زیادي براي ایجاد امنیت در کردستان عراق دادیم، اما در بعد اقتصادي این ترکیه است که بیشترین سود

 
را از اقلیم کردستان و عراق می برد و باید این مسئله جبران شود. 

 
  

وي افزود: با صحبتی که با دکتر ظریف در کمیسیون امنیت ملی داشتم ایشان قول مساعد دادند که در خصوص رسمی شدن مرزهاي
سومار، تیله کو، شوشمی و شیخ صله با دولت مرکزي عراق مذاکره کنند که تحقق این موضوع می تواند تحول عظیمی در تجارت

 
مرزي و روابط با بخش عربی و بخش کردي عراق ایجاد کند. 

حیدري در پایان، خاطرنشان کرد: باید شرایط سرمایه گذاري در منطقه ویژه اقتصادي قصرشیرین تسهیل شود و نرخ خرید زمین در

 
این منطقه معقول و براساس همسان سازي با دیگر مناطق ویژه اقتصادي باشد. 

محمد رشیدي، نماینده مردم کرمانشاه در مجلس نیز در این جلسه ،گفت: آنچه براي مجمع نمایندگان استان مهم است ایجاد اشتغال
و رونق تجارت در استان است و از این رو از هرگونه همکاري مشترك و سرمایه گذاري در هر جاي استان حمایت می کنیم و اگر نیاز

 
به پیگیري خاصی در دولت دارد مجمع نمایندگان این آمادگی را دارد که نسبت به حل آن ها مذاکره و اقدام نماید. 

انتهاي پیام/پ



افزایش نرخ ارز و اثرات آن بر تولید

منبع: اتاق بازرگانی ایرانشماره خبر:  157  |  تاریخ: 1399/05/05

افزایش نرخ ارز باعث رشد ناپایدار و مقطعی برخی از شرکت هاي صادرکننده می شود، صادرات تا اندازه اي به نفع اقتصاد
کشور است؛ اما به علت اینکه محصولات داخلی کشور تحت تاثیر افزایش قیمت هاي نسبی ناشی از تورم دلار هستند، مزیت

رقابتی خود را از دست می دهند؛ بنگاه هاي اقتصادي قادر به تولید با مقدار و کیفیت ...

نرخ ارز از مهم ترین مولفه هاي تعیین کننده ظرفیت
اقتصادي کشور و مهم ترین عامل در تجارت خارجی است
که نوسانات آن تاثیرات خیلی سریعی بر تولید داخلی
کشور می گذارد. نرخ واقعی ارز در واقع همان عرضه و
تقاضاي موثري است که در بازار وجود دارد و قیمت روز
براساس آن تعیین می شود؛ اما این نرخ مورد تایید بانک

 
مرکزي نیست. 

در اثر تنزل ارزش پول داخلی (افزایش نرخ ارز)، خالص صادرات افزایش می یابد، ولی بر شدت هزینه هاي تولید نیز افزوده می شود.

 
از طرفی با بهبود ارزش پول داخلی (کاهش نرخ ارز) از خالص صادرات کاسته می شود و هزینه هاي تولید کاهش می یابند. 

افزایش هزینه هاي تولید، کاهش حاشیه سود و کاهش توان رقابتی، کمبود سرمایه در گردش بنگاه ها، اختلال در سیستم خریدها و
معاملات اقتصادي از مهم ترین تاثیرات نوسانات نرخ ارز در اقتصاد کشور است. در چنین شرایطی، تولیدکنندگان نیز ملزم به خرید

 
نقدي مواد اولیه هستند که به دلیل حجم بالاي نیاز آنها با مشکل مواجه می شوند. 

تغییر نرخ ارز می تواند به عنوان یکی از ابزارهاي سیاست هاي اقتصادي، براي تحقق اهداف سیاست گذاران مورد توجه قرار گیرد.
البته این ابزار در اقتصادي استفاده می شود که نرخ ارز به صورت شناور کامل نباشد یعنی تعیین نرخ ارز صرفا از طریق سازوکار بازار
ارز انجام نشود. به عبارت دیگر، ابزار مذکور را در نظام هاي اقتصادي می توان مورد استفاده قرار داد که نرخ ارز به صورت ثابت یا
شناور کنترل شده تعیین می شود. زمانی که نرخ ارز افزایش یابد، انتظار می رود که قیمت کالاهاي وارداتی بیشتر شود و در نتیجه،
تقاضا براي واردات کاهش یابد. علاوه بر این با افزایش نرخ ارز، صادرات کالا به دلیل ارزان شدن کالاي ساخت داخل در بازارهاي
خارجی بیشتر خواهد شد و در نتیجه، افزایش صادرات و کاهش واردات، باید موجب تحریک بخش تولید شود و تولید افزایش یابد؛ اما
باید توجه کرد که میزان تاثیرپذیري واردات و صادرات از نرخ ارز، به کشش تقاضا براي کالاي صادراتی و وارداتی برمی گردد. علاوه بر
این، سهم کالاهاي مذکور در بازار، در میزان افزایش تقاضا براي محصول نقش مهمی خواهد داشت، از این رو، افزایش تولید ممکن

 
است نامحسوس باشد. 

یکی از مسائل مهم و تعیین کننده در هزینه تمام شده واحدهاي صنعتی، نرخ ارز و نوسانات آن است. نوسانات گسترده و وسیع نرخ



ارز اثرات منفی و مثبت بسیاري بر پیکره اقتصاد دارد که یکی از آنها بروز تورم هاي بسیار شدید است. تورم می تواند منجر به تغییر
بافت هاي تولیدي و سرمایه گذاري، تغییر وضعیت بازارهاي داخلی و خارجی و تاثیر بر تجارت خارجی (صادرات و واردات) شود. نرخ
ارز یکی از مهم ترین متغیرها در تعیین نسبت قیمت واردات و صادرات کسب و کارها و در نتیجه تعیین میزان رقابت پذیري آنهاست.
کاهش نرخ واقعی ارز از یکسو قیمت کالاهاي صادراتی در بازارهاي خارجی را افزایش و از سوي دیگر قیمت کالاهاي وارداتی در
بازارهاي داخلی را کاهش می دهد که ماحصل آن انتقال تقاضاي کل به سمت تقاضاي کالاها و خدمات خارجی و عدم استفاده کامل
از تمام ظرفیت هاي موجود در اقتصاد است. تولید در اقتصاد ایران به شدت به واردات کالاهاي سرمایه اي، واسطه اي و مواد اولیه
وابسته است. با در نظر گرفتن چنین شرایطی، تضعیف ارزش پول ملی، افزایش هزینه هاي تولید، رکود و تعطیلی صنایع را باید انتظار

 
داشت. 

امروز به رغم پیشرفت هاي بسیاري که در صنعت و تکنولوژي کشور و رشد و خودکفایی تولیدات صورت گرفته، هنوز ما ناچار به
واردات بسیاري از ماشین آلات و دستگاه ها از سایر کشورها هستیم. بسته بندي ما هنوز به خودکفایی کامل نرسیده و ما چاره اي جز
واردات بسیاري از مواد اولیه بسته بندي خود نداریم. تمام این موارد قطعا متاثر از نوسانات نرخ ارز خواهد بود و افزایش نرخ ارز به
شدت تولیدکنندگان را تحت فشار قرار می دهد، به ویژه اینکه تولیدکننده مجبور است مواد اولیه و ملزومات خود را با نرخ بالاي ارز

 
وارد کند و این قطعا هزینه تولید و قیمت تمام شده محصول را بالا می برد. 

واردات نقش مهمی در اقتصاد ایران دارد. با توجه به اینکه کالاهاي نیمه ساخته، مواد اولیه خام و حتی خرید تکنولوژي براي تولید
داخلی مبتنی بر واردات بوده و ارزبر هستند، اگر نرخ ارز افزایش پیدا کند قاعدتا قیمت تولیدات داخلی ما هم به دلیل افزایش واردات

 
نهادهاي تولید افزایش پیدا می کند. همچنین افزایش نرخ ارز باعث کاهش ارزش پول ملی کشور می شود. 

با بالا رفتن نرخ ارز، برخی از شرکت هاي صادرکننده رشد خواهند کرد و صادرکنندگان به صادرات بیشتر تشویق می شوند که البته
این امر اجتناب ناپایدار است. افزایش نرخ ارز باعث رشد ناپایدار و مقطعی برخی از شرکت هاي صادرکننده می شود، صادرات تا اندازه
اي به نفع اقتصاد کشور است؛ اما به علت اینکه محصولات داخلی کشور تحت تاثیر افزایش قیمت هاي نسبی ناشی از تورم دلار
هستند، مزیت رقابتی خود را از دست می دهند؛ بنابراین بنگاه هاي اقتصادي قادر به تولید با مقدار و کیفیت مناسب به همان قیمتی

 
که قبل از صادرات داشتند، نیستند. 

مشکلات اقتصادي باید از طریق راهکارهاي علمی و رویه هاي اقتصادي مناسب برطرف شود که متاسفانه در کشور براي برطرف کردن
مشکلات اقتصادي اعم از تولید، بیکاري، اشتغال، انباشت سرمایه، نرخ ارز و بهره هاي پولی و بانکی، از روش هاي منطقی مبتنی بر
الزامات علم اقتصاد استفاده نشده، به همین دلیل ما همواره با این مشکل روبه رو هستیم. در ایران با وجود آنکه درآمدهاي نفتی
کشور همیشه زیاد بوده، اما دولت ها با کسري بودجه هاي پنهانی روبه رو بوده اند که این امر در پایان سال همواره نمود پیدا می
کرده و دولت ها براي جبران این کسري به بانک مرکزي و صندوق ذخیره ارزي متوسل می شدند که این امر باعث بالا رفتن تورم و

در نتیجه کاهش ارزش پول ملی کشور می شد.



صنعت گردشگري باید براي حراست از اشتغال حمایت شود

منبع: اتاق بازرگانی ایرانشماره خبر:  158  |  تاریخ: 1399/05/05

غلامحسین شافعی، رئیس اتاق مشهد در نشست شوراي گفت وگوي استان خراسان رضوي گفت: به واسطه تبعات اقتصادي
کرونا، صنعت گردشگري به وضعیت بدي دچار شده و نگرانی هاي جدي براي ریزش ظرفیت هاي اشتغال در این صنعت

وجود دارد؛ ازاین رو براي حراست از اشتغال موجود در این صنعت باید از کسب وکارهاي گردشگري حمایت شود.

 
 

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي ایران گفت: صنعت گردشگري، بیشترین خسارت را از شیوع کرونا متحمل شد و امروز

 
باید تلاش کنیم تا با ارائه تسهیلات و حمایت هاي ویژه، از ریزش اشتغال در این بخش جلوگیري شود. 

غلامحسین شافعی در هفتاد و ششمین جلسه شوراي گفت وگوي دولت و بخش خصوصی استان خراسان رضوي، با اشاره به تبعات
بحران کرونا بر کسب وکارها، افزود: بخش مهمی از اقتصاد استان خراسان رضوي بر ظرفیت هاي صنعت گردشگري اتکا دارد و همین

 
امر ضرورت چاره اندیشی مؤثر و همراهی سازمان هاي متولی، براي جبران خسارات وارده به این بخش را دوچندان می کند. 

او ادامه داد: حمایت هایی که از این صنعت انجام می گیرد، باید با رویکرد حفظ سرمایه هاي آن و به ویژه حراست از اشتغال موجود

 
در این بخش باشد. نگرانی جدي ما نیز از دست رفتن ظرفیت هاي این بخش است. 

شافعی با اشاره به پیگیري موضوعات حوزه گردشگري توسط دبیرخانه شوراي گفت وگوي استان، تصریح کرد: پیشنهاد هایی از سوي
این شورا و بخش خصوصی براي کمک به صنعت گردشگري خراسان رضوي ارائه شده که می تواند در سطح ملی نیز مطرح و با

 
موافقت نهادهاي متولی اجرایی شود. 

او از استاندار خراسان رضوي خواست تا چالش هاي کسب وکارهاي حوزه گردشگري و راهکارهاي ارائه شده از سوي بخش خصوصی

 
را به طور مکتوب با شوراي عالی گردشگري کشور در میان گذاشته و تحقق حمایت هاي لازم را از این شورا پیگیري کند. 

در این نشست علی اکبر علیزاده قناد، رئیس کمیسیون گردشگري اتاق مشهد نیز اظهار کرد: بخش عمده اي از صنعت گردشگري
استان خراسان رضوي با تبعات ناشی از بحران کرونا دست به گریبان بوده و خسارت هاي وارده گریبان بیش از 90 درصد واحدهاي



 
فعال در این بخش را گرفته است. 

او افزود: بخشی از بنگاه ها و مراکز خدماتی فعال در صنعت گردشگري استان، نمی توانند از این بحران عبور کنند و به فعالیت خود

 
ادامه دهند و شماري نیز اگر حمایت هاي لازم را دریافت نکنند، به سرنوشت گروه قبل دچار خواهند شد. 

در ادامه، استاندار خراسان رضوي گفت: شیوع بیماري کرونا، مشکلاتی جدي در حوزه هاي اقتصادي، اجتماعی و فرهنگ ایجاد کرده

 
است. همه می دانیم که این بیماري همه گیر شده و کشورهاي دیگر به ویژه همسایگان ما را نیز درگیر آن هستند. 

علیرضا رزم حسینی ادامه داد: خوشبختانه در ایران و استان خراسان رضوي اقدامات خوبی براي مقابله با این بیماري و مشکلات ناشی
از آن در حال پیگیري است و با توجه به الزامی شدن استفاده از ماسک، برآورد می شود که 60 تا 70 درصد مردم به این الزام عمل

 
می کنند و این امید وجود دارد که با همراهی آحاد جامعه، طی هفته هاي آینده از وضعیت قرمز خارج شویم. 

او همچنین از جذب 2 هزار و 868 میلیارد تومان سهمیه استان براي آسیب از بیماري کرونا خبر داد و تأکید کرد: چنانچه میزان ثبت
نام و تقاضا به 3 هزار میلیارد تومان هم برسد، باز از سوي دولت تأمین شده و تعلق می گیرد. باید همه واحدهاي بخش خصوصی که

 
زیانی را متحمل شده اند، در سامانه درخواست خود را ثبت کنند. 

 
به گفته او، تاکنون میزان ثبت نام بخش خصوصی 480 میلیارد تومان بوده است. 

 
 

 
موضوعات: 

گردشگري صنعت گردشگري اقتصاد گردشگري کرونا غلامحسین شافعی اتاق مشهد



گزارش تصویري| نشست ترویجی رسانه اي کارآفرینی، موانع تولید و کرونا

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  159  |  تاریخ: 1399/05/05



مدیرکل آموزش فنی وحرفه اي اصفهان: انطباق مدرك تحصیلی، شغل و

صلاحیت حرفه اي در ایران نزدیک به صفر است

منبع: تسنیمشماره خبر:  160  |  تاریخ: 1399/05/05

گروه استان ها- مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان اصفهان گفت: متأسفانه میزان انطباق مدرك تحصیلی، شغل افراد و
داشتن صلاحیت حرفه اي و شایستگی هاي احراز آن شغل در کشور ما نزدیک به صفر است که با اجراي طرح صلاحیت

حرفه اي درصدد جبران آن هستیم.

گروه استان ها- مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان
اصفهان گفت: متأسفانه میزان انطباق مدرك تحصیلی،
شغل افراد و داشتن صلاحیت حرفه اي و شایستگی هاي
احراز آن شغل در کشور ما نزدیک به صفر است که با
اجراي طرح صلاحیت حرفه اي درصدد جبران آن هستیم.

 
- اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از اصفهان، آرش اخوان پیش
از ظهر امروز در جلسه علنی شوراي اسلامی شهر اصفهان
با اشاره به امضاي تفاهم نامه با شهرداري اصفهان اظهار

داشت: 54 مرکز دولتی و یک هزار و 308 آموزشگاه بخش خصوصی در زیرمجموعه اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان مشغول

 
ارائه آموزش هاي مهارتی به مردم استان هستند. 

وي افزود: در مراکز دولتی 235 کارگاه ثابت شهري داریم و تعداد زیادي کارگاه سیار نیز بر اساس نیاز در روستاها، پادگان ها و زندان

 
ها دایر می شود. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان اصفهان با اشاره به وجود بیشترین تعهد آموزشی در استان در بین استان هاي کشور ادامه داد:
سالیانه بیش از 20 میلیون نفرساعت تعهد آموزشی داریم که نیمی از این تعهدات در مراکز دولتی و نیمی دیگر در آموزشگاه هاي آزاد
خصوصی انجام می شود. همچنین سالیانه 60 هزار نفر را در مراکز دولتی و همین تعداد را نیز در آموزشگاه هاي آزاد پذیرش می

 
کنیم. 

وي با بیان اینکه سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور براي 5 هزار شغل استاندارد آموزشی تدوین کرده است، گفت: در استان

 
اصفهان حدود یک هزار و 500 حرفه را آموزش می دهیم. 

اخوان بیان کرد: دو اقدام ما در سال گذشته و سال جاري به مدلی براي کشور تبدیل شده است؛ سیستم هاي آموزشی اگر با بازار
فاصله داشته باشند بهره وري پایینی دارند، بنابراین تلاش کردیم فاصله حوزه آموزش با صنایع و صنوف را کم کنیم. همچنین در
گذشته آموزش هاي ما به شیوه عرضه محور ارائه می شد اما هم اکنون با روش سفارش محور عمل می کنیم و پس از نیازسنجی از

 
بازار، صنایع و صنوف نسبت به برگزاري دوره آموزشی اقدام می کنیم. 



 
اجراي دو طرح آموزش دوگانه و صلاحیت حرفه اي در اصفهان 

وي تصریح کرد: براي حذف فاصله بین حوزه آموزش و صنایع و صنوف دو روش آموزش دوگانه و صلاحیت حرفه اي را به کار بستیم.
در آموزش دوگانه از آلمان الگو گرفته و آن را بومی سازي کردیم. در این روش 30 تا 50 درصد آموزش مهارت در محیط کارگاه و 50
تا 70 درصد آموزش در دل اصناف و صنایع و با استفاده از تجهیزات به روز انجام می شود. این طرح را پس از پیاده سازي در اتحادیه
هاي صنف خودرو هاي سبک و سنگین، عطاران و گیاهان دارویی، کافی شاپ، رستوران داران و غیره و همچنین صنایعی مانند تولید
لوازم خانگی در اصفهان به کشور نیز ارائه کردیم. این مدل در صنف خدمات خودروهاي سبک اصفهان به شکل خوبی اجرا و رضایت

 
این شریک مهارتی به دست آمد. 

 
روایت تسنیم از کارآموزان مرکز فنی و حرفه اي بادرود/ کارآموزان باید براي امتحان 60 کیلومتر طی کنند 

 
1492 نفر از روستائیان خراسان جنوبی از خدمات و آموزش هاي فنی و حرفه اي بهره مند شدند 

 
مرکز تخصصی طلا و جواهر فنی و حرفه اي در مشهد راه اندازي می شود 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان اصفهان با بیان اینکه سیستم آموزش دوگانه براي افراد جویاي کار اجرا شد، اضافه کرد: در این
روش افراد با ضمانت اشتغال به دریافت آموزش مشغول می شوند. از طرف دیگر، براي ایجاد شغل پایدار طرح صلاحیت حرفه اي را
براي شاغلان اجرا و با هدف شایسته گزینی به صنایع ورود پیدا کردیم. در این طرح پس از مشخص شدن شایستگی هاي شغلی افراد
از آنها آزمون می گیریم و اگر فرد موفق شد به او گواهی اعطا و اگر موفق نشد کمبودهاي مهارتی او پایه اي براي نیازسنجی آموزش
شده و براي او دوره آموزشی تعریف می شود و این فرآیند آن قدر تکرار می شود که کمبود مهارت او به صفر و صلاحیت او به تأیید

 
برسد. در این طرح افراد متوجه می شوند که براي ارتقا در شغل خود باید چه مهارت هایی کسب کنند. 

وي با اشاره به وضعیت کشورهایی مانند آلمان و ژاپن اظهار داشت: انطباق مدرك تحصیلی، شغل افراد و داشتن صلاحیت حرفه اي و
شایستگی هاي احراز آن شغل در آلمان 93 درصد و در ژاپن 86 درصد است. به نظر من متأسفانه در کشور ما این عدد نزدیک به
صفر است، بنابراین طرح صلاحیت حرفه اي را به مرکز پیشنهاد دادیم و در دستور کار سازمان مدیریت و برنامه ریزي کشور قرار
گرفته است. همچنین طرح صلاحیت حرفه اي ملی را پیشنهاد دادیم که در آن مشابه کشور آلمان، به مدارك مهارتی نیز درجه و

 
رتبه مانند کارشناسی، کارشناسی ارشد و دکتري فنی اختصاص می یابد. 

اخوان با اشاره به برگزاري آموزش هاي مجازي با شیوع ویروس کرونا افزود: آموزش هاي مهارتی حضوري 4 ماه تعطیل شد اما تنها
آموزشی که تعطیل نشد (به جز زمان تعطیلی دو هفته اي اصناف) آموزش هاي دوگانه اصفهان بود، چون از ابتدا در فرآیند اجراي آن
فاصله گذاري رعایت شده است. همچنین تجارت الکترونیکی و کسب وکارهاي آنلاین در زمان شیوع ویروس کرونا رشد چشمگیري

 
داشت و متقاضیان جدید را به این سمت هدایت می کنیم. 

وي درباره نیازهاي آموزشی دوران پساکرونا ادامه داد: در دوران کرونا و پساکرونا متوجه شدیم که روش هاي سنتی منسوخ و محکوم
به فنا است؛ بنابراین نگرش و انگیزه کاري باید تغییر کند. باید از آموزش سنتی به سوي روش هاي نوین آموزشی برویم. همچنین به
دلیل اینکه برخی مشاغل در هر شرایطی آسیب پذیري زیادي دارند باید اطلس مشاغل خوش آتیه را طراحی و در بازه هاي زمانی به
روز کنیم و باید به سمت مشاغل نو و دیجیتال حرکت کنیم. بنابراین خدمات الکترونیک، آموزش مجازي و توسعه کسب وکارهاي

 
دیجیتالی را در دستور کار قرار دادیم. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان اصفهان درباره مشاغل خانگی گفت: به اعتقاد من مشاغل خانگی در کشورمان به صورت



دکوري اجرا شده است؛ بنابراین در این حوزه به دنبال شرکت هاي پشتیبان رفتیم. در این راستا تفاهم نامه اي امضا کردیم تا در
روستاها و مناطق حاشیه اي به بانوان سرپرست خانوار و سایر بانوان آموزش مشاغل خانگی دهیم. در این طرح شرکت پشتیبان ابتدا

 
اقدام به نیازسنجی، بازارشناسی و طراحی محصول می کند و سپس ما آموزش هاي تخصصی مرتبط را به این بانوان ارائه می دهیم. 

وي با اشاره به برگزاري تور مهارتی براي آشنایی کودکان با مشاغل بیان کرد: طرحی براي راه اندازي پارك مهارت ویژه کودکان داریم
که امیدوارم شهرداري اصفهان براي راه اندازي آن به ما کمک کند. طرحی نیز براي کودکان کار داریم که با کمک خیران به این

کودکان آموزش هاي مهارتی بدهیم تا در شرکت هاي پشتیبان از آنها استفاده شود.



انجمن هاي برتر دانشجویی دانشگاه یزد تجلیل شدند

منبع: یزدي نیوزشماره خبر:  161  |  تاریخ: 1399/05/05

انجمن هاي برتر دانشجویی استان در سومین جشنواره مجازي نهادهاي دانشجویی دانشگاه یزد معرفی و تجلیل شدند.

 
انجمن هاي برتر دانشجویی دانشگاه یزد تجلیل شدند 

انجمن هاي برتر دانشجویی استان در سومین جشنواره مجازي نهادهاي

 
دانشجویی دانشگاه یزد معرفی و تجلیل شدند. 

به گزارش یزدي نیوزسومین جشنواره نهادهاي دانشجویی دانشگاه یزد،
مرحله دانشگاهی جشنواره هاي حرکت، رویش و تیتر با حضور «اکرم

 
فداکار» معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی استاندار یزد در صورت مجازي برگزار شد. 

انجمن هاي علمی برتر در حوزه رقابتی پردیس علوم انسانی و اجتماعی این دوره جشنواره «انجمن علمی دانشجویی تربیت بدنی» با
کسب رتبه نخست، «انجمن علمی دانشجویی حقوق» با کسب رتبه دوم و «انجمن علمی دانشجویی روانشناسی و انجمن علمی

 
دانشجویی مددکاري» به صورت مشترك شایسته تقدیر شناخته شدند. 

در حوزه رقابتی پردیس فنی و مهندسی هم «انجمن علمی دانشجویی مهندسی صنایع رتبه اول و «انجمن علمی دانشجویی مهندسی

 
کامپیوتر و انجمن علمی دانشجویی مهندسی مکانیک» رتبه دوم را به خود اختصاص دادند. 

انجمن علمی دانشجویی زیست شناسی در حوزه رقابتی پردیس علوم پایه نیز رتبه نخست و انجمن علمی دانشجویی محیط زیست در

 
حوزه رقابتی دانشکده منابع طبیعی و کویرشناسی شاسیته تقدیر شدند. 

در حوزه رقابتی دانشکده هنر و معماري نیز انجمن هاي علمی دانشجویی معماري و انجمن علمی دانشجویی نقاشی به صورت
مشترك حائز رتبه اول، در حوزه رقابتی پردیس مهریز و حوزه رقابتی بین رشته اي به ترتیب، انجمن هاي علمی دانشجویی حقوق و

 
انجمن علمی دانشجویی کارآفرین شایسته تقدیر شناخته شدند. 

در بخش دیگري از این جشنواره «براي مسابقه پادکستی با چاشنی کوید 19 (انجمن علمی دانشجویی فقه و حقوق)»، «خلق دفتر
ایده (انجمن علمی دانشجویی نقاشی)»، «مجموعه اقدامات یاري رسانی به توان خواهان (انجمن علمی دانشجویی مددکاري)»،
«پادکست هاي معرفی کتاب (انجمن علمی دانشجویی مهندسی صنایع)»، «انجمن علمی دانشجویی شیمی»، «انجمن علمی
دانشجویی تاریخ» و «انجمن علمی دانشجویی نانوفناوري» در حوزه هاي رقابتی مسابقه علمی، کارآفرینی، فعالیت خلاقانه، بخش

 
محتواي دیجیتال و انجمن با پیشرفت قابل توجه به عنوان انجمن هاي علمی برتر شناخته و برگزیده شدند. 

نشریه آواي زمین، نشریه کاوش، نشریه کاریون، نشریه راهبرد، نشریه اومیکس، نشریه سیاست نامه، نشریه برداشت، نشریه رویش،



نشریه میثاق، نشریه هلال سرخ، نشریه صداي دانشجو، نشریه طلوع و نشریه صوتی رادیو رویش هم به عنوان نشریان شایسته تقدیر

 
نشریات در حوزه رقابتی نشریه علمی شایسته تقدیر، نشریه فرهنگی اجتماعی و نشریه صوتی معرفی شدند. 

«کانون هلال احمر، کانون قرآن و عترت آل یاسین، کانون آواي زندگی» و «کانون مهرآور» رتبه هاي اول و دوم و شایسته تقدیر در
حوزه رقابتی کانون هاي فرهنگی هنري و بسیج دانشجویی انجمن اسلامی دانشجویان از لحاظ عملکردي به صورت مشترك برگزیده

 
به عنوان تشکل هاي اسلامی دانشجویان برتر شناخته شدند. 

منبع:ایسنا یزد



فاصله گذاري اجتماعی، چرخ اقتصاد را کند کرده است

منبع: اکو نیوزشماره خبر:  162  |  تاریخ: 1399/05/05

مجموعه اقداماتی نظیر طرح هاي فاصله گذاري اجتماعی که به منظور حفظ سلامت شهروندان اجرا شد به نوبه خود به کند
شدن چرخ اقتصاد و بروز رکود، تعطیلی و نیمه تعطیلی واحدهاي اقتصادي و... منجر شده است.

گزارش تحلیلی وزارت کار از آثار کرونا بر کسب و کار و
رفاه خانوارها؛ فاصله گذاري اجتماعی، چرخ اقتصاد را کند
کرده است اقتصاد ایران: مجموعه اقداماتی نظیر طرح هاي
فاصله گذاري اجتماعی که به منظور حفظ سلامت
شهروندان اجرا شد به نوبه خود به کند شدن چرخ اقتصاد
و بروز رکود، تعطیلی و نیمه تعطیلی واحدهاي اقتصادي

 
و... منجر شده است. 

 
به گزارش خبرگزاري اقتصادایران 

به گزارش خبرگزاري اقتصادي ایران ، معاونت امور اقتصادي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با همکاري معاونت توسعه کارآفرینی و
اشتغال و معاونت رفاه اجتماعی، در گزارش چهار فصلی، اثرات اقتصادي شیوع ویروس کرونا در سطح بین الملل، سیاست هاي

 
اقتصادي کشورها در مواجهه با این بحران، اقدامات حمایتی ایران در حوزه تولید و اشتغال را بررسی کرده است. 

در مقدمه این گزارش، ضمن اشاره به تکانه هاي اقتصادي فراگیري ویروس کرونا، به برخی از استراتژِي ها و سیاست هایی که کشورها
براي حمایت از خانوارها و اقشار آسیب پذیر اجرا کرده اند از جمله کمک مستقیم به خانوارهاي کم درآمد، کارکنان و
افراد خوداشتغال، پرداخت بیکاري، تعویق مهلت پر کردن اظهارنامه و پرداخت مالیات هاي شخصی، کاهش مالیات بر مصرف و املاك،
حمایت از هزینه هاي بهداشتی خانوار، تسهیل قوانین و الزامات کار پاره وقت، پرداخت حقوق دوران مرخصی استعلاجی مبتلایان،

 
کمک مالی و تعویق اجاره بهاي خانوارهاي آسیب دیده، … پرداخته شده است. 

 
در ادامه این گزارش اثرات شیوع ویروس کرونا بر رشد اقتصادي به تفکیک مناطق مختلف جهان بررسی شده است. 

بر اساس تحقیقات به عمل آمده، پیش بینی هاي مختلف از رشد اقتصادي به تفکیک مناطق مختلف جهان نشان می دهد که در سال
2020 کشورهاي منطقه اروپا بیشترین آسیب را از شیوع ویروس کرونا خواهد دید و بر اساس پیش بینی ماه آوریل صندوق بین

 
المللی پول، تولید ناخالص داخلی اروپا در سال 2020، به میزان 6.6 درصد کاهش می یابد. 

این گزارش می افزاید: براي کشورهاي خاورمیانه و آسیاي میانه نیز پیش بینی هاي صندوق بین المللی پول، رشد اقتصادي منفی را
نشان می دهد. بر اساس این پیش بینی، تولید ناخالص داخلی کشورهاي صادرکننده نفت این منطقه، در سال 2020 حدود 9.3-
درصد کاهش می یابد و این در حالی است که کاهش تولید ناخالص داخلی کشورهاي واردکننده نفت این منطقه، تنها در حدود 8.0-
درصد خواهد بود. یکی از عواملی که موجب کاهش بیشتر رشد اقتصادي در کشورهاي صادرکننده نفت این منطقه نسبت به



 
کشورهاي واردکننده می شود، کاهش شدید قیمت نفت ناشی از کمبود تقاضا است. 

اثرات شیوع ویروس کرونا بر بیکاري، فقر و رفاه اقتصادي نیز از دیگر مواردي است که در این گزارش، بررسی و عنوان شده است که بر

 
میزان بیکاري و سطح رفاه در کشورها نیز اثرات قابل ملاحظه اي داشته است. 

 
اقدامات حمایتی ایران در حوزه تولید و اشتغال و ابعاد تأثیرگذاري کرونا بر اقتصاد ایران بخش دیگر این گزارش است. 

بر اساس این تحلیل، مجموعه اقداماتی نظیر طرح هاي فاصله گذاري اجتماعی که به منظور حفظ سلامت شهروندان اجرا شد به نوبه
خود به کند شدن چرخ اقتصاد و بروز رکود، تعطیلی و نیمه تعطیلی واحدهاي اقتصادي و اخلال در زنجیره ارزش تولید و

افزایش نا اطمینانی در اقتصاد منجر شده است.



5G بستري براي فناوري هاي پیشرفته

منبع: کلیکشماره خبر:  163  |  تاریخ: 1399/05/05

رسانه کلیک &– وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات با اشاره به راه اندازي پایلوت نسل پنجم شبکه سیار در ایران تاکید که
5G می تواند فرصت استثنایی و بی نظیري براي اقتصاد دیجیتال ایران فراهم کند. به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع

رسانی وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات، متن کامل یادداشت محمد جواد آذري ...

رسانه کلیک &– وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات با اشاره به راه اندازي پایلوت نسل پنجم شبکه سیار در ایران تاکید که 5G می

 
تواند فرصت استثنایی و بی نظیري براي اقتصاد دیجیتال ایران فراهم کند. 

به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات، متن کامل یادداشت محمد جواد آذري جهرمی که
امروز در صفحه نخست روزنامه ایران منتشر شده است به این شرح است: بارها مطالبی در خصوص اهمیت اقتصاد دیجیتال و لزوم
سرمایه گذاري در آن را احتمالاً خوانده اید و بنده هم قصد بیان مجدد آن ها را ندارم چون بر کسی پوشیده نیست که آینده اقتصاد
دنیا، اقتصاد دیجیتال است و براي کشوري با مختصات سیاسی و اقتصادي ایران، این یک فرصت استثنایی است. اکنون باافتخار اعلام
می کنم که موفق شدیم با تلاش هاي جوانان وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات، اولین شبکه نسل پنجم شبکه سیار را در ایران راه

 
اندازي کنیم. با این اقدام، ایران جزو معدود کشورهاي داراي این فناوري قرار گرفت. 

اولین پایلوت به دلیل پژوهشی بودن و به پاس احترام به دانشگاهیان، در مرکز تحقیقات وزارت ارتباطات راه اندازي شد و محدوده ي
دانشگاه تهران را پوشش می دهد. ممکن است برخی انتقاد کنند که تنها گوشی هایی که با قیمت بالاي ارز خریداري می شوند و
گران قیمت هستند امکان دسترسی به 5G را فراهم می کنند و این اقدام نوآورانه وزارت ارتباطات لاکچري است! یا براي عموم مردم
عزیز خیلی ملموس نباشد اما بگذارید خاطره اي را دراین باره نقل کنم تا اینرسی همیشگی برخی در برابر رشد فناوري را باهم مرور
کنیم: آبان 93، وقتی اولین شبکه نسل چهارم در مشهد راه اندازي شد، واکنش هاي بسیاري مشابه الان ایجاد شد که گوشی هاي
گران قیمت تنها از 4G پشتیبانی می کنند، سیم کارت ها باید تعویض شوند و موقعی که هنوز 3G در کشور به طور کامل توسعه
نیافته است چرا سراغ نسل هاي بالاتر می روید؟ اما باگذشت سال ها بسیاري از همان دوستان منتقد می گویند چرا سرعت بالاتري

 
فراهم نمی کنید و براي شهر ما هم باید 4G راه اندازي کنید! 

مقاومت در برابر رشد فناوري و نوآوري همواره وجود داشته است: از زمان سقراط و جام شوکران او گالیله و فشارهایی که بر وي به
خاطر نظریه گردش زمین به دور خورشید آوردند تا قرن هاي معاصر که در برابر رشد فناوري و ارتباطات مقاومت هایی می شود؛ اما
پس از مدتی که رشد اقتصادي و اجتماعی بر پایه نوآوري و فناوري هاي نوین شکل می گیرد چاره اي جز همراهی با فناوري و

 
استفاده حداکثري از منافع آن و جذب حواشی مضر آن باقی نمی ماند. 

در سال هاي اخیر، رشد و فراگیري بسیاري از استارتاپ ها و کسب وکارها بر پایه زیرساخت ها و دسترسی به ارتباطات و شبکه ملی
اطلاعات بوده است. اگر 3G و 4G را در ایران راه اندازي نمی کردیم، امروزه هیچ تاکسی اینترنتی یا فروشگاه اینترنتی در ایران
نداشتیم که مردم بتوانند به راحتی و با چند کلیک امور شهروندي خود را انجام دهند. این ظرفیت منجر به شکوفایی استعدادها و
فراهم شدن بستري براي کارآفرینی و اشتغال بسیاري از جوانان شد به طوري که صنعت ارتباطات و فناوري اطلاعات جزو معدود



حوزه هایی بود که رشد اقتصادي مثبت در سال گذشته داشتند، درحالی که رشد اقتصادي کشور منفی بود و بسیاري از صنایع سنتی

 
رشد اقتصادي منفی را تجربه کرده اند. 

امروزه بیش از 80 درصد روستاها به لطف طرح USO، به اینترنت پرسرعت 3G و 4G دسترسی دارند و خدمات بسیاري از دولت
الکترونیک همچون آموزش الکترونیک و سلامت الکترونیک در مناطق روستایی قابل ارائه است. اگر این توسعه ارتباطات صورت نمی

 
گرفت، در ایام شیوع کرونا امکان تأمین نیازهاي عمومی مردم همچون خرید اینترنتی و … فراهم نبود. 

حال 5G که نسبت به نسل هاي قبل سرعت بسیار بالاتر، نرخ نفوذ و پوشش کارآمدتر و هزینه هاي مقرون به صرفه تري دارد، می
تواند بستري براي فناوري هاي پیشرفته اي همچون اینترنت اشیاء (IOT) باشد و فرصت استثنایی و بی نظیري براي اقتصاد دیجیتال
ایران فراهم کند. نسل پنجم ارتباطات سیار ( 5G ) تا چند سال آینده در ایران به صورت کامل و فراگیر راه اندازي خواهد شد و امروز
ما آن را بنا نهادیم، همان طور که گذشتگان براي ما تلفن همراه و 3G و 4G را به یادگار گذاشته اند و ما آن ها را تکمیل کرده ایم.

 
امیدوارم آیندگان هم باقدرت بتوانند این راه را ادامه دهند. 

آذري جهرمیداخلیویژه



متقاضیان مشاغل خانگی تا 50 میلیون تومان وام می گیرند

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  164  |  تاریخ: 1399/05/05

براساس اعلام ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی کشور، میزان وام براي متقاضیان مشاغل خانگی تا سقف 50
میلیون تومان افزایش یافته است.

سرویس اقتصادي جوان آنلاین: در حال حاضر کسب و کار هاي خانگی به یک منبع مهم اشتغال و درآمد به ویژه براي زنان
تبدیل شده است و افراد با کار در خانه علاوه بر آنکه سطح درآمد خود را افزایش و کسب و کارشان را توسعه می دهند، به اقتصاد

 
خانوار نیز کمک می کنند. 

از نگاه سازمان بین المللی کار موقعیت مکانی و وجود کسب و کار در خانه ملاك تلقی کردن آن به عنوان مشاغل خانگی است و

 
کنوانسیون 189 سازمان بین المللی کار، کار شایسته و ضرورت پرداختن به وضعیت کارگران خانگی را به رسمیت شناخته است. 

طرح ملی توسعه مشاغل خانگی از جمله طرح هاي حمایتی حوزه اشتغال، ذیل برنامه اشتغال فراگیر وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی است که با نقش آفرینی سازمان تجاري سازي فناوري و اشتغال دانش آموختگان (جهاددانشگاهی) به عنوان نهاد واسط،
تسهیل گر و توسعه اي در 9 استان آذربایجان غربی، چهارمحال و بختیاري، خراسان جنوبی، خراسان رضوي، خراسان شمالی،

 
کردستان، کرمانشاه، لرستان و ایلام در حال اجرا است .   

هدف از اجراي این الگو، تعامل با دستگاه هاي اجرایی و بخش خصوصی مرتبط با اجراي طرح، ارائه خدمات آموزشی و مشاوره
حضوري و غیرحضوري به متقاضیان مشاغل خانگی براي اتصال به بازار، ایجاد زیرساخت هاي بازاریابی و فروش محصولات مشاغل

 
خانگی و ایجاد امکان و تسهیل نظارت بر فرآیند اجراي طرح از طریق نرم افزار کنترل پروژه و بازدید هاي میدانی است .   

بر اساس آمار ها بیش از 92 هزار شغل در بخش مشاغل خانگی طی سال گذشته در کشور ایجاد شده و بیش از 270 هزار متقاضی

 
اشتغال خانگی نیز موفق به اخذ مجوز مشاغل خانگی در رشته هاي گوناگون شده اند. 

در حال حاضر طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در سه فاز انجام می شود که فاز اول شناخت ظرفیت ها و مزیت هاي منطقه و
پتانسیل افرادي است که در رشته هاي مختلف در آنجا وجود دارند. فاز دوم تقویت افرادي است که می توانند در این طرح مفید
باشند و در مباحث کارآفرینی و بازارشناسی آموزش هاي لازم را در اختیار گیرند و سوم افرادي که با داشتن مدارك تحصیلی بیکارند

 
و توانایی خاصی ندارند و تحت آموزش هاي جهاد قرار می گیرند و با توجه به توانایی ها و پتانسیل خود هدایت می شوند. 

مهناز امامدادي، دبیر ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی کشور در این باره به ایسنا می گوید:با شیوع کرونا مشکلات بسیاري
براي مشاغل خرد و کوچک ایجاد شد و ما به این نتیجه رسیدیم که براي مشاغل و کسب و کار هاي متضرر از کرونا تسهیلاتی در نظر
بگیریم. بر این اساس با توجه به فهرستی که از این مشاغل در اختیار داریم و به تناسب اولویت و میزان استحقاق براي دریافت وام، آن

 
ها را مورد حمایت قرار می دهیم. 

او معتقد است کرونا فرصت مناسبی براي گسترش کسب و کار هاي خانگی به ویژه تولید ماسک و اقلام بهداشتی مورد نیاز مردم در



شرایط حاضر به شمار می رود و به دلیل رعایت پروتکل هاي بهداشتی و منع تردد ها می تواند خلاقیت شاغلان خانگی را پرورش و

 
بروز دهد. 

: امامدادي از افزایش سقف تسهیلات مشاغل خبر داده و می گوید  میزان وام مشاغل خانگی براي اشخاص حقیقی قبلا 20 میلیون
تومان بود که تا سقف 50 میلیون تومان افزایش یافته و براي فعالیت هاي گروهی و شبکه اي و پشتیبانی نیز تا سقف 200 میلیون

 
تومان وام در نظر گرفته شده است. 

بر اساس آخرین آمار ها بیش از 16 هزار و 500 شغل در 9 استان پایلوت مجري طرح ایجاد شده و طرح مشاغل خانگی با موفقیت

 
هاي خوبی همراه بوده است به نحوي که موجب ایجاد برند هاي جدید ملی و حمایت و تقویت از برند هاي ملی قدیمی شده است. 

امروز بسیاري از کشور هاي توسعه یافته بخش اعظمی از بازار اشتغال خود را به مشاغل خانگی اختصاص داده و از ظرفیت بنگاه هاي
خرد و کوچک در این خصوص بهره برده اند.



قدردانی رئیس سازمان بهزیستی کشور از بانک سپه

منبع: شما و اقتصادشماره خبر:  165  |  تاریخ: 1399/05/05

شما و اقتصاد: معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رئیس سازمان بهزیستی کشور با ارسال نامه اي از ایفاي نقش مؤثر
بانک سپه در مسئولیت اجتماعی و اتخاذ رویکرد کارآفرینانه به منظور ایجاد اشتغال براي جامعه هدف تحت پوشش سازمان

بهزیستی تشکر و قدردانی کرد.

به گزارش شما و اقتصاد:   به نقل از بانک سپه؛ در نامه دکتر
وحید قبادي دانا رئیس سازمان بهزیستی کشور خطاب به
محمدکاظم چقازردي مدیرعامل بانک سپه آمده است:
«کارآفرینی، موتور محرك رونق اقتصادي در جوامع مختلف
است و برخورداري مسئولان و دست اندرکاران در یک کشور
از رویکرد کارآفرینانه در نظام هاي مدیریتی در شرایط عادي
یک مزیت رقابتی و در وضعیت بحران یک راهبرد اساسی
محسوب می گردد. در همین راستا ضمن ابراز تشکر از
اهتمام جنابعالی و مدیران و کارکنان محترم آن بانک در

ایفاي نقش مسئولیت اجتماعی و مساعدت اثربخش در اجراي تکلیف بند (ب) تبصره 16 قانون بودجه سال 1398 که منجر به تحقق
برنامه هاي کارآفرینی و اشتغال جامعه هدف تحت پوشش سازمان بهزیستی گردید. توفیق روزافزون شما عزیزان را در تحقق
فرمایشات مقام معظم رهبري (مدظله العالی) و سربلندي ایران اسلامی از خداوند متعال مسئلت می نمایم. یقین دارم از طریق تعامل
و همیاري مؤثر فی مابین در راستاي تحقق شعار تولید «جهش تولید» بستر مناسبی در جهت تسهیل و تسریع حمایت هاي لازم و

توانمند سازي و اشتغال افراد داراي معلولیت و مددجویان سازمان بهزیستی فراهم گردد.»



مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان البرز: فرهنگ مهارت آموزي در

میان خانواده ها نهادینه شود

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  166  |  تاریخ: 1399/05/05

پیام سپاهان - مدیر کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان البرز در سومین جلسه شوراي هماهنگی دستگاه هاي زیر مجموعه
تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان گفت: یکی از موضوعاتی که در جامعه باید به آن بپردازیم نهادینه کردن فرهنگ مهارت

آموزي در میان خانواده ها براي پیشرفت آینده شغلی فرزندان است.

پیام سپاهان - مدیر کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان
البرز در سومین جلسه شوراي هماهنگی دستگاه هاي زیر
مجموعه تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان گفت: یکی از
موضوعاتی که در جامعه باید به آن بپردازیم نهادینه کردن
فرهنگ مهارت آموزي در میان خانواده ها براي پیشرفت

 
آینده شغلی فرزندان است. 

به گزارش روابط عمومی تعاون ،کار و رفاه اجتماعی استان
البرز، حسین فلاح نژاد در این جلسه که به میزبانی اداره

کل فنی وحرفه اي استان به مناسبت هفته ملی مهارت برگزار شد ضمن تبریک هفته ملی مهارت و کارآفرینی به جامعه فنی وحرفه
اي استان اظهار کرد: امروزه متاسفانه در کشور در فضاي اشتغال با یک فقر مهارتی روبرو هستیم و حتی بسیاري از فارغ التحصیلان
دانشگاهی فارغ از اینکه مدارك تحصیلی آنها در چه رتبه و رشته اي می باشد براي ورود به بازار کار چه در بخش خصوصی و یا

 
دولتی هیچگونه مهارتی ندارند . 

وي افزود : سالانه افراد زیادي از دانشگاه فارغ التحصیل می شوند ولی وقتی براي اشتغال مراجعه می کنند متاسفانه هیچ گونه مهارتی
ندارند و این نشان می دهد که در دانشگاه ها تنها به مباحث نظري توجه می شود و به مباحث عملی و مهارتی براي آینده شغلی فرد

 
در سن اشتغال کمتر پرداخته می شود . 

فلاح نژاد خاطرنشان کرد: مساله مهارت در سایر کشور ها خیلی بیشتر از کشور ما بدان توجه شده است و در آن کشورها به افراد
جوان ماهر اهمیت بسیار زیادي براي کسب شغل می دهند، بنابراین در کشور ما نیز باید برنامه ریزي ها به گونه اي باشند که این
موضوع در اولویت سرفصل هاي آموزشی قرار گیرد تا مسیر ارتقا از کسب مهارت آغاز و آموزش هاي مهارتی از سن پایین تر براي

 
افراد طراحی شود. 

وي ادامه داد : اگر امروز در جامعه آموزش هاي مهارتی نهادینه شود و نسبت به توانمندسازي جوانان اهتمام شود شرایط اشتغال بهتر

 
خواهد شد. 

مدیرکل تعاون،کارورفاه اجتماعی استان البرز با اشاره به اجراي طرح اشتغال مهارت محور از سوي اداره کل آموزش فنی وحرفه اي
استان بصورت پایلوت در کشور تصریح کرد: استان البرز با طرح اشتغال مهارت محور که از سوي اداره کل فنی و حرفه اي استان
مطرح و بصورت پایلوت در کشور اجرا می شود خوشبختانه یک مسیر خوبی در جهت آموزش هاي مهارتی منجر به اشتغال در کشور
و البرز طی میکند و ما هم امیدواریم این طرح با همکاري فنی حرفه اي وسایر دستگاه هاي زیر مجموعه تعاون ،کارورفاه اجتماعی
استان البرز بتواند اهداف مهارتی خود را در جهت توسعه اشتغال به ثمر رساند وگامی مهم در جهت هدفمند شدن آموزش هاي

 
مهارتی براي ایجاد اشتغال برداشته شود. 



در ادامه این جلسه مدیرکل تعاون،کارورفاه اجتماعی استان البرز گزارش تحلیلی آماري مرکز آمار و اطلاعات راهبردي وزارت تعاون
،کارورفاه اجتماعی از عملکرد دستگاه هاي زیر مجموعه این وزارتخانه در کشور را که بصورت مقایسه اي سه ماهه اول سال 98 با سه

 
ماهه اول سال 99 انتشار یافته و ابلاغ گردیده را براي اعضاي این شورا تشریح و تبیین کرد. 

همچنین در این جلسه تقی غیاثی تبار مدیرکل آموزش فنی وحرفه اي استان نیز در خصوص فعالیت هاي این اداره کل در بخش
مهارت آموزي و نیز طرح اشتغال مهارت محور در استان و مزایاي این طرح در توسعه اشتغال البرز و نیز برنامه هاي هفته ملی مهارت
در استان گزارشی ارائه نمود و سایرمدیران کل و روساي دستگاه هاي اجرایی و بانک هاي زیر مجموعه تعاون ،کار و رفاه اجتماعی نیز

موضوعات و پیشنهاداتی در حوزه مسئولیت خود را مطرح نموده و پس از بحث و بررسی مصوباتی براي اجرا صادر شد.



واگذاري بلوك مدیریتی شرکت امید از طریق بورس

منبع: شبستانشماره خبر:  167  |  تاریخ: 1399/05/05

مدیرعامل بانک سپه از واگذاري بلوك مدیریتی شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید از طریق بورس اوراق بهادار تهران
خبر داد.

مدیرعامل بانک سپه از واگذاري بلوك مدیریتی شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید از طریق بورس اوراق بهادار تهران

 
خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري شبستان به نقل از روابط عمومی بانک سپه،
محمدکاظم چقازردي ضمن اعلام خبر فوق افزود: بانک سپه در
نظر دارد در راستاي الزامات قانونی ماده 16 قانون رفع موانع
تولید رقابت پذیر ارتقاي نظام مالی کشور و همچنین تاکید
ریاست محترم جمهوري و وزارت محترم امور اقتصادي و دارایی
50 درصد به علاوه یک سهم از سهام شرکت گروه مدیریت

 
سرمایه گذاري امید را از طریق بازار بورس بهادار تهران عرضه کند. 

مدیرعامل بانک سپه ضمن اشاره به تاسیس شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید توسط بانک سپه در سال 1380، این شرکت را

 
یکی از اثربخش ترین مجموعه هاي اقتصادي در سطح ملی و بین المللی خواند. 

 
ارزش 125 هزار میلیارد تومانی و امید در بازار سرمایه 

چقازردي به هم افزایی و ارزش آفرینی شرکت امید در اقتصاد کشور اشاره و خاطرنشان کرد: این شرکت با نماد ""و امید"" با سرمایه
ثبت شده 30 هزار میلیارد ریال و با ارزش بازار بدون احتساب ارزش بلوك مدیریتی 125 هزار میلیارد تومانی یکی از بزرگترین

 
شرکت هاي هلدینگ چند رشته اي صنعتی در بازار بورس تهران در حال فعالیت است. 

به گفته مدیرعامل بانک سپه، پرتفوي سرمایه گذاري شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید در زمینه صنایع استخراج کانه هاي

 
فلزي، انرژي، واسطه گري مالی، سیمان و ... است. 

 
نقش کلیدي بزرگترین شرکت معدنی ایران در زنجیره فولاد کشور 

رئیس هیئت مدیره بانک سپه ضمن تاکید بر نقش کلیدي شرکت امید در زنجیره تولید فولاد کشور، تصریح کرد: شرکت گروه
مدیریت سرمایه گذاري امید با مالکیت 37.90 درصد شرکت هاي معدنی و صنعتی گل گهر، 39027 درصد چادرملوو 26.04 درصد

سنگ آهن گهرزمین، بزرگترین هلدینگ معدنی کشور محسوب می شود. 



وي افزود: شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید با سرمایه گذاري در زنجیره ارزش فولاد کشور از معدن تا فولاد ضمن نقش

 
آفرینی در اجراي طرح هاي ملی و بزرگ به اشتغال زایی در مناطق مختلف کشور کمک کرده است. 

 
امید؛ بزرگترین شرکت در صنعت ذخیره سازي نفت خام کشور 

مدیرعامل بانک سپه با بیان اینکه شرکت امید با پشتیبانی این بانک طی چند دهه اخیر در زمینه تولید محصولات استراتژیک در
کشور سرمایه گذاري کرده است گفت: با بهره برداري از طرح مخازن ذخیره سازي نفت خام جاسک تا پایان سال 1400، شرکت امید

 
با سهم بازار 40 درصدي بزرگترین شرکت در صنعت ذخیره سازي نفت خام کشور خواهد بود. 

وي یادآور شد : به اذعان بسیاري از کارشناسان راه اندازي شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید توسط بانک سپه گامی مهم براي

 
توسعه اقتصادي کشور به ویژه در حوزه نفت و معادن بوده و به توسعه اقتصادي و اشتغال زایی کمک شایانی کرده است. 

وي همچنین تصریح کرد: با اتخاذ تدابیر مدیریتی و هماهنگی در سطوح کلان مجموعه، این شرکت براي سهامداران نیز ارزش افزوده
مناسب و قابل توجهی را داشته و دارد. مدیرعامل بانک سپه در پایان اظهار داشت: آگهی عرضه بلوك مدیریتی سهام شرکت امید طی

هفته جاري انتشار خواهد یافت./



ایجاد 430 فرصت شغلی براي مددجویان روستانشین هرمزگانی

منبع: شبستانشماره خبر:  168  |  تاریخ: 1399/05/05

الهیاري گفت: از ابتداي سال 99 تاکنون ، بیش از720 فرصت شغلی براي خانواده هاي تحت حمایت کمیته امداد استان
هرمزگان ایجاده شده است که حدود 430 مورد از این فرصت هاي شغلی جدید در مناطق محروم روستایی و کم برخوردار

بوده است.

الهیاري گفت: از ابتداي سال 99 تاکنون ، بیش از720 فرصت شغلی براي خانواده هاي تحت حمایت کمیته امداد استان

 
هرمزگان ایجاده شده است که حدود 430 مورد از این فرصت هاي شغلی جدید در مناطق محروم روستایی و کم برخوردار بوده است. 

« علی الهیاري »، مدیرکل کمیته امداد استان هرمزگان در گفتگو با
خبرنگار خبرگزاري شبستان در بندرعباس اظهار کرد: شناسایی افراد
مستعد در بین خانواده هاي تحت حمایت این نهاد و برنامه ریزي و اقدام
در راستاي توانمندسازي این افراد از طریق آموزش هاي مهارتی هدفمند
و متناسب با بازار کار منطقه و فراهم نمودن زمینه اشتغال از مهمترین
رسالت هاي کمیته امداد امام(ره) به ویژه در مناطق محروم روستایی و
کم برخوردار است تا علاوه بر کمک به تامین معیشت و خودکفایی
اقتصادي خانواده هاي ساکن در این مناطق، باعث جلوگیري از مهاجرت

 
روستاییان به شهرها نیز شود. 

وي افزود: بر اساس برنامه هاي پیش بینی شده از ابتداي سال 99 تاکنون، بیش از720 فرصت شغلی براي خانواده هاي تحت حمایت
کمیته امداد استان هرمزگان ایجاده شده است که حدود 430 مورد از این فرصت هاي شغلی جدید، در قالب اجراي 361 طرح
اشتغال با اعتباري بالغ بر 12 میلیارد و 805 میلیون تومان از محل منابع قرض الحسنه بانکهاي طرف قرارداد و کمیته امداد براي

 
خانواده هاي تحت حمایت این نهاد بوده است. 

مدیرکل کمیته امداد استان هرمزگان گفت: تنوع مشاغل ایجادشده توسط کمیته امداد براي خانواده هاي تحت حمایت این نهاد در
مناطق محروم روستایی شامل: 122 طرح دامداري و پرورش طیور، 105طرح در بخش خدمات، 72 طرح صنایع دستی، 53 طرح

 
کشاورزي، 5طرح صنعتی و معدنی و 4 طرح صیادي بوده است. 

الهیاري یادآور شد: مددجویان متقاضی دریافت تسهیلات خوداشتغالی در ابتدا باید براي تشکیل پرونده، مشاوره و تعیین مسیر شغلی
به کمیته امداد محل سکونت خود مراجعه و سپس در سامانه کارا به آدرس www.kara.mcls.gov. ir ثبت نام نمایند تا بعد از
بررسی کارشناسی و تایید نهایی طرح مورد نظر و گذراندن دوره هاي آموزشی لازم به منظور یادگیري مهارتهاي کسب وکار، اقدامات

بعدي به منظور پرداخت تسهیلات به متقاضیان و اجراي طرح اشتغال انجام شود.



از مهارت آموزي به 480 هزار سرباز تا ثبت 2400 محیط واقعی کار در پادگان

ها /«سرباز ماهر» شوخی نیست

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  169  |  تاریخ: 1399/05/05

 گروه انتظامی خبرگزاري فارس _ مریم عرب انصاري:
دغدغه شان آموختن به سربازان این مرز و بوم است. سربازانی که براي خدمت به وطن و دفاع از ناموس و آب و خاك کشور از آرامش

 
و آسایش خود گذشته و راهی خدمت سربازي شده اند. 

 آستین بالا زده و دست به کار شده اند. می خواهند در ازاي جوانمردي سربازان به آنها خدمت کرده و حرفه به آنها بیاموزند. 500 فن
و مهارت را جمع آوري کرده و در سه دسته طلایی نقره اي و برنزي در مراکز آموزشی و پادگان هاي کل کشور به آموزش گذاشته اند.

 
 

در کلاس هاي آموزشی در صددند تا سربازان در کنار آموختن موضوعات امنیتی و دفاعی, مهارت هم بیاموزند تا بعد از فراغت تحصیل

 
یک سرباز صفر نبوده و سرباز ماهري باشند که بتوانند از توانمندي و مهارت کسب کرده در دوران سربازي ارتزاق کنند. 

 
امروز پنجم مرداد مصادف با روز "مهارت و سربازان" در هفته ملی مهارت است. 

براي آگاهی از آخرین جزئیات برنامه هاي مهارت آموزي سربازان و برنامه هاي پیش رو با سردار موسی کمالی مشاور عالی قرارگاه

 
مرکزي مهارت آموزي نیروهاي مسلح به گفت وگو پرداختیم; بخوانید. 



 
 

فارس: از هفته ملی مهارت بگویید؟ قرارگاه مرکزي مهارت آموزي کارکنان وظیفه ستاد کل نیروهاي مسلح  چه برنامه اي براي

 
بزرگداشت این هفته   دارد؟ 

از 30 تیر تا 6 مرداد هفته ملی مهارت است. براي گرامیداشت این هفته قبلا مراسم هایی جمعی به صورت کشوري  برگزار می شد،
ولی امسال به دلیل شرایطی که کرونا به وجود آورده است، تجمع تمرکزي در تهران یا  استان ها وجود ندارد و بنا داریم با بهره گیري

 
از فضاي مجازي و امکانات الکترونیکی گرامیداشت این هفته را برگزار کنیم.  

 
  5 مرداد; روز مهارت و سربازان وظیفه 

 
فارس: آیا در روز شمار هفته ملی مهارت روزي براي سربازان پیش بینی شده است؟ 

بله; روز پنجم هفته ملی مهارت یعنی یکشنبه 5 مردادماه به نام مهارت دانش آموزان، دانشجویان و سربازان وظیفه نامگذاري شده

 
است.  

 
 

 
جهش مهارت; جهش اشتغال و جهش تولید 

 
فارس: شعارهاي قرارگاه مرکزي مهارت آموزي کارکنان وظیفه ستاد کل نیروهاي مسلح براي گرامیداشت  هفته مهارت چیست؟ 

قرارگاه مهارت آموزي کارکنان وظیفه شعار«جهش مهارت; جهش اشتغال  و جهش تولید» را براي هفته مهارت پیش بینی کرده
است؛ طبق برنامه پنج ساله نقشه راه امسال مصادف با خیزش مهارت بود که با تدبیر مقام معظم رهبري با شعار سال مبنی بر جهش

 
تولید مصادف شد.  



 
فارس: منظور از جهش اشتغال و تولید در بین جامعه کارکنان وظیفه چیست؟ 

شعار دوم ورود سرباز، خروج سرباز ماهر است، جهش اشتغال با جهش مهارت و جهش تولید با جهش اشتغال میسر است . یعنی
سرباز بعداز پایان خدمت با مهارت و توانمندي از پادگان بیرون رود و جهش تولید نیز یعنی اینکه هر سرباز حداقل یک مهارت

 
تخصصی داشته باشد.  

 
همه سربازان تا سال 1401 ماهر می شوند 

فارس: برنامه هاي قرارگاه مهارت آموزي براي توانمندسازي سربازان چیست؛ تا به امروز چند سرباز گواهینامه مهارت آموزي دریافت

 
کرده اند؟  

طبق برنامه ریزي هاي انجام شده در صدد هستیم تا سال 1401 همه سربازان تحت پوشش مهارت آموزي قرار بگیرند و آموختن

 
مهارت براي همه سربازان الزامی و اجباري شود.  

 
سومین شعار قرارگاه هر سرباز حداقل یک مهارت تخصصی است و این امر باید تا 1401 تحقق یابد. 

 
 

 
فارس: مهارت آموزي یعنی چه و سرباز ماهرکیست؟ 

مهارت آموزي یعنی اینکه جوانی که وارد خدمت سربازي می شود در کنار آموزش مهارت هاي دفاعی و امنیتی که وظیفه اصلی هر

 
سرباز است، توانایی لازم براي انجام یک کار را با بالاترین کیفیت یاد بگیرد. 

 
تربیت و آموزش  487000 سرباز ماهر 

 
فارس: از چه سالی مهارت آموزي آغاز شده و تاکنون چند سرباز توانمند شده اند؟ 

 
عملاً سه سال است که بحث مهارت آموزي و توانمندسازي سربازان را آغاز کرده ایم. 

در سال 96، 103 هزار سرباز گواهینامه مهارت دریافت کرده و توانمند شده اند؛ توانمندسازي سربازان در سال 97 به 163 هزار نفر
افزایش پیدا کرد و در سال گذشته با تفکیک مهارت ها به دو دسته عمومی و تخصصی بدون احتساب سه ماه آخر سال که با شروع
ویروس کرونا و تعطیلی کلاس هاي آموزش مواجه بود توانستیم در رسته مهارت هاي عمومی 96 هزار سرباز و در دسته مهارت هاي



 
تخصصی 125 هزار سرباز را توانمند و ماهر سازیم؛ براي امسال هم درنظر داریم 65 درصد سربازان مهارت آموخته و توانمند شوند. 

 
 

 
مهارت آموزي به 65 درصد از سربازان در سال جاري  

فارس: چند نفر در شرف دریافت گواهینامه مهارت آموزي هستند؛ چه دستگاه هایی دراین زمینه به قرارگاه مهارت آموزي کارکنان

 
وظیفه ستاد کل نیروهاي مسلح کمک می کنند؟ 

برنامه قرارگاه مهارت آموزي و توانمندسازي سربازان این است که در سال جاري حداقل 65درصد سربازان مهارت آموخته و گواهینامه
لازم را کسب کنند. این برنامه ها با کمک چهار دستگاه و وزارتخانه از جمله سازمان فنی و حرفه اي، جهاد کشاورزي، سازمان فناوري

 
و اطلاعات و وزارت ورزش و جوانان در حال انجام است. 

 
پیگیر اعطاي تسهیلات به سربازان ماهر هستیم 

فارس: در سال هاي گذشته هنگام افتتاح قرارگاه مهارت آموزي سربازان، از برنامه هایی چون اعطاي وام اشتغال به مشمولان بعد از

 
مهارت آموزي و فراغت از خدمت سربازي گفته بودید، آیا این امر تحقق یافته است؟  

در ارتباط با مهارت آموزي و اشتغال سربازان، قرارگاه مرکزي مهارت آموزي کارکنان وظیفه ستاد کل نیروهاي مسلح دو کار اصلی
انجام داد؛ اولاً اینکه با دستگاه هایی که مهارت تولید می کنند همچون وزارت آموزش و پرورش، سازمان فنی و حرفه اي، وزارت
ورزش و جوانان و همچنین جهاد کشاورزي تفاهم نامه امضاء کرد و ما این دستگاه ها را تحت عنوان دستگاه هاي ماهرساز شناخته و

 
با آنها همکاري می کنیم. 

 
 



اما گروه دیگر در بحث اشتغال به ما کمک خواهند کرد که تحت عنوان دستگاه ماهرسان نام دارند و حتی سامانه اي نیز به این نام
طراحی شده است؛ در دستگاه هاي ماهرسان، ما پنجره واحد را نامگذاري کردیم، یعنی اینکه یک سرباز بعد از مهارت آموزي و
دریافت گواهینامه وارد این سامانه ماهرسان می شود و با توجه به مهارتش، برایش پنجره هایی باز می شود که اشتغال و تسهیلات
اشتغال را مشخص می کند، مثلاً می گوید اگر مایلید با مهارت خود در بحث صنعت وارد شوید، این دستگاه ها با چنین تسهیلاتی می
توانند به شما کمک کنند یا اگر سربازي در رشته الکترونیک و تعمیر موبایل مهارتی پیدا کرد، برایش پنجره اي باز می کند تا به

 
مشاغل و تحصیلاتی در مهارت خود وصل شود. 

در بحث وام که گفتید، براي تعدادي از سربازان ماهر به طور متفرقه محقق شده و افراد را به سازمان ها معرفی کرده ایم، اما براي
فراگیري این موضوع در بین همه سربازان ماهر در حال جمع بندي و توافقات نهایی و فراهم کردن زیرساخت ها هستیم تا بتوانیم به

 
صورت فرایند  تسهیلات اشتغال سربازان را ساماندهی کنیم ، و همه سربازان در شمول قرار گیرند. 

 
 

 
پیگیر اشتغال سربازان ماهر هستیم 

فارس: با توجه به بحث اشتغال که براي سربازان پیش بینی کرده اید، یعنی عملاً سربازان بعد از فراغت از سربازي هم  رصد و پیگیري

 
شما هستند؟ 

در گذشته فردي که خدمت سربازي را انجام می داد و کارت پایان خدمت را می گرفت دیگر با او کاري نداشتیم، چرا که خدمت
سربازي اش تمام شده بود، اما هم اکنون با برنامه هایی که در سامانه ماهرسان پیش بینی کرده ایم، بعد از سربازي تا دو سال نیز از

 
سرباز حمایت کرده و تسهیلات لازم را براي اشتغالش فراهم خواهیم کرد.  

 
سامانه سرباز ماهر شوخی نیست/ مشمولان ثبت نام کنند 

 
فارس: استقبال مشمولان از سامانه سرباز ماهر چیست؛ چگونه می توانند در سامانه سرباز ماهر ثبت نام کنند؟ 

یکی دو سال است که سامانه سرباز ماهر طراحی شده اما برخی جوانان فکر می کنند که این سامانه و برنامه هایش یک شوخی است؛

 
عملاً تعداد ثبت نامی ها در سامانه سرباز ماهر محدود است. 

بارها اعلام کرده ایم که پسران می توانند از سن 15 سالگی وارد سامانه سرباز ماهر شده و ورود و ثبت نام در این سامانه محدودیتی
ندارد؛ دانش آموز، دانشجو، فارغ التحصیل، طلبه یا حتی افرادي که درس نخوانده اند نیز می توانند در سامانه سرباز ماهر وارد شده  و

 
ثبت نام کنند؛ این روش راحت ترین و در دسترس ترین راه است.  



 
 

شیوه دیگر این است که مشمولان در هنگام اعزام و درحین خدمت وارد سامانه سرباز ماهر شوند؛ قبلاً گفته بودیم که شش ماه قبل از
اعزام هم می توانند در سامانه سرباز ماهر ثبت نام کنند اما هم اکنون این امکان فراهم شده تا حداکثر یک ماه قبل از اعزام در سامانه

 
ثبت نام کنند تا بتوانیم مشوق ها را براساس مهارت و توانمندي شان لحاظ کنیم.  

 
فارس: آیتم هاي ثبت شده در سامانه سرباز ماهر چیست؟ 

ابتدا مشخصات فردي و عمومی است. در ادامه هم سؤالاتی مبنی بر این است که فرد چه مهارت هایی دارد، در چه دوره هایی شرکت

 
کرده یا چه مهارت هایی را به صورت تجربی بلد است. به چه چیزي علاقمند است؟ برنامه آینده اش چیست؟ و مواردي این چنینی. 

 
فارس: آیا براي موارد ثبت شده در سامانه سرباز ماهر صحت سنجی می کنید؟ 

مشمولانی را که اعلام می کنند که آموزش دیده و گواهینامه دارند غربالگري کرده و مشخصات شان را براي تأئید به سازمان هاي

 
مربوطه ارسال می کنیم. 

تعدادي از افراد هم می گویند دوره آموزشی خاصی را نگذرانده اند ولی در فلان حرفه تجربه دارند، بنابراین در پادگان هاي آموزشی

 
غربالگري شده و در آزمون هاي ادواري، آنها را شرکت می دهیم تا میزان تجربه و توانمندي شان مشخص شود.  

 
 

 
دغدغه مان توانمندسازي سربازان است 

 
فارس: آیا از سربازان توانمند به عنوان مربی استفاده می کنید؟ 



مربی ها تعداد محدودي هستند که هم تجربه لازم را دارند و هم علم مورد نظر را. در حد نیاز از سربازان توانمند استفاده می کنیم،

 
اما نکته مهم براي ما ساختن آینده این جوانان است، چرا که باید این افراد را طوري هدایت کنیم تا براي آینده شان مهارت بیاموزند. 

 
آموزش ها به سمت علائق سربازان می رود 

فارس: در مصاحبه هاي قبلی عنوان کرده بودید که رشته هاي آموزشی به سربازان در کلاس هاي مهارت آموزي با توجه به جغرافیاي
استان، ظرفیت پادگان و... برگزار می شود. اگر سربازي به رشته آموزشی که در پادگان ها ارائه می شود علاقمند نباشد آیا می تواند از

 
شرکت در کلاس ها سرباز زند؟ 

بله بعضاً آموزش هاي برگزار شده براساس علاقه افراد نیست اما ما منشور کیفیت را ابلاغ کردیم و براساس آن 14 شاخص را تعیین

 
کرده ایم تا براي آموزش سربازان، این شاخص ها در پادگان ها و مراکز آموزشی رعایت شود. 

 
 

اجراي منشور از ابتداي سال الزامی شده و آموزش ها باید براساس علاقمندي سربازان باشد؛ در آن مراکزي هم که بستر فراهم نیست،

 
سازمان ها خودشان باید تلاش کنند تا شرایط را فراهم کنند. 

طبق برنامه ریزي هاي پیش بینی شده، در کنار آموزش، آزمون ادواري نیز در کلیه مراکز آموزشی برگزار می شود؛ ابتدا از افراد آزمون
گرفته شده و براساس مهارتی که دارند، براي ادامه آموزش معرفی می شوند؛ آنهایی که مهارت ندارند، یکراست براي آموزش معرفی

 
می شوند. 

 
منشور کیفیت و اثر بخشی چیست؟ 

 
فارس: از منشور کیفیت و اثربخشی گفتید، جزئیات این منشور را تشریح کنید؟ 

منشور کیفیت و اثربخشی طرح جامع مهارت آموزي کارکنان وظیفه در محورهاي چهارگانه با دسته بندي آموزشی، انگیزشی،

 
فرهنگی و آمایشی تقسیم بندي شده است.  

در محورهاي آموزشی، آموزش هاي مهارتی اثربخش به جاي مدرك گرایی، جلب حداکثري رضایت یگان و سرباز از دوره ها، کیفیت

 
زمان لازم و ابزار آموزشی مناسب و همچنین تمرکز در مهارت هاي منجر به اشتغال مدنظر است.  



در دوره انگیزشی نیز انجام دوره هاي مهارتی متناسب با علاقمندي، اهداي تسهیلات و مشوق هاي مؤثر و به موقع و کارنامه و

 
گواهینامه هاي مهارتی در دستور کار است.  

در بحث سوم که محورهاي فرهنگی پیش بینی شده،؛ اشاعه فرهنگ مهارت آموزي براي خانواده ها و سربازان، توسعه همکاري هاي

 
فنی و  مهارتی و اشاعه مهارتی در جلسات عمومی سربازان مدنظر است.  

 
 

در طرح آمایشی که چهارمین محور از محورهاي چهارگانه منشور طرح جامع مهارت آموزي است، به کارگیري مؤثر سربازان
متخصص، بهره برداري از طرح هاي ملی، تسریع در دسترسی دوره ها و خدمات آموزشی و هماهنگی و یکپارچگی مدیریت آموزش

 
هاي مهارتی در دستورکار است.  

 
ثبت 2400 کارگاه آموزشی به عنوان محیط واقعی کار  

 
فارس: تعداد کارگاه هاي آموزشی در پادگان ها حدوداً چه تعداد است؟  

آموزش در محیط واقعی کار یکی از برنامه هاي پیش بینی شده قرارگاه  مرکزي مهارت آموزي کارکنان وظیفه ستاد کل نیروهاي

 
مسلح و مهارت آموزي سربازان است. 

ما هم اکنون شاید بیش از 10 هزار کارگاه محیط واقعی کار داریم، چرا که در پادگان ها واحدهایی چون تعمیرگاه، تأسیسات، نانوایی،
آرایشگاه و تخصص هاي دیگر دائر است که با مجوزي که از سازمان فنی و حرفه اي گرفته ایم، توانسته ایم تعدادي از کارگاه هاي

 
استاندارد را به رسمیت بشناسیم.  

هم اکنون 2400 کارگاه آموزشی و محیط واقعی کار را با شرایط استاندارد تعیین شده به ثبت رساندیم و این کارگاه ها به صورت
پروژه محور است؛ یعنی فردي که نقاشی ساختمان بلد است با آموزش و کار در این کارگاه هاي محیط واقعی کار می تواند آموزش

 
دیده و آزمون هم بدهد و درنهایت گواهینامه مورد نظر را دریافت کند.  



 
 

 
مهارت هاي طلایی صدرنشین علایق سربازان 

 
فارس: علاقمندي مشمولان به کسب کدامیک از مهارت ها بیشتر است؟ 

 
 مهارت ها را به سه دسته طلایی، نقره اي و برنزي تقسیم بندي کرده ایم.  

 
مهارت هاي طلایی همان مهارت هایی هستند که در اکثر استان ها وجود دارد و زمینه اشتغال براي آن وجود دارد. 

مشاغل نقره اي مشاغلی است که  مربوط به جغرافیاي چند استان  است که زمینه کارشان در آن استان وجود دارد. به طور مثال

 
مشاغل آبزیان، شیلات.  

 
مهارت هاي برنزي نیز شامل مشاغل چند استان خاص است مثل زعفران ؛ پسته، چاي و ... . 

 
البته جوانان بیشتر به مهارتهاي الکترونیکی مثل تعمیر موبایل علاقه دارند. 

 
انتخاب 500 مهارت براي آموزش به سربازان 

 
فارس: مهارت هاي پیش بینی شده چه تعدادند؟  

حدود 500 مهارت منتخب در امر مهارت آموزي سربازان  را به سه دسته مهارت طلایی، نقره اي و برنزي تقسیم کرده و تلاش کردیم
که تمرکز بر روي اولویت طلایی باشد؛ ذکر این نکته ضروري است که صرفاً هدف مان آموزش نیست بلکه تلاش داریم تا مهارت منجر

 
به اشتغال شود. 

 
مهارت آموزي جزو برنامه هاي اصلی ستاد کل است 

 
فارس: بحث مهارت آموزي سربازان تا کجا ادامه خواهد داشت؟ 

مسأله مهارت آموزي یک موضوع جدي بوده و بنا داریم در این راه به مرحله اي از موفقیت برسیم تا خانواده ها فرزندان شان را براي

 
رفتن به سربازي و کسب مهارت تشویق کنند. 



 
 

 
باید گفت مهارت آموزي و توانمند سازي سربازان موقتی نبوده و جزو برنامه هاي اصلی نیروهاي مسلح است. 

 
توصیه به سربازان و خانواده ها این است که مهارت را جدي گرفته و آن  را از مسؤولین  مطالبه کنند. 

انتهاي پیام/



اخذ مرحله پنجم بودجه طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایري

منبع: روزنامه جملهشماره خبر:  170  |  تاریخ: 1399/05/05

 
 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون از دریافت مجوز مرحله پنجم این بانک در استفاده از منابع صندوق توسعه ملی براي طرح اشتغال پایدار

 
روستایی و عشایري خبر داد. 

حجت اله مهدیان؛ مدیرعامل بانک توسعه تعاون در جلسه بررسی عملکرد استان ها در طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایري، رعایت

 
کمیت و کیفیت در پرداخت تسهیلات اشتغال روستایی و عشایري از اصول اساسی بانک توسعه تعاون دانست. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون در این جلسه ضمن اشاره به ویژگی هاي ممتاز و منحصر به فرد این طرح در نظام بانکی از عملکرد بانک
توسعه تعاون در این زمینه ابراز رضایت نمود و گفت: آمارها و بررسی عملکرد واحدهاي مختلف صف و ستاد بانک، به خوبی بیانگر

 
عملکرد قابل دفاع و قابل قبول بانک توسعه تعاون در این بخش است. 

مهدیان با تاکید بر این نکته که بانک توسعه تعاون تنها بانک عامل در طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایري بوده که موفق به اخذ
مرحله پنجم از بودجه تخصیصی از سوي صندوق توسعه ملی شده است، گفت: با احتساب 1500 میلیارد تومان بودجه تکلیفی در

 
مرحله پنجم، جمع پرداختی از سوي بانک توسعه تعاون تا پایان سال جاري در این طرح به مبلغ 4 هزار میلیارد تومان خواهد رسید. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون با اشاره به وظایف و اهداف این بانک در خصوص اعطاي تسهیلات به بخش هاي مختلف، تصریح کرد: در
خصوص اعطاي تسهیلات عمومی در بانک توسعه تعاون کارگروهی موظف شده تا سازوکار ویژه اي براي بهبود و تسهیل شرایط
دریافت این تسهیلات در نظر گرفته شود تا عموم مردم با سهولت بیشتر و با حذف بروکراسی زائد اداري بتوانند از این امکان بهره مند

 
گردند. 



 
 

 
پرداخت وام ازدواج بانک ملی ایران به 33 هزار زوج 

بانک ملی ایران در سال 99 و تا پایان خردادماه بیش از 33 هزار فقره تسهیلات نقدي ازدواج به متقاضیان و زوج هاي جوان تخصیص

 
داده است. 

بانک ملی ایران که همواره حمایت از جوانان را در دستور کار خود دارد؛ تسهیل سنت حسنه ازدواج و تخصیص تسهیلات قرض
الحسنه در این بخش را یکی از محوري ترین سیاست هاي اعتباري خود قرار داده است و بر همین اساس در سه ماه ابتداي امسال

 
تعداد 33 هزار و 764 فقره از این تسهیلات را به ارزش 17 هزار و 637 میلیارد و 710 میلیون ریال پرداخت کرده است. 

طی یک سال گذشته نیز 239 هزار و 23 فقره تسهیلات ازدواج به متقاضیان پرداخت شده است که ارزش ریالی این تسهیلات بالغ بر
75 هزار و 50 میلیارد و 134 میلیون ریال است. در سال 97 نیز بانک ملی ایران حدود 265 هزار فقره وام قرض الحسنه ازدواج به
ارزش ریالی 41 هزار و 492 میلیارد و 768 میلیون ریال پرداخت کرده است. سقف وام قرض الحسنه ازدواج براي هر یک از زوجین به
500 میلیون ریال افزایش یافته که دوره بازپرداخت آن 84 ماه با نرخ چهار درصد کارمزد است. هر یک از متقاضیان صرفا یک مرتبه
می توانند این تسهیلات را دریافت کنند و افرادي که تاریخ عقد آنها بعد از یکم فروردین ماه 1396 بوده و تاکنون وام ازدواج دریافت
نکرده اند، در اولویت نخست قرار دارند. لازم به ذکر است، این بانک وام ازدواج را مطابق دستورالعمل ابلاغی بانک مرکزي و مصوبات
داخلی خود تنها با اخذ یک ضامن معتبر و سفته در تمامی شعب پرداخت می کند و مشتریان ارجمند می توانند در صورت مشاهده

 
هر گونه تخلف، موارد را از طریق سامانه رسیدگی به شکایات بانک ملی ایران در سایت اصلی این بانک پیگیري کنند. 

 
 

 
تصویب صورت هاي مالی سال 1398 بانک پارسیان 



 
صورت هاي مالی سال 1398 بانک پارسیان با تایید سهامداران تصویب شد. 

مجمع عمومی عادي سالانه بانک پارسیان براي بررسی عملکرد سال مالی منتهی به 29 اسفند 1398 با حضور 80/87 درصد
سهامداران برگزار و بنا بر تاکید وزارت بهداشت و ستاد ملی مقابله با کرونا با رعایت دستورالعمل هاي بهداشتی، به صورت آنلاین

 
پخش شد. 

در ابتدا، ضمن پخش فیلم کوتاهی از اقدامات عمده بانک در سال 1398، بر اساس مفاد اساسنامه و تایید سهامداران هیات رییسه با
ترکیب مصطفی ضرغامی عضو هیات مدیره بانک به عنوان رییس جلسه، مجتبی ستاري و عبدالعلی صالحی، نمایندگان شرکت سرمایه
گذاري تدبیر و ایران خودرو به عنوان ناظرین و محمد ابوالقاسمی به عنوان دبیر جلسه در جایگاه حضور یافتند و نمایندگان بانک

 
مرکزي و سازمان بورس نیز به صورت آنلاین در جریان مجمع قرار گرفتند. 

سپس ضرغامی، رییس جلسه، مجوز بانک مرکزي ج. ا. ا مبنی بر برگزاري مجمع و ملاحظات و تکالیف بانک مرکزي در خصوص
صورت هاي مالی بانک را براي سهامداران قرائت نمودند. در ادامه با دعوت هیات رییسه، کورش پرویزیان مدیرعامل بانک، گزارش

 
مستدل و مبسوطی از عملکرد بانک در سال 98 را براي حاضران ارایه کردند. 

در این مجمع، سهامداران پس از استماع گزارش هیات مدیره و بازرس قانونی و بحث و بررسی پیرامون موضوعات درخصوص عملکرد

 
سال مالی منتهی به 29 اسفند 98 با اکثریت آرا به تصویب صورت هاي مالی این بانک راي مثبت دادند. 

همچنین روزنامه هاي دنیاي اقتصاد و اطلاعات به عنوان روزنامه هاي رسمی بانک پارسیان در سال 99 انتخاب و سایر بندهاي دیگر
دستور جلسه مجمع عمومی عادي سالانه مورد اتخاذ تصمیم واقع شد. شایان ذکر است؛ برگزاري مجمع عمومی فوق العاده بانک به
منظور اتخاذ تصمیم در خصوص افزایش سرمایه با عنایت به در جریان بررسی بودن موضوع توسط بانک مرکزي و سازمان بورس و

اوراق بهادار به زمان دیگري موکول شد.



2 هزار تن در صنایع دستی شاهرود فعالیت می کنند

منبع: ایرناشماره خبر:  171  |  تاریخ: 1399/05/05

شاهرود - ایرنا - معاون استاندار سمنان و فرماندار شاهرود گفت : 2هزارتن در 48 رشته صنایع دستی این شهرستان فعالیت
کرده و در زمینه رشد و توسعه اقتصادي و اشتغال آفرینی هنرنمایی می کنند.

شاهرود - ایرنا - معاون استاندار سمنان و فرماندار شاهرود
گفت : 2هزارتن در 48 رشته صنایع دستی این شهرستان
فعالیت کرده و در زمینه رشد و توسعه اقتصادي و اشتغال

 
آفرینی هنرنمایی می کنند. 

نادر فخري روز یکشنبه در حاشیه بازدید از تعدادي کارگاه
صنایع دستی شاهرود در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود:
امسال که از سوي رهبر معظم انقلاب اسلامی به جهش

 
تولید نامگذاري شده ، بازدیدها و نشست هاي زیادي براي پیگیري و رفع مشکلات فعالان بخش تولید برگزار شد. 

وي که به همراه گروهی از مسئولان از چهار واحد کوچک و بزرگ صنایع دستی بازدید می نمود، تاکیدکرد:براي بررسی و رفع
مشکلات بخش صنایع دستی ، چهارشنبه این هفته نشستی با حضور شهردار شاهرود ، رئیسان بانک هاي عامل و منتخبانی از فعالان

 
صنایع دستی برگزار خواهد شد. 

به گفته وي ، بیشترین مشکل فعالان صنایع دستی ، کمبود سرمایه در گردش و نبود مکان هاي بزرگ و مناسب براي ادامه کار با

 
توان بیشتر است . 

معاون استاندار سمنان گفت: در بیشتر صنایع این شهرستان که تاکنون بازدید شده است رونق تولید در آن ها به چشم خورده و در

 
انبارها مواد اولیه به مقدار لازم موجود است . 

فخري ادامه داد : بر اساس گزارش اداره کل حذب و سرمایه گذاري اقتصادي استانداري سمنان ، فرمانداري ویژه شاهرود با راه اندازي
17 واحد تولیدي راکد در سه ماهه نخست امسال و افزایش ظرفیت تولید 23 واحد از بنگاه هاي تولیدي دیگر ، رتبه نخست استان

 
سمنان را به خود اختصاص داده است. 

 
وي اظهار امیدواري کرد، در سال جهش تولید این روند روبه رشد با حمایت هاي مسوولان و استاندار سمنان ادامه یابد. 

پارسال 37 واحد راکد این شهرستان در سال گذشته با پیگیري ستاد حمایت از واحدهاي تولیدي شاهرود به چرخه تولید بازگشت ،
همچنین این ستاد با پیگیري 206 پرونده و 150 مصوبه توانست افزون بر40 واحد تولیدي شهرستان را از وضعیت کمتر از ظرفیت

 
اسمی به واحدهاي با ظرفیت کامل ارتقاء دهد. 

بهره برداري 47 واحد تولیدي با پیشرفت فیزیکی بالاي 60 درصد از دیگر اقدامات ستاد حمایت از صنایع بود به طوري که در پایان
سال 98 در بخش میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی همه 163 واحد این حوزه فعال بودند که به گفته مسوولان امر ، این امر



 
موجب ماندگاري روستاییان و گاهی مهاجرت معکوس جمعیت جوان روستایی شد. 

امسال نیز ارتقاي ظرفیت اسمی شرکت سیمان ، توسعه شرکت فولاد، راه اندازي واحدهاي تولیدي جدید و بکارگیري نیروهاي جوان

 
در دستور کار ستاد حمایت از واحدهاي تولیدي قرار دارد. 

با برنامه ریزي فرمانداري شاهرود و با حضور اعضاي کارگروه هاي رفع موانع تولید ، روزهاي چهارشنبه هر هفته به بررسی مشکلات

 
صنایع، کارآفرینان و سرمایه گذاران اختصاص داده شده است. 

در شهرستان شاهرود 238 واحد صنعتی فعالیت می کنند که بیش از 100 واحد در شهرك صنعتی این شهر مستقر است ، همچنین

 
1027واحد کشاورزي، 47 واحد صنایع دستی و 116 واحد گردشگري هم در این شهرستان فعالیت می کنند. 

90 درصد از صنایع استان سمنان از نوع صنایع کوچک، 6 درصد صنایع متوسط و بقیه صنایع بزرگ است، 18 مجموعه شهرك و

 
ناحیه صنعتی و منطقه ویژه اقتصادي در استان سمنان زیر پوشش شرکت شهرك هاي صنعتی است. 

 
برچسب ها 

 
- رونق تولید 

 
- شاهرود 

- وزارت میراث فرهنگی گردشگري و صنایع دستی



ورود به چند نمونه از داروهاي کرونا تا سه هفته دیگر به بازار

منبع: همدان نیوزشماره خبر:  172  |  تاریخ: 1399/05/05

معاون علمی و فناوري رئیس جمهور گفت: شرکت هاي دانش بنیان در حوزه تأمین داروي
بیماران کرونایی هم خوب عمل کردند و چند نمونه از آنها به لیست دارویی کشور وارد شده و

 
بقیه هم تا سه هفته دیگر به بازار می آید. 

به گزارش "همدان نیوز"، با حضور معاون علمی و فناوري رئیس جمهور پنج مرکز نوآوري به صورت ویدئوکنفرانسی در پارك علم و

 
فناوري استان همدان افتتاح شد. 

معاون علمی و فناوري رئیس جمهور در بازدید از دستاوردهاي دانش بنیانی پارك علم و فناوري همدان گفت: همه نیازهاي کشور به

 
تجهیزات مقابله با کروناویروس توسط دانش بنیان ها تأمین شد و تقریباً هیچ تجهیزي در این زمینه از دیگر کشورها وارد نکردیم.   

دکتر سورنا ستاري مطرح کرد: زیست بوم فناوري و نوآوري پاسخ خوبی به نیاز کشور در روزهاي کرونایی بود به طوریکه در دوران

 
شیوع کرونا توان دانش بنیان ها به میدان آمد و به نیازهاي داخلی بدون اتکا به واردات پاسخ داد. 

وي ادامه داد: از روزهاي ابتداي شیوع کروناویروس در کشور، دانش بنیان ها دست به کار شدند و همه تجهیزات مورد نیاز کشور از

 
جمله تجهیزات پزشکی، تولید ماسک، دستگاه ونتیلاتور و ... را در داخل کشور تأمین کردند. 

ستاري بیان کرد: دانش بنیان ها در حوزه تأمین داروي بیماران کرونایی هم خوب عمل کردند و چند نمونه از آنها به لیست دارویی
کشور وارد شده و بقیه هم تا سه هفته دیگر به بازار می آید. این کار بزرگ از عهده دانش بنیان ها برآمد و معاونت علمی و فناوري

 
ریاست جمهوري هم از این کار حمایت کرد. 

 
افتتاح مرکز نوآوري اجتماعی کمیته امداد 

در ادامه قائم مقام کمیته امداد کشور در حاشیه افتتاح مرکز نوآوري اجتماعی کمیته امداد همدان گفت: فقر و توانمندسازي موضوع

 
جدي کمیته امداد است چراکه در رسالت کمیته امداد توانمندسازي از اهداف مهم است. 

حسین صمصامی با بیان اینکه اشتغال از ابزار توانمندسازي است، افزود: ایجاد شغل از مقوله دانش بنیان است و بررسی ها نشان می

 
دهد شغل هایی که براساس دانش بنیان ایجاد می شود هم پایدارتر بوده و هم به درآمدهاي مکفی منجر می شود. 

وي با بیان اینکه فقر و مبارزه با آن می طلبد از تمام فرآیندها و رویکردهاي علمی استفاده برد، ادامه داد: از آنجایی که کمیته امداد به

 
دنبال شغل هاي پایدار با درآمدزایی و درآمدهاي پایدار است، مدتی است به دنبال دانش بنیان شدن فعالیت هاست. 

قائم مقام کمیته امداد کشور با بیان اینکه نخستین مرکز نوآوري اجتماعی کشور در همدان ایجاد شده است، یادآور شد: هدف این
است این مرکز فعالیت هاي دانش بنیان را ترغیب کرده و استارتاپ هایی که ایده جدیدي را ایجاد می کنند، ثبت شده و به سمت

 
تجاري سازي هدایت شوند تا درآمدهاي پایدار شکل گیرد. 

وي با تأکید بر اینکه در آینده ایجاد مرکز نوآوري در استان هاي دیگر نیز گسترش می یابد، تصریح کرد: یک ایده تا منجر به تجاري

 
سازي نشود منجر به ایجاد شغل نمی شود و یکی از اهداف تجاري سازي است.  

صمصامی با بیان اینکه در شرایط کنونی استفاده از فعالیت هاي سنتی جوابگو نیست ، گفت: این مرکز داراي 200 مترمربع مساحت
است که در آن ایده ها ثبت و حمایت می شود و انتظار داریم شش یا هفت ایده اي که تاکنون مورد پذیرش قرار گرفته، حمایت شود.
نماینده ولی فقیه در استان همدان نیز در دیدار با معاون علمی و فناوري رئیس جمهور، با تأکید بر لزوم میدان دادن به جوانان، گفت:



در شروع کرونا با مشکل کمبود اقلام و وسایل بهداشتی به صورت جدي روبرو بودیم اما پس از گذشت یک ماه به مرحله اي در استان

 
رسیدیم که تولیدات خود را صادر می کردیم. 

حجت الاسلام والمسلمین حبیب االله شعبانی موثقی افزود: یکی از علل این موفقیت اعتماد به جوانان و باز بودن عرصه براي ورود آنها

 
بود که نتیجه اش عملکرد خوب مجموعه هاي مختلف در مبارزه با کرونا شد. 

امام جمعه همدان با بیان اینکه با فراهم کردن شرایط توسط دولت و رفع موانع و مشکلات بانکی، جهش در عرصه تولید رقم خورد،
اظهار کرد: اگر این نوع نگاه و عمل را در عرصه شرکت هاي دانش بنیان هم داشته باشیم، دستیابی به موفقیت دور از ذهن نخواهد

 
بود. 

وي با اشاره به اینکه در فضاي تحریمی بسیاري از وسایل توسط جوانان این مرز و بوم تولید شده است، گفت: البته گله مندي هایی

 
در عرصه بازاریابی و نوع فروش محصولات وجود دارد که آن هم تسهیل گري دولت را طلب می کند. 

نماینده ولی فقیه در استان همدان خطاب به معاون علمی و فناوري رئیس جمهور تصریح کرد: امیدوار هستیم همیشه مجموعه شما
فعال و مشغول باشد چراکه مشغول بودن شما به معناي پیشرفت کشور است و در فضاي امروز پیشرفت علمی براي هر کشور زمینه

 
ساز ایجاد قدرت است. 

وي با تأکید بر لزوم اتکاي مسئولان به توان داخلی، گفت: مسئولان در داخل نباید منتظر بمانند که چه زمانی تحریم ها برداشته می
شود و یا چه کسی رئیس جمهور آمریکا خواهد شد بلکه باید با برنامه ریزي و اتکا به داخل، به سوي توانمند شدن کشور حرکت

کنند./ ایسنا



مددجویان کمیته امداد چابهار روزانه 700 ماسک تولید می کنند

منبع: ایرناشماره خبر:  173  |  تاریخ: 1399/05/05

چابهار- ایرنا- رییس کمیته امداد امام خمینی (ره) چابهار در جنوب سیستان و بلوچستان گفت: مددجویان کمیته امداد این
شهرستان روزانه 700 ماسک تولید و با قیمت ارزان روانه بازار و یا سطح ادارات به فروش می رسانند.

چابهار- ایرنا- رییس کمیته امداد امام خمینی (ره) چابهار
در جنوب سیستان و بلوچستان گفت: مددجویان کمیته
امداد این شهرستان روزانه 700 ماسک تولید و با قیمت

 
ارزان روانه بازار و یا سطح ادارات به فروش می رسانند. 

رضا گلزاري مقدم روز یکشنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا
اظهارداشت: این کارگاه که با همت و همکاري امداد و
راهبر شغلی این نهاد راه اندازي شده و تعداد 6 دستگاه
چرخ خیاطی موجود در این کارگاه از سرفصل وام هاي این

 
نهاد به مددجویان واجد شرایط خانم اعطا شده است. 

وي پرداخت وام و ایجاد اشتغال را یکی از اولویت هاي کمیته امداد در جهت ایجاد مهارت و خودکفا کردن جامعه هدف عنوان کرد و

 
افزود: راهبر شغلی یکی از ارکان مهم آموزش و اشتغال پایدار است. 

رییس کمیته امداد امام خمینی(ره) چابهار سهولت دسترسی به مواد اولیه در زمینه تولید، ارائه خدمات آموزشی و مشاوره هاي
تخصصی، دسترسی به بازار فروش، خرید تضمینی محصولات و بالا بردن راندمان کاري از جمله کارکردهاي طرح راهبري شغلی براي

 
مددجویان جویاي کار است. 

وي بیان کرد: در این کارگاه ماسک با ابعاد و اندازه هاي مختلف و بصورت چند لایه تولید و قبل از بسته بندي ضدعفونی و به بازار

 
عرضه که عموما ادارات سطح شهرستان هستند به فروش می رسد. 

گلزاري گفت: کمیته امداد چابهار با بیش از چهار هزار خانوار تحت حمایت، از ابتداي سالجاري به 10 نفر از مدد جویان وام اشتغال به

 
ارزش چهار میلیارد و 600 میلیون ریال اعطا کرده است. 

 
برچسب ها 

 
- کرونا 

 
- ماسک 

- کمیته امداد امام خمینی (ره)



اسکله گردشگري دریایی بندرکوهستک هفته دولت بهره برداري می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  174  |  تاریخ: 1399/05/05

بندرعباس- ایرنا- مدیرکل بنادر و دریانوردي هرمزگان گفت: عملیات ساخت یک فروند اسکله به منظور انجام خدمات
گردشگري دریایی در بندر کوهستک به اتمام رسیده و در هفته دولت امسال به بهره برداري می رسد.

بندرعباس- ایرنا- مدیرکل بنادر و دریانوردي هرمزگان
گفت: عملیات ساخت یک فروند اسکله به منظور انجام
خدمات گردشگري دریایی در بندر کوهستک به اتمام

 
رسیده و در هفته دولت امسال به بهره برداري می رسد. 

علی رضا محمدي کرجی ران روز یکشنبه در نشستی با
نماینده مردم شرق هرمزگان در مجلس یازدهم با اشاره به
قابلیت هاي گردشکري دریایی بندر کوهستک و بنادر
شرق، تقویت زیرساخت هاي گردشگري دریایی بندر
کوهستک براي دوران پساکرونا در کنار توسعه فعالیت هاي

 
تجاري را یکی از مهم ترین برنامه هاي اداره کل بنادر و دریانوردي در حوزه شرق عنوان کرد. 

وي ادامه داد: اسکله خدمات گردشگري دریایی بندرکوهستک با طول 20، عرض 5 و ارتفاع یک متر به منظور انجام خدمات

 
گردشگري دریایی در این بندر ساخته شده است. 

مدیرکل بنادر و دریانوردي هرمزگان گفت: این اداره کل با توجه به تمرکز برنامه ششم توسعه برروي سواحل مکران سازمان بنادر و

 
دریانوردي، برنامه هاي جامع و توسعه اي را براي بنادر کوچک این منطقه در دست اجرا دارد. 

محمدي کرجی ران خاطرنشان کرد: از هر گونه طرحی که با محوریت فعالیت هاي دریا پایه ارائه شود و در رونق معیشت جامعه

 
محلی تاثیر گذار باشد، استقبال می کنیم. 

نماینده مردم شرق هرمزگان در مجلس یازدهم نیز گفت: اجراي طرح هاي دریایی و بندري که با محوریت فعالیت هاي دریا تدوین

 
شده باید اثرگذاري آن را در رونق معیشت جامعه محلی دیده شود. 

حسین رییسی افزود: توجه مجلس یازدهم به تقویت معیشت مردم با اجراي طرح هاي مهمی معطوف شده که هم براي جوانان منطقه

 
ایجاد اشتغال شود و هم ارزش افزوده را در پی داشته باشد. 

وي ادامه داد: موضوع مورد مطالعه در مجلس توانمندسازي جوامع محلی مناطق است تا ضمن ایجاد فرصت هاي جدید شغلی براي
جوانان بتوانیم با رفع موانع و چالش ها، مشاغلی که سفره معیشت مردم منطقه در گذشته بوده است را تقویت کنیم. 



منتخب مردم شرق هرمزگان در مجلس یازدهم حفظ و بهبود ذخایر آبزیان، توسعه تجارت دریایی و توسعه زیر ساخت هاي بنادر
شرق استان را از مهم ترین برنامه هاي کاري خود عنوان کرد و ابرازداشت: در راستاي توسعه بنادر کوچک چون کوهستک در سه

 
بخش برنامه هایی خود را دنبال خواهیم کرد. 

رییسی در این باره گفت: با شیوه هاي نوین آبزي پروري، مثل پرورش ماهی درقفس، پرورش ماهی در ساحل و پرورش میگو تلاش

 
خواهیم کرد، مجوزهایی را براي آن دسته از متقاضیانی که تاکنون موفق به اخذ مجوز فعالیت نشده اند، دریافت کنیم. 

وي اضافه کرد: افزون بر این موارد طرح هاي بزرگ صنعتی در حوزه نفت و هم چنین احداث شهرك هاي صنعتی در منطقه جانمایی
شده که گسترش دهنده ظرفیت اقتصادي منطقه و ایجاد ارزش افزوده را در برخواهد داشت و براي توانمندسازي جامعه محلی موثر

 
باشد. 

 
بندر کوهستک با کاربري صیادي در فاصله 140 کیلومتري بندرعباس واقع شده است. 

 
برچسب ها 

 
- میناب 

 
- سازمان بنادر و دریانوردي 

 
- هرمزگان 

 
- کوهستک 

 
- کارآمدي دولت 

- منطقه ویژه اقتصادي بندر شهید رجایی



370 میلیارد ریال براي اشتغال مددجویان بهزیستی بوشهر ابلاغ شد

منبع: ایرناشماره خبر:  175  |  تاریخ: 1399/05/05

بوشهر- ایرنا- معاون مشارکت هاي مردمی اداره کل بهزیستی استان بوشهر گفت: امسال با ابلاغ 370 میلیارد ریال تسهیلات
زمینه ایجاد یکهزار و 300 فرصت شغلی براي گروه هاي هدف این سازمان ابلاغ شده است.

بوشهر- ایرنا- معاون مشارکت هاي مردمی اداره کل
بهزیستی استان بوشهر گفت: امسال با ابلاغ 370 میلیارد
ریال تسهیلات زمینه ایجاد یکهزار و 300 فرصت شغلی

 
براي گروه هاي هدف این سازمان ابلاغ شده است. 

علیرضا هوشیار روز یکشنبه به رسانه ها اعلام کرد: در سال
گذشته یکهزار و 40 فرصت شغلی براي گروه هاي هدف
بهزیستی استان بوشهر ایجاد شد که فرصت هاي شغلی
ابلاغی در سال جاري 20 درصد و میزان تسهیلات

 
اختصاص یافته نسبت به پارسال 42 رشد نشان می دهد. 

وي اظهار کرد: سقف تسهیلات اشتغال زایی بهزیستی براي هر نفر 500 میلیون ریال است و در طرح هاي با توجیه اقتصادي تا سقف

 
20میلیارد ریال براي کارآفرینان در حوزه کارفرمایی و ایجاد کارگاه با حضور 40 مددجو و معلول قابل پرداخت است. 

معاون مشارکت هاي مردمی اداره کل بهزیستی استان بوشهر بیان کرد: اشتغال جوهره سلامت و اساس توانمندي هاي مردمی

 
مددجویان و معلولان است در همین ارتباط تلاش شده با تامین اعتبار لازم زمینه شغلی براي جامعه هدف فراهم شود. 

هوشیار گفت: انتظار می رود با راه اندازي مراکز مثبت زندگی در هفته دولت اشتغال زایی براي جامعه هدف بهزیستی در استان بوشهر

 
افزایش یابد. 

معاون مشارکت هاي مردمی اداره کل بهزیستی استان بوشهر گفت: اولویت پرداخت تسهیلات اشتغال زایی به گروه هاي هدف در

 
حوزه کارفرمایی است. 

وي با اشاره به چشم انداز و ظرفیت کار آفرینی در سال جهش تولید گفت: بهزیستی با پرداخت حق بیمه سهم کارفرمایی مددجویان

 
و معلولانی که با استفاده از تسهیلات کارفرمایی مشغول به کار شده اند سهم بسزایی در اشتغال پایدار براي گروه هاي هدف دارد. 

هوشیار اضافه کرد: 137 نفر از بهبود یافتگان در درمان اعتیاد نیز در سال گذشته با استفاده از تسهیلات اشتغال زایی در این استان

 
مشغول بکار شده اند. 



 
برچسب ها 

 
- اشتغال زایی 

 
- اداره کل بهزیستی استان بوشهر 

- معلولان



بیش از 6.5 میلیارد ریال وام به مددجویان اشنویه پرداخت شد

منبع: ایرناشماره خبر:  176  |  تاریخ: 1399/05/05

مهاباد- ایرنا- مدیر کمیته امداد امام خمینی (ره) اشنویه گفت: 6 میلیارد و 550 میلیون ریال در سال جاري وام اشتغال به
مددجویان متقاضی واجد شرایط این شهرستان پرداخت شده است.

مهاباد- ایرنا- مدیر کمیته امداد امام خمینی (ره) اشنویه
گفت: 6 میلیارد و 550 میلیون ریال در سال جاري وام
اشتغال به مددجویان متقاضی واجد شرایط این شهرستان

 
پرداخت شده است. 

سامان چیانه روز یکشنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا
افزود: این مبلغ به 16 مددجوي زیرپوشش این شهرستان
اختصاص یافت که در راستاي توانمندسازي، خودکفایی و
اشتغال زایی دیگر مددجویان در حوزه هاي کشاورزي،
دامپروري، تولید فرش دستباف، خیاطی، صنعت، خدمات و

 
اصناف به آنها پرداخت شد. 

وي با بیان اینکه با پرداخت این مبلغ سهمیه ابلاغی سال گذشته به میزان 100 درصد در اشنویه تحقق یافت، اظهار داشت:
مددجویان براي فراگیري حرفه هاي مختلف در دوره هاي بلندمدت و کوتاه مدت به مراکز فنی و حرفه اي و جهاد کشاورزي معرفی

 
می شوند تا با شرکت در این دوره ها مهارت هاي لازم را در یک شغل فرا گیرند. 

مدیر کمیته امداد امام خمینی (ره) اشنویه با بیان اینکه ایجاد بسترهاي لازم براي ورود جوانان به زمینه هاي شغلی، گام مهمی در
راستاي توانمندسازي خانواده هاي زیر پوشش کمیته امداد است، افزود: برگزاري کلاس هاي آموزشی و ارائه مهارت هاي فنی و حرفه
اي و اشتغال زایی به مددجویان و همچنین پرداخت تسهیلات قرض الحسنه براي تأمین سرمایه لازم براي آنها از اهداف این نهاد است

 
و تاکنون 70 مددجوي این نهاد به مرکز فنی وحرفه اي این شهرستان معرفی شده اند. 

"چیانه" گفت: این نهاد سال گذشته نیز براي 171 نفر از طریق طرح هاي اشتغالزایی و خودکفایی در رشته هاي مختلف کشاورزي،
صنفی، صنعتی و دامپروري ایجاد کرده بود که مددجویان قبل از دریافت تسهیلات بانکی مهارت هاي لازم را براي ایجاد این شغل ها

 
فرا گرفته بودند. 

 
وي اضافه کرد: در این رابطه آموزش هاي مهارتی در مشاغل مختلف براي 276 نفر با هزینه 320 میلیون ریال ارایه شد. 

وي اظهار کرد: در حوزه پرداخت اجاره مسکن نیز به 78 خانوار به ارزش 853 میلیون ریال تسهیلات پرداخت شده است و علاوه بر
این 469 میلیون ریال نیز در بخش هاي بهداشتی و درمانی براي 268 مددجوي تحت پوشش این نهاد هزینه شده است. 



 
هم اکنون 2 هزار و 796 خانوار با جمعیت بیش از 6 هزار و 461 نفر در اشنویه تحت حمایت کمیته امداد امام خمینی (ره) هستند. 

 
اشنویه در جنوب آذربایجان غربی و هم مرز با کشورهاي عراق و ترکیه واقع شده است. 

 
برچسب ها 

 
- اشنویه 

 
- کمیته امداد امام خمینی (ره) 

- اشتغال زایی



فاصله گذاري اجتماعی، چرخ اقتصاد را کند کرد

منبع: ایرناشماره خبر:  177  |  تاریخ: 1399/05/05

تهران- ایرنا- گزارش وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی درباره تاثیر کرونا بر کسب و کار و رفاه خانوارها نشان می دهد که
فاصله گذاري اجتماعی موجب کند شدن چرخ اقتصاد و بروز رکود، تعطیلی بنگاه ها و اخلال در زنجیره تولید شده است.

تهران- ایرنا- گزارش وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی
درباره تاثیر کرونا بر کسب و کار و رفاه خانوارها نشان می
دهد که فاصله گذاري اجتماعی موجب کند شدن چرخ
اقتصاد و بروز رکود، تعطیلی بنگاه ها و اخلال در زنجیره

 
تولید شده است.   

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، آثار شیوع ویروس کرونا
بر کسب و کار و رفاه خانوارها و سیاست هاي حمایتی در
ایران و جهان را بررسی و در قالب گزارشی تحقیقی-

 
تحلیلی منتشر کرد. 

معاونت امور اقتصادي وزارت تعاون با همکاري معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال و معاونت رفاه اجتماعی، در گزارش چهار فصلی،
اثرات اقتصادي شیوع ویروس کرونا در سطح بین الملل، سیاست هاي اقتصادي کشورها در مواجهه با این بحران، اقدامات حمایتی

 
ایران در حوزه تولید و اشتغال را بررسی کرده است. 

بر اساس تحقیقات انجام شده، پیش بینی هاي مختلف از رشد اقتصادي به تفکیک مناطق مختلف جهان نشان می دهد که در سال
2020 کشورهاي منطقه اروپا بیشترین آسیب را از شیوع ویروس کرونا خواهد دید و بر اساس پیش بینی ماه آوریل صندوق بین

 
المللی پول، تولید ناخالص داخلی اروپا در سال 2020، به میزان 6.6 درصد کاهش می یابد. 

براي کشورهاي خاورمیانه و آسیاي میانه نیز پیش بینی هاي صندوق بین المللی پول، رشد اقتصادي منفی را نشان می دهد. بر اساس
این پیش بینی، تولید ناخالص داخلی کشورهاي صادرکننده نفت این منطقه، در سال 2020 حدود 9.3 درصد کاهش می یابد و این

 
در حالی است که کاهش تولید ناخالص داخلی کشورهاي واردکننده نفت این منطقه، تنها در حدود منفی هشت درصد خواهد بود. 

یکی از عواملی که موجب کاهش بیشتر رشد اقتصادي در کشورهاي صادرکننده نفت این منطقه نسبت به کشورهاي واردکننده می

 
شود، کاهش شدید قیمت نفت ناشی از کمبود تقاضا است. 

اقدامات حمایتی ایران در حوزه تولید و اشتغال و ابعاد تاثیرگذاري کرونا بر اقتصاد ایران نیز در این گزارش آمده است. بر اساس این
تحلیل، مجموعه اقداماتی نظیر طرح هاي فاصله گذاري اجتماعی که به منظور حفظ سلامت شهروندان اجرا شد به نوبه خود به کند
شدن چرخ اقتصاد و بروز رکود، تعطیلی و نیمه تعطیلی واحدهاي اقتصادي و اخلال در زنجیره ارزش تولید و افزایش نا اطمینانی در



 
اقتصاد منجر شده است. 

 
برچسب ها 

 
- ویروس کرونا 

 
- وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی 

- کسب و کارهاي کوچک



تخصص، لازمه کارآفرینی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  178  |  تاریخ: 1399/05/05

کارآفرین موفق یزدي گفت: براي حل مشکل اشتغال نیروي انسانی متخصص لازم است.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از یزد،
علیرضا جبین پور کارآفرین موفق و دانش آموخته دکتراي مهندسی
معدن گفت: مشکل اصلی در اشتغال زایی این است که بر خلاف آنچه
گفته و شنیده می شود نیروي انسانی متخصص و فعال بسیار کم و

 
عملاً نایاب است. 

او افزود: صرف داشتن مدرك تحصیلی براي اداره شرکت هاي

 
خصوصی و فناور کافی نیست. در بخش خصوصی امکان سعی و خطا وجود ندارد و کارکنان باید از ابتدا فعال و پرانرژي باشند. 

جبین پور ادامه داد: این تفکر نیز که همه باید کارآفرین باشند بسیار خطرناك و آسیب زاست. برخی از افراد توان کارآفرینی را ندارند.

 
زیرا تفکر کارآفرینی یعنی حضور و درگیري مداوم با کار، تحمل زیان، تحمل خستگی هاي بسیار و داشتن امید مبتنی بر واقعیت. 

این کار آفرین موفق تصریح کرد: براي اشتغال داشتن مدرك مانند داشتن گواهینامه رانندگی است و هر کس گواهینامه دارد نمی

 
توان گفت راننده خوبی است. 

جبین پور گفت: همچنین دانش آموختگان دانشگاهی نباید خود را محدود به این موضوع کنند که شغل شان حتماً با رشته تحصیلی
شان مرتبط باشد. زیرا این محدودیت ها گاهی سبب از بین رفتن فرصت هاي شغلی می شود. مدرك و رشته تحصیلی تنها پیش نیاز

 
بوده و پس از آن، هر فرد باید نسبت به شرایط کاري اش مطالعات گسترده و آموزش هاي لازم را بگذراند. 

او افزود: هیچ موفقیتی یک شبه اتفاق نمی افتد و تلاش شبانه روزي و تحمل رنج و شکست است که تمایز ها را می سازد.



3020 میلیارد ریال تسهیلات اشتغالزایی روستایی به کهگیلویه و بویراحمد

ابلاغ شد

منبع: کبنا نیوزشماره خبر:  179  |  تاریخ: 1399/05/05

مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی کهگیلویه و بویراحمد گفت: سه هزار و 20 میلیارد ریال
تسهیلات اشتغالزایی از اواخر سال 96 تاکنون به کهگیلویه و بویراحمد ابلاغ شده و مابقی نیز در حال ابلاغ است.

کبنا ؛کبنا؛ دولت تدبیر و امید به منظور حفظ و تداوم
حیات روستاهاي کشور و رونق اشتغال روستایی طرح هاي
مطلوبی به جریان انداخته است که پرداخت تسهیلات

 
اشتغال روستایی یکی از همین برنامه هاست. 

آیت ارمغانی در خصوص تسهیلات اشتغالزایی روستایی و
عشایري کهگیلویه و بویراحمد، اظهار داشت: قانون توسعه
و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري در

 
سال 96 تصویب و در اواخر همان سال شیوه نامه اجرایی مربوط به استان ها ابلاغ شد. 

 
وي افزود: بر اساس آن 2.55 درصد تسهیلات اختصاصی در کشور به کهگیلویه و بویراحمد اختصاص پیدا کرد. 

مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی کهگیلویه و بویراحمد تصریح کرد: این تسهیلات به بانک ها و استان ها

 
در فاز هاي مختلف ابلاغ شدند و در 4 مرحله نیز این تسهیلات به استان ابلاغ شده است. 

ارمغانی ابراز داشت: از سال 96 تا امروز 14 هزار و 250 متقاضی داراي طرح در سامانه کارا ثبت نام کرده اند که از این تعداد 7 هزار و

 
760 طرح مربوط به دستگاه هاي اجرایی است. 

مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی کهگیلویه و بویراحمد عنوان کرد: این تسهیلات روستایی در دو قالب

 
قابل بررسی و پرداخت هستند. 

وي تاکید کرد: برخی از این طرح ها، طرح هاي نهاد هاي حمایتی هستند که شامل دستگاه هاي بهزیستی، کمیته امداد است و

 
کمیته فنی استان نقشی در تایید و رد این طرح ها ندارد. 

ارمغانی بیان کرد: قالب دوم تسهیلات طرح هاي دستگاه هاي اجرایی است که جهاد کشاورزي، صنعت و معدن، میراث فرهنگی و

 
دیگر موارد است که پس از ثبت نام متقاضی اهلیت و توجیه این طرح ها توسط دستگاه هاي اجرایی بررسی می شود. 

مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی کهگیلویه و بویراحمد افزود: اعضاي کمیته فنی این طرح ها را بررسی و

 
سپس براي پرداخت به بانک هاي عامل ارسال می شوند. 

وي گفت: از مجموع طرح هاي ثبت نام شده مربوط به دستگاه هاي اجرایی که تعداد آن ها 7 هزار و 760 مورد بوده که از این تعداد

 
1963 طرح تصویب شد. 

 
ارمغانی تاکید کرد: از این تعداد 1360 مورد پرداخت شده و بعد از پرداخت بازرسی و نظارت بر طرح ها مطرح ها است. 

مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی کهگیلویه و بویراحمد ابراز داشت: تاکنون 1275 طرح توسط کمیته

 
نظارت استانی بازدید میدانی شده است که از مجموع طرح هاي بازدید شده، 173 مورد مغایرت و یا انحراف داشته اند. 



وي عنوان کرد: انحراف ها و یا مغایرت ها متعدد بوده و شامل عدم اجراي طرح و نداشتن بیمه کارگران بوده که این موراد از طریق

 
مراجع ذیصلاح طبق شیوه نامه با آن ها برخورد شده است. 

ارمغانی بیان کرد: تاکنون پرونده 93 مورد از آن ها براي باز پس گیري تسهیلات و یا برخورد قانونی به بانک هاي استان ارسال شده

 
است. 

مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی کهگیلویه و بویراحمد گفت: 1360 مورد طرح هاي روستایی در استان
اجرایی شده که تاکنون 2 هزار و 60 میلیارد ریال به آن ها پرداخت شده است.



همایش مجازي تجلیل از کارآفرینان استان سمنان برگزار می شود

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  180  |  تاریخ: 1399/05/05

مدیر کل کمیته امداد استان سمنان گفت: همایش مجازي «تجلیل از کارآفرینان استان سمنان» به مناسبت ششم مرداد ماه
به صورت ویدئو کنفرانس برگزار می شود.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از سمنان، محسن مسعودیان راد، مدیر کل کمیته
امداد استان سمنان از برگزاري همایش مجازي «تجلیل از
کارآفرینان و خیران اشتغال استان سمنان» به مناسبت
ششم مرداد ماه، روز کارآفرینی و هفته مهارت به صورت
همزمان در اداره کل کمیته امداد و ادارات شهرستان ها از

طریق ویدئو کنفرانس خبر داد و گفت: الگوبرداري سایر افراد از کارآفرینان از اهداف این همایش است چرا که رونق وافزایش

 
کارآفرینی در جامعه منجر به افزایش اشتغال و کاهش نرخ بیکاري می شود. 

او تصریح کرد: در سال گذشته 2666 طرح اشتغال براي مددجویان کمیته امداد استان سمنان و کارآفرینان عرصه اشتغال با اعتبار 76

 
میلیاردو 741 میلیون تومان ایجاد شده است. 

مدیر کل کمیته امداد استان سمنان محور هاي همایش را تجلیل از کارآفرینان برتر استان سمنان، خیرین حوزه اشتغال و عقد تفاهم
نامه با اداره کل فنی وحرفه اي استان سمنان برشمرد و ابراز داشت: تقدیر از کارآفرینان نقطه عطفی براي ورود جوانان باانگیزه به

 
عرصه اشتغال خواهد بود. 

محسن مسعودیان راد از پیش بینی 3475 فرصت شغلی براي مددجویان و کارجویان در سال جاري خبر داد و بیان کرد: براي اجراي

 
این تعداد طرح 102 میلیارد و 880 میلیون تومان اعتبار در قالب تسهیلات اشتغال زایی در نظر گرفته شده است. 

انتهاي پیام / م



آثار شیوع کرونا بر کسب و کار و رفاه خانوارها بررسی شد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  181  |  تاریخ: 1399/05/05

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، آثار شیوع ویروس کرونا بر کسب و کار و رفاه خانوارها و سیاست هاي حمایتی در ایران و
جهان را بررسی و در قالب گزارشی تحقیقی-تحلیلی منتشر کرد.

از سوي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی؛ آثار شیوع کرونا
بر کسب و کار و رفاه خانوارها بررسی شد وزارت تعاون، کار
و رفاه اجتماعی، آثار شیوع ویروس کرونا بر کسب و کار و
رفاه خانوارها و سیاست هاي حمایتی در ایران و جهان را

 
بررسی و در قالب گزارشی تحقیقی-تحلیلی منتشر کرد. 

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري برنا؛ معاونت امور
اقتصادي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با همکاري معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال و معاونت رفاه اجتماعی، در گزارش چهار
فصلی، اثرات اقتصادي شیوع ویروس کرونا در سطح بین الملل، سیاست هاي اقتصادي کشورها در مواجهه با این بحران، اقدامات

 
حمایتی ایران در حوزه تولید و اشتغال را بررسی کرده است. 

در مقدمه این گزارش، ضمن اشاره به تکانه هاي اقتصادي فراگیري ویروس کرونا، به برخی از استراتژِي ها و سیاست هایی که کشورها
براي حمایت از خانوارها و اقشار آسیب پذیر اجرا کرده اند از جمله کمک مستقیم به خانوارهاي کم درآمد، کارکنان و افراد
خوداشتغال، پرداخت بیکاري، تعویق مهلت پر کردن اظهارنامه و پرداخت مالیات هاي شخصی، کاهش مالیات بر مصرف و املاك،
حمایت از هزینه هاي بهداشتی خانوار، تسهیل قوانین و الزامات کار پاره وقت، پرداخت حقوق دوران مرخصی استعلاجی مبتلایان،

 
کمک مالی و تعویق اجاره بهاي خانوارهاي آسیب دیده، ... پرداخته شده است. 

 
در ادامه این گزارش اثرات شیوع ویروس کرونا بر رشد اقتصادي به تفکیک مناطق مختلف جهان بررسی شده است. 

بر اساس تحقیقات به عمل آمده، پیش بینی هاي مختلف از رشد اقتصادي به تفکیک مناطق مختلف جهان نشان می دهد که در سال
2020 کشورهاي منطقه اروپا بیشترین آسیب را از شیوع ویروس کرونا خواهد دید و براساس پیش بینی ماه آوریل صندوق بین المللی

 
پول، تولید ناخالص داخلی اروپا در سال 2020، به میزان 6/6 درصد کاهش می یابد. 

این گزارش می افزاید: براي کشورهاي خاورمیانه و آسیاي میانه نیز پیش بینی هاي صندوق بین المللی پول، رشد اقتصادي منفی را
نشان می دهد. براساس این پیش بینی، تولید ناخالص داخلی کشورهاي صادرکننده نفت این منطقه، در سال 2020 حدود 9/3-
درصد کاهش می یابد و این در حالی است که کاهش تولید ناخالص داخلی کشورهاي واردکننده نفت این منطقه، تنها در حدود 8/0-
درصد خواهد بود. یکی از عواملی که موجب کاهش بیشتر رشد اقتصادي در کشورهاي صادرکننده نفت این منطقه نسبت به

 
کشورهاي واردکننده می شود، کاهش شدید قیمت نفت ناشی از کمبود تقاضا است. 



اثرات شیوع ویروس کرونا بر بیکاري، فقر و رفاه اقتصادي نیز از دیگر مواردي است که در این گزارش، بررسی و عنوان شده است که بر

 
میزان بیکاري و سطح رفاه در کشورها نیز اثرات قابل ملاحظه اي داشته است. 

 
اقدامات حمایتی ایران در حوزه تولید و اشتغال و ابعاد تأثیرگذاري کرونا بر اقتصاد ایران بخش دیگر این گزارش است. 

بر اساس این تحلیل، مجموعه اقداماتی نظیر طرح هاي فاصله گذاري اجتماعی که به منظور حفظ سلامت شهروندان اجرا شد به نوبه
خود به کند شدن چرخ اقتصاد و بروز رکود، تعطیلی و نیمه تعطیلی واحدهاي اقتصادي و اخلال در زنجیره ارزش تولید و افزایش نا

اطمینانی در اقتصاد منجر شده است.



سرعت پرداخت وام ازدواج در کرمانشاه را بالا می بریم

منبع: پارس نیوزشماره خبر:  182  |  تاریخ: 1399/05/05

معاون امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان استان کرمانشاه گفت: هرچند درحال حاضر هم یکی از شش استان اول در
پرداخت وام ازدواج به جوانان هستیم، اما در تلاشیم با رفع موانع بتوانیم سرعت پرداخت وام ازدواج در استان را بالاتر ببریم.

محمد حسین زاده به مناسبت هفته ازدواج بااشاره به برخی موانع پیش روي ازدواج جوانان در کرمانشاه، اظهار کرد: اشتغال،

 
مسکن و مشکلات اقتصادي مهمترین عواملی هستند که در سالهاي اخیر تاخیر در ازدواج جوانان استان را رقم زده اند. 

وي با بیان اینکه براي اینکه براي رفع بخشی از مشکلات پیش روي ازدواج جوانان برنامه هایی را اجرا می کنیم، افزود: در بحث ایجاد
اشتغال براي جوانان هرساله با همکاري دو بانک عامل رسالت و کارآفرینی تسهیلاتی را به جوانانی که داراي طرح ها و ایده هاي

 
خلاقانه کارآفرینی هستند، اعطا می کنیم. 

وي اضافه کرد: براي امسال هم اخیرا رایزنی هایی با وزارتخانه داشته ایم تا اعتبارات لازم را براي پرداخت تسهیلات کارآفرینی با نرخ
سود چهار درصد به جوانان استان تخصیص دهند که موافقت شده و جوانانی که داري طرح و ایده هستند می توانند با مراجعه به این

 
دو بانک تسهیلات بگیرند. 

حسین زاده در ادامه از تلاش براي تسریع در پرداخت وام ازدواج به جوانان در آستانه ورود به زندگی مشترك هم خبر داد گفت: سال
گذشته با پرداخت وام ازدواج به 25 هزار جوان کرمانشاهی، ششمین استان کشور در پرداخت این تسهیلات بودیم و در تلاشیم با رفع

 
موانع موجود بتوانیم سرعت پرداخت تسهیلات به جوانان را افزایش دهیم. 

وي تاکید کرد: هرچند بانک هاي استان در پرداخت وام ازدواج به جوانان همکاري خوبی دارند، اما برخی از آنها در پرداخت وام ها

 
تاخیر دارند و برخی دیگر هم از زوجین دو ضامن می خواهند که درحال پیگیري براي رفع این دو مشکل هستیم. 

 
به گفته معاون امور جوانان استان از ابتداي امسال تاکنون حدود پنج هزار جوان کرمانشاه وام ازدواج گرفته اند. 

وي در ادامه اعلام کرد: در کنار فعالیت هایی که براي ایجاد اشتغال و اعطاي تسهیلات ازدواج به جوانان داریم، تلاش داریم با حمایت

 
خیرین ازدواج در استان براي جوانان بی بضاعتی که در آستانه ورود به زندگی مشترك هستند، جهیزیه تهیه کنیم. 

حسین زاده افزود: تاکنون کارهاي خوبی در این زمینه در استان انجام گرفته و خیرین در شهرستانهاي مختلف پاي کار آمده اند و

 
امیدواریم بتوانیم با حضور تعداد بالایی از خیرین، بیشتر در این حوزه فعالیت داشته باشیم. 

وي در بخش دیگري از این گفت و گو بااشاره به برگزاري کارگاه هاي مختلف پیش از ازدواج در استان، گفت: طی سال گذشته حدود
370 کارگاه آموزش پیش از ازدواج را در سطح استان برگزار کردیم که بیشتر جامعه هدف ما هم دانشجویان، سربازها و قشرهاي

مختلفی از جوانان بودند و امسال هم این برنامه را با قوت بیشتري ادامه خواهیم داد.



کدام کشور برنده بزرگ «جهان پساکرونا» خواهد بود؟

منبع: خبر داغشماره خبر:  183  |  تاریخ: 1399/05/05

احتمالاً برنده بزرگ این رقابت آلمان خواهد بود. واکنش برلین به بیماري همه گیر کرونا نقاط قوت قبلی این کشور را
برجسته تر از قبل کرده است: دولتی کارآمد، بدهی پایین، صنعت قدرتمند و صادرات پررونق که حتی با سقوط تجارت

جهانی باز از اقتصاد کشور محافظت می کند. این شرایط آلمان ظرفیت فزاینده اي براي این ...

روچیر شارما در نیویورك تایمز نوشت: بیایید کشوري را تصور کنید که یک قدرت بزرگ اقتصادي در غرب است، جایی که
ویروس کرونا دیر در آن شیوع پیدا کرد، اما دولت به جاي انکار آن و تأخیر در مقابله، به سرعت نسبت به آن واکنش نشان داد. دولت
این کشور آماده بود تا با آزمایش و ردیابی افراد آلوده به سرعت منحنی ابتلا را مسطح کرده و میزان مرگ و میر را نسبت به میانگین
دیگر کشور هاي صنعتی غرب پایین تر نگه دارد. مهار ویروس کرونا اگرچه باعث رکود و تعطیلی مقطعی اقتصاد کشور شد، اما شرایط
به سرعت با بیکاري حدودا 6 درصدي به حالت عادي بازگشت. واکنش رهبر این کشور به قدري عالی بود که با وجود اینکه وي به

 
فردي خسته کننده و قابل پیش بینی تبدیل شده، اما میزان محبوبیت اش بعد از این بحران از 40 درصد به 70 درصد افزایش یافت. 

به گزارش خبرداغ به نقل از «انتخاب»، در ادامه این مطلب آمده است: آنچه شرح داده شد تصویر آلمان تحت صدراعظمی آنگلا مرکل
است. محبوبیت فزاینده او امروز جناح هاي سیاسی راست افراطی و چپ افراطی را به حاشیه رانده است. دولت خانم مرکل با همه
کشور ها همکاري کرده تا بیماري کروناویروس را کنترل کند، از سوي دیگر وي با اعضاي اتحادیه اروپا نیز به منظور ایجاد صندوقی

 
جهت کمک به کشور هاي آسیب دیده از بحران کرونا به توافق رسیده است. 

نقاط قوت امروز آلمان نشان می دهد که این اقتصاد بزرگ و قدرتمند احتمالا در جهان پس از همه گیري کرونا رشد دوباره اي را
تجربه کند. ویروس کرونا اکنون در حال تسریع بحران ملی اقتصاد هایی است که پیش تر از بحران مالی جهانی سال 2008 آسیب

 
دیده بودند. این روز ها تنها اقتصاد و کسب و کار هاي اینترنتی از رونق مطلوبی برخوردار هستند. 

اما پرسش این جا است که کدام کشور ها در این چشم انداز اقتصادي تغییر شکل یافته در دوران پساکرونا شکوفا می شوند؟ در حال
حاضر آمریکا و چین علی رغم تکنولوژي و توان فنی بدهی هاي زیادي داشته و دولت هاي آن ها به دلیل سوء مدیریت در برخورد با
این بیماري به شدت مورد انتقاد قرار گرفته اند. در این بین شرایط ویتنام امیدوارکننده به نظر می رسد. کشور دیگر روسیه است،
اقتصاد این کشور نیز جذابیت هاي خاص خود را دارد. ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسیه سال ها در تلاش است تا کشور خود را از

 
فشار مالی خارجی خارج و جایگاه خود در دنیاي رو به پیشرفت و جهانی سازي را دوباره بیابد. 

اما احتمالاً برنده بزرگ این رقابت آلمان خواهد بود. واکنش برلین به بیماري همه گیر کرونا نقاط قوت قبلی این کشور را برجسته تر
از قبل کرده است: دولتی کارآمد، بدهی پایین، صنعت قدرتمند و صادرات پررونق که حتی با سقوط تجارت جهانی باز از اقتصاد کشور
محافظت می کند. این شرایط آلمان ظرفیت فزاینده اي براي این کشور به منظور ایجاد شرکت هاي فنی داخلی در دنیاي تحت سلطه

 
آمریکایی ها و غول هاي اینترنتی چینی ایجاد می کند. 

در حالی که سایر کشور ها نگران این هستند که موج بیکاري هاي اخیر ممکن است جنبه دائمی به خود بگیرد، بیشتر کارگران آلمانی



امروز در لیست حقوق و دستمزد قرار دارند، سیستم دولتی که قرن ها است به شرکت ها کمک می کند تا در بحران هاي موقتی روي

 
به تعدیل نیرو نیاورند. آلمان طی سالیان اخیر توانست جنبه هاي مطلوب خدمات اجتماعی را افزایش دهد. 

همه گیري کروناویروس قدرت آنگلا مرکل را احیا و وي را به یکی از بهترین رهبران تاریخ کشور تبدیل کرده است. از آنجا که آلمان با
مازاد بودجه دولتی وارد بحران همه گیري کرونا شد، همزمان برلین می تواند با پرداخت مستقیم به خانواده ها، کاهش مالیات، ارائه
وام هاي تجاري و سایر کمک هاي اقتصادي در برابر این بحران ایستادگی کند. حجم این کمک ها به میزان 55 درصد از تولید

 
ناخالص داخلی یا تقریباً چهار برابر بیشتر از اقتصاد خود آلمان است. 

با این حال، آلمان از تعهد خود به تعریف بودجه هاي متوازن دست نمی کشد. از آنجا که بخش عمده اي از این هزینه ها به لطف پس
انداز حاصل شده، انتظار نسبی این است که بدهی عمومی آلمان افزایش یابد، اما این بدهی فقط به نسبت 82 درصد از تولید ناخالص

 
داخلی بار بدهی بسیار کمتري نسبت به آمریکا و سایر کشور هاي بسیار توسعه یافته بر عهده برلین می گذارد. 

آمار از این می گویند که اکنون آلمان در زمان کندتر شدن روند تجارت جهانی به صادرات صنعتی به دیگر کشورها، به ویژه چین
وابسته است. آلمان که از این آسیب پذیري خود آگاه است، در تلاش بوده تا صادرکنندگان پیشرو خود یعنی شرکت هاي بزرگ
اتومبیل سازي را مدرن کند. آلمان اخیرا خودروسازان کشور را تحت فشار قرار داده تا به جاي ساخت خودرو هاي بنزینی سودآور به
سمت ساخت اتومبیل هاي برقی حرکت کنند. اکنون برخی شهر ها مثل اشتوتگارت استفاده از موتور هاي دیزلی قدیمی را در

 
محدوده شهر ممنوع کرده اند. 

آلمان اکنون براي تبدیل شدن به یک قدرت فنی با مولفه هاي رقابتی تر، تا حدودي تلاش هاي خودش را متوقف کرده است. آلمان
امروز به همان اندازه که آمریکا یعنی 3 درصد تولید ناخالص داخلی به تحقیق و توسعه اختصاص می دهد دقیقا همین قدر صرف
برنامه هاي توسعه اي می کند. برلین برنامه اي طولانی مدت براي ایجاد یک اکوسیستم کارآفرینی شبیه به دره سیلیکون دارد، برنامه

 
اي که در آن سرمایه گذاري ها حکایت از فعالیت هاي نویدبخش می دهد. 

طرح نجات اقتصادي آلمان شامل 56 میلیارد دلار به منظور شروع پروژه هایی است که می توانند صنایع سنتی را با استفاده از هوش
مصنوعی و سایر فناوري هاي جدید بهینه سازي کنند. آلمان اخیرا در کنار فرانسه اعلام کرد که هدف پیش روي آن ها ایجاد یک ابر

 
اینترنت براي اروپا به منظور رقابت با آمریکا و چین است. 

آلمان یک جامعه پیر و در عین حال محافظه کار است و منتقدان معتقدند که روند تغییرات کند گذشته یک اشتباه بوده است. در
اوایل دهه 2000، هنگامی که آلمان به عنوان کشور بیمار اروپا شناخته می شد، این کشور اصلاحاتی در بازار کار اتخاذ کرد که
وضعیت آن به عنوان پایدارترین اقتصاد این قاره احیا شد. هرچه همه گیري کرونا سرعت دیجیتالی شدن و جهانی سازي را کند و

بدهی هاي جهانی را بالا می برد، آلمان ایستادگی بیشتري از خودش نشان می دهد.



سازمان فنی و حرفه اي آموزش هاي خود را به روز کند

منبع: شبستانشماره خبر:  184  |  تاریخ: 1399/05/05

معاون امور مجلس رییس جمهوري با تاکید بر اینکه توسعه بدون توجه به آموزش هاي فنی و حرفه اي محقق نمی شود،
گفت: آموزش هاي فنی و حرفه اي در شرایط تحریم باید آموزش هاي خود را به روز کرده و سهم قابل توجهی در توسعه

کشور ایفا کند.

معاون امور مجلس رییس جمهوري با تاکید بر اینکه توسعه بدون توجه به آموزش هاي فنی و حرفه اي محقق نمی شود، گفت:

 
آموزش هاي فنی و حرفه اي در شرایط تحریم باید آموزش هاي خود را به روز کرده و سهم قابل توجهی در توسعه کشور ایفا کند. 

 
 

به گزارش خبرگزاري شبستان، «حسینعلی امیري» با تبریک هفته ملی مهارت و با بیان این که آموزش هاي فنی و حرفه اي ترکیبی

 
از هنر، علم و فن است، گفت: این آموزش ها بی تردید حلقه اتصال اشتغال و کارآفرینی است و باید با جدیت به آن توجه شود. 

معاون امور مجلس رییس جمهوري افزود: این هفته فرصتی است تا سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور در خصوص عملکرد،

 
دستاوردها و نقاط ضعف و قوت خود با مسئولان به گفت و گو کرده و مشکلات را حل و فصل کنند. 

امیري خلاقیت و ابتکار را ویژگی مشترك تعاریف توسعه عنوان کرد و گفت: توسعه یک فرایند و یک گذر تاریخی است و تمام ابعاد
بشري را در بر می گیرد، توسعه منجر به تحول در زندگی بشر می شود بنابراین در بحث هاي توسعه اي، تحول در مدیریت همواره

 
باید مورد توجه قرار گیرد. 

معاون امور مجلس رییس جمهوري با اشاره به تاکید رهبر معظم انقلاب در خصوص اهمیت مهارت هاي فنی و حرفه اي در سیاست
هاي اقتصاد مقاومتی اظهار داشت: در شرایط تحریم باید به داشته هاي درونی تکیه کنیم، آموزش هاي مهارتی در این شرایط بسیار

 
مهم است و توسعه آموزش هاي مهارتی در توسعه اشتغال و کاهش آسیب هاي اجتماعی ضرورت دارد. 



وي با بیان اینکه توسعه همه ابعاد و عرصه هاي اجتماعی را در برمی گیرد، افزود: توسعه اي که محور آن فرهنگ، خلاقیت و نوآوري و
آموزش هاي فنی و حرفه اي است، موفق تر و با خطرپذیري کمتر است و در این شرایط لازم است بسترهاي لازم براي توسعه مهیا

 
شود. 

 
 

وي ابزارهاي لازم براي توسعه را فرهنگی و فیزیکی قلمداد کرد و گفت: در توسعه فرهنگی حاکمیت اندیشه و در توسعه فیزیکی

 
حاکمیت سرمایه مد نظر است. 

امیري با بیان اینکه کشور شرایط خاصی را میگذراند، گفت: تحریم ها شرایط خاصی به ما تحمیل کرده و درآمد کشور کاهش پیدا

 
کرده است در چنین شرایطی باید از ظرفیت هاي داخل کشور استفاده کنیم و از این رو آموزش هاي مهارتی داراي اهمیت است. 

وي افزود: در بسیاري از کشورهاي توسعه یافته تعداد افراد اندکی دنبال تحصیل در دانشگاه هستند، در جامعه اسلامی نیز کار امري
مقدس است اما علیرغم تاکیدات زیاد، افراد پیگیر شغل دولتی هستند به همین دلیل با خیل زیادي تحصیل کردهِ بیکار مواجه

 
هستیم. 

 
سازمان فنی و حرفه اي آموزش هاي خود را به روز کند 

معاون امور مجلس ریاست جمهوري بیان کرد: در معاونت پارلمانی از طرح ها و لوایحی که در حوزه ارتقاء فعالیت هاي سازمان
آموزش فنی و حرفه اي کشور مطرح می شود حمایت می کنیم و در واقع سازمان در کنار صندلی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در
هیات دولت یک صندلی دیگر خواهد داشت و البته انتظار داریم سازمان آموزش فنی و حرفه اي آموزش هاي خود را به روز کند و

 
سهم قابل توجهی در توسعه کشور ایفا کند. 

 
وي افزود: در شرایط شیوع بیماري کرونا مسئولیت مدیران سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور مضاعف است. 

امیري در ادامه بر مطابقت استانداردهاي آموزشی سازمان با استانداردهاي جهانی، رهگیري وضعیت اشتغال مهارت آموزان و ایجاد

 
بانک اطلاعاتی آنان، توسعه همکاري با سازمان هاي مردم نهاد تاکید کرد. 

معاون امور مجلس رییس جمهوري در ابتداي این مراسم، ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهداي عملیات افتخار آفرین مرصاد، افزود:



این عملیات ستون فقرات منافقین را شکست و این عملیات جزء آخرین عملیات هاي دوره دفاع مقدس است و البته با این تفاوت که

 
مهاجمین در این عملیات منافقینی بودند که دستشان به خون عزیرترین و شریف ترین جوانان این مملکت آلوده بود. 

مجوز فعالیت 42 مرکز آموزش مهارتی جوارکارگاهی و بین کارگاهی در 19 استان کشور، هم زمان با هفته ملی مهارت با حضور
حسینعلی امیري، معاون امور مجلس رئیس جمهوري و علی اوسط هاشمی، معاون وزیر کار و رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي

کشور صادر شد./



قدردانی رئیس سازمان بهزیستی کشور از بانک سپه

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  185  |  تاریخ: 1399/05/05

پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه: معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رئیس سازمان بهزیستی کشور با ارسال نامه اي از
ایفاي نقش مؤثر بانک سپه در مسئولیت اجتماعی و اتخاذ رویکرد کارآفرینانه به منظور ایجاد اشتغال براي جامعه هدف تحت

پوشش سازمان بهزیستی تشکر و قدردانی کرد.

پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه: معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رئیس سازمان بهزیستی کشور با ارسال نامه اي از ایفاي
نقش مؤثر بانک سپه در مسئولیت اجتماعی و اتخاذ رویکرد کارآفرینانه به منظور ایجاد اشتغال براي جامعه هدف تحت پوشش

 
سازمان بهزیستی تشکر و قدردانی کرد. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه؛
در نامه دکتر وحید قبادي دانا رئیس سازمان بهزیستی کشور
خطاب به محمدکاظم چقازردي مدیرعامل بانک سپه آمده است:
«کارآفرینی، موتور محرك رونق اقتصادي در جوامع مختلف است
و برخورداري مسئولان و دست اندرکاران در یک کشور از رویکرد
کارآفرینانه در نظام هاي مدیریتی در شرایط عادي یک مزیت
رقابتی و در وضعیت بحران یک راهبرد اساسی محسوب می

گردد. در همین راستا ضمن ابراز تشکر از اهتمام جنابعالی و مدیران و کارکنان محترم آن بانک در ایفاي نقش مسئولیت اجتماعی
و مساعدت اثربخش در اجراي تکلیف بند (ب) تبصره 16 قانون بودجه سال 1398 که منجر به تحقق برنامه هاي کارآفرینی و اشتغال
جامعه هدف تحت پوشش سازمان بهزیستی گردید. توفیق روزافزون شما عزیزان را در تحقق فرمایشات مقام معظم رهبري (مدظله
العالی) و سربلندي ایران اسلامی از خداوند متعال مسئلت می نمایم. یقین دارم از طریق تعامل و همیاري مؤثر فی مابین در راستاي
تحقق شعار تولید «جهش تولید» بستر مناسبی در جهت تسهیل و تسریع حمایت هاي لازم و توانمند سازي و اشتغال افراد داراي

معلولیت و مددجویان سازمان بهزیستی فراهم گردد.»



امیري: سازمان فنی و حرفه اي آموزش هاي خود را به روز کند

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  186  |  تاریخ: 1399/05/05

فصل اقتصاد - تهران- ایرنا- معاون امور مجلس رییس جمهوري با تاکید بر اینکه توسعه بدون توجه به آموزش هاي فنی و
حرفه اي محقق نمی شود، گفت: آموزش هاي فنی و حرفه اي در شرایط تحریم باید آموزش هاي خود را به روز کرده و سهم

قابل توجهی در توسعه کشور ایفا کند.

 
 

فصل اقتصاد - معاون امور مجلس رییس جمهوري با تاکید بر اینکه توسعه بدون توجه به آموزش هاي فنی و حرفه اي محقق نمی
شود، گفت: آموزش هاي فنی و حرفه اي در شرایط تحریم باید آموزش هاي خود را به روز کرده و سهم قابل توجهی در توسعه کشور

 
ایفا کند. 

به گزارش خبرنگار سیاسی ایرنا «حسینعلی امیري» معاون امور مجلس رییس جمهوري با تبریک هفته ملی مهارت و با بیان این که
آموزش هاي فنی و حرفه اي ترکیبی از هنر، علم و فن است، گفت: این آموزش ها بی تردید حلقه اتصال اشتغال و کارآفرینی است و

 
باید با جدیت به آن توجه شود. 

وي افزود: این هفته فرصتی است تا سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور در خصوص عملکرد، دستاوردها و نقاط ضعف و قوت خود

 
با مسئولان به گفت و گو کرده و مشکلات را حل و فصل کنند. 

امیري خلاقیت و ابتکار را ویژگی مشترك تعاریف توسعه عنوان کرد و گفت: توسعه یک فرایند و یک گذر تاریخی است و تمام ابعاد
بشري را در بر می گیرد، توسعه منجر به تحول در زندگی بشر می شود بنابراین در بحث هاي توسعه اي، تحول در مدیریت همواره

 
باید مورد توجه قرار گیرد. 

معاون امور مجلس رییس جمهوري با اشاره به تاکید رهبر معظم انقلاب در خصوص اهمیت مهارت هاي فنی و حرفه اي در سیاست
هاي اقتصاد مقاومتی اظهار داشت: در شرایط تحریم باید به داشته هاي درونی تکیه کنیم، آموزش هاي مهارتی در این شرایط بسیار

 
مهم است و توسعه آموزش هاي مهارتی در توسعه اشتغال و کاهش آسیب هاي اجتماعی ضرورت دارد. 

وي با بیان اینکه توسعه همه ابعاد و عرصه هاي اجتماعی را در برمی گیرد، افزود: توسعه اي که محور آن فرهنگ، خلاقیت و نوآوري و
آموزش هاي فنی و حرفه اي است، موفق تر و با خطرپذیري کمتر است و در این شرایط لازم است بسترهاي لازم براي توسعه مهیا

 
شود. 



 
 

وي ابزارهاي لازم براي توسعه را فرهنگی و فیزیکی قلمداد کرد و گفت: در توسعه فرهنگی حاکمیت اندیشه و در توسعه فیزیکی

 
حاکمیت سرمایه مد نظر است. 

امیري با بیان اینکه کشور شرایط خاصی را میگذراند، گفت: تحریم ها شرایط خاصی به ما تحمیل کرده و درآمد کشور کاهش پیدا

 
کرده است در چنین شرایطی باید از ظرفیت هاي داخل کشور استفاده کنیم و از این رو آموزش هاي مهارتی داراي اهمیت است. 

وي افزود: در بسیاري از کشورهاي توسعه یافته تعداد افراد اندکی دنبال تحصیل در دانشگاه هستند، در جامعه اسلامی نیز کار امري
مقدس است اما علیرغم تاکیدات زیاد، افراد پیگیر شغل دولتی هستند به همین دلیل با خیل زیادي تحصیل کردهِ بیکار مواجه

 
هستیم. 

 
سازمان فنی و حرفه اي آموزش هاي خود را به روز کند 

معاون امور مجلس ریاست جمهوري بیان کرد: در معاونت پارلمانی از طرح ها و لوایحی که در حوزه ارتقاء فعالیت هاي سازمان
آموزش فنی و حرفه اي کشور مطرح می شود حمایت می کنیم و در واقع سازمان در کنار صندلی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در
هیات دولت یک صندلی دیگر خواهد داشت و البته انتظار داریم سازمان آموزش فنی و حرفه اي آموزش هاي خود را به روز کند و

 
سهم قابل توجهی در توسعه کشور ایفا کند. 

 
وي افزود: در شرایط شیوع بیماري کرونا مسئولیت مدیران سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور مضاعف است. 

امیري در ادامه بر مطابقت استانداردهاي آموزشی سازمان با استانداردهاي جهانی، رهگیري وضعیت اشتغال مهارت آموزان و ایجاد

 
بانک اطلاعاتی آنان، توسعه همکاري با سازمان هاي مردم نهاد تاکید کرد. 

معاون امور مجلس رییس جمهوري در ابتداي این مراسم، ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهداي عملیات افتخار آفرین مرصاد، افزود:
این عملیات ستون فقرات منافقین را شکست و این عملیات جزء آخرین عملیات هاي دوره دفاع مقدس است و البته با این تفاوت که

 
مهاجمین در این عملیات منافقینی بودند که دستشان به خون عزیرترین و شریف ترین جوانان این مملکت آلوده بود. 

مجوز فعالیت 42 مرکز آموزش مهارتی جوارکارگاهی و بین کارگاهی در 19 استان کشور، هم زمان با هفته ملی مهارت با حضور
حسینعلی امیري، معاون امور مجلس رئیس جمهوري و علی اوسط هاشمی، معاون وزیر کار و رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي

کشور صادر شد.



بررسی دو سناریو درباره استفاده از ال پی جی در کشور

منبع: میزانشماره خبر:  187  |  تاریخ: 1399/05/05

مدیر پژوهش و فناوري شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده هاي نفتی دو سناریو درباره استفاده از ال پی جی در کشور را
تشریح کرد.

خبرگزاري میزان - محمد رضایی، مدیر پژوهش و فناوري
شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده هاي نفتی در جمع
خبرنگاران اظهار کرد: ال پی جی یا گاز مایع یکی از
محصولات واحد هاي پالایش نفت خام، میعانات گازي،
پالایشگاه هاي گاز و واحد هاي پتروشیمی و متشکل از دو
ماده پروپان و بوتان است که تولید آن در ایران به کمتر از

 
10 میلیون تن در سال می رسد. 

وي افزود: در حالی که میزان اندکی از گاز مایع تولیدي در
بخش خانگی مصرف و مابقی آن به صادرات اختصاص می
یابد، این سوالات مطرح است که صرفه اصلی در کجاست؟

سیاست کشور براي ادامه تولید ال پی جی چه باید باشد؟ ال پی جی به عنوان بخشی از سبد سوخت یا کاربرد هاي مناسب تري نیز
وجود دارد؟ براي پاسخ به این سوال ها ابتدا لازم است مصرف ال پی جی را هم به عنوان جزئی از سبد سوخت و هم به عنوان خوراك

 
پتروشیمی مورد بررسی دقیق قرار دهیم. 

رضایی در خصوص نقش ال پی جی به عنوان تامین کننده بخشی از سبد سوخت کشور گفت: در حال حاضر روزانه حدود 26 هزار تن
گاز مایع در کشور تولید می شود که انرژي آن معادل روزانه 36 میلیون لیتر بنزین است. از این میزان روزانه حدود 6 هزار تن در
بخش خانگی توزیع می شود و مابقی آن 20 هزار تن (معادل حدود 27 میلیون لیتر بنزین) قابلیت اضافه شدن به سبد سوخت خودرو

 
را داراست که البته با چالش هایی روبروست. 

بیشتر بخوانید: تولید سالانه 700 هزار مخزن سی ان جی در کشور وي افزود: از جمله این چالش ها این است که براي اضافه کردن
این سوخت به سبد سوخت خودرو ها باید حداقل 2 هزار جایگاه سوخت ال پی جی در کشور تاسیس شود که هزینه تمام شده آن با
توجه به مباحث ایمنی و هزینه بر بودن ذخیره سازي ال پی جی از جایگاه سوخت بنزین، بیشتر است؛ به طور مثال جایگاهی که در
پایانه بیهقی توسط پیمانکار ژاپنی ساخته شد، به دلیل استاندارد هاي بالا در بخش ایمنی، حدود 4 میلیون دلار هزینه دربر داشت،
این میزان براي جایگاه هاي دیگر حتی با احتساب کاهش استانداردها، از یک میلیون دلار، یعنی 25 میلیارد تومان - بدون حساب
زمین و انشعابات آب و برق و گاز - کمتر هزینه نخواهد شد که در واقع براي ساخت 2 هزار جایگاه باید بیش از 50 هزار میلیارد

 
تومان سرمایه گذاري کرد. 

مدیر پژوهش و فناوري شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده هاي نفتی تصریح کرد: چنانچه گاز مایع وارد سبد سوخت کشور شود،
باید حداقل به اندازه سی روز ظرفیت ذخیره سازي براي آن در تمام نقاط کشور ایجاد شود؛ این نکته حایز اهمیت است که شرایط



نگهداري ال پی جی نسبت به بنزین، نفت گاز و دیگر فرآورده ها متفاوت است و در مخازن کروي و تحت فشار ذخیره سازي می شود،

 
که ساخت این مخازن بسیار هزینه بر است. 

رضایی با بیان اینکه حمل و نقل گاز مایع نیز همانند ذخیره سازي آن، نسبت به فرآورده هاي نفتی دیگر بسیار دشوارتر و هزینه برتر
است، گفت: در صورت اضافه شدن گاز مایع به سبد سوخت خودرو، بایستی کامیون هاي گازکش استاندارد به ناوگان حمل و نقل
کشور اضافه شود؛ بنابراین شاهد تردد روزانه این کامیون ها در سطح شهر ها خواهیم بود که با توجه به اشتغال زا بودن این فرآورده
در صورت بروز کوچکترین حادثه براي این نفتکش ها - حتی نفکش هاي استاندارد - خطرات جانی و مالی بسیاري در پی خواهد

 
داشت. 

وي افزود: یکی دیگر از چالش هاي جدي در استفاده از سوخت گاز مایع براي خودرو ها تولید خودرو هاي استاندارد ال پی جی سوز
است؛ در حال حاضر استانداردي براي تبدیل خودرو ها به دوگانه سوزي ال پی جی و یا تولید کارخانه اي این خودرو ها وجود ندارد؛
افزون بر این موارد ال پی جی نسبت به بنزین و سایر سوخت ها اشتعالزایی بالاتري دارد، از اینرو به منظور رعایت الزامات ایمنی در

 
ساخت این خودرو ها هزینه تمام شده آن را به شدت افزایش می دهد و به سرمایه گذاري هنگفت در بخش خودروسازي نیاز دارد. 

وي ادامه داد: همچنین براي ورود هرچه سریعتر ال پی جی به سبد سوخت علاوه بر تولید خودرو هاي کارخانه اي باید همزمان
تبدیل خودرو هاي بنزین سوز به دوگانه سوز ال پی جی، در دست اقدام قرار گیرد که حداقل حدود سه میلیون خودرو با هزینه اي

 
بالغ بر سی هزار میلیارد تومان را در برمیگیرد. 

رضایی در خصوص استفاده از گاز مایع به عنوان خوراك پتروشیمی، اذعان کرد: ال پی جی متشکل از پروپان و بوتان است که با
ساخت واحد PDH (Propane Dehydrogenation) پروپان آن به پروپیلن - خاویار صنعت پتروشیمی - تبدیل میشود؛
همچنین با ساخت واحد هیدروژن زدایی از بوتان آن محصولات بوتلین و بوتادین به دست می آید؛ افزون بر این گاز مایع میتواند به
عنوان خوراك در واحد هاي شکست با بخار (steam cracker) به عنوان بخشی از خوراك ترکیبی استفاده شود و محصولات

 
اتیلن، پروپیلن، بوتیلن، بوتادین و؛ که خود به طور میانگین ارزشی به ازاي هر تن 760 دلار دارد را تولید کند. 

وي افزود: پروپیلن در زنجیره ارزش خود می تواند به پلی پروپیلن و پروپیلن اکساید و آکریلونیتریل تبدیل شود که ارزش آن ها به
طور میانگین بالغ بر 1200 دلار بر تن است؛ بخش زیاد اتیلن در زنجیره ارزش به پلی¬اتیلن تبدیل می¬شود که ارزش آن در حدود
860 دلار به ازاي هر تن است؛ بوتیلن به افزودنی هاي سوخت نظیر آلکیلات و MTBE تبدیل میشود و بوتادین نیز در زنجیره ارزش

 
می تواند به محصولات PBR و SBR تبدیل شود که سبد محصولات آن ها ارزشی معادل 1000 دلار در هر تن دارند. 

مدیر پژوهش و فناوري شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده هاي نفتی با طرح این سوال که کدام یک به صرفه است؟، گفت: در اینجا
نیاز است به صرفه اقتصادي استفاده از گاز مایع به عنوان سوخت در مقایسه با صرفه اقتصادي آن به عنوان خوراك پتروشیمی ها نیز
پرداخته شود؛ هم اکنون قیمت هر تن گاز مایع 35 دلار ارزانتر از بنزین و 30 دلار نیز ارزانتر از گازوئیل است، یعنی در صورت
جایگزینی روزانه 20 هزار تن گاز مایع با هرکدام از دو سوخت مذکور، حداکثر 700 هزار دلار در روز صرفه جویی ایجاد خواهد شد؛
این در حالی است که براي ورود این فرآورده به سبد سوخت خودرو ها به سرمایه گذاري چهار میلیارد دلاري (هزینه ساخت جایگاه،
هزینه تبدیل حداقل سه میلیون خودرو، هزینه ساخت مخازن کروي در سراسر کشور، هزینه سرمایه گذاري در صنعت خودروسازي
و.) نیاز داریم که تنها 250 میلیون دلار در سال درآمد حاصل از این سرمایه گذاري خواهد بود؛ بنابراین بازگشت سرمایه این طرح

 
حدود 16 سال به طول خواهد انجامید. 



رضایی با تأکید بر اینکه مطالعات و پیش بینی بازار نیز دو گزینه اي است که نباید از قلم انداخت، اظهار کرد: در بیشتر کشور هاي
دنیا استفاده از سوخت هاي فسیلی در حال کاهش و استفاده از خودرو هاي برقی، هیدروژنی و هیبریدي، روز به روز در حال افزایش
است؛ به طور مثال کشور انگلیس در سبد سوخت خودرو هاي خود براي سال 2040 استفاده از بنزین و گازوییل را منع کرده یا کشور
ژاپن ساخت جایگاه هاي هیدروژن براي استفاده انبوه از این سوخت را در دستور کار خود قرار داده است؛ ال¬ان¬جی نیز به سرعت
در حال جایگزین شدن با گازوییل در خودرو هاي سنگین می¬باشد. معنا و مفهوم این رویه جهانی چه می تواند باشد؟ کاهش تقاضا

 
به بنزین و گازوییل و به تبع آن کاهش قیمت این دو فرآورده. 

وي افزئد: از طرف دیگر تقاضا براي کامپوزیت، پلاستیک و فرآورده هاي پلیمري در دنیا رو به افزایش است؛ از اینرو استفاده از ال پی
جی و نفتا در صنعت پتروشیمی نیز در حال افزایش است؛ همین امر در سال هاي نه چندان دور باعث خواهد شد بنزین و گازوییل

 
فاصله قیمتی چندانی با این 2 فرآورده نداشته باشند. 

مدیر پژوهش و فناوري شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده هاي نفتی تصریح کرد: با توجه به زمانبر بودن فرایند افزودن ال پی جی
به سبد سوخت و نیز روند جهانی کاهش تقاضا براي بنزین و گازوئیل، ممکن است جایگزینی ال پی جی به جاي بنزین و گازوییل در
سال هاي آینده همان سود اندك را نیز نصیب کشور نکند و سرمایه گذاري چهار میلیارد دلاري به ایجاد هیچ درآمدي براي کشور

 
منجر نشود که این یعنی سرمایه گذاري چهار میلیارد دلاري براي به دست آوردن هیچ. 

رضایی در خصوص صرفه اقتصادي استفاده از گاز مایع به عنوان خوراك پتروشیمی، گفت: ارزش افزوده استفاده از گاز مایع به عنوان
خوراك پتروشیمی و تولید محصولات نهایی قابل قیاس با استفاده از آن در سبد سوخت نیست؛ زیرا سرمایه¬گذاري 3 ساله براي
ساخت این واحد ها و افزودن ال¬پی¬جی به واحد هاي steam cracker موجود در کوتاه مدت در صورت استفاده از کل گاز

 
مایع مازاد کشور (7 میلیون تن) در تولید سبد محصولات پتروشیمی بیش از 2 میلیارد دلار در سال عایدي نصیب کشور خواهد کرد. 

وي افزود: همچنین با توجه به دورنماي بازار و کاهش وابستگی به سوخت هاي فسیلی در آینده نزدیک، کشور محکوم به ایجاد
زیرساخت در چرخه پایین دست این ماده با ارزش است؛ بنابراین با زیرساخت هاي ایجاد شده براي توزیع گاز مایع به عنوان سوخت

 
خودرو ها چه باید کرد؟ 

این مقام مسئول با بیان اینکه یکی از دیگر مزایاي استفاده از گاز مایع به عنوان خوراك پتروشیمی علاوه بر ایجاد ارزش افزوده بالاتر،
اشتغالزایی و رونق تولید است؛ حال آنکه استفاده از آن در سبد سوخت از چنین مزیتی برخوردار نیست، گفت: استفاده از ال پی جی
به عنوان خوراك پتروشیمی صرفه بیشتري نسبت به جایگزینی آن با سوخت دارد؛ اما این بدان معنی نیست که نباید براي جایگزینی
سوخت بنزین و گازوییل در کشور چاره اي اندیشید. گاز طبیعی که در خودرو ها به شکل گاز طبیعی فشرده (CNG) مورد استفاده
قرار می گیرد، ارزشی معادل 100 دلار در هر تن دارد یعنی در حدد 250 دلار ارزانتر از بنزین و گازوییل و 220 دلار در هر تن

 
ارزانتر از گاز مایع. 

وي افزود: وجود بیش از 2500 جایگاه توزیع سی ان جی در کشور، زیرساخت عظیم انتقال در سراسر کشور که با صرف میلیارد ها
دلار هزینه ایجاد شده، طراحی و ساخت خودرو هاي پایه گازسوز از سال ها قبل، امکان تبدیل خودرو ها به دوگانه سوزي سی ان جی

 
با استاندارد ملی و ظرفیت ایجاد شده براي ساخت مخازن سی ان جی از جمله مزایاي استفاده از سی ان جی در سبد سوخت است. 

وي ادامه داد: با توجه به اینکه ایران بزرگترین ذخایر گاز دنیا را داراست، امکان جایگزینی گاز طبیعی به هر میزان در سبد سوخت با
گازوییل یا بنزین وجود دارد؛ به طور مثال اگر مقرر شود روزانه 40 میلیون لیتر بنزین یا گازوییل با سایر سوخت ها جایگزین شود،



صرفه اقتصادي بر این است که همه 40 میلیون لیتر با گاز طبیعی جایگزین شود تا اینکه بخشی از آن سی ان جی و بخشی دیگر با

 
ال پی جی جابجا شود. 

رضایی در خصوص مقایسه سود حاصل از جایگزینی بنزین با گاز مایع و سی ان جی، اذعان کرد: با کمتر از 100 میلیون دلار سرمایه
گذاري براي احداث زیرساخت ها در جایگزینی سی ان جی با بنزین سالانه 4 میلیارد دلار براي کشور سود حاصل می شود، در حالی
که در جایگزینی ال پی جی با بنزین نیاز به حدود 4 میلیارد دلار سرمایه گذاري براي ایجاد زیرساخت بوده و سالانه چیزي در حدود

 
250 میلیون دلار سود نصیب کشور خواهد شد. 

وي ادامه داد: در نتیجه دلیلی وجود ندارد که کشور از سود سرشار حاصل تبدیل ال پی جی به محصولات با ارزش بگذرد و آن را به

 
بخشی از سبد سوخت کشور تبدیل کند. 

انتهاي پیام/



چرا صندوق ذخیره ایثارگران را تشکیل نمی دهید؟

منبع: همشهريشماره خبر:  188  |  تاریخ: 1399/05/05

به منظور تشویق پس انداز و حمایت از کارکنان دولت از طریق تامین اندوخته بنا به درخواست هریک از مستخدمین شاغل
اعم از رسمی، ثابت و پیمانی وزارتخانه ها و مؤسسات و شرکت هاي دولتی، به دولت اجازه داده می شود حساب سپرده ثابت

خاصی تحت عنوان حساب پس انداز سهم مستخدم نزد یکی از بانک ها به نام او افتتاح و ...

به منظور تشویق پس انداز و حمایت از کارکنان دولت از طریق تامین اندوخته بنا به درخواست هریک از مستخدمین شاغل اعم
از رسمی، ثابت و پیمانی وزارتخانه ها و مؤسسات و شرکت هاي دولتی، به دولت اجازه داده می شود حساب سپرده ثابت خاصی تحت
عنوان حساب پس انداز سهم مستخدم نزد یکی از بانک ها به نام او افتتاح و همه ماهه برابر 35درصد حداقل حقوق مبناي جدول
موضوع ماده یک قانون نظام هماهنگ پرداخت کارکنان دولت را به عنوان پس انداز سهم مستخدم از دریافتی او کسر و به حساب
مزبور واریز کنند. ضمناً هر ماه برابر صددرصد پس انداز هر مستخدم از محل اعتبارات کارکنان دستگاه مربوط حسب مورد به عنوان
سهم دولت یا شرکت دولتی به حساب جداگانه اي که به نام مستخدم افتتاح خواهد شد واریز کند. کلیه دستگاه ها موظفند سهم خود
را در بودجه سالانه براي این منظور پیش بینی کنند. سود علی الحساب متعلق به حساب سهم مستخدم و سهم دولت مربوط به
هرکدام از حساب ها بایستی به همان حساب واریز گردد. موجودي این حساب ها در زمان اشتغال مستخدم غیرقابل برداشت خواهد
بود. کلیه موجودي حساب هاي مذکور اعم از وجوه و سود حاصل از آنها به هنگام بازنشستگی، بازخریدي و از کار افتادگی یا خروج از
خدمت به دلایل دیگر به طور یکجا به آنان پرداخت می شود و درصورت فوت مستخدم بین وراث قانونی آنان تقسیم خواهد شد. این
قانون به عنوان قانون تشکیل حساب پس انداز کارکنان دولت از ابتداي سال77 اجرایی شده و در ماده9 آن به شهدا، جانبازان از کار
افتاده کلی و آزادگان از کارافتاده کلی اشاره و آنان را مشمول این قانون دانسته است. مانعی که تا قبل از تصویب قانون جامع خدمات
رسانی به ایثارگران درخصوص اجراي این قانون براي ایثارگران وجود داشت، برداشتی بود که آن را منحصر به مشمولین قانون حالت
اشتغال در دستگاه ها و شرکت هاي دولتی می دانست و اجراي آن را براي مشمولین قانون حالت اشتغال حقوق بگیر بنیاد موجه نمی

 
دانست. 

با تصویب قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران بر تشکیل صندوق ذخیره ایثارگران تأکید شد. ماده47 این قانون بیان می دارد:
دولت مکلف است همه سال مبلغی را به منظور کمک به صندوق ذخیره ایثارگران که توسط بنیاد تشکیل خواهد شد، در بودجه
سالانه بنیاد پیش بینی نماید. برابر این ماده قانونی بنیاد مکلف بوده نسبت به تشکیل صندوق ذخیره ایثارگران و دریافت کمک هاي
دولتی در بودجه سالانه اقدام کند. حدود 8سال از تصویب قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران می گذرد ولی تاکنون کوچک ترین
اقدامی درخصوص تشکیل صندوق ذخیره ایثارگران از سوي متولیان آن انجام نپذیرفته است. اگر قانون تشکیل حساب پس انداز
کارکنان دولت مجوز افتتاح حساب را براي مشمولین قانون حالت اشتغال دستگاه هاي دولتی پیش بینی کرده بود در ماده47 قانون
جامع خدمات رسانی به ایثارگران تشکیل صندوق ذخیره ایثارگران براي عموم ایثارگران پیش بینی شده است و در تشکیل آن بنیاد
موظف است منافع عموم ایثارگران را در آن پیش بینی کند. اما سؤالی که اکنون می توان از متولیان امر پرسید این است که چرا
تاکنون نسبت به تشکیل این صندوق اهتمام نداشته اند و در این مدت طولانی چه پاسخی براي حقوق تضییع شده ایثارگران دارند؟ با
شرایطی که در تشکیل صندوق هاي ذخیره وجود دارد موجودي این صندوق می توانست پشتوانه مناسبی براي ایثارگران باشد.
نمایندگان مجلس به دلیل وظیفه اي که براي نظارت بر قوانین مصوب مجلس دارند، از دولت سؤال کنند که چرا تا به حال این
صندوق تشکیل نشده است؟ رئیس جمهور اعلام کرد، مطالبات ایثارگران تا پایان این دولت پرداخت می شود. آیا تعهداتی که نسبت
به این صندوق داشته اند جزو مطالبات جامعه ایثارگري محسوب می شود؟ آیا دولت به تعهدات خود در این زمینه که طی سال هاي

گذشته عمل نشده است اقدام خواهد کرد؟ یا این قانون هم مانند سایر قوانین ایثارگري به بوته فراموشی سپرده خواهد شد.



مهار نقدینگی راه علاج ندارد
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سیل نقدینگی؛ موضوعی که طی سال هاي گذشته از سوي بسیاري از اقتصاددانان نسبت به وقوع آن به دفعات هشدار داده و
گفته شده این سیل در کمین است و اگر به موقع براي آن تدبیر نشود و ستاد مدیریت بحران قبل از وقوع، براي آن با

دستورالعمل مشخص و سازوکارهاي منطقی بر پایه اقتصاد تشکیل نشود، روزهاي تلخی را در ...

 
گفت وگو با محمدقلی یوسفی، اقتصاددان 

 
خدیجه نوروزي ـ روزنامه نگار 

سیل نقدینگی؛ موضوعی که طی سال هاي گذشته از سوي
بسیاري از اقتصاددانان نسبت به وقوع آن به دفعات هشدار
داده و گفته شده این سیل در کمین است و اگر به موقع
براي آن تدبیر نشود و ستاد مدیریت بحران قبل از وقوع،
براي آن با دستورالعمل مشخص و سازوکارهاي منطقی بر
پایه اقتصاد تشکیل نشود، روزهاي تلخی را در اقتصاد ایران

رقم خواهد زد. هم اکنون این سیل ویرانگر بخشی از اقتصاد ایران را دربر گرفته که مشخص نیست هنوز هم براي کاهش آسیب هاي
آن بتوان کاري کرد یا نه! حجم نقدینگی در سال 84 حدود 80هزار میلیارد تومان بوده که در سال 88 به 200هزار میلیارد، در سال
92 به 460هزار میلیارد و سال 97 به 1880هزار میلیارد تومان رسیده. این رقم در سال 98 از 2400هزار میلیارد تومان عبور کرد تا

 
شتاب رشد پول تقریبا 2برابر شتاب رشد شبه پول شود؛ عاملی که حاکی از پتانسیل تورمی نقدینگی دارد. 

 
اقتصادي که در بند دولت است 

اقتصاد ایران مبتنی بر تولید و یک اقتصاد آزاد نیست. محمد قلی یوسفی، اقتصاددان در گفت وگو با همشهري با بیان این موضوع می
گوید: «در اقتصادهایی که دولت آن را اداره می کند و متکی بر درآمد نفت است هزینه ها افزایش می یابد. چون مداخله دولت و به
تبع آن بوروکراسی گسترش پیدا می کند. در چنین اقتصادي هر زمان حاکم اراده کند می تواند پول چاپ یا سیستم بانکی را وادار به
دادن وام و اعتبار کند. از آنجاکه دولت همیشه کسري بودجه دارد طبیعی است گرفتن قرض از سیستم بانکی را افزایش دهد. در
نتیجه به تبع آن ما شاهد افزایش نقدینگی می شویم. بنابراین صرف نظر از اینکه چه کسی در راس دولت باشد به طور ذاتی در
اقتصادهایی مانند ایران که هم مبتنی بر منابع طبیعی نفت و گاز هستند و دولت به طور فعال در اقتصاد حضور دارد، ما شاهد افزایش

 
حجم نقدینگی خواهیم بود». 

در 40سال گذشته ما سالانه چیزي در حدود 25تا 30درصد رشد نقدینگی داشته ایم که این افزایش نقدینگی در ساختار موجود

 
کشور اجتناب ناپذیر است و کاهش قدرت خرید مردم، کاهش ارزش پول ملی و افزایش نرخ را به دنبال داشته است. 

این اقتصاددان می افزاید: «به دلیل تحریم هاي بین المللی درآمدهاي نفتی دولت کاهش پیدا کرده و فشار بر سیستم بانکی و بانک
مرکزي بیشتر شده. کرونا هم مزید بر علت شده تا با افزایش نقدینگی بیشتري مواجه باشیم. از سویی چون اقتصاد ایران مبتنی بر
تولید نیست و ما بیشتر کالاي وارداتی را مصرف می کنیم این پول سیال است و یک جا راکد نمی ماند؛ تا بخشی به سمت تولید برود
و کارخانه ها راه بیفتند و ارزش افزوده ایجاد کنند و اشتغال رونق بگیرد و منابع در این قسمت متمرکز شوند. در تجارت ما منابع
موقتا از یک بخش به بخش دیگر حرکت می کنند و ما شاهد افزایش ضریب فزاینده پولی هستیم که این هم باعث افزایش نقدینگی



 
می شود و تورم را افزایش می دهد». 

 
فرصتی وجود ندارد 

برخی اقتصاددانان می گویند حجم زیادي از تورم و نقدینگی در سال 97 خنثی شده بنابراین امسال می تواند فرصت خوبی براي
سیاستگذاري درست در این زمینه باشد اما یوسفی اعتقادي به این موضوع ندارد و عنوان می کند: «من چنین تصوري ندارم. نقدینگی
همچنان بوده و خواهد بود. زمانی ما می توانیم نقدینگی را مهار کنیم که تولیدمان افزایش پیدا کرده باشد، آن هم با تولید کالا. زمانی
نقدینگی مهار می شود که منجر به تورم و افزایش بی رویه قیمت سهام، ارز و طلا نشود، یا قدرت خرید پایین نیاید. ولی سندي
موجود نیست که نشان دهد نقدینگی در مسیر مهار قرار دارد. تورم امسال ناشی از عملکردهاي سال هاي قبل است نه ناشی از

 
نقدینگی امسال. ناشی از میزان نقدینگی و تولید سال هاي قبل است». 

او می افزاید: «این طور نیست که در یک سال تولید و نقدینگی با هم اتفاق بیفتند. بحرانی که هم اکنون داریم در آینده بیشتر از
اکنون اثرات تورمی خود را نشان می دهد. ضمنا در کشوري که تولید در صنعت و کشاورزي رو به کاهش است هیچ معنی اي نمی
دهد که بگوییم ما در حال کنترل تورم هستیم. مسئولانی که ادعا می کنند تورم را مدیریت کرده اند باید بگویند آیا تورم با دستور
مدیریت شده یا واقعا منجر به افزایش تولید و اشتغال شده است؟ شواهد نشان می دهد که تولید در صنعت و کشاورزي رو به کاهش

 
است». 

 
وضع بدتر می شود 

مهار نقدینگی سرگردان با استراتژي هاي کوتاه مدت، میان مدت و بلندمدت از راهکارهایی است که گاهی توسط اقتصاددان ها و
کارشناسان اقتصادي مطرح می شود اما یوسفی در این مورد معتقد است: «با این شرایط اقتصادي کشور، وضع از این این بدتر هم
خواهد شد. هیچ راهکار کوتاه مدت و بلندمدتی هم جوابگو نیست. به این دلیل که ما ساختار اقتصادي ناسالمی داریم که در آن
نقدینگی از یک بخش به بخش دیگر منتقل می شود و همانطور که گفتم در یک جا ثابت نمی ماند. این موضوع هم مشکلی نیست که
امسال ایجاد شده باشد تا ما به فکر درمان آن باشیم. این مشکل طی چهاردهه روي هم انباشته و در این کشور پیاده شده است.
بنابراین راه علاجی ندارد، مگر اینکه ما نوع مدیریت و تصمیم گیري را تغییر دهیم و طی یک تعامل سازنده با دنیا افزایش تولید
داشته باشیم تا بتوانیم کمبودهاي تکنولوژي را براي افزایش تولید از خارج وارد کنیم و صادرات را افزایش دهیم». وي حرکت
نقدینگی به سمت تولید از مسیر بورس و صندوق هاي سرمایه گذاري در بورس را به عنوان راهکاري کوتاه مدت در مهار نقدینگی
مؤثر نمی داند و می افزاید: «بورس هم جزئی از این سیستم معیوب اقتصادي است و خارج از آن نیست. تا زمانی که درآمد نفت در

 
اختیار دولت است و بانک مرکزي قدرت چاپ پول داشته باشد هرگز نمی توانیم نقدینگی و نرخ ارز را مهار کنیم». 

 
مشکلات شبه پول ها 

لجام گسیختگی در هزینه هاي دولت، بی انضباطی مالی، کسري بودجه در دولت هاي مختلف، مخارج دولت، ناکارآمدي و کاهش بهره
وري در بدنه و سیستم دولت از عوامل اصلی این حجم از نقدینگی فعلی به شمار می روند. بیش از 2000هزار میلیارد تومان نقدینگی
سال گذشته، 1600هزار میلیارد تومان آن شبه پول است. شبه پول نقشی ضد تورمی در اقتصاد یک جامعه ایفا می کند زیرا دارندگان
آن لااقل براي مدتی از هزینه کردن آن منصرف شده اند. بنابراین اگر دولت ها بخواهند تورم را کنترل کنند باید با اعمال سیاست
هاي جذاب از قبیل افزایش نرخ سود سپرده هاي بانکی، پول موجود در جامعه را جذب کنند تا با کاهش تقاضا تورم کنترل شود.
یوسفی در مورد شبه پول می گوید: «شبه پول و پول نقد یک بازي است. مسئله نقدینگی، همان کارتی است که مردم استفاده می
کنند. چون مردم دیگر تمایلی به استفاده از پول نقد ندارند. مشکل شبه پول این است که ممکن است یک سري محاسبات صوري
اتفاق بیفتد، به طوري که معاملات روي کاغذ باشد اما صورت حقیقی به خود نگیرد. این مسئله موجب می شود تا شبه پول ارزش
پیدا کند. از طرفی شبه پول ها در سیستم بانکی است نه در یک بانک؛ یعنی بانک ها به یکدیگر وام می دهند و در شرکت هاي

 
دولتی سهام خرید و فروش می کنند؛ بدترین سیاستی که باعث افزایش ملک در جامعه شد». 



در همان 2 سال اول آغاز به کار دولت روحانی، بحرانی در سیستم پولی به وجود آمد که با ورشکستگی برخی مؤسسات مالی
غیربانکی مواجه شدیم. دولت بعدها از جیب مردم به آنها وام داد تا جلوي ورشکستگی شان گرفته شود. در این میان بانک هاي دیگر
هم در آستانه ورشکستگی بودند، چون مشکل سیستم پولی ما این بود که 15درصد منابعش را به دولت می داد و 15درصد دیگر را به
مشتریان ویژه اي که با نفوذ هستند. از ما بهترانی که معمولا هم پول ها را پس نمی دادند. در همان زمان 15درصد پول هم صرف
خرید ملک شده بود، به این امید که قیمت ملک افزایش پیدا کند و بانک ها بتوانند مشکلات را برطرف کنند. در برهه اي یکباره
قیمت ملک دچار رکود شد و بانک ها در آستانه ورشکستگی قرار گرفتند. چون کسی حاضر نبود این املاك را با قیمت بالا بخرد. به
همین دلیل در مرحله دوم دولت به سیستم بانکی اجازه داد قیمت ملک را به صورت بی رویه بالا ببرد و همین امر موجب افزایش
قیمت ملک در کشور شد. در این بین بانک ها نجات پیدا کردند و به سودآوري بالایی هم رسیدند اما این سیاست نادرست با تحمیل

 
هزینه به مردم توانست بانک ها را نجات دهد. 

در مجموع باید گفت؛ دیگر با ابزار سیاست هاي پولی و مالی سنتی نمی توان با تورم، رکود و بیکاري مقابله کرد. کشور به اقتصادي
بدون کسري بودجه، بدون حبس و آزادسازي نقدینگی و به کارگیري مدیران شایسته، آگاه و دلسور نیاز دارد.



صادرات بی فایده مرغ / عراق و افغانستان پول ایران را با ریال پس می دهند
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درحالی که قیمت مرغ گران و بالاتر از نرخ مصوب به فروش می رسد، رئیس انجمن ملی تولید کنندگان زنجیره اي گوشت
مرغ از بازگشت ریالی پول صادرات این محصول خبر داده که منفعتی براي کشور ندارد و منجر به افزایش بیشتر قیمت ها در

بازار داخلی می شود.

به گزارش سرویس اقتصادي جام نیـوز،  در شرایطی که قیمت مرغ در بازار افزایش یافته است و این محصول بالاتر از قیمت
مصوب به فروش می رسد، عبدالعلی طهماسبی رئیس هیئت مدیره انجمن ملی تولید کنندگان زنجیره اي گوشت مرغ با ارسال نامه

 
اي به اسحاق جهانگیري معاون رئیس جمهور از پرداخت پول صادرات مرغ صادراتی ایران به عراق و افغانستان با ریال خبر داده است. 

 
  

در شرایطی که براي تامین نهاده هاي(خوراك) طیور ارز 4200 تومانی پرداخت می شود، صادرات مرغ به صورت ریالی نه تنها ارزشی
براي کشور و منافع ملی ندارد بلکه به صورت غیر مستقیم باعث خروج ارز می شود و قیمت مرغ را نیز در بازار داخلی و براي مصرف

 
کنندگان ایرانی افزایش می دهد. 

 
  

 
متن این نامه به شرح زیر است. 

 
جناب آقاي دکتر جهانگیري 

 
معاون محترم رئیس جمهور 

 
با سلام 

احتراما  همانگونه که مستحضرید طیور کشور از قابلیت و توانایی بالایی در تولید گوشت مرغ و تخم مرغ و تامین تمام و کمال نیاز

 
هموطنان به مواد پروتئینی برخوردار است و ما تولیدکنندگان به این توانایی میبالیم. 

 
  

از آنجایی که در هر شرایطی از کشور توسعه صادرات غیر نفتی از سیاست هاي راهبردي دولت ها بودند، بخش کشاورزي به لحاظ

 
میزان و ارزش کالا از جمله بخش هاي مهمی است که سهم قابل توجهی را به خود اختصاص داده است. 

 
  



در ادامه اجراي سیاست هاي دولت محترم در برگشت ارز حاصل از صادرات خاطرنشان می سازد چون در شرایط حاضر دو کشور
افغانستان و عراق بخش اعظمی از نیاز خود به محصولات کشاورزي به خصوص گوشت مرغ را با پرداخت ریالی وجه کالا به خصوص
نقدي از ایران تامین می نمایند لذا صادرکنندگان به هیچ وجه نیاز به پرداخت ارز در ازاي صادرات محصولات کشاورزي انجام شده

 
نخواهند بود. 

 
  

خواهشمند است جهت استمرار تولید و حفظ اشتغال در شرایط دشوار موجود براي تولید و همچنین حفظ این اندك صادرات که
سالها زحمت و هزینه را به فعالان در این زمینه تحمیل کرده است دستور فرمایید راهکاري شایسته و مناسب با وضعیت موجود کشور

 
ارائه تا مورد اقدام قرار گیرد. 

 
  

 
عبدالعلی طهماسبی 

 
رئیس هیئت مدیره 

 
  

 
تسنیم 

2025





عراق و افغانستان پول ایران را با ریال پس می دهند!

منبع: اکو فارسشماره خبر:  191  |  تاریخ: 1399/05/05

اکوفارس: درحالی که قیمت مرغ گران و بالاتر از نرخ مصوب به فروش می رسد، رئیس انجمن ملی تولید کنندگان زنجیره اي
گوشت مرغ از بازگشت ریالی پول صادرات این محصول خبر داده که منفعتی براي کشور ندارد و منجر به افزایش بیشتر

قیمت ها در بازار داخلی می شود.

اکوفارس: درحالی که قیمت مرغ گران و بالاتر از نرخ مصوب به فروش می رسد، رئیس انجمن ملی تولید کنندگان زنجیره اي
گوشت مرغ از بازگشت ریالی پول صادرات این محصول خبر داده که منفعتی براي کشور ندارد و منجر به افزایش بیشتر قیمت ها در
بازار داخلی می شود. به گزارش اکوفارس به نقل از تسنیم، در شرایطی که قیمت مرغ در بازار افزایش یافته است و این محصول بالاتر
از قیمت مصوب به فروش می رسد، عبدالعلی طهماسبی رئیس هیئت مدیره انجمن ملی تولید کنندگان زنجیره اي گوشت مرغ با
ارسال نامه اي به اسحاق جهانگیري معاون رئیس جمهور از پرداخت پول صادرات مرغ صادراتی ایران به عراق و افغانستان با ریال خبر

 
داده است. 

در شرایطی که براي تامین نهاده هاي(خوراك) طیور ارز 4200 تومانی پرداخت می شود، صادرات مرغ به صورت ریالی نه تنها ارزشی
براي کشور و منافع ملی ندارد بلکه به صورت غیر مستقیم باعث خروج ارز می شود و قیمت مرغ را نیز در بازار داخلی و براي مصرف

 
کنندگان ایرانی افزایش می دهد. 

 
متن این نامه به شرح زیر است. 

 
جناب آقاي دکتر جهانگیري 

 
معاون محترم رئیس جمهور 

 
با سلام 

احتراما همانگونه که مستحضرید طیور کشور از قابلیت و توانایی بالایی در تولید گوشت مرغ و تخم مرغ و تامین تمام و کمال نیاز

 
هموطنان به مواد پروتئینی برخوردار است و ما تولیدکنندگان به این توانایی میبالیم. 

از آنجایی که در هر شرایطی از کشور توسعه صادرات غیر نفتی از سیاست هاي راهبردي دولت ها بودند، بخش کشاورزي به لحاظ

 
میزان و ارزش کالا از جمله بخش هاي مهمی است که سهم قابل توجهی را به خود اختصاص داده است. 

در ادامه اجراي سیاست هاي دولت محترم در برگشت ارز حاصل از صادرات خاطرنشان می سازد چون در شرایط حاضر دو کشور
افغانستان و عراق بخش اعظمی از نیاز خود به محصولات کشاورزي به خصوص گوشت مرغ را با پرداخت ریالی وجه کالا به خصوص
نقدي از ایران تامین می نمایند لذا صادرکنندگان به هیچ وجه نیاز به پرداخت ارز در ازاي صادرات محصولات کشاورزي انجام شده

 
نخواهند بود. 

خواهشمند است جهت استمرار تولید و حفظ اشتغال در شرایط دشوار موجود براي تولید و همچنین حفظ این اندك صادرات که
سالها زحمت و هزینه را به فعالان در این زمینه تحمیل کرده است دستور فرمایید راهکاري شایسته و مناسب با وضعیت موجود کشور



 
ارائه تا مورد اقدام قرار گیرد. 

 
عبدالعلی طهماسبی 

 
رئیس هیئت مدیره 



همایش و نمایشگاه اقتصاد دیجیتال و اشتغال

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  192  |  تاریخ: 1399/05/05

سیویلیکا

همایش و نمایشگاه اقتصاد دیجیتال و اشتغال،در تاریخ 19 تا 20 مهر 1399 توسط همایش

 
سازان امروز در شهر تهران برگزار می شود. 

از پژوهشگران و دانشجویان علاقه منددعوت می گرددجهت ارسال چکیده مقالات خود تا20
مرداد و همچنین جهت ارسال مقالات کامل حداکثر تا 20 شهریوربا توجه به محورهاي اصلی

 
همایش اقدام نمایند. 

 
محورهاي اصلی همایش جهت ارسال مقالات بدین شرح می باشد : 

 
- اشتغال و بهره وري نیروي کار 

 
- خلق ارزش و ثروت 

 
- سرمایه گذاري و تامین مالی 

 
- زیرساختها و ساختارها 

 
- حکمرانی در اقتصاد دیجیتال 

 
- توسعه منابع انسانی 

- اطلاع رسانی و فرهنگ سازي (اطلاعات کامل همایش)



وبینار نوآوري در بسته بندي محصولات و مدل ارائه در بازار

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  193  |  تاریخ: 1399/05/05

سیویلیکا

وبینار نوآوري در بسته بندي محصولات و مدل ارائه در بازار در تاریخ 6 مرداد
1399 توسط دانشگاه بین المللی چابهار - حوزه پژوهش و فناوري دانشگاه بین
المللی چابهار در شهر زاهدان استان سیستان و بلوچستان برگزار می شود.

 
نوآوري در بسته بندي محصولات تولیدي 

 
- ایجاد وفاداري در مشتریان 

 
- روشهاي ارائه محصول در بازارهاي گرم و سرد 

 
مدرس: 

 
آقاي مهندس وحید فرهودي 

مدیرعامل شرکت کارآفرینی زاگرس – مشاور ملی کسب وکارهاي زنان روستایی و عشایري وزارت جهاد کشاورزي – مشاور ملی
اشتغال گروه هدف سازمان بهزیستی- مجري طرح توسعه کارآفرینی به روش LNSIE در 24 استان – مجري طرح توسعه اشتغال

بهره برداران کشاورزي حوزه مکران



دستگاه قضا براي رفع موانع تولید و اشتغال جدیت دارد

منبع: رساشماره خبر:  194  |  تاریخ: 1399/05/05

حجت الاسلام مرادي گفت: دستگاه قضا با جدیت پیگیري و همه تلاش خود را بر رفع موانع تولید و اشتغال معطوف خواهد
کرد.

حجت الاسلام مرادي گفت: دستگاه قضا با جدیت پیگیري و همه تلاش خود را

 
بر رفع موانع تولید و اشتغال معطوف خواهد کرد. 

به گزارش خبرگزاري رسا در اهواز، جلسه کمیته مبارزه با مفاسد اقتصادي
دادگستري خوزستان با حضور حجت الاسلام صادق مرادي، رییس کل

 
دادگستري استان خوزستان برگزار شد. 

رییس کل دادگستري استان یکی از عوامل مانع رونق تولید و بهبود فضاي
کسب و کار را قاچاق دانست و گفت: قاچاق یکی از موانع بهبود فضاي کسب و کار و رونق تولید در کشور است که باید با برنامه ریزي

 
صحیح، برخورد بازدارنده و همچنین کنترل مرز هاي کشور با آن مبارزه کرد. 

این مقام مسؤول افزود: یکی از مسائل مهم و اساسی در کشور حمایت از تولید داخل و اشتغالزایی می باشد که قاچاق کالا تاثیر

 
مخربی بر چرخه تولید و اقتصاد دارد و ضروري است نسبت به مقابله با آن راهکار هاي مناسب، شناسایی و تقویت شوند. 

حجت الاسلام مرادي گفت: در راستاي تحقق جهش تولید، دستگاه قضایی خوزستان با ایجاد رویه جهت تسریع در رسیدگی به پرونده
هاي قاچاق، آن ها را با جدیت پیگیري و همه تلاش خود را بر رفع موانع تولید و اشتغال معطوف خواهد کرد./9456/د102/ب1



غفلت ایران اسلامی از گردشگري دوست دار مسلمان

منبع: ایسناشماره خبر:  195  |  تاریخ: 1399/05/05

به دنبال تشکیل فراکسیون گردشگري در مجلس، برندهایی مثل گردشگري حلال مورد توجه جدي واقع شده که می تواند
براي دوران پسا کرونا عامل موثري باشد.

 در شرایط کرونایی که بسیاري از شاخه هاي گردشگري تا
مدت هاي طولانی قادر به جذب گردشگر نخواهند بود، برند گردشگري حلال می تواند در جذب گردشگران موثر باشد و کشورمان به

 
دنبال مهیا بودن زیرساخت هاي گردشگري بتواند به خوبی از آن استفاده کند. 

گردشگري حلال که ظاهراً براي کشورهاي مسلمان مطرح می شود، در کشورهایی مانند ژاپن، آمریکا و استرالیا و بسیاري از
کشورهاي پررونق گردشگري دنیا نیز مورد توجه واقع شده و این در حالیست که کشور ایران به سهولت می تواند از چنین برندي
استفاده کند و با توجه به وجود حدود یک میلیارد مسلمان در جهان، درآمد قابل توجهی را از رونق این نوع گردشگري در کشور به

 
خود اختصاص دهد. 

خوشبختانه فراکسیون مجلس به دنبال استفاده از این برند گردشگري است و نماینده مردم یزد که دبیري این فراکسیون را برعهده

 
دارد، در این باره از پیگیري جدي این فراکسیون خبر می دهد. 

«محمد صالح جوکار»در گفت وگو با خبرنگار ایسنا، از برندسازي و برنامه ریزي براي معرفی گردشگري حلال در کشور و به خصوص
یزد یاد می کند و می گوید: این نوع گردشگري در دنیا نیز هنوز بایسته و شایسته، مطرح نشده و افراد زیادي مشتاق برخورداري از
این ظرفیت هستند و می توانیم در حوزه هاي مختلفی اعم از تفریحی، مطالعاتی و پژوهشی، فرهنگی و پیشینه هاي تاریخی در این

 
بخش برنامه داشته باشیم. 



 
 

دبیر اول فراکسیون گردشگري مجلس از پیگیري فراکسیون مربوطه براي رونق بخشیدن به این نوع گردشگري به عنوان یکی از
برندهاي مهم گردشگري کشور خبر می دهد و اظهار می کند: مجلس، مطالبات خود را از دولت و متولیان امر در زمینه گردشگري
دنبال خواهد کرد ولی باید توجه داشت که اگر بخواهیم گردشگري کشور را توسعه دهیم، باید از ظرفیت هاي بخش خصوصی نیز

 
استفاده کنیم. 

وي اولین موضوع در دستور کار فراکسیون گردشگري مجلس در این حوزه را گردشگري زیارت عنوان و خاطرنشان می کند: این
موضوع با حضور 130 نفر از نمایندگان مجلس در راستاي ایجاد فرصت هایی مطلوب براي گردشگري دنبال می شود، ضمن این که

 
در عین حال مطالبه گري از دولت نیز وجود خواهد داشت. 

جوکار با بیان این که گردشگري یک صنعت ضروري براي یزد است، تاکید می کند: دولت باید این صنعت را به ویژه براي یزد مورد
حمایت قرار دهد چرا که این صنعت در یزد منجر به ایجاد اشتغال، تولید ثروت و حفظ و نگهداري میراث فرهنگی شده و قطعاً

 
پیگیري مسائل و مطالبات این صنعت به طور جدي در دستور کار ماست. 

این نماینده آسان گیري و آسان سازي حضور بخش خصوصی در حوزه گردشگري را مهمترین اقدام دولت در زمینه توسعه این صنعت
می داند و می گوید: دولت باید با حمایت از گردشگري جلوي از دست رفتن پهنه هاي تاریخی کشور به خصوص عرصه بافت جهانی

 
یزد را بگیرد و به همین منظور نیز معتقدیم که دولت نباید در تصدي گري بخش گردشگري وارد شود. 

 
گردشگري حلال پاسخگوي نیاز گردشگران مسلمان 

«سیدمحسن حاجی سعید» رئیس کانون راهنمایان گردشگري کشور هم در گفت وگو با خبرنگار ایسنا، با اشاره به این که گردشگري
حلال مربوط به قشر خاصی از جامعه نیست، اظهار می کند: بهره برداري از گردشگري حلال شامل قشر خاصی نخواهد بود و صرفاً
یک شاخه از گردشگري است و توجه به این نوع گردشگري می تواند منجر به جذب هدفمند مسلمانان شود و رونق گردشگري را

 
براي کشور به همراه داشته باشد. 

وي با بیان این که «گردشگري حلال» یا «گردشگري دوستدار مسلمان» پاسخگوي نگرانی ها و نیازهاي گردشگران مسلمانان در کل
سفر است، می گوید: این نیازها در محصولات، ارائه محصولات و سرویس دهی و خدمات وجود دارد و غذاي حلال صرفاً یکی از این

 
نیازها به حساب می آید. 



این مسئول، گردشگري حلال را با برخورداري از خدمات و محصولات 100 درصد حلالِ ایرانی، یک فرصت مغفول مانده در کشورمان
می داند و می گوید: ایران باید به عنوان مقصد گردشگري حلال در دنیا مطرح شود چرا که اکثر مردم ایران را مسلمانان تشکیل می

 
دهند و گردشگران مسلمان دنیا در صورت سفر به ایران در دریافت بسیاري از خدمات گردشگري حلال هیچ نگرانی نخواهند داشت. 

وي اضافه می کند: در کشورمان ایران، سواحل، مجموعه ها و تاسیساتی وجود دارد که به واسطه تفکیک جنسیتی براي گردشگران
مسلمان مزیت به حساب می آید و بر این اساس در بخش مربوط به بانوان، آن ها نیز از خدمات مختلف تفریحی استفاده می کنند و

 
نگران رعایت موازین اسلامی و نگاه نامحرم نخواهند بود. 

 
 

 
گردشگري حلال، ظرفیتی فوق العاده براي پسا کرونا 

حاجی سعید، گردشگري حلال را یکی از مهمترین انواع گردشگري با ظرفیت فوق العاده به ویژه در ایام پسا کرونا می داند و می
گوید: با توجه به شرایط کرونا و اهمیت توجه به کشورهاي منطقه به خصوص کشورهاي عربی، این ظرفیت در کنار پتانسیل هاي
اکوتوریسمی می تواند منجر به جذب قابل توجه گردشگران منطقه به ایران شود چرا که مسلمانان به این مقوله و خدمات مبتنی بر
احکام شریعت، بسیار اهمیت می دهند و از آنجایی که جمعیت مسلمانان بیش از 25 درصد کل جمعیت جهان است، کشور ایران می

 
تواند از این ظرفیت به خوبی استفاده کند. 

وي به موفقیت کشورهایی مانند امارات، ترکیه، مالزي، قطر، عمان، اردن، عربستان و حتی کشورهاي غیراسلامی هنگ کنگ، استرالیا،
ژاپن، انگلیس و آمریکا بر برندسازي گردشگري حلال اشاره می کند و می گوید: مسافران در کشورهاي اسلامی دغدغه چندانی براي
حلال بودن محصولات و خدمات ندارند اما در کشوري مانند ژاپن و استرالیا، نگرانی هاي اولیه از قبیل نمازخانه در فرودگاه هاي بین

 
المللی و استفاده از غذاي حلال، رفع شده است. 

این مسئول ادامه می دهد: این کشورها در این زمینه ورود کرده و اقدامات قابل توجهی انجام داده اند و این در حالی است که ایران

 
هنوز برنامه مدونی براي این نوع گردشگري ندارد و در زمینه معرفی و برندسازي آن نیز اقدام قابل توجهی نکرده است. 

وي از تفاوت گردشگري مذهبی و حلال یاد می کند و می گوید: برخی، گردشگري حلال را با گردشگري مذهبی یکی می دانند در

 
حالی که این دو مقوله از هم جداست. 

وي توضیح می دهد: گردشگري حلال به ارائه محصول و خدمات به مسلمانان مطابق با رعایت موازین شریعت می پردازد اما



گردشگري مذهبی به افرادي که با هدف زیارت یا بازدید از اماکن مذهبی می پردازند، اشاره دارد و فردي که گردشگر مذهبی است

 
لزوماً نباید مسلمان باشد و یک مسیحی، یهودي یا بودایی نیز می تواند از اماکن مذهبی ما بازدید کند. 

حاجی سعید اضافه می کند: در گردشگري حلال لزوماً نباید بازدید از اماکن متبرکه در برنامه باشد مثلاً گردشگري مسلمان در بازدید
از یزد، اصفهان، شیراز یا هر نقطه از کشور ممکن است به دنبال خدمات و محصول حلال باشد اما بازدید از اماکن مذهبی در برنامه

 
وي نباشد. 

وي با تاکید بر این که گردشگري حلال در ایران بر جذب اکثریت مسلمانان جهان تمرکز خواهد داشت، می گوید: این در حالی است

 
که گردشگري مذهبی بیشتر به جذب اقلیت شیعه تاکید دارد. 

عضو هیئت مدیره انجمن راهنمایان گردشگري یزد به اولویت این نوع گردشگري در برنامه ریزي هاي مجلس نیز اشاره می کند و می
گوید: گردشگري حلال می تواند به مسلمانان جهان، واقعیت دنیاي شیعه و نمودهاي فرهنگی و اجتماعی یک جامعه با مذهب شیعه

 
را بیش از پیش تبیین و معرفی کند و عامل موثري براي جلوگیري از شیعه هراسی در دنیاي اسلام باشد. 

یزد به عنوان یکی از مقاصد گردشگري مذهبی کشور و دنیا که دارالعباده نیز شهرت دارد، از ظرفیت هاي بسیار ویژه اي براي تبدیل
شدن به مقصدي مهم جهت گردشگري حلال کشور برخوردار است لذا با توجه به ضرورت برنامه ریزي به منظور ایجاد تنوع

 
گردشگري و مدیریت مقصد، مسئولان استان باید این ظرفیت ارزشمند را دریابند. 

انتهاي پیام



آغاز طرح ساماندهی و توانمندسازي کودکان کار و خیابان در تهران/ توضیح

درباره محل نگهداري کودکان اتباع

منبع: ایلناشماره خبر:  196  |  تاریخ: 1399/05/05

مدیرکل بهزیستی شهر تهران با اشاره به اجراي طرح جمع آوري و ساماندهی کودکان کار وخیابان از روز گذشته گفت: پیش
بینی ما این است که در این طرح هزار کودك کار و خیابان را جمع آوري و ساماندهی کرده و اقدامات توانمندسازي را براي

آنها انجام دهیم.

مدیرکل بهزیستی شهر تهران با اشاره به اجراي طرح جمع
آوري و ساماندهی کودکان کار وخیابان از روز گذشته
گفت: پیش بینی ما این است که در این طرح هزار کودك
کار و خیابان را جمع آوري و ساماندهی کرده و اقدامات

 
توانمندسازي را براي آنها انجام دهیم. 

«سعید آرام» مدیرکل بهزیستی شهر تهران در گفت وگو با
خبرنگار ایلنا درباره آمار کودکان کار و خیابانی که به
بیماري کرونا مبتلا شده اند، گفت: اطلاعات ما در ارتباط با

فرزندانی است که در حال حاضر از خدمات سازمان بهزیستی به صورت شبانه روزي یا روزانه بهره مند می شوند و خوشبختانه در حال
حاضر در هیچ یک از مراکز شبانه روزي که از کودکان خیابانی و کودکان کار حمایت می کنند و یا در مراکز روزانه ما خدمات

 
آموزشی می گیرند، موردي از کرونا مشاهده نشده است. 

وي با بیان اینکه ما از موارد ابتلا به کرونا در بین کودکانی که در سطح خیابان هستند، اما از بهزیستی هنوز خدمات دریافت نمی
کنند، آماري نداریم، ادامه داد: با توجه به شرایطی که در حال حاضر وجود دارد، جمع آوري کودکان کار و خیابان به صورت گروهی
اقدام علمی نیست و همچنین از نظر اجتماعی پسندیده نیست، البته ما نمی توانیم این فرزندان را نیز رها کنیم از همین رو همزمان با

 
دادن آموزش هاي لازم به این کودکان بسته هاي بهداشتی را نیز در چندین نوبت در بین این کودکان توزیع کرده ایم. 

مدیرکل بهزیستی شهر تهران درباره طرح ساماندهی و جمع آوري کودکان کار تصریح کرد: این طرح از روز گذشته آغاز شده است. در
این طرح با توجه به تعداد کودکانی که در معابر مختلف حضور دارند کل استان را تقسیم بندي کرده ایم. از روز گذشته اقدامات را در
منطقه یک، پنج و دوازده از طریق اورژانس اجتماعی آغاز کرده ایم. قدم اول در اجراي این طرح آگاه سازي کودکان و مردم است. در
این راستا نیز خودروهاي اورژانس اجتماعی در پرترددترین چهارراه ها و اماکنی که کودکان حضور دارند، مستقر می شوند. تیم هاي

 
تخصصی نیز به کودکانی که نیازمند حمایت هاي معیشتی و مراقبتی هستند، خدمات ارائه می دهند. 

آرام خاطرنشان کرد: در حال حاضر سه مرکز غربالگري در مناطق مختلف شهر تهران راه اندازي کرده ایم و کودکانی که نیازمند
خدمات مراقبتی و معیشتی هستند به این مراکز منتقل می شوند، اگر کودك ایرانی باشد بلافاصله مددکاران اقدام به شناسایی
خانواده این کودك کرده و مسیر توانمندسازي خانواده را شروع می کنیم. چنانچه کودك از اتباع غیرایرانی باشد به مراکزي که براي



این منظور در نظر گرفته شده منتقل می شوند و با هماهنگی اداره کل اتباع در استانداري و وزارت کشور براي تعیین تکلیف این

 
کودکان اقدام خواهیم کرد. 

وي خاطرنشان کرد: در دو هفته اول این طرح بیشتر تلاش ما این است که جامعه را آماده کرده و به مردم اطلاع رسانی کامل در
خصوص این طرح صورت گیرد و به کودکان کار که به صورت داوطلبانه براي بهره مندي از خدمات ما اقدام می کنند، خدمات ارائه
می شود و کار جمع آوري کودکان کار از هفته آینده شروع می شود، چراکه ما باید در ابتدا بستر جامعه را آماده کنیم و بعد کار را به

 
صورت گسترده انجام دهیم. 

مدیرکل بهزیستی شهر تهران درباره غربالگري کودکان اظهار کرد: همانطور که سه مرکز غربالگري شهداي افسریه، بهاران پنج و
ترکمانی راه اندازي شده اند در این مراکز تمام اطلاعات روانشناختی، پزشکی و مددکاري این کودکان ثبت می شود و همچنین
دستگاه هاي اسکن عنبیه نیز در این مراکز براي ثبت عنبیه کودکان قرار داده شده است. اطلاعات همه کودکان نیز به صورت

 
سیستماتیک ثبت می شود تا چنانچه دفعه بعد این کودکان دوباره وارد این چرخه شدند به راحتی شناسایی شوند. 

آرام تصریح کرد: همچنین 5 مرکز براي نگهداري کودکان در نظر گرفته ایم. در مرکز یاسر پسران بیش از 12 سال و مرکز بعثت
کودکان تا 12 سال حضور دارند، همچنین در مرکز ولیعصر دختران نگهداري می شوند. البته در این مراکز کودکان ایرانی نگهداري
می شوند. همچنین در مرکز بهاران 8 براي پسران اتباع بیگانه و یکی از مراکز دیگر را نیز براي نگهداري دختران اتباع اختصاص داده

 
ایم. 

وي خاطرنشان کرد: همه هدف ما این است از همان ابتداي قرنطینه کودکان ایرانی، خانواده هایشان را شناسایی کرده و آنها را به
مکانی که براي نگهداري موقت شان در نظر گرفته ایم منتقل نکنیم و از همان ابتدا به صورت مستقیم کار توانمندسازي خانواده ها را
آغاز کنیم. هدف اولیه ما در این طرح براساس تفاهم نامه اي که با استانداري و فرمانداري تهران صورت گرفته است، حداقل 800
کودك است. حدود 600 کودك ایرانی داریم که از سنوات قبل آنها را شناسایی کرده ایم و اقدامات توانمندسازي خانواده هاي این

 
کودکان نیز آغاز شده است. ما قصد داریم که اطلاعات این 600 کودك را نیز از طریق اسکن عنبیه جمع آوري کنیم. 

مدیرکل بهزیستی شهر تهران ادامه داد: همچنین حدود 2 هزار و 100 کودك در مراکز حمایتی و آموزشی ما نیز به صورت روزانه
خدمات دریافت می کنند، اطلاعات این دو هزار و 100 کودك را نیز جمع آوري می کنیم. همه این کودکان نیز وارد چرخه
توانمندسازي می شوند تا بتوانیم زمینه اي را ایجاد کنیم تا چنانچه کودك زیر 15 سال است یکی از اعضاي خانواده توانمند شود و

 
اگر کودك بین 15 تا 18 سال است نیز با توجه به شرایطی که دارند بتوانیم زمینه اشتغال آنها را فراهم کنیم. 

آرام همچنین درباره برخورد با باندهاي قاچاق کودك گفت: برخورد با باندها و گروه هایی که به صورت برنامه ریزي شده اقدام به
سوءاستفاده از کودکان کار می کند نیز وظیفه دستگا ه هاي اطلاعاتی و امنیتی و انتظامی است و هماهنگی هاي لازم براي برخورد با
این باندها نیز با این دستگاه ها نیز صورت گرفته است. وظیفه ما به عنوان سیستم بهزیستی ساماندهی و نگهداري کودکانی است که

 
از طریق این باندها به کار گرفته شده اند. 

وي درباره آمار کودکان کار و خیابان گفت: آمار کودکان کار در تهران با توجه به زمان وشرایط متفاوت است. بیشتر این کودکان و
حدود 83 درصد کودکانی که در سال گذشته جمع آوري شده اند از اتباع بیگانه هستند این کودکان عمدتا از کشور افغانستان و به
میزان کمتر از کشور پاکستان بوده اند. ما نمی خواهیم طرح ضربتی جمع آوري کودکان کار را انجام دهیم بلکه این طرح یک طرح
مداوم است تا در تمام طول سال اقدامات خود را انجام دهیم. ما برنامه ریزي کرده ایم تا هزار کودك را تا پایان سال ساماندهی کنیم.



مهم براي ما این است که بعد از شناسایی این کودکان را وارد چرخه توانمندسازي کنیم براي 600 کودك نیز در حال حاضر این
اقدامات در حال انجام است و امیدواریم بتوانیم مسیر توانمندسازي را براي 1400 کودك دیگر نیز فراهم کنیم.



چرا فعالیت اقتصادي بانوان متوقف می شود؟

منبع: ایسناشماره خبر:  197  |  تاریخ: 1399/05/05

رئیس کانون زنان بازرگان استان مازندران معتقد است که، بانوان نوپا به دلیل عدم آگاهی کامل و شناخت ناکافی بدون
بررسی در یک رشته شغلی سرمایه گذاري می کنند و پس از مدتی به دلیل عدم شناخت بازار، محدودیت ها و عوامل موثر بر

بازار فعالیت آنها متوقف شده و سرمایه ها به بخش هاي دیگر سوق داده می شود.

 مریم نصیري خلیلی در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: کند
بودن روند سرمایه گذاري هاي مولد در طول سالیان گذشته، کانون زنان بازرگان مازندران را واداشته تا به عنوان عضوي کوچک از
جامعه اقتصادي مازندران، با حضور در همایش ها و نشست ها با اعضاي کانون، مشاوران، مسئولین و روساي بخش هاي مختلف

 
خصوصی و دولتی، ریسک هاي سرمایه گذاري در استان را شناسایی کند. 

وي خاطرنشان کرد: کانون زنان بازرگان، نتایج حاصل از همفکري و هم اندیشی فعالان در زمینه شناسایی ریسک هاي سرمایه گذاري
در مازندران را در قالب راهکارهاي مناسب و پویا به مسئولین و دست اندرکاران در رده هاي بالاتر جهت تصمیم گیري و برنامه ریزي

 
اقدامات مناسب به منظور جذب سرمایه گذار در استان ارسال می کند. 



 
 

رئیس کانون زنان بازرگان استان مازندران با تاکید بر اینکه شناخت ظرفیت هاي بانوان زیربناي توسعه و رونق اقتصادي است، تصریح

 
کرد: کانون زنان بازرگان با اهداف متعددي از جمله ارتقاي نقش بانوان براي مشارکت بیشتر زنان در تجارت تشکیل شده است، 

نصیري خلیلی با بیان اینکه نقش بانوان در اقتصاد خانوار در همه شهرها مشخص است اما در شهرهاي کوچک خاص تر به نظر می
رسد و به تناسب شغلی که انتخاب می کنند تفاوت دارد، خاطرنشان کرد: بازار مصرف مناسب، زیربناي استفاده از ظرفیت هاي بالقوه
اقتصادي بانوان است، وقتی بازار فروش محصولات تولیدي و صنایع دستی، زمینه بازگشت سرمایه و سوددهی فعالیت هاي اقتصادي

 
زنان فراهم نباشد پس از مدتی فعالیت ها متوقف شده و یا ممکن است رغبتی به ادامه کار پیدا نکنند. 

رئیس کانون زنان بازرگان استان مازندران، اظهار کرد: بانوان نوپا به دلیل عدم آگاهی کامل و شناخت ناکافی بدون بررسی در یک
رشته شغلی سرمایه گذاري می کنند و پس از مدتی به دلیل عدم شناخت بازار، محدودیت ها و عوامل موثر بر بازار فعالیت آنها

 
متوقف شده و سرمایه ها به بخش هاي دیگر سوق داده می شود. 

وي گفت: کانون با حمایت و ارائه آموزش، اطلاع و آگاهی رسانی در زمینه هاي مختلف مانند کارآفرینی، تجارت، تولید، ارائه خدمات،
شناخت بازار، بازاریابی و فروش در جهت ارتقاي بانوان فعال و تلاشگر از هر قشري و با هر سرمایه اي در زمینه هاي مختلف فعالیت و

 
این خلاء را براي بانوان فعال و علاقه مند جبران می کند. 

نصیري خلیلی تصریح کرد: کانون زنان بازرگان مازندران باور دارد که زنان فعال و علاقه مند به فعالیت در حوزه هاي مختلف سیاسی،
فرهنگی، اجتماعی و به ویژه اقتصادي در بخش صنعت، تجارت، کشاورزي و دامداري با ایجاد منابع مالی و استفاده از منابع انسانی زن
و تولید محصولات و خدمات مطابق با نیاز جامعه، نقش مهمی را در ایجاد معیشت پایدار هم در خانواده و هم در جامعه بر عهده دارند.

انتهاي پیام



ورود مجلس به پرونده بدهی 8 هزار میلیاردي بنیاد شهید

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  198  |  تاریخ: 1399/05/05

 
ورود مجلس به پرونده بدهی 8 هزار میلیاردي بنیاد شهید 

خراسان/ آن طور که رئیس فراکسیون ایثارگران مجلس به
خراسان می گوید، «بنیاد شهید و امور ایثارگران مبلغی
حدود 8هزار و 200 میلیارد تومان به خانواده هاي شهدا،
ایثارگران و جانبازان بدهکار است.» مبلغی که در سال هاي
اخیر بیشتر به واسطه تاخیر در پرداخت هزینه هاي
درمانی، معوقات بیمه و بیمه تکمیلی روي هم تلنبار شده
است. همچنین اختصاص نیافتن به موقع بودجه مورد نیاز

 
این نهاد توسط دولت باعث شده است، بدهکاري این نهاد به بیمه دي، دانشگاه آزاد و... بر دغدغه ها و گرفتاري هایش بیفزاید. 

در گفت و گوهاي مفصل و متعددي که ما پیش از این با نمایندگان مجلس، اعضاي فراکسیون ایثارگران و کارشناسان انجام دادیم،
تقریبا یا تحقیقا کسی نبود که مشکلات و کاستی هاي کنونی بنیاد شهید را بی ارتباط با ورود این نهاد به فعالیت هاي اقتصادي و
بنگاه داري نداند. این نمایندگان و کارشناسان معتقدند اساسا بنیاد شهید نباید به عرصه بنگاه داري و فعالیت هاي اقتصادي وارد شود.
یکی از این موارد گفت وگوي ما با حسن نوروزي رئیس فراکسیون ایثارگران مجلس دهم و عضو کنونی این فراکسیون بود که وي در
شهریور98به ما چنین گفت: «ورود بنیاد شهید به فعالیت اقتصادي از اساس محل اشکال بود. همان گونه که براساس اصل 44 قانون
اساسی دولت از بنگاه داري اقتصادي برحذر داشته می شود، بنیاد شهید هم از اساس نباید در این کار ورود می کرد. اکنون زمان آن
است که بنیاد شهید کلیه فعالیت هاي اقتصادي خود را به آن بنیاد محول کند تا خود مجموعه اي خدماتی براي ایثارگران باقی

 
بماند.» 

 
ورود مجلس جدید به ماجراي بنیاد 

با این حال دو نهاد بنیاد شهید و مجلس این روزها را در شرایطی می گذرانند که هر دو تازه نفس هستند. هم مجلس یازدهم که
حدود دو ماه از عمر خود را می گذراند و هم بنیاد که رئیس جدید خود را از حدود دو ماه قبل شناخته است. آن طور که از خبرها بر
می آید، فراکسیون ایثارگران که همین روزهاي قبل تشکیل شد، از همین ابتدا پیگیر امور خانواده شهدا و ایثارگران است. امیرآبادي
فراهانی عضو هیئت رئیسه مجلس و رئیس فراکسیون ایثارگران نتایج جلسه تازه فراکسیون ایثارگران با اوحدي رئیس بنیاد شهید را
این طور براي ما روایت کرده است: «براساس قول آقاي اوحدي در این نشست قرار شد، بنیاد شهید تا شهریور مشکلات خود را با
بانک دي و بیمه حل کند تا خدمات مناسب به همه خانواده شهدا و جانبازان ارائه شود. بعد از بحث و بررسی موارد مختلف مقرر شد،

 
بنیاد شهید تلاش کند تا اقداماتی را براي تسهیل امور خانواده ایثارگران، جانبازان و شهدا انجام دهد. 

بنیاد شهید اکنون مبلغ 8 هزار و 200 میلیارد تومان به خانواده شهدا، ایثارگران و جانبازان بدهی دارد که قرار است، این معوقات با

 
تدابیر انجام شده، پرداخت شود.» 

 
اوحدي: معوقات تا پایان دولت پرداخت می شود 

همزمان با این خبرهاي خوش که عطر امیدواري دارد، اوحدي رئیس بنیاد شهید هم روزهاي قبل در مراسم امضاي تفاهم نامه تامین



زمین و ساخت هزار و 700 واحد مسکن و سامان دهی اشتغال و کارآفرینی ایثارگران گفت: «پنج مصوبه در هیئت دولت براي
ایثارگران گرفته شده که از توجه مسئولان به جامعه ایثار گري حکایت دارد که انجام کلیه تعهدات، دیون و مطالبات جامعه ایثارگري
تا پایان دولت یکی از این مصوبات است.» به هر روي این وعده جدید براي پرداخت بدهی ها در این شرایط اقتصادي، در نوع خودش
می تواند وعده مهمی باشد و باید منتظر بمانیم مثلا آن مادر شهید که ماه هاست هزینه هاي بیمه تکمیلی خود را دریافت نکرده

 
سرانجام چه زمانی انتظارش تمام می شود. 

 
عضو هیئت رئیسه فراکسیون ایثارگران در گفت وگو با خراسان: 

 
جلوي ورشکستگی هاي اقتصادي بنیاد باید گرفته شود 

اقبال شاکري عضو هیئت رئیسه فراکسیون ایثارگران مجلس به خراسان گفت: شرکت هاي اقتصادي زیان ده باید هرچه سریع تر
تعیین تکلیف شوند و بار آن از دوش مجموعه بنیاد برداشته شود.وي افزود: هیچ فعالیت اقتصادي فی نفسه بد نیست اما زمانی که
فعالیت ها بد اجرا شود تبعات بد آن متوجه مجموعه متولی آن خواهد شد.شاکري یادآورشد: "مدیریت و نظارت" بر بنگاه هاي
اقتصادي بنیاد شهید و ایثارگران از اموري است که مدیریت جدید بنیاد و به طور خاص مجلس یازدهم با جدیت پیگیري می شود و

 
اصلاح امور فعالیت اقتصادي زیان ده بنیاد مطالبه جدي ما از این مجموعه است. 

رئیس کمیته تنقیح و اصلاح قوانین ایثارگران همچنین یادآور شد: در نشستی که به تازگی با رئیس جدید بنیاد شهید و ایثارگران
داشتیم آقاي اوحدي تاکید داشتند فعالیت بنگاه هایی که در جهت بهبود اقتصاد ایثارگران است نه تنها مشکلی ندارند بلکه در صورت
لزوم از آن ها حمایت هم خواهد شد اما شرکت هاي اقتصادي زیان ده باید هرچه سریع تر تعیین تکلیف شوند و بار آن از دوش
مجموعه بنیاد برداشته شود.وي با تاکید براین که باید جلوي ورشکستگی ها به هرطریق گرفته شود، افزود: به نظر می رسد با مدیریت

 
جدید بنیاد خون تازه در رگ هاي این سازمان جاري شده است که به اصلاح امور و بهبود شرایط توجه دارد. 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



متاسفانه تصمیمات دولت رویکرد بلند مدت ندارد/ نبود حمایت کافی از کسب

وکارهاي متاثر از کرونا

منبع: بلاغشماره خبر:  199  |  تاریخ: 1399/05/05

به گزارش بلاغ شیوع کرونا از حدود پنج ماه پیش تاکنون بسیاري از کشورها از جمله ایران را متاثر کرده و مشکلات بسیاري در

 
حوزه کسب و کار و کارآفرینی را سبب شده است. 

اجراي طرح هاي پیشگیرانه قطع زنجیره شیوع کرونا شامل قرنطینه خانگی، رعایت فاصله گذاري اجتماعی، کاهش ساعات کار و
فعالیت اصناف، تعطیلی مدارس و دانشگاه ها باعث شده در حدود پنج ماه اخیر کسب و کارها با مشکلات عدیده و حتی با
ورشکستگی مواجه شوند که این امر می طلبد دولت با اتخاذ تصمیمات در سه بخش کوتاه، میان و بلند مدت فکري به حال این

 
اقتصاد کرونا زده کند. 

به همین منظور و براي بررسی وضعیت فعلی و عملکرد دولت در این حوزه نشست ترویجی رسانه اي «کارآفرینی، موانع تولید و

 
کرونا» با مشارکت خبرگزاري فارس و دانشگاه علوم اسلامی رضوي در دفتر این خبرگزاري برگزار شد. 

 
تشکیل بیش از 12 هزار پرونده طی 4 ماه در تعزیرات حکومتی استان 

در این نشست سید مرتضی مدنی فدکی، مدیرکل تعزیرات حکومتی خراسان رضوي گفت: تعزیرات حکومتی فعالیت هاي موثري در
حوزه حمایت از کسب و کارهاي حوزه بهداشت و درمان داشته است که منجر به تشکیل 1200 پرونده با موضوعاتی چون احتکار و

 
گران فروشی شده است که رشد 70 درصدي نسبت به قبل داشته است، همچنین 950 پرونده در حال حاضر در حال رسیدگی است. 
وي اظهار کرد: مردم در برخی از موارد در خصوص عملکرد تعزیرات ایراداتی را وارد می کنند که این مشکلات را قبول داریم، چراکه
ممکن است در برخی از نظارت ها به موقع عمل نشده باشد و برخی از قیمت ها بیش از اندازه رشد کرده و دیرکنترل شده باشند که
این موضوع را رد نمی کنیم، اما باید توجه کرد که تعزیرات در مرحله آخر باید به مشکلات ورود کند و دیگر دستگاه ها نیز باید نقش

 
خود را در ابتدا به درستی ایفا کنند تا شاهد چنین مشکلاتی نباشیم. 

مدنی ضمن اشاره به وظیفه تعزیرات حکومتی که برخورد پیشگیري از تخلفات دارد، بیان کرد: در خصوص برخورد با کالاي قاچاق،

 
بسیار جدي در حال کار هستیم و این عامل سبب حمایت از فضاي کسب و کار می شود. 

مدیرکل تعزیرات حکومتی خراسان رضوي تصریح کرد: در چهار ماهه اخیر 12 هزار و 100 فقره پرونده جدید تشکیل و 12 هزار و

 
260 فقره پرونده مختومه شده که 43 میلیارد و 780 میلیون تومان میزان محکومیت آنها بوده است. 

وي بیان کرد: قوانینی همچون قانون بهبود فضاي کسب و کار، قانون رفع موانع تولید و قوانین مربوط به کارآفرینی و مشاغل خانگی

 
بسیار پر اهمیت است و در صورت اجراي درست می تواند در بحث کارآفرینی تاثیر زیادي داشته باشد. 

مدنی بیان کرد: اهم مواردي که براي موانع تولید می توان از آنها یاد کرد، کمبود نقدینگی، تسهیلات بانکی و سودهاي کلان آن،
مالیات بر ارزش افزوده، مشکلات قوانین، هزینه هاي گمرکی و قاچاق کالا، و واردات بیش از اندازه است که بخشی از آن با عملکرد

 
مناسب کارگروه مقررات زدایی در بحث موانع تولید قابل رفع است. 

مدیرکل تعزیرات حکومتی خراسان رضوي تاکید کرد: وظیفه تعزیرات حکومتی در پیشگیري از تخلف و برخورد با متخلفان است که
همین اقدام در بحث کارآفرینی بسیار مؤثر خواهد بود به طور مثال قاچاق کالا و ارز یکی از موادري است که تاثیر منفی بر کسب و

 
کار و کارآفرینی دارد که تعزیرات با برخورد با متخلفین این حوزه می تواند بسیاري از مشکلات را حل کند. 

 
وي با اشاره به عملکرد مثبت تعزیرات در این حوزه، بیان کرد: البته دیگر دستگاه ها هم در این خصوص باید پاي کار بیایند. 

 
وام چاره مشکلات نیست 

در ادامه سید مرتضی مرتضوي، مدیر گروه اقتصاد دانشگاه علوم اسلامی رضوي گفت: کارآفرینی داراي دو عنصر نوآوري و ریسک است



و مشکلات دوران کرونا باعث شده که فضاي ریسک در کسب و کار به فضاي عدم اطمینان و آگاهی تبدیل شود که این شرایط مبهم

 
و عدم امکان پیش بینی شرایط آینده باعث آسیب به موضوع کارآفرینی می شود. 

وي افزود: سیاست هاي دولت ابهام بازار را کم نکرده، بلکه بر ابهامات بازار نیز افزوده است؛ چراکه کارآفرین نمی تواند به صحبت هاي

 
انجام شده در خصوص بازگشایی ها اعتماد کند و این موضوع باعث امتداد شرایط رکود و مشکلات کارآفرینان می شود. 

مرتضوي ضمن اشاره به گزارش بانک هاي جهانی در سال 2020، گفت: ممکن است امسال 7 درصد از اقتصاد جهان از بین برود و
این پیش بینی در خصوص اقتصاد ایران منفی 6 درصد است، این در حالی است که این روند منفی در سال هاي گذشته نیز بوده

 
است. 

مدیر گروه اقتصاد دانشگاه علوم اسلامی رضوي تصریح کرد: دولت می تواند با اتخاذ تصمیماتی در خصوص افزایش خدمات غیر
حضوري و نیز حمایت از کسب و کارهاي به وجود آمده در حوزه سلامت و اجازه صادرات محصول به آنها مشکلات به وجود آمده در

 
حوزه کارآفرینی و کسب و کار را تا حدي بر طرف کند و فضاي اطمینان را به بازار برگرداند. 

وي یادآور شد: در شرایط کرونا، کالاهاي سلامت محور که مبتنی بر دانش هستند می تواند تاثیر زیادي در خصوص رفع رکود و

 
مشکلات اخیر در حوزه کارآفرینی داشته باشند. 

 
متاسفانه تصمیمات دولت رویکرد بلند مدت ندارد 

مرتضوي افزود: سیاست هاي دولت و مسؤولین رویکرد بلند مدت ندارد که این باعث افزایش فضاي ابهام و تردید می شود و این

 
تصمیمات کوتاه مدت صرفا به کارآفرینان و نیز اقشار آسیب پذیر تر فشار وارد و آنها را با چالش رو به رو می کند. 

مدیر گروه اقتصاد دانشگاه علوم اسلامی رضوي متذکر شد: این روزها باوجود نیاز به حمایت هاي تسهیلاتی از جانب دولت شاهد
هستیم حتی قسط هاي وام معیشتی کرونا نیز از حساب یارانه مردم کسر می شود، در حالیکه همچنان کرونا و مشکلات ناشی از آن

 
ادامه دارد. 

وي خاطرنشان کرد: نرخ بهره بین بانکی در ماه گذشته 10 درصد بوده است و بانک ها تمایل به پرداخت وام داشته اند، اما شرایط

 
حال حاضر بازار باعث شده است مردم به بانک ها مراجعه نکرده و وام دریافت نکنند؛ چراکه وام گرفتن چاره مشکلات نیست. 

مرتضوي افزود: سیاست هاي مالیاتی مشوق تولید مانند بخشودگی مالیاتی کسب و کارها می تواند براي اقتصاد کرونا زده ما بسیار

 
راهگشا باشد. 

 
کارآفرینی در ایران مانند تلاش براي یک زمین سوخته است 

در ادامه علی مروي، تهیه کننده و کارشناس اقتصادي گفت: کارآفرینی در ایران مانند تلاش براي یک زمین سوخته است؛ چراکه

 
کارآفرینی در ایران اصلا شرایط خوبی ندارد و اکوسیستم و شرایط محیطی به نفع کارآفرینان نیست. 

وي افزود: طبق گزارش شاپرك، آمار تراکنش هاي مالی اسفند 98 نسبت به بهمن 98 ، حدودا 1.3 کاهش یافته است و این رقم در
حالی است که نسبت به مشابه آن در سال گذشته با کاهش شدید 26.5 درصد روبرو بوده؛ آن هم در ماهی که همواره با رشد را تجربه

 
کرده است. 

مروي اظهار کرد: طبق گزارشات وزارت کار، 20 درصد از شاغلین کسب و کارها با تهدید از دست دادن کارشان رو به رو هستند،

 
همچنین در روند صادرات دلاري با کاهش چشمگیر رو به رو بوده ایم و این وضعِ بدِ مشاغل ما در این دوران را نشان می دهد. 

 
حمایت هاي دولت کافی نیست 

وي ضمن اشاره به خسارت روزانه 2500 میلیارد ریالی هشت گروه عمده از مشاغل در ایران، اظهار کرد: شرایط فعلی اصلا به نفع

 
تولید کننده و کارآفرین نیست و دولت از این کسب و کارها به اندازه کافی حمایت نکرده است. 

مروي خاطرنشان کرد: انگیزه کارآفرینی در بین مردم کاهش یافته و با توجه به رشد غیر منطقی و بی پایه در بازار بورس و دیگر

 
بازارها دیگر شاهد رغبت مردم براي ایجاد شغل و کسب و کار نیستیم. 

کارشناس اقتصادي با اشاره به رشد 270 درصدي بورس ایران در 6 ماهه اول سال 2020 ابراز نگرانی کرد و گفت: این رشد زیاد صرفا

 
به خاطر وجود نقدینگی بسیار زیاد است و این رشد نقشی در بازار تولید نقش ایفا نمی کند. 

وي افزود: قوانین مالیاتی نیز تاثیر زیادي در از رونق افتادن کارآفرینی داشته است؛ چراکه با وخیم شدن اوضاع به خاطر کرونا، طبق



آمار در سال اخیر درآمد مالیاتی دولت باید از 140 هزار میلیارد به 200 هزار میلیارد برسد و با توجه به دیر تصویب شدن طرح هایی

 
مانند مالیات بر خانه هاي خالی، عمده این مبلغ از جیب تولید کننده کسر خواهد شد. 

مروي افزود: با توجه به قراردادهاي بسته شده بین کارفرما و کارمند در می یابیم نسبت قراردادهاي موقت به دائم سه به 97 بوده که

 
این رقم در سال اخیر برعکس شده که ناشی از عدم وجود فضاي مطمئن در بازار است. 

 
اصلاح نظام بانکی کمکی به چرخه اقتصادي کارآفرینان نمی کند 

کارشناس اقتصادي تصریح کرد: بر خلاف تصورات، اصلاح نظام بانکی کمکی به چرخه اقتصادي کارآفرینان نمی کند و صرفا این امر به

 
نفع بانک هاست و مجلس باید روند بررسی این موضوع را تغییر دهد. 

وي در ادامه سخنان خود در پاسخ به این پرسش که آیا دولت توان پرداخت تسهیلات به کسب و کارها را دارد؟ تشریح کرد: دولت
توانایی پرداخت تسهیلات را به مردم دارد و کمبود منابع ندارد، ولی شبکه بانکی نمی تواند به درستی این کار را انجام دهد و آن را به
دست مردم برساند؛ چراکه انگیزه آن وجود ندارد و فشاردولت در این خصوص کافی نیست، البته این تسهیلات سبب ساز بسیاري از

 
مشکلات دیگر براي مردم خواهد شد. 

مروي در پایان ضمن اشاره به عدم استقبال مردم به کارآفرینی و آغاز شغل در این ایام اشاره کرد: سیاست هاي مدیریتی مردم را

 
براي کارآفرینی تشویق نمی کند و آنها در حال حاضر زندگی کارمندي را به کارآفرینی ترجیح می دهند. 

بلاغ: انتشار مطالب و اخبار تحلیلی سایر رسانه هاي داخلی و خارجی لزوما به معناي تایید محتواي آن نیست و صرفا جهت اطلاع
کاربران از فضاي رسانه اي منتشر می شود.



امیري: سازمان فنی و حرفه اي آموزش هاي خود را به روز کند

منبع: ایرناشماره خبر:  200  |  تاریخ: 1399/05/05

تهران- ایرنا- معاون امور مجلس رییس جمهوري با تاکید بر اینکه توسعه بدون توجه به آموزش هاي فنی و حرفه اي محقق
نمی شود، گفت: آموزش هاي فنی و حرفه اي در شرایط تحریم باید آموزش هاي خود را به روز کرده و سهم قابل توجهی در

توسعه کشور ایفا کند.

 تهران- ایرنا- معاون امور مجلس رییس جمهوري با تاکید
بر اینکه توسعه بدون توجه به آموزش هاي فنی و حرفه اي محقق نمی شود، گفت: آموزش هاي فنی و حرفه اي در شرایط تحریم

 
باید آموزش هاي خود را به روز کرده و سهم قابل توجهی در توسعه کشور ایفا کند. 

به گزارش خبرنگار سیاسی ایرنا «حسینعلی امیري» معاون امور مجلس رییس جمهوري با تبریک هفته ملی مهارت و با بیان این که
آموزش هاي فنی و حرفه اي ترکیبی از هنر، علم و فن است، گفت: این آموزش ها بی تردید حلقه اتصال اشتغال و کارآفرینی است و

 
باید با جدیت به آن توجه شود. 

وي افزود: این هفته فرصتی است تا سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور در خصوص عملکرد، دستاوردها و نقاط ضعف و قوت خود

 
با مسئولان به گفت و گو کرده و مشکلات را حل و فصل کنند. 

امیري خلاقیت و ابتکار را ویژگی مشترك تعاریف توسعه عنوان کرد و گفت: توسعه یک فرایند و یک گذر تاریخی است و تمام ابعاد
بشري را در بر می گیرد، توسعه منجر به تحول در زندگی بشر می شود بنابراین در بحث هاي توسعه اي، تحول در مدیریت همواره

 
باید مورد توجه قرار گیرد. 

معاون امور مجلس رییس جمهوري با اشاره به تاکید رهبر معظم انقلاب در خصوص اهمیت مهارت هاي فنی و حرفه اي در سیاست
هاي اقتصاد مقاومتی اظهار داشت: در شرایط تحریم باید به داشته هاي درونی تکیه کنیم، آموزش هاي مهارتی در این شرایط بسیار

 
مهم است و توسعه آموزش هاي مهارتی در توسعه اشتغال و کاهش آسیب هاي اجتماعی ضرورت دارد. 



وي با بیان اینکه توسعه همه ابعاد و عرصه هاي اجتماعی را در برمی گیرد، افزود: توسعه اي که محور آن فرهنگ، خلاقیت و نوآوري و
آموزش هاي فنی و حرفه اي است، موفق تر و با خطرپذیري کمتر است و در این شرایط لازم است بسترهاي لازم براي توسعه مهیا

 
شود. 

 
 

وي ابزارهاي لازم براي توسعه را فرهنگی و فیزیکی قلمداد کرد و گفت: در توسعه فرهنگی حاکمیت اندیشه و در توسعه فیزیکی

 
حاکمیت سرمایه مد نظر است. 

امیري با بیان اینکه کشور شرایط خاصی را میگذراند، گفت: تحریم ها شرایط خاصی به ما تحمیل کرده و درآمد کشور کاهش پیدا

 
کرده است در چنین شرایطی باید از ظرفیت هاي داخل کشور استفاده کنیم و از این رو آموزش هاي مهارتی داراي اهمیت است. 

وي افزود: در بسیاري از کشورهاي توسعه یافته تعداد افراد اندکی دنبال تحصیل در دانشگاه هستند، در جامعه اسلامی نیز کار امري
مقدس است اما علیرغم تاکیدات زیاد، افراد پیگیر شغل دولتی هستند به همین دلیل با خیل زیادي تحصیل کردهِ بیکار مواجه

 
هستیم. 

 
سازمان فنی و حرفه اي آموزش هاي خود را به روز کند 

معاون امور مجلس ریاست جمهوري بیان کرد: در معاونت پارلمانی از طرح ها و لوایحی که در حوزه ارتقاء فعالیت هاي سازمان
آموزش فنی و حرفه اي کشور مطرح می شود حمایت می کنیم و در واقع سازمان در کنار صندلی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در
هیات دولت یک صندلی دیگر خواهد داشت و البته انتظار داریم سازمان آموزش فنی و حرفه اي آموزش هاي خود را به روز کند و

 
سهم قابل توجهی در توسعه کشور ایفا کند. 

 
وي افزود: در شرایط شیوع بیماري کرونا مسئولیت مدیران سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور مضاعف است. 

امیري در ادامه بر مطابقت استانداردهاي آموزشی سازمان با استانداردهاي جهانی، رهگیري وضعیت اشتغال مهارت آموزان و ایجاد

 
بانک اطلاعاتی آنان، توسعه همکاري با سازمان هاي مردم نهاد تاکید کرد. 



معاون امور مجلس رییس جمهوري در ابتداي این مراسم، ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهداي عملیات افتخار آفرین مرصاد، افزود:
این عملیات ستون فقرات منافقین را شکست و این عملیات جزء آخرین عملیات هاي دوره دفاع مقدس است و البته با این تفاوت که

 
مهاجمین در این عملیات منافقینی بودند که دستشان به خون عزیرترین و شریف ترین جوانان این مملکت آلوده بود. 

مجوز فعالیت 42 مرکز آموزش مهارتی جوارکارگاهی و بین کارگاهی در 19 استان کشور، هم زمان با هفته ملی مهارت با حضور
حسینعلی امیري، معاون امور مجلس رئیس جمهوري و علی اوسط هاشمی، معاون وزیر کار و رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي

 
کشور صادر شد. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور 

 
- اقتصاد مقاومتی 

 
- دولت 

- حسین علی امیري



یکهزار میلیارد ریال اعتبار کمیته امداد سمنان براي ایجاد سه هزار شغل

منبع: ایرناشماره خبر:  201  |  تاریخ: 1399/05/05

سمنان- ایرنا- مدیر کل کمیته امداد استان سمنان گفت: امسال براي ایجاد سه هزار و 475 فرصت شغلی یکهزار میلیارد
ریال اعتبار در نظرگرفته شد.

سمنان- ایرنا- مدیر کل کمیته امداد استان سمنان گفت:
امسال براي ایجاد سه هزار و 475 فرصت شغلی یکهزار

 
میلیارد ریال اعتبار در نظرگرفته شد. 

محسن مسعودیان راد روز یکشنبه به رسانه ها با اشاره به
پیش بینی سه هزار و 475 شغل از سوي کمیته امداد
استان سمنان براي امسال، افزود: براي این منظور یکهزار و
28 میلیارد ریال اعتبار لحاظ شد که در قالب تسهیلات

 
اشتغال زایی پرداخت می شود. 

مدیر کل کمیته امداد استان سمنان گفت: همایش مجازي
«تجلیل از کارآفرینان استان سمنان» به مناسبت روز کارآفرینی و هفته مهارت به صورت همزمان در کمیته امداد استان و ادارات

 
شهرستانی به صورت ویدئو کنفرانسی برگزار می شود. 

وي با تاکید بر اجرایی شدن منویات رهبري در سال جاري، خاطرنشان کرد: یک سوم اشتغال کشور بر عهده کمیته امداد است و

 
محقق کردن این امر و تحقق شعار امسال مبنی بر جهش تولید بیش از پیش پیگیري می شود. 

وي از برگزاري همایش برخط و به صورت مجازي «تجلیل از کارآفرینان استان سمنان» به مناسبت روز کارآفرینی و هفته مهارت از
طریق ویدئوکنفرانس خبر داد و گفت: الگوبرداري شهروندان از کارآفرینان از اهداف این همایش است چرا که فعالیت هاي کارآفرینی

 
در جامعه منجر به افزایش اشتغال و کاهش نرخ بیکاري می شود. 

مدیر کل کمیته امداد استان سمنان، محورهاي همایش را تجلیل از کارآفرینان برتر استان ، خیران حوزه اشتغال و عقد تفاهم نامه با
اداره کل فنی وحرفه اي سمنان برشمرد و گفت: تقدیر از کارآفرینان نقطه عطفی براي ورود جوانان باانگیزه به عرصه اشتغال خواهد

 
بود. 

سال گذشته 2 هزار و 666 طرح اشتغال براي مددجویان کمیته امداد استان سمنان و کارآفرینان عرصه اشتغال با اعتبار 767 میلیارد

 
و 410 میلیون ریال ایجاد شد. 

برچسب ها 



 
- تسهیلات بانکی 

 
- سمنان 

 
- کمیته امداد امام خمینی (ره) 

- اشتغال زایی



متقاضیان مشاغل خانگی تا 50 میلیون تومان وام می گیرند

منبع: شیعهشماره خبر:  202  |  تاریخ: 1399/05/05

براساس اعلام ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی کشور، میزان وام براي متقاضیان مشاغل خانگی تا سقف 50
میلیون تومان افزایش یافته است. متقاضیان مشاغل خانگی تا 50 میلیون تومان وام می گیرندبراساس اعلام ستاد ساماندهی و

حمایت از مشاغل خانگی کشور، میزان وام براي متقاضیان مشاغل خانگی تا سقف 50 میلیون ...

 
 <

به گزارش «شیعه نیوز»، در حال حاضر کسب وکارهاي خانگی به یک منبع مهم اشتغال و درآمد به ویژه براي زنان تبدیل شده است و
افراد با کار در خانه علاوه بر آنکه سطح درآمد خود را افزایش و کسب و کارشان را توسعه می دهند، به اقتصاد خانوار نیز کمک می

 
کنند. 

از نگاه سازمان بین المللی کار موقعیت مکانی و وجود کسب وکار در خانه ملاك تلقی کردن آن به عنوان مشاغل خانگی است و

 
کنوانسیون 189 سازمان بین المللی کار، کار شایسته و ضرورت پرداختن به وضعیت کارگران خانگی را به رسمیت شناخته است. 

طرح ملی توسعه مشاغل خانگی از جمله طرح هاي حمایتی حوزه اشتغال، ذیل برنامه اشتغال فراگیر وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی است که با نقش آفرینی سازمان تجاري سازي فناوري و اشتغال دانش آموختگان (جهاددانشگاهی) به عنوان نهاد واسط،
تسهیل گر و توسعه اي در 9 استان آذربایجان غربی، چهارمحال و بختیاري، خراسان جنوبی، خراسان رضوي، خراسان شمالی،

 
کردستان، کرمانشاه، لرستان و ایلام در حال اجرا است.   

هدف از اجراي این الگو، تعامل با دستگاههاي اجرایی و بخش خصوصی مرتبط با اجراي طرح، ارائه خدمات آموزشی و مشاوره
حضوري و غیرحضوري به متقاضیان مشاغل خانگی براي اتصال به بازار، ایجاد زیرساختهاي بازاریابی و فروش محصولات مشاغل

 
خانگی و ایجاد امکان و تسهیل نظارت بر فرآیند اجراي طرح از طریق نرم افزار کنترل پروژه و بازدیدهاي میدانی است.   

بر اساس آمارها بیش از 92 هزار شغل در بخش مشاغل خانگی طی سال گذشته در کشور ایجاد شده و بیش از 270 هزار متقاضی

 
اشتغال خانگی نیز موفق به اخذ مجوز مشاغل خانگی در رشته هاي گوناگون شده اند. 

در حال حاضر طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در سه فاز انجام می شود که فاز اول شناخت ظرفیت ها و مزیت هاي منطقه و
پتانسیل افرادي است که در رشته هاي مختلف در آنجا وجود دارند. فاز دوم تقویت افرادي است که می توانند در این طرح مفید
باشند و در مباحث کارآفرینی و بازارشناسی آموزشهاي لازم را در اختیار گیرند و سوم افرادي که با داشتن مدارك تحصیلی بیکارند و

 
توانایی خاصی ندارند و تحت آموزشهاي جهاد قرار می گیرند و با توجه به توانایی ها و پتانسیل خود هدایت می شوند. 

مهناز امامدادي، دبیر ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی کشور در این باره به ایسنا می گوید:با شیوع کرونا مشکلات بسیاري
براي مشاغل خرد و کوچک ایجاد شد و ما به این نتیجه رسیدیم که براي مشاغل و کسب و کار هاي متضرر از کرونا تسهیلاتی در نظر
بگیریم. بر این اساس با توجه به فهرستی که از این مشاغل در اختیار داریم و به تناسب اولویت و میزان استحقاق براي دریافت وام،

 
آنها را مورد حمایت قرار می دهیم. 



او معتقد است کرونا فرصت مناسبی براي گسترش کسب و کارهاي خانگی به ویژه تولید ماسک و اقلام بهداشتی مورد نیاز مردم در
شرایط حاضر به شمار می رود و به دلیل رعایت پروتکلهاي بهداشتی و منع ترددها می تواند خلاقیت شاغلان خانگی را پرورش و بروز

 
دهد. 

 امامدادي از افزایش سقف تسهیلات مشاغل خبر داده و می گوید : میزان وام مشاغل خانگی براي اشخاص حقیقی قبلا 20 میلیون
تومان بود که تا سقف 50 میلیون تومان افزایش یافته و براي فعالیتهاي گروهی و شبکه اي و پشتیبانی نیز تا سقف 200 میلیون

 
تومان وام در نظر گرفته شده است. 

به گزارش ایسنا، بر اساس آخرین آمارها بیش از 16 هزار و 500 شغل در 9 استان پایلوت مجري طرح ایجاد شده و طرح مشاغل
خانگی با موفقیتهاي خوبی همراه بوده است به نحوي که موجب ایجاد برندهاي جدید ملی و حمایت و تقویت از برندهاي ملی قدیمی

 
شده است. 

امروز بسیاري از کشورهاي توسعه یافته بخش اعظمی از بازار اشتغال خود را به مشاغل خانگی اختصاص داده و از ظرفیت بنگاههاي
خرد و کوچک در این خصوص بهره برده اند.



صدور اعتبارنامه صلاحیت براي رانندگان جاده اي

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  203  |  تاریخ: 1399/05/05

ایران اکونومیست-وزیر راه و شهرسازي گفت: عملکرد و تأثیري که رانندگان جاده اي در محیط می گذارند باید در کارنامه اي
درج و در قالب اعتبارنامه ارتقاي صلاحیت آن ها صادر شود.

محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازي در آیین تفاهم نامه
بین وزارت کار و سازمان آموزش فنی و حرفه اي و وزارت
راه و شهرسازي اظهار کرد: توسعه علم و فناوري و فعال
بودن علم و دانش و مهارت جزء ماندگارترین آثار تحولی

 
براي قوام بخشیدن به رشد و پیشرفت خواهد بود. 

او با بیان اینکه سهم آموزش در کشور به صورت مستقیم
است و تأثیرات فناوري در زندگی بسیار اثرگذار است،
گفت: هنر مهارت موجب رشد و کارآمدي خواهد شد و در
عرصه هاي گوناگون، مشاغل متعددي با آموزش مهارتی

 
جز مشاغل پایدار و موجب ارتقاي فرهنگ اجتماعی هستند. 

 
اسلامی ادامه داد: ارتقاي حوزه دریانوردي و حمل و نقل جاده اي در دستور کار است. 

او با بیان اینکه در این حوزه نیازمند این هستیم که مسئولان مربوطه در کشور در حوزه زیرساخت مهارت هاي گوناگون را ارتقا دهند،

 
گفت: کارآفرینی با مهارت می تواند درآمد سرانه جامعه را ارتقا دهد و کیفیت زندگی را بهبود بخشد. 

وزیر راه و شهرسازي با بیان اینکه افرادي که در جاده ها رانندگی می کنند باید رتبه بندي شوند، گفت: عملکرد و تأثیري که این افراد

 
در محیط می گذارند باید در کارنامه اي درج و در قالب اعتبارنامه ارتقاي صلاحیت آن ها صادر شود. 

 
او ادامه داد: ما در حال حاضر به سمت تأسیس شرکت هاي حمل و نقل بزرگ مقیاس حرکت می کنیم. 

اسلامی با بیان اینکه قدرت برند نظام حمل و نقل ترکیبی به صورت کاملا حرفه اي و سازمان یافته است که شرکت ها تربیت نیروي

 
انسانی کارآمد داشته باشند، ادامه داد: باید ارزیابی عملکردي مناسبی در حوزه حمل و نقل جاده اي رخ دهد. 

باشگاه خبرنگاران جوان



قدردانی رئیس سازمان بهزیستی کشور از بانک سپه

منبع: توریسم پرسشماره خبر:  204  |  تاریخ: 1399/05/05

به پاس ایفاي نقش مسئولیت اجتماعی و اتخاذ رویکرد کارآفرینانه صورت گرفت قدردانی رئیس سازمان بهزیستی کشور از
بانک سپه نقش مؤثر بانک سپه در مسئولیت اجتماعی و اتخاذ رویکرد کارآفرینانه به منظور ایجاد اشتغال براي جامعه تحت

پوشش بهزیستی پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه: معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ...

 
به پاس ایفاي نقش مسئولیت اجتماعی و اتخاذ رویکرد کارآفرینانه صورت گرفت 

قدردانی رئیس سازمان بهزیستی کشور از بانک سپهنقش مؤثر بانک سپه در مسئولیت
اجتماعی و اتخاذ رویکرد کارآفرینانه به منظور ایجاد اشتغال براي جامعه تحت پوشش

 
بهزیستی 

پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه: معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رئیس سازمان بهزیستی کشور با ارسال نامه اي از ایفاي نقش
مؤثر بانک سپه در مسئولیت اجتماعی و اتخاذ رویکرد کارآفرینانه به منظور ایجاد اشتغال براي جامعه هدف تحت پوشش سازمان

 
بهزیستی تشکر و قدردانی کرد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه؛ در نامه دکتر وحید قبادي دانا رئیس سازمان بهزیستی کشور خطاب به محمدکاظم
چقازردي مدیرعامل بانک سپه آمده است: «کارآفرینی، موتور محرك رونق اقتصادي در جوامع مختلف است و برخورداري مسئولان
و دست اندرکاران در یک کشور از رویکرد کارآفرینانه در نظام هاي مدیریتی در شرایط عادي یک مزیت رقابتی و در وضعیت بحران
یک راهبرد اساسی محسوب می گردد. در همین راستا ضمن ابراز تشکر از اهتمام جنابعالی و مدیران و کارکنان محترم آن بانک در
ایفاي نقش مسئولیت اجتماعی و مساعدت اثربخش در اجراي تکلیف بند (ب) تبصره 16 قانون بودجه سال 1398 که منجر به تحقق
برنامه هاي کارآفرینی و اشتغال جامعه هدف تحت پوشش سازمان بهزیستی گردید. توفیق روزافزون شما عزیزان را در تحقق
فرمایشات مقام معظم رهبري (مدظله العالی) و سربلندي ایران اسلامی از خداوند متعال مسئلت می نمایم. یقین دارم از طریق تعامل
و همیاري مؤثر فی مابین در راستاي تحقق شعار تولید «جهش تولید» بستر مناسبی در جهت تسهیل و تسریع حمایت هاي لازم

 
و توانمند سازي و اشتغال افراد داراي معلولیت و مددجویان سازمان بهزیستی فراهم گردد.» 

 
منبع : بانک سپه 

 
مطالب دیگر در حوزه بانک ها را در توریسم پرس دنبال کنید 

برچسب ها: قدردانی رئیس سازمان بهزیستی کشور از بانک سپهمحمدکاظم چقازردیمسئولیت اجتماعی و اتخاذ رویکرد کارآفرینانه



نقش بارز مهارت آموزي در پایدارسازي مشاغل حوزه حمل و نقل

منبع: ایران ويشماره خبر:  205  |  تاریخ: 1399/05/05

ایمان داریم با اهتمام براي تحقق مهارت آموزي در عرصه هاي مختلف از جمله مشاغل مرتبط با وزارت راه و شهرسازي ، می
توانیم مشاغل را پایدار و ...

ایمان داریم با اهتمام براي تحقق مهارت آموزي در عرصه هاي
مختلف از جمله مشاغل مرتبط با وزارت راه و شهرسازي ، می

 
توانیم مشاغل را پایدار و فرهنگ مهارت آموزي را نهادینه کنیم . 

به گزارش پرتال حمل و نقل ، وزیر راه و شهرسازي با اشاره به
جایگاه ویژه مهارت آموزي در ثروت آفرینی ، تحول و پیشرفته

 
ماندگار را مستلزم تلاش مضاعف در تولید علم دانست . 

آیین امضاي تفاهم نامه هاي همکاري میان وزارتخانه هاي «راه و شهرسازي» و «تعاون ، کار و رفاه اجتماعی» روز شنبه ، چهارم

 
مردادماه با حضور وزیران و جمعی از مسوولان این دو وزارتخانه برگزار شد . 

محمد اسلامی ، وزیر راه و شهرسازي در بخشی از این مراسم با تبریک فرارسیدن هفته مهارت ، تحرك در تولید علم و فناوري و فعال

 
کردن فرایند تبدیل علم و دانش به مهارت را از آثار تحولی در کشور خواند و بر ضرورت تعالی مهارت در کشور تاکید کرد . 

او تحول و پیشرفت ماندگار را ، مستلزم تحرك و تلاش مضاعف در تولید علم و دانش خواند و افزود : در فرآیند تبدیل علم و دانش به
فن آوري و فن آوري به ثروت ، آموزش هاي مهارتی جایگاه ویژه اي دارد که باید براي نیل به آن ، برنامه ریزي مدونی وجود داشته

 
باشد . 

او با اشاره به اینکه سهم آموزش هاي مهارتی در زندگی مردم و جامعه ، باید قابل توجه باشد ، عنوان کرد : ایمان داریم با اهتمام براي
تحقق مهارت آموزي در عرصه هاي مختلف از جمله مشاغل مرتبط با وزارت راه و شهرسازي ، می توانیم مشاغل را پایدار و فرهنگ

 
مهارت آموزي را نهادینه کنیم . 

وزیر راه و شهرسازي با اشاره به اینکه با تفاهم نامه هایی که امروز منعقد شد ، به دنبال توانمندسازي و مهارت آموزي در حوزه هاي
بازآفرینی ، راهداري و حمل و نقل جاده اي و بنادر و دریانوردي هستیم ، صنعت ساخت و ساز را نیز نیازمند مهارت آموزي خواند و با
اشاره به اینکه مهارت آموزي در این حوزه به صورت سنتی دنبال شده است ، بر ضرورت مدون کردن مهارت هاي گسترده این حوزه
تاکید کرد . نهادینه کردن مهارت هاي فنی و حرفه اي در حوزه حمل و نقل دریایی و جاده اي، سهم قابل ملاحظه اي در پایدارسازي

مشاغل و توسعه کارآفرینی خواهد داشت .



ابزار ضربه متقابل در برابر آمریکا

منبع: خبر فوريشماره خبر:  206  |  تاریخ: 1399/05/05

31 تیر بود که رهبر انقلاب در دیدار با نخست وزیر جدید عراق از کلید واژه «ضربه متقابل» یاد کردند. واژه اي که معادل آن
را پیشتر با عنوان «انتقام سخت» مطالبه کرده و از مقامات ارشد کشور خواسته بودند.

31 تیر بود که رهبر انقلاب در دیدار با نخست وزیر جدید عراق از
کلید واژه «ضربه متقابل» یاد کردند. واژه اي که معادل آن را پیشتر با
عنوان «انتقام سخت» مطالبه کرده و از مقامات ارشد کشور خواسته

 
بودند. 

31 تیر بود که رهبرانقلاب در دیدار با نخست وزیر جدید عراق از
کلید واژه «ضربه متقابل» یاد کردند. واژه اي که معادل آن را پیشتر با
عنوان «انتقام سخت» مطالبه کرده و از مقامات ارشد کشور خواسته

بودند براي انتقام سخت از آمریکایی ها در قبال شهادت سردار سلیمانی خود را آماده کنند. ایشان انتقام سخت را معادل اخراج
آمریکایی ها از منطقه برشمردند. با این حال پس از بیانات ایشان،ارتش آمریکا با تعرض به هواپیماي مسافربري کشورمان بر آن شدند
تحریکات امنیتی منطقه اي را به نفع خود مصادره کنند. با این حال سوال این جاست، دست برتر ایران در واکنش به تخاصم احتمالی

 
آمریکا چیست و چه ابزاري دارد؟ براي پاسخ به این سوال باید به دو نکته اشاره کرد: 

 
یک: توان رزمی داخلی 

ایران توان رزمی بالایی در منطقه دارد. فارغ از نظام امنیتی برخاسته از ژئوپلیتیک منطقه اي، در حوزه دفاع موشکی، سامانه هاي
پدافندي و حتی رزم نیروي انسانی و توان جنگ نامتقارن سال هاست خود را براي یک نبرد با آمریکایی ها به روز نگه داشته و
عملیات موشکی علیه پایگاه عین الاسد یکی از این نمونه هاست. ایران براي دفاع از تمامیت ارضی و امنیت منطقه اي خود با کسی
شوخی ندارد. با این حال استراتژي دفاعی ایران در چند سال گذشته تغییرات بسیاري داشته و به مرحله جدیدي یعنی «دفاع پیش
دستانه» یا « دفاع قبل از تهاجم» دست یافته است. این سیاست در حوزه مبارزه با تروریسم موجب شد ایران در سوریه و عراق و قبل
از رسیدن داعش به مرزهاي خود به سراغ حذف و مقابله با تروریسم برود و دستاوردهاي بزرگی نیز به دنبال داشته است. اخراج

 
آمریکایی ها از منطقه در همین راستا طراحی شده است. 

فراموش نشود که آمریکایی ها نیز تمایل چندانی به بقا در منطقه ندارند. فارغ از سیاست هاي دفاعی ارتش آمریکا نسبت به چرخش
از غرب آسیا به شرق و جنوب شرق و افزایش تنش از سوي چین براي امنیت ایالات متحده آمریکا، ماندن در غرب آسیا چیزي جز
افزایش هزینه هاي 7 تریلیارد دلاري سابق ندارد و دولت ترامپ نیز در شرایطی که دموکرات ها او را به بی نظمی اقتصادي و رها
سازي اشتغال در آمریکا و افزایش آمار بیکاري متهم می سازند، فاقد قدرت اجماع سازي براي یک تهاجم نظامی است. کاخ سفید و
تمام کارشناسان آمریکایی خوب می دانند جنگ علیه ایران چه ابعاد گسترده اي دارد و اکنون ترامپ توان نبردي به این گستردگی را
ندارد. همان طور که گزارش ها و اخبار حاکی است پس از اجراي عملیات موشکی علیه پایگاه عین الاسد مقامات ارتش آمریکا با
واسطه خواهان توقف درگیري بودند و از واکنش متقابل پرهیز کردند. به عبارت دیگر ضعف درونی و نیز تمایل آمریکا براي خروج از

 
منطقه فرصت مناسبی است تا حتی در حوزه سخت، ضربه متقابل پیاده و اجرا شود. 

 
دو: توان درگیر سازي منافع اقتصادي آمریکا در منطقه 

آمریکایی ها با حمایت از داعش و عدم پشتیبانی ارتش عراق در سال 2014 خطاي محاسباتی بزرگی کردند. آن ها به تهران این اجازه



را دادند تا با ورود به عراق و کمک به بغداد در حقیقت پیوند دو ملت را قوي تر از گذشته کند و حوزه همکاري را به حوزه سیاسی و
امنیتی گسترش دهد. در حقیقت تمام سناریوهاي آمریکایی ها در عراق ناکام ماند و زمین بازیگري و همکاري تهران - بغداد گسترش
یافت. در سوریه نیز همکاري امنیتی تهران - دمشق به حدي بالاست که آمریکایی ها خوب می دانند جنگ علیه سوریه به معناي
جنگ علیه ایران است و چه ابعادي به دنبال خواهد داشت. در لبنان نیز حزب ا... بارها اعلام کرد از توان همکاري رزمی ایران براي
مبارزه با رژیم صهیونیستی استفاده و ایران نیز متقابل از همکاري با هر گروهی که هدفش مبارزه با رژیم صهیونیستی است استقبال
کرده است . کافی است تهران تصمیم بگیرد تنوع سلاح ها، همکاري امنیتی و اطلاعاتی و همچنین سامانه هاي بومی و اختصاصی
خود را در اختیار گروه ها و دولت هایی قرار دهد که به مقابله با آمریکا و منافع آن در منطقه از جمله رژیم صهیونیستی اهتمام داشته

 
باشند. 

در چنین شرایطی سیلی که کاخ سفید و پنتاگون از غرب آسیا خواهند خورد به مراتب سنگین تر از تمام خسارت هاي جنگ ویتنام و
حتی دو جنگ جهانی است که در اروپا و شرق آسیا مشارکت داشت. آمریکایی ها خوب می دانند جمعیت دو میلیونی انصار ا...، چند
ده هزار نفره حشدالشعبی، چند هزار نفره گروه هاي مقاومتی در سوریه، ظرفیت حزب ا... لبنان و مقاومت در فلسطین چه ابعادي دارد
و چه اوضاعی در صورت جنگ علیه ایران شکل می گیرد. به نظر می رسد ایران چه در حوزه داخلی و چه در حوزه خارجی توان پاسخ
دهی به آمریکایی ها را دارد و ترامپ هم خوب می داند در صورتی که ایران پاسخ دهد، پنتاگون سناریوهاي محدودي در پیش رو

دارد که انتخاب هر یک می تواند خسارتی به مراتب ده ها برابري بر دوش شهروندان آمریکایی بگذارد.



آموزش هاي مهارتی به دانش آموزان قمی به صورت مجازي
ارائه می شود

آموزش هاي مهارتی به دانش آموزان قمی به صورت مجازي ارائه می شود

منبع: قم پرسشماره خبر:  207  |  تاریخ: 1399/05/05

ناصر حمز اي در خصوص برنامه هاي اوقات فراغت تابستانی دانش آموزان در استان قم اظهار کرد: یکی از برنامه هاي اوقات
فراغت دانش آموزان مهارت هاي ارتباطی است که شامل مواردي از جمله روخوانی، روانخوانی قرآن، تجوید، صوت و لحن،

مفاهیم...

ناصر حمز اي در خصوص برنامه هاي اوقات فراغت تابستانی دانش آموزان در استان قم اظهار کرد: یکی از برنامه هاي اوقات
فراغت دانش آموزان مهارت هاي ارتباطی است که شامل مواردي از جمله روخوانی، روانخوانی قرآن، تجوید، صوت و لحن، مفاهیم و

 
نحوه آشنایی با زندگی ائمه (ع) و غیره می شود. 

وي بیان کرد: مهارت هاي حرفه اي شامل مواردي چون آموزش
هاي رباتیک، نحوه فروش کتاب و تولیدات فرهنگی، طراحی

 
لباس و مهارت هاي فرهنگی و هنري و نشاط آور شامل نقاشی، خطاطی، بازیگري در تئاتر، مجري گري و ... می شود. 

معاون فرهنگی و تربیتی اداره کل آموزش و پرورش استان قم گفت: مهارت هاي اقتصادي و اشتغال زایی دانش آموزان نظیر خیاطی،
قالی بافی، معرق کاري، قلم کاري، تعمیر لوازم صوتی و الکترونیکی و مهارت هاي ورزشی و سلامت شامل ایجاد مواردي از قبیلکارگاه

 
ها و دوره هاي آموزشی با رویکرد بهداشت و سلامت آموزش هاي رشته هاي ورزشی والیبال، فوتبال، پینگ پنگ می شود. 

وي زمان آغاز فعالیت پایگاه ها را از 15 تیر تا 31 مرداد عنوان کرد و افزود: 11 کانون، 14 دارالقران، 50 سالن ورزشی، چهار

 
پژوهشسرا و تعداد 506 آموزشگاه به عنوان پایگاه مدرسه اي فعالند. 

حمزه اي بیان کرد: در حال حاضر با توجه به شرایط کرونایی، امکان فعالیت پایگاه ها به صوت حضوري مجاز نبوده و آموزش هاي

 
مهارتی به صورت مجازي برگزار می شود. 

 
منبع : مهر 

قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد.



هفتاد سالگی سازمان تامین اجتماعی

منبع: تامین 24شماره خبر:  208  |  تاریخ: 1399/05/05

سازمان تامین اجتماعی در آستانه هفتادمین سالگرد تاسیس خود قرار دارد و از جمعیت 87 میلیون نفري ایران اسلامی بیش
از 43 میلیون نفر را تحت پوشش حمایت هاي کوتاه مدت و بلندمدت خود قرار داده است.

 
یادداشتی از حسین امیري گنجه 

 
هفتاد سالگی سازمان تامین اجتماعی 

سازمان تامین اجتماعی در آستانه هفتادمین سالگرد تاسیس خود قرار دارد
و از جمعیت 87 میلیون نفري ایران اسلامی بیش از 43 میلیون نفر را تحت

 
پوشش حمایت هاي کوتاه مدت و بلندمدت خود قرار داده است. 

 
حسین امیري گنجه 

 
سرپرست اداره کل تامین اجتماعی غرب تهران بزرگ 

تامین 24 / منشور وجودي سازمان تامین اجتماعی رویکرد همگانی به رفاه و تامین اجتماعی افراد جامعه (اصل 29 قانون اساسی)،
مشارکت مردم در امور گسترش عمومی نظام بیمه اي و تامین سطح بیمه همگانی براي آحاد افراد جامعه با اولویت دادن به بیمه هاي
مبتنی بر بازار کار و اشتغال - استقلال اداري مالی سازمان- ایجاد امنیت خاطر بیمه شدگان و کارفرمایان و ارائه خدمات در چارچوب

 
حمایت هاي قانونی است. 

با گذشت 70 سال به جرات می توان اذعان کرد در میان کشورهاي خاورمیانه «سازمان تامین اجتماعی» تنها سازمانی است که علاوه
بر نقش تعیین کننده در توسعه عدالت و رفاه اجتماعی توانسته است بر بحران هاي بی شماري چون تغییر ساختار حاکمیتی، دولتی،
بنگاه هاي اقتصادي و چالش هاي اقتصادي- اجتماعی- فرهنگی، تحریم هاي ظالمانه، جنگ تحمیلی، زلزله، سیل، تغییر مناسبات
اجتماعی- اقتصادي، فرهنگی و تغییر فضاي کسب وکار و اشتغال و ... فائق شود، منشور فلسفه وجودي خود را حفظ نماید و پرتوان تر

 
از گذشته به حیات خود ادامه دهد. 

در اواخر بهمن سال 1398 «شیوع ویروس کرونا» ایران و جهان را دستخوش تلاطم، رکود و تغییرات گسترده و مناسبات در عرصه

 
هاي اقتصادي، فرهنگی، اجتماعی، سیاسی و ... قرار داد. 

وقوع این بحران در سطح سازمان تامین اجتماعی سبب گردید وصول منابع به دلیل تعطیلی موقت یا دائم بسیاري از کارگاه ها با

 
کاهش چشمگیري مواجه شود و از طرفی هزینه هاي درمانی، اداري و پرداخت بیمه بیکاري افزایش بالایی داشته باشد. 

از سوي دیگر شکست ویروس منحوس کرونا تاریخ مشخصی ندارد و شرایط بحران و مدیریت بحران در کشور طی ماه هاي آتی نیز

 
ادامه خواهد داشت. 



پیشینه و قدمت سازمان تامین اجتماعی در ارائه خدمات و همچنین برخورداري از گسترده ترین شبکه خدمات رسانی حکایت از
توانمندي هاي عینی و تحقق یافته دارد و نیازمند بازنگري در مدیریت بحران عبور از کرونا را طلب می کند. در این مقطع تاریخی
حساس سیاست گذاري و بهره گیري از راهبردهایی چون نهادینه کردن اقتصاد مقاومتی، مدیریت منابع، مدیریت مصارف، تاب آوري،

 
توجه به کرامت انسانی کارکنان و توسعه تعاملات با شرکاي اجتماعی می تواند در عبور از بحران کرونا اثربخش باشد. 

در این میان توجه به نقش شرکاي اجتماعی در بهبود مناسبات و درك متقابل شرایط کشور و سازمان در ادامه مسیر توسعه، امنیت و

 
رفاه اجتماعی را می توان بسیار اثربخش و تاثیرگذار در کلیه امور دانست. 

 
امید است با اتکا به سرمایه هاي اجتماعی شتاب بیشتر چرخه هاي اقتصادي کشور در عبور از بحران کرونا را شاهد باشیم. 

منبع: اداره کل روابط عمومی سازمان تامین اجتماعی



فاصله گذاري اجتماعی، چرخ اقتصاد را کند کرده است

منبع: قم پرسشماره خبر:  209  |  تاریخ: 1399/05/05

به گزارش قم پرس، معاونت امور اقتصادي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با همکاري معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال و
معاونت رفاه اجتماعی، در گزارش چهار فصلی، اثرات اقتصادي شیوع ویروس کرونا در سطح بین الملل، سیاست هاي اقتصادي

کشورها در...

به گزارش قم پرس، معاونت امور اقتصادي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با همکاري معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال و
معاونت رفاه اجتماعی، در گزارش چهار فصلی، اثرات اقتصادي شیوع ویروس کرونا در سطح بین الملل، سیاست هاي اقتصادي کشورها

 
در مواجهه با این بحران، اقدامات حمایتی ایران در حوزه تولید و اشتغال را بررسی کرده است. 

در مقدمه این گزارش، ضمن اشاره به تکانه هاي اقتصادي فراگیري ویروس کرونا، به برخی از استراتژِي ها و سیاست هایی که کشورها
براي حمایت از خانوارها و اقشار آسیب پذیر اجرا کرده اند از جمله کمک مستقیم به خانوارهاي کم درآمد، کارکنان و افراد
خوداشتغال، پرداخت بیکاري، تعویق مهلت پر کردن اظهارنامه و پرداخت مالیات هاي شخصی، کاهش مالیات بر مصرف و املاك،
حمایت از هزینه هاي بهداشتی خانوار، تسهیل قوانین و الزامات کار پاره وقت، پرداخت حقوق دوران مرخصی استعلاجی مبتلایان،

 
کمک مالی و تعویق اجاره بهاي خانوارهاي آسیب دیده، … پرداخته شده است. 

 
در ادامه این گزارش اثرات شیوع ویروس کرونا بر رشد اقتصادي به تفکیک مناطق مختلف جهان بررسی شده است. 

بر اساس تحقیقات به عمل آمده، پیش بینی هاي مختلف از رشد اقتصادي به تفکیک مناطق مختلف جهان نشان می دهد که در سال
2020 کشورهاي منطقه اروپا بیشترین آسیب را از شیوع ویروس کرونا خواهد دید و بر اساس پیش بینی ماه آوریل صندوق بین

 
المللی پول، تولید ناخالص داخلی اروپا در سال 2020، به میزان 6.6 درصد کاهش می یابد. 

این گزارش می افزاید: براي کشورهاي خاورمیانه و آسیاي میانه نیز پیش بینی هاي صندوق بین المللی پول، رشد اقتصادي منفی را
نشان می دهد. بر اساس این پیش بینی، تولید ناخالص داخلی کشورهاي صادرکننده نفت این منطقه، در سال 2020 حدود 9.3-
درصد کاهش می یابد و این در حالی است که کاهش تولید ناخالص داخلی کشورهاي واردکننده نفت این منطقه، تنها در حدود 8.0-
درصد خواهد بود. یکی از عواملی که موجب کاهش بیشتر رشد اقتصادي در کشورهاي صادرکننده نفت این منطقه نسبت به

 
کشورهاي واردکننده می شود، کاهش شدید قیمت نفت ناشی از کمبود تقاضا است. 

اثرات شیوع ویروس کرونا بر بیکاري، فقر و رفاه اقتصادي نیز از دیگر مواردي است که در این گزارش، بررسی و عنوان شده است که بر

 
میزان بیکاري و سطح رفاه در کشورها نیز اثرات قابل ملاحظه اي داشته است. 

 
اقدامات حمایتی ایران در حوزه تولید و اشتغال و ابعاد تأثیرگذاري کرونا بر اقتصاد ایران بخش دیگر این گزارش است. 

بر اساس این تحلیل، مجموعه اقداماتی نظیر طرح هاي فاصله گذاري اجتماعی که به منظور حفظ سلامت شهروندان اجرا شد به نوبه
خود به کند شدن چرخ اقتصاد و بروز رکود، تعطیلی و نیمه تعطیلی واحدهاي اقتصادي و اخلال در زنجیره ارزش تولید و افزایش نا



 
اطمینانی در اقتصاد منجر شده است. 

 
براي مشاهده متن کامل گزارش به اینجا مراجعه کنید. 

 
منبع : مهر 

قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد.



مسیر حل چالش بیکاري از توسعه مهارت هاي فنی حرفه اي می گذرد

منبع: تامین 24شماره خبر:  210  |  تاریخ: 1399/05/05

محمد شریعتمداري گفت: آمار دانش آموختگان بیکار بالاست، این در حالی است که افراد داراي مهارت از فرصت شغلی
بیشتري برخوردار هستند و این نشان می دهد راه عبور از وضعیت موجود، مهارت افزایی است.

 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی: 

 
مسیر حل چالش بیکاري از توسعه مهارت هاي فنی حرفه اي می گذرد 

محمد شریعتمداري گفت: آمار دانش آموختگان بیکار بالاست، این در حالی
است که افراد داراي مهارت از فرصت شغلی بیشتري برخوردار هستند و این

 
نشان می دهد راه عبور از وضعیت موجود، مهارت افزایی است. 

تامین 24 / با حضور وزراي تعاون، کار و رفاه اجتماعی و راه و شهرسازي
تفاهم نامه همکاري در حوزه هاي جاده اي، بندري و بازآفرینی شهري

 
منعقد شد. 

به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی، دو وزارتخانه تعاون، کار و رفاه اجتماعی و راه و شهرسازي در سه حوزه بازآفرینی

 
شهري، جاده اي و بندري تفاهم نامه هاي همکاري امضاء کردند. 

شریعتمداري، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در این مراسم، آموزش فنی و حرفه اي را نیاز امروز جامعه ایران دانست و اظهار داشت:

 
مسیر حل و رفع مشکل بیکاري از توسعه مهارت هاي فنی حرفه اي کشور می گذرد. 

وي افزود: در جمع بیکاران کشور، آمار دانش آموختگان دانشگاهی بیکار بالاست، این در حالی است که افراد داراي مهارت از فرصت

 
شغلی بیشتري برخوردار هستند و این نشان می دهد راه عبور از وضعیت موجود، مهارت افزایی است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه مهارت آموزي و مهارت افزایی موضوعی است که باید نسبت به آن اهتمام ویژه اي شود،

 
تاکید کرد: این کار با همکاري تمام قوا و تنظیم قوانین و مقررات مربوطه در همه دستگاه هاي اجرایی کشور امکان پذیر است. 

وي با بیان اینکه شوراي عالی آموزش تربیت فنی و حرفه اي و مهارتی کشور به ریاست معاون اول رئیس جمهور بر اساس قانون

 
تشکیل شده است خاطر نشان کرد: این مرکز در واقع نهاد اصلی سیاست گذاري در هماهنگ کردن امور فنی حرفه اي درکشور است. 

شریعتمداري اظهار داشت: اگر در گذشته وزارت آموزش و پروش، مرکز آموزش هاي عالی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري هرکدام در
زمینه فعالیت خود در هنرستان ها، دبیرستان هاي کار و دانش، دانشگاه هاي فنی و حرفه اي، آموزش هاي فنی و حرفه اي ارائه می

 
کردند، امروز مرکزي براي هماهنگ سازي این فعالیت ها در دولت تشکیل شده که در نوع خود قدم بزرگی است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: براي اولین بار با پی نوشت رئیس جمهور و دستور صریح ایشان به سازمان اداري و استخدامی،



هم تراز کردن آموزش هاي فنی و حرفه اي در کنار مدارك تحصیلی آموزش هاي دانشگاهی مورد توجه قرار گرفت و باعث شد نظام

 
مشاغل دولتی در این زمینه مورد بررسی و بازنگري قرار بگیرد. 

شریعتمداري خاطر نشان کرد: در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی هم باید طبقه بندي مشاغل بر اساس قانون کار متناسب با همین
رویکرد تغییر کند، اگر از لحاظ مادي و معنوي براي افراد داراي مهارت حرمت کافی درجامعه قائل نشویم همچنان مدرك نسبت به

 
دانش و مهارت فنی و حرفه اي پیشی خواهد گرفت. 

وي بهره وري نیروي کار را یکی از مهم ترین عوامل رشد تولید و بطور کلی اقتصاد کشور دانست و تاکید کرد: یکی از مسائل مهم در
بهره وري نیروي کار، مهارت است، هرچه مهارت آموزي بیشتر باشد بهره وري نیروي کار نیز بیشتر است و آثار طبیعی خود را در

 
رشد اقتصادي بر جاي خواهد گذاشت. 

شریعتمداري با بیان اینکه ما از منظرتغییرات در آینده بازار کار هم به موضوع آموزش هاي فنی و حرفه اي توجه کرده ایم، گفت: اگر

 
بازار کار به سمت اینترنت اشیا، هوش مصنوعی و ... حرکت کند، باید در آموزش هاي فنی و حرفه اي نیز به این موضوع توجه کرد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: آموزش هاي فنی و حرفه اي باید به مردم واگذار شود، مردمی سازي فعالیت هاي آموزش

 
مهارتی با حمایت دولت و تامین امکانات لازم براي بالا بردن سطح این مراکز باید دنبال شود. 

وي افزود: از طرف دیگر باید نظارت را در صدور تائیدیه هاي لازم براي فعالیت هاي فنی و مهارتی تقویت کرد و همه اینها، رویکردي

 
است که به عنوان تجدید حیات آموزش هاي فنی و حرفه اي کشور از آن نام می بریم. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: حوزه صنایع دریایی و دریانوردي، حوزه کارآفرینی شهري و حوزه شبکه هاي حمل و نقل از
موارد مشترك بین دو وزارتخانه است و آموزش هاي فنی و حرفه اي می تواند در این سه حوزه زمینه هاي رشد بخش ها را فراهم

 
کند. 

شریعتمداري با بیان اینکه امیدواریم با همکاري دو وزارتخانه قدم هاي مثبتی در این زمینه بر داشته شود، افزود: صنایع دریانوردي

 
باید توسعه یابد چرا که در این زمینه شغل هاي زیادي پیش روي ماست . 

وي با اشاره به اینکه اصلاح نیروهاي آموزشی و نظامی در این زمینه یکی از لوازم تحقق اهداف در جهت بالا بردن فعالیت هاي فنی و
حرفه اي در حوزه دریایی است، افزود: حوزه هاي سنتی کشاورزي، کشت هاي گلخانه اي و کشت ماهی در دریا مورد توجه است و

 
آموزش فنی و حرفه اي نقش اساسی در این بخش ایفا می کند. 

شریعتمداري با تاکید بر فرمایشات مقام معظم رهبري در خصوص توسعه صنایع دریایی گفت: یکی از لوازم تحقق این هدف در گرو

 
رشد مهارت هاي فنی و حرفه اي در دریاست و امیدوارم بتوانیم منافع مشترك را در راستاي تحقق این هدف قائل دنبال کنیم. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: نیاز امروز کشور، مدیریت جهادي و حرکت خارق العاده از سوي مدیران و همه بدنه دولت با

 
هدف اجراي مفاد تفاهم نامه هاست. 

وي بر لزوم برنامه هاي زمان بندي روشن در انعقاد این تفاهم نامه ها تاکید کرد و پیگیري جدي در تحقق اهداف این تفاهم نامه ها را



 
ضروري خواند. 

 
رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس: مهمترین شانس بقاي انسان در برابر کرونا، داشتن مهارت است 

علیرضا منادي سفیدان، رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شوراي اسلامی نیز در این مراسم بر ضرورت مهارت آموزي در

 
همه دوران زندگی تاکید کرد و افزود: مهمترین شانس بقاي انسان در برابر کرونا، داشتن مهارت است. 

وي با اشاره به تشکیل دبیرخانه نظام جامع مهارت در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ، تصریح کرد: با توجه به راه اندازي این

 
دبیرخانه ، اختصاص ردیف بودجه اي به منظور تقویت آموزش هاي فنی و حرفه اي ضروري است. 

منادي سفیدان با اشاره به اینکه در شرایط جدید کرونا، میلیون ها شغل در جهان از بین رفته، اظهار داشت: با اهمیت دادن به مقوله

 
آموزش و تقویت آموزش هاي مهارتی می توان بسیاري از مشاغل جدید را جایگزین مشاغل آسیب دیده کرد. 

رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس بر ضرورت نظارت و اجراي دقیق مفاد تفاهمنامه هاي منعقد شده بین دو وزارتخانه تاکید

 
کرد و افزود: یکی از وظایف نمایندگان مجلس، نظارت و پیگیري اجراي تفاهمنامه هاست. 

وي با تاکید بر اینکه نمایندگان مجلس و دولت باید در کنار و همراه هم باشند افزود: در شرایط حاضر، این وحدت و یکپارچگی، نتایج
مطلوبی را براي جامعه در بردارد.



راهکار یک نماینده براي جایگزینی درآمد هاي نفتی

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  211  |  تاریخ: 1399/05/05

یک نماینده مجلس معتقد است که هدفمند شدن یارانه هاي آشکار و پنهان می تواند، جایگزین درآمد هاي حاصل از فروش
نفت شود.

 
05 مرداد 1399 - 11:10 

یک نماینده مجلس معتقد است که هدفمند شدن یارانه هاي آشکار و پنهان می تواند، جایگزین درآمد هاي حاصل از فروش نفت

 
شود. 

خبرگزاري تسنیم: رحیم زارع عضو کمیسیون برنامه، بودجه و
محاسبات مجلس با اشاره به اولویت هاي این کمیسیون در دوره
یازدهم مجلس، گفت: یکی از مهم ترین اولویت هاي کمیسیون
برنامه و بودجه مجلس در این دوره، بررسی و وضع قوانین در

 
حوزه اشتغال و معیشت مردم و جوانان است. 

وي با بیان اینکه رفع مشکلات اقتصادي و معیشتی مردم، مهم
ترین دغدغه قاطبه نمایندگان در دوره یازدهم مجلس است،

اظهارداشت: باید راهکار هایی در جهت توزیع مناسب درآمد هاي ارزي در کشور اتخاذ شود که این موضوع در صدر برنامه هاي

 
نمایندگان دوره یازدهم قرار دارد. 

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس، یکی از راهکار هاي توزیع مناسب درآمد هاي ارزي را اصلاح ساختار بودجه ریزي کشور عنوان
و تأکید کرد: کمیسیون برنامه و بودجه براي انجام اصلاح ساختار بودجه، می بایست از ظرفیت نهاد هاي مختلفی نظیر مرکز پژوهش
هاي مجلس، سازمان برنامه و بودجه، وزارت اقتصاد و دارایی و دستگاه هاي مربوطه استفاده کند که چنین تصمیمی در این کمیسیون

 
در جهت ایجاد سازوکاري براي تدوین بودجه ریزي مبتنی بر عملکرد، اتخاذ شده است. 

زارع با تأکید بر اینکه اصلاح ساختار بودجه موجب توزیع مناسب درآمد هاي ارزي می شود، گفت: باید هر چه سریع تر، روند اصلاح
ساختار بودجه در مجلس آغاز شود، زیرا با این اقدام بسیاري از مشکلات که به واسطه بی نظمی هاي مالیاتی وجود دارد، برطرف می

 
شود. 

وي همچنین، یکی از محور هاي اصلاح ساختار بودجه را، اصلاح پایه هاي مالیاتی دانست و اظهار داشت: با اصلاح ساختار بودجه،
علاوه بر تعریف پایه هاي مالیاتی جدید، سیاست هاي اقتصادي مانند جهش تولید و منع واردات کالا هاي داراي تولید داخلی مشابه،
حمایت از تولید داخل و اقتصاد دانش بنیان، هدفمند شدن یارانه هاي آشکار و پنهان می تواند، جایگزین درآمد هاي حاصل از فروش



 
نفت شود. 

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس در پایان خاطرنشان کرد: امروزه اولویت اصلی مجموعه حاکمیتی در کشور، رفع مشکلات
اقتصادي و کاهش نرخ بیکاري و تورم است، بنابراین با اصلاح ساختار بودجه، تا حد زیادي می توان جهت رسیدن به این اهداف

امیدوار بود.



قدردانی رئیس سازمان بهزیستی کشور از بانک سپه

منبع: اخبار بانکشماره خبر:  212  |  تاریخ: 1399/05/05

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رئیس سازمان بهزیستی کشور با ارسال نامه اي از ایفاي نقش مؤثر بانک سپه در
مسئولیت اجتماعی و اتخاذ رویکرد کارآفرینانه به منظور ایجاد اشتغال براي جامعه هدف تحت پوشش سازمان بهزیستی

تشکر و قدردانی کرد.

به گزارش اخباربانک به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه؛ در نامه دکتر وحید قبادي دانا رئیس سازمان بهزیستی کشور
خطاب به محمدکاظم چقازردي مدیرعامل بانک سپه آمده است: «کارآفرینی، موتور محرك رونق اقتصادي در جوامع مختلف است و
برخورداري مسئولان و دست اندرکاران در یک کشور از رویکرد کارآفرینانه در نظام هاي مدیریتی در شرایط عادي یک مزیت رقابتی و

 
در وضعیت بحران یک راهبرد اساسی محسوب می گردد. 

در همین راستا ضمن ابراز تشکر از اهتمام جنابعالی و مدیران و کارکنان محترم آن بانک در ایفاي نقش مسئولیت اجتماعی و
مساعدت اثربخش در اجراي تکلیف بند (ب) تبصره 16 قانون بودجه سال 1398 که منجر به تحقق برنامه هاي کارآفرینی و اشتغال

 
جامعه هدف تحت پوشش سازمان بهزیستی گردید. 

توفیق روزافزون شما عزیزان را در تحقق فرمایشات مقام معظم رهبري (مدظله العالی) و سربلندي ایران اسلامی از خداوند متعال
مسئلت می نمایم. یقین دارم از طریق تعامل و همیاري مؤثر فی مابین در راستاي تحقق شعار تولید «جهش تولید» بستر مناسبی در
جهت تسهیل و تسریع حمایت هاي لازم و توانمند سازي و اشتغال افراد داراي معلولیت و مددجویان سازمان بهزیستی فراهم گردد.»



لزوم مدیریت یکپارچه معادن تکاب/خام فروشی مواد معدنی متوقف شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  213  |  تاریخ: 1399/05/05

ارومیه – فرماندار تکاب گفت: مدیریت یکپارچه براي تولید و اشتغال در معادن این شهرستان بسیار ضروري است.

ارومیه – فرماندار تکاب گفت: مدیریت یکپارچه براي تولید

 
و اشتغال در معادن این شهرستان بسیار ضروري است. 

محمود زمانی در گفتگو با خبرنگار مهر با اشاره به ظرفیت
هاي معدنی تکاب اظهارکرد: با مدیریت یکپارچه معادن
باید انتظارات از ظرفیت هاي معدنی تکاب محقق و حلقه

 
هاي زیرساختی و برندسازي بر پایه معادن ایجاد شود. 

وي با اشاره به فعالیت 23 معدن سنگ و دو معدن طلا در
این شهرستان گفت: اجراي پروژه هاي عمرانی و همکاري

 
با دستگاه هاي اجرایی تکاب زمینه مناسبی براي مشارکت معادن در فرآیند توسعه این منطقه است. 

زمانی اضافه کرد: جذب سرمایه گذاري حوزه مصنوعات سنگی و تجمیع هنرمندان طلاساز، ایجاد مجتمع هاي طلاسازي، راه اندازي
واحدهاي سنگبري، مجسمه سازي و مصنوعات هنري سنگی، استفاده بهینه از باطله هاي معدنی از انتظارات توسعه صنایع معدنی

 
است. 

وي با بیان اینکه تعامل دوطرفه بین معدن داران و ادارات براي توسعه شهرستان ضروري است تاکید کرد: معادن، خانه معدن، انجمن
معدن داران و ادارات تکاب با همکاري گسترده با یکدیگر به طور جدي به دنبال ایجاد صنایع پایین دست معادن به منظور ایجاد

 
اشتغال و افزایش تولید باشند. 

زمانی با بیان اینکه معادن از ظرفیت هاي مهم تکاب هستند که باید فعالیت آنها در راستاي توسعه پایدار شهرستان باشد، افزود:
سودآوري معادن، ایجاد اشتغال براي جوانان، رونق اقتصادي براي شهرستان، احیا منابع طبیعی و مشارکت در توسعه تکاب باید به

 
طور همزمان از سوي معادن انجام شود تا ظرفیت هاي معدنی شهرستان در مسیر توسعه پایدار قرار گیرد. 

 
لزوم جلوگیري از خام فروشی مواد معدنی در شهرستان تکاب 

فرماندار تکاب عنوان کرد: باید از عرصه خام فروشی مواد معدنی خارج شویم و به سمت ایجاد و توسعه صنایع پایین دست معادن و

 
فرآوري مواد معدنی حرکت کنیم. 

وي با بیان اینکه به دنبال سرمایه گذاري در بخش صنایع پایین دست معادن و فرآوري سنگ و مواد معدنی هستیم اظهار کرد: حفظ

 
منابع طبیعی و اجراي طرح هاي آبخیزداري از محورهاي اصلی توسعه پایدار تکاب به شمار می رود. 



زمانی با تاکید بر همکاري جدي معادن براي احیا و بازسازي مراتع و منابع طبیعی تکاب بیان کرد: نگاه مثبتی به معادن منطقه وجود

 
دارد اما در کنار توسعه فعالیت هاي معدنی باید حفظ محیط زیست و احیا منابع طبیعی نیز لحاظ شود. 

فرماندار تکاب بیان کرد: براي واگذاري زمین جهت احداث مجتمع هاي صنعتی فرآوري سنگ و طلا در شهرستان همکاري لازم از

 
سوي ادارات از جمله منابع طبیعی و صنعت، معدن و تجارت انجام می شود و معادن نیز باید در این زمینه همکاري و مشارکت کنند. 

وي افزود: فعالیت هاي معدنی موجب تخریب جاده ها می شود و این یک واقعیت است که باید به آن توجه شود از این رو معادن فعال
منطقه براي مناسب سازي و آسفالت جاده هاي تخریب شده همجوار معادن با اداره راهداري و حمل و نقل جاده اي همکاري و در

 
زمینه توسعه شهرستان مشارکت کنند. 

تکاب از شهرهاي جنوبی آذربایجان غربی است که در منطقه اي کوهستانی واقع شده و به دلیل دارا بودن 2 معدن بزرگ طلاي
"زرشوران" و "آق دره" و معادن متعدد سنگ، یکی از قطب هاي معدنی کشور به شمار می رود.



سختگیري در پرداخت تسهیلات کرونایی در بوشهر مشکلات ایجاد کرده است

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  214  |  تاریخ: 1399/05/05

بوشهر- دبیر شوراي هماهنگی بانک هاي استان بوشهر گفت: پرداخت سلیقه اي و سختگیرانه برخی از بانک ها در بوشهر
مشکلاتی را ایجاد کرده است.

بوشهر- دبیر شوراي هماهنگی بانک هاي استان بوشهر
گفت: پرداخت سلیقه اي و سختگیرانه برخی از بانک ها در

 
بوشهر مشکلاتی را ایجاد کرده است. 

داریوش زراعت گر در گفت وگو با خبرنگار مهر اظهار
داشت: 10 درصد پرداخت تسهیلات مشاغل آسیب دیده از

 
کرونا در بوشهر ثبت شده است. 

وي بابیان اینکه کرونا موجب شده است که برخی مردم
براي گذران زندگی روزمره خود به دنبال دریافت وام و

 
تسهیلات بانکی باشند افزود: بیش از 480 میلیارد تومان تسهیلات مشاغل آسیب دیده از کرونا به استان بوشهر تخصیص یافته است. 

زراعت گر اضافه کرد: خیلی سخت می توان از منابع وام هاي قرض الحسنه به هنرمندان وام هایی تخصیص داد زیرا این گونه وام ها

 
عموماً به مزدوجین و طرح هاي اشتغال زایی اختصاص داده می شود 

دبیر شوراي هماهنگی بانک هاي استان بوشهر گفت: تسهیلات مشاغل آسیب دیده از کرونا با بازپرداخت 24 ماه است که با تنفس 2

 
و یا 3 ماهه پرداخت اقساط آن آغاز می شود. 

زراعت گر بابیان اینکه تاکنون حدود 50 میلیارد تومان پرداخت تسهیلات بانکی یادشده براي صنوف آسیب دیده از کرونا استان
بوشهر به ثبت رسیده است اضافه کرد: براي دریافت این گونه وام ها باید در سامانه کارآ ثبت نام صورت بگیرد.



راهکار یک نماینده مجلس براي جایگزینی درآمدهاي نفتی

منبع: تابناكشماره خبر:  215  |  تاریخ: 1399/05/05

یک نماینده مجلس معتقد است که هدفمند شدن یارانه هاي آشکار و پنهان می تواند، جایگزین درآمدهاي حاصل از فروش
نفت شود.

به گزارش تابناك، رحیم زارع عضو کمیسیون برنامه،
بودجه و محاسبات مجلس در گفت وگو با تسنیم با اشاره
به اولویت هاي این کمیسیون در دوره یازدهم مجلس،
گفت: یکی از مهم ترین اولویت هاي کمیسیون برنامه و
بودجه مجلس در این دوره، بررسی و وضع قوانین در حوزه

 
اشتغال و معیشت مردم و جوانان است. 

وي با بیان اینکه رفع مشکلات اقتصادي و معیشتی مردم،
مهم ترین دغدغه قاطبه نمایندگان در دوره یازدهم مجلس
است، اظهارداشت: باید راهکارهایی در جهت توزیع مناسب

 
درآمدهاي ارزي در کشور اتخاذ شود که این موضوع در صدر برنامه هاي نمایندگان دوره یازدهم قرار دارد. 

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس، یکی از راهکارهاي توزیع مناسب درآمدهاي ارزي را اصلاح ساختار بودجه ریزي کشور عنوان و
تأکید کرد: کمیسیون برنامه و بودجه براي انجام اصلاح ساختار بودجه، می بایست از ظرفیت نهادهاي مختلفی نظیر مرکز پژوهش
هاي مجلس، سازمان برنامه و بودجه، وزارت اقتصاد و دارایی و دستگاه هاي مربوطه استفاده کند که چنین تصمیمی در این کمیسیون

 
در جهت ایجاد سازوکاري براي تدوین بودجه ریزي مبتنی بر عملکرد، اتخاذ شده است. 

زارع با تأکید بر اینکه اصلاح ساختار بودجه موجب توزیع مناسب درآمدهاي ارزي می شود، گفت: باید هر چه سریع تر، روند اصلاح
ساختار بودجه در مجلس آغاز شود، زیرا با این اقدام بسیاري از مشکلات که به واسطه بی نظمی هاي مالیاتی وجود دارد، برطرف می

 
شود. 

وي همچنین، یکی از محورهاي اصلاح ساختار بودجه را، اصلاح پایه هاي مالیاتی دانست و اظهار داشت: با اصلاح ساختار بودجه،
علاوه بر تعریف پایه هاي مالیاتی جدید، سیاست هاي اقتصادي مانند جهش تولید و منع واردات کالاهاي داراي تولید داخلی مشابه،
حمایت از تولید داخل و اقتصاد دانش بنیان، هدفمند شدن یارانه هاي آشکار و پنهان می تواند، جایگزین درآمدهاي حاصل از فروش

 
نفت شود. 

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس در پایان خاطرنشان کرد: امروزه اولویت اصلی مجموعه حاکمیتی در کشور، رفع مشکلات
اقتصادي و کاهش نرخ بیکاري و تورم است، بنابراین با اصلاح ساختار بودجه، تا حد زیادي می توان جهت رسیدن به این اهداف

امیدوار بود.



تقدیر رئیس سازمان بهزیستی از بانک سپه

منبع: بنکرشماره خبر:  216  |  تاریخ: 1399/05/05

به گزارش بنکر (Banker)، در نامه دکتر وحید قبادي دانا رئیس سازمان بهزیستی کشور خطاب به محمدکاظم چقازردي
مدیرعامل بانک سپه آمده است: «کارآفرینی، موتور محرك رونق اقتصادي در جوامع مختلف است و برخورداري مسئولان و دست
اندرکاران در یک کشور از رویکرد کارآفرینانه در نظام هاي مدیریتی در شرایط عادي یک مزیت رقابتی و در وضعیت بحران یک

 
راهبرد اساسی محسوب می گردد. 

در همین راستا ضمن ابراز تشکر از اهتمام جنابعالی و مدیران و کارکنان محترم آن بانک در ایفاي نقش مسئولیت اجتماعی و
مساعدت اثربخش در اجراي تکلیف بند (ب) تبصره 16 قانون بودجه سال 1398 که منجر به تحقق برنامه هاي کارآفرینی و اشتغال

 
جامعه هدف تحت پوشش سازمان بهزیستی گردید. 

توفیق روزافزون شما عزیزان را در تحقق فرمایشات مقام معظم رهبري (مدظله العالی) و سربلندي ایران اسلامی از خداوند متعال
مسئلت می نمایم. یقین دارم از طریق تعامل و همیاري مؤثر فی مابین در راستاي تحقق شعار تولید «جهش تولید» بستر مناسبی در
جهت تسهیل و تسریع حمایت هاي لازم و توانمند سازي و اشتغال افراد داراي معلولیت و مددجویان سازمان بهزیستی فراهم گردد.»



تصمیمات دولت رویکرد بلندمدت ندارد/ از کسب وکارهاي متاثر از «کرونا»

حمایت کافی نمی شود

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  217  |  تاریخ: 1399/05/05

به گزارش خبرگزاري فارس از مشهد، شیوع کرونا از حدود
پنج ماه پیش تاکنون بسیاري از کشورها از جمله ایران را
متاثر کرده و مشکلات بسیاري در حوزه کسب و کار و

 
کارآفرینی را سبب شده است. 

اجراي طرح هاي پیشگیرانه قطع زنجیره شیوع کرونا شامل
قرنطینه خانگی، رعایت فاصله گذاري اجتماعی، کاهش
ساعات کار و فعالیت اصناف، تعطیلی مدارس و دانشگاه ها

باعث شده در حدود پنج ماه اخیر کسب و کارها با مشکلات عدیده و حتی با ورشکستگی مواجه شوند که این امر می طلبد دولت با

 
اتخاذ تصمیمات در سه بخش کوتاه، میان و بلند مدت فکري به حال این اقتصاد کرونا زده کند. 

به همین منظور و براي بررسی وضعیت فعلی و عملکرد دولت در این حوزه نشست ترویجی رسانه اي «کارآفرینی، موانع تولید و

 
کرونا» با مشارکت خبرگزاري فارس و دانشگاه علوم اسلامی رضوي در دفتر این خبرگزاري برگزار شد. 

 
تشکیل بیش از 12 هزار پرونده طی 4 ماه در تعزیرات حکومتی استان 

در این نشست سید مرتضی مدنی فدکی، مدیرکل تعزیرات حکومتی خراسان رضوي گفت: تعزیرات حکومتی فعالیت هاي موثري در
حوزه حمایت از کسب و کارهاي حوزه بهداشت و درمان داشته است که منجر به تشکیل 1200 پرونده با موضوعاتی چون احتکار و

 
گران فروشی شده است که رشد 70 درصدي نسبت به قبل داشته است، همچنین 950 پرونده در حال حاضر در حال رسیدگی است. 

وي اظهار کرد: مردم در برخی از موارد در خصوص عملکرد تعزیرات ایراداتی را وارد می کنند که این مشکلات را قبول داریم، چراکه
ممکن است در برخی از نظارت ها به موقع عمل نشده باشد و برخی از قیمت ها بیش از اندازه رشد کرده و دیرکنترل شده باشند که
این موضوع را رد نمی کنیم، اما باید توجه کرد که تعزیرات در مرحله آخر باید به مشکلات ورود کند و دیگر دستگاه ها نیز باید نقش

 
خود را در ابتدا به درستی ایفا کنند تا شاهد چنین مشکلاتی نباشیم. 

مدنی ضمن اشاره به وظیفه تعزیرات حکومتی که برخورد پیشگیري از تخلفات دارد، بیان کرد: در خصوص برخورد با کالاي قاچاق،

 
بسیار جدي در حال کار هستیم و این عامل سبب حمایت از فضاي کسب و کار می شود. 

مدیرکل تعزیرات حکومتی خراسان رضوي تصریح کرد: در چهار ماهه اخیر 12 هزار و 100 فقره پرونده جدید تشکیل و 12 هزار و

 
260 فقره پرونده مختومه شده که 43 میلیارد و 780 میلیون تومان میزان محکومیت آنها بوده است. 



وي بیان کرد: قوانینی همچون قانون بهبود فضاي کسب و کار، قانون رفع موانع تولید و قوانین مربوط به کارآفرینی و مشاغل خانگی

 
بسیار پر اهمیت است و در صورت اجراي درست می تواند در بحث کارآفرینی تاثیر زیادي داشته باشد. 

مدنی بیان کرد: اهم مواردي که براي موانع تولید می توان از آنها یاد کرد، کمبود نقدینگی، تسهیلات بانکی و سودهاي کلان آن،
مالیات بر ارزش افزوده، مشکلات قوانین، هزینه هاي گمرکی و قاچاق کالا، و واردات بیش از اندازه است که بخشی از آن با عملکرد

 
مناسب کارگروه مقررات زدایی در بحث موانع تولید قابل رفع است. 

مدیرکل تعزیرات حکومتی خراسان رضوي تاکید کرد: وظیفه تعزیرات حکومتی در پیشگیري از تخلف و برخورد با متخلفان است که
همین اقدام در بحث کارآفرینی بسیار مؤثر خواهد بود به طور مثال قاچاق کالا و ارز یکی از موادري است که تاثیر منفی بر کسب و

 
کار و کارآفرینی دارد که تعزیرات با برخورد با متخلفین این حوزه می تواند بسیاري از مشکلات را حل کند. 

 
وي با اشاره به عملکرد مثبت تعزیرات در این حوزه، بیان کرد: البته دیگر دستگاه ها هم در این خصوص باید پاي کار بیایند. 

 
وام چاره مشکلات نیست 

در ادامه سید مرتضی مرتضوي، مدیر گروه اقتصاد دانشگاه علوم اسلامی رضوي گفت: کارآفرینی داراي دو عنصر نوآوري و ریسک است
و مشکلات دوران کرونا باعث شده که فضاي ریسک در کسب و کار به فضاي عدم اطمینان و آگاهی تبدیل شود که این شرایط مبهم

 
و عدم امکان پیش بینی شرایط آینده باعث آسیب به موضوع کارآفرینی می شود. 

وي افزود: سیاست هاي دولت ابهام بازار را کم نکرده، بلکه بر ابهامات بازار نیز افزوده است؛ چراکه کارآفرین نمی تواند به صحبت هاي

 
انجام شده در خصوص بازگشایی ها اعتماد کند و این موضوع باعث امتداد شرایط رکود و مشکلات کارآفرینان می شود. 

مرتضوي ضمن اشاره به گزارش بانک هاي جهانی در سال 2020، گفت: ممکن است امسال 7 درصد از اقتصاد جهان از بین برود و
این پیش بینی در خصوص اقتصاد ایران منفی 6 درصد است، این در حالی است که این روند منفی در سال هاي گذشته نیز بوده

 
است. 

مدیر گروه اقتصاد دانشگاه علوم اسلامی رضوي تصریح کرد: دولت می تواند با اتخاذ تصمیماتی در خصوص افزایش خدمات غیر
حضوري و نیز حمایت از کسب و کارهاي به وجود آمده در حوزه سلامت و اجازه صادرات محصول به آنها مشکلات به وجود آمده در

 
حوزه کارآفرینی و کسب و کار را تا حدي بر طرف کند و فضاي اطمینان را به بازار برگرداند. 

وي یادآور شد: در شرایط کرونا، کالاهاي سلامت محور که مبتنی بر دانش هستند می تواند تاثیر زیادي در خصوص رفع رکود و

 
مشکلات اخیر در حوزه کارآفرینی داشته باشند. 

 
متاسفانه تصمیمات دولت رویکرد بلند مدت ندارد 

مرتضوي افزود: سیاست هاي دولت و مسؤولین رویکرد بلند مدت ندارد که این باعث افزایش فضاي ابهام و تردید می شود و این

 
تصمیمات کوتاه مدت صرفا به کارآفرینان و نیز اقشار آسیب پذیر تر فشار وارد و آنها را با چالش رو به رو می کند. 



مدیر گروه اقتصاد دانشگاه علوم اسلامی رضوي متذکر شد: این روزها باوجود نیاز به حمایت هاي تسهیلاتی از جانب دولت شاهد
هستیم حتی قسط هاي وام معیشتی کرونا نیز از حساب یارانه مردم کسر می شود، در حالیکه همچنان کرونا و مشکلات ناشی از آن

 
ادامه دارد. 

وي خاطرنشان کرد: نرخ بهره بین بانکی در ماه گذشته 10 درصد بوده است و بانک ها تمایل به پرداخت وام داشته اند، اما شرایط

 
حال حاضر بازار باعث شده است مردم به بانک ها مراجعه نکرده و وام دریافت نکنند؛ چراکه وام گرفتن چاره مشکلات نیست. 

مرتضوي افزود: سیاست هاي مالیاتی مشوق تولید مانند بخشودگی مالیاتی کسب و کارها می تواند براي اقتصاد کرونا زده ما بسیار

 
راهگشا باشد. 

 
کارآفرینی در ایران مانند تلاش براي یک زمین سوخته است 

در ادامه علی مروي، تهیه کننده و کارشناس اقتصادي گفت: کارآفرینی در ایران مانند تلاش براي یک زمین سوخته است؛ چراکه

 
کارآفرینی در ایران اصلا شرایط خوبی ندارد و اکوسیستم و شرایط محیطی به نفع کارآفرینان نیست. 

وي افزود: طبق گزارش شاپرك، آمار تراکنش هاي مالی اسفند 98 نسبت به بهمن 98 ، حدودا 1.3 کاهش یافته است و این رقم در
حالی است که نسبت به مشابه آن در سال گذشته با کاهش شدید 26.5 درصد روبرو بوده؛ آن هم در ماهی که همواره با رشد را تجربه

 
کرده است. 

مروي اظهار کرد: طبق گزارشات وزارت کار، 20 درصد از شاغلین کسب و کارها با تهدید از دست دادن کارشان رو به رو هستند،

 
همچنین در روند صادرات دلاري با کاهش چشمگیر رو به رو بوده ایم و این وضعِ بدِ مشاغل ما در این دوران را نشان می دهد. 

 
حمایت هاي دولت کافی نیست 

وي ضمن اشاره به خسارت روزانه 2500 میلیارد ریالی هشت گروه عمده از مشاغل در ایران، اظهار کرد: شرایط فعلی اصلا به نفع

 
تولید کننده و کارآفرین نیست و دولت از این کسب و کارها به اندازه کافی حمایت نکرده است. 

مروي خاطرنشان کرد: انگیزه کارآفرینی در بین مردم کاهش یافته و با توجه به رشد غیر منطقی و بی پایه در بازار بورس و دیگر

 
بازارها دیگر شاهد رغبت مردم براي ایجاد شغل و کسب و کار نیستیم. 

کارشناس اقتصادي با اشاره به رشد 270 درصدي بورس ایران در 6 ماهه اول سال 2020 ابراز نگرانی کرد و گفت: این رشد زیاد صرفا

 
به خاطر وجود نقدینگی بسیار زیاد است و این رشد نقشی در بازار تولید نقش ایفا نمی کند. 

وي افزود: قوانین مالیاتی نیز تاثیر زیادي در از رونق افتادن کارآفرینی داشته است؛ چراکه با وخیم شدن اوضاع به خاطر کرونا، طبق
آمار در سال اخیر درآمد مالیاتی دولت باید از 140 هزار میلیارد به 200 هزار میلیارد برسد و با توجه به دیر تصویب شدن طرح هایی

 
مانند مالیات بر خانه هاي خالی، عمده این مبلغ از جیب تولید کننده کسر خواهد شد. 



مروي افزود: با توجه به قراردادهاي بسته شده بین کارفرما و کارمند در می یابیم نسبت قراردادهاي موقت به دائم سه به 97 بوده که

 
این رقم در سال اخیر برعکس شده که ناشی از عدم وجود فضاي مطمئن در بازار است. 

 
اصلاح نظام بانکی کمکی به چرخه اقتصادي کارآفرینان نمی کند 

کارشناس اقتصادي تصریح کرد: بر خلاف تصورات، اصلاح نظام بانکی کمکی به چرخه اقتصادي کارآفرینان نمی کند و صرفا این امر به

 
نفع بانک هاست و مجلس باید روند بررسی این موضوع را تغییر دهد. 

وي در ادامه سخنان خود در پاسخ به این پرسش که آیا دولت توان پرداخت تسهیلات به کسب و کارها را دارد؟ تشریح کرد: دولت
توانایی پرداخت تسهیلات را به مردم دارد و کمبود منابع ندارد، ولی شبکه بانکی نمی تواند به درستی این کار را انجام دهد و آن را به
دست مردم برساند؛ چراکه انگیزه آن وجود ندارد و فشاردولت در این خصوص کافی نیست، البته این تسهیلات سبب ساز بسیاري از

 
مشکلات دیگر براي مردم خواهد شد. 

مروي در پایان ضمن اشاره به عدم استقبال مردم به کارآفرینی و آغاز شغل در این ایام اشاره کرد: سیاست هاي مدیریتی مردم را

 
براي کارآفرینی تشویق نمی کند و آنها در حال حاضر زندگی کارمندي را به کارآفرینی ترجیح می دهند. 

انتهاي پیام/ 70071/ح



اجراي طرح کارورزي دانش آموختگان دانشگاهی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  218  |  تاریخ: 1399/05/05

طرح کارورزي دانش آموختگان دانشگاهی با هدف افزایش قابلیت جذب و اشتغال این افراد در خراسان جنوبی اجرا می شود.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از بیرجند، اشرفی
، مدیرکل تعاون، کارورفاه اجتماعی استان درخصوص طرح هاي
مربوط به سیاست هاي فعال بازار کار گفت:بر اساس بندالف آیین نامه
اجرایی تبصره 18 قانون بودجه سال97، طرحی با موضوع کارورزي

 
دانش آموختگان دانشگاهی در استان انجام می شود. 

او افزود: این طرح با هدف افزایش قابلیت جذب و اشتغال دانش
آموختگان دانشگاهی از طریق انتقال مهارت و تجربه در محیط کار،

 
ایجاد انگیزه کارآفرینی و کسب دانش اجرا می شود. 

 
اشرفی افزود: این طرح علاوه بر افزایش تجربه دانش آموختگان، سبب انتقال دانش کارورز به بنگاه اقتصادي نیز می شود. 

 
بیشتر بخوانید 

 
آمادگی تمامی دستگاه ها براي ایجاد اشتغال در شهرستان نهبندان 

او در خصوص شرایط این طرح گفت: دانش آموخته می بایست حداکثر 35سال سن و حداقل داراي مدرك تحصیلی کارشناسی باشد.

 
اشرفی گفت: دوره کارورزي در دو دسته زمانبندي انجام می شود که یک دوره زمانی دوساله و یک دوره زمانی 3ماهه است. 

مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان همچنین در خصوص نحوه همکاري این اداره با بنگاه هاي اقتصادي که کارورز جذب می
کنند گفت: در صورت جذب کارورز، بنگاه مربوطه، از معافیت پرداخت حق بیمه سهم کارفرما به مدت دوسال برخوردار می شود.



متقاضیان مشاغل خانگی تا 50 میلیون تومان وام می گیرند

منبع: روزنامه نوآورانشماره خبر:  219  |  تاریخ: 1399/05/05

متقاضیان مشاغل خانگی تا 50 میلیون تومان وام می گیرند براساس
اعلام ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی کشور، میزان وام
براي متقاضیان مشاغل خانگی تا سقف 50 میلیون تومان افزایش

 
یافته است. 

نوآوران آنلاین-در حال حاضر کسب و کارهاي خانگی به یک منبع
مهم اشتغال و درآمد به ویژه براي زنان تبدیل شده است و افراد با کار

 
در خانه علاوه بر آنکه سطح درآمد خود را افزایش و کسب و کارشان را توسعه می دهند، به اقتصاد خانوار نیز کمک می کنند. 

از نگاه سازمان بین المللی کار موقعیت مکانی و وجود کسب و کار در خانه ملاك تلقی کردن آن به عنوان مشاغل خانگی است و

 
کنوانسیون 189 سازمان بین المللی کار، کار شایسته و ضرورت پرداختن به وضعیت کارگران خانگی را به رسمیت شناخته است. 

طرح ملی توسعه مشاغل خانگی از جمله طرح هاي حمایتی حوزه اشتغال، ذیل برنامه اشتغال فراگیر وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی است که با نقش آفرینی سازمان تجاري سازي فناوري و اشتغال دانش آموختگان (جهاددانشگاهی) به عنوان نهاد واسط،
تسهیل گر و توسعه اي در 9 استان آذربایجان غربی، چهارمحال و بختیاري، خراسان جنوبی، خراسان رضوي، خراسان شمالی،

 
کردستان، کرمانشاه، لرستان و ایلام در حال اجرا است.   

هدف از اجراي این الگو، تعامل با دستگاههاي اجرایی و بخش خصوصی مرتبط با اجراي طرح، ارائه خدمات آموزشی و مشاوره
حضوري و غیرحضوري به متقاضیان مشاغل خانگی براي اتصال به بازار، ایجاد زیرساختهاي بازاریابی و فروش محصولات مشاغل

 
خانگی و ایجاد امکان و تسهیل نظارت بر فرآیند اجراي طرح از طریق نرم افزار کنترل پروژه و بازدیدهاي میدانی است.   

بر اساس آمارها بیش از 92 هزار شغل در بخش مشاغل خانگی طی سال گذشته در کشور ایجاد شده و بیش از 270 هزار متقاضی

 
اشتغال خانگی نیز موفق به اخذ مجوز مشاغل خانگی در رشته هاي گوناگون شده اند. 

در حال حاضر طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در سه فاز انجام می شود که فاز اول شناخت ظرفیت ها و مزیت هاي منطقه و
پتانسیل افرادي است که در رشته هاي مختلف در آنجا وجود دارند. فاز دوم تقویت افرادي است که می توانند در این طرح مفید
باشند و در مباحث کارآفرینی و بازارشناسی آموزشهاي لازم را در اختیار گیرند و سوم افرادي که با داشتن مدارك تحصیلی بیکارند و

 
توانایی خاصی ندارند و تحت آموزشهاي جهاد قرار می گیرند و با توجه به توانایی ها و پتانسیل خود هدایت می شوند. 

مهناز امامدادي، دبیر ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی کشور در این باره به ایسنا می گوید:با شیوع کرونا مشکلات بسیاري



براي مشاغل خرد و کوچک ایجاد شد و ما به این نتیجه رسیدیم که براي مشاغل و کسب و کار هاي متضرر از کرونا تسهیلاتی در نظر
بگیریم. بر این اساس با توجه به فهرستی که از این مشاغل در اختیار داریم و به تناسب اولویت و میزان استحقاق براي دریافت وام،

 
آنها را مورد حمایت قرار می دهیم. 

او معتقد است کرونا فرصت مناسبی براي گسترش کسب و کارهاي خانگی به ویژه تولید ماسک و اقلام بهداشتی مورد نیاز مردم در
شرایط حاضر به شمار می رود و به دلیل رعایت پروتکلهاي بهداشتی و منع ترددها می تواند خلاقیت شاغلان خانگی را پرورش و بروز

 
دهد. 

: امامدادي از افزایش سقف تسهیلات مشاغل خبر داده و می گوید  میزان وام مشاغل خانگی براي اشخاص حقیقی قبلا 20 میلیون
تومان بود که تا سقف 50 میلیون تومان افزایش یافته و براي فعالیتهاي گروهی و شبکه اي و پشتیبانی نیز تا سقف 200 میلیون

 
تومان وام در نظر گرفته شده است. 

بر اساس آخرین آمارها بیش از 16 هزار و 500 شغل در 9 استان پایلوت مجري طرح ایجاد شده و طرح مشاغل خانگی با موفقیتهاي

 
خوبی همراه بوده است به نحوي که موجب ایجاد برندهاي جدید ملی و حمایت و تقویت از برندهاي ملی قدیمی شده است. 

امروز بسیاري از کشورهاي توسعه یافته بخش اعظمی از بازار اشتغال خود را به مشاغل خانگی اختصاص داده و از ظرفیت بنگاههاي
خرد و کوچک در این خصوص بهره برده اند.



متقاضیان مشاغل خانگی تا 50 میلیون تومان وام می گیرند

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  220  |  تاریخ: 1399/05/05

براساس اعلام ستاد ساماند هی و حمایت از مشاغل خانگی کشور، میزان وام براي متقاضیان مشاغل خانگی تا سقف 50 میلیون
تومان افزایش یافته است.طرح ملی توسعه مشاغل خانگی از جمله طرح هاي حمایتی حوزه اشتغال، ذیل برنامه اشتغال فراگیر وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی است که با نقش آفرینی سازمان تجاري سازي فناوري و اشتغال د انش آموختگان (جهاد د انشگاهی) به
عنوان نهاد واسط، تسهیل گر و توسعه اي د ر 9 استان آذربایجان غربی، چهارمحال و بختیاري، خراسان جنوبی، خراسان رضوي،
خراسان شمالی، کرد ستان، کرمانشاه، لرستان و ایلام د ر حال اجرا است.  هد ف از اجراي این الگو، تعامل با د ستگاه هاي اجرایی و
بخش خصوصی مرتبط با اجراي طرح، ارائه خد مات آموزشی و مشاوره حضوري و غیرحضوري به متقاضیان مشاغل خانگی براي
اتصال به بازار، ایجاد زیرساخت هاي بازاریابی و فروش محصولات مشاغل خانگی و ایجاد امکان و تسهیل نظارت بر فرآیند اجراي طرح
از طریق نرم افزار کنترل پروژه و بازد ید هاي مید انی است.  بر اساس آمارها بیش از 92 هزار شغل د ر بخش مشاغل خانگی طی سال
گذشته د ر کشور ایجاد شد ه و بیش از 270 هزار متقاضی اشتغال خانگی نیز موفق به اخذ مجوز مشاغل خانگی د ر رشته هاي
گوناگون شد ه اند .د ر حال حاضر طرح ملی توسعه مشاغل خانگی د ر سه فاز انجام می شود که فاز اول شناخت ظرفیت ها و مزیت
هاي منطقه و پتانسیل افراد ي است که د ر رشته هاي مختلف د ر آنجا وجود د ارند . فاز د وم تقویت افراد ي است که می توانند د ر
این طرح مفید باشند و د ر مباحث کارآفرینی و بازارشناسی آموزش هاي لازم را د ر اختیار گیرند و سوم افراد ي که با د اشتن مد
ارك تحصیلی بیکارند و توانایی خاصی ند ارند و تحت آموزش هاي جهاد قرار می گیرند و با توجه به توانایی ها و پتانسیل خود هد
ایت می شوند .مهناز امامد اد ي، د بیر ستاد ساماند هی و حمایت از مشاغل خانگی کشور د ر این باره می گوید :با شیوع کرونا
مشکلات بسیاري براي مشاغل خرد و کوچک ایجاد شد و ما به این نتیجه رسید یم که براي مشاغل و کسب و کار هاي متضرر از
کرونا تسهیلاتی د ر نظر بگیریم. بر این اساس با توجه به فهرستی که از این مشاغل د ر اختیار د اریم و به تناسب اولویت و میزان
استحقاق براي د ریافت وام، آنها را مورد حمایت قرار می د هیم. امامد اد ي از افزایش سقف تسهیلات مشاغل خبر د اد ه و می گوید :
میزان وام مشاغل خانگی براي اشخاص حقیقی قبلا 20 میلیون تومان بود که تا سقف 50 میلیون تومان افزایش یافته و براي فعالیت

 
هاي گروهی و شبکه اي و پشتیبانی نیز تا سقف 200 میلیون تومان وام د ر نظر گرفته شد ه است . 

/انتهاي متن/



بررسی آثار شیوع ویروس کرونا بر کسب و کار و رفاه خانوارها

منبع: رکناشماره خبر:  221  |  تاریخ: 1399/05/05

رکنا: وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، آثار شیوع ویروس کرونا بر کسب و کار و رفاه خانوارها و سیاست هاي حمایتی در
ایران و جهان را بررسی و در قالب گزارشی تحقیقی-تحلیلی منتشر کرد.

ویروس کرونا / معاونت امور اقتصادي وزارت تعاون،کار و
رفاه اجتماعی با همکاري معاونت توسعه کارآفرینی و
اشتغال و معاونت رفاه اجتماعی ، در گزارش چهار فصلی،
اثرات اقتصادي شیوع ویروس کرونا در سطح بین الملل،
سیاست هاي اقتصادي کشورها در مواجهه با این بحران،
اقدامات حمایتی ایران در حوزه تولید و اشتغال را بررسی

 
کرده است. 

به گزارش رکنا، در مقدمه این گزارش، ضمن اشاره به تکانه هاي اقتصادي فراگیري ویروس کرونا، به برخی از استراتژِي ها و سیاست
هایی که کشورها براي حمایت از خانوارها و اقشار آسیب پذیر اجرا کرده اند از جمله کمک مستقیم به خانوارهاي کم درآمد، کارکنان
و افراد خوداشتغال، پرداخت بیکاري، تعویق مهلت پر کردن اظهارنامه و پرداخت مالیات هاي شخصی، کاهش مالیات بر مصرف و
املاك، حمایت از هزینه هاي بهداشتی خانوار، تسهیل قوانین و الزامات کار پاره وقت، پرداخت حقوق دوران مرخصی استعلاجی

 
مبتلایان، کمک مالی و تعویق اجاره بهاي خانوارهاي آسیب دیده، ... پرداخته شده است. 

 
در ادامه این گزارش اثرات شیوع ویروس کرونا بر رشد اقتصادي به تفکیک مناطق مختلف جهان بررسی شده است. 

بر اساس تحقیقات به عمل آمده ، پیش بینی هاي مختلف از رشد اقتصادي به تفکیک مناطق مختلف جهان نشان می دهد که در
سال 2020 کشورهاي منطقه اروپا بیشترین آسیب را از شیوع ویروس کرونا خواهد دید و براساس پیش بینی ماه آوریل صندوق بین

 
المللی پول، تولید ناخالص داخلی اروپا در سال 2020، به میزان 6/6 درصد کاهش می یابد. 

این گزارش می افزاید: براي کشورهاي خاورمیانه و آسیاي میانه نیز پیش بینی هاي صندوق بین المللی پول، رشد اقتصادي منفی را
نشان می دهد. براساس این پیش بینی، تولید ناخالص داخلی کشورهاي صادرکننده نفت این منطقه، در سال 2020 حدود 9/3-
درصد کاهش می یابد و این در حالی است که کاهش تولید ناخالص داخلی کشورهاي واردکننده نفت این منطقه، تنها در حدود 8/0-
درصد خواهد بود. یکی از عواملی که موجب کاهش بیشتر رشد اقتصادي در کشورهاي صادرکننده نفت این منطقه نسبت به

 
کشورهاي واردکننده می شود،کاهش شدید قیمت نفت ناشی از کمبود تقاضا است. 

اثرات شیوع ویروس کرونا بر بیکاري، فقر و رفاه اقتصادي نیز از دیگر مواردي است که در این گزارش، بررسی و عنوان شده است که بر



 
میزان بیکاري و سطح رفاه در کشورها نیز اثرات قابل ملاحظه اي داشته است. 

 
اقدامات حمایتی ایران در حوزه تولید و اشتغال و ابعاد تاثیرگذاري کرونا بر اقتصاد ایران بخش دیگر این گزارش است. 

بر اساس این تحلیل، مجموعه اقداماتی نظیر طرح هاي فاصله گذاري اجتماعی که به منظور حفظ سلامت شهروندان اجرا شد به نوبه
خود به کند شدن چرخ اقتصاد و بروز رکود ، تعطیلی و نیمه تعطیلی واحدهاي اقتصادي و اخلال در زنجیره ارزش تولید و افزایش نا

اطمینانی در اقتصاد منجر شده است.



فارغ التحصیلان بدون مهارت نمی توانند نیاز بازار کار را رفع
کنند

فارغ التحصیلان بدون مهارت نمی توانند نیاز بازار کار را رفع کنند

منبع: ترجمان صبحشماره خبر:  222  |  تاریخ: 1399/05/05

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي آذربایجان شرقی گفت: یکی از مشکلات جامعه ایران این است که فارغ التحصیلان بدون
مهارت هستند و نمی توانند نیاز بازار کار را رفع کنند در حالی که در کشورهاي پیشرفته اي همچون آلمان، 50 درصد

افرادي که وارد بازار کار می شوند، ابتدا آموزش مهارتی می بینند.

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي آذربایجان شرقی
گفت: یکی از مشکلات جامعه ایران این است که فارغ
التحصیلان بدون مهارت هستند و نمی توانند نیاز بازار کار

را رفع کنند در حالی که در کشورهاي پیشرفته اي همچون آلمان، 50 درصد افرادي که وارد بازار کار می شوند، ابتدا آموزش مهارتی

 
می بینند. 

به گزارش ترجمان صبح، فرزان قالیچی اظهار کرد: با توجه به این که تحولات و تغییرات در جامعه بسیار سریع اتفاق می افتند،

 
دانشگاه ها براي پیشروي با این تحولات همراه هم هستند. 

وي با اشاره به اهمیت مراکز علمی و دانشگاهی، متذکر شد: اکنون چشم امید تمامی انسان ها به همین مراکز علمی است تا واکسن

 
کرونا کشف شود، از این رو دانشگاه ها نقش بسیار مهمی را در جامعه ایفا می کنند. 

قالیچی ادامه داد: تمامی کارها و اقدامات در عرصه تولید و خدمات در سطح کشور با دانشگاه به طور کامل عجین شده است، بنابراین
دانشگاه هاي کشور باید به سمتی پیش روند که نظام علمی را به عمل تبدیل کرده و نیازهاي جامعه را برطرف کنند وگرنه کشور از

 
دنیا عقب خواهد ماند. 

وي با اشاره به هفته ملی مهارت (31 تیر الی 6 مرداد) اظهار کرد: متاسفانه هنوز مقوله مهارت آنچنان که باید مورد توجه قرار نمی

 
گیرد. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي آذربایجان شرقی افزود: اکنون باید به مقوله آموزش مهارتی توجه ویژه اي کرده و نظام هاي

 
مهارتی در کشور، با تشویق هاي مالی، بورسیه و ... براي سوق افراد به سمت آموزش مهارتی و رفع نیاز بازار کار اقدام کنند. 

وي در خصوص ماهیت دانشگاه جامع علمی کاربردي، گفت: این دانشگاه پس از انقلاب اسلامی تأسیس شده و با ماموریت تربیت

 
نیروهاي مهارتی بر محور همگامی علم با عمل، فعالیت می کند. 

وي متذکر شد: تعدادي از دانشجویان این دانشگاه جامع پس از فارغ التحصیلی در کنار ورود به بازار کار، براي دیگران نیز اشتغال
ایجاد کرده و در زمینه کارآفرینی بسیار خوب عمل کرده اند؛ اکنون نیز امیدواریم تا دانشگاه جامع علمی کاربردي در سیر دانشگاه

هاي نسل سوم بتواند مسئولیت خود براي دانشگاه کارآفرین شدن را به خوبی ایفا کند./ایسنا



از توان فنی آمریکا و چین تا جذابیت هاي خاص روسیه؛ آلمان برنده بزرگ

«جهانِ پساکرونا»

منبع: رشتکدهشماره خبر:  223  |  تاریخ: 1399/05/05

رشتکده، به نقل از زومیت: احتمالاً برنده بزرگ این رقابت آلمان خواهد بود. واکنش برلین به بیماري همه گیر کرونا نقاط
قوت قبلی این کشور را برجسته تر از قبل کرده است: دولتی کارآمد، بدهی پایین، صنعت قدرتمند و صادرات پررونق که حتی

با سقوط تجارت جهانی باز از اقتصاد کشور محافظت می کند.

از توان فنی آمریکا و چین تا جذابیت هاي خاص روسیه؛

 
آلمان برنده بزرگ «جهانِ پساکرونا» 

رشتکده، به نقل از زومیت: احتمالاً برنده بزرگ این رقابت
آلمان خواهد بود. واکنش برلین به بیماري همه گیر کرونا
نقاط قوت قبلی این کشور را برجسته تر از قبل کرده است:
دولتی کارآمد، بدهی پایین، صنعت قدرتمند و صادرات
پررونق که حتی با سقوط تجارت جهانی باز از اقتصاد

 
کشور محافظت می کند. 

روچیر شارما در نیویورك تایمز نوشت: بیایید کشوري را تصور کنید که یک قدرت بزرگ اقتصادي در غرب است، جایی که ویروس
کرونا دیر در آن شیوع پیدا کرد، اما دولت به جاي انکار آن و تأخیر در مقابله، به سرعت نسبت به آن واکنش نشان داد. دولت این
کشور آماده بود تا با آزمایش و ردیابی افراد آلوده به سرعت منحنی ابتلا را مسطح کرده و میزان مرگ و میر را نسبت به میانگین دیگر
کشور هاي صنعتی غرب پایین تر نگه دارد. مهار ویروس کرونا اگرچه باعث رکود و تعطیلی مقطعی اقتصاد کشور شد، اما شرایط به
سرعت با بیکاري حدودا 6 درصدي به حالت عادي بازگشت. واکنش رهبر این کشور به قدري عالی بود که با وجود اینکه وي به فردي

 
خسته کننده و قابل پیش بینی تبدیل شده، اما میزان محبوبیت اش بعد از این بحران از 40 درصد به 70 درصد افزایش یافت. 

آنچه شرح داده شد تصویر آلمان تحت صدراعظمی آنگلا مرکل است. محبوبیت فزاینده او امروز جناح هاي سیاسی راست افراطی و
چپ افراطی را به حاشیه رانده است. دولت خانم مرکل با همه کشور ها همکاري کرده تا بیماري کروناویروس را کنترل کند، از سوي
دیگر وي با اعضاي اتحادیه اروپا نیز به منظور ایجاد صندوقی جهت کمک به کشور هاي آسیب دیده از بحران کرونا به توافق رسیده

 
است. 

نقاط قوت امروز آلمان نشان می دهد که این اقتصاد بزرگ و قدرتمند احتمالا در جهان پس از همه گیري کرونا رشد دوباره اي را
تجربه کند. ویروس کرونا اکنون در حال تسریع بحران ملی اقتصاد هایی است که پیش تر از بحران مالی جهانی سال 2008 آسیب

 
دیده بودند. این روز ها تنها اقتصاد و کسب و کار هاي اینترنتی از رونق مطلوبی برخوردار هستند. 

اما پرسش این جا است که کدام کشور ها در این چشم انداز اقتصادي تغییر شکل یافته در دوران پساکرونا شکوفا می شوند؟ در حال



حاضر آمریکا و چین علی رغم تکنولوژي و توان فنی بدهی هاي زیادي داشته و دولت هاي آن ها به دلیل سوء مدیریت در برخورد با
این بیماري به شدت مورد انتقاد قرار گرفته اند. در این بین شرایط ویتنام امیدوارکننده به نظر می رسد. کشور دیگر روسیه است،
اقتصاد این کشور نیز جذابیت هاي خاص خود را دارد. ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسیه سال ها در تلاش است تا کشور خود را از

 
فشار مالی خارجی خارج و جایگاه خود در دنیاي رو به پیشرفت و جهانی سازي را دوباره بیابد. 

اما احتمالاً برنده بزرگ این رقابت آلمان خواهد بود. واکنش برلین به بیماري همه گیر کرونا نقاط قوت قبلی این کشور را برجسته تر
از قبل کرده است: دولتی کارآمد، بدهی پایین، صنعت قدرتمند و صادرات پررونق که حتی با سقوط تجارت جهانی باز از اقتصاد کشور
محافظت می کند. این شرایط آلمان ظرفیت فزاینده اي براي این کشور به منظور ایجاد شرکت هاي فنی داخلی در دنیاي تحت سلطه

 
آمریکایی ها و غول هاي اینترنتی چینی ایجاد می کند. 

در حالی که سایر کشور ها نگران این هستند که موج بیکاري هاي اخیر ممکن است جنبه دائمی به خود بگیرد، بیشتر کارگران آلمانی
امروز در لیست حقوق و دستمزد قرار دارند، سیستم دولتی که قرن ها است به شرکت ها کمک می کند تا در بحران هاي موقتی روي

 
به تعدیل نیرو نیاورند. آلمان طی سالیان اخیر توانست جنبه هاي مطلوب خدمات اجتماعی را افزایش دهد. 

همه گیري کروناویروس قدرت آنگلا مرکل را احیا و وي را به یکی از بهترین رهبران تاریخ کشور تبدیل کرده است. از آنجا که آلمان با
مازاد بودجه دولتی وارد بحران همه گیري کرونا شد، همزمان برلین می تواند با پرداخت مستقیم به خانواده ها، کاهش مالیات، ارائه
وام هاي تجاري و سایر کمک هاي اقتصادي در برابر این بحران ایستادگی کند. حجم این کمک ها به میزان 55 درصد از تولید

 
ناخالص داخلی یا تقریباً چهار برابر بیشتر از اقتصاد خود آلمان است. 

با این حال، آلمان از تعهد خود به تعریف بودجه هاي متوازن دست نمی کشد. از آنجا که بخش عمده اي از این هزینه ها به لطف پس
انداز حاصل شده، انتظار نسبی این است که بدهی عمومی آلمان افزایش یابد، اما این بدهی فقط به نسبت 82 درصد از تولید ناخالص

 
داخلی بار بدهی بسیار کمتري نسبت به آمریکا و سایر کشور هاي بسیار توسعه یافته بر عهده برلین می گذارد. 

آمار از این می گویند که اکنون آلمان در زمان کندتر شدن روند تجارت جهانی به صادرات صنعتی به دیگر کشورها، به ویژه چین
وابسته است. آلمان که از این آسیب پذیري خود آگاه است، در تلاش بوده تا صادرکنندگان پیشرو خود یعنی شرکت هاي بزرگ
اتومبیل سازي را مدرن کند. آلمان اخیرا خودروسازان کشور را تحت فشار قرار داده تا به جاي ساخت خودرو هاي بنزینی سودآور به
سمت ساخت اتومبیل هاي برقی حرکت کنند. اکنون برخی شهر ها مثل اشتوتگارت استفاده از موتور هاي دیزلی قدیمی را در

 
محدوده شهر ممنوع کرده اند. 

آلمان اکنون براي تبدیل شدن به یک قدرت فنی با مولفه هاي رقابتی تر، تا حدودي تلاش هاي خودش را متوقف کرده است. آلمان
امروز به همان اندازه که آمریکا یعنی 3 درصد تولید ناخالص داخلی به تحقیق و توسعه اختصاص می دهد دقیقا همین قدر صرف
برنامه هاي توسعه اي می کند. برلین برنامه اي طولانی مدت براي ایجاد یک اکوسیستم کارآفرینی شبیه به دره سیلیکون دارد، برنامه

 
اي که در آن سرمایه گذاري ها حکایت از فعالیت هاي نویدبخش می دهد. 

طرح نجات اقتصادي آلمان شامل 56 میلیارد دلار به منظور شروع پروژه هایی است که می توانند صنایع سنتی را با استفاده از هوش
مصنوعی و سایر فناوري هاي جدید بهینه سازي کنند. آلمان اخیرا در کنار فرانسه اعلام کرد که هدف پیش روي آن ها ایجاد یک ابر

 
اینترنت براي اروپا به منظور رقابت با آمریکا و چین است. 



آلمان یک جامعه پیر و در عین حال محافظه کار است و منتقدان معتقدند که روند تغییرات کند گذشته یک اشتباه بوده است. در
اوایل دهه 2000، هنگامی که آلمان به عنوان کشور بیمار اروپا شناخته می شد، این کشور اصلاحاتی در بازار کار اتخاذ کرد که
وضعیت آن به عنوان پایدارترین اقتصاد این قاره احیا شد. هرچه همه گیري کرونا سرعت دیجیتالی شدن و جهانی سازي را کند و

بدهی هاي جهانی را بالا می برد، آلمان ایستادگی بیشتري از خودش نشان می دهد.



قدردانی رئیس سازمان بهزیستی کشور از بانک سپه

منبع: فراسوشماره خبر:  224  |  تاریخ: 1399/05/05

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رئیس سازمان بهزیستی کشور با ارسال نامه اي از ایفاي نقش مؤثر بانک سپه در
مسئولیت اجتماعی و اتخاذ رویکرد کارآفرینانه به منظور ایجاد اشتغال براي جامعه هدف تحت پوشش سازمان بهزیستی

تشکر و قدردانی کرد.



برنامه ریزي کمیته امداد براي ایجاد 200 هزار شغل

منبع: شیعهشماره خبر:  225  |  تاریخ: 1399/05/05

رئیس کمیته امداد گفت: برنامه امسال این نهاد تولید 200 هزار شغل است که براي تحقق این هدف نیازمند همراهی مجلس
به ویژه در تخصیص اعتبارات مصوب امداد هستیم.

 
 <

به گزارش «شیعه نیوز»، نشست کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی با حضور سید مرتضی بختیاري، رئیس کمیته امداد برگزار

 
شد. 

در این جلسه علاوه بر تشریح مسائل و مشکلات خانواده هاي تحت حمایت، برنامه ها و راهکارهاي کمیته امداد براي خودکفایی

 
مددجویان مورد بررسی قرار گرفت. 

مرتضی بختیاري، رئیس کمیته امداد در این نشست با ارائه گزارشی از عملکرد این نهاد در حوزه اشتغال و خودکفایی مددجویان، بر
نقش و جایگاه ویژه مجلس در تصویب قوانین به نفع اقشار محروم جامعه تاکید کرد و گفت: کمیته امداد سال گذشته موفق به ایجاد
175 هزار فرصت شغلی براي جامعه هدف شد و برنامه امسال این نهاد تولید 200 هزار شغل است که براي تحقق این هدف نیازمند

 
همراهی مجلس به ویژه در تخصیص اعتبارات مصوب امداد هستیم. 

اعضاي کمیسیون اجتماعی مجلس نیز در این نشست ضمن قدردانی از اقدامات کمیته امداد در تزریق روحیه امید و اعتماد به نفس

 
در میان مددجویان، بر اهمیت توجه به مددجویان روستایی به عنوان محور و مولد ایجاد اشتغال در کشور تاکید کردند. 

اعضاي کمیسیون اجتماعی مجلس فعالیت هاي کمیته امداد در حمایت از محرومان جامعه را موجب تقویت سرمایه اجتماعی در
جامعه دانستند و خواستار تعامل بیشتر دولت و مجلس با این نهاد براي افزایش کیفیت خدمات به خانواده هاي تحت حمایت شدند.



اجاره نشینی زیر سقف وام ودیعه

منبع: روزنامه آراز آذربایجانشماره خبر:  226  |  تاریخ: 1399/05/05

گروه اقتصادي: این روزها پایان یافتن مهلت قرارداد اجاره خانه یکی از مهم ترین دغدغه هاي خانوارهایی است که مدت
هاست قید صاحب خانه شدن را زده اند و تنها به فکر یک سرپناه اجاره اي هستند. با افزایش مبلغ اجاره بها رفته رفته خواب

از چشمان مستاجران ربوده و آرامش از آنها سلب شده است. البته در این میان ...

گروه اقتصادي: این روزها پایان یافتن مهلت قرارداد اجاره خانه یکی از مهم ترین دغدغه هاي خانوارهایی است که مدت هاست
قید صاحب خانه شدن را زده اند و تنها به فکر یک سرپناه اجاره اي هستند. با افزایش مبلغ اجاره بها رفته رفته خواب از چشمان

 
مستاجران ربوده و آرامش از آنها سلب شده است. البته در این میان زمزمه هاي حمایت دولت از مستاجران به گوش می رسید. 

پرداخت وام ودیعه از جمله برنامه هایی بود که دولت براي حمایت از خانوارهاي مستاجر به آن اشاره کرده بود و این پرسش که چنین

 
طرحی تا چه اندازه می تواند مشکلات مستاجران را سروسامان دهد از همان ابتدا با پاسخ هاي متفاوتی روبه رو بود. 

این روزها پایان یافتن مهلت قرارداد اجاره خانه یکی از مهم ترین دغدغه هاي خانوارهایی است که مدت هاست قید صاحب خانه
شدن را زده اند و تنها به فکر یک سرپناه اجاره اي هستند. با افزایش مبلغ اجاره بها رفته رفته خواب از چشمان مستاجران ربوده و
آرامش از آنها سلب شده است. البته در این میان زمزمه هاي حمایت دولت از مستاجران به گوش می رسید. پرداخت وام ودیعه از
جمله برنامه هایی بود که دولت براي حمایت از خانوارهاي مستاجر به آن اشاره کرده بود و این پرسش که چنین طرحی تا چه اندازه

 
می تواند مشکلات مستاجران را سروسامان دهد از همان ابتدا با پاسخ هاي متفاوتی روبه رو بود. 

چندي پیش با بالا رفتن نرخ اجاره و افزایش فشار بر مستاجران، بانک مسکن از طرحی براي ارائه تسهیلات به مستاجران براي تامین
ودیعه مسکن خبر داد و انتشار این خبر نظر موافقان و مخالفان را برانگیخت. عده اي معتقد بودند وام ودیعه ممکن است راهکاري
مناسب براي مدتی کوتاه باشد و نمی توان انتظار معجزه از این طرح داشت. این در حالی است که برخی از تحلیلگران وام ودیعه را
ابزاري مناسب براي کنترل نرخ اجاره دانسته و بر این باور بودند که این تسهیلات، از بار سنگین روي دوش مستاجران می کاهد. به
هر حال با وجود کشمکش میان موافقان و مخالفان درنهایت حسن روحانی رئیس جمهوري در جلسه هیئت دولت از اعطاي ودیعه از
طرف بانک به مستاجران خبر داد. بر اساس طرح وزارت راه براي حمایت از مستاجران در تهران 50 میلیون تومان کمک ودیعه
مسکن، در شهرهاي بزرگ 30 میلیون و در شهرهاي کوچک 15 میلیون تومان به حساب مالکان واریز شود. مستاجران نیز به صورت
ماهانه سود 540 هزار تومانی، 356 هزار تومانی و 160 هزار تومان وام هاي مذکور را به حساب دولت واریز کنند. همچنین تاکید شده
است ودیعه اي که به عنوان وام به مستاجران پرداخت می_شود اقساط ماهیانه ندارد، بلکه اجاره نشین ها فقط اقساط سود 13 درصد
را به صورت ماهیانه پرداخت می کنند و پس از پایان قرارداد، اصل مبلغ به بانک برگردانده می شود. با اعلام جزئیات وام ودیعه بار
دیگر اما و اگرها در خصوص میزان تاثیرگذاري این طرح بر روي بازار اجاره شدت گرفت. محمدرضا رضایی کوچی، رئیس کمیسیون
عمران مجلس با اشاره به جزئیات طرح تسهیلات ودیعه مسکن مستاجران، گفت: »طرح ارائه تسهیلات اجاره مسکن نشان می دهد یا
دولت و وزارت راه و شهرسازي بازار مسکن را نمی شناسد و یا اینکه تنها براي رفع مسئولیت دست به تدوین و اجراي چنین طرحی
زده است. هدف اصلی از افزایش تسهیلات اجاره، افزایش قدرت مالی مستاجران است، اما طرح کنونی دولت نمی تواند این اهداف را
محقق کند. تدوین طرحی مانند طرح تسهیلات ودیعه مسکن مستاجران تنها براي جامعه و بازار توقع و امیدواري ایجاد می کند، اما

 
عملا اثرگذار و نتیجه بخش نبوده و تنها موجب بروز تلاطمات بیشتر در بازار می شود.«? 

 
این طرح درصورت درست اجرا شدن هم نمی تواند راه حل مشکلات باشد 

روز گذشته محمد اسلامی، وزیر راه و شهرسازي از آغاز ثبت نام تسهیلات کمک ودیعه مسکن به مستاجران خبر داد. آنطور که گفته
می شود این وام با اولویت خانواده هاي پنج نفره، زوج هاي تازه ازدواج کرده و مستاجران تحت پوشش نهادهاي حمایتی پرداخت می



شود و اگر بخشی از منابعی که براي این طرح درنظر گرفته شده باقی بماند دیگر مستاجران می توانند از آن استقاده کنند. سیاست
دولت براي حمایت از مستاجرها در فصل اصلی نقل و انتقالات با تمام انتقادها نور امیدي را در دل مستاجرانی که تامین ودیعه تبدیل
به کابوس شب هاي شان شده است، روشن می کند، اما با توجه به وضعیت کنونی در اقتصاد اینکه آیا این طرح حمایتی می-تواند
التهاب بازار اجاره و کاهش قدت اقتصادي خانوارها را کنترل و تامین کند خود جاي سوال دارد. همانطور که قبلا گفته شد عده اي
مشکلات بازار اجاره را بیش از این می_دانند که بتوان با یک وام آن را رفع کرد. محمود فاطمی عقدا، کارشناس بازار مسکن با بررسی
جزئیات وام ودیعه و تاثیر آن بر بازار اجاره به »ابتکار« گفت: جزئیات طرح وام ودیعه مستاجران اخیرا مشخص شده و نظرات تفاوتی
درخصوص کارایی این طرح وجود دارد. من معقدم این طرح نمی تواند مشکل بازار اجاره را حل کند، اکنون مشکلات بیشماري در
بخش مسکن وجود دارد. حتی اگر این طرح درست اجرا شود، در روند پرداخت ها مشکلی به وجود نیاید و مورد سودجویی عده اي

 
قرار نگیرد باز هم در کاهش نرخ اجاره و یا حل مشکل مستاجران نمی تواند موثر باشد. 

 
طرح وام ودیعه همانند بسته هاي معیشتی است 

این کارشناس بازار مسکن در بخش دیگري از صحبت هایش به شباهت بسته هاي حمایتی دولت براي خانوارهاي بی بضاعت و وام
هاي ودعه اشاره کرد و گفت: حمایت در بخش تقاضا بدون توجه به علل مشکلات اثري براي آن بخش نخواهد داشت و این طرح هم
همانند دیگر بسته هاي حمایتی دولت که هر از چندگاهی به میان می آیند و کمک اندکی را به خانوارهاي بی بضاعت می کند نمی
تواند چاره مشکل باشد. ما شاهد هستیم که با بسته هاي حمایتی دولت مشکلی حل نمی شود و برعکس روزبه روز بر قیمت کالاها
افزوده می شود و این بسته هاي حمایتی نشان می دهد که راهکار مناسب براي حل معضل گرانی چنین حمایت هایی نیست. در
حوزه مسکن نیز به همین شکل بوده و نمی توان انتظار داشت که وام ودیعه بتواند افزایش قیمت را در بازار اجاره کنترل کند. وي با
تاکید بر تقویت بنیه اقتصادي خانوارها ادامه داد: تنها راه حل مشکلات جامعه در تمام بخش ها توانمندسازي اقتصادي کشور است، به
بیانی دیگر ما باید به دنبال راه-حل هایی باشیم که بنیه اقتصادي خانوارها تقویت شود، قدرت گرفتن بنیه ي اقتصادي جامعه تنها با

 
تولید و اشتغال پایدار امکان پذیر است و ما باید به این مسئله توجه داشته باشیم. 

 
ساخت واحدهاي استیجاري، کلید مشکلات بازار اجاره 

فاطمی عقدا در ادامه صحبت هایش به ساخت واحدهاي استیجاري به عنوان راهکاري براي کنترل بازار اجاره اشاره کرد و در این باره
گفت: بخش مسکن مدت هاست که با چالش گرانی چه در بخش خریدوفروش و چه در بخش اجاره دست وپنجه نرم می کند. من
بارها گفته ام که مشکلات حوزه مسکن باید ریشه اي حل شود. حال اگر بخواهیم راهکاري را براي سامان دادن به بخش اجاره ارائه
دهیم می توانیم به راه اندازي ساختار و نظام استیجار در کشور و همینطور ساخت واحدهاي مسکونی استیجاري اشاره کنیم. وي
همچنین در ادامه افزود: دولت باید مشوق هایی را براي ساخت این واحدها در نظر بگیرد. یکی از این مشوق ها می تواند معافیت هاي
مالیاتی براي سازندگان باشد و از سوي دیگر تسهیلاتی را براي ساخت در اختیار آنها قرار دهد.به گزارش آراز آذربایجان به نقل از
سلامت نیوز ، این کارشناس بازار مسکن اظهار کرد: با مجموعه تخفیف ها، تشویق ها و حمایت ها می_شود گام هایی را براي سامان
دادن به بازار مسکن برداریم. ما اگر حجم زیادي واحدهاي استیجاري به خصوص در کلان شهر ها داشته باشیم قطعا مشکلات را از

 
ریشه حل خواهیم کرد و اجاره بها دیگر یک دغدغه نخواهد بود. 

Arazazarbaijan.aghtesadi@gmail.com



5G بستري براي فناوري هاي پیشرفته / اقتصاد دیجیتال آینده اقتصاد جهان
است
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به گزارش گروه علمی و دانشگاهی خبرگزاري فارس به نقل
از وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات، محمد جواد آذري
جهرمی وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات با اشاره به راه
اندازي پیلوت نسل پنجم شبکه سیار در ایران تاکید  کرد
که 5G می تواند فرصت استثنایی و بی نظیري براي

 
اقتصاد دیجیتال ایران فراهم کند. 

براساس این گزارش ، در متن کامل یادداشت محمد جواد
آذري جهرمی آمده است: بارها مطالبی در خصوص اهمیت اقتصاد دیجیتال و لزوم سرمایه گذاري در آن را احتمالاً خوانده اید و بنده
هم قصد بیان مجدد آن ها را ندارم چون بر کسی پوشیده نیست که آینده اقتصاد دنیا، اقتصاد دیجیتال است و براي کشوري با
مختصات سیاسی و اقتصادي ایران، این یک فرصت استثنایی است. اکنون باافتخار اعلام می کنم که موفق شدیم با تلاش هاي جوانان
وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات، اولین شبکه نسل پنجم شبکه سیار را در ایران راه اندازي کنیم. با این اقدام، ایران جزو معدود

 
کشورهاي داراي این فناوري قرار گرفت. 

اولین پایلوت به دلیل پژوهشی بودن و به پاس احترام به دانشگاهیان، در مرکز تحقیقات وزارت ارتباطات راه اندازي شد و محدوده ي
دانشگاه تهران را پوشش می دهد. ممکن است برخی انتقاد کنند که تنها گوشی هایی که با قیمت بالاي ارز خریداري می شوند و
گران قیمت هستند امکان دسترسی به 5G را فراهم می کنند و این اقدام نوآورانه وزارت ارتباطات لاکچري است! یا براي عموم مردم
عزیز خیلی ملموس نباشد اما بگذارید خاطره اي را دراین باره نقل کنم تا اینرسی همیشگی برخی در برابر رشد فناوري را باهم مرور
کنیم: آبان 93، وقتی اولین شبکه نسل چهارم در مشهد راه اندازي شد، واکنش هاي بسیاري مشابه الان ایجاد شد که گوشی هاي
گران قیمت تنها از 4G پشتیبانی می کنند، سیم کارت ها باید تعویض شوند و موقعی که هنوز 3G در کشور به طور کامل توسعه
نیافته است چرا سراغ نسل هاي بالاتر می روید؟ اما باگذشت سال ها بسیاري از همان دوستان منتقد می گویند چرا سرعت بالاتري

 
فراهم نمی کنید و براي شهر ما هم باید 4G راه اندازي کنید! 

مقاومت در برابر رشد فناوري و نوآوري همواره وجود داشته است: از زمان سقراط و جام شوکران او گالیله و فشارهایی که بر وي به
خاطر نظریه گردش زمین به دور خورشید آوردند تا قرن هاي معاصر که در برابر رشد فناوري و ارتباطات مقاومت هایی می شود؛ اما
پس از مدتی که رشد اقتصادي و اجتماعی بر پایه نوآوري و فناوري هاي نوین شکل می گیرد چاره اي جز همراهی با فناوري و

 
استفاده حداکثري از منافع آن و جذب حواشی مضر آن باقی نمی ماند. 

در سال هاي اخیر، رشد و فراگیري بسیاري از استارتاپ ها و کسب وکارها بر پایه زیرساخت ها و دسترسی به ارتباطات و شبکه ملی
اطلاعات بوده است. اگر 3G و 4G را در ایران راه اندازي نمی کردیم، امروزه هیچ تاکسی اینترنتی یا فروشگاه اینترنتی در ایران



نداشتیم که مردم بتوانند به راحتی و با چند کلیک امور شهروندي خود را انجام دهند. این ظرفیت منجر به شکوفایی استعدادها و
فراهم شدن بستري براي کارآفرینی و اشتغال بسیاري از جوانان شد به طوري که صنعت ارتباطات و فناوري اطلاعات جزو معدود
حوزه هایی بود که رشد اقتصادي مثبت در سال گذشته داشتند، درحالی که رشد اقتصادي کشور منفی بود و بسیاري از صنایع سنتی

 
رشد اقتصادي منفی را تجربه کرده اند. 

امروزه بیش از 80 درصد روستاها به لطف طرح USO، به اینترنت پرسرعت 3G و 4G دسترسی دارند و خدمات بسیاري از دولت
الکترونیک همچون آموزش الکترونیک و سلامت الکترونیک در مناطق روستایی قابل ارائه است. اگر این توسعه ارتباطات صورت نمی

 
گرفت، در ایام شیوع کرونا امکان تأمین نیازهاي عمومی مردم همچون خرید اینترنتی و … فراهم نبود. 

حال 5G که نسبت به نسل هاي قبل سرعت بسیار بالاتر، نرخ نفوذ و پوشش کارآمدتر و هزینه هاي مقرون به صرفه تري دارد، می
تواند بستري براي فناوري هاي پیشرفته اي همچون اینترنت اشیاء (IOT) باشد و فرصت استثنایی و بی نظیري براي اقتصاد دیجیتال
ایران فراهم کند. نسل پنجم ارتباطات سیار تا چند سال آینده در ایران به صورت کامل و فراگیر راه اندازي خواهد شد و امروز ما آن را
بنا نهادیم، همان طور که گذشتگان براي ما تلفن همراه و 3G و 4G را به یادگار گذاشته اند و ما آن ها را تکمیل کرده ایم. امیدوارم

 
آیندگان هم باقدرت بتوانند این راه را ادامه دهند. 

انتهاي پیام/



بسیاري از جوانان شغلی ندارند که بخواهند به ازدواج فکر کنند/ مجلس با

ارائه طرح هاي دو فوریتی ترمز افزایش قیمت را بکشد؛ سلمان ذاکر در گفت و

گو با شفقنا
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شفقنا- عضو کمیسیون اجتماعی مجلس با بیان اینکه براي جلب اعتماد مردم تناسب سازي یارانه ها با تورم بسیار مهم است،
گفت: اگر هر نفر 300 هزار تومان یارانه بگیرد براي یک خانواده 5 نفري معادل یک میلیون و پانصد هزار تومان خواهد بود

که می توانند برنامه ریزي کوتاه مدت و اورژانسی با این مبلغ داشته باشند. ...

شفقنا- عضو کمیسیون اجتماعی مجلس با بیان اینکه براي جلب اعتماد مردم تناسب سازي یارانه ها با تورم بسیار مهم است، گفت:
اگر هر نفر 300 هزار تومان یارانه بگیرد براي یک خانواده 5 نفري معادل یک میلیون و پانصد هزار تومان خواهد بود که می توانند

 
برنامه ریزي کوتاه مدت و اورژانسی با این مبلغ داشته باشند. 

حجت الاسلام سید سلمان ذاکر در گفت و گو با خبرنگار شفقنا در رابطه با دستور کار کمیسیون اجتماعی مجلس، بیان کرد:
کمیسون اجتماعی نزدیک به 9 اولویت را مشخص کرده که به نوبت کارهاي کارشناسی را انجام خواهد داد؛ بخشی از این اولویت
بندي ها با کمیسیون هاي دیگر مشترك است و به نظرم می توانیم از هر کمیسیون دستورات مهمی را که در راستاي بهبود وضعیت
معیشتی مردم موثر است را مشخص کرده و در اولویت کار کمیسیون ها قرار داد. همانطور مجلس به دو فوریت طرح اجاره بهاء و
قیمت مسکن رأي داد تا شاید براي کاهش قیمت اجاره بهاء موثر باشد. پس می توان با ارایه طرح هاي دو فوریتی، اولویت هاي مهمی

 
را به سرانجام رساند تا ترمزي در برابر افزایش قیمت ها باشد. 

 
مجلس با ارائه طرح هاي دو فوریتی ترمز افزایش قیمت ها را بکشد 

او در ادامه افزود: دولت باید براي کاهش قیمت ها اراده داشته باشد اما ایراد مهمی که دولت دارد این است که با مردم صحبت نمی
کند و حتی در طول این چند ماه کنفرانس خبري هم نداشته است تا توضیحات لازم را در خصوص دلایل افزایش قیمت ها و وضعیت
کشور ارائه دهد. بنابراین بار مشکلات براي مردم سنگین تر شده است و مجلس قرار نیست یکطرفه حرکت کند بلکه قرار است دولت
در کنار مجلس و در تعامل با هم باشند تا نتیجه، کاهش تورم و ایجاد ترمزي براي افزایش قیمت ها باشد به نظر من نیاز است که

 
امروز با یک کار کارشناسی و روحیه جهادي حرکت کنیم تا نتیجه بگیریم. 

 
حل مشکلات جامعه به تعامل مجلس و دولت نیاز دارد/ چرا دولت در مورد وضعیت کشور به مردم توضیح نمی دهد 

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس با اشاره به مبلغ یارانه ، گفت: تناسب یارانه با تورم یکی از اولویت هاي مهم کمیسیون اجتماعی است
که اگر این تناسب سازي صورت بگیرد مردم مشکل کمتري خواهند داشت؛ مثلا اگر هر نفر 300 هزار تومان یارانه بگیرد براي یک
خانواده 5 نفري معادل یک میلیون و پانصد هزار تومان خواهد بود که می توانند برنامه ریزي کوتاه مدت و اورژانسی با این مبلغ داشته

 
باشند. 



 
تناسب سازي یارانه با تورم از اولویت هاي مهم کمیسیون اجتماعی است 

نماینده مردم ارومیه در مجلس ادامه داد: اگر قرار است اعتماد مردم را داشته باشیم باید این همسان سازي صورت بگیرد. با اینکه
قیمت دلار بسیار بالا رفته است اما مشکل نقدینگی نداریم لذا می توانیم بخشی از پروژه هایی که هزینه بردار است را به طور موقت
کاهش داده و پول حاصل از آن را به زندگی مردم و ازدواج جوانان اختصاص دهیم. متاسفانه جوانان ما به دلیل مشکلات معیشتی قادر
به ازدواج و یا بچه دار شدن نیستند و یا بسیاري از آنها اصلا شغلی ندارند که بخواهند به فکر ازدواج باشند؛ بنابراین بحث اشتغال را
باید جدي تر از گذشته دنبال کنیم که نتیجه بخش هم خواهد بود اما اینگونه احساس می شود که مسوولین بنایی بر مدیریت کشور

 
ندارند. 

 
بسیاري از جوانان شغلی ندارند که بخواهند به ازدواج فکر کنند 

ذاکر، تناسب سازي استخدامی را از دیگر اولویت ها دانست و گفت: تناسب سازي استخدامی بحث دیگري است و به دنبال این هستیم
طرحی ارائه دهیم که نوع استخدام در کشور فقط  «استخدام رسمی» باشد درحالی که ما 10 الی 15 مدل استخدام مانند قراردادي،
رسمی و پیمانی و ... داریم که می توانیم آنها را یکسان کنیم یعنی همه کارمندان استخدامی، بعد از مدت مشخصی مثل 6 ماه،

 
رسمی شوند. همسان سازي حقوق بازنشستگاه با هم و شاغلان با یکدیگر هم از اولویت هاي دیگر کمیسیون است. 

 
همه استخدامی هاي کشور بعد از مدت مشخصی باید رسمی شوند 

او در پایان خاطرنشان کرد: مقام معظم رهبري بخشی از مشکلات اساسی کشور را در ویدئو کنفرانس مطرح کردند که این توصیه ها
فقط مختص مجلس نیست بلکه مربوط به همه کارگزاران و دولت و قوه قضاییه است که نقش دولت بسیار مهم است که وارد عرصه

 
کارگزاري شود. 

 
انتهاي پیام 

fa.shafaqna.comشفقنا در شبکه هاي اجتماعی: توییتر | اینستاگرام | تلگرام



تاکنون بندي از قانون تسهیل ازدواج جوانان اجرایی نشده است/ با وجود

مشکلات معیشتی جوانان هیچ مشوقی آمار ازدواج را بالا نمی برد؛ عنابستانی

در گفت و گو با شفقنا

منبع: شفقناشماره خبر:  229  |  تاریخ: 1399/05/05

شفقنا- عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی با انتقاد از عدم اجراي قوانین تسهیل ازدواج جوانان، گفت: ازدواج
جوانان تابعی از شرایط اقتصادي جامعه است؛ یعنی با وضعیت اشتغال و معیشت فعلی جامعه که اینچنین خراب است نمی

توانیم مشوقی براي ازدواج قرار دهیم تا آمار ازدواج را بالا ببرد. علی اصغر عنابستانی ...

شفقنا- عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی با انتقاد از عدم اجراي قوانین تسهیل ازدواج جوانان، گفت: ازدواج جوانان
تابعی از شرایط اقتصادي جامعه است؛ یعنی با وضعیت اشتغال و معیشت فعلی جامعه که اینچنین خراب است نمی توانیم مشوقی

 
براي ازدواج قرار دهیم تا آمار ازدواج را بالا ببرد. 

علی اصغر عنابستانی در گفت و گو با خبرنگار شفقنا در رابطه با قوانین تسهیل ازدواج جوانان، اظهار کرد: قانونگذاري به تنهایی
مشکلی را حل نمی کند بلکه باید اجراي قانون در دستور قرار بگیرد که بخشی از آن نیازمند ایجاد اراده در میان مجریان است، در

 
غیر اینصورت قانون متروکه می ماند. 

 
تا کنون بندي از قانون تسهیل ازدواج جوانان اجرایی نشده است/ فعلا هیچ مشوقی جز بهبود معیشت، آمار ازدواج را بالا نمی برد 

او با انتقاد از اینکه تا کنون بندهایی از قانون تسهیل ازدواج جوانان اجرایی نشده است، گفت: در حوزه تسهیل ازدواج جوانان قوانین
خوبی داریم که با اینکه چند سال از تصویب آن گذشته و جزو قوانین خوب ما است اما هیچ کدام از بندهایش اجرایی نشده است لذا
حتما این اراده باید به وجود بیاید. اما ازدواج جوانان هم تابعی از شرایط اقتصادي جامعه است؛ یعنی با وضعیت اشتغال و معیشت که
اینچنین خراب است نمی توانیم مشوقی براي ازدواج قرار دهیم تا آمار ازدواج را بالا ببرد.  لذا باید نگاه واقع بینانه به مساله داشت و

 
ساختار اقتصادي را درست کرد. 

 
بخش عمده قانون تسهیل ازدواج جوانان بار مالی ندارد 

نماینده مردم سبزوار در مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: بخش عمده قانون تسهیل ازدواج جوانان حتی بار مالی هم ندارد بلکه
نیازمند هماهنگ سازي ظرفیت هایی است که قرار است در اختیار جوانان گذاشته شود را اجرایی کنیم. مثلا یکی از بندها این است
که شهرداري ها اماکن را در اختیار جوانان قرار دهند که بار مالی ندارد و فقط نیازمند هماهنگ سازي و مدیریت است که در دولت

 
باید شکل بگیرد که این امر قطعا در دستور کار کمیسیون اجتماعی قرار دارد. 

 
براي اجراي هر قانونی بار مالی را بهانه می کنیم 

عنابستانی در پایان خاطرنشان کرد: متاسفانه یکی از اشکالاتی که در فضاي اجرایی و تقنینی کشور وجود دارد این است که تا می



خواهیم کاري انجام دهیم سریع بحث بار مالی را به میان می آوریم در حالی که بسیاري از مناسبات حاکم بر کشور بودجه اي نیاز
ندارد فقط هماهنگ سازي و استفاده از ظرفیت هاي موجود باید حاکم باشد؛ درواقع افزایش سطح بهره وري نیاز است و باید از

 
ظرفیت هاي موجود استفاده و مشکلات را حل کرد. 

 
انتهاي پیام 

fa.shafaqna.comشفقنا در شبکه هاي اجتماعی: توییتر | اینستاگرام | تلگرام



آزادسازي 50 تا 60 ساعت از برنامه درسی

منبع: روزنامه اسکناسشماره خبر:  230  |  تاریخ: 1399/05/05

آزادسازي 50 تا 60 ساعت از برنامه درسی

گروه اقتصاد اجتماعی: سرپرست دفتر تالیف کتب فنی و حرفه اي و کاردانش سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی وزارت
آموزش و پرورش با اشاره به اجراي برنامه ویژه مدرسه (بوم) گفت: امسال براي اولین بار طرح بوم با آزاد سازي 50 تا 60 ساعته برنامه
درسی با هدف آموزشهاي مهارتی در اختیار مدارس قرار می گیرد. به گزارش«اسکناس» به نقل از ایسنا، «افشار بهمنی» در برنامه
تلویزیونی پرسشگر با اشاره به موضوع مهارت آموزي در مدارس اظهار کرد: ما باید مفهوم مهارت را تبیین کنیم که تقسیم بندي
شایستگی هاي پایه و نرم و مهارت هاي فنی و حرفه اي و تخصصی سخت که به نوعی مهارت هاي شغلی هستند را شامل می شود.
وي افزود: اگر بخواهیم نگاه ویژه اي به مهارت داشته باشیم باید به مهارت هاي نرم که مهارت هاي زندگی، نوآوري، خلاقیت،
کارآفرینی، نو ارزش آفرینی را دربرمی گیرد اشاره کنیم. همچنین بخشی از مهارت ها مربوط به اخلاق حرفه اي، مدیریت منابع و
پروژه و ایمنی ها را شامل می شود. مهارت هاي شغلی هم مشخص است و دوره متوسطه دوم دو شاخه فنی و حرفه اي و کاردانش در
همین راستا ترسیم شده است. بهمنی با بیان اینکه آنچه اکنون در آموزش و پرورش داریم خوشبختانه از حیث برنامه درسی و محتوا،
کاملا مترقی است گفت: برنامه هاي استخراج شده نیز متناسب با نیازهاي کشور طراحی شده اما باید بررسی کرد که آیا عملیاتی شده
اند یا خیر؟. سرپرست دفتر تالیف کتب فنی و حرفه اي و کاردانش سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی ادامه داد: آنچه قابل لمس
و مشاهده است این است که فاصله میان برنامه هاي تدوین شده با برنامه هاي اجرا شده زیاد است. یکی از دلایل مهم زیرساخت هاي
موجود است که باید به آن توجه کنیم. وي با بیان اینکه باید به نقش و جایگاه خانواده ها در مهارت آموزي نیز توجه کنیم گفت: 23
میلیون خانواده داریم، به نوعی می توان گفت 23 میلیون سازمان مهارتی وجود دارد و همه ما اولین مهارت ها را از دل خانواده ها یاد

گرفته ایم. در مدرسه که خانه دوم ما بوده و هست نیز این مهارت هاي نرم را دنبال کرده ایم.



جهش بزرگی در تکمیل زیرساخت هاي منطقه ویژه رخ خواهد داد

منبع: احتسابشماره خبر:  231  |  تاریخ: 1399/05/05

احتساب- مدیر مهندسی و زیر ساخت منطقه ویژه اقتصادي خلیج فارس با بیان اینکه هر سرمایه گذار و تولید کننده براي
توسعه و افزایش بهره وري در منطقه ویژه خلیج فارس نیاز به تامین و تکمیل زیر ساخت دارد اذعان داشت: مهمترین وظیفه

مدیریت مهندسی و زیرساخت تهیه و تکمیل زیرساخت هاي منطقه ویژه مواردي مانند ...

احتساب- مدیر مهندسی و زیر ساخت منطقه ویژه
اقتصادي خلیج فارس با بیان اینکه هر سرمایه گذار و تولید
کننده براي توسعه و افزایش بهره وري در منطقه ویژه
خلیج فارس نیاز به تامین و تکمیل زیر ساخت دارد اذعان
داشت: مهمترین وظیفه مدیریت مهندسی و زیرساخت
تهیه و تکمیل زیرساخت هاي منطقه ویژه مواردي مانند
احداث جاده، پل، تامین آب، برق و گاز براي حضور سرمایه
گذاران و افزایش تولیدات بنگاه هاي صنعتی مستقر در

 
منطقه است. 

به گزارش کیاست به نقل از روابط عمومی منطقه ویژه اقتصادي صنایع معدنی وفلزي خلیج فارس بازیار بهمن نژاد با اشاره به برنامه
هاي این واحد براي سال جاري در راستاي تحقق شعار جهش تولید، عنوان کرد: واحد مدیریت مهندسی و زیر ساخت منطقه ویژه
اقتصادي صنایع معدنی و فلزي خلیج فارس با تبعیت از سیاست هاي کلی نظام جمهوري اسلامی و در راستاي تحقق منویات رهبر
معظم انقلاب و به فعل در آوردن شعار سال 99 به نام «جهش تولید» برنامه هایی را تدوین کرده است.مدیر مهندسی و زیر ساخت
منطقه ویژه اقتصادي صنایع معدنی و فلزي خلیج فارس ادامه داد: با تکمیل و بهره برداري از این پروژه ها علاوه بر اینکه تولیده کننده
هاي مستقر در منطقه به تولید حداکثري خود دست می یابند امید است با احداث و اجرایی شدن آن ها گامی موثر در حوزه ترغیب
سرمایه گذاران داخلی و خارجی براي ورود به منطقه ویژه اقتصادي خلیج فارس برداشته شود.وي در تشریح این پروژه ها اظهار
داشت: اولین برنامه این حوزه در سال جاري تکمیل پروژه هاي عمرانی نیمه تمام در منطقه ویژه است که در نظر داریم این پروژه ها
را با اعتباري در مجموع بالغ بر یک صد میلیارد ریال به اتمام برسانیم.بهمن نژاد ادامه داد: یکی دیگر از پروژه هاي حائز اهمیت در
سال جاري تکمیل بخشی از شبکه توزیع آب سایت شمالی با اعتباري نزدیک به 150 میلیارد ریال است، همچنین تکمیل تصفیه
خانه فاضلاب سایت جنوبی و استفاده از پساب تصفیه شده آن براي آبیاري فضاي سبز محوطه این سایت که هزینه آن بالغ بر یک
صد میلیارد ریال برآورد شده است، از دیگر برنامه هاي حوزه مدیریت مهندسی و زیر ساخت منطقه ویژه اقتصادي در سال 99
است.مدیر مهندسی و زیر ساخت منطقه ویژه اقتصادي خلیج فارس از تعمیر و نگهداري پل دسترسی و اسکله منطقه ویژه خبر داد و
گفت: پل دسترسی و اسکله منطقه از اصلی ترین زیرساخت منطقه ویژه براي صادرات و ورود مواد معدنی مورد نیاز شرکت ها و
سرمایه گذاران به منطقه است که براي تعمیر و نگهداري آن در سال جاري بالغ بر 300 میلیارد ریال بودجه در نظر گرفته شده
است.وي ادامه داد: تخصیص 350 میلیارد ریال براي تکمیل کانال هاي دفع آب هاي سطحی در سایت شمالی به منظور جلوگیري از
آب گرفتگی در سطح منطقه ویژه که این امر مانع از آسیب به زیرساخت ها و تاسیسات تولیدکنندگان درهنگام بارندگی و سیلاب



خواهد شد از جمله برنامه ها در سال جهش تولید خواهد بود.بهمن نژاد گفت: مجموع اعتباري که براي راه اندازي و اجراي پروژه هاي
این بخش در سال 99 مورد نیاز است بالغ بر یک هزار و 200 میلیارد ریال تخمین زده شده است که اگر این بودجه به موارد فوق
الذکر اختصاص یابد، جهش بزرگی در تکمیل زیرساخت هاي منطقه ویژه رخ خواهد داد که این امر خود باعث سهولت در کار سرمایه
گذاران در راستاي اجراي برنامه هاي توسعه اي خواهد بود، زمانی که طرح توسعه سرمایه گذاران اجرایی شود به تبع آن تولید و

اشتغال نیز افزایش پیدا خواهد کرد که این امر یکی از مصادیق تحقق شعار جهش تولید است.



بزرگ ترین باغ گیاه شناسی شرق کشور در فیروزه احداث می شود

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  232  |  تاریخ: 1399/05/05

فرماندار شهرستان فیروزه گفت: با کمک معین اقتصادي به زودي بزرگ ترین باغ ایرانی در فیروزه به بزرگ ترین باغ گیاه
شناسی شرق کشور تبدیل می شود.

فرماندار شهرستان فیروزه گفت: با کمک معین اقتصادي به
زودي بزرگ ترین باغ ایرانی در فیروزه به بزرگ ترین باغ

 
گیاه شناسی شرق کشور تبدیل می شود. 

به گزارش قدس آنلاین، ابوالفضل حکیم پور عنوان کرد:
طی این سال ها شاخص برخورداري در حوزه راه مناسب
آسفالته روستایی و بین شهري از 75 درصد به 99 درصد،
شاخص برخورداري آب روستایی از 80 درصد به 99
درصد، شاخص برخورداري گاز از 18 درصد به 100 درصد

 
و در بخش برق نیز به 100 درصد رسیده است. 

وي مطرح کرد: اگر چه در ابتداي شهرستان شدن فیروزه فقط یک ناحیه صنعتی با دو واحد بیشتر نداشتیم اما اکنون نه تنها آن
شهرك در حال رونق و تولید است بلکه امسال طرح توسعه شهرك صنعتی کمال الملک اجرا شده و حدود 25 هکتار دیگر به وسعت

 
شهرك اضافه شده است و اکنون 15 نفر نیز در نوبت سرمایه گذاري هستند. 

فرماندار شهرستان فیروزه افزود: به دلیل استقبال خوب سرمایه گذاران احداث شهرك صنعتی طاغنکوه را هم آغاز نمودیم و اکنون در

 
مرحله کارگروه زیربنایی استان است و تلاش می کنیم تا هفته دولت، عملیات اجرایی آن آغاز شود. 

وي همچنین اظهار کرد: از نظر برخورداري در حوزه هاي فرهنگی با وجود اینکه فقط یک کتابخانه در سطح شهر داریم و هیچ

 
کتابخانه روستایی نداشتیم اما اکنون در شهر سه کتابخانه و در سطح روستاها 20 کتابخانه فعال داریم. 

حکیم پور همچنین بیان کرد: سال گذشته فیروزه اولین شهر در کشور بود که با بخاري هاي نفتی در سطح مدارس خداحافظی کرد و

 
اکنون تمامی مدارس مجهز به بخاري گاز سوز و یا برقی شدند تا مشکلی براي دانش آموزان ایجاد نشود. 

وي با اشاره به اینکه طی این 12 سال تمامی ادارات در شهرستان فیروزه مستقر شدند و در حال خدمات رسانی هستند، ادامه داد: اگر
چه بزرگ ترین باغ ایرانی را در فیروزه داریم اما تا قبل از شهرستان شدن هیچ توجهی به آن نمی شد به طوري که عمارت آن تخریب

 
شد اما با شهرستان شدن و تخصیص اعتبارات مورد نیاز عمارت باغ مرمت گردید. 

فرماندار فیروزه همچنین بیان کرد: با کمک معین اقتصادي به زودي این باغ ایرانی به بزرگ ترین باغ گیاه شناسی شرق کشور تبدیل
می شود و اکنون کارهاي مطالعاتی توسط دانشگاه فردوسی در حال انجام است، همچنین با مرمت خانه کمال الملک تلاش می شود



 
این خانه به موزه آثار خود کمال الملک تبدیل شود. 

وي گفت: از نظر زیر ساختی شهرستان توسعه خوبی داشته و در دولت تدبیر و امید به ضعف ها نگاه ویژه اي شده است، سال گذشته
تعهد اشتغال شهرستان فیروزه در سامانه رصد 823 نفر بود که توانستیم 875 شغل، ایجاد کنیم و بیش از 100 درصد تعهد شغل

 
ایجاد شد ولی در سال جاري تعهد اشتغال به 720 نفر کاهش یافت. 

حکیم پور بیان کرد: با وجود اینکه در سال 95 نرخ بیکاري شهرستان فیروزه 12.5 درصد بود ولی بر اساس شغل هایی که ایجاد شد و

 
استقرار صنایع و مشاغل خانگی نرخ بیکاري به 7 درصد رسیده است. 

 
منبع: ایسنا 

انتهاي خبر/



محمدي کرجی ران اعلام کرد : چهار اسکله بندرشهیدرجایی هفته دولت به

بهره برداري می رسد

منبع: روزنامه نداي هرمزگانشماره خبر:  233  |  تاریخ: 1399/05/05

مدیرکل بنادر و دریانوردي هرمزگان از پیشرفت 97 درصدي تعمیرات اساسی اسکله 20 و نوسازي و اصلاح نشیمن گاه فندر
و ملحقات اسکله 16 تا 19 بندر شهیدرجایی خبرداد و زمان بهره برداري از این پروژه ها را هفته دولت اعلام کرد .

مدیرکل بنادر و دریانوردي هرمزگان از پیشرفت 97 درصدي تعمیرات اساسی اسکله 20 و نوسازي و اصلاح نشیمن گاه فندر و

 
ملحقات اسکله 16 تا 19 بندر شهیدرجایی خبرداد و زمان بهره برداري از این پروژه ها را هفته دولت اعلام کرد . 

«علی رضا محمدي کرجی ران» با اشاره به تمهیدات اندیشیده
شده در راستاي گسترش فعالیت بندري و انجام تعمیرات ادواري
پیشگیرانه به منظور جلوگیري از آسیب به اسکله ها بیان داشت:
بر این اساس تعمیرات و بازسازي سازه اي و ملحقات پهلو گیري،
مهاربندي و تاسیساتی اسکله هاي 16 الی 20 (مجموعاً 5 پست

 
اسکله) در بندر شهید رجایی آغاز گردید . 

مدیر کل بنادر و دریانوردي هرمزگان عنوان کرد: در بخش
اصلاحی و تعمیراتی، ترمیم بولارد ها، تعمیر کانال هاي
تاسیسات، تعمیر کانال هاي جمع آوري آب هاي سطحی، تعمیر

منهول و دریچه هاي برق، تعمیر کاراستا پرها و همچنین رنگ آمیزي پیشانی و زیر طاق اسکله ها، تعویض فندرها و نیز همتراز کردن

 
سطح فندرهاي اسکله شماره 20 و اطاله اسکله شماره 21 از مهمترین اقدامات صورت گرفته در این بخش بوده است . 

محمدي کرجی ران اعتبار هزینه شده در این پروژ را240 میلیارد ریال و مدت اجراي آن را 24ماه اعلام کرد و افزود: در پروژه مذکور

 
به شکل مستقیم 30 نفر و در زمان اجرا بطور غیر مستقیم 120 نفر اشتغال ایجاد شده است . 

وي افزود : این پروژه با 97 درصد پیشرفت فیزیکی در حال طی نمودن مراحل پایانی است و هفته دولت سال جاري به بهره برداري

 
می رسد . 

 
تامین ملزومات اسکله ها از تولید کنندگان داخلی 

مدیر منطقه ویژه اقتصادي بندر شهید رجایی با بیان اینکه تامین قطعات و نیازها در داخل کشور با هدف حمایت از صنعتگران ایرانی

 
همواره ارجح امور بوده تصریح کرد: در این پروژه نیز خرید و تامین فندرها و متعلقات آن از تولید کنندن داخلی انجام گرفته است . 

محمدي تاکید کرد: کلیه ملزومات خریداري شده با نمونه مشابه خارجی برابري می کند واین مزیت ضمن جلوگیري از خروج ارز از
کشور گردش چرخش هاي تولیدرا درپی داشته، از این رو انجام این اقدام را تا جایی که محصول مشابه درکشور وجود داشته باشد



 
تداوم خواهیم بخشید . 

 
دستاوردهاي حاصله از اجراي اسکله هاي 16 تا20 بندرشهیدرجایی 

این مقام مسئول حفظ سرمایه هاي ملی با انجام تعمیرات متوالی و پیشگیرانه به منظور جلو گیري از آسیب به اسکله ها، افزایش عمر
مفید اسکله با انجام تعمیرات به موقع و ضروري، افزایش ایمنی سیستم پهلو گیري در اسکله با توجه به تعویض نوع فندرها، عملکرد
بهتر فندرها جایگزین شده (suc1250وsuc1150)نسبت به فندرهاي قبلی (v)شکل و همچنین قابلیت پهلو دهی کشتی ها با سایز

هاي بزرگتر را مهمترین دستاورهاي حاصله از اجراي این پروژه قلمداد کرد .



متاسفانه تصمیمات دولت رویکرد بلند مدت ندارد/ نبود حمایت کافی از کسب

وکارهاي متاثر از کرونا

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  234  |  تاریخ: 1399/05/05

با گذشت حدود پنج ماه از شیوع ویروس کرونا در کشور و تاثیراتی که بر اقتصاد ایران گذاشته است به نظر می رسد
تصمیمات و سیاست هایی که دولت براي این کسب و کارها در نظر گرفته کافی نبوده و مشکلی را از آنان برطرف نکرده

است.

با گذشت حدود پنج ماه از شیوع ویروس کرونا در کشور و
تاثیراتی که بر اقتصاد ایران گذاشته است به نظر می رسد
تصمیمات و سیاست هایی که دولت براي این کسب و
کارها در نظر گرفته کافی نبوده و مشکلی را از آنان برطرف

 
نکرده است. 

به گزارش قدس آنلاین، شیوع کرونا از حدود پنج ماه پیش
تاکنون بسیاري از کشورها از جمله ایران را متاثر کرده و

 
مشکلات بسیاري در حوزه کسب و کار و کارآفرینی را سبب شده است. 

اجراي طرح هاي پیشگیرانه قطع زنجیره شیوع کرونا شامل قرنطینه خانگی، رعایت فاصله گذاري اجتماعی، کاهش ساعات کار و
فعالیت اصناف، تعطیلی مدارس و دانشگاه ها باعث شده در حدود پنج ماه اخیر کسب و کارها با مشکلات عدیده و حتی با
ورشکستگی مواجه شوند که این امر می طلبد دولت با اتخاذ تصمیمات در سه بخش کوتاه، میان و بلند مدت فکري به حال این

 
اقتصاد کرونا زده کند. 

به همین منظور و براي بررسی وضعیت فعلی و عملکرد دولت در این حوزه نشست ترویجی رسانه اي «کارآفرینی، موانع تولید و

 
کرونا» با مشارکت خبرگزاري فارس و دانشگاه علوم اسلامی رضوي برگزار شد. 

 
تشکیل بیش از 12 هزار پرونده طی 4 ماه در تعزیرات حکومتی استان 

در این نشست سید مرتضی مدنی فدکی، مدیرکل تعزیرات حکومتی خراسان رضوي گفت: تعزیرات حکومتی فعالیت هاي موثري در
حوزه حمایت از کسب و کارهاي حوزه بهداشت و درمان داشته است که منجر به تشکیل 1200 پرونده با موضوعاتی چون احتکار و

 
گران فروشی شده است که رشد 70 درصدي نسبت به قبل داشته است، همچنین 950 پرونده در حال حاضر در حال رسیدگی است. 

وي اظهار کرد: مردم در برخی از موارد در خصوص عملکرد تعزیرات ایراداتی را وارد می کنند که این مشکلات را قبول داریم، چراکه
ممکن است در برخی از نظارت ها به موقع عمل نشده باشد و برخی از قیمت ها بیش از اندازه رشد کرده و دیرکنترل شده باشند که
این موضوع را رد نمی کنیم، اما باید توجه کرد که تعزیرات در مرحله آخر باید به مشکلات ورود کند و دیگر دستگاه ها نیز باید نقش

 
خود را در ابتدا به درستی ایفا کنند تا شاهد چنین مشکلاتی نباشیم. 



مدنی ضمن اشاره به وظیفه تعزیرات حکومتی که برخورد پیشگیري از تخلفات دارد، بیان کرد: در خصوص برخورد با کالاي قاچاق،

 
بسیار جدي در حال کار هستیم و این عامل سبب حمایت از فضاي کسب و کار می شود. 

مدیرکل تعزیرات حکومتی خراسان رضوي تصریح کرد: در چهار ماهه اخیر 12 هزار و 100 فقره پرونده جدید تشکیل و 12 هزار و

 
260 فقره پرونده مختومه شده که 43 میلیارد و 780 میلیون تومان میزان محکومیت آنها بوده است. 

وي بیان کرد: قوانینی همچون قانون بهبود فضاي کسب و کار، قانون رفع موانع تولید و قوانین مربوط به کارآفرینی و مشاغل خانگی

 
بسیار پر اهمیت است و در صورت اجراي درست می تواند در بحث کارآفرینی تاثیر زیادي داشته باشد. 

مدنی بیان کرد: اهم مواردي که براي موانع تولید می توان از آنها یاد کرد، کمبود نقدینگی، تسهیلات بانکی و سودهاي کلان آن،
مالیات بر ارزش افزوده، مشکلات قوانین، هزینه هاي گمرکی و قاچاق کالا، و واردات بیش از اندازه است که بخشی از آن با عملکرد

 
مناسب کارگروه مقررات زدایی در بحث موانع تولید قابل رفع است. 

مدیرکل تعزیرات حکومتی خراسان رضوي تاکید کرد: وظیفه تعزیرات حکومتی در پیشگیري از تخلف و برخورد با متخلفان است که
همین اقدام در بحث کارآفرینی بسیار مؤثر خواهد بود به طور مثال قاچاق کالا و ارز یکی از موادري است که تاثیر منفی بر کسب و

 
کار و کارآفرینی دارد که تعزیرات با برخورد با متخلفین این حوزه می تواند بسیاري از مشکلات را حل کند. 

 
وي با اشاره به عملکرد مثبت تعزیرات در این حوزه، بیان کرد: البته دیگر دستگاه ها هم در این خصوص باید پاي کار بیایند. 

 
وام چاره مشکلات نیست 

در ادامه سید مرتضی مرتضوي، مدیر گروه اقتصاد دانشگاه علوم اسلامی رضوي گفت: کارآفرینی داراي دو عنصر نوآوري و ریسک است
و مشکلات دوران کرونا باعث شده که فضاي ریسک در کسب و کار به فضاي عدم اطمینان و آگاهی تبدیل شود که این شرایط مبهم

 
و عدم امکان پیش بینی شرایط آینده باعث آسیب به موضوع کارآفرینی می شود. 

وي افزود: سیاست هاي دولت ابهام بازار را کم نکرده، بلکه بر ابهامات بازار نیز افزوده است؛ چراکه کارآفرین نمی تواند به صحبت هاي

 
انجام شده در خصوص بازگشایی ها اعتماد کند و این موضوع باعث امتداد شرایط رکود و مشکلات کارآفرینان می شود. 

مرتضوي ضمن اشاره به گزارش بانک هاي جهانی در سال 2020، گفت: ممکن است امسال 7 درصد از اقتصاد جهان از بین برود و
این پیش بینی در خصوص اقتصاد ایران منفی 6 درصد است، این در حالی است که این روند منفی در سال هاي گذشته نیز بوده

 
است. 

مدیر گروه اقتصاد دانشگاه علوم اسلامی رضوي تصریح کرد: دولت می تواند با اتخاذ تصمیماتی در خصوص افزایش خدمات غیر
حضوري و نیز حمایت از کسب و کارهاي به وجود آمده در حوزه سلامت و اجازه صادرات محصول به آنها مشکلات به وجود آمده در

 
حوزه کارآفرینی و کسب و کار را تا حدي بر طرف کند و فضاي اطمینان را به بازار برگرداند. 

وي یادآور شد: در شرایط کرونا، کالاهاي سلامت محور که مبتنی بر دانش هستند می تواند تاثیر زیادي در خصوص رفع رکود و



 
مشکلات اخیر در حوزه کارآفرینی داشته باشند. 

 
متاسفانه تصمیمات دولت رویکرد بلند مدت ندارد 

مرتضوي افزود: سیاست هاي دولت و مسؤولین رویکرد بلند مدت ندارد که این باعث افزایش فضاي ابهام و تردید می شود و این

 
تصمیمات کوتاه مدت صرفا به کارآفرینان و نیز اقشار آسیب پذیر تر فشار وارد و آنها را با چالش رو به رو می کند. 

مدیر گروه اقتصاد دانشگاه علوم اسلامی رضوي متذکر شد: این روزها باوجود نیاز به حمایت هاي تسهیلاتی از جانب دولت شاهد
هستیم حتی قسط هاي وام معیشتی کرونا نیز از حساب یارانه مردم کسر می شود، در حالیکه همچنان کرونا و مشکلات ناشی از آن

 
ادامه دارد. 

وي خاطرنشان کرد: نرخ بهره بین بانکی در ماه گذشته 10 درصد بوده است و بانک ها تمایل به پرداخت وام داشته اند، اما شرایط

 
حال حاضر بازار باعث شده است مردم به بانک ها مراجعه نکرده و وام دریافت نکنند؛ چراکه وام گرفتن چاره مشکلات نیست. 

مرتضوي افزود: سیاست هاي مالیاتی مشوق تولید مانند بخشودگی مالیاتی کسب و کارها می تواند براي اقتصاد کرونا زده ما بسیار

 
راهگشا باشد. 

 
کارآفرینی در ایران مانند تلاش براي یک زمین سوخته است 

در ادامه علی مروي، تهیه کننده و کارشناس اقتصادي گفت: کارآفرینی در ایران مانند تلاش براي یک زمین سوخته است؛ چراکه

 
کارآفرینی در ایران اصلا شرایط خوبی ندارد و اکوسیستم و شرایط محیطی به نفع کارآفرینان نیست. 

وي افزود: طبق گزارش شاپرك، آمار تراکنش هاي مالی اسفند 98 نسبت به بهمن 98، حدودا 1.3 کاهش یافته است و این رقم در
حالی است که نسبت به مشابه آن در سال گذشته با کاهش شدید 26.5 درصد روبرو بوده؛ آن هم در ماهی که همواره با رشد را تجربه

 
کرده است. 

مروي اظهار کرد: طبق گزارشات وزارت کار، 20 درصد از شاغلین کسب و کارها با تهدید از دست دادن کارشان رو به رو هستند،

 
همچنین در روند صادرات دلاري با کاهش چشمگیر رو به رو بوده ایم و این وضعِ بدِ مشاغل ما در این دوران را نشان می دهد. 

 
حمایت هاي دولت کافی نیست 

وي ضمن اشاره به خسارت روزانه 2500 میلیارد ریالی هشت گروه عمده از مشاغل در ایران، اظهار کرد: شرایط فعلی اصلا به نفع

 
تولید کننده و کارآفرین نیست و دولت از این کسب و کارها به اندازه کافی حمایت نکرده است. 

مروي خاطرنشان کرد: انگیزه کارآفرینی در بین مردم کاهش یافته و با توجه به رشد غیر منطقی و بی پایه در بازار بورس و دیگر

 
بازارها دیگر شاهد رغبت مردم براي ایجاد شغل و کسب و کار نیستیم. 

کارشناس اقتصادي با اشاره به رشد 270 درصدي بورس ایران در 6 ماهه اول سال 2020 ابراز نگرانی کرد و گفت: این رشد زیاد صرفا



 
به خاطر وجود نقدینگی بسیار زیاد است و این رشد نقشی در بازار تولید نقش ایفا نمی کند. 

وي افزود: قوانین مالیاتی نیز تاثیر زیادي در از رونق افتادن کارآفرینی داشته است؛ چراکه با وخیم شدن اوضاع به خاطر کرونا، طبق
آمار در سال اخیر درآمد مالیاتی دولت باید از 140 هزار میلیارد به 200 هزار میلیارد برسد و با توجه به دیر تصویب شدن طرح هایی

 
مانند مالیات بر خانه هاي خالی، عمده این مبلغ از جیب تولید کننده کسر خواهد شد. 

مروي افزود: با توجه به قراردادهاي بسته شده بین کارفرما و کارمند در می یابیم نسبت قراردادهاي موقت به دائم سه به 97 بوده که

 
این رقم در سال اخیر برعکس شده که ناشی از عدم وجود فضاي مطمئن در بازار است. 

 
اصلاح نظام بانکی کمکی به چرخه اقتصادي کارآفرینان نمی کند 

کارشناس اقتصادي تصریح کرد: بر خلاف تصورات، اصلاح نظام بانکی کمکی به چرخه اقتصادي کارآفرینان نمی کند و صرفا این امر به

 
نفع بانک هاست و مجلس باید روند بررسی این موضوع را تغییر دهد. 

وي در ادامه سخنان خود در پاسخ به این پرسش که آیا دولت توان پرداخت تسهیلات به کسب و کارها را دارد؟ تشریح کرد: دولت
توانایی پرداخت تسهیلات را به مردم دارد و کمبود منابع ندارد، ولی شبکه بانکی نمی تواند به درستی این کار را انجام دهد و آن را به
دست مردم برساند؛ چراکه انگیزه آن وجود ندارد و فشاردولت در این خصوص کافی نیست، البته این تسهیلات سبب ساز بسیاري از

 
مشکلات دیگر براي مردم خواهد شد. 

مروي در پایان ضمن اشاره به عدم استقبال مردم به کارآفرینی و آغاز شغل در این ایام اشاره کرد: سیاست هاي مدیریتی مردم را

 
براي کارآفرینی تشویق نمی کند و آنها در حال حاضر زندگی کارمندي را به کارآفرینی ترجیح می دهند. 

 
منبع: فارس 

انتهاي پیام/



آثار شیوع ویروس کرونا بر کسب و کار و رفاه خانوارها بررسی شد

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  235  |  تاریخ: 1399/05/05

ایران اکونومیست-وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، آثار شیوع ویروس کرونا بر کسب و کار و رفاه خانوارها و سیاست هاي
حمایتی در ایران و جهان را بررسی و در قالب گزارشی تحقیقی-تحلیلی منتشر کرد.

معاونت امور اقتصادي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با
همکاري معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال و معاونت رفاه
اجتماعی، در گزارش چهار فصلی، اثرات اقتصادي شیوع
ویروس کرونا در سطح بین الملل، سیاست هاي اقتصادي
کشورها در مواجهه با این بحران، اقدامات حمایتی ایران در

 
حوزه تولید و اشتغال را بررسی کرده است. 

در مقدمه این گزارش، ضمن اشاره به تکانه هاي اقتصادي
فراگیري ویروس کرونا، به برخی از استراتژِي ها و سیاست
هایی که کشورها براي حمایت از خانوارها و اقشار آسیب

پذیر اجرا کرده اند از جمله کمک مستقیم به خانوارهاي کم درآمد، کارکنان و افراد خوداشتغال، پرداخت بیکاري، تعویق مهلت پر
کردن اظهارنامه و پرداخت مالیات هاي شخصی، کاهش مالیات بر مصرف و املاك، حمایت از هزینه هاي بهداشتی خانوار، تسهیل
قوانین و الزامات کار پاره وقت، پرداخت حقوق دوران مرخصی استعلاجی مبتلایان، کمک مالی و تعویق اجاره بهاي خانوارهاي آسیب

 
دیده، ... پرداخته شده است. 

 
در ادامه این گزارش اثرات شیوع ویروس کرونا بر رشد اقتصادي به تفکیک مناطق مختلف جهان بررسی شده است. 

بر اساس تحقیقات به عمل آمده، پیش بینی هاي مختلف از رشد اقتصادي به تفکیک مناطق مختلف جهان نشان می دهد که در سال
2020 کشورهاي منطقه اروپا بیشترین آسیب را از شیوع ویروس کرونا خواهد دید و براساس پیش بینی ماه آوریل صندوق بین المللی

 
پول، تولید ناخالص داخلی اروپا در سال 2020، به میزان 6/6 درصد کاهش می یابد. 

این گزارش می افزاید: براي کشورهاي خاورمیانه و آسیاي میانه نیز پیش بینی هاي صندوق بین المللی پول، رشد اقتصادي منفی را
نشان می دهد. براساس این پیش بینی، تولید ناخالص داخلی کشورهاي صادرکننده نفت این منطقه، در سال 2020 حدود 9/3-
درصد کاهش می یابد و این در حالی است که کاهش تولید ناخالص داخلی کشورهاي واردکننده نفت این منطقه، تنها در حدود 8/0-
درصد خواهد بود. یکی از عواملی که موجب کاهش بیشتر رشد اقتصادي در کشورهاي صادرکننده نفت این منطقه نسبت به

 
کشورهاي واردکننده می شود، کاهش شدید قیمت نفت ناشی از کمبود تقاضا است. 

اثرات شیوع ویروس کرونا بر بیکاري، فقر و رفاه اقتصادي نیز از دیگر مواردي است که در این گزارش، بررسی و عنوان شده است که بر

 
میزان بیکاري و سطح رفاه در کشورها نیز اثرات قابل ملاحظه اي داشته است. 



 
اقدامات حمایتی ایران در حوزه تولید و اشتغال و ابعاد تأثیرگذاري کرونا بر اقتصاد ایران بخش دیگر این گزارش است. 

بر اساس این تحلیل، مجموعه اقداماتی نظیر طرح هاي فاصله گذاري اجتماعی که به منظور حفظ سلامت شهروندان اجرا شد به نوبه
خود به کند شدن چرخ اقتصاد و بروز رکود، تعطیلی و نیمه تعطیلی واحدهاي اقتصادي و اخلال در زنجیره ارزش تولید و افزایش نا

 
اطمینانی در اقتصاد منجر شده است. 

مهر



قدردانی رئیس سازمان بهزیستی کشور از بانک سپه

منبع: بانکداري ایرانیشماره خبر:  236  |  تاریخ: 1399/05/05

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رئیس سازمان بهزیستی کشور با ارسال نامه اي از ایفاي نقش مؤثر بانک سپه در
مسئولیت اجتماعی و اتخاذ رویکرد کارآفرینانه به منظور ایجاد اشتغال براي جامعه هدف تحت پوشش سازمان بهزیستی

تشکر و قدردانی کرد.

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رئیس سازمان بهزیستی کشور با ارسال نامه اي
از ایفاي نقش مؤثر بانک سپه در مسئولیت اجتماعی و اتخاذ رویکرد کارآفرینانه به
منظور ایجاد اشتغال براي جامعه هدف تحت پوشش سازمان بهزیستی تشکر و قدردانی

 
کرد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه؛ در نامه دکتر وحید قبادي دانا رئیس سازمان بهزیستی کشور خطاب به محمدکاظم
چقازردي مدیرعامل بانک سپه آمده است: «کارآفرینی، موتور محرك رونق اقتصادي در جوامع مختلف است و برخورداري مسئولان و
دست اندرکاران در یک کشور از رویکرد کارآفرینانه در نظام هاي مدیریتی در شرایط عادي یک مزیت رقابتی و در وضعیت بحران یک

 
راهبرد اساسی محسوب می گردد. 

در همین راستا ضمن ابراز تشکر از اهتمام جنابعالی و مدیران و کارکنان محترم آن بانک در ایفاي نقش مسئولیت اجتماعی و
مساعدت اثربخش در اجراي تکلیف بند (ب) تبصره 16 قانون بودجه سال 1398 که منجر به تحقق برنامه هاي کارآفرینی و اشتغال

 
جامعه هدف تحت پوشش سازمان بهزیستی گردید. 

توفیق روزافزون شما عزیزان را در تحقق فرمایشات مقام معظم رهبري (مدظله العالی) و سربلندي ایران اسلامی از خداوند متعال
مسئلت می نمایم. یقین دارم از طریق تعامل و همیاري مؤثر فی مابین در راستاي تحقق شعار تولید «جهش تولید» بستر مناسبی در
جهت تسهیل و تسریع حمایت هاي لازم و توانمند سازي و اشتغال افراد داراي معلولیت و مددجویان سازمان بهزیستی فراهم گردد.»



مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان البرز: فرهنگ مهارت آموزي در

میان خانواده ها نهادینه شود

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  237  |  تاریخ: 1399/05/05

خبرگزاري آریا - مدیر کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی
استان البرز در سومین جلسه شوراي هماهنگی دستگاه
هاي زیر مجموعه تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان گفت:
یکی از موضوعاتی که در جامعه باید به آن بپردازیم نهادینه
کردن فرهنگ مهارت آموزي در میان خانواده ها براي

 
پیشرفت آینده شغلی فرزندان است. 

به گزارش روابط عمومی تعاون ،کار و رفاه اجتماعی استان
البرز، حسین فلاح نژاد در این جلسه که به میزبانی اداره
کل فنی وحرفه اي استان به مناسبت هفته ملی مهارت

برگزار شد ضمن تبریک هفته ملی مهارت و کارآفرینی به جامعه فنی وحرفه اي استان اظهار کرد: امروزه متاسفانه در کشور در فضاي
اشتغال با یک فقر مهارتی روبرو هستیم و حتی بسیاري از فارغ التحصیلان دانشگاهی فارغ از اینکه مدارك تحصیلی آنها در چه رتبه و

 
رشته اي می باشد براي ورود به بازار کار چه در بخش خصوصی و یا دولتی هیچگونه مهارتی ندارند . 

وي افزود : سالانه افراد زیادي از دانشگاه فارغ التحصیل می شوند ولی وقتی براي اشتغال مراجعه می کنند متاسفانه هیچ گونه مهارتی
ندارند و این نشان می دهد که در دانشگاه ها تنها به مباحث نظري توجه می شود و به مباحث عملی و مهارتی براي آینده شغلی فرد

 
در سن اشتغال کمتر پرداخته می شود . 

فلاح نژاد خاطرنشان کرد: مساله مهارت در سایر کشور ها خیلی بیشتر از کشور ما بدان توجه شده است و در آن کشورها به افراد
جوان ماهر اهمیت بسیار زیادي براي کسب شغل می دهند، بنابراین در کشور ما نیز باید برنامه ریزي ها به گونه اي باشند که این
موضوع در اولویت سرفصل هاي آموزشی قرار گیرد تا مسیر ارتقا از کسب مهارت آغاز و آموزش هاي مهارتی از سن پایین تر براي

 
افراد طراحی شود. 

وي ادامه داد : اگر امروز در جامعه آموزش هاي مهارتی نهادینه شود و نسبت به توانمندسازي جوانان اهتمام شود شرایط اشتغال بهتر

 
خواهد شد. 

مدیرکل تعاون،کارورفاه اجتماعی استان البرز با اشاره به اجراي طرح اشتغال مهارت محور از سوي اداره کل آموزش فنی وحرفه اي
استان بصورت پایلوت در کشور تصریح کرد: استان البرز با طرح اشتغال مهارت محور که از سوي اداره کل فنی و حرفه اي استان
مطرح و بصورت پایلوت در کشور اجرا می شود خوشبختانه یک مسیر خوبی در جهت آموزش هاي مهارتی منجر به اشتغال در کشور
و البرز طی میکند و ما هم امیدواریم این طرح با همکاري فنی حرفه اي وسایر دستگاه هاي زیر مجموعه تعاون ،کارورفاه اجتماعی
استان البرز بتواند اهداف مهارتی خود را در جهت توسعه اشتغال به ثمر رساند وگامی مهم در جهت هدفمند شدن آموزش هاي

 
مهارتی براي ایجاد اشتغال برداشته شود. 

در ادامه این جلسه مدیرکل تعاون،کارورفاه اجتماعی استان البرز گزارش تحلیلی آماري مرکز آمار و اطلاعات راهبردي وزارت تعاون
،کارورفاه اجتماعی از عملکرد دستگاه هاي زیر مجموعه این وزارتخانه در کشور را که بصورت مقایسه اي سه ماهه اول سال 98 با سه

 
ماهه اول سال 99 انتشار یافته و ابلاغ گردیده را براي اعضاي این شورا تشریح و تبیین کرد. 



همچنین در این جلسه تقی غیاثی تبار مدیرکل آموزش فنی وحرفه اي استان نیز در خصوص فعالیت هاي این اداره کل در بخش
مهارت آموزي و نیز طرح اشتغال مهارت محور در استان و مزایاي این طرح در توسعه اشتغال البرز و نیز برنامه هاي هفته ملی مهارت
در استان گزارشی ارائه نمود و سایرمدیران کل و روساي دستگاه هاي اجرایی و بانک هاي زیر مجموعه تعاون ،کار و رفاه اجتماعی نیز

موضوعات و پیشنهاداتی در حوزه مسئولیت خود را مطرح نموده و پس از بحث و بررسی مصوباتی براي اجرا صادر شد.



توسعه همکاري هاي وزارتخانه هاي «راه و شهرسازي» و «تعاون، کار و رفاه

اجتماعی» با رویکرد مهارت افزایی

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  238  |  تاریخ: 1399/05/05

وزارتخانه هاي «راه و شهرسازي» و «تعاون، کار و رفاه اجتماعی» با هدف توسعه همکاري هاي آموزشی، سه تفاهم نامه
همکاري با رویکرد مهارت افزایی منعقد کردند....

 
 

وزارتخانه هاي «راه و شهرسازي» و «تعاون، کار و رفاه اجتماعی» با هدف توسعه همکاري هاي آموزشی، سه تفاهم نامه همکاري با

 
رویکرد مهارت افزایی منعقد کردند. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت و به نقل از وزارت راه و شهرسازي، آیین امضاي تفاهم نامه هاي همکاري میان وزارتخانه هاي

 
«راه و شهرسازي» و «تعاون، کار و رفاه اجتماعی» با حضور وزیران این دو وزارتخانه برگزار شد. 

بر مبناي این تفاهمنامه ها، سازمان آموزش فنی و حرفه اي، شرکت بازآفرینی شهري ایران، سازمان راهداري و حمل و نقل جاده اي و
سازمان بنادر و دریانوردي با انجام همکاري هاي مشترك، زمینه توانمندسازي نیروي انسانی از طریق ارائه آموزش هاي مهارتی و

 
شغلی را فراهم می کنند. 

در تفاهم نامه سازمان راهداري و حمل و نقل جاده اي کشور با سازمان فنی و حرفه اي، ارائه آموزش هاي مختلف براي رانندگان
حرفه اي ناوگان بار و مسافر در حوزه بین المللی، برون شهري و روستایی، مدیران، متصدیان و مدیران فنی شرکت هاي حمل و نقل

 
وابسته به حمل و نقل جاده اي مورد توجه قرار گرفته است. 

 
 

در تفاهم نامه مشترك شرکت بازآفرینی شهري ایران با سازمان فنی و حرفه اي بر آموزش ساکنان و ایجاد زمینه هاي لازم براي
تربیت مربیان متخصص و کارآمد به منظور مهارت آموزي نیروي انسانی مستعد و علاقمند به حرفه آموزي و همچنین کارآفرینی،

 
خوداشتغالی و احراز شغل مناسب تاکید شده است. 



 
 

در تفاهم نامه سازمان بنادر و دریانوردي با سازمان فنی و حرفه اي نیز، طراحی و راه اندازي بخش تربیت مربی صنایع دریایی و

 
بندري، شناسایی مشاغل نو و سبز، تدوین و یکسان سازي استانداردهاي آموزشی و آموزش نیروي انسانی، مورد توجه است. 

 
 

محمد راستاد، مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردي، عبدالهاشم حسن نیا، رئیس سازمان راهداري و حمل و نقل جاده اي، مهدي
عبوري، مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهري ایران، علی اوسط هاشمی، رئیس سازمان فنی و حرفه اي، ابراهیم صادقی فر، معاون
فرهنگی و اجتماعی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و علیرضا منادي، رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شوراي اسلامی در

این مراسم حاضر بودند.



نقش بارز مهارت آموزي در پایدارسازي مشاغل حوزه حمل ونقل

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  239  |  تاریخ: 1399/05/05

وزیر راه و شهرسازي با اشاره به جایگاه ویژه مهارت آموزي در ثروت آفرینی، تحول و پیشرفته ماندگار را مستلزم تلاش
مضاعف در تولید علم دانست....

وزیر راه و شهرسازي با اشاره به جایگاه ویژه مهارت آموزي در ثروت آفرینی، تحول و پیشرفته ماندگار را مستلزم تلاش مضاعف در

 
تولید علم دانست. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت و به نقل از وزارت راه و شهرسازي، آیین امضاي تفاهم نامه هاي همکاري میان وزارتخانه هاي

 
«راه و شهرسازي» و «تعاون، کار و رفاه اجتماعی» با حضور وزیران و جمعی از مسوولان این دو وزارتخانه برگزار شد. 

محمد اسلامی، وزیر راه و شهرسازي در بخشی از این مراسم با تبریک فرارسیدن هفته مهارت، تحرك در تولید علم و فناوري و فعال

 
کردن فرایند تبدیل علم و دانش به مهارت را از آثار تحولی در کشور خواند و بر ضرورت تعالی مهارت در کشور تاکید کرد. 

او تحول و پیشرفت ماندگار را، مستلزم تحرك و تلاش مضاعف در تولید علم و دانش خواند و افزود: در فرآیند تبدیل علم و دانش به
فن آوري و فن آوري به ثروت، آموزش هاي مهارتی جایگاه ویژه اي دارد که باید براي نیل به آن، برنامه ریزي مدونی وجود داشته

 
باشد. 

 
همچنین بخوانید: 

 
توسعه همکاري هاي وزارتخانه هاي «راه و شهرسازي» و «تعاون، کار و رفاه اجتماعی» با رویکرد مهارت افزایی 

 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی: حل چالش بیکاري از مسیر توسعه مهارت هاي فنی و حرفه اي می گذرد 

 
مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردي: ایجاد مشاغل جدید با استفاده از ظرفیت آموزش فنی و حرفه اي 

او با اشاره به اینکه سهم آموزش هاي مهارتی در زندگی مردم و جامعه، باید قابل توجه باشد، عنوان کرد: ایمان داریم با اهتمام براي
تحقق مهارت آموزي در عرصه هاي مختلف از جمله مشاغل مرتبط با وزارت راه و شهرسازي، می توانیم مشاغل را پایدار و فرهنگ

 
مهارت آموزي را نهادینه کنیم. 

وزیر راه و شهرسازي با اشاره به اینکه با تفاهم نامه هایی که امروز منعقد شد، به دنبال توانمندسازي و مهارت آموزي در حوزه هاي
بازآفرینی، راهداري و حمل و نقل جاده اي و بنادر و دریانوردي هستیم، صنعت ساخت و ساز را نیز نیازمند مهارت آموزي خواند و با
اشاره به اینکه مهارت آموزي در این حوزه به صورت سنتی دنبال شده است، بر ضرورت مدون کردن مهارت هاي گسترده این حوزه

 
تاکید کرد. 

او گفت: نهادینه کردن مهارت هاي فنی و حرفه اي در حوزه حمل و نقل دریایی و جاده اي، سهم قابل ملاحظه اي در پایدارسازي
مشاغل و توسعه کارآفرینی خواهد داشت.





اعطاي وام قرض الحسنه به 80 هزار بانوي سرپرست خانوار

منبع: رادیو گفت و گوشماره خبر:  240  |  تاریخ: 1399/05/05

ابتکار عنوان کرد: تا کنون نزدیک به 80 هزار بانوي سرپرست خانوار از تسهیلات قرض الحسنه برخوردار شده اند که عمده
آن صرف مشاغل خانگی شده است.

ابتکار عنوان کرد: تا کنون نزدیک به 80 هزار بانوي
سرپرست خانوار از تسهیلات قرض الحسنه برخوردار شده

 
اند که عمده آن صرف مشاغل خانگی شده است. 

به گزارش پایگاه خبري تحلیلی رادیو گفت وگو؛ معصومه
ابتکار در ارتباط تلفنی با برنامه ""ضرب سکه "" با بیان
اینکه معاونت امور بانوان ریاست جمهوري یک نهاد کوچک
ستادي است، عنوان کرد: مسئولیت اصلی این نهاد سیاست

 
گذاري و برنامه ریزي است. 

وي تکالیف سازمان تحت مدیریت خود را برشمرد و عنوان کرد: یکی از ماموریت هاي قانونی ما توان افزایی بانوان سرپرست خانوار و
توجه به نقش زنان در تولید ملی از طریق ستاد اقتصاد مقاومتی است. همچنین تکالیفی توسط قانون برنامه بر عهده ما گذاشته شده

 
است که عمدتا در ارتباط با تقویت نقش زنان در تولید ملی، اشتغال و کارآفرینی است. 

معاون رئیس جمهور درامور زنان و خانواده ادامه داد: تعدد فعالیت ها و رویکردها سبب تشکیل یک شوراي هماهنگی داخلی براي
کارآفرینی و اشتغال شد که مشخصا در حوزه زنان سرپرست خانوار با مشارکت وزارت کار و کشور در حال انجام است. یکی از این
برنامه ها طرح ملی مشاغل خانگی و حمایت از فعالیت هاي زنان سرپرست خانوار در مناطق حاشیه شهري و سکونتگاه هاي غیر

 
رسمی است. 

ابتکار، با اشاره به حمایت سازمان هاي مردم نهاد فعال از سوي معاونت زنان گفت: توان افزایی این تشکل ها که در زمینه کارآفرینی
فعالیت می کنند یکی از کارهاي اصلی معاونت امور بانوان است تا این نهاد ها بتوانند مهارت هاي کارآفرینی زنجیره ارزش مربوط به

 
اشتغال و کارآفرینی را براي زنان کشور فراهم کنند. 

وي افزود: این فعالیت براي نزدیک به 12هزار نفر در حال انجام است یعنی این تعداد از زنان سرپرست خانوار از مرحله عمومی

 
آموزش کسب و کار و مهارت هاي زندگی تا آموزش هاي اختصاصی فنی و حرفه اي و در نهایت اتصال به بازار را می گذرانند. 

عضو کابینه دولت دوازدهم هدف از برگزاري چنین طرح هایی را الگوسازي دانست و عنوان کرد: برنامه معاونت بانوان ریاست جمهوري

 
این است که یک الگوي شاخص در جهت توان افزایی اقتصادي زنان ایجاد کند. 



ابتکار درباره اقدامات انگیزشی این معاونت براي بانوان گفت: از حدود دو سال پیش یک فراخوان براي شرکت در رقابت ملی و راي
گیري زن کارآفرین برتر اعلام شد. هر ایرانی می تواند در هر دوره به 10 نفر از بانوان در سایت مربوطه راي دهد. خوشبختانه در هر
دوره 150 نفر از بانوانی که با ایجاد اشتغال براي بیش از 5 نفر در شهر و روستا شرکت کرده اند که 10 نفر بانوي روستایی و 10 نفر

 
بانوي شهري با راي مردم برگزیده شده اند. 

وي تاکید کرد: این انتخاب نقش بزرگی در شناساندن این بانوان و فعالیت آن ها به مردم دارد که سبب ایجاد انگیزه براي ادامه مسیر

 
پر فراز و نشیب آنها خواهد شد. 

معاون رئیس جمهور از شکل گیري پویش زنان نسل تحریم خبر داد و تشریح کرد: این طرح توسط تشکل هاي کارآفرین ایجاد شده و
حامی اصلی آن معاونت بانوان ریاست جمهوري است که در شبکه هاي اجتماعی به صورت گسترده از آن استقبال شده است. هدف
اصلی این پویش این است که بانوانی که با وجود تحریم هاي ظالمانه آمریکا با امید و تلاش و با وجود موانع بسیار کار می کنند به

 
مردم معرفی شوند. 

ابتکار به طرح استانداردسازي محصولات غذایی توسط زنان روستایی و کشاورز اشاره کرد و گفت: این پروژه با همکاري وزارت و
سازمان ملی استاندارد در حال پیگیري است که در آن آموزش بیش از هزار تسهیلگر روستایی در جهت کاهش مصرف سم و کود در

 
محصولات و گرفتن گواهی استاندارد براي تولیدات کشاورزي انجام می شود. 

وي اضافه کرد: 3هزار و 400 صندوق اعتباري خرد در کل کشور داریم که باید افزایش پیدا کند. صندوق کارآفرینی امید در این زمینه
فعالیت خوبی دارد اما مهارت افزایی بانوان در کنار ارائه خمات صندوق مهم است چون حمایت مالی بدون مهارت ممکن است عدم

 
موفقیت به دنبال داشته باشد. 

ابتکار در پاسخ به سوالی مبنی بر این که زنان چگونه می توانند از خدمات معاونت برخوردار شوند، گفت: یکی از برنامه هاي ما براي
سازمان هاي مردم نهاد و خیریه هاست که بر روي پرتال معاونت بانوان به صورت یک بخش مجزا وجود دارد. بانوان می توانند به این

 
بخش مراجعه و سازمان خود را ثبت کنند و در چارچوبی که تعیین شده است طرح و پروژه خود را ارائه دهند. 

وي خاطر نشان کرد: یکی از اقدامات موثر معاونت، ارائه تسهیلات قرض الحسنه براي زنان سرپرست خانوار است که عمده آن صرف
مشاغل خانگی شده است. تا امروز نزدیک به 80 هزار نفر از این تسهیلات بهره مند شده اند که این آمار به جز وام هاي روستایی و

فراگیر شهري بوده است.



باز شدن گره کور مسکن با طرح اقدام ملی

منبع: شعار سالشماره خبر:  241  |  تاریخ: 1399/05/05

شعار سال: طرح اقدام ملی تولید و عرضه مسکن، جدیدترین طرح خانه دار کردن مردم در کشور است که سال گذشته با
حضور رییس جمهوري رونمایی شد و کارشناسان پیش بینی می کنند اجراي این طرح که با هدف افزایش تولید مسکن و

پاسخ به نیاز جامعه در دست اجراست، بتواند در بلندمدت، تغییرات مثبتی را در بازار مسکن ایجاد ...

شعار سال: طرح اقدام ملی تولید و عرضه مسکن، جدیدترین طرح خانه دار کردن مردم در کشور است که سال گذشته با حضور
رییس جمهوري رونمایی شد و کارشناسان پیش بینی می کنند اجراي این طرح که با هدف افزایش تولید مسکن و پاسخ به نیاز

 
جامعه در دست اجراست، بتواند در بلندمدت، تغییرات مثبتی را در بازار مسکن ایجاد کند. 

در قالب طرح اقدام ملی مسکن مقرر شد 400 هزار واحد مسکونی در کشور ساخته شود که از این تعداد 200 هزار واحد در شهر هاي

 
جدید، یکصد هزار واحد در بافت هاي فرسوده شهري و یکصد هزار واحد در شهر هاي کوچک ساخته می شود. 

استان خراسان جنوبی با 11 شهرستان بیش از 768 هزار نفر جمعیت دارد که از این تعداد 453 هزار نفر شهري (59 درصد) و حدود

 
315 هزار نفر در مناطق روستایی مستقر هستند. 

براساس آخرین آمار مجموع خانوار شهري و روستایی استان 223 هزار خانوار بوده که از این تعداد 129 هزار خانوار شهري و 95 هزار
خانوار روستایی هستند، اما تعداد واحد هاي مسکونی استان 214 هزار واحد است و در شرایط فعلی 10 هزار واحد مسکونی در استان

 
کمبود مسکن داریم که باید این تعداد در بخش روستایی و شهري تولید شود. 

رونق اقتصادي، ایجاد و افزایش اشتغال در بخش هاي مرتبط از جمله صنعت، تولید و خدمات از دیگر اهداف اجراي طرح اقدام ملی
مسکن در کشور است در حالی که اجراي ابرپروژه ساخت 10 هزار واحد مسکن محرومان در مناطق روستایی خراسان جنوبی از

 
اسفند 97 تاکنون نیز به تحقق اهداف یادشده در این استان بسیار کمک کرده است. 

 
یک شهروند بیرجندي متقاضی مسکن گفت: سال 1393 ازدواج کردم و از همان زمان تا الان مستاجر هستم. 

محسن بخشی با بیان اینکه هر ماه حدود 500 هزار تومان باید براي واحد آپارتمانی اجاره پرداخت کند اظهار داشت: روزي که ثبت

 
نام مسکن اقدام ملی بود از صبح زود دنبال ورود به سامانه بودم که بالاخره ساعت 10 صبح توانستم ثبت نام کنم. 

 
وي افزود: تا الان حدود 30 میلیون تومان توانستیم پس انداز کنیم تا با کمک آن بتوانیم از واحد هاي طرح اقدام ملی استفاده کنیم. 

وي گفت: شنیده شده که هر ماه باید بیش از یک میلیون تومان قسط پرداخت کنیم، اما چاره اي هم نیست و با این پس انداز اندك

 
جاي دیگري نمی توانیم صاحبخانه شویم. 

یک شهروند بازمانده از ثبت نام طرح اقدام ملی مسکن هم گفت: سال 90 ازدواج کردیم و از همان سال در یک واحد فروشگاهی

 
سرایدار هستم، اما اکنون با تعطیلی این واحد فروشگاهی از ما خواسته شده که خانه را خالی کنیم. 

زهره محمودي افزود: همسرم کارگر ساده است و در این 9 سال زندگی مشترك با وجود اینکه اجاره خانه پرداخت نمی کردیم، اما

 
پس اندازي هم نداشتیم. 

وي گفت: زمانی که ثبت نام طرح اقدام ملی مسکن بود، همسرم به خاطر اینکه گفته بودند اقساط آن زیاد است ثبت نام نکرد، اما الان

 
که مجبور هستیم مستاجر شویم به دنبال ثبت نام هستیم که امیدوارم مجددا سامانه باز شود. 

وي افزود: اجاره خانه ها و قیمت زمین و مسکن در شهر بیرجند سال به سال بیشتر می شود و خانه دار شدن را براي افرادي، چون ما

 
سخت کرده است. 

 
نیاز مسکن در خراسان جنوبی 28 هزار واحد است 



 
به گفته استاندار خراسان جنوبی براساس مطالعات انجام شده نیاز مسکن استان تا سال 1400 معادل 28 هزار واحد مسکونی است. 

محمد صادق معتمدیان افزود: در راستاي اجراي طرح اقدام ملی با همکاري وزارت راه و شهرسازي مهمترین بخش براي احداث

 
مسکن در استان تامین زمین بود که این مهم تحقق پیدا کرد. 

وي بیان کرد: در این زمینه 500 هکتار زمین اختصاص یافت و آورده دولت 10 هزار میلیارد ریال است که اراضی به صورت آماده

 
سازي به بخش خصوصی واگذار و عملیات اجرایی آن آغاز شده است. 

استاندار خراسان جنوبی اظهار داشت: در این پروژه از ظرفیت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) و آستان قدس رضوي برخوردار

 
شدیم که در مجموع زمین براي 12 هزار و 250 واحد در استان تامین شده است. 

وي گفت: در راستاي تحقق منویات رییس جمهوري در تامین زیرساخت هاي مسکونی استان در تمامی اراضی توجه ویژه اي به همه
زیرساخت هاي درمانی، فضاي سبز، فرهنگی و مذهبی داشته ایم و با هدف تامین امکانات و رفاه و رعایت حقوق شهروندي 20 درصد

 
از اراضی براي مسکن و مابقی براي خدمات روبنایی و سایر در نظر گرفته شده است. 

 
وي افزود: تراکم واحد هاي مسکونی در قالب 2 تا پنج طبقه دیده شده است تا دهک هاي مختلف بتوانند مشارکت داشته باشند. 

عملیات اجرایی تامین زمین 12 هزار و 250 واحد مسکونی طرح اقدام ملی تولید مسکن پنجم شهریور سال گذشته با دستور رییس

 
جمهوري از طریق ویدئو کنفرانس همزمان با سراسر کشور در استان خراسان جنوبی آغاز شد. 

آبان ماه سال گذشته اولین ثبت نام طرح اقدام ملی مسکن در خراسان جنوبی انجام شد و با وجود اینکه 2 هزار و 449 واحد سهمیه
خراسان جنوبی بود در همان ساعت هاي ابتدایی جمعیت زیادي براي ثبت نام مراجعه کردند که منجر به ثبت نام 2 هزار و 478 نفر

 
شد و با توجه به تکمیل ظرفیت امکان ثبت نام سایر متقاضیان وجود نداشت. 

 
30 آذرماه سال گذشته نیز ظرفیت جدید نام نویسی در برخی شهر هاي استان ایجاد شد. 

افرادي که در مرحله اول طرح اقدام ملی ثبت نام خود را انجام داده اند، پالایش اطلاعات آنان انجام شده و اکنون به مرحله بارگذاري

 
مدارك در سایت رسیده اند. 

کسانی که مرحله دوم در زمان شیوع کرونا ثبت نام کرده اند هم به مرحله پالایش رسیده اند که بعد از تایید اطلاعات به بارگذاري

 
مدارك خواهند رسید. 

 
چهار روش براي اجراي اقدام ملی مسکن در خراسان جنوبی 

مدیرکل راه و شهرسازي استان خراسان جنوبی گفت: زمین مورد نیاز براي ساخت واحد هاي مسکونی در این استان تامین شده است

 
و هیچ گونه دغدغه اي براي تامین زمین طرح اقدام ملی مسکن وجود ندارد. 

 
وحید داعی افزود: شیوه نامه طرح اقدام ملی مسکن به استان ها ابلاغ شده که در چهار روش دسته بندي شده است. 

وي گفت: روش اول دهک هاي اول تا سوم است که به این دسته زمین رایگان، کمک مالی و حمایتی دولت و یارانه دولتی تعلق می
گیرد و روش دوم دهک چهارم تا هفتم که زمین در سه قالب 99 ساله، فروش اقساطی و مشارکتی به همراه کمک مالی دولت، یارانه

 
و وام اختصاص می یابد. 

مدیرکل راه و شهرسازي خراسان جنوبی اظهار داشت: روش سوم تفاهم نامه کارگزاري است که با بنیاد مستضعفان، ستاد اجرایی
فرمان حضرت امام (ره) و بنیاد مسکن انقلاب اسلامی منعقد شده و روش چهارم در قالب تفاهم نامه همکاري با وزارت دفاع، وزارت

 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی، وزارت آموزش و پرورش و وزارت صنعت، معدن و تجارت انجام می شود. 

وي درخصوص برنامه ابلاغی طرح اقدام ملی مسکن اظهار داشت: برنامه ابلاغی براي شهر بیرجند یک هزار و 383 نفر و در سایر شهر
هاي استان یک هزار و 67 نفر بوده که با اضافه کردن یک هزار و 971 سهمیه برنامه بازآفرینی شهري مجموع برنامه ابلاغی استان

 
چهار هزار و 421 واحد است. 

داعی با اشاره به ثبت نام متقاضیان طرح اقدام ملی مسکن گفت: برنامه ابلاغی استان خراسان جنوبی 2 هزار و 450 واحد بوده که در
فاز اول تعداد پنج هزار و 198 نفر، فاز دوم پنج هزار و 401 نفر، فاز سوم 914 نفر و 196 نفر هم متقاضیان آموزش و پرورش بوده اند

 
که مجموع ثبت نام کنندگان در طرح اقدام ملی مسکن خراسان جنوبی تاکنون 11 هزار و 709 نفر هستند. 



وي درباره تامین اراضی و عملکرد اجرایی در استان بیان کرد: برنامه ابلاغی در شهر هاي بالاي 100 هزار نفر جمعیت از جمله بیرجند
یک هزار و 383 واحد بوده که به میزان چهار هزار و 620 واحد زمین تخصیص یافته و از این تعداد یک هزار و 320 واحد مسکونی

 
داراي قرارداد ساخت بوده و در مرحله اخذ پروانه، تهیه نقشه و انجام عملیات خاکبرداري هستند. 

مدیرکل راه و شهرسازي خراسان جنوبی گفت: برنامه ابلاغی در شهر هاي زیر 100 هزار نفر جمعیت استان یک هزار و 67 واحد بوده
که براي یک هزار و 176 واحد زمین تامین شده و در مجموع تاکنون در استان براي پنج هزار و 796 واحد زمین تخصیص یافته

 
است. 

وي درخصوص اراضی واگذار شده به بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در شهر هاي زیر 100 هزار نفر جمعیت استان اظهار داشت: تاکنون

 
براي یک هزار و 176 واحد زمین تخصیص یافته که 144 واحد قرارداد ساخت منعقد و وارد اجرا شده است. 

داعی گفت: همچنین اراضی مورد نیاز تعداد 100 واحد به مساحت 12 هزار و 140 متر مربع به کمیته امداد امام خمینی (ره) واگذار
شده که 174 واحد در مرحله انعقاد قرارداد است و در مجموع یک هزار و 464 واحد در استان وارد مرحله اجرایی شده که در تلاش

 
هستیم با برنامه ریزي و پیگیري افزایش خوبی را شاهد باشیم. 

وي افزود: ظرفیت اولیه تامین زمین براي ثبت نام طرح اقدام ملی مسکن در خراسان جنوبی یک هزار و 388 واحد بود که در نهایت با

 
پیگیري هاي استاندار خراسان جنوبی این ظرفیت به پنج هزار و 198 واحد افزایش یافت. 

مدیرکل راه و شهرسازي خراسان جنوبی گفت: از آنجا که زمین و مسکن به عنوان یک محرك اقتصادي در ایجاد توسعه جوامع مطرح
است، اجراي طرح اقدام ملی مسکن با گردش مالی بیش از 13 هزار میلیارد ریال موجب ایجاد اشتغال مستقیم و غیرمستقیم قابل

 
توجه در حوزه مباحث مربوط به ساخت و ساز در استان می شود. 

وي گفت: با اجراي طرح اقدام ملی تامین زمین ضمن افزایش شاخص تامین مسکن استان شاهد بهره مندي اقشار متفاوت جامعه
خواهیم بود به طوري که هم محرومان و دهک هاي یک و دو و سه جامعه و هم دهک هاي متوسط چهار و پنج و 6 جامعه از مسکن

 
مناسب برخوردار خواهند شد. 

 
ساخت هزار و 464 واحد مسکن ملی در خراسان جنوبی آغاز شد 

معاون مسکن و ساختمان اداره کل راه و شهرسازي خراسان جنوبی هم گفت: با توجه به شروع عملیات ساخت هزار و 464 واحد

 
مسکونی طرح اقدام ملی مسکن در خراسان جنوبی پیشرفت فیزیکی این طرح در استان 13 درصد برآورد شده است. 

حسن علیزاده افزود: در این چارچوب مراحل ساخت 180 واحد خیرین مسکن ساز در خیابان الهیه بیرجند با انجام خاك برداري آغاز

 
شد که از این تعداد 60 واحد در حال اخذ پروانه هستند و 120 واحد دیگر هم تهیه طرح را انجام داده اند. 

وي گفت: ساخت 720 واحد هم به شرکت تعاونی ارتش واگذار و براي این واحد ها نقشه تهیه شده است که در حال عملیات خاك

 
برداري فونداسیون هستند. 

معاون مسکن و ساختمان اداره کل راه و شهرسازي خراسان جنوبی با اشاره به واگذاري احداث 192 واحد مسکونی به بنیاد مسکن

 
اظهار داشت: این واحد ها هم در مرحله اخذ پروانه ساختمانی هستند که پس از آن، عملیات ساخت آغاز می شود. 

وي عنوان کرد: عملیات ساخت 88 واحد در شهرستان فردوس و 56 واحد در شهرستان طبس به طور مستقیم توسط بنیاد مسکن

 
انجام می شود. 

علیزاده افزود: همچنین ساخت 228 واحد به ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) در شهر بیرجند واگذار و پیمانکار این واحد ها نیز

 
معرفی شده است که در حال تجهیز کارگاه و شروع عملیات اجرایی هستند. 

 
وي گفت: در سایر شهر ها زمین ها به بنیاد مسکن واگذار شده و به صورت گروه هاي ساخت به مردم واگذار شده است. 

وي با یادآوري ثبت نام 11 هزار و 755 نفر در خراسان جنوبی براساس آخرین آمار گفت: البته همه این افراد واجد شرایط مسکن

 
اقدام ملی نیستند و قطعا بعد از پایش نهایی این آمار ریزش قابل ملاحظه اي خواهد داشت. 

علیزاده افزود: براساس ابلاغیه براي چهار هزار و 620 در شهر بیرجند و هزار و 179 نفر در سایر شهر ها تامین زمین انجام شده است.
وي با بیان اینکه پایش نهایی 300 نفر در استان تاکنون انجام و پیامک واریز وجه نیز براي این افراد ارسال شده است گفت: این



 
متقاضیان بعد از افتتاح حساب در بانک مبلغ 40 میلیون تومان واریز کرده اند. 

معاون مسکن و ساختمان اداره کل راه و شهرسازي خراسان جنوبی با اشاره به اینکه هر واحد 100 میلیون تومان وام دارد افزود:

 
قیمت تمام شده هر واحد با توجه به نوسان قیمت ها قابل برآورد نیست و ساخت این واحد ها براساس آورده متقاضی خواهد بود. 

وي اظهار داشت: خراسان جنوبی یکی از پنج استان برتر در طرح اقدام ملی مسکن است که از همان ابتدا براي زمین پیش بینی لازم

 
انجام و در تمامی شهرستان هایی که متقاضی ثبت نام بودند، زمین پیش بینی شده است. 

همچنین 6 هزار واحد مسکن شهري براساس تفاهم نامه اي که در سفر اخیر رییس سازمان برنامه و بودجه به خراسان جنوبی امضا

 
شد، اولین بار در مناطق کمتربرخوردار شهري استان ساخته می شود. 

شعار سال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از خبرگزاري ایرنا، تاریخ انتشار: 5 مرداد 1399، کد خبر: 83883534،
www.irna.ir



فاصله گذاري اجتماعی، چرخ اقتصاد را کند کرده است

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  242  |  تاریخ: 1399/05/05

مجموعه اقداماتی نظیر طرح هاي فاصله گذاري اجتماعی که به منظور حفظ سلامت شهروندان اجرا شد به نوبه خود به کند
شدن چرخ اقتصاد و بروز رکود، تعطیلی و نیمه تعطیلی واحدهاي اقتصادي و... منجر شده است.

مجموعه اقداماتی نظیر طرح هاي فاصله گذاري اجتماعی
که به منظور حفظ سلامت شهروندان اجرا شد به نوبه خود
به کند شدن چرخ اقتصاد و بروز رکود، تعطیلی و نیمه

 
تعطیلی واحدهاي اقتصادي و... منجر شده است. 

به گزارش خبرگزاري مهر، معاونت امور اقتصادي وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی با همکاري معاونت توسعه
کارآفرینی و اشتغال و معاونت رفاه اجتماعی، در گزارش
چهار فصلی، اثرات اقتصادي شیوع ویروس کرونا در سطح
بین الملل، سیاست هاي اقتصادي کشورها در مواجهه با

 
این بحران، اقدامات حمایتی ایران در حوزه تولید و اشتغال را بررسی کرده است. 

در مقدمه این گزارش، ضمن اشاره به تکانه هاي اقتصادي فراگیري ویروس کرونا، به برخی از استراتژِي ها و سیاست هایی که کشورها
براي حمایت از خانوارها و اقشار آسیب پذیر اجرا کرده اند از جمله کمک مستقیم به خانوارهاي کم درآمد، کارکنان و افراد
خوداشتغال، پرداخت بیکاري، تعویق مهلت پر کردن اظهارنامه و پرداخت مالیات هاي شخصی، کاهش مالیات بر مصرف و املاك،
حمایت از هزینه هاي بهداشتی خانوار، تسهیل قوانین و الزامات کار پاره وقت، پرداخت حقوق دوران مرخصی استعلاجی مبتلایان،

 
کمک مالی و تعویق اجاره بهاي خانوارهاي آسیب دیده، … پرداخته شده است. 

 
در ادامه این گزارش اثرات شیوع ویروس کرونا بر رشد اقتصادي به تفکیک مناطق مختلف جهان بررسی شده است. 

بر اساس تحقیقات به عمل آمده، پیش بینی هاي مختلف از رشد اقتصادي به تفکیک مناطق مختلف جهان نشان می دهد که در سال
2020 کشورهاي منطقه اروپا بیشترین آسیب را از شیوع ویروس کرونا خواهد دید و بر اساس پیش بینی ماه آوریل صندوق بین

 
المللی پول، تولید ناخالص داخلی اروپا در سال 2020، به میزان 6.6 درصد کاهش می یابد. 

این گزارش می افزاید: براي کشورهاي خاورمیانه و آسیاي میانه نیز پیش بینی هاي صندوق بین المللی پول، رشد اقتصادي منفی را
نشان می دهد. بر اساس این پیش بینی، تولید ناخالص داخلی کشورهاي صادرکننده نفت این منطقه، در سال 2020 حدود 9.3-
درصد کاهش می یابد و این در حالی است که کاهش تولید ناخالص داخلی کشورهاي واردکننده نفت این منطقه، تنها در حدود 8.0-
درصد خواهد بود. یکی از عواملی که موجب کاهش بیشتر رشد اقتصادي در کشورهاي صادرکننده نفت این منطقه نسبت به

 
کشورهاي واردکننده می شود، کاهش شدید قیمت نفت ناشی از کمبود تقاضا است. 



اثرات شیوع ویروس کرونا بر بیکاري، فقر و رفاه اقتصادي نیز از دیگر مواردي است که در این گزارش، بررسی و عنوان شده است که بر

 
میزان بیکاري و سطح رفاه در کشورها نیز اثرات قابل ملاحظه اي داشته است. 

 
اقدامات حمایتی ایران در حوزه تولید و اشتغال و ابعاد تأثیرگذاري کرونا بر اقتصاد ایران بخش دیگر این گزارش است. 

بر اساس این تحلیل، مجموعه اقداماتی نظیر طرح هاي فاصله گذاري اجتماعی که به منظور حفظ سلامت شهروندان اجرا شد به نوبه
خود به کند شدن چرخ اقتصاد و بروز رکود، تعطیلی و نیمه تعطیلی واحدهاي اقتصادي و اخلال در زنجیره ارزش تولید و افزایش

 
نااطمینانی در اقتصاد منجر شده است. 

براي مشاهده متن کامل گزارش به اینجا مراجعه کنید.



امروز، آخرین مهلت ثبت نام نقل و انتقال دانشجویان دانشگاه آزاد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  243  |  تاریخ: 1399/05/05

مهلت ثبت نام نقل و انتقال و مهمانی دانشجویان دانشگاه آزاد براي نیمسال اول سال تحصیلی 1400-1399 امروز پایان می
یابد.

به گزارش حوزه دانشگاهی گروه علمی پزشکی باشگاه
خبرنگاران جوان، دانشجویان دانشگاه آزاد واجد شرایطی
که قصد دارند محل تحصیل خود را در نیمسال اول
تحصیلی سال 1400-1399 تغییر دهند، تنها تا پایان
امروز (یکشنبه، 5 مرداد) فرصت دارند نسبت به ثبت

 
درخواست خود اقدام کنند. 

طبق روال هرساله دانشجویان دانشگاه آزاد می توانند براي

 
ثبت درخواست خود مبنی بر انتقالی یا مهمانی به دانشگاه هاي دیگر اقدام کنند. این ثبت نام از طریق سامانه منادا انجام می شود. 

به دلیل محدودیت ظرفیت مهمانی و انتقال، اولویت با دانشجویانی خواهد بود که در روز هاي ابتدایی ثبت نام، درخواست خود را ثبت
کرده اند، بنابراین بهتر است که متقاضیان فرآیند ثبت درخواست خود را به تعویق نیندازند. ثبت درخواست مهمانی و انتقال داراي

 
هزینه بررسی مدارك است و پس از ثبت درخواست و یا مخالفت با آن، هزینه بررسی برگردانده نخواهد شد. 

شرایط عمومی نقل و انتقالات و میهمانی دانشگاه آزاد 99 - نداشتن منع ادامه تحصیل به دلیل شرایط آموزشی، انضباطی و نظام

 
وظیفه 

- دانشجویان متقاضی باید حداقل یک نیمسال در واحد مبدأ ثبت نام و تحصیل کرده باشند. (به استثناي واجدین شرایط مهمانی یا

 
انتقال از ابتداي پذیرش) 

- انتقال، صرفا براي پذیرفته شدگان با آزمون و با توجه به ضوابط نقل و انتقال امکان پذیر است. (دانشجویان بدون آزمون صرفا امکان

 
ثبت درخواست به صورت میهمانی را دارند) 

 
- انتقال و مهمانی دانشجویان دوره هاي خودگردان فقط به واحد هاي مجري دوره هاي خودگردان امکان پذیر است. 

 
- انتقال تنها در صورت وجود مقطع رشته یا گرایش و سال قبولی در واحد مقصد امکان پذیر است. 

 
- انتقال در نیمسال آخر هر یک از مقاطع تحصیلی، ممنوع است. 



 
- در صورت داشتن مجوز مهمانی، اخذ پایان نامه تنها با موافقت واحد هاي مبدا و مقصد امکان پذیر است. 

 
- انتقال و مهمانی در مقطع دکتراي تخصصی ممنوع است مگر در شرایط زیر: 

امکان انتقال آزادگان، اسرا، جانبازان 25 درصد و بالاتر و همسران و فرزاندان آن ها و دانشجویان شاهد در ابتداي پذیرش و با ارائه
مدارك لازم به هر یک از واحد هاي دانشگاهی وجود دارد. انتقال این افراد پس از ثبت نام در دانشگاه مبدا و با ارائه مدارك لازم به هر

 
یک از واحد هاي دانشگاهی، امکان پذیر است. 

 
بیشتر بخوانید 

- فردا؛ آخرین مهلت ثبت نام نقل و انتقال دانشجویان دانشگاه آزاد - براي وزرا، نمایندگان مجلس شوراي اسلامی، معاونان رئیس
جمهور، استانداران و سفیران و همسران و فرزندان آن ها که در مسئولیت مربوطه انجام وظیفه می کنند، امکان مهمانی در هر
نیمسال تا پایان سال تحصیلی به محل ماموریت و یا نزدیک ترین شهر به محل اشتغال، پس از تایید کمیسیون نقل و انتقالات

 
دانشجویی فراهم است. 

- امکان انتقال دانشجویان به هر یک از واحد هاي گروه همتراز یا پایین تر وجود دارد. مشروط بر پرداخت هزینه و این که دانشگاه

 
هاي مبدا و مقصد موافقت خود را با درخواست انتقال دانشجو اعلام کنند. 

- مهمانی دانشجویان به هر یک از واحد هاي جدول همترازي در صورت داشتن شرایط عمومی، امتیاز لازم و اولویت نسبت به سایر

 
متقاضیان مهمانی در دانشگاه مقصد، با توجه به ظرفیت رشته یا مقطع شهر و امتیاز، امکان پذیر است. 

- انتقال مجدد در هر مقطع تحصیلی ممنوع است. مگر این که دانشجو قصد انتقال به واحد هاي همتراز یا پایین تر را داشته باشد و

 
دانشگاه هاي مبدا و مقصد نیز موافقت خود را اعلام کرده باشند. 

 
- امکان انتقال و مهمانی از واحد الکترونیکی (با توجه به غیرحضوري بودن تحصیل) به سایر واحد ها وجود ندارد. 

 
- انتقال و مهمانی از واحد هاي بین الملل تنها به واحد هاي بین المللی مجاز است. 

 
- براي دانشجویان دانشگاه هاي برون مرزي امکان انتقال و مهمانی به واحد هاي دانشگاهی داخل کشور وجود ندارد. 

 
- انتقال و مهمانی دانشجویان پژوهش محور ممنوع است. 

 
- انتقال و مهمانی کارکنان و اعضاي هیات علمی واحد هاي دانشگاهی به محل خدمت ممنوع است. 

درخواست نقل و انتقال دانشجویان اتباع غیر ایرانی از طریق واحد دانشگاهی مبدا و اداره کل امور بین الملل و کمیسیون نقل و انتقال
دانشجویی دانشگاه قابل بررسی است.



پتروشیمی لردگان نماد اشتغال و محرومیت زدائی

منبع: نفت ماشماره خبر:  244  |  تاریخ: 1399/05/05

مدیرعامل پتروشیمی لردگان گفت: بهره برداري از پتروشیمی لردگان سبب تحول در اقتصاد و نیز اشتغال استان چهارمحال و
بختیاري خواهد شد.

محسن محمودي با بیان اینکه این واحد پتروشیمی داراي
3 فاز بوده که فاز نخست آن 100 درصد در مدار تولید قرار
دارد، گفت: فاز دوم این واحد مربوط به تولید آمونیاك
است که با راه اندازي این فاز سالیانه 670 هزار تن
آمونیاك تولید می شود که مواد اولیه براي تولید اوره

 
خواهد بود. 

محمودي با تاکید بر اینکه آمونیاك تولید شده در این
پتروشیمی قابلیت فروش نیز دارد، اما هدف ما تولید اوره

 
است، افزود: با راه اندازي فاز سوم، روزانه 3 هزارو 250 تن اوره روانه بازار خواهد شد. 

محمودي به اشتغال ایجاد شده در این مجتمع اشاره و تصریح کرد: ابتدا و در مراحل ساخت و ساز، بیش از 2800 نفر در این واحد
پتروشیمی مشغول بکار بودند و هم اکنون نیز حدود 700 نفر به صورت مستقیم و 1500 تا 2000 نفر نیز به صورت غیرمستقیم در

 
این پتروشیمی مشغول بکار هستند. 

مدیرعامل پتروشیمی لردگان عنوان کرد: گرچه این پتروشیمی در منطقه کم برخوردار واقع شده، اما در همان ابتداي ساخت و ساز
نیز تلاش کردیم از نیروهاي بومی منطقه استفاده شود، از این رو 90 درصد ساخت و سازها توسط نیروهاي بومی انجام شده است و
طبق گزارش هاي اداره کار منطقه در چند سال اخیر بیش از 85 درصد نیروهاي ما بومیان منطقه هستند، از این رو پتروشیمی

 
لردگان را باید نماد اشتغال و محرومیت زادیی دانست. 

محمودي افزود: بهره برداري از پتروشیمی لردگان در شرایطی انجام می شود که ما با برخی محدودیت هاي اقتصادي و نیز شرایط

 
کرونایی مواجه هستیم، اما ایجاد اشتغال و رفع محرومیت هدف ما در سال جهش تولید است. 

مدیرعامل پتروشیمی لردگان تصریح کرد: این مجتمع به عنوان بزرگترین پتروشیمی اوره آمونیاك غرب کشور بزودي به بهره برداري

 
کامل خواهد رسید. 

شرکت پتروشیمی لردگان در زمینی به مساحت 100 هکتار درمنطقه فلارد (55 کیلومتري شهر لردگان) شهرستان لردگان در استان
چهارمحال و بختیاري ساخته شده است.



نمایندگانی از دانشگاه جامع علمی کاربردي استان آذربایجان شرقی در

برنامه گجه لر حضور یافتند

شماره خبر:  245  |  تاریخ: 1399/05/05
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

واحد استان آذربایجان شرقی - به مناسبت گرامیداشت هفته مهارت و در راستاي تبیین اهداف مهارتی و کارآفرینی دانشگاه،
نمایندگانی از خانواده بزرگ دانشگاه جامع علمی کاربردي استان آذربایجان شرقی شنبه 5 مرداد 99 در برنامه شبکه استانی

گجه لر حضور یافتند.هم چنین در این برنامه دکتر قالیچی، رئیس دانشگاه جامع ...

دکتر قالیچی، رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي آذربایجان شرقی گفت: یکی از مشکلات جامعه ایران این است که فارغ
التحصیلان بدون مهارت هستند و نمی توانند نیاز بازار کار را رفع کنند در حالی که در کشورهاي پیشرفته اي همچون آلمان، 50

 
درصد افرادي که وارد بازار کار می شوند، ابتدا آموزش هاي مهارتی می بینند. 

 
  

قالیچی با قدردانی از تلاش مدافعان سلامت، اظهار کرد: با توجه به این که تحولات و تغییرات در جامعه بسیار سریع اتفاق می افتند،

 
دانشگاه ها براي پیشروي با این تحولات همراه هم هستند. 

 
  

وي با اشاره به اهمیت مراکز علمی و دانشگاهی، متذکر شد: اکنون چشم امید تمامی انسان ها به همین مراکز علمی است تا واکسن

 
کرونا کشف شود، از این رو دانشگاه ها نقش بسیار مهمی را در جامعه ایفا می کنند. 

 
  

قالیچی ادامه داد: تمامی کارها و اقدامات در عرصه تولید و خدمات در سطح کشور با دانشگاه به طور کامل عجین شده است، بنابراین
دانشگاه هاي کشور باید به سمتی پیش روند که نظام علمی را به عمل تبدیل کرده و نیازهاي جامعه را برطرف کنند وگرنه کشور از

 
دنیا عقب خواهد ماند. 

 
  

وي با اشاره به هفته ملی مهارت (31 تیر الی 6 مرداد) اظهار کرد: متاسفانه هنوز مقوله مهارت آنچنان که باید مورد توجه قرار نمی

 
گیرد. 

 
  



رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي آذربایجان شرقی افزود: اکنون باید به مقوله آموزش مهارتی توجه ویژه اي کرده و نظام هاي

 
مهارتی در کشور، با تشویق هاي مالی، بورسیه و ... براي سوق افراد به سمت آموزش مهارتی و رفع نیاز بازار کار اقدام کنند. 

 
  

وي متذکر شد: تعدادي از دانشجویان این دانشگاه جامع پس از فارغ التحصیلی در کنار ورود به بازار کار، براي دیگران نیز اشتغال
ایجاد کرده و در زمینه کارآفرینی بسیار خوب عمل کرده اند؛ اکنون نیز امیدواریم تا دانشگاه جامع علمی کاربردي در سیر دانشگاه

 
هاي نسل سوم بتواند مسئولیت خود براي دانشگاه کارآفرین شدن را به خوبی ایفا کند. 

در ادامه 3 نفر از کارآفرینان برتر واحد استانی به ارائه تجربیات خود در خصوص نحوه تبدیل علم به عمل و ثروت آفرینی پرداختند.



مرز تجاري چذابه پس از پنج ماه بازگشایی شد

منبع: انتخابشماره خبر:  246  |  تاریخ: 1399/05/05

فرماندار دشت آزادگان گفت:دروازه تجاري چذابه به صورت عملیاتی و رسمی صبح روز یکشنبه پس از حدود پنج ماه از شیوع
ویروس کرونا بر روي کامیون هاي حامل کالاهاي صادراتی جمهوري اسلامی ایران به عراق باز شد.

فرماندار دشت آزادگان گفت:دروازه تجاري چذابه به صورت
عملیاتی و رسمی صبح روز یکشنبه پس از حدود پنج ماه
از شیوع ویروس کرونا بر روي کامیون هاي حامل کالاهاي

 
صادراتی جمهوري اسلامی ایران به عراق باز شد. 

حمید سیلاوي روز یکشنبه در گفت وگو با ایرنا
افزود:گذرگاه مرزي و تجاري چذابه در110کیلومتري
شمال غرب اهواز پس ازاجراي دقیق پروتکل هاي بهداشتی
در دو سوي مرز پس از توافق کامل با طرف عراقی فعال

 
شده است. 

وي با بیان اینکه گمرك ، پایانه ، مرزبانی و گذرنامه در پایانه مرزي چذابه فعال شده اظهار داشت:مرز تجاري چذابه در طول هفته بجز
روزهاي تعطیل رسمی بر روي کامیون هاي حامل کالاهاي صادراتی باز خواهد بود و تلاش خواهد شد از این ظرفیت مهم براي رونق

 
اقتصادي و اشتغال در منطقه استفاده شود. 

به گفته فرماندار دشت آزادگان بازگشایی مرز تجاري چذابه پس از مدت ها پیگیري و مذاکره با مقام هاي ارشد عراقی واستان میسان

 
عراق صورت گرفت. 

 
مرز تجاري شلمچه در 15کیلومتري غرب خرمشهر 18تیر ماه 1399 نیز به صورت 2 روز در هفته بازگشایی شد. 

اواخر خرداد ماه جاري پیشنهاد بازگشایی مرز تجاري چذابه در نشست مشترك مسوولان محلی و گمرکی ایران و عراق که در پایانه

 
چذابه برگزار شد مورد موافقت نهایی قرار گرفت. 

 
خوزستان با استان هاي میسان و بصره عراق روابط اقتصادي ، فرهنگی و آموزشی دارد. 

بسیاري از بازرگانان و تجار خوزستانی در چند ماه اخیر به ناچارکالاهاي خود را از مرزهاي پرویزخان در استان کرمانشاه و باشماق در

 
استان کردستان صادر کردند که این روند هزینه حمل و نقل کالا را افزایش داده بود. 

پارسال حدود 700میلیون دلار کالاي غیرنفتی که بیشتر مصالح ساختمانی ، لبنیات ، مواد و کالاي خانگی بودند از مرز تجاري چذابه



 
به عراق صادر شد. 

مرزهاي زمینی چذابه و شلمچه و مرز دریایی خرمشهر (اروندرود) به تدریج از تیر1382 پس از سرنگونی رژیم بعثی عراق و از مهر

 
همان سال براي عزیمت زائران عتبات عالیات باز شد. 

مرز دریایی خرمشهر در چند ماه اخیر براي شناورهاي باري و تجاري که عازم بنادر عراقی بصره ، ابوفلوس ، ابوالخصیب و فاو بودند باز

 
بود. 

 
مرز تجاري مهران در استان ایلام ماه گذشته با موافقت طرف عراقی به صورت محدود براي صادرات کالا به عراق باز شد. 

گفته می شود از مجموع 31 مرز تجاري جمهوري اسلامی ایران با کشورهاي همسایه ، تاکنون 21 مرز باز شده و مرز تجاري چذابه
بیست و دومین گذرگاه مرزي کشوراست که امروز یکشنبه پنجم مرداد ماه 1399 براي صادرات کالا به این کشور همسایه بازگشایی

شد.



بزرگ ترین باغ گیاه شناسی شرق کشور در فیروزه احداث می شود

منبع: ایسناشماره خبر:  247  |  تاریخ: 1399/05/05

فرماندار شهرستان فیروزه گفت: با کمک معین اقتصادي به زودي بزرگ ترین باغ ایرانی در فیروزه به بزرگ ترین باغ گیاه
شناسی شرق کشور تبدیل می شود.

ابوالفضل حکیم پور در گفت وگو با ایسنا عنوان کرد: طی این سال ها شاخص برخورداري در حوزه راه مناسب آسفالته روستایی
و بین شهري از 75 درصد به 99 درصد، شاخص برخورداري آب روستایی از 80 درصد به 99 درصد، شاخص برخورداري گاز از 18

 
درصد به 100 درصد و در بخش برق نیز به 100 درصد رسیده است. 

وي مطرح کرد: اگر چه در ابتداي شهرستان شدن فیروزه فقط یک ناحیه صنعتی با دو واحد بیشتر نداشتیم اما اکنون نه تنها آن
شهرك در حال رونق و تولید است بلکه امسال طرح توسعه شهرك صنعتی کمال الملک اجرا شده و حدود 25 هکتار دیگر به وسعت

 
شهرك اضافه شده است و اکنون 15 نفر نیز در نوبت سرمایه گذاري هستند. 

فرماندار شهرستان فیروزه افزود: به دلیل استقبال خوب سرمایه گذاران احداث شهرك صنعتی طاغنکوه را هم آغاز نمودیم و اکنون در

 
مرحله کارگروه زیربنایی استان است و تلاش می کنیم تا هفته دولت، عملیات اجرایی آن آغاز شود. 

وي همچنین اظهار کرد: از نظر برخورداري در حوزه هاي فرهنگی با وجود اینکه فقط یک کتابخانه در سطح شهر داریم و هیچ

 
کتابخانه روستایی نداشتیم اما اکنون در شهر سه کتابخانه و در سطح روستاها 20 کتابخانه فعال داریم. 

حکیم پور همچنین بیان کرد: سال گذشته فیروزه اولین شهر در کشور بود که با بخاري هاي نفتی در سطح مدارس خداحافظی کرد و

 
اکنون تمامی مدارس مجهز به بخاري گاز سوز و یا برقی شدند تا مشکلی براي دانش آموزان ایجاد نشود. 

وي با اشاره به اینکه طی این 12 سال تمامی ادارات در شهرستان فیروزه مستقر شدند و در حال خدمات رسانی هستند، ادامه داد: اگر
چه بزرگ ترین باغ ایرانی را در فیروزه داریم اما تا قبل از شهرستان شدن هیچ توجهی به آن نمی شد به طوري که عمارت آن تخریب

 
شد اما با شهرستان شدن و تخصیص اعتبارات مورد نیاز عمارت باغ مرمت گردید. 

فرماندار فیروزه همچنین بیان کرد: با کمک معین اقتصادي به زودي این باغ ایرانی به بزرگ ترین باغ گیاه شناسی شرق کشور تبدیل
می شود و اکنون کارهاي مطالعاتی توسط دانشگاه فردوسی در حال انجام است، همچنین با مرمت خانه کمال الملک تلاش می شود

 
این خانه به موزه آثار خود کمال الملک تبدیل شود. 

وي گفت: از نظر زیر ساختی شهرستان توسعه خوبی داشته و در دولت تدبیر و امید به ضعف ها نگاه ویژه اي شده است، سال گذشته
تعهد اشتغال شهرستان فیروزه در سامانه رصد 823 نفر بود که توانستیم 875 شغل، ایجاد کنیم و بیش از 100 درصد تعهد شغل

 
ایجاد شد ولی در سال جاري تعهد اشتغال به 720 نفر کاهش یافت. 



حکیم پور بیان کرد: با وجود اینکه در سال 95 نرخ بیکاري شهرستان فیروزه 12.5 درصد بود ولی بر اساس شغل هایی که ایجاد شد و

 
استقرار صنایع و مشاغل خانگی نرخ بیکاري به 7 درصد رسیده است. 

انتهاي پیام



صادرات کرمانشاه می تواند 10 میلیاردي شود، اگر...

منبع: ایسناشماره خبر:  248  |  تاریخ: 1399/05/05

کرمانشاه را از گذشته به تجارت می شناختند. استانی که در مسیر جاده ابریشم که شاهراه اصلی تجارت ایران بود قرار داشته
و این سبقه تاکنون نیز ادامه دارد.

وجود شش مرز و بازارچه مرزي با هر دو بخش عربی و
کردي عراق مزیتی است که کمتر استانی از آن برخوردار
است و این ظرفیت سبب شده که بتوان از تجارت خارجی
به عنوان یکی از کلیدهاي اصلی توسعه کرمانشاه نام برد،
ظرفیتی که تمرکز بر آن هم به رونق اقتصاد استان کمک
می کند و هم درمان نسبی براي معضل بیکاري خواهد بود.

به گزارش ایسنا، به مناسبت 5 مرداد روز ملی کرمانشاه و با
هدف بررسی پتانسیل هاي تجاري استان گفت و گویی با
دکتر سهراب دل انگیزان استاد اقتصاد دانشگاه رازي

 
کرمانشاه داشتیم. 

 
آیا حوزه تجارت واقعا یک مزیت براي کرمانشاه محسوب می شود؟ 

به چند دلیل تجارت و صادرات در کرمانشاه به عنوان یک مزیت به شمار می رود که مهمترین دلیل آن وجود نزدیک به 370 کیلومتر

 
مرز مشترك با کشور عراق و بازارچه ها و مرزهاي رسمی متعدد در استان است. 

 
از سوي دیگر کرمانشاه از دیرباز در مسیر تردد زوار عتبات عالیات قرار داشته که بعد سیاحتی و تجاري را با هم در برمی گیرد. 

پتانسیل هاي تجارت و صادرات کرمانشاه بگونه اي است که طی چند سال اخیر میزان صادرات سالانه سه میلیارد دلار هم در ایامی

 
که شرایط مساعد بوده در کرمانشاه به ثبت رسیده است. 

این میزان صادرات در زمانی صورت گرفته که هم تعداد مرزهاي رسمی ما در آن زمان کمتر بود و هم زیرساخت هاي کمتري در

 
مرزهاي ما فراهم بود. 

 
کرمانشاه پتانسیل افزایش صادرات را دارد؟ 

امروز تعداد مرزهاي رسمی در کرمانشاه نسبت به گذشته افزایش یافته و سال گذشته شاهد اعلام رسمی شدن مرزهاي سومار، شیخ

 
صله و شوشمی بودیم که این امر به افزایش پتانسیل هاي صادراتی ما کمک خواهد کرد. 



به علاوه اقداماتی هم براي توسعه زیرساخت ها در برخی مرزها در حال انجام است که اگرچه هنوز تکمیل نیست، اما می تواند به

 
افزایش توان صادراتی ما کمک کند. 

اگر شرایط و امکانات چه از بعد زیرساختی و چه مدیریت مرزها فراهم باشد، امکان صادرات حتی تا چند برابر نیز در کرمانشاه فراهم

 
است. 

چند سال قبل که در سال هاي رونق صادرات قرار داشتیم هدفگذاري براي صادرات 10 میلیارد دلاري از مرزهاي کرمانشاه در نظر
گرفته شده بود که عقیده دارم پتانسیل بالقوه این میزان صادرات از مرزهاي کرمانشاه وجود دارد، اما نیازمند ملزوماتی است که باید

 
فراهم شود. 

 
البته مهمتر از همه باید در سمت بازار هدف که عمدتا هم کشور عراق است، تقاضاي کافی در این زمینه وجود داشته باشد. 

 
براي توسعه صادرات استان باید چکار کرد؟ 

براي این منظور باید چند کار در بخش هاي مختلف انجام شود، خصوصا باید تلاش کنیم سهم استان کرمانشاه از صادرات بیش از 10

 
میلیارد دلاري که به عراق در کشور داریم افزایش پیدا کند. 

اگرچه بخشی از صادراتی که از مرزهاي کرمانشاه به عراق می رود از تولیدات خود استان است، اما بخش دیگري هم مربوط به

 
تولیدات و کارخانجات سراسر کشور است که از مرزهاي ما عبور می کند که می توان آن را به صورت یک زنجیره در نظر گرفت. 

باید بتوانیم این زنجیره تجارت را خصوصا در حلقه هاي انتهایی مانند بسته بندي و ... در کرمانشاه تقویت کنیم و سهم بیشتري از آن

 
بگیریم. 

از همه مهمتر زیرساخت هاي مرزي ما هم باید اصلاح و تقویت شود. برخی از مرزهاي ما هنوز در زمینه راه دسترسی مناسب با
مشکل مواجهند. انبار، سردخانه، فراهم کردن امکانات مناسب تخلیه و بارگیري، خدمات رفاهی در مرزها و... از مهمترین این

 
زیرساخت ها است. 

 
در حوزه نرم افزاري بایدچه اقداماتی براي استفاده بیشتر از ظرفیت مرزها انجام داد؟ 

 
یکی از مهمترین موارد توجه به مدیریت مرزها است که چند مورد را شامل می شود. 

 
یکی از این موارد کاهش بروکراسی و کوتاه کردن فرآیندها است و روندهاي اضافه باید در این بین حذف شود. 

 
از سوي دیگر تعدد تصمیم گیري در مرزها باید کاهش یابد و به موضوع مدیریت واحد در مرزها توجه داشته باشیم. 

یکی دیگر از مواردي که باید به آن توجه کرد کارا کردن مرزها است، براي مثال ساعت فعالیت در مرزها طولانی و روند کارها سریع

 
شود، به گونه اي که بتوانیم به سمت 24 ساعته شدن فعالیت مرزها پیش برویم. 



معضل دیگري که اکنون در زمینه صادرات با آن مواجهیم تخلیه و بارگیري است که زمان و هزینه صادرات را بالا می برد و ضایعات
خصوصا در برخی محصولات صادراتی مانند مواد غذایی و محصولات کشاورزي را بالا می برد که باید براي این مورد نیز با همکاري

 
طرفین راهکارهایی اندیشیده شود که البته بسیاري از آنها نیازمند حل و فصل شدن مسائل بین دو طرف باشد 

 
استفاده کامل از ظرفیت تجارت کرمانشاه چه تاثیري در اقتصاد و اشتغال استان خواهد داشت؟ 

فعالیت هاي بازرگانی بر اساس تا چه مرحله اي از زنجیره تولید و تجارت در استان تکمیل شود می تواند ارزش افزوده قابل توجهی

 
نصیب استان کند و به همین نسبت سهم قابل توجهی هم در اشتغال دارد. 

 
در استانی مانند کرمانشاه با این نرخ بیکاري، استفاده از ظرفیت مرزها کمک بسزایی به وضعیت اشتغال خواهد کرد. 

از سوي دیگر فعالیت هایی که در مرزها صورت می گیرد معمولا فعالیت هاي هایتک نیست و نیروي کار نیاز دارد، پس اشتغالزایی آن

 
زیاد خواهد بود، به شرط آنکه به فعالیت هاي تکمیل زنجیره مانند خدمات، حمل و نقل، وجود انبار و سردخانه و ... نیز توجه شود. 

 
شرایط بین المللی چه تاثیري در استفاده از پتانسیل هاي صادراتی کرمانشاه دارد؟ 

شرایطی که کشور ما با آن مواجه است و خصوصا شرایط ناشی از تحریم ها، دست طرف مقابل را بیشتر باز گذشته است. از سوي دیگر

 
این طرف مقابل است که در نهایت خرید می کند و پول می پردازد پس گاهی قدرت مانور بیشتري دارد. 

به علاوه برخی رفتارهاي تجار تازه کار نیز بر رفتار طرف مقابل ما در بازار صادراتی تاثیر گذاشته و همه این موارد شرایط و میزان

 
صادرات ما را تحت تاثیر قرار می دهد. 

بخشی از مشکلات با انجام دیپلماسی بین دو کشور قابل حل است و نیازمند رایزنی و استفاده از ظرفیت هاي طرفین می باشد، اما

 
بخشی متاثر از شرایط کلی کشور است. 

 
بازارهاي جدید تا چه اندازه می تواند به صادرات استان کمک کند؟ 

در درجه اول درباره کشور عراق که شریک اصلی تجاري ما است باید به این نکته توجه کنیم که در سال هاي گذشته عمده تمرکز بر
اقلیم کردستان عراق بوده که یک دلیل آن به قرابت فرهنگی ما با هم برمی گردد. از سوي دیگر زمانی به دلیل حضور داعش در بخش

 
عربی و مشکلاتی که در این زمینه وجود داشت، براي صادرات به حوزه عربی با محدودیت هایی مواجه بودیم. 

به علاوه بخش زیادي از تعاملات با عراق در بخش عربی از طریق مرزهاي دیگر استان ها مانند خوزستان صورت می گیرد، اما این

 
بدان معنا نیست که نباید از پتانسیل هاي صادرات کرمانشاه به بخش عربی که سهم بزرگی از بازار عراق را دارد غافل شویم. 

در استان کرمانشاه هم براي تعامل با بخش کردي مرز داریم که شامل مرزهاي پرویزخان، شوشمی و شیخ صله است و در بخش عربی

 
نیز مرزهاي سومار و خسروي را داریم. 



طی سال هاي اخیر تمرکز خوبی بر مرز سومار که مسیر اصلی تبادل با بخش عربی است وجود داشته که باید سرمایه گذاري بیشتري

 
روي این مرز داشته باشیم. 

به علاوه کرمانشاه از گذشته در مسیر جاده تجاري به سمت بغداد تا دمشق و از آنجا به سمت مدیترانه قرار داشته که باید تلاش کنیم

 
دوباره این مسیر احیا شود و بتوانیم از طریق آن به بازارهایی مانند سوریه و دیگر کشورها دسترسی پید ا کنیم. 

 
واحدهاي تولیدي چه نقشی در استفاده بهینه از ظرفیت هاي تجاري استان دارند؟ 

قطعا کالایی در بازار هدف به فروش می رسد که کیفیت خوب و قیمت رقابتی داشته باشد و تولیدکنندگان ما باید این موضوع را مد

 
نظر قرار بدهند. 

تولیدکنندگان ما حتما قصد دارند بهره وري تولید خود را بالا ببرند اما شرایط تحریم ها و عدم دسترسی مناسب به مواد اولیه و

 
تکنولوژي روز براي برخی صنایع در این زمینه بی تاثیر نبوده است. 

البته در زمینه کالاهایی که مواد اولیه آنها تولید داخل است خصوصا مواد غذایی و محصولات کشاوزي مشکل کمتري داریم و بسیاري

 
از این محصولات خصوصا رب گوجه فرنگی و ... در بازارهاي صادراتی به خوبی به فروش می رسد. 

شرایط ناشی از تحریم ها نباید باعث شود تولیدکنندگان به مواردي مانند ارتقا مهارت نیروي انسانی و به روز کردن تکنولوژي خود بی

 
توجه باشند. 

انتهاي پیام



صنعت گردشگري باید براي حراست از اشتغال حمایت شود

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  249  |  تاریخ: 1399/05/05

فصل اقتصاد - غلامحسین شافعی، رئیس اتاق مشهد در نشست شوراي گفت وگوي استان خراسان رضوي گفت: به واسطه
تبعات اقتصادي کرونا، صنعت گردشگري به وضعیت بدي دچار شده و نگرانی هاي جدي براي ریزش ظرفیت هاي اشتغال در

این صنعت وجود دارد؛ ازاین رو براي حراست از اشتغال موجود در این صنعت باید از کسب وکارهاي ...

 
 

فصل اقتصاد - غلامحسین شافعی، رئیس اتاق مشهد در نشست شوراي گفت وگوي استان خراسان رضوي گفت: به واسطه تبعات
اقتصادي کرونا، صنعت گردشگري به وضعیت بدي دچار شده و نگرانی هاي جدي براي ریزش ظرفیت هاي اشتغال در این صنعت

 
وجود دارد؛ ازاین رو براي حراست از اشتغال موجود در این صنعت باید از کسب وکارهاي گردشگري حمایت شود. 

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي ایران گفت: صنعت گردشگري، بیشترین خسارت را از شیوع کرونا متحمل شد و امروز

 
باید تلاش کنیم تا با ارائه تسهیلات و حمایت هاي ویژه، از ریزش اشتغال در این بخش جلوگیري شود. 

غلامحسین شافعی در هفتاد و ششمین جلسه شوراي گفت وگوي دولت و بخش خصوصی استان خراسان رضوي، با اشاره به تبعات
بحران کرونا بر کسب وکارها، افزود: بخش مهمی از اقتصاد استان خراسان رضوي بر ظرفیت هاي صنعت گردشگري اتکا دارد و همین

 
امر ضرورت چاره اندیشی مؤثر و همراهی سازمان هاي متولی، براي جبران خسارات وارده به این بخش را دوچندان می کند. 

او ادامه داد: حمایت هایی که از این صنعت انجام می گیرد، باید با رویکرد حفظ سرمایه هاي آن و به ویژه حراست از اشتغال موجود

 
در این بخش باشد. نگرانی جدي ما نیز از دست رفتن ظرفیت هاي این بخش است. 

شافعی با اشاره به پیگیري موضوعات حوزه گردشگري توسط دبیرخانه شوراي گفت وگوي استان، تصریح کرد: پیشنهاد هایی از سوي
این شورا و بخش خصوصی براي کمک به صنعت گردشگري خراسان رضوي ارائه شده که می تواند در سطح ملی نیز مطرح و با

 
موافقت نهادهاي متولی اجرایی شود. 

او از استاندار خراسان رضوي خواست تا چالش هاي کسب وکارهاي حوزه گردشگري و راهکارهاي ارائه شده از سوي بخش خصوصی

 
را به طور مکتوب با شوراي عالی گردشگري کشور در میان گذاشته و تحقق حمایت هاي لازم را از این شورا پیگیري کند. 

در این نشست علی اکبر علیزاده قناد، رئیس کمیسیون گردشگري اتاق مشهد نیز اظهار کرد: بخش عمده اي از صنعت گردشگري
استان خراسان رضوي با تبعات ناشی از بحران کرونا دست به گریبان بوده و خسارت هاي وارده گریبان بیش از 90 درصد واحدهاي

 
فعال در این بخش را گرفته است. 



او افزود: بخشی از بنگاه ها و مراکز خدماتی فعال در صنعت گردشگري استان، نمی توانند از این بحران عبور کنند و به فعالیت خود

 
ادامه دهند و شماري نیز اگر حمایت هاي لازم را دریافت نکنند، به سرنوشت گروه قبل دچار خواهند شد. 

در ادامه، استاندار خراسان رضوي گفت: شیوع بیماري کرونا، مشکلاتی جدي در حوزه هاي اقتصادي، اجتماعی و فرهنگ ایجاد کرده

 
است. همه می دانیم که این بیماري همه گیر شده و کشورهاي دیگر به ویژه همسایگان ما را نیز درگیر آن هستند. 

علیرضا رزم حسینی ادامه داد: خوشبختانه در ایران و استان خراسان رضوي اقدامات خوبی براي مقابله با این بیماري و مشکلات ناشی
از آن در حال پیگیري است و با توجه به الزامی شدن استفاده از ماسک، برآورد می شود که 60 تا 70 درصد مردم به این الزام عمل

 
می کنند و این امید وجود دارد که با همراهی آحاد جامعه، طی هفته هاي آینده از وضعیت قرمز خارج شویم. 

او همچنین از جذب 2 هزار و 868 میلیارد تومان سهمیه استان براي آسیب از بیماري کرونا خبر داد و تأکید کرد: چنانچه میزان ثبت
نام و تقاضا به 3 هزار میلیارد تومان هم برسد، باز از سوي دولت تأمین شده و تعلق می گیرد. باید همه واحدهاي بخش خصوصی که

 
زیانی را متحمل شده اند، در سامانه درخواست خود را ثبت کنند. 

 
به گفته او، تاکنون میزان ثبت نام بخش خصوصی 480 میلیارد تومان بوده است. 



مرز تجاري چذابه بازگشایی شد

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  250  |  تاریخ: 1399/05/05

فرماندار دشت آزادگان گفت:دروازه تجاري چذابه به صورت عملیاتی و رسمی صبح روز یکشنبه پس از حدود پنج ماه از شیوع
ویروس کرونا بر روي کامیون هاي حامل کالاهاي صادراتی جمهوري اسلامی ایران به عراق باز شد.

فرماندار دشت آزادگان گفت:دروازه تجاري چذابه به صورت
عملیاتی و رسمی صبح روز یکشنبه پس از حدود پنج ماه
از شیوع ویروس کرونا بر روي کامیون هاي حامل کالاهاي

 
صادراتی جمهوري اسلامی ایران به عراق باز شد. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از ایرنا، حمید سیلاوي روز یکشنبه افزود:گذرگاه مرزي و تجاري چذابه در110کیلومتري شمال غرب

 
اهواز پس ازاجراي دقیق پروتکل هاي بهداشتی در دو سوي مرز پس از توافق کامل با طرف عراقی فعال شده است. 

وي با بیان اینکه گمرك ، پایانه ، مرزبانی و گذرنامه در پایانه مرزي چذابه فعال شده اظهار داشت:مرز تجاري چذابه در طول هفته بجز
روزهاي تعطیل رسمی بر روي کامیون هاي حامل کالاهاي صادراتی باز خواهد بود و تلاش خواهد شد از این ظرفیت مهم براي رونق

 
اقتصادي و اشتغال در منطقه استفاده شود. 

به گفته فرماندار دشت آزادگان بازگشایی مرز تجاري چذابه پس از مدت ها پیگیري و مذاکره با مقام هاي ارشد عراقی واستان میسان

 
عراق صورت گرفت. 

 
مرز تجاري شلمچه در 15کیلومتري غرب خرمشهر 18تیر ماه 1399 نیز به صورت 2 روز در هفته بازگشایی شد. 

اواخر خرداد ماه جاري پیشنهاد بازگشایی مرز تجاري چذابه در نشست مشترك مسوولان محلی و گمرکی ایران و عراق که در پایانه

 
چذابه برگزار شد مورد موافقت نهایی قرار گرفت. 

 
خوزستان با استان هاي میسان و بصره عراق روابط اقتصادي ، فرهنگی و آموزشی دارد. 

بسیاري از بازرگانان و تجار خوزستانی در چند ماه اخیر به ناچارکالاهاي خود را از مرزهاي پرویزخان در استان کرمانشاه و باشماق در

 
استان کردستان صادر کردند که این روند هزینه حمل و نقل کالا را افزایش داده بود. 

پارسال حدود 700میلیون دلار کالاي غیرنفتی که بیشتر مصالح ساختمانی ، لبنیات ، مواد و کالاي خانگی بودند از مرز تجاري چذابه

 
به عراق صادر شد. 



مرزهاي زمینی چذابه و شلمچه و مرز دریایی خرمشهر (اروندرود) به تدریج از تیر1382 پس از سرنگونی رژیم بعثی عراق و از مهر

 
همان سال براي عزیمت زائران عتبات عالیات باز شد. 

مرز دریایی خرمشهر در چند ماه اخیر براي شناورهاي باري و تجاري که عازم بنادر عراقی بصره ، ابوفلوس ، ابوالخصیب و فاو بودند باز

 
بود. 

 
مرز تجاري مهران در استان ایلام ماه گذشته با موافقت طرف عراقی به صورت محدود براي صادرات کالا به عراق باز شد. 

گفته می شود از مجموع 31 مرز تجاري جمهوري اسلامی ایران با کشورهاي همسایه ، تاکنون 21 مرز باز شده و مرز تجاري چذابه
بیست و دومین گذرگاه مرزي کشوراست که امروز یکشنبه پنجم مرداد ماه 1399 براي صادرات کالا به این کشور همسایه بازگشایی

 
شد. 

پربیننده ترین لوازم خانگی در سبدهاي ارزان قیمت توزیع می شود افزایش 4000تومانی قیمت گندم در سال زراعی آینده معافیت
مالیاتی در مناطق آزاد صادرات شیر خشک تمدید شد توافق 25ساله با چین به توسعه زیربناهاي کشور کمک می کند




